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νοβουλευτικής Επιτροπής προς διενέργεια προκαταρκτικής
εξέτασης, σύµφωνα µε το άρθρο 86 παρ. 3 του Συντάγµατος,
τα άρθρα 153 επ. του Κανονισµού της Βουλής και το άρθρο
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τάσεως που κατέθεσαν ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης και Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
«ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ» κ. Νικόλαος Ανδρουλάκης και
τριάντα (30) Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής του Οµάδας,
για την ενδεχόµενη τέλεση του αδικήµατος της παράβασης
καθήκοντος (άρθρο 259 ΠΚ) κατά το χρονικό διάστηµα µε-
ταξύ 3-3-2023 και 6-3-2023 από τον πρώην Υφυπουργό παρά
τω Πρωθυπουργώ κ. Χρήστο Τριαντόπουλο, κατά την άσκηση
των καθηκόντων του και σύµφωνα µε τα διαλαµβανόµενα
στην πρόταση., σελ. 8867 - 9004 
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γεια προκαταρκτικής εξέτασης, σύµφωνα µε το άρθρο 86
παρ. 3 του Συντάγµατος, τα άρθρα 153 επ. του Κανονισµού
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σιας Διάταξης, σελ. 9004 

8. Σφραγισµένες επιστολές Βουλευτών(διαβιβαστικά) για
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9. Ανακοινώνεται ότι κατόπιν των αποτελεσµάτων της διε-
ξαχθείσης µυστικής ψηφοφορίας γίνεται δεκτή η µε αριθµό
1027/5-2-2025 πρόταση που κατέθεσαν ο Αρχηγός της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης και Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας ΠΑΣΟΚ-Κίνηµα Αλλαγής κ. Νικόλαος Ανδρουλάκης
και 30 Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής του Οµάδας, για τη
σύσταση Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής προς διενέρ-
γεια προκαταρκτικής εξέτασης, σύµφωνα µε το άρθρο 86 πα-
ράγραφος 3 του Συντάγµατος, τα άρθρα 153 επόµενα του
Κανονισµού της Βουλής και το άρθρο 5 του ν. 3126/2003 περί
της «Ποινικής Ευθύνης των Υπουργών», όπως ισχύουν, για
την ενδεχόµενη τέλεση του αδικήµατος της παράβασης κα-
θήκοντος (άρθρο 259 Ποινικού Κώδικα) κατά το χρονικό διά-
στηµα µεταξύ 3-3-2023 και 6-3-2023 από τον πρώην
Υφυπουργό παρά τω Πρωθυπουργώ κ. Χρήστο Τριαντόπου-
λο, κατά την άσκηση των καθηκόντων του και σύµφωνα µε τα
διαλαµβανόµενα στην πρόταση., σελ. 9004                                                                                                             
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νοβουλευτική Επιτροπή για τη διεξαγωγή προκαταρκτικής
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Βουλής να αποτελείται από είκοσι επτά µέλη και η προθεσµία
για την ολοκλήρωση των εργασιών της Επιτροπής, η υποβολή
του πορίσµατος και του αποδεικτικού υλικού της να είναι σε
δύο µήνες από τη συγκρότηση της Επιτροπής., σελ. 9004 
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Αθήνα, σήµερα στις 4 Μαρτίου 2025, ηµέρα Τρίτη και ώρα
10.00’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΙΩΑΝΝΗ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση. 

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 4-3-2025
εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΠΔ’ συνεδριάσεώς του, της Τρίτης 4
Μαρτίου 2025, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του σχε-
δίου νόµου: «Διεπαγγελµατικές οργανώσεις, ενίσχυση του αγρο-
τικού τοµέα, οργάνωση των υπηρεσιών και εποπτευόµενων
φορέων του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και
επανεκκίνηση της αγροτικής οικονοµίας και λοιπές διατάξεις»)

Εισερχόµαστε στην 

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ

Συζήτηση και λήψη απόφασης για τη σύσταση Ειδικής Κοινο-
βουλευτικής Επιτροπής προς διενέργεια προκαταρκτικής εξέτα-
σης, σύµφωνα µε το άρθρο 86 παρ. 3 του Συντάγµατος, τα
άρθρα 153 επόµενα του Κανονισµού της Βουλής και το άρθρο 5
του ν. 3126/2003 περί της «Ποινικής Ευθύνης των Υπουργών»,
όπως ισχύουν, επί της υπ’ αριθµ. 1027/5-2-2025 προτάσεως που
κατέθεσαν ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και Πρό-
εδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας «ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΗΜΑ ΑΛ-
ΛΑΓΗΣ» κ. Νικόλαος Ανδρουλάκης και τριάντα (30) Βουλευτές
της Κοινοβουλευτικής του Οµάδας, για την ενδεχόµενη τέλεση
του αδικήµατος της παράβασης καθήκοντος (άρθρο 259 ΠΚ)
κατά το χρονικό διάστηµα µεταξύ 3-3-2023 και 6-3-2023 από τον
πρώην Υφυπουργό παρά τω Πρωθυπουργώ κ. Χρήστο Τριαντό-
πουλο, κατά την άσκηση των καθηκόντων του και σύµφωνα µε τα
διαλαµβανόµενα στην πρόταση.

Η σηµερινή συζήτηση θα διεξαχθεί σύµφωνα µε το άρθρο 155
του Κανονισµού της Βουλής και µε ανάλογη εφαρµογή του άρ-
θρου 137 παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή
µε τη διαδικασία της γενικευµένης συζήτησης επερώτησης. 

Ειδικότερα, ως προς τη διαδικασία της συζήτησης και σύµ-
φωνα µε την από 27 Φεβρουαρίου 2025 απόφαση της Διάσκεψης
των Προέδρων, προτείνω οι αγορεύσεις των συναδέλφων Βου-
λευτών να οργανωθούν σε δύο κύκλους οµιλητών. Η συζήτηση
θα αρχίσει µε έναν πρώτο κύκλο δέκα κατά προτεραιότητα οµι-
λητών, στον οποίο θα εκπροσωπηθούν ισαρίθµως οι εννέα Κοι-
νοβουλευτικές Οµάδες και ένας από τους ανεξάρτητους Βου-
λευτές, µε χρόνο οµιλίας για τον κάθε Βουλευτή τα δέκα λεπτά
χωρίς δικαίωµα δευτερολογίας.

Ο δεύτερος κύκλος, κατ’ εφαρµογή της διάταξης της παρα-
γράφου 5 του άρθρου 65 του Κανονισµού της Βουλής, θα απαρ-
τίζεται από δεκαέξι Βουλευτές και συγκεκριµένα από έξι
Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρα-
τίας, δύο Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ
– Κινήµατος Αλλαγής, έναν Βουλευτή από την Κοινοβουλευτική
Οµάδα του Συνασπισµού της Ριζοσπαστικής Αριστεράς - Προ-
οδευτική Συµµαχία, µία ή έναν Βουλευτή από την Κοινοβουλευ-
τική Οµάδα του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, έναν
Βουλευτή από την Κοινοβουλευτική Οµάδα της Ελληνικής Λύσης,
µία ή έναν Βουλευτή από την Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας
Αριστεράς, µία ή έναν Βουλευτή από την Κοινοβουλευτική Οµάδα
της Νίκης, µία ή έναν Βουλευτή από την Κοινοβουλευτική Οµάδα
της Πλεύσης Ελευθερίας, έναν Βουλευτή από την Κοινοβουλευ-
τική Οµάδα των Σπαρτιατών και έναν ανεξάρτητο Βουλευτή, µε
χρόνο οµιλίας για τον κάθε οµιλητή τα πέντε λεπτά χωρίς δι-
καίωµα δευτερολογίας, στον οποίο οι Βουλευτές της Συµπολί-
τευσης θα εναλλάσσονται µε τους Βουλευτές της Αντιπολί-
τευσης. Οι Κοινοβουλευτικές Οµάδες έχουν ήδη υποβάλει κατά-
λογο µε οµιλητές και η αρµόδια υπηρεσία έχει καταρτίσει τον ενι-
αίο κατάλογο. 

Στη συζήτηση µπορούν να µετέχουν επίσης, εφόσον το επιθυ-
µούν, οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευτικών Οµάδων, όπως ορίζεται
από το άρθρο 97 του Κανονισµού της Βουλής. Η διάρκεια αγό-
ρευσης του Πρωθυπουργού είναι µέχρι είκοσι λεπτά και των Προ-
έδρων των υπόλοιπων Κοινοβουλευτικών Οµάδων µέχρι δεκα-
πέντε λεπτά. Οι Υπουργοί και οι Αναπληρωτές Υπουργοί, εφόσον
επιθυµούν, µπορούν να µιλήσουν για δέκα λεπτά της ώρας. Οι
Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι δικαιούνται να µιλήσουν έως τρεις
φορές για δώδεκα, έξι και τρία λεπτά, εκτός βέβαια αν έχει προ-
ηγηθεί η οµιλία του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής τους Οµά-
δας, οπότε θα περιοριστούν στον χρόνο της δευτερολογίας και
της τριτολογίας. 

Ο Πρωθυπουργός, οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευτικών Οµά-
δων και οι Υπουργοί, σύµφωνα µε το Σύνταγµα και τον Κανονισµό
της Βουλής, έχουν δικαίωµα να παρεµβαίνουν ενδιαµέσως των
αγορεύσεων των οµιλητών του καταλόγου. Σύµφωνα µε την από
27 Φεβρουαρίου 2025 απόφαση της Διάσκεψης των Προέδρων
και την κοινοβουλευτική πρακτική, οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευ-
τικών Οµάδων, οι Υπουργοί και οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι
θα έχουν δικαίωµα παρεµβάσεων µέχρι τρεις φορές, χωρίς καµία
εξαίρεση. 

Σύµφωνα µε το άρθρο 155 παράγραφος 6 του Κανονισµού της
Βουλής, κατά τη διάρκεια της συζήτησης της προτάσεως για την
άσκηση της δίωξης η Βουλή µπορεί να επιτρέψει την εµφάνιση
ενώπιόν της του προσώπου κατά του οποίου στρέφεται η πρό-
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ταση, προκειµένου να ακούσει τις απόψεις του. Σε κάθε περί-
πτωση το πρόσωπο αυτό έχει δικαίωµα να υποβάλει στη Βουλή
έγγραφο υπόµνηµα που καταχωρίζεται στα Πρακτικά. Το πρό-
σωπο κατά του οποίου στρέφεται η πρόταση δύναται να µιλήσει
για τριάντα λεπτά όποτε επιθυµεί.

Το Σώµα συναινεί;
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Κύριε Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Παρακαλώ, κυρία

Πρόεδρε, έχετε τον λόγο.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Κύριε Πρόεδρε, η συζήτηση η οποία πρόκειται να ξεκι-
νήσει είναι πάρα πολύ σοβαρή. Χαίροµαι που για πρώτη φορά
βλέπουµε και αρκετούς Βουλευτές από τη Νέα Δηµοκρατία, γιατί
συνήθως είναι άδεια τα έδρανα.

Θα ήθελα να διευκρινίσω τα εξής: Πρώτον, ο περιορισµός των
οµιλιών των Αρχηγών των κοµµάτων της Αντιπολίτευσης δεν απο-
φασίστηκε από τη Διάσκεψη µε δική µου παρέµβαση, οπότε θα
ήθελα να το διορθώσετε σε αυτά που ανακοινώσατε. Δεν ελήφθη
τέτοια απόφαση, ακριβώς διότι έκανα τη σχετική παρέµβαση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ελήφθη κατά πλει-
οψηφία, κυρία Πρόεδρε.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Όχι, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ελήφθη κατά πλει-
οψηφία.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Κατά πλειοψηφία της Νέας Δηµοκρατίας, που φιµώνει
την Αντιπολίτευση; Εντάξει, αν αυτό θέλετε. Παρακαλώ να κατα-
γραφεί ότι δεν ελήφθη.

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Το δεύτερο, που είναι πάρα πολύ σοβαρό είναι το εξής.

Επειδή, όπως καταλαβαίνετε, από την Παρασκευή και από τη µε-
γαλειώδη κοινωνική πρόταση µοµφής που διατυπώθηκε από τους
πολίτες όλης της Ελλάδας, σε όλη τη χώρα και το εξωτερικό, οι
πολίτες παρακολουθούν και αναµένουν πολύ συγκεκριµένα πρά-
γµατα και βέβαια και συγκεκριµένες εξηγήσεις, θα θέλαµε να µας
ενηµερώσετε εάν πρόκειται να παραστεί στη συνεδρίαση ο Πρω-
θυπουργός και να µιλήσει. Θα έπρεπε. Περιµένουµε να ενηµερω-
θούµε σχετικά. Όπως επίσης, εάν έχει καταθέσει κάποιο υπό-
µνηµα ο κ. Τριαντόπουλος και να µας το διανείµετε και εάν πρό-
κειται να µιλήσει στη συνεδρίαση ο κ. Τριαντόπουλος και ποια
ώρα. Αυτά είναι τα στοιχειώδη. 

Ο κ. Μητσοτάκης θα έπρεπε να βρίσκεται εδώ, αφού ήρθε επι-
τέλους και η Κοινοβουλευτική του Οµάδα. Είναι υποχρέωσή του
να δώσει εξηγήσεις και να τοποθετηθεί, γιατί αυτό το οποίο συ-
ζητάµε έχει να κάνει µε το τι έκανε κατ’ εντολή του ο Υφυπουργός
παρά τω Πρωθυπουργώ. Και είναι δικαίωµα βεβαίως και των πο-
λιτών να γνωρίζουν µε ποια διαδικασία θα πορευτεί αυτή η συζή-
τηση. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Κυρία Πρόεδρε, τα ερωτήµατα τα οποία θέσατε θα αποτυπω-

θούν και θα εξεταστούν στην πορεία της συζητήσεως.
Τώρα ως προς την ψηφοφορία, σύµφωνα µε την παράγραφο

3 του άρθρου 86 του Συντάγµατος, την παράγραφο 8 του άρ-
θρου 155 και το άρθρο 73 του Κανονισµού της Βουλής, µετά την
ολοκλήρωση της συζήτησης η Ολοµέλεια της Βουλής θα αποφα-
σίσει µε µυστική ψηφοφορία για τη συγκρότηση ή µη ειδικής κοι-
νοβουλευτικής επιτροπής για τη διεξαγωγή προκαταρκτικής
εξέτασης. Η σχετική απόφαση λαµβάνεται µε την απόλυτη πλει-
οψηφία του όλου αριθµού των Βουλευτών, άλλως η πρόταση
απορρίπτεται.

Σύµφωνα, επίσης, µε το άρθρο 155 παράγραφος 8 του Κανο-
νισµού της Βουλής, στην ψηφοφορία δεν µετέχει εκείνος κατά
του οποίου στρέφεται η πρόταση άσκησης δίωξης αν είναι Βου-
λευτής. 

Όπως γνωρίζετε, η µυστική ψηφοφορία µπορεί να γίνει τόσο
µε φυσική παρουσία, όσο και µε επιστολική ψήφο, σύµφωνα µε
το άρθρο 70Α του Κανονισµού της Βουλής, όπως ισχύει. Σε αυτή

την περίπτωση πριν από την ψηφοφορία θα παραδοθούν στο
Προεδρείο τα ψηφοδέλτιά τους µέσα σε σφραγισµένους φάκε-
λους. Ο φάκελος αυτός θα εσωκλείεται σε έναν µεγαλύτερο, δεύ-
τερο φάκελο, ο οποίος θα αναγράφει το όνοµα του Βουλευτή ή
του µέλους της Κυβέρνησης που θα ψηφίσει µε επιστολική ψήφο.
Ο φάκελος θα συνοδεύεται από διαβιβαστικό έγγραφο που θα
απευθύνεται προς τον Πρόεδρο της Βουλής. Η παράδοση των
φακέλων µε τα ψηφοδέλτια θα γίνει από διαπιστευµένους συνερ-
γάτες των Βουλευτών ή των µελών της Κυβέρνησης που πρόκει-
ται να ψηφίσουν µε βάση το άρθρο 70Α του Κανονισµού της
Βουλής. Οι ψήφοι αυτές θα συνυπολογιστούν στην καταµέτρηση
που θα ακολουθήσει. Εφόσον το ψηφοδέλτιο δεν φέρει κανέναν
σταυρό, τότε αυτό θεωρείται άκυρο. 

Σύµφωνα µε τους χρόνους που σας προανέφερα και επειδή
όπως όλοι γνωρίζουµε υπάρχει µία σχετική ανοχή, η Διάσκεψη
των Προέδρων αποφάσισε ότι η έναρξη της µυστικής ψηφοφο-
ρίας θα γίνει το αργότερο στις 22.00’ το βράδυ. Υπενθυµίζω ότι
η διαδικασία της µυστικής ψηφοφορίας καθώς και της εξαγωγής
του αποτελέσµατος αναµένεται να διαρκέσει περίπου δύο ώρες.

Στη συνέχεια η εφορευτική επιτροπή θα προχωρήσει στη δια-
λογή και καταµέτρηση των ψήφων. 

Εγκρίνετε λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή την πρό-
ταση.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Το Σώµα συµφωνεί

οµοφώνως.
Η Βουλευτής Βορείου Τοµέα Αθηνών της Κοινοβουλευτικής

Οµάδας του ΠΑΣΟΚ – Κινήµατος Αλλαγής κ. Μαρία - Ελένη Απο-
στολάκη έχει τον λόγο.

ΜΙΛΕΝΑ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση για την πρόταση σύ-

στασης προανακριτικής επιτροπής για τον Υφυπουργό Χρήστο
Τριαντόπουλο που το ΠΑΣΟΚ καταθέτει διεξάγεται λίγες µόλις
µέρες µετά τις µεγαλειώδεις συγκεντρώσεις και ενώ το συλλο-
γικό τραύµα µόνο βαθαίνει, καθώς η κοινωνία βρίσκεται αντιµέ-
τωπη πλέον µε ένα διπλό έγκληµα.

Το πρώτο, είναι το έγκληµα της σύγκρουσης δύο τρένων,
χωρίς να λειτουργεί κανένα σύστηµα ασφαλείας.

Tο δεύτερο είναι το έγκληµα της συγκάλυψης, που ξεκινά αµέ-
σως µετά την τραγωδία, από πρόθεση. 

Σύµφωνα µε το πόρισµα του ΕΟΔΑΣΑΑΜ, όσοι από την ανώ-
τερη ηγεσία καθυστέρησαν τη Σύµβαση 717, έχουν αποφασι-
στικά συντελέσει στον θάνατο των παιδιών. Αυτή η ρητή και
αναντίλεκτη διατύπωση επικυρώνει την άµεση αιτιώδη συνάφεια
ανάµεσα στην κακοδιαχείριση και τη µη ολοκλήρωση της Σύµβα-
σης 717 και το τραγικό δυστύχηµα. 

Και ενώ στη Βουλή διαβιβάστηκε δικογραφία της Ευρωπαϊκής
Εισαγγελίας, µε βάση την οποία διαπιστώνονται αποχρώσες εν-
δείξεις τέλεσης κακουργηµατικής απιστίας από τον κ. Καρα-
µανλή, ο Πρωθυπουργός αποφάσισε να εξασφαλίσει το ακατα-
δίωκτο για τον Υπουργό του. Η απόφαση αυτή συνιστά µόνο έναν
από τους κρίκους µιας αλυσίδας ενεργειών που συγκροτούν το
δεύτερο έγκληµα της συγκάλυψης µε ενορχηστρωτή -προσω-
πικά- τον Πρωθυπουργό. 

Η συγκάλυψη ξεκίνησε λίγες ώρες µετά το δυστύχηµα, όταν ο
κ. Μητσοτάκης επιχειρώντας να χειραγωγήσει την κοινωνία, απέ-
δωσε την τραγωδία σε ανθρώπινο λάθος. Λίγες µέρες µετά, µας
διαβεβαίωνε -ψευδώς- ότι γνωρίζει τι µεταφέρει η εµπορική αµα-
ξοστοιχία και ότι η ανάφλεξη οφείλεται σε έλαια σιλικόνης, εµ-
φανίζοντας ως «ψεκασµένους» και «συνωµοσιολόγους», όσους
έθεταν ερωτήµατα. 

Στη συνέχεια, καθοδήγησε -ο ίδιος προσωπικά- τον τρόπο λει-
τουργίας της εξεταστικής επιτροπής απαγορεύοντας -ο κ. Μη-
τσοτάκης- την κλήτευση κρίσιµων µαρτύρων, µεταξύ των οποίων
τον κ. Τριαντόπουλο, για τον οποίο σήµερα «συρόµενος» θα ψη-
φίσει τη σύσταση προανακριτικής επιτροπής. Συνιστά πολιτική
ανανδρία του Πρωθυπουργού το να δείχνει υπαίτιους της κακιάς
στιγµής, όπως χαρακτήρισε την εξεταστική επιτροπή, τους πρό-
θυµους Βουλευτές που µε θλιβερό ζήλο εκτελούσαν τις εντολές
του µε προσδοκία να ανταµειφθούν, όπως και συνέβη για µερι-
κούς από αυτούς, που συµµετέχουν σήµερα στην Κυβέρνηση. 

8868 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σύµφωνα µε τη Διάταξη 69 του
Ιουλίου του 2024 της Εισαγγελέως Εφετών κ. Αικατερίνης Μάτση,
τις επόµενες µέρες µετά το δυστύχηµα διαπιστώθηκε ότι έγιναν
παράνοµες ενέργειες, χωρίς τήρηση πρακτικών και χωρίς
έγκριση από την αρµόδια αρχή, δηλαδή την Εισαγγελία Πρωτο-
δικών Λάρισας και την Τακτική Ανακρίτρια που είχε την ευθύνη
της ανάκρισης. 

Την 1η Μαρτίου του 2023 η Εταιρεία Χωµατουργικών Εργασιών
«Πανδρεµµένος και ΣΙΑ» παίρνει εντολή από τον Αντιπεριφερει-
άρχη Λάρισας να συνδράµει το έργο της Πυροσβεστικής. Δικαιο-
λογητικός λόγος αυτής της απόφασης είναι η δυνατότητα προ-
σέγγισης και απεγκλωβισµού θυµάτων. Δεν υπάρχει καµία εντολή
επέµβασης στον τόπο του δυστυχήµατος, µε αποτέλεσµα την αλ-
λοίωση, τη δυσχέρανση και τη µαταίωση συλλογής του κρίσιµου
αποδεικτικού υλικού και φυσικά τηρούνται πρακτικά! 

Στις 2 Μαρτίου η Εισαγγελία Πρωτοδικών ασκεί ποινική δίωξη
και παραγγέλλει τη διενέργεια κύριας ανάκρισης. Από το χρονικό
αυτό σηµείο και µετά οποιαδήποτε επέµβαση στον χώρο του δυ-
στυχήµατος έπρεπε να γίνει σε συντονισµό µε την Εισαγγελική
Αρχή και την Ανακριτική, δηλαδή µε την παρουσία τους.

Στις 3 Μαρτίου πραγµατοποιείται σύσκεψη, στην οποία µετέ-
χουν ο εκπρόσωπος του Πρωθυπουργού, ο Υφυπουργός του, ο
κ. Τριαντόπουλος, ο συντονιστής των πυροσβεστικών δυνάµεων,
ο περιφερειάρχης, ο διοικητής της Τροχαίας, ο αστυνοµικός δι-
ευθυντής. Ο περιφερειάρχης ενηµερώνει για τις εργασίες απο-
κατάστασης που θα απαιτηθούν. 

Τότε, ο Διοικητής της Τροχαίας Βασίλης Βλαχογιάννης επιση-
µαίνει ότι κακώς ζητείται η συναίνεσή του για να προχωρήσει
οποιαδήποτε εργασία αποκατάστασης, ότι είναι αναρµόδιος και
ότι θα πρέπει να απευθυνθούν στις δικαστικές αρχές. Μετά από
αυτά, ο κ. Βλαχογιάννης αποχωρεί. Ο κ. Τριαντόπουλος τα έχει
ακούσει όλα και ασφαλώς παραµένει.

Ωστόσο, λίγες ώρες µετά, η εταιρεία «Πανδρεµµένος και ΣΙΑ»
αποµακρύνει περίπου τριακόσια κυβικά χώµα και τα µεταφέρει
σε οικόπεδο ιδιοκτησίας της. Ρίχνουν πίσσα και χαλίκια. Το «µπά-
ζωµα» -που σας ενοχλεί η λέξη- έχει πλέον ολοκληρωθεί, χωρίς
έγκριση από τις δικαστικές αρχές, χωρίς παρουσία ανακριτή µε-
ταφέρονται σε οικόπεδο αδρανή υλικά σε τεράστιες ποσότητες,
στα οποία µήνες αργότερα θα εντοπιστούν προσωπικά αντικεί-
µενα των θυµάτων, αλλά και βιολογικό υλικό. Όπως καταθέτει
αστυνοµικός της ΕΛΑΣ, στις 4 Μαρτίου έχουν τα πάντα εξαφανι-
στεί.

Ο κ. Τριαντόπουλος δηλώνει σε συνέντευξή του ότι είναι υπεύ-
θυνος για τα έργα αποκατάστασης, ότι µε εντολή του Πρωθυ-
πουργού έτυχε να διαχειριστεί και να βρεθεί στο σηµείο για πέντε
µέρες, ενώ µε δελτίο Τύπου του στις 6 Μαρτίου ανακοινώνει ότι
τα έργα αποκατάστασης ολοκληρώθηκαν µε απόλυτο σεβασµό
στα θύµατα του τραγικού δυστυχήµατος και τις οικογένειές τους.
Γνωρίζει ότι όλα είναι παράνοµα, καθώς δεν εξασφαλίστηκε η πα-
ρουσία της δικαστικής αρχής και παρ’ όλα αυτά, εκδίδει αυτό το
δελτίο Τύπου. 

Τον ρωτώ, καθώς τον έχω απέναντί µου, κοιτάζοντάς τον στα
µάτια: Αν ήταν το δικό του παιδί νεκρό και µετά από µήνες βρι-
σκόντουσαν τα σκουλαρίκια του και γενετικό υλικό σε ένα χωράφι
σκουπιδότοπο στο έλεος αρπακτικών, θα έλεγε ότι όλα αυτά έγι-
ναν µε σεβασµό στη µνήµη του; 

Διαβάζω αυτολεξεί τη διάταξη της Εισαγγελέως Εφετών Λάρι-
σας: Η αποµάκρυνση σωρού αδρανών υλικών από τον τόπο του
δυστυχήµατος συνιστά αυθαίρετη παρέµβαση στον τόπο του
εγκλήµατος. Το υλικό που αποµακρύνθηκε ήταν εξαιρετικά ση-
µαντικό για αποδεικτική αξιοποίηση. Αποτελούσε τµήµα του απο-
δεικτικού υλικού, αφού περιείχε πειστήρια και ίχνη, προσωπικά
αντικείµενα και γενετικό υλικό επιβατών. Είναι προφανές -λέει η
κ. Μάτση- ότι καµία νόµιµη απόφαση δεν είχε ληφθεί για την απο-
µάκρυνση ούτε καταγράφηκε σε οποιοδήποτε έγγραφο αυτή η
ενέργεια. Μάλιστα -λέει η κυρία εισαγγελέας- είναι άξιο απορίας
πώς µεταφέρθηκαν µε φορτηγά τόνοι αδρανών υλικών, µολονότι
ο χώρος φυλασσόταν από αστυνοµικές δυνάµεις σε εικοσιτετρά-
ωρη βάση και οι αρµόδιοι στο πεδίο, ο αστυνοµικός διευθυντής
και ο συντονιστής πυροσβεστικών δυνάµεων, δεν αντελήφθησαν
την αυθαίρετη αυτή µεταφορά και συνακόλουθη αλλοίωση του

τόπου του δυστυχήµατος. 
Όµως, σύµφωνα και µε το πόρισµα του ΕΟΔΑΣΑΑΜ, η διαχεί-

ριση του χώρου µετά την τραγωδία έγινε εντελώς λανθασµένα.
Χάθηκαν πολύτιµα στοιχεία, τα οποία δεν µας επιτρέπουν σήµερα
να έχουµε λύσει το ερώτηµα τι µεταφερόταν και αν µεταφερόταν
κάτι παράνοµο. 

Υπάρχει το εξής προκλητικό, για τη νοηµοσύνη της κοινωνίας,
ερώτηµα από τον Πρωθυπουργό: Τι λόγο είχαµε να καλύψουµε
και ποιον, λέει ο κ. Μητσοτάκης. 

Ο λόγος ήταν η διατήρηση της εξουσίας του. Λίγους µήνες
µετά το δυστύχηµα είχαµε εθνικές εκλογές. Το ποιον πρόλαβε
να συγκαλύψει το γνωρίζουµε. Πρόλαβε να συγκαλύψει τον κ.
Καραµανλή, ο οποίος, παρά τις επανειληµµένες έγγραφες προ-
ειδοποιήσεις για τον άµεσο κίνδυνο δυστυχήµατος, όχι µόνο
αδιαφόρησε, αλλά διαβεβαίωνε ότι τα τρένα είναι ασφαλή. Όµως
ο «θεόσταλτος» κ. Τριαντόπουλος -γιατί έτσι τον έχει χαρακτηρί-
σει ο κ. Μητσοτάκης- είναι άτυχος. Είναι άτυχος όχι µόνο γιατί το
επώνυµό του δεν είναι Καραµανλής, είναι άτυχος γιατί τα συλλα-
λητήρια, το ποτάµι της οργής και οι δηµοσκοπήσεις αναγκάζουν
τον Πρωθυπουργό να ψηφίσει την πρόταση του ΠΑΣΟΚ για σύ-
σταση προανακριτικής επιτροπής, ενώ έναν χρόνο πριν ο κ. Μη-
τσοτάκης που σήµερα ψηφίζει τη σύσταση προανακριτικής
επιτροπής, εµπόδιζε την κλήτευσή του ως απλού µάρτυρα στην
εξεταστική. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού) 

Θα χρειαστώ λίγο χρόνο ακόµα, κύριε Πρόεδρε.
Υπάρχει το προκλητικό επιχείρηµα ότι σύµφωνα µε το πόρισµα

του ΕΟΔΑΣΑΑΜ, δεν προέκυψε κεντρική πολιτική εντολή για το
µπάζωµα. 

Κατ’ αρχάς, ευτυχώς ο ΕΟΔΑΣΑΑΜ που διορίστηκε από την
Κυβέρνηση δεν αποφασίζει για αυτά. Τα ερευνά η δικαιοσύνη. 

Πάµε, όµως, στην ουσία. Γίνεται η µεγαλύτερη σιδηροδροµική
τραγωδία στη χώρα και ένας αξιωµατικός της Πυροσβεστικής
αποφασίζει να µπαζώσει τον τόπο του εγκλήµατος µόνος του;
Και ο Υφυπουργός παρά τω Πρωθυπουργώ, που γνωρίζει ότι
αυτό είναι παράνοµο, είναι αµέτοχος παρατηρητής; Και δεν ενη-
µερώνει τον Πρωθυπουργό, που µε εντολή του για πέντε µέρες
συντονίζει τα έργα αποκατάστασης;

Ποιος κυβερνά αυτόν τον τόπο, κύριε Μητσοτάκη; Δεν έχετε
εκλεγεί για να υποδύεστε τους αµέτοχους παρατηρητές. Είστε
υπεύθυνοι για όλες τις παρανοµίες που συνέβησαν στον τόπο
του εγκλήµατος.

Το παράνοµο µπάζωµα δεν έγινε για καλό σκοπό, όπως µας
είπε ο Πρωθυπουργός, έγινε για δόλιο σκοπό, εν γνώσει του επι-
κεφαλής του επιτελικού κράτους και του αρµόδιου Υφυπουργού
του. Και καθώς οκτώ στους δέκα συµπολίτες µας έχουν εδραι-
ωµένη πεποίθηση ότι η Κυβέρνηση συγκαλύπτει τους υπεύθυ-
νους της τραγωδίας, καθώς πάνω από επτά στους δέκα συµπο-
λίτες µας δεν εµπιστεύονται τη δικαιοσύνη, το βαθύ κυβερνητικό
κράτος των Τεµπών βρίσκεται πλέον αντιµέτωπο µε την κοινω-
νία.

Ο Πρωθυπουργός, που εργαλειοποιεί τους θεσµούς, που ορ-
γάνωσε τη στρατηγική της συγκάλυψης και στην πορεία µε εντυ-
πωσιακή πολιτική ανανδρία έδειξε ως υπαίτιους τους εντολο-
δόχους Βουλευτές του, προσπαθώντας να διαχύσει την ευθύνη
του, είναι σήµερα πολιτικά και ηθικά απονοµιµοποιηµένος. Ο κ.
Μητσοτάκης, που µε λογής εφεδρείες µίλησε για αποσταθερο-
ποίηση και ζούγκλα, ταυτίζοντας το ποτάµι των διαµαρτυρόµε-
νων µε την άνω και κάτω πλατεία των «αγανακτισµένων», εξακο-
λουθεί να υποτιµά τη νοηµοσύνη της κοινωνίας και θα καταγρα-
φεί στην ιστορία ως ο Πρωθυπουργός εναντίον των αποφάσεων
και των µεθοδεύσεων του οποίου πραγµατοποιήθηκαν οι µαζικό-
τερες διαδηλώσεις στην ιστορία του τόπου και πάγωσε για µία
ολόκληρη µέρα κάθε εµπορική και επιχειρηµατική δραστηριό-
τητα.

Στο µήνυµά του για την επέτειο των δύο ετών από την τραγω-
δία ο Πρωθυπουργός είπε ότι εκείνο το βράδυ «είδαµε το πιο
άσχηµο πρόσωπο της χώρας στον καθρέφτη». Η αλήθεια είναι
ότι εκείνο το βράδυ είδαµε στον καθρέφτη την εγκληµατική ανι-
κανότητα της Κυβέρνησής του. Είπε ακόµα ότι «δίνουµε µάχη
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µέχρι να νικηθεί το βαθύ κράτος του παρελθόντος». Μα, είναι ο
ίδιος και η οικογένειά του µέρος από αυτό το βαθύ κράτος του
παρελθόντος και του απαντάµε ότι σήµερα, µαζί µε την πλει-
οψηφία της ελληνικής κοινωνίας, δίνουµε µάχη για να νικηθεί το
ανήθικο και εγκληµατικά ανίκανο κράτος του παρόντος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ολοκληρώστε, πα-
ρακαλώ.

ΜΙΛΕΝΑ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗ: Αυτό που ενώ γνώριζε ότι δεν λει-
τουργούν τα συστήµατα ασφαλείας στον σιδηρόδροµο, ούτε καν
µείωσε τις ταχύτητες για να προστατέψει την ασφάλεια των πο-
λιτών. Αυτό που µετά από έξι χρόνια διακυβέρνησης από τον κ.
Μητσοτάκη παρουσιάζει την εικόνα διάλυσης στη ΡΑΣ, στην Hel-
lenic Train, στον ΟΣΕ και εγγυάται ασφαλή γραµµή Αθήνα -Θεσ-
σαλονίκη για το 2027! 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι -και κλείνω-, δεν υπάρχει ειρήνη
και δηµοκρατία αν δεν υπάρχει δικαιοσύνη. Η συγκάλυψη δεν
είναι εύρηµα των δηµοσκοπήσεων, είναι βίωµα του ελληνικού
λαού, εδραιωµένο µέσα από τον αγώνα των οικογενειών των θυ-
µάτων δύο ολόκληρα χρόνια ενάντια στις κυβερνητικές µεθοδεύ-
σεις.

Με θεσµική προσήλωση, µε δηµοκρατική ευθύνη και κατ’ επι-
ταγή του Συντάγµατος το ΠΑΣΟΚ καταθέτει πρόταση για σύ-
σταση προανακριτικής επιτροπής, προκειµένου η δικαιοσύνη να
διερευνήσει τις ευθύνες του κ. Τριαντόπουλου, όπως ακριβώς
κάνει για τους ιεραρχικά υφιστάµενούς του, οι οποίοι όλοι σή-
µερα έχουν την ιδιότητα του κατηγορουµένου. Αγωνιζόµαστε και
θα αγωνιστούµε µαζί µε τους ενεργούς και ακηδεµόνευτους πο-
λίτες για το οξυγόνο της αλήθειας και της δικαιοσύνης, το οποίο
ο Πρωθυπουργός συστηµατικά, εδώ και δύο χρόνια, προσπαθεί
να στερήσει όχι µόνο από τους συγγενείς αλλά και από το σύ-
νολο της ελληνικής κοινωνίας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλ-
λαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ευχαριστούµε, κυρία
Αποστολάκη.

Τον λόγο έχει ο κ. Βασίλειος Βασιλειάδης, από τη Νέα Δηµο-
κρατία.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ (ΛΑΚΗΣ) ΒΑΣΙΛΕΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε Υπουργέ, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, συζητάµε
σήµερα για τη σύσταση ειδικής κοινοβουλευτικής επιτροπής
προς διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης, σύµφωνα µε το
άρθρο 86 παρ. 3 του Συντάγµατος, το άρθρο 153 του Κανονισµού
της Βουλής και του νόµου περί της «ποινικής ευθύνης των Υ-
πουργών», έπειτα από πρόταση που κατέθεσε το ΠΑΣΟΚ για τη
διερεύνηση της ενδεχόµενης τέλεσης του αδικήµατος της παρά-
βασης καθήκοντος κατά το χρονικό διάστηµα µεταξύ 3 Μαρτίου
και 6 Μαρτίου 2023 από τον πρώην Υφυπουργό παρά τω Πρω-
θυπουργώ κ. Χρήστο Τριαντόπουλο.

Εδώ και δύο χρόνια η Αντιπολίτευση, είτε κάποιες φορές µε
πρωτοβουλίες του ΣΥΡΙΖΑ είτε µε πρωτοβουλίες του ΠΑΣΟΚ, επι-
χειρεί -θα έλεγα- συστηµατικά, συντεταγµένα και στοχευµένα να
δηλητηριάσει τον δηµόσιο διάλογο γύρω από το ζήτηµα των Τε-
µπών. Παρόλο που κρύβεται πίσω από έναν µανδύα ενδιαφέρο-
ντος, στην πραγµατικότητα επιδιώκει να αποκοµίσει πολιτικά
οφέλη από τον πόνο των ανθρώπων που έχασαν τους δικούς
τους καθώς και να εργαλειοποιήσει την επιταγή της κοινωνίας
για την απόδοση δικαιοσύνης.

Η βασική, όµως, στόχευση της Αντιπολίτευσης δεν είναι ούτε
η απόδοση δικαιοσύνης, ούτε η αναζήτηση των αιτιών του δυστυ-
χήµατος, ούτε καν η αποφυγή του ως επανάληψη στο µέλλον. Ο
µόνος στόχος είναι να φθείρει την Κυβέρνηση του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη. Και αυτό θα ήταν λογικό, πραγµατικά θα ήταν λογικό,
αν δεν ήταν τόσο τραγικός ο τρόπος της εργαλειοποίησης που
γίνεται.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Έχουν περάσει δύο χρόνια µέσα στα οποία η Αντιπολίτευση

µεταπηδά από κατηγορία σε κατηγορία, χωρίς να προσκοµίζει τις
απαραίτητες αποδείξεις. Να κάνει ασύνδετες συνδέσεις ανάµεσα
σε γεγονότα και πράξεις που υποτίθεται ότι έγιναν ως ένα µέρος
ενός µυστικού και τέλεια εκτελεσµένου σχεδίου και να δηµιουρ-

γεί µια τέτοια σύγχυση, που εν τέλει πραγµατικά να µην διακρί-
νεται η αλήθεια από το ψέµα.

Η λειτουργία αυτή είναι γνωστή στη θεωρία της παραπληρο-
φόρησης. Το θολό τοπίο, όπου ενυπάρχουν η δαιµονοποίηση του
αντιπάλου, οι ισχυρισµοί που δεν αποδεικνύονται αλλά ρίχνονται
κατά ριπάς, προκειµένου να στοιχειοθετήσει µία απροσδιόριστη
κατηγορία για να µην χρειάζονται αποδείξεις, η συχνή επανά-
ληψη της κατηγορίας αυτής χωρίς συγκείµενο, ώστε να αφοµοι-
ωθεί ως πρακτική είναι πραγµατικά µόνο µερικά εργαλεία που
χρησιµοποιούνται σε εκστρατείες επιρροής. Ο στόχος, φυσικά,
δεν είναι άλλος από την αποσταθεροποίηση και τη δηµιουργία
κλίµατος αµφιβολίας και αναξιοπιστίας.

Το πρόβληµα είναι, όµως, πως αυτή η αµφιβολία και η αναξιο-
πιστία που καλλιεργείται από την Αντιπολίτευση δεν στρέφεται
µόνο κατά της Κυβέρνησης. Στρέφεται και ενάντια σε ανεξάρτη-
τους θεσµούς, σηµαντικούς για την εύρυθµη λειτουργία της δη-
µοκρατίας και του κράτους δικαίου. Έχουµε φτάσει πλέον στο
σηµείο να λέτε ότι δεν υπάρχει εµπιστοσύνη στη δικαιοσύνη,
στον θεσµό δηλαδή της δικαιοσύνης πριν καν αυτή καταλήξει στο
οτιδήποτε. Μετά µιλάτε για κράτος δικαίου. Μα στο κράτος δι-
καίου είναι η δικαιοσύνη που πρέπει να αφεθεί να κάνει τη δου-
λειά της µε νηφαλιότητα και ηρεµία, χωρίς προσπάθειες καπέ-
λωσης των διαδικασιών.

Αυτό είναι κάτι που κάνει η Νέα Δηµοκρατία. Δεν προσπάθησε
ποτέ -και όχι µόνο τώρα αλλά και σε παλαιότερες υποθέσεις- να
προκαταβάλει τον δηµόσιο διάλογο, ώστε εµµέσως να ασκήσει
πιέσεις σε οποιαδήποτε κατεύθυνση. Είµαστε συνεπείς και πιστοί
σε αυτή την πεποίθηση και αυτό φαίνεται και από τη µέχρι τώρα
πολιτική µας στάση. 

Δεχθήκαµε την Εξεταστική Επιτροπή για τα Τέµπη, που ολο-
κληρώθηκε πριν έναν χρόνο. Ο Πρωθυπουργός και όλοι οι αρµό-
διοι Υπουργοί ποτέ δεν αρνήθηκαν να µιλήσουν στη Βουλή όποτε
αυτό ζητήθηκε για διάφορες κατηγορίες που έχει εφεύρει κατά
καιρούς η αντιπολίτευση. 

Σήµερα συζητούµε την πρόταση του ΠΑΣΟΚ για τη σύσταση
προκαταρκτικής επιτροπής για τον πρώην Υφυπουργό παρά τω
Πρωθυπουργώ κ. Τριαντόπουλο. Ακόµα και το ίδιο το περιεχό-
µενο της πρότασης του ΠΑΣΟΚ για την προκαταρκτικής επιτροπή
δεν περιλαµβάνει ενδείξεις τέλεσης αξιόποινης πράξης από τον
τότε Υφυπουργό παρά τω Πρωθυπουργώ. 

Επίσης, το πόρισµα του ΕΟΔΑΣΑΑΜ, το οποίο επικαλείστε
όποτε συµφέρει στον διάλογο, επιβεβαιώνει επί λέξει ότι η Κυ-
βέρνηση ήταν παρούσα στον τόπο του ατυχήµατος από τις πρώ-
τες ώρες, και µε Υπουργούς και µε γενικούς γραµµατείς διαφό-
ρων Υπουργείων, αλλά όλοι λειτουργούσαν µε ρόλο παρατηρητή,
χωρίς να ενεργεί µε επίσηµο τρόπο κάποιος δίνοντας εντολές. 

Άρα, από τα στοιχεία που έχουµε στη διάθεσή µας προκύπτει
ότι δεν µπορούµε να µιλάµε για παράβαση καθήκοντος, όπως
µας κατηγορεί το ΠΑΣΟΚ…

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Αθώος! 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ (ΛΑΚΗΣ) ΒΑΣΙΛΕΙΑΔΗΣ: Για να µην υπάρχει όµως
η οποιαδήποτε σκιά, δεχόµαστε να συσταθεί η προκαταρκτική
επιτροπή, ώστε να µην µείνει καµία πτυχή ανεξερεύνητη. Διότι
από την πρώτη στιγµή του δυστυχήµατος η Νέα Δηµοκρατία
ήθελε πραγµατικά να λάµψει η αλήθεια, διότι επιθυµούµε τη δια-
φάνεια. 

Έχει, όµως, µεγάλη σηµασία να είµαστε προσεκτικοί, διότι
πλέον έχουµε φτάσει σε µία κρίσιµη διαπίστωση. Τα πολιτικά επι-
χειρήµατα δεν βγάζουν και δεν µπορούν να βγάλουν συµπερά-
σµατα. Συµπεράσµατα όµως βγάζουν τα στοιχεία και η δικαιο-
σύνη. Εάν θέλουµε εποµένως να είµαστε σωστοί απέναντι στην
ιστορία, θα πρέπει µε τη σύσταση της επιτροπής αυτής να µιλή-
σουµε µε νοµικούς όρους και όχι µε πολιτικούς. Εν προκειµένω,
άλλωστε, η Βουλή ασκεί κατά το Σύνταγµα µία αρµοδιότητα δι-
καστικής φύσεως. Θα πρέπει συνεπώς να αφήσουµε πίσω µας
τις έωλες κατηγορίες και τους ανεδαφικούς ισχυρισµούς που
διατυπώνονται µε πολιτικές σκοπιµότητες και να µιλήσουµε µε
απτά στοιχεία. 

Στην πολιτική, θα έλεγα, επιτρέπεται να κάνεις προσωπικές επι-
θέσεις και να ορθώνεις κατηγορίες που δεν χρειάζονται απαραί-
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τητα αποδείξεις, µε σκοπό να σπιλώσεις την εικόνα του αντιπά-
λου σου. Δεν είναι απαραίτητα µία δόκιµη µέθοδος, αλλά για πολ-
λούς είναι πραγµατικά µια επιλογή. 

Όταν, όµως, καλούµαστε από τον ελληνικό λαό να διαπιστώ-
σουµε ουσιαστικές ευθύνες για ένα τόσο σοβαρό ζήτηµα όπως
το δυστύχηµα των Τεµπών…

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Το έγκληµα! 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ (ΛΑΚΗΣ) ΒΑΣΙΛΕΙΑΔΗΣ: …τότε θα πρέπει να εξε-
τάσουµε το θέµα µε θεσµικότητα και υπευθυνότητα. 

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Είναι έγκληµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Παρακαλώ, κυρία
Πρόεδρε. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ (ΛΑΚΗΣ) ΒΑΣΙΛΕΙΑΔΗΣ: Και ξέρετε, η επιταγή του
κόσµου που συγκεντρώθηκε την Παρασκευή σε όλη την Ελλάδα
έχει την ίδια βαρύτητα και για την Αντιπολίτευση. Ο ελληνικός
λαός ζητάει αλήθεια και δικαιοσύνη, ζητάει υπευθυνότητα. Και το
χρέος όλων µας είναι να την αποδείξουµε. 

Εποµένως, πρέπει να µπει ένα τέλος στις γενικές πολιτικές κα-
τηγορίες, να µιλήσουµε µε δεδοµένα και αποδείξεις. Αυτό επι-
τάσσει η θεσµικότητα και η πολιτική σοβαρότητα. Αυτό νοµίζω
ότι ζήτησε και όλος αυτός ο κόσµος την Παρασκευή. 

Η επιτροπή προκαταρκτικής εξέτασης είναι µία θεσµική λει-
τουργία στο πλαίσιο της Βουλής, που έχει δικαίωµα και υποχρέ-
ωση διερεύνησης των πραγµατικών συνθηκών που επικράτησαν
κατά τη διαχείριση της κατάστασης µετά το δυστύχηµα, για να
διαπιστώσει αν υφίστανται, παρ’ όλα τα µέχρι σήµερα δεδοµένα,
οι οποιοσδήποτε ενδείξεις τέλεσης αξιόποινης πράξης. 

Είναι σηµαντικό και πολιτικά υπεύθυνο στις συζητήσεις της επι-
τροπής να µιλήσουµε µε θεσµικότητα και νοµική βάση, να µιλή-
σουµε µε αποδείξεις και να διερευνήσουµε πραγµατικά την αλή-
θεια και όχι τη σκοπιµότητα. 

Στη Νέα Δηµοκρατία πάντοτε κινούµασταν σε αυτό το πλαίσιο
και αυτό ήταν που ζητήσαµε και από την πρώτη στιγµή, να υπάρ-
ξει φως σε όλες τις πτυχές αυτού του δυστυχήµατος, ώστε να
µην το ζήσουµε ποτέ ξανά. 

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Του εγκλήµατος!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Παρακαλώ, κυρία
Πρόεδρε. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ (ΛΑΚΗΣ) ΒΑΣΙΛΕΙΑΔΗΣ: Και ο στόχος µας προς
αυτή την κατεύθυνση είναι διττός, από τη µία να βρούµε τα ακρι-
βή αίτια του δυστυχήµατος… 

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Του εγκλήµατος!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Παρακαλώ, κυρία
Πρόεδρε. 

Συνεχίστε, κύριε συνάδελφε. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ (ΛΑΚΗΣ) ΒΑΣΙΛΕΙΑΔΗΣ: Θα µιλήσετε, κυρία Πρό-

εδρε. 
Και από την άλλη, να αποκαταστήσουµε τα χρόνια προβλήµατα

των σιδηροδρόµων, πατάσσοντας παράλληλα τις χρόνιες παθο-
γένειες. 

Απόδειξη της προσπάθειας της Κυβέρνησης είναι και η δηµι-
ουργία του ΕΟΔΑΣΑΑΜ, ενός οργανισµού που συστάθηκε ακρι-
βώς για να καλύψει το θεσµικό έλλειµµα στη διερεύνηση τέτοιου
είδους δυστυχηµάτων και που η Κυβέρνηση του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη το θέσπισε ως ένα ακόµη βήµα προς τη διαφάνεια. Οι
πράξεις της Κυβέρνησης, δηλαδή, από µόνες τους αντικρούουν
τα επιχειρήµατα περί συγκάλυψης της Αντιπολίτευσης. 

Το κυριότερο, όµως, πρόβληµα στην άρθρωση των κατηγο-
ριών είναι η σύγχυση, η συστηµατική µετατόπιση ανάλογα µε τα
εκάστοτε στοιχεία που βγαίνουν στη δηµοσιότητα, προκειµένου
να ταιριάζει η εκάστοτε κατηγορία µε το αφήγηµα περί συγκάλυ-
ψης. 

Ας δείξουµε, λοιπόν, τη δέουσα πολιτική υπευθυνότητα και σο-
βαρότητα απέναντι στους πολίτες, αλλά και στους ίδιους µας
τους εαυτούς, βάζοντας ένα τέλος σε κυκλικές λογικές και πλά-
νες και αρχίζοντας να µιλάµε µε στοιχεία και αποδείξεις. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Εµείς ευχαριστούµε

τον κ. Βασιλειάδη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη

συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της Αίθουσας
«Ελευθέριος Βενιζέλος» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του
κτιρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
τριάντα έξι µαθήτριες και µαθητές και τέσσερις συνοδοί εκπαι-
δευτικοί από το 4ο Δηµοτικό Σχολείο Παλαιού Φαλήρου.  

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα δώσω τώρα τον λόγο στον κ. Βασίλειο Κόκκαλη από τον
ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν θα µπω στον πειρασµό η

οµιλία µου να είναι συναισθηµατική, αλλά θα προσπαθήσω να
φανώ αντάξιος του θεσµικού µου ρόλου και του κόµµατος το
οποίο εκπροσωπώ. 

Άκουσα µε προσοχή τον εισηγητή από την Πλειοψηφία. Προ-
φανώς, δεν αναφέρεται στην Ελλάδα. Προφανώς, αναφέρεται σε
άλλη χώρα, όταν το µοναδικό επιχείρηµα ήταν και είναι ότι είναι
ξεκάθαρη εργαλειοποίηση από την Αντιπολίτευση. Προφανώς,
το µεγαλειώδες µήνυµα της προηγούµενης Παρασκευής δεν το
έχετε λάβει. 

Θα αναφέρω δηλώσεις κορυφαίων Υπουργών. Ο κ. Μαρινάκης
είπε επί λέξει: «Δεν θα σταθούµε εµπόδιο σε ό,τι αποφασίσει η
δικαιοσύνη». 

Ερώτηση: Υπάρχει περίπτωση η δικαιοσύνη να αποφασίσει
κάτι για πολιτικά πρόσωπα, ώστε να σταθείτε εµπόδιο; Όχι! Υ-
πάρχει περίπτωση η δικαιοσύνη να διατάξει την παραµικρή έρευ-
να, ώστε να υπάρχει η δυνατότητα εσείς να σταθείτε εµπόδιο;
Όχι! Συνεπώς, η κοροϊδία συνεχίζεται, η κοροϊδία προς τον ελ-
ληνικό λαό. 

Σήµερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καλούµαστε να αποφα-
σίσουµε για τη σύσταση µιας προανακριτικής επιτροπής και να
γίνουµε εµείς οι Βουλευτές οι εισαγγελείς, τα αρµόδια προανα-
κριτικά όργανα και να αποφασίσουµε -και εµείς της Αντιπολίτευ-
σης, αλλά και εσείς της Συµπολίτευσης- εάν ο κ. Τριαντόπουλος
βρέθηκε τυχαία στον τόπο του εγκλήµατος. Εάν ο κ. Τριαντόπου-
λος στις 5 Μαρτίου αναφερόµενος ότι έχει τελειώσει η αποκατά-
σταση της περιοχής τα εννοούσε σοβαρά ή δεν τα εννοούσε. Να
αποφασίσουµε µε αντικειµενικότητα και αξιοπιστία για έναν συ-
νάδελφό µας, ο οποίος είναι στο δικό σας το κόµµα, στην Πλει-
οψηφία,  εάν υπάρχουν ενδείξεις ενοχής γι’ αυτό το οποίο έγινε
στο έγκληµα των Τεµπών, το περιβόητο µπάζωµα. Ο νόµος,
όµως, είναι ξεκάθαρος. Το άρθρο 86 είναι συγκεκριµένο: Η σύ-
σταση της προανακριτικής επιτροπής είναι µονόδροµος για τη
διερεύνηση των ποινικών ευθυνών. 

Ανοίγω παρένθεση για να αντικρούσω την κατηγορία περί ερ-
γαλειοποίησης. Δεν είπατε, κυρίες και κύριοι της Πλειοψηφίας,
ότι στο τυπικό Συντονιστικό αναγράφεται και το όνοµα άλλων
τριών Υπουργών. Εάν ήθελε η Αντιπολίτευση να εργαλειοποιήσει,
θα κατέθετε και κατά του κ. Πλεύρη, του κ. Παπαδόπουλου, της
κ. Ζωής Ράπτη. Όλοι όµως γνωρίζουµε ότι ο κ. Πλεύρης τύποις
συµµετείχε σε αυτό το Συντονιστικό, γι’ αυτό και πολύ έξυπνα η
εισαγγελική διάταξη κάνει λόγο για ουσιαστικό άτυπο συντονι-
στικό όργανο, το οποίο αποτελείτο από τον κ. Τριαντόπουλο, τον
κ. Αγοραστό και τον κ. Ξιφαρά. Εάν κάποια στιγµή ανοίξουν τα
τηλέφωνα, θα φανεί και ποιος άλλος είχε ρόλο σε αυτό το Συντο-
νιστικό. 

Εξ όσων έχουµε αντιληφθεί, η βασική υπερασπιστική γραµµή
έγκειται στο περιβόητο πόρισµα του ΕΟΔΑΣΑΑΜ. Όπως πολύ εύ-
στοχα ανέφερε ο Νίκος ο Πλακιάς, του θυµίζει τιµοκατάλογο
εστιατορίου: ο καθένας παίρνει ό,τι τον συµφέρει. Η Κυβέρνηση,
ο κ. Φλωρίδης ανέφερε, τίτλος: «Στην αρίθµηση 5.71 του πορί-
σµατος καταρρίπτεται ο ισχυρισµός περί συγκάλυψης». Σηµαία.
Το ΠΑΣΟΚ, παρόλο που δεν το αναφέρει το πόρισµα, για την 717.
Αλλά και η άλλη Αντιπολίτευση λέει για αλλοίωση. Δεν γνωρίζαµε
ότι έγινε η αλλοίωση; Πιο υπεύθυνο όργανο από την Εισαγγελία
υπάρχει; Όχι.
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Να κάνω, όµως, µια αναφορά στο τι είναι ο ΕΟΔΑΣΑΑΜ, ποια
είναι η ισχύς αυτού του πορίσµατος και ποια θα µπορούσε να
είναι. Όταν το ανέφερα πρώτη φορά, δέχτηκα την ερώτηση η
οποία είπα -µε όλο τον σεβασµό- ότι ήταν ανόητη: «Αµφισβητείτε
το πόρισµα του ΕΟΔΑΣΑΑΜ τώρα; Το αµφισβητείτε;». Στις 16 Δε-
κεµβρίου 2024 η Ευρωπαϊκή Επιτροπή εξέδωσε ένα έγγραφο. Το
υπογράφει η αρµόδια επιτροπή, ο κ. Τζιτζικώστας, νοµίζω, είναι.
Και αναφέρει η Ευρωπαϊκή Επιτροπή -επαναλαµβάνω- στο κεφά-
λαιο που λέει για την ανεξαρτησία του φορέα επί λέξει ότι «ο ΕΟ-
ΔΑΣΑΑΜ είναι σε πλήρη λειτουργική και οικονοµική εξάρτηση
από το Υπουργείο Μεταφορών». Θα το προσκοµίσω στα Πρα-
κτικά. 

«Κατά συνέπεια» -αναφέρει η Ευρωπαϊκή Επιτροπή- «δεν µπο-
ρεί να διασφαλιστεί ότι ο ΕΟΔΑΣΑΑΜ θα είναι σε θέση να διενερ-
γεί ανεξάρτητες έρευνες. Η Ελληνική Δηµοκρατία ανέφερε δια
της Κυβερνήσεως ότι ετοιµάζεται σχέδιο τροποποίησης του
νόµου. Η επιτροπή αναγνωρίζει το σχέδιο και την πρόοδο. Με
βάση τις ανωτέρω διαπιστώσεις, η επιτροπή θεωρεί ότι η Ελλη-
νική Δηµοκρατία, µη διασφαλίζοντας ότι ο εθνικός φορέας διε-
ρεύνησης είναι ανεξάρτητος από τον διαχειριστή υποδοµής,
παρέβη τις υποχρεώσεις που υπέχει δυνάµει του άρθρου 22». 

Το προσκοµίζω. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Βασίλειος Κόκκαλης καταθέ-

τει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θα µπορούσε ο ΕΟΔΑΣΑΑΜ να εκφέρει γνώµη για ευθύνες,
συγκάλυψη ή οποιαδήποτε άλλη ευθύνη, και να µπορούµε εµείς
να το επικαλούµαστε; Όχι. Το ανέφερα και σε µια άλλη οµιλία
µου ότι τουλάχιστον δεν κάνετε τον κόπο να διαβάσετε. Στο
άρθρο 19 δεν έχει προανακριτικά καθήκοντα, δυστυχώς, για τα
σιδηροδροµικά δυστυχήµατα, µόνο για τα αεροπορικά. Σφάλµα
του νόµου. Άρθρο 19� «Κατά παρέκκλιση των υποχρεώσεων εµπι-
στευτικότητας, η οµάδα διερεύνησης του ΕΟΔΑΣΑΑΜ έχει άµε-
ση, απεριόριστη και απρόσκοπτη πρόσβαση στον τόπο του ατυ-
χήµατος και του συµβάντος, καθώς και του αεροσκάφους». Δεν
έχει προανακριτικά καθήκοντα. 

Επίσης, συστάσεις ασφαλείας τις οποίες έχει εκδώσει ο ΕΟ-
ΔΑΣΑΑΜ: «Η σύσταση ασφαλείας που εκδίδεται από τον ΕΟΔΑ-
ΣΑΑΜ δεν δηµιουργεί τεκµήριο υπαιτιότητας ή ευθύνης για
ατύχηµα ή συµβάν». Ο ίδιος ο πρόεδρος του ΕΟΔΑΣΑΑΜ στις 23
Δεκεµβρίου του 2024 σε δελτίο Τύπου –και θα το προσκοµίσω-
αναφέρει ότι «αυτό το πόρισµα το οποίο θα κατατεθεί στις 28 Φε-
βρουαρίου του 2025 δεν αφορά την απόδοση υπαιτιότητας ή ευ-
θύνης». 

Το προσκοµίζω. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Βασίλειος Κόκκαλης καταθέ-

τει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Συνεπώς, πώς καταρρίπτεται το γεγονός ότι δεν υπάρχει κυ-
βερνητική εντολή; Μπορούσε ο ΕΟΔΑΣΑΑΜ να το κρίνει, να το
πει; Όχι. Όπως και άλλα πράγµατα δεν µπορούσε να πει και προ-
έβη σε αναδίπλωση. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακούω µε προσοχή τι είναι συ-
γκάλυψη και τι µπορεί να µην είναι. Ακούσαµε την έκφραση «είναι
βαριά αυτή η έκφραση, µην µας την αποδίδετε». «Διαπιστώσατε
ποτέ, έχει συµβεί Υπουργός να παρεµβαίνει σε δικαστή για να
κάνει ή για να µην κάνει κάτι;». Η συγκάλυψη προϋποθέτει δύο.
Πάµε στην τυπική του όρου έννοια και την ουσιαστική. Η συγκά-
λυψη, όποιος ανοίξει το λεξικό, είναι η αποτυχηµένη ή επιτυχη-
µένη -δεν έχει σηµασία- απόπειρα απόκρυψης αποδεικτικών
στοιχείων. Αµέσως µετά το έγκληµα των Τεµπών διασταυρώθηκε
η εκτελεστική εξουσία µε τη δικαστική, αµέσως µετά, διεκδικώ-
ντας ρόλο η εκτελεστική από τη δικαστική, διεκδικώντας ρόλο
και αρµοδιότητα την οποία έχει µόνο η δικαστική εξουσία. 

Ανοίγω παρένθεση για να σας πω τι έλεγε ο κ. Καραµανλής
κατά την ψήφιση του ΕΟΔΑΣΑΑΜ για το ποιος είναι υπεύθυνος
στα Πρακτικά στην Ολοµέλεια. Προφανώς είχε γίνει ένα δυστύ-
χηµα αεροπορικό και αναφέρεται για το συµβάν, στο οποίο ανα-
φέρει ότι η ΕΔΑΠ ήταν αυτή η οποία ζήτησε από τον ΓΕΕΘΑ

δύτες για να ανασύρουν τα συντρίµµια του αεροσκάφους. Θα
σας καταθέσω το σχετικό αίτηµα στα Πρακτικά: «Επίσης, από τη
στιγµή που υπήρχε δυστύχηµα αυτεπάγγελτα αναλαµβάνει ο ει-
σαγγελέας», έλεγε ο κ. Καραµανλής στα τέλη Ιανουαρίου του
2023.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Βασίλειος Κόκκαλης καταθέ-
τει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Συνεπώς, γιατί ενεπλάκη η εκτελεστική εξουσία σε έναν ρόλο
τον οποίο, σύµφωνα µε το Σύνταγµα, αλλά και µε τον Κώδικα Ποι-
νικής Δικονοµίας το άρθρο 251 έχει µόνο και αποκλειστικά η δι-
καστική εξουσία; 

Θα πει κάποιος ότι δεν αποδεικνύεται το πώς ενεπλάκη. Βέ-
βαια, αυτό είναι έργο της προανακριτικής. Αρκεί, όµως, η προ-
ανακριτική να µη λειτουργήσει όπως η εξεταστική. Εγώ δεν θα
πω -ξέρετε είµαι πολύ προσεκτικός- ούτε ποιους µάρτυρες θα
καλέσω ούτε διάφορα αποδεικτικά µέσα τα οποία δίνει η ποινική
δικονοµία. Είµαι υποχρεωµένος σήµερα να πω ότι υπάρχουν σο-
βαρές ενδείξεις τέλεσης του αδικήµατος που αναφέρονται στην
προανακριτική του ΠΑΣΟΚ και όχι µόνο και κακουργήµατος -ο
Σωκράτης ο Φάµελλος το ανέφερε την προηγούµενη εβδοµάδα-
για τις δαπάνες του µπαζώµατος, όπως και για άλλα αδικήµατα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ολοκληρώστε, κύριε
Κόκκαλη.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Τεχνηέντως, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, ο κ. Μαρινάκης και ο κ. Παπαθανάσης λένε ότι τα έχουµε
ξαναπεί αυτά. Στις 13 Ιανουαρίου του 2024 εξέδωσε ο κ. Παπα-
θανάσης µια τροποποιητική, αλλά λησµόνησε να αναφέρει την
πρώτη, 18 Απριλίου του 2023, που λέει ότι οι δαπάνες δόθηκαν
µε εισήγηση του συντονιστικού. Ένα χρόνο µετά, για να είναι κα-
λυµµένοι, την τροποποιούν και λένε ότι αυτές οι δαπάνες ήταν
µε πρόταση του Αγοραστού, αφού είχαν υποβληθεί οι µηνύσεις
των συγγενών. Όµως, σε αυτό θα αναφερθώ σε επόµενο στάδιο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ολοκληρώστε παρα-
καλώ.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Ολοκληρώνω µε έναν διάλογο, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, του κ. Τριαντόπουλου µε έναν δηµο-
σιογράφο. Ο δηµοσιογράφος λέει στις 7 Μαρτίου του 2023:
«Έχει ολοκληρωθεί η αποστολή που σας έχει ανατεθεί; Η απο-
στολή έχει ολοκληρωθεί που σας έχει ανατεθεί;». Απάντηση από
την Κυριακή το βράδυ: «Έχει ολοκληρωθεί η συλλογή, υπάρχουν
τα συντρίµµια και τα βαγόνια σε ειδικό χώρο. Τυχαία βρέθηκε.
Δύο αµαξοστοιχίες µε συνολικά είκοσι τέσσερα βαγόνια και µη-
χανές µε συνολικό βάρος δύο χιλιάδες περίπου τόνους. Διαµορ-
φώθηκε ο χώρος για τη φύλαξη και την τοποθέτηση κοµµατιών
για να ακολουθηθούν οι προβλεπόµενες διαδικασίες. Είχαµε
στενή συνεργασία µε εταιρείες, Πυροσβεστική, Αστυνοµία, ιδιω-
τικές εταιρείες για να συνδράµουν µε µηχανήµατα και προσωπικό
ως τις πρώτες ώρες για να αποκαταστήσουµε την περιοχή».

Ξεκάθαρα αποδεικνύεται -και αυτό είναι η συγκάλυψη- ότι όταν
µετά τον τόπο του εγκλήµατος η εκτελεστική εξουσία προλαµ-
βάνει και διεκδικεί ρόλο που ανήκει µόνο στη δικαστική εξουσία.
Το γιατί δεν θα το πει η Αντιπολίτευση. Δεν είναι υποχρεωµένη
να πει το γιατί έγινε.

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική

Συµµαχία)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ευχαριστούµε τον κ.

Κόκκαλη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη

συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της Αίθουσας
«Ελευθέριος Βενιζέλος» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του
κτιρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
είκοσι έξι µαθήτριες και µαθητές και τέσσερις συνοδοί εκπαιδευ-
τικοί από το 6ο Δηµοτικό Σχολείο Ναυπλίου. 

8872 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα δώσω τώρα τον λόγο στον κ. Καραθανασόπουλο από το
Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, συζη-
τάµε την πρόταση του ΠΑΣΟΚ για συγκρότηση προανακριτικής
επιτροπής για τον κ. Τριαντόπουλο, µια πρόταση η οποία και απο-
σπασµατική είναι, αλλά και βεβιασµένη, η οποία έρχεται πριν ολο-
κληρωθεί η έρευνα, αλλά και τα νέα στοιχεία που προκύπτουν
από αυτή την έρευνα, όπως, για παράδειγµα, για τον ρόλο του
Γενικού Γραµµατέα Μεταφορών, του κ. Ξιφαρά. Και µιλάµε για
βεβιασµένη ενέργεια γιατί κινείται στο πλαίσιο ενός ιδιότυπου
ανταγωνισµού ανάµεσα στο ΠΑΣΟΚ και στον ΣΥΡΙΖΑ για την ανα-
µόρφωση του χώρου της αµαρτωλής σοσιαλδηµοκρατίας. 

Και, αλήθεια, κύριοι του ΠΑΣΟΚ, µόνο για παράβαση καθήκο-
ντος ο κ. Τριαντόπουλος, δηλαδή για πληµµεληµατικού χαρα-
κτήρα πράξεις ή παραλείψεις, κατηγορείται; Δεν υπάρχουν
κακουργηµατικές ευθύνες όταν µέσα από αυτές τις πράξεις προ-
σπάθησε να βάλει, να συγκαλύψει τις αιτίες και τους λόγους του
εγκλήµατος που οδήγησε στους πενήντα επτά νεκρούς;

Και είναι µόνο παράβαση καθήκοντος; Δεν υπάρχει και το αδί-
κηµα της παρεµπόδισης της δικαιοσύνης και της υπόθαλψης, δη-
λαδή το άρθρο 231 του Ποινικού Κώδικα; Και µόνο ο κ. Τρια-
ντόπουλος έχει αυτές τις ευθύνες; Ο πολιτικός του προϊστάµε-
νος, ο κ. Μητσοτάκης, που εκ του ρόλου που απορρέει από το
επιτελικό κράτος έχει ευθύνες, είναι άµεσα πολιτικός προϊστάµε-
νος του κ. Τριαντόπουλου και εγκρίνει ή καθοδηγεί τον κ. Τρια-
ντόπουλο για τις πράξεις ή τις παραλείψεις.

Ισχυρίζεται η Κυβέρνηση ότι δεν έγινε η αλλοίωση του χώρου
µε εντολή κυβερνητικού στελέχους, αλλά από κάποιες κρατικές
υπηρεσίες. Ακόµη και αυτό να δεχτούµε ότι δεν το κάνατε, τι κά-
νατε επί της ουσίας; Δεν προστατέψατε τον χώρο. Και τα δύο δεν
είναι το ίδιο πράγµα; Είτε τον αλλοιώσατε είτε δεν τον προστα-
τεύσατε υπάρχει διαφορά; Κι αυτό είναι ποινική ευθύνη. 

Το θέµα, λοιπόν, δεν είναι το αν τελέστηκε το έγκληµα δια πρά-
ξεων ή δια παραλείψεων, γιατί αυτό είναι το δευτερεύον, αλλά
το ίδιο το έγκληµα είναι το κρίσιµο για τον λόγο για τον οποίο
διαπράχθηκε και σε αυτό δεν υπάρχει απάντηση. 

Επίσης, η Κυβέρνηση αξιοποιώντας και το πόρισµα του ΕΟΔΑ-
ΣΑΑΜ είναι ότι δεν παρενέβη στον χώρο του εγκλήµατος και αυτό
από µόνο του είναι οµολογία βαριάς πολιτικής ευθύνης, όπως
επίσης και ότι δεν υπήρχε σχέδιο, συγκεκριµένα πρωτόκολλα,
αλλά και ο οργανισµός αρµόδιος για τη συγκεκριµένη έρευνα.

Το ότι δεν υπήρχαν όλα αυτά είναι ευθύνη απλώς και µόνο της
Κυβέρνησης Μητσοτάκη; Η προηγούµενη Κυβέρνηση του κ. Τσί-
πρα δεν έχει ευθύνη; Η προπροηγούµενη Κυβέρνηση του κ. Σα-
µαρά δεν έχει ευθύνη για αυτήν την κατάσταση που υπήρχε στο
να µην υπάρχει αρµόδιος οργανισµός διερεύνησης των ατυχη-
µάτων, να µην υπάρχουν πρωτόκολλα και σχέδια δράσης για
αντιµετώπιση τέτοιου είδους εγκληµάτων; Τι είναι αυτό; Δεν
υπάρχουν διαχρονικές ευθύνες σε αυτή την κατεύθυνση;

Αντί, λοιπόν, να κρύβεστε πίσω από το δάκτυλό σας, αντιµετω-
πίστε ωµά  την πραγµατικότητα.

Γιατί όµως αλλοιώθηκε ο χώρος του εγκλήµατος; Για να µην
βρεθούν –αυτό λέει η κοινή λογική- αποδεικτικά στοιχεία για τα
αίτια της έκρηξης. Διαφορετικά, δεν υπήρχε κάποιος άλλος
λόγος. Τα αίτια της σύγκρουσης είναι δεδοµένα. Γιατί δεν θέλατε
λοιπόν να βρεθεί το υλικό αυτό, το οποίο οδήγησε στην έκρηξη;
Τι µετέφερε η εµπορική αµαξοστοιχία; Τι ήταν αυτοί οι 2,5-3,5
τόνοι –που λένε οι διάφοροι ερευνητές- πτητικών υδρογονανθρά-
κων; Έχει σχέση µε λαθρεµπόριο; Και όλη η Κυβέρνηση και το
κράτος πήγε να καλύψει έναν λαθρέµπορο για 2,5 ή για 3 τόνους,
όλη η Κυβέρνηση σύσσωµη και το κράτος, οι κρατικοί µηχανι-
σµοί; Δηλαδή για έναν λαθρέµπορο κάνατε όλα αυτά ή µήπως
ήταν κάτι άλλο; 

Γιατί το λέµε αυτό και θέτουµε ερωτήµατα; Γιατί ήδη βρισκό-
µαστε στον ένα χρόνο από τον πόλεµο, από την ιµπεριαλιστική
σύγκρουση στην Ουκρανία. Είναι γνωστό ότι τα τρένα µεταφέ-
ρουν πολεµικό νατοϊκό υλικό και καύσιµα. Σχετίζεται µε τέτοια
δραστηριότητα το φορτίο αυτό; Αυτό θα ήταν µια απάντηση στο
ερώτηµα γιατί όλοι αυτοί οι µηχανισµοί ξαφνικά πάνε να συγκα-

λύψουν. Τι ήθελε η Πολεµική Αεροπορία µε κλιµάκιο, την άλλη
µέρα το πρωί, να βρίσκεται στον χώρο του εγκλήµατος; Κι αυτή
διερευνούσε την έκρηξη; 

Είναι λοιπόν σηµαντικά, σοβαρά ερωτήµατα, τα οποία θέτουµε
για συζήτηση, πολύ δε περισσότερο όταν πολύ πρόσφατα είχαµε
το γεγονός στο Λαύριο, µε τους 350 τόνους TNT που µετέφεραν
δεκαοκτώ νταλίκες, χωρίς ειδική σήµανση και χωρίς ειδικά µέτρα
προστασίας µέσα από το Λαύριο για να πάνε στην ΕΑΣ Λαυρίου,
στην τσεχική εταιρεία που έχει αγοράσει, για να φτιάξει πυραύ-
λους 155mm, που θα πήγαιναν στην Ουκρανία. Όλα αυτά λοιπόν
θέτουν και εγείρουν σηµαντικά ζητήµατα.

Όµως, αυτό είναι µόνο η µία πλευρά και µάλιστα είναι η
πλευρά η οποία προέκυψε και προέκυψε από τι; Προέκυψε από
τη σύγκρουση δύο τρένων που σε µία γραµµή διπλής κατεύθυν-
σης κινούνταν στην ίδια γραµµή. Και βεβαίως δεν είναι τυχαίο ότι
και τα άλλα κόµµατα µιλάνε µόνο για την έκρηξη, µόνο για την
αλλοίωση του χώρου, υποβαθµίζοντας τα αίτια της σύγκρουσης. 

Γιατί; Γιατί από αυτά τα αίτια προκύπτει ο διαχρονικός χαρα-
κτήρας ενός προµελετηµένου εγκλήµατος, όπως τόνισε από την
πρώτη στιγµή το ΚΚΕ. Τι υπήρξε την ηµέρα της σύγκρουσης και
του εγκλήµατος; Πρώτον, ότι λόγω της υποχρηµατοδότησης η
σιδηροδροµική γραµµή είναι σε άθλια κατάσταση, χωρίς συντή-
ρηση. Δεύτερον, ότι υπήρχε –και υπάρχει ακόµη και τώρα- ένα
ελάχιστο ανθρώπινο δυναµικό: Χίλιοι εργαζόµενοι στον ΟΣΕ,
εβδοµήντα πενήντα µόνιµοι και διακόσιοι πενήντα µε σύµβαση-
µπλοκάκια, όταν το οργανόγραµµα µιλάει για δύο χιλιάδες εκατό
–διπλάσιους- και οι πραγµατικές ανάγκες για δύο χιλιάδες οκτα-
κόσιους. 

Υπήρξε εντατικοποίηση της εργασίας, λειψή εκπαίδευση σε
κρίσιµους τοµείς, όπως του σταθµάρχη του συγκεκριµένου, που
µέσα σε έξι µήνες ανέλαβε ρόλο κεντρικού σταθµάρχη σε ένα
σηµαντικό σταθµό όπως είναι της Λαρίσης, ενώ παλαιότερα, για
να γίνει αυτό, ήθελε να περάσει τουλάχιστον µία πενταετία και
τώρα µέσα σε έξι µήνες. Όλα αυτά δεν διαµόρφωσαν την εκρη-
κτική ύλη; Και ταυτόχρονα, εκτός από αυτά, λειτουργούσε κα-
νένα σύστηµα ασφαλείας; Τίποτα! Δεν λειτουργούσε τίποτα, ούτε
η φωτοσήµανση, ούτε η τηλεδιοίκηση, ούτε τα νέα συστήµατα
επικοινωνίας και αυτόµατης πέδησης. 

Δεν είναι λοιπόν µόνο η 717, στην οποία επικεντρώνεστε, γιατί
είναι βολική σύµβαση. Είναι και άλλες τρεις συµβάσεις. Είναι η
Σύµβαση 1012/2006 για την εγκατάσταση του συστήµατος GSMR,
το οποίο είναι το σύγχρονο σύστηµα επικοινωνίας, είναι η Σύµβαση
1004/2007 που είναι για το σύστηµα αυτόµατης πέδησης στις
γραµµές και η Σύµβαση 1005/2007 που είναι για το σύστηµα αυ-
τόµατης πέδησης στους συρµούς. Από το 2006-2007, ενώ θα
έπρεπε σε δύο χρόνια να είχαν ολοκληρωθεί –αλήθεια, πόσες κυ-
βερνήσεις πέρασαν;- µέχρι και τώρα υπάρχουν προβλήµατα. 

Και το ερώτηµα το οποίο προκύπτει είναι το εξής: Γιατί όλες
αυτές οι συµβάσεις δεν υλοποιήθηκαν στον χρόνο που προβλέ-
πονταν, άντε και µε µια µικρή καθυστέρηση; Το απαντάει η ίδια η
Επιτροπή Γεραπετρίτη. Γιατί εδώ ξεδιπλώνεται ένας σφοδρός
ανταγωνισµός ανάµεσα στις πολυεθνικές για το ποια κοµµάτια
θα πάρουν –άρα λοιπόν υπήρχε κατάτµηση των συµβάσεων για
ένα δίκτυο 500-600 χιλιοµέτρων, επί της ουσίας, αυτό είναι, µια
γραµµή- ποιοι θα πάρουν τα κοµµάτια της πίτας. Και από αυτή
την άποψη, υπήρχε κατάτµηση των συµβάσεων, παραχώρησή
τους σε ανταγωνιστικές εταιρείες, µε αποτέλεσµα να καταγρά-
φεται ασυµβατότητα στα συστήµατα, δυσλειτουργία των συστη-
µάτων, καθυστερήσεις και απαξίωση του δικτύου, µε αποτέλεσµα
να µην είναι ποτέ λειτουργικές. 

Άρα λοιπόν το κράτος, η Ευρωπαϊκή Ένωση που κάτω από τη
δική της ευθύνη και τον έλεγχο γίνονταν αυτές οι συµβάσεις,
αλλά και οι κυβερνήσεις, προκειµένου να εξυπηρετηθούν τα συµ-
φέροντα των επιχειρηµατικών οµίλων και το κέρδος τους, τι κά-
νατε; Θυσιάζατε την ικανοποίηση των ανθρώπινων αναγκών και
στη συγκεκριµένη περίπτωση για ασφαλείς µεταφορές, για να
µην πω ότι φτάσατε στο σηµείο να θυσιάζετε ακόµη και τις ίδιες
τις ζωές. 

Και αυτό είναι το αποτέλεσµα των πολιτικών που ακολούθησαν
όλες οι κυβερνήσεις και η τελευταία κυβέρνηση και το γεγονός
επίσης ότι τα τρένα που κυκλοφορούσαν και τα οποία ήταν ευ-
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θύνη της ΓΑΙΑΟΣΕ –και κάποια λίγα που είχε φέρει η ιταλική εται-
ρεία- ήταν τρένα τα οποία δεν κάλυπταν τις σύγχρονες προδια-
γραφές ασφάλειας και πυρασφάλειας –κι αυτό ήταν γνωστό- και
ήταν τρένα που κυκλοφορούσαν µε άδεια του ίδιου του Ευρω-
παϊκού Οργανισµού Σιδηροδρόµων. Κι αυτό γιατί; Γιατί το κόστος
–λέει- αντικατάστασης µε σύγχρονες άµαξες και βαγόνια ήταν
πάρα πολύ µεγάλο. 

Να πάλι πώς µπαίνει στην προκρούστεια κλίνη του κόστους-
οφέλους η προστασία της ανθρώπινης ζωής. Ακόµη ένα τραντα-
χτό παράδειγµα. Και σε όλα αυτά ήταν η πολιτική απελευθέρωση
της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε τη διασπαστική καθετοποιηµένου
χαρακτήρα του σιδηροδρόµου –γιατί έτσι πρέπει να είναι, καθε-
τοποιηµένος ο χαρακτήρας-, µε τον ΟΣΕ να έχει την ευθύνη της
συντήρησης και της χωρητικότητας του δικτύου, την ΕΡΓΟΣΕ να
έχει την ευθύνη για τα έργα υποδοµής χωρίς να δίνει λογαριασµό
στον ΟΣΕ, τη ΓΑΙΑΟΣΕ να έχει την κινητή και ακίνητη περιουσία
και την ΤΡΑΙΝΟΣΕ το µεταφορικό έργο. 

Και βεβαίως απόρροια όλων αυτών ήταν το επόµενο βήµα της
απελευθέρωσης, η ιδιωτικοποίηση της ΤΡΑΙΝΟΣΕ. Γιατί; Γιατί η
Ευρωπαϊκή Ένωση µιλάει για απελευθέρωση των µεταφορών,
εµπορικών και επιβατικών, για να µπορούν να µπουν και άλλες
εταιρείες στο δίκτυο, διευκολύνοντας τη χωρητικότητα του δι-
κτύου και την ταχύτητα των µεταφορών. Οπότε δίνεται το κερ-
δοφόρο κοµµάτι του µεταφορικού έργου και το κράτος απορ-
ροφά το σύνολο των χρεών του ενιαίου ΟΣΕ και έχει και το ζη-
µιογόνο κοµµάτι συντήρησης και ανάπτυξης των διαφόρων συ-
στηµάτων ασφαλείας, µια µεροληπτική –θα λέγαµε- πολιτική, που
δεν είναι µεροληπτική. Είναι η πολιτική αυτή που εξυπηρετεί τα
συµφέροντα απλά και µόνο των επιχειρηµατικών οµίλων. 

Γι’ αυτά ακριβώς ο οµιλητής από πλευράς της Πλειοψηφίας µί-
λησε για χρόνιες παθογένειες. Έτσι λέει και το πόρισµα του ΕΟ-
ΔΑΣΑΑΜ. Μα, δεν είναι χρόνιες παθογένειες αυτές.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ολοκληρώστε πα-
ρακαλώ. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ολοκληρώνω, κύριε
Πρόεδρε. 

Αυτές είναι οι συνειδητές επιλογές, που ήταν αποτέλεσµα των
κυβερνητικών αποφάσεων, των αποφάσεων της Ευρωπαϊκής
Ένωσης και ενός εχθρικού κράτους. Εµείς, παρά το γεγονός ότι
γνωρίζουµε ότι υπάρχει αρνητικός συσχετισµός στην προανακρι-
τική επιτροπή, θα αξιοποιήσουµε κάθε περίπτωση. Άλλωστε µε
κοινή ευθύνη Νέας Δηµοκρατίας, ΣΥΡΙΖΑ ενιαίου και ΠΑΣΟΚ η
παραποµπή του όποιου Υπουργού, πρώην ή νυν, γίνεται µε από-
φαση της εκάστοτε κυβερνητικής Πλειοψηφίας. Είναι το άρθρο
86 του Συντάγµατος, το οποίο εµείς είπαµε να καταργηθεί. Το
πολύ πολύ να θυσιάσετε έναν, δύο Υπουργούς και να τους πάτε
στο εδώλιο. Το αν θα καταδικαστούν είναι άλλου παπά ευαγγέλιο.
Και, µάλιστα, το πολύ πολύ όλα αυτά να αντιµετωπιστούν ως
πληµµεληµατικού χαρακτήρα πράξεις, όπως έγινε µε το Μάτι,
όπως έγινε µε τη Μάνδρα, µε πολλούς -και πάλι- νεκρούς, γιατί
ακριβώς έχει διαµορφωθεί ένα τέτοιο νοµικό πλαίσιο, µε ευθύνη
όλων των κυβερνήσεων, που τέτοιου είδους κακουργηµατικές
πράξεις τις αντιµετωπίζει ως πληµµεληµατικού χαρακτήρα. 

Έτσι, λοιπόν, εµείς λέµε ότι δεν έχουµε καµία εµπιστοσύνη στη
δικαιοσύνη. Είναι ταξική η δικαιοσύνη. Εξυπηρετεί τις πολιτικές
που στηρίζουν τις ανάγκες των επιχειρηµατικών οµίλων, τις πο-
λιτικές της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Εξυπηρετεί τους επενδυτικούς
σχεδιασµούς των επιχειρηµατικών οµίλων, νοµιµοποιεί το σύνολο
των αντιλαϊκών αποφάσεων -µνηµόνια συνταγµατικά- και βεβαίως
κινείται ενάντια στις απεργίες, ενάντια στους συνδικαλιστές. 

Έτσι, λοιπόν –τελειώνω, κύριε Πρόεδρε µε αυτό και ευχαριστώ
πολύ για τον χρόνο- οι µεγαλειώδεις απεργιακές συγκεντρώσεις
στις 28 του Φλεβάρη, οι νέες κινητοποιήσεις που είναι προγραµ-
µατισµένες για την Τετάρτη το απόγευµα, τα συλλαλητήρια, ο
οργανωµένος λαός ο οποίος βγαίνει αποφασιστικά στο προσκή-
νιο της ιστορίας και των εξελίξεων, µπορεί να αποτελέσει και τον
καταλύτη που θα καταδικάσει αυτό το αντιδραστικό κράτος, ένα
κράτος το οποίο ούτε θέλει, αλλά ούτε µπορεί να προστατεύσει
τον λαό, την ταξική πολιτική των κυβερνήσεων και της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης, θα στοχοποιήσει τον πραγµατικό υπεύθυνο, το κα-
πιταλιστικό κέρδος.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ευχαριστούµε τον κ.

Καραθανασόπουλο.
Θα δώσω τώρα τον λόγο στον κ. Στυλιανό Φωτόπουλο από την

Ελληνική Λύση. 
ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΦΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η ανικανότητα και η αποδιοργά-

νωση που επί χρόνια χαρακτηρίζουν τη χώρα µας, µας έχουν
φτάσει σε σηµείο να θεωρούµε φυσιολογικές όλες τις εκφάνσεις
της δηµόσιας ανεπάρκειας. Πρόκειται για µια ανικανότητα πα-
ντός καιρού. 

Το έγκληµα στα Τέµπη είναι η ολοφάνερη, απροκάλυπτη και
θρασύτατη επιχείρηση συγκάλυψης. Μια επιχείρηση που ξεκί-
νησε αµέσως και στην οποία επιδείχθηκαν εντυπωσιακές αρετές
ταχύτητας, αποτελεσµατικότητας, µεθοδικότητας, τις οποίες η
Κυβέρνηση από ταπεινοφροσύνη µάς έκρυβε επιµελώς.

Συγκάλυψη η οποία σηµαίνει ασφαλώς ότι πέραν της γενικής
ανικανότητας και της εγκληµατικής αµέλειας, υπάρχει κάτι πολύ
απεχθέστερο που συµβαίνει και επιβάλλεται να µην φανερωθεί.
Πλέον οι πάντες βλέπουν ότι οι κινήσεις συγκάλυψης ήταν ταχύ-
τατες και συντονισµένες και αυτό η Κυβέρνηση δεν χρειαζόταν
ειδική έκθεση εµπειρογνωµόνων για να το πληροφορηθεί. 

Τι σηµατοδοτεί η µεγάλη κινητοποίηση της 28ης Φεβρουαρίου
του 2025, η οποία σπάει την παρατεταµένη σιωπή ενός ηττηµέ-
νου, σε όλα τα µέτωπα, λαού; Κοµµατική κινητοποίηση, φυσικά,
δεν ήταν. Συµµετείχαν οικογένειες από όλο το πολιτικό φάσµα
και ξεσηκώθηκαν κατά µιας αποτυχηµένης Κυβέρνησης. Η Κυ-
βέρνηση δεν ήλθε από το πουθενά ούτε επιβλήθηκε ενάντια στη
θέληση του λαού. Αποτελεί, όµως, την κορύφωση µιας µακράς
κρίσης εκπροσώπησης, µιας έκδηλης αδυναµίας να εκπροσωπή-
σει το εκλογικό Σώµα, ενός συνεχώς διευρυνόµενου χάσµατος
µεταξύ κυβερνητικών εκπροσώπων και λαού. Καταλύτης υπήρξε
η περιφρόνηση και η αλαζονεία µε την οποία αντιµετώπισε η κυ-
βερνώσα ολιγαρχία τον φόνο δεκάδων νέων ανθρώπων. 

Η στάση των κυβερνώντων έχει όλα τα αποτρόπαια χαρακτη-
ριστικά που δηλώνει η λέξη «ύβρις» και αυτό εξόργισε την ελλη-
νική κοινωνία. Με τους ίδιους άθλιους τρόπους και την ίδια ιδιο-
τέλεια λαµβάνετε αποφάσεις για τη γεωστρατηγική, την άµυνα,
τις συµµαχίες και τα σύνορα. Ποια συµφορά, άραγε, πρέπει να
επέλθει ώστε η κινητοποίηση των πολιτών να απαιτήσει να έχει
λόγο για την πατρίδα, για το µέλλον και για την ύπαρξή της; Θα
µπορέσει να ορθωθεί ο λόγος των πολιτών σε ένα πολιτικό υπο-
κείµενο; Θα θέσει τους όρους και τις αρχές για µια δηµοκρατική
και δικαστική µεταρρύθµιση; Ίσως θεωρηθεί ότι το πάµε πολύ
µακριά. Ωστόσο, οι αλλαγές σε παγκόσµιο επίπεδο είναι ιλιγγιώ-
δεις και µας αφορούν άµεσα. 

Η αλαζονεία είναι η χειρότερη παρενέργεια της εξουσίας, η
οποία στο τέλος µπορεί και να τη σκοτώσει. Γιατί όπως προειδο-
ποιεί ο Αισχύλος στους «Πέρσες»: «Όταν ανθίζει η έπαρση, καρ-
πίζει στάχυ θυµού, συµφορά εσοδεύει». Εξηγεί τα µεγαλύτερα
λάθη που γίνονται από όσους υπερεκτιµούν τη δύναµή τους,
πόσο µάλλον όταν αυτή είναι δανεική. Είναι η βασιλική οδός για
την ύβρη. Αναπόφευκτα ακολουθεί και η νέµεση. 

Η Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη ζει σήµερα τη δική της
νέµεση, δηλαδή, την παλλαϊκή καταδίκη. Γιατί µια Κυβέρνηση
ενάντια στην οποία γίνονται τα µεγαλύτερα συλλαλητήρια στη
νεότερη ιστορία του τόπου, είναι µια Κυβέρνηση που δεν µπορεί
πλέον να προσποιείται και να κυβερνά σαν να µην συµβαίνει τί-
ποτα.

Το µπάζωµα αποτελεί την καρδιά της συγκάλυψης, αλλά όχι
και το µόνο κοµµάτι του παζλ. Δίχως τις παρεµβάσεις σας στον
τόπο της τραγωδίας τις πρώτες ώρες και µέρες, θα υπήρχαν όλα
τα πειστήρια για τους θανάτους, το τοξικό µανιτάρι και την εµπο-
ρική αµαξοστοιχία. Όµως, όλα αυτά καταστράφηκαν, µε την
ανοχή της αστυνοµίας της Θεσσαλίας και, βέβαια, µε άφθονο
χρήµα του Έλληνα φορολογούµενου, προς µια εταιρεία που, µε
αποφάσεις του ποδαριού, έκανε µε το αζηµίωτο την εκχωµάτω-
ση, άρα και την καταστροφή των στοιχείων, εκτελώντας απλά
διαταγές. 

Η αστυνοµία της Θεσσαλίας δεν εκτέλεσε εντολές της Εισαγ-
γελίας να µην γίνει καµία παρέµβαση στο χώρο, όπως συµβαίνει
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πάντα σε τέτοιες περιπτώσεις ακόµα και σε πολύ πιο ήπια δυστυ-
χήµατα. Όλα έγιναν µε παράνοµη διαδικασία, όπως επιβεβαίωσε
η Εισαγγελία, αλλά µέχρι τώρα ουδείς βρίσκεται στη φυλακή. 

Σε µια χώρα όπου οι κρατικές αρχές και η δικαιοσύνη δεν θα
επέτρεπαν σε κανέναν Πρωθυπουργό να αλωνίζει µέσω δικών
του σε τόπους εγκληµάτων, όλα θα είχαν πάρει το δρόµο τους
από την πρώτη κιόλας µέρα. 

Ο Πρωθυπουργός προσπάθησε από την αρχή να χειραγωγήσει
τη δικαιοσύνη, δηλώνοντας ότι µοναδικός υπεύθυνος είναι ο
σταθµάρχης. Διέγνωσε µε πάσα βεβαιότητα ότι δεν υπήρχε κα-
νένα παράνοµο υλικό στην εµπορική αµαξοστοιχία. Η υπόθεση
ήθελε να µείνει µέχρι εκεί. Έτσι, σύµφωνα µε την πρωθυπουργική
κατ’ ουσίαν εντολή, θα γλίτωναν ο κ. Καραµανλής, στελέχη του
Υπουργείου Μεταφορών, οι µοντέρ των διορισµένων του ΟΣΕ,
που µοίραζαν πειραγµένα ηχητικά στα κανάλια τις πρώτες µέρες
για τη δηµιουργία εντυπώσεων, ενώ ταυτόχρονα έκαναν τους
ανήξερους για τα επίµαχα βίντεο της Interstar αλλά και η Hellenic
Train. 

Στις 25 Νοεµβρίου 2023 το αίτηµα για σύσταση προανακριτι-
κής επιτροπής, προκειµένου να διερευνηθούν τα αδικήµατα της
απιστίας και της παράβασης καθήκοντος για τον Υπουργό Μετα-
φορών κ. Καραµανλή στα Τέµπη, όπως και για άλλους πρώην
Υπουργούς, απέβη ατελέσφορο και αυτό έγινε γιατί εσείς, η κυ-
βερνητική Πλειοψηφία της Νέας Δηµοκρατίας, σύσσωµη, µε 157
ψήφους προστατέψατε τον κ. Καραµανλή. Με εντολή του Πρω-
θυπουργού απορρίψατε το αίτηµα. Οι έρευνες των δικαστικών
αρχών δεν έχουν αγγίξει έως τώρα τον πρώην Υπουργό και είναι
αµφίβολο εάν έχουν ασχοληθεί καν. 

Όπως αποκαλύφθηκε, όµως, ο κ. Καραµανλής γνώριζε από το
2021 την αγωνιώδη επιστολή του τότε διευθύνοντος συµβούλου
της ΤΡΑΙΝΟΣΕ -νυν Hellenic Train- µε προειδοποίηση για ένα δυ-
στύχηµα µεγέθους Τεµπών. Ο πρώην Υπουργός διαβεβαίωνε την
εξεταστική επιτροπή ότι κανένας δεν τον είχε ενηµερώσει αρµο-
δίως για τον κίνδυνο δυστυχήµατος. Η επιστολή του κ. Τσαλίδη
υπάρχει. Το ίδιο και τα πρακτικά της εξεταστικής επιτροπής την
ηµέρα της κατάθεσης του κ. Καραµανλή. Τότε τέθηκε άµεσα και
εύλογα ζήτηµα ψηφοφορίας, προκειµένου να γίνει παραποµπή
για ψευδορκία για τον πρώην Υπουργό. Όµως, όλοι οι Βουλευτές
της Νέας Δηµοκρατίας στην εξεταστική επιτροπή απορρίψατε το
αίτηµα και ουσιαστικά γίνατε συνένοχοι στην ψευδορκία. Πώς το
είπε ο κ. Μητσοτάκης; «Μια ατυχή στιγµή». 

Στον απόηχο όλης της κυβερνητικής προσπάθειας να βρείτε
έναν αποδιοποµπαίο πολιτικό τράγο για το έγκληµα των Τεµπών,
όλες οι πλευρές δείχνουν προς τον τότε Υφυπουργό στον Πρω-
θυπουργό, κ. Τριαντόπουλο. Αυτή η συρρίκνωση ευθυνών, βέ-
βαια, συντελείται µε όλη την προσπάθεια αρχικά να πείτε ότι
υπήρχε τηλεδιοίκηση, µετά να διαψευστείτε, να µπαζώσετε για
να εξαλείψετε όλα τα στοιχεία, να µιλήσετε για συνοµωσίες και
ψεκασµένους, να αρνηθείτε την τεράστια έκρηξη και τέλος, να
δεχτείτε την πιθανότητα έκρηξης. 

Μέσα στην προσπάθεια συρρίκνωσης ευθυνών, ανατρέχουµε
σε µια συνέντευξη του κ. Τριαντόπουλου σε ραδιοφωνικό σταθµό
στις 24 Μαρτίου του 2023, όπου παραδεχόταν τους φόβους ότι
το έγκληµα των Τεµπών θα είχε αντίκτυπο στο κυβερνών κόµµα
και στην εκλογική αναµέτρηση, αλλά, παράλληλα, έλεγε και το
αυτονόητο, ότι βρισκόταν εκεί µε εντολή του Πρωθυπουργού.

Δηλαδή, βρίσκεται εκεί µε εντολή Πρωθυπουργού, αλλά ο
Πρωθυπουργός δεν έχει καµία ευθύνη; Βρίσκεται εκεί πέντε
µέρες ο κ. Τριαντόπουλος και ο κ. Μητσοτάκης δεν γνωρίζει τί-
ποτα; Έχει πλήρη εικόνα ο ίδιος ο κ. Τριαντόπουλος, βλέπει,
ερευνά, προφανώς δίνει εντολές, ενώ ο καθ’ ύλην Υπουργός Με-
ταφορών δεν εµφανίζεται πουθενά. Μεταφέρει στον Πρωθυ-
πουργό την εικόνα της φωτιάς, της έκρηξης, τη µεταφορά
χωµάτων και το µπάζωµα, ενώ δεν έχουν τελειώσει οι αυτοψίες
και δεν έχει ολοκληρωθεί τίποτα. Μεταφέρει στον Πρωθυπουργό
την εικόνα, αλλά ο Πρωθυπουργός δεν έχει ευθύνη. Ακριβώς τα
λόγια του κ. Τριαντόπουλου ήταν τα εξής: «Εγώ έτυχε µε εντολή
του Πρωθυπουργού να το διαχειριστώ κιόλας από κοντά, να
βρεθώ στο σηµείο για πέντε µέρες, οπότε γνωρίζουµε από πολύ
κοντά την τραγικότητα του δυστυχήµατος και τη δυσκολία που
είχε αυτό ως προς τη διαχείριση».

Για να µην εθελοτυφλούµε, στη συγκάλυψη συµµετείχε συλ-
λογικά ολόκληρο το σύστηµα εξουσίας της Κυβέρνησης, από την
κορυφή µέχρι τον τέως περιφερειάρχη και από Υπουργούς µέχρι
αναδόχους έργων τσιµεντώµατος και κρατικοδίαιτους δηµοσιο-
γράφους. 

Η παράταξή µας από την πρώτη κιόλας στιγµή εντόπισε την
πολυδιάστατη πορεία προς την τραγωδία. Καταδίκασε τις βαθύ-
τερες πτυχές της συγκάλυψης του σκανδάλου, εστιάζοντας την
προσοχή σε τρεις διαδοχικές συµφωνίες, στις οποίες συµµετεί-
χαν πρόθυµα όλοι οι πρωταγωνιστές. 

Πρώτη συµφωνία είναι η συµφωνία της διαφθοράς που έβαλε
την τραγωδία στις ράγες. Αφορά στις κυνικές εκπτώσεις στην
ασφάλεια, κατά παράβαση δύο Οδηγιών και πέντε ευρωπαϊκών
κανονισµών. 

Δεύτερη είναι η συµφωνία της εξαπάτησης που φρόντισε να
διασφαλίσει ότι πολύτιµα στοιχεία θα εξαφανιστούν, όπως µε το
µπάζωµα στον τόπο του εγκλήµατος και το υποτιθέµενο σβήσιµο
του υλικού των καµερών και ότι τα κρυµµένα κοµµάτια του παζλ,
ακόµα και στη δικογραφία, δεν θα επιτρέψουν να συµπληρωθεί
ποτέ µια ολοκληρωµένη εικόνα. 

Τρίτη συµφωνία είναι η συµφωνία της σιωπής, ακόµα και απρο-
κάλυπτα, όπως είπε ο κ. Αγοραστός: «Επικαλούµαι το δικαίωµα
στη σιωπή». Αυτό επικαλέστηκε στην εξεταστική και αποχώρησε.
Δεν κατέθεσε ποτέ, ενώ ακόµα και η ίδια η δικαιοσύνη ζήτησε ευ-
θέως σιωπή και από τις οικογένειες. «Τι να κάνουµε; Αυτά συµ-
βαίνουν. Πάτε στην εκκλησία να σας βοηθήσει. Κοιτάξτε µπροστά
τη ζωή», είχε προτρέψει τη χαροκαµένη Καρυστιανού η εισαγγε-
λέας του Αρείου Πάγου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Η τραγωδία στα Τέµπη ανέδειξε µε τον πιο οδυνηρό τρόπο την
αποτυχία του κρατικού µηχανισµού, της λογοδοσίας και του κρά-
τους δικαίου. Η κοινωνία απαιτεί διαφάνεια και δικαιοσύνη. Οι
έρευνες οφείλουν να είναι ανεξάρτητες και αµερόληπτες, χωρίς
πολιτικές σκοπιµότητες και συγκαλύψεις. Σε ένα κράτος δικαίου
η λογοδοσία δεν είναι προαιρετική, είναι υποχρέωση. 

Το δυστύχηµα στα Τέµπη δεν ήταν αναπόφευκτο. Ήταν απο-
τέλεσµα παραλείψεων, αδιαφορίας και κακοδιαχείρισης. Για να
τιµηθεί η µνήµη των θυµάτων, η δικαιοσύνη πρέπει να είναι αµεί-
λικτη, η λογοδοσία καθολική και η πολιτική βούληση αδιαπρα-
γµάτευτη. Μόνο τότε µπορούµε να µιλάµε για ένα κράτος που
προστατεύει και σέβεται τους πολίτες του. 

Γι’ αυτόν τον λόγο θεωρούµε επιβεβληµένη την ενεργοποίηση
του άρθρου 86 του Συντάγµατος, προκειµένου να σταµατήσει
εδώ η ατιµωρησία των επίορκων Υπουργών –νυν και πρώην- και
να παραπεµφθούν στη δικαιοσύνη για την περαιτέρω διαδικασία
διώξεως. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Φωτόπουλο.

Τον λόγο έχει η κ. Θεοπίστη Πέρκα από τη Νέα Αριστερά.
Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΘΕΟΠΙΣΤΗ (ΠΕΤΗ) ΠΕΡΚΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι της Πλειοψηφίας, αγαπητοί Υπουργοί,

µας λέτε ότι πήρατε το µήνυµα. Παραδέχεστε ότι έγιναν λάθη.
Πολύ ωραία! Πείτε µας και ακριβώς ποιο µήνυµα πήρατε και τι
καταλάβατε, γιατί οµολογώ ότι τοποθέτηση του εισηγητή σας
µας ανησύχησε ιδιαιτέρως. Υπονόησε ότι ο κ. Τριαντόπουλος δεν
έχει ποινικές ευθύνες; Αµφιβάλλετε ακόµη ότι υπάρχουν επαρ-
κείς ενδείξεις τέλεσης του αδικήµατος; Και µόνο το γεγονός ότι
ενήργησε χωρίς την άδεια των δικαστικών αρχών είναι αρκετό.
Άραγε, ποιο µήνυµα πήρατε; Καθαρές κουβέντες! Θα ψηφίσει
Νέα Δηµοκρατία για να ασκηθεί ποινική δίωξη ή θα κάνουµε προ-
ανακριτική ξεπλύµατος των σαφών ποινικών ευθυνών;

Είναι εντυπωσιακό το πώς προσπαθείτε να παραπλανήσετε την
κοινή γνώµη σκορπώντας ερωτήµατα δήθεν ρητορικά προς κάθε
κατεύθυνση και δεν αντιλαµβάνεστε ότι πλέον κανείς δεν σας πα-
ρακολουθεί. Πάνω από ένα εκατοµµύριο πολίτες βγήκαν στους
δρόµους και σας απάντησαν: «Δεν σας εµπιστευόµαστε». Η αξιο-
πιστία της Κυβέρνησής σας έχει φτάσει στο ναδίρ. 
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Θα κάνω µια προσπάθεια απέλπιδα, πραγµατικά, να απαντήσω
σε κάποια ασυνάρτητα ερωτήµατα και αυθαίρετες βεβαιότητες
που εκσφενδονίζετε, αντί για τις οφειλόµενες απαντήσεις. 

Ως προς τον ΕΟΔΑΣΑΑΜ, λοιπόν, το πιο δηµοφιλές επιχείρηµά
σας είναι το εξής: «Εµείς πάµε να κάνουµε συγκάλυψη που συ-
στήσαµε τον ΕΟΔΑΣΑΑΜ;». Μιλάµε για έναν οργανισµό που συ-
στάθηκε πραγµατικά το 2023 κατόπιν κοινοτικών επιταγών –δεν
είναι, εποµένως, δικά σας τα εύσηµα- και έφτασε ο Μάρτιος του
2024 για να αποκτήσει διοίκηση και δύο µόλις διερευνητές. Κα-
θυστερήσατε όσο µπορούσατε την επιχειρησιακή λειτουργία του
και η ολοκλήρωση του πορίσµατος οφείλεται αποκλειστικά στην
πρωτοβουλία του οργανισµού να απευθυνθεί στον Ευρωπαϊκό
Οργανισµό Σιδηροδρόµων (ERA). 

Εδώ, βέβαια, κάτι σας ξέφυγε, γιατί το πόρισµα από το ΕΜΠ
ακόµη το περιµένουµε, έναν χρόνο. Και ήρθε το πόρισµα και συγ-
χρόνως και οι πρώτες δηλώσεις του Κυβερνητικού Εκπροσώπου,
στελεχών σας, µε προεξάρχοντα, βέβαια, τον κ. Φλωρίδη και επι-
βεβαιώνει ότι δεν δόθηκε κυβερνητική εντολή. Ένα περίεργο
πράγµα σε αυτή τη χώρα! Γίνονται ενέργειες αυθόρµητα, χωρίς
εντολές! 

Εκτιµώ ότι οι πιέσεις που ασκήθηκαν στον ΕΟΔΑΣΑΑΜ δεν κα-
τάφεραν να ανατρέψουν µεν το βασικό συµπέρασµα, ακούσαµε,
όµως, τον Αντιπρόεδρο να κάνει υποθετική –και πάντως καθόλου
επιστηµονική ούτε µε τεχνικούς ούτε µε νοµικούς όρους- κρίση
ότι δεν δόθηκε κεντρική εντολή για το µπάζωµα. Προφανώς, αυτό
δεν µελετήθηκε στο εργαστήριο της Γάνδης και δεν ήταν προϊόν
επιστηµονικής έρευνας. Το συµπέρασµα βγήκε από κάποιες επι-
τόπου συνεντεύξεις-µαρτυρίες και, βεβαίως, δεν λήφθηκε υπ’
όψιν η δικογραφία που περιγράφει καθαρότατα και αναλυτικό-
τατα άτυπες επιτροπές, συνεδριάσεις, χωρίς πρακτικά, υπό τον
κ. Τριαντόπουλο. Και µπορεί να µην ξέρουµε ποιος έδωσε την
εντολή για το µπάζωµα, ξέρουµε, όµως, ποιος πλήρωσε και, µά-
λιστα, µε διαδικασίες εξπρές. Ήταν το Υπουργείο Ανάπτυξης, µε
υπογραφές του κ. Παπαθανάση και του κ. Τσακίρη. 

Δηλαδή, η Κυβέρνηση έδωσε 650.000 ευρώ για το µπάζωµα,
για κάτι που όπως µας λέει κ. Μητσοτάκης δεν είχε ιδέα. Άλλω-
στε, για τίποτα δεν είχε ιδέα ο κ. Μητσοτάκης για κάτι που έκανε
κάποιος άλλος. Αυτό είναι άλλο περίεργο φαινόµενο στη χώρα
µας, δηλαδή να πληρώνουµε για ενέργειες που δεν γνωρίζουµε. 

Ωστόσο, ο ρόλος του κ. Τριαντόπουλου περιγράφεται ξεκά-
θαρα στο δελτίο Τύπου της 6ης Μαρτίου του 2023 του Υπουρ-
γείου Προστασίας του Πολίτη –το οποίο και θα καταθέσω- στο
οποίο αναφέρεται κυβερνητικό κλιµάκιο υπό τον Υφυπουργό
παρά τω Πρωθυπουργώ κ. Τριαντόπουλο που ολοκλήρωσε το
έργο συντονισµού στο πεδίο των δράσεων και ενεργειών στα
Τέµπη. 

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Θεοπίστη (Πέτη) Πέρκα κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Το πόρισµα του ΕΟΔΑΣΑΑΜ περιγράφει πολύ αναλυτικά το
µπάχαλο του επιτελικού κράτους. Χαρακτηριστικά αναφέρεται
βέβαια και στην ιεροποίηση του χώρου που έπρεπε να γίνει, γιατί
αυτό, ξέρετε, εκτός από τα στοιχεία που χάθηκαν, εκτός των
άλλων, αποτελεί και ύβρη για τους νεκρούς. Ανθρώπινοι ιστοί
βρέθηκαν εκεί που πήγαν τα µπάζα. 

Πολλά είναι τα ερωτήµατα. Καθένας, δηλαδή, εκεί πέρα έκανε
ό,τι ήθελε; Ενεργοποιήθηκε το Ειδικό Σχέδιο Διαχείρισης Ανθρώ-
πινων Απωλειών; Δεν υπήρχε συντονιστής; Είναι περίεργο, αλλά
και εντυπωσιακό το ότι χωρίς συντονισµό όλοι οι εµπλεκόµενοι
φορείς κινήθηκαν µε τον ίδιο τρόπο και στην ίδια κατεύθυνση.
Ποια; Να καθαρίσουν τον τόπο του εγκλήµατος, να γίνει λαµπίκο. 

Εξαίρεση, βέβαια, αποτέλεσε ο κ. Βλαχογιάννης, ο Διοικητής
της Τροχαίας Λάρισας, που αρνήθηκε να συναινέσει στην εκκα-
θάριση του τόπου του εγκλήµατος χωρίς την έγκριση και την πα-
ρουσία των ανακριτικών αρχών, όπως ακριβώς λέει και το σχέδιο
διαχείρισης και αποχώρησε. 

Πουθενά, βέβαια, στο συγκεκριµένο σχέδιο δεν απονέµεται κά-
ποια αρµοδιότητα αλλοίωσης τόπου εγκλήµατος. Αντιθέτως, ανα-
φέρει ότι µετά από την απόδοση των σορών στους οικείους και
τη λήψη αποφάσεων σχετικά µε τη διαχείριση των µη ταυτοποι-

ηµένων σορών και εφόσον έχει ολοκληρωθεί το έργο της συλλο-
γής στοιχείων, ιχνών και πειστηρίων, η καθ’ ύλην –προσέξτε- και
κατά τόπο αρµόδια προανακριτική αρχή δίνει εντολή αποκλιµά-
κωσης. 

Αλήθεια, ποιος ανέλαβε το έργο της συλλογής στοιχείων,
ιχνών και πειστηρίων; Κανείς; Προφανώς όχι ο κ. Τριαντόπουλος,
ο οποίος είχε να κάνει άλλη δουλειά για καλό σκοπό, όπως µας
είπε ο Πρωθυπουργός. Και µας λέτε να αφήσουµε τη δικαιοσύνη
να κάνει τη δουλειά της, αφού πρώτα µε ιδιαίτερη σπουδή –και
θα έλεγα, όχι µε ιδιαίτερη επιτυχία- εξαφανίσατε όλα τα στοιχεία,
τα κρίσιµα στοιχεία. 

Βεβαίως, δεν παραβλέπουµε τις ευθύνες των ανακριτικών
αρχών που δεν ζήτησαν εγκαίρως τα στοιχεία, που δεν σταµάτη-
σαν αυτό το έγκληµα της συγκάλυψης. Ας την αφήσουµε, λοιπόν,
τη δικαιοσύνη να κάνει τη δουλειά της. Ας της στείλουµε, σε
πρώτη φάση, τον κ. Τριαντόπουλο, ο οποίος παρεµπιπτόντως σε
περιφερειακό κανάλι δήλωνε ότι ενεργεί κατόπιν εντολών του
Πρωθυπουργού. Εφόσον δηλώνετε ότι θέλετε να λάµψει η αλή-
θεια και το δίκιο, ας οδηγηθούν στον φυσικό δικαστή όλα τα πο-
λιτικά πρόσωπα που έστω γίνεται µια αναφορά στο όνοµά τους. 

Πάµε, όµως, λίγο και στο κύριο θέµα που συζητούν όλοι και
περιµέναµε εναγωνίως την απάντηση του πορίσµατος για την πυ-
ρόσφαιρα και εδώ υπάρχει απάντηση και είναι επιστηµονική. Για
την πυρόσφαιρα δεν υπήρξε ένδειξη ότι ο εξοπλισµός του τρο-
χαίου υλικού προκάλεσε την έκρηξη. Οι προσηµειώσεις και εκθέ-
σεις των εµπειρογνωµόνων υποδεικνύουν την πιθανή παρουσία
ενός άγνωστου µέχρι σήµερα καυσίµου.

Πού κρύβονται σήµερα όλοι αυτοί οι πραγµατογνώµονες που
κατά καιρούς επιλέξατε, οι «επιστήµονες» -σε εισαγωγικά-, αλλά
και τα στελέχη σας, µε πρώτον και καλύτερο τον Πρωθυπουργό,
που δήλωναν χωρίς καµία επιφύλαξη ότι κανένα εύφλεκτο υλικό
δεν µετέφερε η εµπορική αµαξοστοιχία και ότι για όλα ευθύνο-
νται τα έλαια σιλικόνης.

Ο κ. Μητσοτάκης, βέβαια, απολογήθηκε, µας είπε ότι παρα-
πλανήθηκε. Από ποιον; Από την Πυροσβεστική η οποία παρέδωσε
πόρισµα ούτε µία σελίδα -µισή σελίδα- και, βέβαια, από τη Helle-
nic Train η οποία, µάλλον, περίµενε να του πει «κράτα µικρό κα-
λάθι, γιατί µπορεί να µεταφέρω και κάτι παράνοµο». Μα, είναι
σοβαρά πράγµατα αυτά;

Θέλω να σχολιάσω, όµως, και ένα ερώτηµα που ακούγεται
πολύ εύλογο και το άκουσα από τον κ. Σκυλακάκη σε πρωινή εκ-
ποµπή. Τι θα γινόταν –λέει- αν η εµπορική αµαξοστοιχία µετέφερε
εύφλεκτο υλικό νόµιµα; Ο δηµοσιογράφος απάντησε, «φυσικά
κόλαση» -λογικό- και εγώ έχω να πω το εξής: Δεν ξέρει ο κύριος
Υπουργός πόσο πολύ αυστηροί κανόνες υπάρχουν για τη µετα-
φορά επικινδύνου φορτίου και για την οποία είναι υπεύθυνοι ο
αρµόδιος Υπουργός και η Κυβέρνηση;

Θα καταθέσω σε λίγο την πρώτη σελίδα -γιατί είναι δύο χιλιά-
δες σελίδες- της Οδηγίας και του ΦΕΚ που ενσωµατώθηκε στο
Δίκαιό µας. Είναι τόσο αυστηροί αυτοί οι κανόνες που µπορεί να
απαντάει εν µέρει και στο ποιον πάµε να συγκαλύψουµε. Ήταν
τραγικό αυτό. Δεν το ξέρει κανείς;

Συνεχίζω, όµως, µε τη συγκάλυψη. Πολύ εύκολα µπορούµε να
διακρίνουµε ενορχηστρωτές και πρωταγωνιστές. Εγώ, το βρα-
βείο καλύτερης εκτέλεσης θα το έδινα στον κ. Τερεζάκη και του
ενορχηστρωτή στον Πρωθυπουργό και στους αρµόδιους Υπουρ-
γούς. Ο κ. Τερεζάκης ως ιδιώτης ήταν σύµβουλος για τη διοίκηση
και σε θέµατα κυκλοφορίας και συστήµατος τηλεδιοίκησης και
αµέσως µετά το δυστύχηµα ανέλαβε τον ρόλο του διευθύνοντος
συµβούλου του ΟΣΕ. Τι να πρωτοθυµηθούµε; Μοντάζ συνοµιλιών
που κλάπηκαν παράνοµα από τον ΟΣΕ, σβήσιµο υλικού από τις
κάµερες εφόσον δεν ενηµέρωσε τις αρχές ότι θα τις σβήσει αµέ-
σως. Και εδώ, όµως, έχουµε και ένα άλλο περίεργο. Υπάρχει
άλλη µία Οδηγία που θα καταθέσω η οποία λέει ότι όταν είναι ένα
ιδιαίτερο συµβάν και χρήζει διερεύνησης τρεις µήνες πρέπει να
κρατούνται τα βίντεο. Για τρεις µήνες έπρεπε να κρατηθούν τα
βίντεο αυτά. Και, βεβαίως, δεν εστάλη ποτέ η φόρτωση της εµπο-
ρικής αµαξοστοιχίας και ένα σωρό άλλα. Μετά έκανε τον πρα-
γµατογνώµονα και µας είπε ότι για τη φωτιά ευθύνεται ο
µετασχηµατιστής της επιβατικής, βρέθηκαν ξανά δύο βίντεο από
την Interstar που αυτός επέβλεπε, είναι τροµερό! Αυτό που είναι,
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όµως, πιο σοβαρό απ’ όλα, είναι ότι παραµένει στην θέση του.
Σήµερα θεωρείτε ότι ο άνθρωπος αυτός που ελέγχεται, θα βοη-
θήσει στον έλεγχο;

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Θεοπίστη (Πέτη) Πέρκα κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Αναφέρθηκαν διαχρονικές ευθύνες, γιατί πραγµατικά πριν το
µπάζωµα υπήρξε µία σύγκρουση. Ο κ. Μητσοτάκης πάντα προ-
σπαθεί να µοιραστεί την ευθύνη µε όσους κυβέρνησαν πριν από
αυτόν και να µην αναµετρηθεί ποτέ µε τις δικές του ευθύνες. Βε-
βαίως, από το 1990 µέχρι το 2000 δαπανήθηκαν δισεκατοµµύρια
για τους σιδηροδρόµους µεταξύ των οποίων για έργα τηλεδιοί-
κησης, τηλεδιαχείρισης, αυτόµατου συστήµατος επένδυσης
όπου αφέθηκε το δίκτυο να λεηλατηθεί και δεν υπήρχε τίποτα.
Και, φυσικά, ο ΟΣΕ από το 2010 είχε έλλειµµα 10 δισεκατοµµύρια
ευρώ και µάλιστα, συνήπτε δάνειο σε όλα τα οικονοµικά κέντρα
του κόσµου τα οποία φορτώθηκαν στο κράτος. Υπάρχει ευθύνη
των κυβερνήσεων για τον διαχωρισµό των σιδηροδροµικών εται-
ρειών που έφθασαν να έχουν τόσα χρέη και επιδικασµένες κρα-
τικές ενισχύσεις και επειδή αυτό πρέπει να απαντηθεί από το
πρώτο µνηµόνιο από το 2011, καταθέτω πάλι στα Πρακτικά κάτι
που έχει σηµασία. 

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Θεοπίστη (Πέτη) Πέρκα κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Κάποια στιγµή πηγαίνουµε στα νοσοκοµεία και βλέπουµε τραυ-
µατιοφορείς που ήταν µηχανοδηγοί και τους είχαν στείλει εκεί ή
στα µουσεία για φύλακες. Αυτή ήταν η κατάσταση από εκείνους
που χρεοκόπησαν τη χώρα που έχουν ονόµατα, επίθετα και είναι
και σε συγκεκριµένα κόµµατα. Αυτό, όµως, που έγινε το 2019-
2023 δεν έχει προηγούµενο. Αποδεικνύεται από το ιστορικό χα-
µηλό των επενδύσεων της ΕΡΓΟΣΕ η απουσία όλων των δικλίδων
ασφαλείας που τα έχουµε πει αναλυτικά, η υποστελέχωση, η κα-
τάρρευση του σιδηροδρόµου και το πλήρες ξεχαρβάλωµα που
περιγράφεται αναλυτικά και στο πόρισµα. Προφανώς, το έγκλη-
µα των Τεµπών ήταν τραγική συνέπεια. Τα τρένα δεν έπεφταν το
ένα πάνω στο άλλο όταν κινούνταν σε µονή γραµµή, δεν υπήρχε
διπλή, µε χειροκίνητα συστήµατα. Τι έγινε, όµως, εδώ; Το έµπειρο
προσωπικό µειώθηκε και έχουµε µπλοκάκια ή έχουµε προδήλως
παράνοµες µετατάξεις, όπως του µοιραίου σταθµάρχη. Ό,τι χα-
λούσε έµενε ανενεργό, ό,τι έλειπε δεν προστίθετο και το «πάµε
και όπου βγει» ήταν ο κανόνας.

Δυστυχώς, σήµερα η κατάσταση είναι λίγο χειρότερη από τότε,
γιατί είναι ακόµα πιο υποστελεχωµένος.

Στον λίγο χρόνο που έχω ακόµη θα πω δυο κουβέντες µόνο για
την 717, επειδή πολύ αναφέρεται. Ο κ. Σταϊκούρας δεν είναι εδώ
για να µε ακούσει, αλλά θα καταθέσω κάποια στοιχεία που απο-
δεικνύουν κάποια πράγµατα, γιατί ξέρετε η ανθρωπότητα έχει
προχωρήσει και έχει βρει µονάδες µέτρησης από την αρχαι-
ότητα. Σήµερα µπορούµε να επιµετρήσουµε και την πρόοδο µιας
σύµβασης. Δεν υπάρχει άλλος τρόπος. Επιµετρήσεις, πιστοποι-
ήσεις, ανακεφαλαιωτικοί πίνακες, αυτό είναι. Είναι όλα εκεί µέσα.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Θεοπίστη (Πέτη) Πέρκα κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Το µόνο που θα πω -γιατί δεν έχω και πολύ χρόνο- είναι ότι από
τον Μάρτιο του 2020 –είναι αυτής της Κυβέρνησης- που η 717
ήταν στο 74%, τον Φλεβάρη του 2023 πήγε στο 77%, δηλαδή
πρόοδος 3% για τρία χρόνια. Το GSMR δεν λειτουργεί ακόµη,
ενώ παραδόθηκε το 2018 και πιστοποιήθηκε το 2022. Αυτό µένει
αδιευκρίνιστο.

Αγαπητοί συνάδελφοι, η συγκάλυψη που επιχείρησε και επιχει-
ρεί η Κυβέρνηση, παραπέµπει σε καθεστώς και το κάνει κατ’ εξα-
κολούθηση. Είδαµε το έγκληµα στην Πύλο, είδαµε το σκάνδαλο
των υποκλοπών, αλλά υπάρχουν όρια. Η Παρασκευή της 28ης Φε-
βρουαρίου του 2025 αποτελεί σηµείο τοµής και είναι µια στιγµή

που θα διαρκέσει πολύ. Οι πιο µαζικές συγκεντρώσεις που έχουν
γίνει στην χώρα εδώ και δεκαετίες έκαναν κουρελόχαρτο την επι-
κοινωνιακή τακτική της Κυβέρνησης. Ο κ. Μητσοτάκης ξαναλλά-
ζει γραµµή και από το «Περί αποπεριθωριοποίησης της χώρας»
πήγαµε στο «Οι συγκεντρώσεις αποδεικνύουν τη δύναµη της δη-
µοκρατίας». Προσποιείται ότι δεν καταλαβαίνει ότι ο κόσµος δεί-
χνει τον ίδιο και την Κυβέρνησή του η οποία πλέον φοβάται.
Φοβάται τις αποκαλύψεις, την αλήθεια και, κυρίως, φοβάται γιατί
ξέρει ότι καµία κυβέρνηση δεν µπορεί να σταθεί όταν έχει τον
λαό στους δρόµους. Και έχει δίκιο να φοβάται, γιατί πραγµατικά
είναι ένα συµβάν που µπορεί να αλλάξει τον ρου της ιστορίας.

Τέλος, η αλαζονεία, η κοµπορρηµοσύνη, η οίηση, η υβριστική
περηφάνεια του 41% είναι ο προάγγελος της πτώσης σας κατά
το γνωστό «η αλαζονεία προηγείται της πτώσης». Σε κάθε περί-
πτωση, ο κ. Τριαντόπουλος δεν θα αποτελέσει τη γραµµή φυγής
της Νέας Δηµοκρατίας και του κ. Μητσοτάκη. Η διερεύνηση των
ποινικών ευθυνών αφορά και σε άλλους και ενδεχοµένως και
στον ίδιο τον κύριο Πρωθυπουργό που καθ’ οµολογίαν του κ.
Τριαντόπουλου έδωσε εντολή. Όµως, το θέµα δεν εξαντλείται
στις ποινικές ευθύνες. Υπάρχει σαφές καθολικό, κοινωνικό αί-
τηµα παραίτησης του κ. Μητσοτάκη. Είναι πλέον ηθική επιταγή η
παραίτηση και αυτό κάνει την ευθύνη της Αντιπολίτευσης για µια
ριζοσπαστική εναλλακτική όχι µόνο επιτακτική, αλλά επείγουσα.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ευχαριστούµε την κ.
Πέρκα.

Τον λόγο έχει ο κ. Νικόλαος Βρεττός από το Δηµοκρατικό Πα-
τριωτικό Κίνηµα - ΝΙΚΗ.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα Καθαρά Τρίτη, συζη-

τάµε µια πτυχή της σχεδιασµένης προσπάθειας συγκάλυψης του
εγκλήµατος των Τεµπών. Πρόκειται για µια ρυπαρή υπόθεση που
η µπόχα της βρωµίζει, δηλητηριάζει το οξυγόνο της ελληνικής
κοινωνίας. Έχει προηγηθεί το µεγαλύτερο συλλαλητήριο της Με-
ταπολίτευσης. Παλλαϊκό, ακοµµάτιστο, αταξικό. Το µεγαλύτερο
όχι µόνο στην Αθήνα αλλά και στη Θεσσαλονίκη, στην Πάτρα, στη
Χίο, στη Μυτιλήνη, στην ακριτική Σύµη, σε όλη την Ευρώπη και
σε όλον τον κόσµο. Εποµένως, σήµερα εδώ στον ναό της βαριά
τραυµατισµένης µεταπολιτευτικής δηµοκρατίας, καλούµαστε να
συζητήσουµε την πρόταση σύστασης προανακριτικής επιτροπής
του ΠΑΣΟΚ. Είναι γεγονός πως η σύσταση προανακριτικής επι-
τροπής αποτελεί µία θεσµική διαδικασία, αλλά σε ένα υγιές πο-
λιτικό σύστηµα. Σε αυτό, όµως, το άρρωστο πολιτικό περιβάλλον
τη συγκεκριµένη χρονική στιγµή τίθενται αβίαστα τα ερωτήµατα:
Ποια η σκοπιµότητά της και ποιο το προσδοκώµενο αποτέλεσµά
της;

Για εσάς, το µνηµονιακό πολιτικό συνονθύλευµα, τι αφορά
αυτή η διαδικασία; Αφορά µια διαδικασία οµαλής δηµοκρατικής
λειτουργίας; Αφορά µια διαδικασία δηµοκρατικής επίφασης;
Αφορά σε µια διαδικασία κάθαρσης; Αφορά µια διαδικασία εκτό-
νωσης ή αφορά ένα θεατρικό πολιτικό δρώµενο;

Εµείς, το Δηµοκρατικό Πατριωτικό Κίνηµα - Νίκη, δεν θα υπερ-
ψηφίσουµε αυτής της µορφής την προανακριτική, γιατί πιστεύ-
ουµε στους θεσµούς, τους τιµούµε και δεν τους ευτελίζουµε.

Εσείς της Νέας Δηµοκρατίας, θα την υπερψηφίσετε γιατί ερ-
γαλειοποιείτε τους θεσµούς. Φυσικά, θα την υπερψηφίσετε εκ
του ασφαλούς, γιατί δεν θα επιφέρει, σε συνδυασµό µε την ερ-
χόµενη πρόταση δυσπιστίας, συνέπειες όσον αφορά στη διατή-
ρηση µε οποιοδήποτε τίµηµα της χρυσοτόκας ακαταδίωκτης
εξουσίας, αλλά ανάλγητης για τους πολλούς πολίτες. 

Κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, µπορεί ίσως και συγκινηµέ-
νοι να τολµήσετε να κοιτάξετε στα µάτια τους οικείους των νε-
κρών του εγκλήµατος, αλλά από ασφαλή απόσταση. Πιθανόν να
προσφέρετε µια πολιτική θυσία «παραιτώντας» τον αγορανοµικό
υπεύθυνο -«αυτοφωράκια» τον λέει η αγορά-, κ. Τριαντόπουλο.
Θα βρείτε και ευκαιρία να αλλάξετε και µερικούς προϊσταµένους
της κυβερνητικής επιχείρησης για να διατηρηθεί µε νέα διεύ-
θυνση η Α.Ε. - ΜΚΟ της Νέας Δηµοκρατίας, δηλαδή µιας άνευ
ευθύνης, µη κερδοσκοπική κοµµατική οργάνωση της Νέας Δη-
µοκρατίας, µιας Νέας Δηµοκρατίας της «πραγµατικής πλευράς
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της ιστορίας», κατά δήλωσή σας, µιας Νέας Δηµοκρατίας που
άνοιξε τη Μεταπολίτευση µε εθνική τραγωδία και τη διχοτόµηση
της Κύπρου και ελπίζουµε να την κλείσει το συντοµότερο δυνα-
τόν για να µη θρηνήσουµε νέες τεράστιες, ανυπολόγιστες εθνι-
κές και ανθρώπινες απώλειες, όπως επιτρέψατε να συµβεί στο
έγκληµα των Τεµπών, µία Μεταπολίτευση µε αρνητικό τελικά
πρόσηµο, όπως έχει καταγραφεί σε αυτά τα πενήντα χρόνια, µε
σηµαντικά µεγάλες απώλειες στα εθνικά, στα οικονοµικά, στα κοι-
νωνικά, στα πολιτιστικά επιτεύγµατα και στα πνευµατικά πολύ-
τιµα κληροδοτήµατα της ιστορίας και των παραδόσεων αυτού
του γένους. 

Κύριοι και κύριοι της Μεταπολίτευσης, το αποτέλεσµα αυτής
της αποτυπωµένη στατιστικά ωµής πραγµατικότητας είχε κύρι-
ους ωφελούµενους τους ακαταδίωκτους πολιτικούς πρίγκιπες,
το ακαταδίωκτο τραπεζικό κατεστηµένο και τους ακαταδίωκτους
νεοφανείς ολιγάρχες.

Για όλα αυτά δεν πιστεύουµε στη σύσταση αυτής της µορφής
της επιτροπής και των επιτροπών συγκάλυψης. Λόγω της προ-
ηγούµενης συστηµατικής, άνευ φραγµών κυβερνητικής διαγω-
γής σας δεν θα εγκρίνουµε τη σύσταση προανακριτικής που
συστήνεται για να διερευνήσει τι; Ένα πληµµέληµα του Υπουρ-
γού παρά τω Πρωθυπουργώ µε χρονοδιάγραµµα παραγραφής;
Ένα πληµµέληµα και όχι ένα κακούργηµα εκείνου που έδωσε την
εντολή της αλλοίωσης του πεδίου και της εξαφάνισης των στοι-
χείων; 

Ας µη γελιόµαστε. Η κοινωνία που κατέβηκε στους δρόµους
είναι σίγουρη πως η συναίνεση της Κυβέρνησης στη σύσταση
προανακριτικής συνοδεύεται µε την εντολή του Πρωθυπουργού
προς τους νεοδηµοκράτες Βουλευτές να εισφέρουν στη λειτουρ-
γία της, κρατώντας γερά άµυνα µέσω της Πλειοψηφίας, για να
µην περάσει καµία άποψη της Αντιπολίτευσης και επεκταθεί το
κατηγορητήριο. Όπως ακριβώς από την πρώτη στιγµή διασφαλί-
στηκε η ασφάλεια της µη αποκάλυψης των πιθανών ποινικών ευ-
θυνών για κυβερνητικά πρόσωπα σε όλη την κλίµακα της Κυβέρ-
νησης. Όπως ακριβώς διασφαλίστηκε στην επιτροπή Γεραπε-
τρίτη, που τα µέλη της πανεπιστηµιακοί καθηγητές οµολογούσαν
πως τα στοιχεία για να εκδώσουν το πόρισµά τους έρχονταν µε
USB, φλασάκια από άγνωστη πηγή. Όπως ακριβώς διασφαλί-
στηκε στις νεκροτοµές των νεκρών του εγκλήµατος των Τεµπών,
που δεν διενεργήθηκαν από ιατροδικαστές γνωστότατους στο
πολύ στενό οικογενειακό και κοµµατικό χρηµατιστήριο, όπως,
ακριβώς, διασφαλίστηκε µε τη διαγραφή των αρχείων των κατα-
γραφικών και την κάλυψή της από το µόνιµο µεταβατικό σύµ-
βουλο, µόνιµο πρόεδρο, µόνιµο µεταβατικό διευθύνοντα του
ΟΣΕ, τόσο «µεταβατικό», που ρίζωσε όπως και η διαφθορά στον
ΟΣΕ. Όπως ακριβώς διασφαλίστηκε µε το πόρισµα του ΕΟΔΑ-
ΣΑΑΜ, που δεν διαπίστωσε, δεν αντιλήφθηκε, δεν κατανόησε,
αλλά ερµήνευσε ουδετέρως πονηρά. Το µόνο που µε βεβαιότητα
κατέγραψε είναι πως οι µαρτυρικοί θάνατοι από τη φωτιά της
άγνωστης καύσιµης ύλης ήταν µόνο επτά, αντί για, τουλάχιστον,
είκοσι επτά βάσει των δικαστικών αποφάσεων, λες και ήταν ένα
ακόµα µυθιστόρηµα που θα προλογίσει η κ. Μπακογιάννη ή πό-
ρισµα που δύναται να χρησιµοποιηθεί από την Hellenic Train σε
µελλοντικά δικαστήρια για να µην επιβαρυνθεί µε περισσότερες
αποζηµιώσεις.

Κυρίες και κύριοι κυβερνητικοί Βουλευτές, ισχυρίζεστε ότι για
το τυχαίο σιδηροδροµικό δυστύχηµα, όπως εσείς το χαρακτηρί-
ζετε, τη µία φταίει µόνο ο σταθµάρχης, την άλλη µόνο ο µηχανο-
δηγός, µετά κάποιοι σκοτεινοί κύκλοι που απεργάζονται σχέδια
αποσταθεροποίησης της χώρας, πτώση της επιτυχηµένης κυβέρ-
νησης και άλλα φανταστικά σενάρια και πως ο Πρωθυπουργός
παραπλανήθηκε -άραγε από ποιους και γιατί;- και πως έκανε µά-
λιστα και την αυτοκριτική του, δηλώνοντας πως δεν έµεινε ικα-
νοποιηµένος µε την απόδοση της εξεταστικής επιτροπής. Δίκιο
έχει. Υπουργοποίησε µόνο τους µισούς Βουλευτές της Νέας Δη-
µοκρατίας που συµµετείχαν! Δηλαδή αν είχε µείνει ευχαριστηµέ-
νος ο κύριος Πρωθυπουργός από την απόπειρα συγκάλυψης, θα
είχε υπουργοποιήσει όλους τους µετέχοντες;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η αλήθεια δεν κρύβεται, δεν
κουκουλώνεται, ειδικά όταν έχει τόσο αίµα, τόσο πόνο και τόσο
ψέµα.

Κύριε Πρωθυπουργέ, προσωπικά, όπως και η συντριπτική πλει-
οψηφία της ελληνικής κοινωνίας, σας θεωρούµε ως τον ιθύνοντα
νου της συγκάλυψης του εγκλήµατος των Τεµπών και αυτό θα
προσπαθήσω να το καταδείξω ευθύς αµέσως. 

Εάν θέλατε πραγµατικά να έχει λάµψει η αλήθεια και να είχαν
βρεθεί τα αίτια αυτής της τροµερής έκρηξης του σιδηροδροµι-
κού εγκλήµατος στα Τέµπη, θα έπρεπε από την πρώτη στιγµή της
αιµατηρής σύγκρουσης να δίνατε αυστηρές εντολές προς όλους
τους εµπλεκόµενους φορείς και ιδιαιτέρως προς τον τότε Υφυ-
πουργό σας, κ. Τριαντόπουλο, να εφαρµόσουν µε θρησκευτική
ευλάβεια όλα τα πρωτόκολλα, όπως οι νόµοι ορίζουν, τουτέστιν
να δίνατε αυστηρή εντολή να οριοθετηθεί µε κορδέλα ο τόπος
του δυστυχήµατος και ο τόπος να φυλασσόταν µέρα-νύχτα και
µε αυστηρή εντολή σας οι δύο αµαξοστοιχίες που συγκρούστη-
καν να παραµείνουν στη θέση τους ως έχουν για όσο χρόνο θα
χρειαζόταν για να βγάλουν οι ειδικοί εµπειρογνώµονες και ανα-
κριτές τα συµπεράσµατά τους.

Κύριε Πρωθυπουργέ, δεν άξιζε και δεν ήταν καθήκον σας για
τους πενήντα επτά ανθρώπους που σκοτώθηκαν -οι περισσότεροι
νέα παιδιά- να δίνατε εντολή η Hellenic Train να περιµένει δύο µε
τρεις εβδοµάδες χωρίς να εκτελεί το δροµολόγιό της αυτό µέχρι
να διερευνηθούν πλήρως όλα τα αίτια του δυστυχήµατος; 

Επίσης, αφού είδατε, κύριε Πρωθυπουργέ, όπως την είδαν
όλοι οι Έλληνες, αυτή την τεράστια πυρόσφαιρα τη στιγµή της
σύγκρουσης, καθώς και το ρυάκι του υγρού µε τις πύρινες ανα-
φλέξεις που πετάγονταν η µία µετά την άλλη, γιατί δεν σπεύσατε
να δώσετε αυστηρή εντολή να µην αλλοιωθεί και να µην αφαιρε-
θεί ούτε µία χούφτα χώµατος από το έδαφος όπου έγινε η σύ-
γκρουση; Αυτό δεν είχατε καθήκον να πράξετε; Έτσι, θα είχαν
έρθει ειδικοί χηµικοί µηχανικοί για να δουν πιο εύφλεκτο υγρό
ήταν πάνω στην εµπορική αµαξοστοιχία που µε τη σύγκρουση
δηµιούργησε την τεράστια πυρόσφαιρα και αυτή µε τη σειρά της
προκάλεσε τον θάνατο είκοσι επτά ατόµων από τα πενήντα επτά.

Κύριε Πρωθυπουργέ, αν όλα αυτά τα απλά πράγµατα που σας
ανέφερα εγώ, ο απλός Βουλευτής, είχατε δώσει εντολή να γί-
νουν, όλα θα είχαν λυθεί, όλα θα είχαν διερευνηθεί, θα είχαν ευ-
ρεθεί οι πραγµατικοί ένοχοι του τροµερού αυτού εγκλήµατος και,
µάλιστα, θα είχαν καταδικαστεί παραδειγµατικά. 

Εσείς, όµως, δυστυχώς, όπως τα γεγονότα το επιβεβαιώνουν
ή αδιαφορήσατε παραδόξως ή δώσατε εντελώς αντίθετες εντο-
λές.

Συγκεκριµένα, ο διοικητής της Τροχαίας Λάρισας, ενώ επέ-
µεινε να οριοθετηθεί ο χώρος του δυστυχήµατος µε κορδέλα,
γιατί ήταν καθ’ όλα αρµόδιος, και επίσης επέµεινε να µην αλλοι-
ωθεί ο χώρος ούτε κατά κεραία, παρά ταύτα δεν εισακούστηκε
από τον κ. Τριαντόπουλο, δεν εισακούστηκε από τον περιφερει-
άρχη κ. Αγοραστό, δεν εισακούστηκε ούτε από τον αστυνοµικό
διευθυντή της Λάρισας. Έτσι, ο διοικητής της Τροχαίας Λάρισας,
αρνούµενος να παραβιάσει τα πρωτόκολλα αποµακρύνθηκε µε-
τακινούµενος σε άλλο αστυνοµικό τµήµα και η τριάς, Τριαντό-
πουλος, Αγοραστός, αστυνοµικός διευθυντής Λάρισας, αλλοίω-
σαν, δυστυχώς -είναι γεγονός-, τον χώρο µε µπουλντόζες και γε-
ρανούς, βεβήλωσαν τους νεκρούς αδελφούς µας σκάβοντας µε
µπουλντόζες και µεταφέροντας και εξαφανίζοντας κάποια οστά
τους σε άγνωστους χώρους. Γι’ αυτήν τη βεβήλωση, την εξαφά-
νιση των οστών των νεκρών αδελφών µας από την πλευρά σας
ούτε φωνή ούτε ακρόαση, όπως και για την αλλοίωση του χώρου
µε µπουλντόζες και την εξαφάνιση κάθε ίχνους από το επικίνδυνο
εύφλεκτο καύσιµο υγρό, πάλι άκρα του τάφου σιωπή. 

Και κάτι άλλο, κύριε Πρωθυπουργέ. Γιατί τόση βιασύνη στην
αλλοίωση του χώρου; Υπήρχε φόβος για κάτι αν ο χώρος παρέ-
µενε άθικτος για 2-3 εβδοµάδες; Δεν θα έπαιρνε την επιχορή-
γησή της η Hellenic Train; Θα κατέφθαναν οι πραγµατογνώµονες,
όµως, των συγγενών των θυµάτων στον τόπο του εγκλήµατος και
θα έβρισκαν πιθανόν κάτι –ποιος δεν θα ήθελε-, το θανατηφόρο
εύφλεκτο υγρό που υπήρχε στην εµπορική αµαξοστοιχία;

Πραγµατικά, κύριε Πρωθυπουργέ, µε τη σιωπή σας για τις
εγκληµατικές και τις κακουργηµατικές ενέργειες που έγιναν στον
χώρο του δυστυχήµατος του εγκλήµατος, µε τα ψέµατα που
έχετε αναπτύξει σε σχέση µε αυτό το έγκληµα-δυστύχηµα όλο
αυτό το διάστηµα, µε όσα εξέθεσα παραπάνω ότι έπρεπε να δο-
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θούν οι αρµόζουσες εντολές και να κρατηθούν τα πρωτόκολλα,
εσείς όµως δεν το κάνατε, εποµένως, µε οδηγείτε στο εξής βέ-
βαιο συµπέρασµα για µένα.

Συνειδητά ενεργήσατε έτσι όπως ενεργήσατε, επιτρέποντας
να αλλοιωθεί το πεδίο του δυστυχήµατος, µε αποτέλεσµα να εξα-
φανιστεί κάθε ίχνος από το εύφλεκτο υγρό που µετέφερε η εµπο-
ρική αµαξοστοιχία. Γιατί είναι δεδοµένο επίσης πως από τη
σύγκρουση έγινε ανάφλεξη του υγρού και αρκετά άτοµα κάηκαν
και άλλα πέθαναν από έλλειψη οξυγόνου. Η φωνή ακούστηκε
«Δεν έχω οξυγόνο». 

Εποµένως, συνειδητά ενεργήσατε έτσι όπως ενεργήσατε,
ώστε µέχρι σήµερα να καρκινοβατεί η αποκάλυψη της αλήθειας
και να µην έχει αποκαλυφθεί ο ιδιοκτήτης ή οι ιδιοκτήτες του επι-
κίνδυνου αυτού υγρού, ποιος ήταν ο ένοχος ρόλος της Hellenic
Train που µετέφερε αυτό το αδήλωτο και επικίνδυνο υγρό καύ-
σιµο. 

Εποµένως, τέλος, συνειδητά ενεργήσατε, κατά τη δική µου
γνώµη, όπως ενεργήσατε τις ηµέρες του τραγικού δυστυχήµα-
τος-εγκλήµατος, για να µη µάθει ο ελληνικός λαός την αλήθεια,
αφού σε µερικούς µήνες έληγε ο χρόνος της πρωθυπουργικής
σας θητείας και έρχονταν βουλευτικές εκλογές. 

Έγιναν διπλές βουλευτικές εκλογές χωρίς ελληνικός λαός να
έχει µάθει την πραγµατική αλήθεια για την εθνική τραγωδία των
Τεµπών και έτσι ο ελληνικός λαός σας εξέλεξε για δεύτερη φορά
Πρωθυπουργό µε το υψηλό ποσοστό 41%. Όµως, αυτό το υψηλό
ποσοστό στηρίζεται στη συγκάλυψη ενός εγκλήµατος και πιθα-
νόν σήµερα να µην ήσασταν Πρωθυπουργός, γιατί η απόκρυψη
της αλήθειας συνηγορεί στη διαπίστωση πως παραπλανήσατε
τον ελληνικό λαό. 

Ως εκ τούτου, κύριε Πρωθυπουργέ, στην προανακριτική επι-
τροπή που θα συστήσετε για το έγκληµα των Τεµπών ο πρώτος
µάρτυρας που πρέπει να κληθεί, κατά την άποψή µου, τη θέση
των οικείων των νεκρών, όπως κατατέθηκε στην εξεταστική, και
του αιτήµατος της κοινωνίας των συλλαλητηρίων, είστε εσείς. 

Γιατί τότε θα σας δοθεί πραγµατικά η ευκαιρία να λογοδοτή-
σετε για το αν παραπλανηθήκατε και από ποιους παραπλανηθή-
κατε και γιατί παραπλανηθήκατε. Τότε θα συµπεριφερθείτε ως
Πρωθυπουργός που δεν κρύβεται, αλλά τιµά και προστατεύει
τους πολίτες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ολοκληρώστε παρα-
καλώ.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ: Ολοκληρώνω.
Τότε θα αποδείξετε ότι πιστεύετε στο κράτος δικαίου και ότι

το υπηρετείτε. 
Προσωπικά πιστεύω ότι θα το αρνηθείτε, αλλά να είστε βέ-

βαιος πως η αλήθεια θα φανερωθεί και θα δικαιωθεί ο ελληνικός
λαός και οι νεκροί που το απαιτούν.

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Δηµοκρατικού Πατριω-

τικού Κινήµατος - ΝΙΚΗ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Ευχαριστούµε τον κ.

Βρεττό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο

Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της Αί-
θουσας «Ελευθέριος Βενιζέλος» και ενηµερώθηκαν για την ιστο-
ρία του κτιρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της
Βουλής, τριάντα µία µαθήτριες και µαθητές και τρεις εκπαιδευ-
τικοί συνοδοί τους από το 3ο Δηµοτικό Σχολείο Ραφήνας. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Έχουµε επίσης και ένα αίτηµα για άδεια απουσίας του κ. Θεο-
χάρη στο εξωτερικό, από 3-3-2025 έως 6-3-2025. Η Βουλή εγκρί-
νει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Πλακιωτάκης): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια.
Τον λόγο έχει η κ. Ελένη Καραγεωργοπούλου από την Πλεύση

Ελευθερίας.
ΕΛΕΝΗ ΚΑΡΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε.

Κύριοι συνάδελφοι, ότι έγιναν όλα λάθος ήταν κάτι που γνωρί-
ζαµε άπαντες. Με την έκθεση πορισµάτων, που εκθέτουν ένα
µικρό µέρος της αδιαπραγµάτευτης αλήθειας, ζητούµενο παρα-
µένει γιατί παραγγείλατε την αλλοίωση του τόπου του εγκλήµα-
τος, ποιος, ποιοι είχαν συµφέρον να µην αποκαλυφθούν τα αίτια
που προκάλεσαν την έκρηξη-ανάφλεξη και την τεράστια πυρό-
σφαιρα που αφαίρεσε το οξυγόνο και προκάλεσε τον θάνατο αν-
θρώπων, νέων παιδιών που είχαν επιζήσει από τη σύγκρουση.

Πώς συνέβη, αν όχι µε εντολή Πρωθυπουργού, να διενεργη-
θούν σε απόλυτο συντονισµό ενέργειες µπαζώµατος, να επιστρα-
τευτούν µηχανήµατα και ιδιώτες που πληρώθηκαν και στη
συνέχεια µε δηµόσιο χρήµα και δική σας εντολή 647.862 ευρώ,
µε εκ των υστέρων έγγραφα του κ. Αγοραστού, του Υπουργού
Ανάπτυξης κ. Γεωργιάδη, του Υφυπουργού του επί εποχής κ. Γε-
ωργιάδη Υπουργού, του κ. Παπαθανάση;

Πριν από έναν χρόνο καταθέσατε ως κοινοβουλευτική Πλει-
οψηφία το δικό σας πόρισµα που µόνοι σας ψηφίσατε ως πόρι-
σµα της εξεταστικής επιτροπής, εκθέτοντας ως αιτία του
δυστυχήµατος τις παραλείψεις του σταθµάρχη –δυστύχηµα το
λέγατε και τότε και σήµερα- και των µηχανοδηγών, µε την παρα-
βίαση του γενικού κανονισµού κίνησης των τρένων, ενώ για τις
επιχειρησιακές παρεµβάσεις στον χώρο της σύγκρουσης απο-
δώσατε το κίνητρο της απόφασης των επιχειρησιακών συλλογι-
κών οργάνων στην ανάγκη µετακίνησης των κατεστραµµένων
συρµών µε µηχανήµατα βαρέος τύπου, τα οποία έπρεπε να επι-
χειρούν σε ασφαλές και σταθερό έδαφος. Αφήγηµα που επανα-
λάβατε και εσείς, κύριε Φλωρίδη, ως Υπουργός Δικαιοσύνης και
καταρρίφθηκε, βεβαίως, από όλους τους ειδικούς που συνέπρα-
ξαν σε σύνταξη εκθέσεων και πορισµάτων.

Ουδόλως λάβατε υπ’ όψιν το αναλυτικό πόρισµα του Ευρωπαϊ-
κού Οργανισµού Σιδηροδρόµων ERA, που, καλούµενος να διε-
ρευνήσει τη συµµόρφωση της Ελλάδας προς τους ευρωπαϊκούς
κανονισµούς ασφαλείας, διαπίστωσε ων ουκ έστιν αριθµός ση-
µεία, στα οποία το ελληνικό σιδηροδροµικό σύστηµα δεν συµ-
µορφώνεται µε την ευρωπαϊκή νοµοθεσία και τις κοινοτικές Οδη-
γίες ασφαλείας. Και, βεβαίως, λάβατε υπ’ όψιν το πόρισµα της
επιτροπής Γεραπετρίτη που κατά λαθροχειρία της Κυβέρνησης
ήρθε να αντικαταστήσει τον τύποις υφιστάµενο ΕΟΔΑΣΑΑΜ που,
όµως, δεν είχε τότε ακόµα στελεχωθεί.

Δύο χρόνια µετά από το έγκληµα ακούµε τον Υπουργό Εθνικής
Οικονοµίας και Οικονοµικών να δηλώνει ότι ερµηνεύει τις ιστορι-
κές συγκεντρώσεις της 28ης Φεβρουαρίου 2025 ως µήνυµα επι-
τάχυνσης του έργου της Κυβέρνησης, που είναι ο ΟΣΕ να
ακολουθήσει τη µοίρα του ΟΤΕ. Είναι ο πλέον ειδικός ο κ. Χατζη-
δάκης σε αυτά, έχει γνώση και εµπειρία στο πεδίο των ιδιωτικο-
ποιήσεων, µε το ξεπούληµα και την απόσειση ευθυνών του δηµο-
σίου. 

Οφείλουµε να συζητάµε για τα ειδεχθή κακουργήµατα στα
οποία εµπλέκεστε και όχι µόνο για το πληµµέληµα για το οποίο
τελικά δέχεστε τη σύσταση προανακριτικής. Γιατί χρειάστηκαν
δύο χρόνια για να γίνει αυτή η συζήτηση περί ευθυνών, περί ευ-
θύνης τελικά, της διατύπωσης και διάδοσης του τροµερού ψέ-
µατος περί δήθεν ασφάλειας των τρένων που ακόµη και σήµερα
εκστοµίζεται από υπουργικά χείλη ανερυθρίαστα ή του έργου της
συγκάλυψης µε την αλλοίωση του τόπου και τη διάπραξη µέγι-
στης ύβρεως έναντι των θυµάτων µε τη βάναυση µεταχείριση των
τεθνεώτων; 

Είναι βέβαιο πόσοι ήταν οι επιβάτες αυτού του τρένου; Το
ήξερε ο κ. Τριαντόπουλος όταν ενορχήστρωνε τη δεύτερη πράξη
του εγκλήµατος µετά από τη σύγκρουση, µετά από την απώλεια,
µετά από την εξαφάνιση; 

Ακούγοντας τον Υπουργό Δικαιοσύνης να µιλά στην τηλεό-
ραση του «ΣΚΑΪ» την ηµέρα της ιστορικής αντίστασης των πολι-
τών της παλλαϊκής διαµαρτυρίας, αυτό που κράτησα είναι η
άρνηση της κατηγορίας της συγκάλυψης και η διαβεβαίωσή του
ότι η αστυνοµία θα περιφρουρήσει τις συγκεντρώσεις. 

Δύο χρόνια µετά γίναµε µάρτυρες της βεβήλωσης της ιστορι-
κής διαµαρτυρίας στην Ελλάδα και στο εξωτερικό από παρακρα-
τικούς µηχανισµούς που ενεργοποίησε η Κυβέρνησή σας των
αρίστων και ευυπολήπτων για τη δικαιολόγηση της ανάγκης κα-
ταστολής και βίας προς τους πολίτες που διαδήλωσαν µε τον πιο
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µαζικό και ιστορικό τρόπο διεκδικώντας δικαιοσύνη.
Πριν από δύο χρόνια τέτοιες ηµέρες, τις πρώτες ηµέρες του

πρώτου µήνα της άνοιξης, της εποχής που ανθίζει η ζωή, ο κ.
Τριαντόπουλος ενήργησε παρά τω Πρωθυπουργώ, στη θέση του,
κατ’ εντολήν του. Καλούµαστε να αποφασίσουµε αν υπάρχουν
αποχρώσες ενδείξεις ότι παραβίασε το καθήκον του. Ποιο καθή-
κον; 

Από την κατάθεση του εκλιπόντος Χρυσάγη, που λίγες ηµέρες
µετά την από 14 Μαρτίου κατάθεσή του βρέθηκε νεκρός από
τροχαίο ατύχηµα στην παραλιακή λεωφόρο της αθηναϊκής ριβιέ-
ρας, κράτησα τη -µε έµφαση- διάκριση ρόλων: «Ο σταθµάρχης
είναι υπεύθυνος, όχι κλειδούχος», είχε καταθέσει, «ο κλειδούχος
εκτελεί, δεν παίρνει πρωτοβουλία, αλλά ελέγχει γι’ αυτό που
εντέλλεται». Φαντάζοµαι, λοιπόν, ότι ο Υφυπουργός παρά τω
Πρωθυπουργώ όταν εντέλλεται, εκτελεί και ελέγχει, επίσης, τι
πρόκειται να εκτελέσει. 

Ποιο είναι το δίδαγµα, λοιπόν, από τον ρόλο που διαδραµάτισε
ο Υφυπουργός παρά τω Πρωθυπουργώ; Είτε ότι δεν εκτελούσε
εντολή και αυθαιρέτως ενήργησε, λαµβάνοντας τις αποφάσεις
τακτοποίησης του τόπου του εγκλήµατος, ή ότι εκτελούσε εντο-
λές του κ. Μητσοτάκη και δεν παρενέβη, ως όφειλε, για τον
έλεγχο της καταλληλόλητας και ορθότητας των εντολών που
εκτελούσε. 

Ποιο από τα δύο φαίνεται πιο πιθανό, όταν είναι γνωστό ότι ο
Πρωθυπουργός στις 24-2-2023, τέσσερις ηµέρες µόλις πριν από
το έγκληµα, δήλωνε σε οµιλία του στη Λάρισα ότι η χώρα µας
από λαθρεπιβάτης στην ευρωπαϊκή αµαξοστοιχία ταξιδεύει στο
πρώτο βαγόνι και µας σέβεται όλη η Ευρώπη; Πόσους λόγους
είχε ο Πρωθυπουργός να δώσει καθαρή εντολή στον Τριαντό-
πουλο να µαζέψει την αποτυχία που έπληξε την εικόνα του, εν
γνώσει του, προφανώς, ως ψευδώς παρουσίαζε;

Και ο Υφυπουργός παρά τω Πρωθυπουργώ πόσο πειθαρχη-
µένα και υπάκουα στις εντολές της απόκρυψης στοιχείων συνέ-
χισε να ξετυλίγει την ιστορία της συγκάλυψης; Ακόµα και ένας
κλειδούχος έχει δικαίωµα να αντιλέξει στις εντολές του σταθ-
µάρχη, γιατί όχι ένας Υφυπουργός παρά τω Πρωθυπουργώ; 

Ποιος είχε λόγο να καταστραφούν τα πειστήρια στον τόπο της
δολοφονίας; Στέλεχος της εταιρείας Hellenic Train αναφέρει
στην εσωτερική έκθεση της ίδιας της εταιρείας ότι το µεσηµέρι
της Παρασκευής 3-3-2023 ενηµερώθηκε από τον κ. Ξιφαρά, γε-
νικό γραµµατέα του Υπουργείου Μεταφορών, ότι το κατεστραµ-
µένο τροχαίο υλικό πρέπει να αποµακρυνθεί µέχρι τη Δευτέρα το
πρωί. Με το πρόσχηµα της έναρξης των δροµολογίων του ΟΣΕ
ζητήθηκε µέσα σε λίγες ηµέρες να έχει ολοκληρωθεί η διαδικασία
αποµάκρυνσης όλων των συντριµµιών. 

Τέτοια ερωτήµατα αναπάντητα από τη δικαιοσύνη και ένας
Υπουργός που ερµηνεύει το πόρισµα του ΕΟΔΑΣΑΑΜ µε τρόπο
ώστε να πληροφορεί την κοινή γνώµη ότι η Κυβέρνηση δεν ορ-
γάνωσε το µπάζωµα του τόπου. Πώς δικαιούται να υποκαθιστά
τη δικαστική αρχή και πώς δικαιούται η δικαστική αρχή να υπο-
καθιστά τη διερεύνηση των αιτίων και υπευθύνων; 

Κύριε Φλωρίδη, η διαδήλωση της 28ης Φεβρουαρίου δεν ήταν
η έκφραση του πλήθους για κάτι που απασχολεί την κοινωνία. Οι
συγκεντρώσεις σε όλον τον κόσµο ήταν έκφραση οργής, έκ-
φραση απαίτησης για δικαίωση των νεκρών και των ζωντανών,
εκείνων που επέζησαν της σύγκρουσης, αλλά δεν έχουν κληθεί
από τις δικαστικές αρχές για κατάθεση. 

Στο ερώτηµα γιατί µπήκαν τα δύο τρένα στην ίδια γραµµή,
ποιοι φταίνε γι’ αυτό, απαντήσατε «πάντα η τεχνολογική πρόοδος
βοηθάει, αλλά κυρίως είναι οι άνθρωποι που παίζουν τον κύριο
ρόλο», η θεωρία του ανθρώπινου λάθους ξανά. Κατά την ίδια
αντίληψη είναι θεµιτό για εσάς ανήλικος που συλλαµβάνεται µε
µολότοφ να διώκεται για κακούργηµα, ενώ εξετάζεται η ευθύνη
του Υφυπουργού παρά τω Πρωθυπουργώ για πληµµέληµα.

Δόθηκε στη δηµοσιότητα και το πόρισµα του ΕΟΔΑΣΑΑΜ,
αυτό της επιτροπής της οποίας ο Πρόεδρος Χρήστος Παπαδη-
µητρίου δήλωνε το έτος 2019 σε παρουσίαση βιβλίου του πόσο
θαύµαζε την κ. Μπακογιάννη. Το πόρισµα της επιτροπής που
µέλος της ορίστηκε το επί είκοσι χρόνια στέλεχος της ΕΡΓΟΣΕ,
που ξεκίνησε µε προϋπολογισµό 400.000 ευρώ και ολοκληρώ-
θηκε µε 4 εκατοµµύρια. Το οποίο πόρισµα, προς αποπροσανατο-

λισµό και µόνο της κοινής γνώµης, συντάχθηκε και δόθηκε στη
δηµοσιότητα µια ηµέρα πριν από το παλλαϊκό συλλαλητήριο,
όπου το παράνοµο φορτίο εκτιµάται σε δυόµισι τόνους. 

Η Hellenic Train είχε δείξει ως υπεύθυνο ασφαλείας τον κ. Ξι-
φαρά πολιτικός προϊστάµενος του οποίου ήταν ο κ. Γεραπετρί-
της, στόχος χαµηλός. Όµως, ο παρά τω Πρωθυπουργώ κ. Τρια-
ντόπουλος, που συµµετείχε στο συµβούλιο της 1-3-2023 έχει
άµεσα πολιτικό προϊστάµενο τον ίδιο τον Πρωθυπουργό και µόνο.
Θα απαντήσει κάποιος το ερώτηµα ποιοι ήταν στο συντονιστικό
όργανο της πολιτικής προστασίας; Αν δεν γνωρίζει κανείς από
τους κυβερνώντες, είναι ανίκανοι. Αν γνωρίζει κάποιος και δεν
τους ονοµάζει, είναι συνένοχος. Σε αµφότερες τις περιπτώσεις
είναι, είστε επικίνδυνοι για τους πολίτες και το πολίτευµα αυτής
της χώρας.

Και βλέπουµε τον πολιτικό προϊστάµενο όλης της κυβέρνησης
δύο χρόνια και δυο ηµέρες µετά από το έγκληµα, στην ανάρτησή
του στις 3-3-2025, να λέει πως «θα χρειαστεί κάποιος χρόνος
µέχρι το κυβερνητικό σχέδιο που ήδη ξεκίνησε να ολοκληρωθεί.
Σίγουρα, όµως, ο πρώτος σταθµός θα είναι µια άρτια ασφαλής
γραµµή Αθήνα-Θεσσαλονίκη έως το 2027». Δηλαδή τι µας λέει;
Παραδέχεται, οµολογεί ότι δεν είναι ασφαλής η γραµµή Αθήνα-
Θεσσαλονίκη ούτε σήµερα. 

Σε άρθρο της «Εφηµερίδας των Συντακτών» ο πρόεδρος των
µηχανοδηγών Δηµήτρης Κουτσιαύτης καταγγέλλει ότι σύστηµα
αυτόµατης πέδησης των συρµών των αµαξοστοιχιών του σιδη-
ροδρόµου δεν υπάρχει πουθενά, σε κανέναν άξονα ούτε καν στον
προαστιακό. 

Η Ευρωπαία Εισαγγελέας Λάουρα Κοβέσι φωτογράφισε τη
διαφθορά που σκοτώνει, την οικονοµική απάτη, αλλά και την ατι-
µωρησία και άσκησε διώξεις σε είκοσι τρία πρόσωπα µεταξύ των
οποίων στελέχη της ΕΡΓΟΣΕ. Η ίδια η Ευρωπαία Εισαγγελέας
κατήγγειλε δηµόσια ότι θέλει να ερευνήσει και τα πολιτικά πρό-
σωπα και την µπλοκάρατε, αναφερόµενη στην καταψήφιση της
σύστασης προανακριτικής επιτροπής για τον κ. Καραµανλή από
την Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας τον Νοέµ-
βριο του έτους 2023 εδώ, στη Βουλή.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ)

Και τελευταίο, πώς γίνεται να είστε απληροφόρητος, κύριε Μα-
ρινάκη, αν και Κυβερνητικός Εκπρόσωπος και να µην γνωρίζετε
ότι στις 18-4-2023 µε έγγραφο του Υπουργείου Ανάπτυξης απο-
φασίστηκε η ένταξη της πράξης «Κατεπείγουσες Επεµβάσεις στο
δυστύχηµα των Τεµπών την 1-3-2023» και µε συγκεκριµένο κω-
δικό αποδόθηκε στο Ειδικό Πρόγραµµα Εκτάκτων Αναγκών 2021-
2025 και στον άξονα προτεραιότητας «Πρόληψη και Διαχείριση
Κινδύνων», µε χρηµατοδότηση της πράξης από το Εθνικό Πρό-
γραµµα Ανάπτυξης. Στο περιεχόµενο της απόφασης αυτής γίνε-
ται λόγος για εντολές από το συγκεκριµένο, τουλάχιστον,
έγγραφο που έχει δηµοσιευτεί στη «ΔΙΑΥΓΕΙΑ» µε αριθµό πρω-
τοκόλλου 36141/18-4-2023. Σας καλούµε, λοιπόν, να απαντήσετε
-γιατί οφείλετε- ποιος έδωσε τις εντολές. 

Από την έναρξη ακόµα της εξεταστικής επιτροπής και πριν
εξαιρέσετε την Πρόεδρό µας, την κ. Κωνσταντοπούλου, είχε η
ίδια µε έµφαση επιµείνει στην πρόσκληση ως µαρτύρων των κ.κ.
Μητσοτάκη και Τριαντόπουλου. Το ίδιο επαναλάβαµε στη βίαιη
περαίωση των εργασιών της εξεταστικής επιτροπής µε την έκ-
θεσή µας, όπου ανάµεσα σε άλλα σας λέµε ως Πλεύση Ελευθε-
ρίας ότι δεν κλήθηκαν να καταθέσουν και οφείλετε να καλέσετε
τον Πρωθυπουργό της χώρας κ. Κυριάκο Μητσοτάκη, τον στενό
του συνεργάτη κ. Τριαντόπουλο και άλλους ακόµα που κατονο-
µάζουµε. Από την αρχή και µέχρι το τέλος θα σας λέµε αυτό που
οφείλετε: απονοµή δικαιοσύνης, πρόσκληση όλων των υπαιτίων
σε δικαίωση και απολογία για ό,τι έχουν διαπράξει.

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθερίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και εµείς ευχαριστού-

µε την κ. Καραγεωργοπούλου.
Καλείται στο Βήµα εκ µέρους της Κοινοβουλευτικής Οµάδας

των Σπαρτιατών ο κ. Πέτρος Δηµητριάδης. 
Κύριε Δηµητριάδη, έχετε τον λόγο. 
ΠΕΤΡΟΣ ΔΗΜΗΤΡΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ, πολύ και Πρόεδρε.
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Κύριε Υπουργέ, κυρίες και συνάδελφοι, πριν ξεκινήσω την ανά-
λυσή µου για την προανακριτική επιτροπή θα κάνω µια σύντοµη
αναφορά στα µεγαλειώδη συλλαλητήρια της Παρασκευής. 

Την Παρασκευή, λοιπόν, 28 Φεβρουαρίου ο ελληνικός λαός
σύσσωµος ζήτησε ένα και µόνο πράγµα, δικαιοσύνη για τα Τέµπη
και δικαίωση των νεκρών, αλλά και συµπαράσταση στον αγώνα
των συγγενών. Είναι αξιοσηµείωτο το ότι ο ελληνικός λαός κατέ-
βηκε στα συλλαλητήρια χωρίς κοµµατικά χρώµατα, ενωµένος και
παλλαϊκά. Αυτό για µένα είναι ελπιδοφόρο, διότι έβαλε στην άκρη
την τοξικότητα και τον διχασµό και ζήτησε µε µία φωνή να απο-
δοθεί δικαιοσύνη για τη χειρότερη σιδηροδροµική τραγωδία στην
ιστορία της Μεταπολίτευσης. 

Επίσης θα ήθελα να πω ότι, δυστυχώς, παρά το γεγονός ότι ο
ελληνικός λαός στο σύνολό του διαδήλωσε ειρηνικά, υπήρξαν
κάποιοι κουκουλοφόροι, οι οποίοι αµαύρωσαν τις εκδηλώσεις.
Θέλω να πω ότι όσοι διαπράττουν επεισόδια σε αυτού του είδους
τις εκδηλώσεις ασεβούν στη µνήµη των νεκρών και δεν τιµούν
τον αγώνα των συγγενών και είµαστε εναντίον τους, είναι ανεπι-
θύµητοι. 

Επίσης θα ήθελα να πω ότι η µέγιστη ασέβεια που έγινε ήταν
η καταστροφή του φυλακίου του Αγνώστου Στρατιώτη. Και γιατί
το λέω ασέβεια; Διότι αποτελεί ιεροσυλία. Το Μνηµείο του Αγνώ-
στου Στρατιώτη έχει ανεγερθεί προς τιµήν πεσόντων στρατιω-
τών. Είναι, λοιπόν, ασέβεια να καταστρέφουν ένα µνηµείο πεσό-
ντων, νεκρών, σε µία ηµέρα που τιµούµε νεκρούς! Είναι πραγµα-
τικά απαράδεκτο! Ξέρετε, στον ελληνικό πολιτισµό –είναι ανθελ-
ληνική ενέργεια- διαχρονικά ο σεβασµός στον νεκρό είναι επιβε-
βληµένος. 

Επί της προτάσεως, σήµερα συζητάµε τη σύσταση προανακρι-
τικής επιτροπής για την διερεύνηση τυχόν ευθυνών για τον κ.
Τριαντόπουλο. Θα ήθελα να πω ότι ο κ. Τριαντόπουλος συνδέεται
µε τη λεγόµενη αλλοίωση ή επέµβαση στο πεδίο του εγκλήµατος
των Τεµπών. Να πω, λοιπόν, κάποιες λεπτοµέρειες. Αµέσως µετά
από το έγκληµα των Τεµπών, δηλαδή τη σύγκρουση των δύο
αµαξοστοιχιών, θα έπρεπε, σύµφωνα µε τη διεθνή πρακτική, να
γίνουν οι εξής ενέργειες: Πρώτα-πρώτα να αποµονωθεί πλήρως
ο χώρος για µερικές εβδοµάδες, να µην παρεισφρέουν τρίτα
άτοµα και, κυρίως, να µην αλλοιωθεί το πεδίο της σύγκρουσης
έως ότου προσέλθουν οι πραγµατογνώµονες, οι ιατροδικαστές
και όλοι οι άλλοι για να συλλέξουν βιολογικό υλικό και να εξετά-
σουν τις σορούς. Δυστυχώς, τίποτα από όλα αυτά δεν συνέβη. 

Αντιθέτως, ήδη από την 1η Μαρτίου, όπως αποδεικνύεται από
το έγγραφο της «ΔΙΑΥΓΕΙΑΣ» µε ηµεροµηνία 18 Απριλίου, µια
εταιρεία που εκτελούσε χωµατουργικές έρευνες, η εταιρεία
«Πανδρεµµένος», µε εκσκαφείς µετέφερε χώµατα από την πε-
ριοχή και έριξε πίσσα και χαλίκι. Αυτό, λοιπόν, για εµάς συνιστά
αλλοίωση του πεδίου και, ουσιαστικά, συνέβαλε στο να µην συλ-
λεχθούν απαραίτητα στοιχεία. Δυστυχώς, ούτε καν οι ιατροδικα-
στές δεν µπόρεσαν να πάνε στα Τέµπη, το είπε ο κ. Ασλανίδης
σε µια συνέντευξή του. 

Επίσης, επειδή χρησιµοποιήθηκε ο όρος µπάζωµα, ενοχλεί ο
όρος. Εγώ δεν θα το πω µπάζωµα, θα το πω αλλοίωση. Όπως,
όµως, και να το πούµε, δεν αλλάζει η ουσία, αλλοίωση του πεδίου
είχαµε, µας αρέσει δεν µας αρέσει. Και ακόµα χειρότερο, ανά-
µεσα στα χώµατα, ξέρετε, δυστυχώς, υπήρχαν σοροί και λείψανα
νεκρών, πράγµα που για εµάς είναι απαράδεκτο.

Δεν µπορεί να βεβηλώνονται έτσι τα θύµατα των Τεµπών.
Ακόµα χειρότερο είναι το γεγονός ότι οι ίδιοι οι γονείς παραδέ-
χθηκαν ότι λόγω αυτής της επιχωµάτωσης και λόγω της µεταφο-
ράς έψαχναν µετά στον ειδικό χώρα τα λείψανα των παιδιών τους
και τις σορούς. Για εµάς, πραγµατικά, αυτό είναι πάρα πολύ λυ-
πηρό. 

Την επέµβαση στο πεδίο δεν τη λέµε εµείς, την παραδέχθηκε
ο ίδιος ο κ. Τριαντόπουλος. Στις 6 Μαρτίου έβγαλε δελτίο Τύπου
και είπε ότι ολοκληρώθηκαν οι διαδικασίες αποκατάστασης του
χώρου. 

Δεύτερον, το παραδέχτηκε ο κ. Αγοραστός. Όταν η κ. Καρυ-
στιανού τού έστειλε εξώδικο και του είπε: «Ποιος έδωσε την εντο-
λή;» απάντησε πως έγινε µια άτυπη σύσκεψη και ο κ. Τριαντόπου-
λος ήταν παρών. Το λέει και ο κ. Αγοραστός. 

Τρίτο και πιο σηµαντικό είναι ότι το παραδέχθηκε ο κ. Μητσο-

τάκης και ως Πρωθυπουργός µε συνέντευξή του. Πριν από περί-
που έναν µήνα υπό την πίεση των συλλαλητηρίων παραδέχθηκε
ότι τελικά ναι, υπήρξε επέµβαση. Τόσο καιρό η Κυβέρνηση έλεγε,
σε όποιον µιλούσε για παρέµβαση στο πεδίο, ότι ήταν συνωµο-
σιολόγος και «ψεκασµένος». Τελικά αποδείχθηκε ότι ήταν αλή-
θεια, δεν ήταν ψέµατα. 

Συζητάµε σήµερα για την προανακριτική επιτροπή. Όµως, έχω
πολλές επιφυλάξεις και θα τις εκφράσω. Πρώτα απ’ όλα, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται βεβιασµένα η πρόταση. Δεν έχουν
ολοκληρωθεί τα απαραίτητα στοιχεία, δεν έχει ολοκληρωθεί η
έρευνα. 

Μάλιστα, το πιο χαρακτηριστικό στοιχείο που αναµένουµε να
δούµε είναι τα βίντεο της εµπορικής αµαξοστοιχίας που ήρθαν
στον αέρα πριν από λίγο καιρό, των οποίων η γνησιότητα, ακόµα
και σήµερα, δεν έχει κριθεί, τα οποία βίντεο µάλιστα, αρχικά µας
είχε πει η εταιρεία Interstar στην εξεταστική επιτροπή ότι τα είχε
διαγράψει. Στη συνέχεια εµφανίστηκαν. Ο υπάλληλος της εται-
ρείας µάς είπε ότι τα ανέκτησε στις 8 Φεβρουαρίου. Ο κ. Καπερ-
νάρος είπε «στις 7 Φεβρουαρίου τα έδωσα». Στις 5 Φεβρουαρίου
είχαν πάει. Δεν ξέρουµε τι έγινε. Μάλιστα υπάρχουν βίντεο από
σήραγγες. Τότε µας έλεγαν ότι δεν υπήρχαν κάµερες σε λειτουρ-
γία. Τελικά τι έγινε δεν ξέρω. Πρέπει να το λύσουµε αυτό το θέµα. 

Ένα άλλο που θέλουµε να διερευνήσουµε είναι το κατηγορη-
τήριο. Το κατηγορητήριο µιλάει µόνο για παράβαση καθήκοντος,
για πληµµέληµα. Για ποιο λόγο διερευνώνται και άλλα αδικήµατα
πιο σοβαρά; 

Τρίτο και πιο σηµαντικό -και είναι πάρα πολύ σοβαρό- είναι ότι
πηγαίνουµε σε µια προανακριτική επιτροπή χωρίς να έχει αλλάξει
ακόµη και σήµερα ο νόµος περί ευθύνης Υπουργών, ο οποίος πα-
ραµένει ως έχει. Μπορεί να τροποποιήθηκε το 2019 το άρθρο 86,
το οποίο µιλούσε για αποσβεστική προθεσµία η οποία καταργή-
θηκε, όµως, ο νόµος παραµένει ως έχει. Γιατί δεν τον καταρ-
γούµε; Διότι, ξέρετε, υπάρχει ο µέγας κίνδυνος, το µεγάλο
πρόβληµα, το οποίο το έχω πει από την αρχή -πριν από έναν µήνα
περίπου το είχα θίξει από αυτό το Βήµα ως Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος- να πάµε σε προανακριτική, να ισχύει ακόµη ο νόµος
και αν εµείς παραπέµψουµε το πόρισµα στο δικαστικό συµβού-
λιο, να σου πουν ότι επειδή υπάρχει ακόµη νόµος εν ισχύι, άρα
υπάρχει παραγραφή. Το έχουµε σκεφθεί αυτό ή όχι; Είναι πάρα
πολύ σοβαρό ζήτηµα. 

Ένα άλλο που θα ήθελα να πω είναι πως θα πρέπει η προανα-
κριτική να µην περιοριστεί µόνο σε ένα πόρισµα, αλλά να µπορέ-
σει να αφήσει τη δυνατότητα να παραπεµφθούν κάποια αδική-
µατα που δεν είναι στην αρµοδιότητά της, στον φυσικό δικαστή,
να µην παρεµποδιστεί δηλαδή, η δικαιοσύνη µετά το τέλος της
προανακριτικής. Είναι κι αυτό ένα πάρα πολύ σηµαντικό ζήτηµα. 

Τέλος, θα πω το εξής: Οι προανακριτικές επιτροπές σε πολλές
περιπτώσεις, δεν έχουν καταλήξει σε κανένα αποτέλεσµα. Εµείς,
λοιπόν, ζητούµε από εδώ, από αυτό το Βήµα, να γίνει µια ουσια-
στική προανακριτική επιτροπή, η οποία να έχει αποτελέσµατα και
όχι να γίνει προσχηµατικά. Κυρίως, θέλουµε να αποδοθεί η δι-
καιοσύνη. Ξέρετε για ποιον λόγο; Όχι γιατί είµαστε εκδικητικοί ή
γιατί είχαµε προσωπικές διαφορές µε κάποιον, αλλά διότι, κύριοι
συνάδελφοι -το είχα πει και πριν από έναν χρόνο-, η ορθή απο-
νοµή δικαιοσύνης διασφαλίζει την κοινωνική ειρήνη και το πιο ση-
µαντικό είναι ότι διασφαλίζει ότι δεν θα έχουµε νέες τραγωδίες
στο µέλλον. Διότι, δυστυχώς, η ατιµωρησία, όχι µόνο για τα
Τέµπη, αλλά και για άλλες εθνικές τραγωδίες δηµιουργεί τις προ-
διαγραφές για να γίνουν εθνικές τραγωδίες στο µέλλον. Εµείς
δεν θέλουµε κάτι τέτοιο. 

Θέλουµε, επιτέλους, να γίνει µια νέα αρχή, να αποδοθούν οι
δέουσες πολιτικές ευθύνες και ποινικές ευθύνες σε όλα τα εµπλε-
κόµενα πολιτικά πρόσωπα, όσο ψηλά κι αν βρίσκονται και κυρίως,
ο ελληνικός λαός να καταλάβει πως εµείς εδώ µέσα δεν θέλουµε
να συγκαλύψουµε τίποτα. Θέλουµε να έρθουν όλα στο φως. Γι’
αυτόν τον λόγο και εµείς ζητάµε να γίνει προανακριτική όχι µόνο
για τον κ. Τριαντόπουλο, αλλά και για άλλα πολιτικά πρόσωπα. 

Διότι, όπως είπε και το πόρισµα του ΕΟΔΑΣΑΑΜ η µη εκτέλεση
της σύµβασης 717 συνετέλεσε στο να υπάρξει αυτό το έγκληµα.
Εάν είχε εκτελεστεί, δεν θα είχαµε πενήντα επτά θανόντες. 

Επίσης, να πω -και θα πρέπει να ακουστεί- ότι δεν είναι τυχαίο
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το γεγονός ότι ακόµα και οι συγγενείς των θυµάτων έχουν εκ-
φράσει όχι µόνο επιφυλάξεις, αλλά και ενστάσεις για την προ-
ανακριτική µε τον τρόπο που γίνεται. Αυτό για µας πρέπει να
ληφθεί υπ’ όψιν. Ήδη δείχνουν ότι δεν έχουν εµπιστοσύνη. Εµείς,
λοιπόν, θα πρέπει να αποκαταστήσουµε την εµπιστοσύνη του ελ-
ληνικού λαού στους θεσµούς και στη δικαιοσύνη. 

Μάλιστα, θέλω να πω ότι για εµάς προσωπικά, η δικαιοσύνη -
ξέρετε- δεν απονέµεται από τη Βουλή, αλλά από τους δικαστές
και εισαγγελείς. Εµείς δεν υποκαθιστούµε τους δικαστές και τους
εισαγγελείς. Δεν είµαστε ένα δικαστικό σώµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Επίσης, θα ήθελα να πω ότι εµείς δεν θα βγούµε από αυτό το
Βήµα για να απονείµουµε ποινικές ευθύνες. Θα βοηθήσουµε τη
δικαιοσύνη να κάνει το έργο της. Πρέπει να κάνει το έργο της,
όµως, απερίσπαστη και κυρίως, µε τη βοήθεια τη δική µας. 

Τελειώνοντας, θέλω να πω ότι οι προανακριτικές επιτροπές
που θα συσταθούν θα πρέπει να λειτουργήσουν µε διαφάνεια και
µε αξιοπιστία και, κυρίως, να δώσουµε στον ελληνικό λαό την αί-
σθηση ότι εµείς θέλουµε να αποδώσουµε δικαιοσύνη σε όλα τα
πολιτικά πρόσωπα, όσο ψηλά και αν βρίσκονται.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Σπαρτιατών)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Δηµητριάδη.

Ολοκληρώνουµε τον πρώτο κύκλο, καλώντας στο Βήµα εκ µέ-
ρους των ανεξαρτήτων Βουλευτών τον ανεξάρτητο Βουλευτή κ.
Κωνσταντίνο Φλώρο. 

Ορίστε, κύριε Φλώρε, έχετε τον λόγο. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΦΛΩΡΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αναµφισβήτητα το έγκληµα των

Τεµπών συντάραξε την κοινή γνώµη και εύλογα προκάλεσε βαθιά
θλίψη και ειλικρινή συγκίνηση. 

Η επιχείρηση, όµως, συγκάλυψης από την Κυβέρνηση όλων
των πτυχών του εγκλήµατος προκάλεσε καθολική αγανάκτηση
και οργή, αλλά και εύλογη ανησυχία ως προς τον αδιάβλητο και
αµερόληπτο χειρισµό της υπόθεσης από τη δικαστική εξουσία.
Διότι την ώρα που στον τόπο της τραγωδίας η οσµή από τα κα-
πνίζοντα αποκαΐδια και τις καµένες σάρκες των νεκρών κάλυπτε
την πέριξ περιοχή, επιχειρήθηκε, διά λόγων και έργων, ανίερη και
ανεπίτρεπτη κυβερνητική επέµβαση στη λειτουργία της δικαιο-
σύνης, η οποία απέβλεπε στη χειραγώγηση της δικαστικής πο-
ρείας της υπόθεσης -κατά την επιθυµία και θέληση του Κυριάκου
Μητσοτάκη- προς κατευθύνσεις οι οποίες θα παρέπεµπαν σε
ανοµολόγητες κυβερνητικές ευθύνες.

Ζούµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε µια εποχή που οι κοι-
νωνίες απαιτούν διαφάνεια παντού. Απαιτούν αµείλικτο έλεγχο
του δηµοσίου βίου. Δεν θέλουν µεγάλα λόγια. Θέλουν αµερόλη-
πτη τίµια δικαιοσύνη, η οποία άνευ δισταγµού θα απορρίπτει τα
κυβερνητικά κελεύσµατα και δεν θα λειτουργεί υπό την πίεση των
µέσων ενηµέρωσης. Θέλουν ελεύθερο και ανεξάρτητο Τύπο που
να στρέφει τους προβολείς του προς όλες τις κατευθύνσεις και
να ρίχνει το φως παντού. 

Επίσης, θέλουν η ισονοµία, την οποία καθιερώνει το Σύνταγµα,
να εφαρµόζεται από τη Βουλή και από τη δικαιοσύνη. Η οργή και
η κατακραυγή, λοιπόν, του λαού ενάντια στην Κυβέρνηση είναι
απολύτως δικαιολογηµένη. 

Στην εξεταστική επιτροπή ξεκίνησα ένα πολύ σηµαντικό έργο
για την διαλεύκανση της υπόθεσης του εγκλήµατος των Τεµπών
και ευελπιστώ ότι δεν θα βρω εµπόδια από άλλους συναδέλφους
ανεξάρτητους Βουλευτές, ώστε να ολοκληρώσω το έργο µου
στην προανακριτική. 

Επίσης, δεν µπορώ να µην εκφράσω τη θλίψη, αλλά και την
οργή µου, όταν προ ολίγου άκουσα στους διαδρόµους της Βου-
λής, συναδέλφους Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας να λένε χα-
ρακτηριστικά «πάµε να το καθαρίσουµε, είναι ένα πληµµεληµα-
τάκι». Αυτό είναι µεγάλη ντροπή. Μια τέτοια αντίληψη προϊδεάζει
ήδη για το πώς θα εξελιχθεί αυτή η διαδικασία και δεν µας κάνει
εντύπωση. Ξέρουµε ποιοι είναι απέναντί µας. 

Όµως, αυτή η προανακριτική δεν είναι τίποτα άλλο παρά µια
περιορισµένη διαδικασία. Δεν απορρίπτω σε καµία περίπτωση

την ανάγκη διερεύνησης. Όµως, αρνούµαι να δεχτώ ότι η αλή-
θεια µπορεί να µπει σε καλούπια, ανάλογα µε τις πολιτικές σκο-
πιµότητες της Κυβέρνησης, γιατί η αλήθεια είναι µία. Αυτή η
υπόθεση δεν σταµατά στον Τριαντόπουλο και αυτό γιατί µιλάµε
για ένα ολόκληρο σύστηµα αποφάσεων και παραλείψεων που
οδήγησε σε συγκεκριµένα αποτελέσµατα. Σε αυτό το σύστηµα
δεν εµπλέκεται µόνο ένα πρόσωπο, κάτι το οποίο γνωρίζει όλη η
κοινωνία και το βροντοφώναξε στα συγκλονιστικά και µεγαλειώδη
συλλαλητήρια που έγιναν σε όλη την Ελλάδα και σε όλον τον
κόσµο, στις 28 Φεβρουαρίου του 2025, την Παρασκευή που µας
πέρασε, όπου σας έστειλαν ένα ξεκάθαρο µήνυµα. Το αν αυτό
το µήνυµα το έχετε λάβει υπ’ όψιν, θα το δούµε στην πορεία. 

Επίσης, δεν µπορούµε να αγνοούµε τον ρόλο του Σπίρτζη, ο
οποίος ανέλαβε τη σύµβαση 717 -που είχε υπογραφεί µόλις τρεις
µήνες πριν-, που όχι µόνο δεν διασφάλισε τη σωστή της εκτέ-
λεση, αλλά υιοθέτησε µια πρακτική απραξίας και αναβολών. Οι
καθυστερήσεις, οι κακοτεχνίες και οι ελλείψεις ήταν γνωστές. Κι,
όµως, η µοναδική του αντίδραση ήταν να υπογράφει παρατάσεις,
επιτρέποντας σε ένα έργο που θα έπρεπε να έχει ολοκληρωθεί,
να σέρνεται επί χρόνια.

Την ίδια πολιτική της αδράνειας και της συγκάλυψης συνέχισε
και ο κ. Καραµανλής. Γνώριζε πολύ καλά ότι το έργο αυτό καρκι-
νοβατούσε. Είχε στα χέρια του όλες τις πληροφορίες για τις κα-
θυστερήσεις και τις παραβιάσεις σήµανσης και δεν έκανε απο-
λύτως τίποτα. 

Άρα, λοιπόν, η Κυβέρνηση δεν παρέλαβε ένα άγνωστο χάος.
Το γνώριζε και το συνέχισε. Είχε κάθε δυνατότητα να διορθώσει
τα κακώς κείµενα και δεν το έκανε. Φυσικά, η αλυσίδα των ευθυ-
νών δεν σταµατά στους Υπουργούς, φτάνει και στην κορυφή της
εκτελεστικής εξουσίας, στον επιτελάρχη, αφού έχουµε και το επι-
τελικό κράτος.

Φυσικά, δεν είναι άλλος από τον Κυριάκο Μητσοτάκη, ο οποίος
ήξερε, αλλά δεν έπραξε και δεν έπραξε γιατί ήταν επιλογή του
να µην πράξει. Ήταν επιλογή του να αφήσει το έργο να παραµεί-
νει βαλτωµένο, να επιτρέπει καθυστερήσεις, να προστατεύει τους
υπεύθυνους. Μετά απ’ όλα αυτά, ο πλήρως εξαρτώµενος από το
Υπουργείο Υποδοµών και Μεταφορών ΕΟΔΑΣΑΑΜ, όπως αναφέ-
ρει και ο κ. Τζιτζικώστας στην επιστολή του -θα τη διαβάσω και
θα την καταθέσω και στα Πρακτικά-, λέει χαρακτηριστικά: «Ση-
µειώνουµε ότι το Υπουργείο Υποδοµών και Μεταφορών είναι αρ-
µόδιο για τη λειτουργία του διαχειριστή υποδοµής ΟΣΕ, και ως
εκ τούτου έχει συµφέροντα που είναι δυνητικά αντικρουόµενα µε
τα καθήκοντα που ανατίθενται στον φορέα διερεύνησης. Από την
άλλη πλευρά, ο ΕΟΔΑΣΑΑΜ βρίσκεται σε κατάσταση εκτεταµέ-
νης λειτουργικής και οικονοµικής εξάρτησης από το εν λόγω
Υπουργείο. Κατά συνέπεια, δεν µπορεί να διασφαλιστεί ότι ο ΕΟ-
ΔΑΣΑΑΜ θα είναι σε θέση να διενεργεί ανεξάρτητες έρευνες».
Το καταθέτω και στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Φλώρος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ενός ΕΟΔΑΣΑΑΜ, που ο Πρόεδρός του -και µας κάνει την τιµή
σήµερα και βρίσκεται µαζί µας- είναι κολλητός της κ. Μπακο-
γιάννη που παρουσίασε και το βιβλίο του. Έτσι δεν είναι; Έτσι
είναι.

Ήρθε, λοιπόν, ο ΕΟΔΑΣΑΑΜ στις 27 Φεβρουαρίου µε ένα πό-
ρισµα, το οποίο τι µας λέει; Για τη σύµβαση 717. Αν αυτή η σύµ-
βαση είχε υλοποιηθεί και λειτουργούσε η τηλεδιοίκηση, το ETCS
και συνολικά το σύστηµα RTMS, το έγκληµα στα Τέµπη δεν θα
µπορούσε να είχε συµβεί. Ακόµα, λοιπόν, και αν υπήρχε το αν-
θρώπινο λάθος του σταθµάρχη, το σύστηµα ασφαλείας θα είχε
ανιχνεύσει ότι δύο τρένα κινούνταν στην ίδια γραµµή και συνε-
πώς, θα τα είχε ακινητοποιήσει εγκαίρως. Τελεία.

Άρα, η παράλειψη υλοποίησης της 717 ήταν µια εγκληµατική
αµέλεια µε τραγικές συνέπειες. Ήταν µια κρατική αµέλεια και ως
γνωστόν –και το έχουµε µάθει µε τον χειρότερο τρόπο- η κρατική
αµέλεια σκοτώνει. 

Σύµφωνα, λοιπόν, µε το επιτελικό κράτος, ο Πρωθυπουργός
έχει τον έλεγχο και την εποπτεία των Υπουργών του. Ο ίδιος, ό-
µως, παρέλειψε να ασκήσει αυτήν την εποπτεία, παρέλειψε να
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διασφαλίσει την ασφάλεια των σιδηροδρόµων, παρέλειψε να
αποτρέψει ένα προδιαγεγραµµένο έγκληµα, εκθέτοντας σε κίν-
δυνο εκατοντάδες χιλιάδες επιβάτες και ξανά διά παραλείψεως,
διατάραξε τις συγκοινωνίες. Δεν µιλάµε για ευθύνη που ανήκει
στο παρελθόν. Μιλάµε για ένα διαρκές έγκληµα, που συνεχίζεται
ακόµη και σήµερα. 

Πώς το ξέρουµε αυτό; Ο ίδιος ο Πρωθυπουργός το οµολόγησε
µόλις πριν από λίγες ηµέρες. Τι δήλωσε; Ότι το νέο σύµβολο
αυτής της µάχης θα πρέπει να γίνουν οι ελληνικοί σιδηρόδροµοι,
µε σωστές υποδοµές, νέους συρµούς, αυστηρούς κανόνες
ασφαλείας, που θα τηρούνται ευλαβικά. Θα χρειαστεί, λέει, κά-
ποιος χρόνος µέχρι το κυβερνητικό σχέδιο -που ήδη ξεκίνησε- να
ολοκληρωθεί. Σίγουρα, όµως -και εδώ είναι το πιο σηµαντικό-, ο
πρώτος σταθµός θα είναι µια άρτια και ασφαλής γραµµή Αθήνα
– Θεσσαλονίκη έως το 2027. Δηλαδή, οµολογεί ότι σήµερα, δύο
χρόνια µετά από το έγκληµα των Τεµπών, δεν έχουµε ασφαλή σι-
δηρόδροµο. 

Και αφού γνωρίζει ότι τα τρένα δεν είναι ασφαλή, γιατί δεν
απαγορεύει την κυκλοφορία τους και µέσω των Υπουργών του
αφήνει τους πολίτες να διακινδυνεύουν κάθε µέρα; Αυτή τη στι-
γµή που µιλάµε κάποια τρένα ταξιδεύουν και αυτά τα τρένα δεν
είναι ασφαλή, όπως και οι άνθρωποι που είναι µέσα. Αυτό που
πολλοί δεν έχουν καταλάβει είναι το εξής. Δεν χρειάζεται ένα νέο
δυστύχηµα, για να αποδοθούν ευθύνες. Ο ν.306 του Ποινικού Κώ-
δικα που λέει για έκθεση ζωής σε κίνδυνο είναι ξεκάθαρος. Δεν
απαιτείται αποτέλεσµα, δεν απαιτείται, δηλαδή, ο θάνατος. Αρκεί
η συµπεριφορά που εκθέτει ανθρώπινες ζωές σε κίνδυνο. Αρκεί
η εγκληµατική αδιαφορία, Και αυτή η Κυβέρνηση, δυστυχώς, το
κάνει συνειδητά. 

Άρα, το έγκληµα είναι παρόν, είναι διαρκές και ο Πρωθυπουρ-
γός θα έπρεπε να βρίσκεται στον εισαγγελέα αυτή τη στιγµή,
γιατί µε την παραδοχή του αυτή τέλεσε αυτοτελώς το διαρκές
αδίκηµα της έκθεσης ζωής σε κίνδυνο σε βαθµό κακουργήµατος. 

Οι Υπουργοί που ανέλαβαν την ευθύνη των σιδηροδρόµων, πα-
ρέλειψαν να εφαρµόσουν τη σύµβαση 717. Με την παράλειψή
τους αυτή συνέβαλαν αιτιωδώς στον θάνατο πενήντα επτά αν-
θρώπων και στον τραυµατισµό εκατόν ογδόντα ακόµα. Αυτό ση-
µαίνει ότι δεν µιλάµε για απλή αµέλεια αλλά για ανθρωποκτονία
µε ενδεχόµενο δόλο, µε τη µόνη διαφορά ότι ο Καραµανλής είχε
άµεσο δόλο, καθώς οι εργαζόµενοι µέσω των σωµατείων τους
είχαν επιστήσει την προσοχή στον Καραµανλή και αυτός κώφευε. 

Γνώριζαν, λοιπόν, ότι τα τρένα δεν κινούνταν µε την απαραί-
τητη ασφάλεια, γνώριζαν ότι υπήρχε κίνδυνος σύγκρουσης, λόγω
της µη υλοποίησης σύµβασης και, όµως, δεν έκαναν απολύτως
τίποτα. Δεν υλοποίησαν πρόσθετες δικλίδες ασφαλείας, δεν θέ-
σπισαν εθνικούς κανόνες ασφαλείας, οι οποίοι µέχρι και σήµερα
δεν υφίστανται, κάτι το οποίο παραδέχτηκε και ο ίδιος ο κ. Τερε-
ζάκης µόλις τον Δεκέµβρη στο τελευταίο νοµοσχέδιο για τον ελ-
ληνικό σιδηρόδροµο. 

Αντί να διορθωθούν αυτές οι επικίνδυνες καταστάσεις, τι κά-
νατε; Παίρνατε πιο γρήγορα τρένα, αυξάνατε τις ταχύτητες σε
έναν εγκαταλελειµµένο και απαρχαιωµένο σιδηρόδροµο, βάζατε
περισσότερους επιβάτες µέσα σε ένα θανάσιµο ρίσκο. Αυτό ξέ-
ρετε πώς µεταφράζεται; Το είπα και πριν. Στο κακούργηµα της
έκθεσης ζωής σε κίνδυνο, γιατί οι επιβάτες των τρένων δεν πέ-
θαναν όλοι εκείνο το βράδυ στα Τέµπη. Θα µπορούσαν να έχουν
πεθάνει οποιαδήποτε άλλη στιγµή, γιατί, όπως είπα και πριν, το
έγκληµα είναι διαρκές και η Κυβέρνηση το ήξερε.

Εδώ ερχόµαστε στην πολιτική υποκρισία. Όταν εξέταζα στην
εξεταστική επιτροπή τον κ. Καραµανλή, µου είχε πει χαρακτηρι-
στικά ότι δεν κατάφερε ποτέ να ξηλώσει τη νοοτροπία του «έλα
µωρέ». Πώς να ξηλώσει αυτή τη νοοτροπία, όταν την έχει και ο
ίδιος; Πώς να εξαλείψει την κουλτούρα της αδιαφορίας, όταν
είναι ο ίδιος µέρος αυτής της κουλτούρας; Και δεν είναι µόνο
αυτός. Είστε όλοι στην Κυβέρνηση. Αυτό είναι το πραγµατικό
πρόβληµα, γιατί είναι µια εγκληµατική νοοτροπία που, δυστυχώς,
δεν έληξε το βράδυ της 28ης Φεβρουαρίου 2023.

Επειδή, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γνωρίζουν από
την Κυβέρνηση ότι έχουν τελέσει κακουργήµατα, επειδή ξέρουν
πως οι ευθύνες τους δεν κρύβονται, επειδή καταλαβαίνουν πως
το έγκληµα που διέπραξαν δεν πρόκειται να σβηστεί, προκειµέ-

νου να καλύψουν και να συγκαλύψουν πήγαν στο µπάζωµα. Εδώ
έχουµε να κάνουµε µε τον ρόλο του Τριαντόπουλου, ο όποιος
έχει οµολογήσει πως η εντολή του Πρωθυπουργού προς τον ίδιο
ήταν να µεταβεί στα Τέµπη, ώστε σε συνεργασία µε λοιπές αρχές
να οργανώσει την επιχείρηση αποκατάστασης. Όµως, δεν µας
είπαν ποτέ τι ήταν αυτή η επιχείρηση αποκατάστασης, γιατί για
τα τρένα δεν ήταν σίγουρα, αφού τα τρένα δεν δούλεψαν για
πολλές εβδοµάδες.

Βαθύτερος λόγος, λοιπόν, της εντολής του Πρωθυπουργού
ήταν η πλήρης αλλοίωση του χώρου, η εξαφάνιση κάθε αποδει-
κτικού στοιχείου και η εξάλειψη κάθε ίχνους το οποίο, µεταξύ
άλλων, θα αποκάλυπτε το είδος της επικίνδυνης ύλης, η έκρηξη
της οποίας κατέστησε πιο τραγικές τις συνέπειες της µοιραίας
σύγκρουσης των δύο τρένων, καθώς αυτοί που δεν πέθαναν από
τη σύγκρουση, εάν δεν υπήρχε το παράνοµο φορτίο να δηµιουρ-
γήσει την έκρηξη και τη φωτιά, δεν θα είχαν πεθάνει.

Η συγκάλυψη, λοιπόν, δεν έγινε µόνο για να κρύψουν τις ευ-
θύνες τους. Έγινε για να καλυφθεί ο θάνατος των ανθρώπων, οι
οποίοι θα είχαν επιζήσει, αν κάποιοι στον βωµό του κέρδους δεν
µετέφεραν παράνοµο φορτίο, πάντα µε την ανοχή και τη γνώση
της πολιτείας, η οποία παρέλειψε να κάνει τους απαιτούµενους
ελέγχους, συµβάλλοντας έτσι στο θάνατό τους. Έγινε για να εξα-
φανίσουν τις αποδείξεις, γιατί αν δεν υπήρχε γνώση και το φορ-
τίο ήταν νόµιµο, δεν θα υπήρχε λόγος να αλλοιώσουν τον χώρο
του εγκλήµατος και να συγκαλύψουν. Έτσι, λόγω αυτών, ο Τρια-
ντόπουλος συνήργησε παράλληλα στην ανθρωποκτονία που τε-
λέστηκε γι’ αυτούς που τελικά κάηκαν και δεν είχαν πεθάνει από
τη σύγκρουση.

Γι’ αυτό και ο Πρωθυπουργός από την πρώτη στιγµή κατέφυγε
σε ψέµατα. Την επόµενη κιόλας ηµέρα του εγκλήµατος παρου-
σίασε µονταρισµένους διαλόγους στο Υπουργικό Συµβούλιο. Δεν
το ξεχνάει κανένας µας. Όχι τους αυθεντικούς που πήγαν στη δι-
καιοσύνη και κρίθηκαν αξιόπιστοι από το Πολυτεχνείο. Ξέρετε
πάρα πολύ καλά ποιους, τους µονταρισµένους που έβγαλε το
«Πρώτο Ψέµα». Δήλωσε ότι δεν υπήρχαν παρεµβάσεις στη δι-
καιοσύνη. Όµως, ο ίδιος από την πρώτη µέρα έστειλε έγγραφο
στον Ντογιάκο, ζητώντας τον ορισµό ειδικού εφέτη ανακριτή,
ενός ανακριτή που αργότερα µηνύθηκε από τις οικογένειες των
θυµάτων για απόκρυψη στοιχείων από τη δικογραφία, ενός ανα-
κριτή που όρισε τους δικαστικούς πραγµατογνώµονες που έβγα-
λαν το ψεύτικο σενάριο περί ελαίων σιλικόνης, το οποίο έχει
καταρριφθεί από όλα τα ξένα πανεπιστήµια αλλά και από τον ίδιο,
τον δικό σας, τον ΕΟΔΑΣΑΑΜ. Το σενάριο των ελαίων σιλικόνης
που ο Πρωθυπουργός το χρησιµοποιούσε µέχρι την τελευταία
στιγµή αλλά και προεκλογικά, εξαπατώντας τους πολίτες και γι’
αυτό θα πρέπει να διωχθεί, επίσης, και για εξαπάτηση εκλογικού
σώµατος κατά το άρθρο 162 του Ποινικού Κώδικα. Όταν δήλωνε
κατηγορηµατικά ότι δεν υπήρχε τίποτα εύφλεκτο στο τρένο, δεν
προσπαθούσε να καθησυχάσει την κοινή γνώµη. Καθοδηγούσε
τη δικαστική έρευνα. Όταν έλεγε ότι το µπάζωµα έγινε για καλό,
προσπαθούσε να καλύψει το γεγονός ότι κατέστρεψαν αποδει-
κτικά στοιχεία.

Αν θέλετε, λοιπόν, πραγµατική διερεύνηση, τότε ας ανοίξει και
η υπόθεση του Πρωθυπουργού µε σύσταση προανακριτικής για
τη διερεύνηση της εµπλοκής του στα κάτωθι εγκλήµατα: παρά-
βαση καθήκοντος, ηθική αυτουργία σε παράβαση καθήκοντος,
συγκάλυψη λαθρεµπορίου καυσίµων, αθέµιτη παρέµβαση στη δι-
καιοσύνη που καταργεί τη διάκριση των εξουσιών, εποµένως
είναι έγκληµα που στρέφεται κατά της δηµοκρατίας, εγκληµατική
οργάνωση µε βάση το άρθρο 187 του Ποινικού Κώδικα που σχε-
τίζεται µε λαθρεµπόριο καυσίµων και διατάραξη συγκοινωνιών
σε βαθµό κακουργήµατος και σφετερισµό εξουσίας.

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης δεν µπορεί να ξεφύγει από τις ποινι-
κές και πολιτικές ευθύνες. Ο λαός έστειλε ένα πολύ συγκεκρι-
µένο µήνυµα στις τελευταίες συγκεντρώσεις, οπότε έχει µία πολύ
ξεκάθαρη πολιτική υποχρέωση απέναντί τους. Αυτή δεν είναι
άλλη από το να παραιτηθεί.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ευχαριστώ τον κ.
Φλώρο.
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Ολοκληρώσαµε τον πρώτο κύκλο. Για να είστε ενήµεροι, γιατί,
όπως είδατε, µε επισκέπτονται οι Αρχηγοί, να πω το εξής: 

Έχουν δηλώσει µέχρι στιγµής ότι θα µιλήσουν τέσσερις Αρχη-
γοί. Έχει ζητήσει ο κ. Κουτσούµπας, ο οποίος και καλείται στο
Βήµα, ο κ. Βελόπουλος, ο κ. Φάµελλος και ο κ. Χαρίτσης. Και η κ.
Κωνσταντοπούλου έχει ενηµερώσει ότι θα µιλήσει. Εν πάση πε-
ριπτώσει, δεν υπάρχει κανένα πρόβληµα. 

Δεν υπάρχει διακοπή. Το λέω για τους συναδέλφους Βουλευ-
τές. Δεν είµαστε σε κοινοβουλευτική διαδικασία νοµοσχεδίου για
να εναλλάσσονται. Θα µιλάνε οι Αρχηγοί, σύµφωνα µε την κοινο-
βουλευτική δύναµη, όταν είναι εντός της Αιθούσης. 

Άρα, τώρα θα δώσω τον λόγο στον κ. Κουτσούµπα, τον Γενικό
Γραµµατέα του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας και Πρόεδρο
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας. Αµέσως µετά, απ’ ό,τι βλέπω, αν δεν έρθει ο κ. Φάµελ-
λος, τον λόγο θα πάρει ο κ. Βελόπουλος. 

Κύριε Κουτσούµπα, έχετε τον λόγο. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ (Γενικός Γραµµατέας της Κε-

ντρικής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Κυρίες και κύριοι, το αν η Βουλή εξακολουθεί να συζητά δύο
χρόνια µετά για το έγκληµα στα Τέµπη, αυτή τη φορά για τη σύ-
σταση προανακριτικής επιτροπής για τις ευθύνες του Υπουργού
σας Τριαντόπουλου, δεν είναι βέβαια γιατί σας στρίµωξε το
ΠΑΣΟΚ µε την πρόταση του, είναι γιατί σας έχει στριµώξει για τα
καλά αυτός ο περήφανος ελληνικός λαός και τα παιδιά του, που
την Παρασκευή µετέτρεψαν όλη τη χώρα σε µια µεγαλειώδη συ-
γκλονιστική απεργιακή διαδήλωση και έγραψαν ιστορία. 

Πάνω από ένα εκατοµµύριο απεργοί, εργαζόµενοι, κυρίως νέοι
άνθρωποι, πληµµύρισαν τις πλατείες σε όλη τη χώρα, αλλά και
στο εξωτερικό. Μπορεί πλέον να γραφτεί µε µεγάλα γράµµατα
πως στις 28 Φεβρουαρίου 2025, ηµέρα συµπλήρωσης δύο χρό-
νων από το έγκληµα στα Τέµπη, πραγµατοποιήθηκε σε αυτή εδώ
τη χώρα η µεγαλύτερη απεργία που έχει γνωρίσει ποτέ αυτός ο
τόπος. 

Έτσι γράφουν ιστορία οι λαοί, στους δρόµους του αγώνα. Εκεί
χτυπά η καρδιά τους, εκεί ζητούν το δίκιο τους, εκεί τιµούν τους
νεκρούς τους, εκεί παλεύουν για τη ζωή τους, τα όνειρά τους. 

Και σήµερα κανείς σας, πολύ περισσότερο η Κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας, δεν µπορεί να προσπεράσει το γεγονός πως
υπάρχει ένας λαός που µπορεί ακόµα πιο αποφασιστικά να βάλει
τη σφραγίδα του στις εξελίξεις, στην προσπάθειά του να ζήσει
µε αξιοπρέπεια και να ανασάνει από την ασφυξία που προκαλεί
το σύστηµα της αδικίας, της εκµετάλλευσης, που όλοι σας, Κυ-
βέρνηση, Βουλευτές της Πλειοψηφίας και βολική Αντιπολίτευση,
στηρίζετε. Το απέδειξε µια φορά ο ελληνικός λαός, µπορεί να το
επαναλάβει. 

Σε αυτές τις συνθήκες λοιπόν που οι εργαζόµενοι, οι φοιτητές,
οι µαθητές, σύσσωµος ο λαός στέλνει ένα ξεκάθαρο µήνυµα
στην Κυβέρνησή σας και σε όλους τους ενόχους για το τραγικό
έγκληµα στα Τέµπη, νέα στοιχεία και πορίσµατα βγαίνουν συνέ-
χεια στο φως. 

Ενώ το ΚΚΕ είχε ζητήσει ήδη προ ηµερησίας διάταξης συζή-
τηση στη Βουλή, για να µπει στο κάδρο όλη η εικόνα, το σύνολο
των ευθυνών για το έγκληµα και τη συγκάλυψή του, συζητάµε
την πρόταση σήµερα του ΠΑΣΟΚ για σύσταση προανακριτικής
επιτροπής. 

Τι µπαίνει στο επίκεντρο µε αυτή την πρόταση; Οι ποινικές ευ-
θύνες του Χρήστου Τριαντόπουλου για τη συγκάλυψη, µε το επι-
χείρηµα από τη µεριά του ΠΑΣΟΚ ότι η ανάκριση έχει ολοκλη-
ρωθεί κατά το µέρος που τον αφορά. 

Βεβαίως, την ίδια στιγµή και µετά το κλείσιµο της ανάκρισης,
ολοένα και νέα στοιχεία βγαίνουν στο φως, που αφορούν και χει-
ρισµούς που έγιναν τις πρώτες ώρες και πρώτες ηµέρες του
εγκλήµατος. Όµως, στις ίδιες ποινικές ευθύνες του συγκεκριµέ-
νου στελέχους της Κυβέρνησης στην πρόταση του ΠΑΣΟΚ µπαί-
νει µόνο το αδίκηµα της παράβασης καθήκοντος. 

Εµείς συµφωνούµε ότι υπάρχουν σοβαρές ενδείξεις για παρά-
βαση καθήκοντος, αλλά δεν είναι µόνον αυτό, δεν µπορούµε να
σταθούµε µόνο σε αυτό. Από την ίδια τη δικογραφία έχει γίνει
φανερό ότι ταυτόχρονα υπάρχουν και άλλα πολύ σοβαρά ζητή-

µατα που πρέπει να συζητηθούν και εδώ µέσα στη Βουλή. 
Υπάρχουν επαρκείς ενδείξεις, κατά τη γνώµη µας, και για το

αδίκηµα της υπόθαλψης - παρεµπόδισης της δικαιοσύνης, µε
βάση το άρθρο 231 του Ποινικού Κώδικα, που µάλιστα προβλέπει
αυστηρότερη ποινή. Γιατί έχουν καταγραφεί στοιχεία για άτυπες
συναντήσεις εκτός του Συντονιστικού Οργάνου Πολιτικής Προ-
στασίας, στις οποίες ήταν παρών ο Τριαντόπουλος, και οι οποίες
συνδέονται µε τις ενέργειες στον τόπο του εγκλήµατος. 

Έχουν καταγραφεί στοιχεία πως τα περίπου τριακόσια κυβικά
χώµα που αποµακρύνθηκαν βρίσκονταν αρχικά σε σηµείο που
δεν εµπόδιζε τις επιχειρήσεις, όµως, δόθηκε εντολή να πετα-
χτούν. Και τελικά, σύµφωνα µε τον εκπρόσωπο της εταιρείας, µε-
ταφέρθηκαν µε δική του πρωτοβουλία σε δικό του οικόπεδο.
Μιλάµε για υλικό, για χώµατα, στα οποία τελικά εντοπίστηκε
ακόµα και βιολογικό υλικό θυµάτων. 

Βέβαια, πρέπει να συζητηθούν και όσα στοιχεία προέκυψαν και
για άλλα κυβερνητικά στελέχη. Μαζί µε τον Υφυπουργό παρά τω
Πρωθυπουργώ, τον Τριαντόπουλο, ήταν και άλλα µέλη της Κυ-
βέρνησης εκεί, Υπουργοί και Υφυπουργοί, που από τις πρώτες
ώρες βρίσκονταν στο σηµείο. 

Άρα, δεν µπορούµε να θεωρούµε ότι έχει κλείσει η υπόθεση
για όλους αυτούς, όπως διαφαίνεται από την εισαγγελική διάταξη
και την πρόταση του ΠΑΣΟΚ, πόσω µάλλον που πρόσφατα, από
την πορεία των ερευνών, αναδείχθηκε ο ρόλος ενός άλλου µέ-
λους της Κυβέρνησης, του Γενικού Γραµµατέα του Υπουργείου
Υποδοµών και Μεταφορών, του Γιάννη Ξιφαρά. 

Στην πραγµατικότητα, η συγκάλυψη αποτελεί συνολική ευθύνη
της Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας. Και είναι συγκάλυψη και
γύρω από την πυρκαγιά και την έκρηξη, αλλά βέβαια και γύρω από
την ίδια τη σύγκρουση, τα πραγµατικά αίτιά της, τα κίνητρα και την
αλήθεια πίσω απ’ όσα οδήγησαν στο συγκεκριµένο έγκληµα. 

Γι’ αυτό είναι σοβαρές οι ευθύνες που πρέπει να διερευνηθούν
και για τον ίδιο τον Πρωθυπουργό, τον Κυριάκο Μητσοτάκη, γι’
αυτά τα αδικήµατα, δηλαδή της παράβασης καθήκοντος και της
υπόθαλψης - παρεµπόδισης της δικαιοσύνης. Και να γιατί. 

Σε συνέντευξή του λίγες µέρες µετά την τραγωδία ο ίδιος ο κ.
Τριαντόπουλος είπε κατά λέξη: «Έτυχε µε εντολή του Πρωθυ-
πουργού να το διαχειριστώ κιόλας από κοντά, να βρεθώ στο ση-
µείο για πέντε ηµέρες». 

Με βάση, λοιπόν, τον ίδιο τον ν.4622/2019 -του κ. Μητσοτάκη
αυτός ο νόµος- για το επιτελικό κράτος, ο Πρωθυπουργός, όπως
και οι Υπουργοί, υπέχουν κοινοβουλευτική ευθύνη για τις πράξεις
ή παραλείψεις των Υφυπουργών. 

Εξάλλου, ο κ. Μητσοτάκης κάλυπτε πλήρως όλο αυτό το διά-
στηµα τον Υφυπουργό του, τον Χρήστο Τριαντόπουλο. Τον
έσωσε από την εξεταστική επιτροπή, την οποία έκλεισε άρον-
άρον. Και βέβαια, όπως είναι γνωστό, ο ίδιος ο Πρωθυπουργός
είκοσι µέρες µετά το έγκληµα έσπευσε να προεξοφλήσει ότι δεν
µετέφερε τίποτα το εύφλεκτο η εµπορική αµαξοστοιχία. 

Γενικά, µέχρι πρόσφατα έδινε πλήρη κάλυψη συνολικά στους
χειρισµούς που έγιναν, στη λογική ότι ήταν όλα καλώς καµωµένα,
επιβεβαιώνοντας ότι οι όποιες αποφάσεις πάρθηκαν ήταν σε από-
λυτο συντονισµό µαζί του και σε πλήρη γνώση του. 

Τώρα βγαίνετε και λέτε ότι η αλλοίωση του τόπου του εγκλή-
µατος µε την απώλεια στοιχείων ζωτικής σηµασίας, όπως λέει το
πόρισµα, δεν συνιστά συγκάλυψη, γιατί αυτό έγινε από κάποιες
υπηρεσίες και όχι µε εντολή της Κυβέρνησης. 

Πρόκειται περί νοµικής και κυρίως πολιτικής ανοησίας. Ακόµα
και αν δεχτούµε ότι δεν υπήρξε κυβερνητική εντολή, ότι η Κυβέρ-
νηση δεν καθοδήγησε σχεδιασµένα την αλλοίωση του χώρου -το
οποίο φυσικά είναι προς διερεύνηση- η ευθύνη της παραµένει
ακέραια, γιατί δεν διαφύλαξε τον χώρο του εγκλήµατος όπως
είχε καθήκον. Άρα, φέρει ευθύνες, ακόµα και αν όχι µε σκόπιµες
πράξεις της, πάντως µε τις εγκληµατικές παραλείψεις της. 

Πάµε παρακάτω. Ο κ. Μητσοτάκης µε επιστολή του στις 6
Μαρτίου του 2023 προς τον τότε εισαγγελέα του Αρείου Πάγου
προχώρησε σε δηµόσιες υποδείξεις σχετικά µε τη διερεύνηση
του δυστυχήµατος των Τεµπών, όπως το έλεγε ο ίδιος, γεγονός
που ανοίγει και ζήτηµα αθέµιτης επιρροής σε δικαστικούς λει-
τουργούς µε βάση το άρθρο 167Α του Ποινικού Κώδικα. Τα πα-
ραπάνω είναι µόνο ένα µέρος των ποινικών ευθυνών που έχουν
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αναδειχθεί όλο αυτό το διάστηµα για όσα κάνατε ή δεν κάνατε
µετά το έγκληµα. Το κύριο βάρος της ευθύνης σας όµως είναι το
ίδιο το έγκληµα. Η µετωπική σύγκρουση, η πυρκαγιά που κόστισε
τη ζωή σε πενήντα επτά ανθρώπους, φοιτητές και εργαζόµενους.

Στο πλαίσιο της εξεταστικής επιτροπής και στο πόρισµα του
ΚΚΕ αναδείχθηκαν οι σοβαρές πολιτικές και ποινικές ευθύνες
σας, ευθύνες που αφορούν και όλες τις κυβερνήσεις, όλα τα κόµ-
µατα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, της πολιτικής του κέρδους για
ό,τι προηγήθηκε για να φτάσουµε σε εκείνη την αποφράδα
ηµέρα. Οπότε αναµενόµενο ήταν το ΠΑΣΟΚ να µη θέλει η συζή-
τηση να πάει έως εκεί, θέλοντας να βγάλει και λίγο την ουρά του
απ’ έξω. Αναµενόµενο να θέλετε ορισµένοι να κυριαρχήσει όχι η
ουσιαστική και βαθιά συζήτηση για να αποκαλυφθεί όλη η αλή-
θεια, αλλά επιδιώκετε να κυριαρχήσουν οι ανέξοδοι διαξιφισµοί
και τα διάφορα κοινοβουλευτικά σόου που γίνονται εδώ µέσα. 

Όλα όσα ανέδειξε στο πόρισµά του το Κοµµουνιστικό Κόµµα
Ελλάδας επιβεβαιώθηκαν και από τις µετέπειτα εξελίξεις κατά
την πορεία της ανάκρισης µέσα και από την τιτάνια προσπάθεια
των συγγενών των θυµάτων του εγκλήµατος. Ακόµα και το πόρι-
σµα του ίδιου του Εθνικού Οργανισµού Διερεύνησης Αεροπορι-
κών και Σιδηροδροµικών Ατυχηµάτων και Ασφάλειας Μεταφο-
ρών, του ΕΟΔΑΣΑΑΜ, παρ’ ότι όχι ολοκληρωµένο, ανέδειξε χρό-
νια προβλήµατα του σιδηροδρόµου που οδήγησαν στη σύ-
γκρουση, από την ελλιπή συντήρηση και την έλλειψη µέτρων
ασφαλείας του δικτύου, µέχρι τις ελλείψεις σε προσωπικό και
τόσα άλλα. 

Οι διαπιστώσεις του πορίσµατος επιβεβαιώνουν µε τον τρόπο
τους το «πάµε και όπου βγει» που κυριαρχεί στον σιδηρόδροµο.
Οδηγούν κάθε σκεπτόµενο άνθρωπο στις τεράστιες πολιτικές και
ποινικές ευθύνες σας. Επιβεβαιώνουν τις τεράστιες ευθύνες σας,
όπως και όλων των προηγούµενων κυβερνήσεων, γιατί είναι δική
σας αρµοδιότητα και υποχρέωση η δηµιουργία ενός ενιαίου δη-
µόσιου φορέα στον σιδηρόδροµο που θα εξασφάλιζε τον ενιαίο
συντονισµό και την αποτελεσµατική λειτουργία του, όπως ανα-
φέρει και το πόρισµα. Η σηµερινή Κυβέρνηση, όπως και όλες οι
προηγούµενες, οφείλετε να τον έχετε συγκροτήσει. Από αυτές
τις πολιτικές και ποινικές ευθύνες δεν ξεπλένεστε ούτε εσείς ούτε
οι προκάτοχοί σας. 

Εµείς θα συνεχίσουµε να αποκαλύπτουµε πλατιά µέσα στον
λαό όλη την αλήθεια που αναδείχθηκε, πρώτα απ’ όλα την αλή-
θεια ότι διαχρονικά το κράτος και οι κυβερνήσεις αντιµετώπιζαν
και εξακολουθούν -ακόµα και µετά από τα όσα τραγικά συνέβη-
σαν- να αντιµετωπίζουν τα ολοκληρωµένα µέτρα ασφαλείας στον
σιδηρόδροµο ως κόστος.

Με την ευκαιρία, να σας θυµίσω ότι στην εξεταστική επιτροπή
µέλος της επιτροπής εµπειρογνωµόνων της ίδιας Κυβέρνησης
δήλωσε ότι συστήµατα ασφαλείας µπορούν να εγκατασταθούν
το πολύ στο 20% από τα πιστοποιηµένα βαγόνια, γιατί αυτό λέει
-ακούστε την αιτιολογία- κοστίζει 100.000 ευρώ ανά βαγόνι ή
150.000 ευρώ ανά χιλιόµετρο γραµµής. Αλλά και ο κ. Σπίρτζης
του ΣΥΡΙΖΑ έφτασε στο σηµείο να πει ότι σε µεγάλο τµήµα του
σιδηρόδροµου δεν θα αποκατασταθεί ποτέ το σύστηµα ETCS, το
βασικό σύστηµα ασφαλείας δηλαδή. Ακούσαµε, επίσης, µε το
ίδιο επιχείρηµα από τον πρώην πρόεδρο της δήθεν αυτής Ανε-
ξάρτητης Αρχής, της ΡΑΣ, ότι το να αντικατασταθούν το 95% των
τρένων που έχουν απαρχαιωµένες προδιαγραφές, σαν τα τρένα
δηλαδή που συγκρούστηκαν εδώ που τα λέµε, είναι πολυτέλεια. 

Και γιατί γίνονται όλα αυτά; Γιατί τελικά η ασφάλεια στους σι-
δηροδρόµους, στις µεταφορές συνολικά θεωρείται κόστος, πο-
λυτέλεια και δεν επιλέγεται; Και αυτό το αναδείξαµε και θα
συνεχίσουµε να το αποκαλύπτουµε: Απλά για να υπάρχουν δη-
µοσιονοµικά περιθώρια, να δίνεται ζεστό χρήµα στους οµίλους
να στηρίζουν τα κέρδη τους. Και οι πολεµικοί σχεδιασµοί πάλι
επίσης για τα κέρδη. Για να στηριχθούν αυτά τα κέρδη αυτών των
αλητήριων υλοποιήθηκε σταθερά η πολιτική διάσπασης και τε-
µαχισµού του κρατικού ΟΣΕ, ώτε να ιδιωτικοποιηθεί τελικά το
κερδοφόρο τµήµα του. Γι’ αυτό προχώρησε η αποψίλωση του
έµπειρου και εξειδικευµένου προσωπικού και η υποστελέχωση,
που µε τον νόµο Ρέππα το 2010, κύριοι του ΠΑΣΟΚ, µειώθηκε στο
µισό µέσα σε έναν χρόνο, µε όλους τους µετέπειτα βέβαια
Υπουργούς να δικαιολογούν µάλιστα αυτή την επιλογή.

Αυτή η εγκληµατική πολιτική έχει και τη σφραγίδα, βέβαια, της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, που έχει µαλλιάσει η γλώσσα µας να το
λέµε, που ορισµένοι θέλουν µάλιστα να την εµφανίσουν σαν θε-
µατοφύλακα της ασφάλειας και του κράτους δικαίου. Ευρωπαϊκή
κατεύθυνση είναι η δήθεν απελευθέρωση των σιδηροδροµικών
µεταφορών, η εµπορευµατοποίηση τους δηλαδή, σε βάρος όλων
των αναγκαίων µέτρων ασφαλείας. Με τη βούλα της Ευρωπαϊκής
Ένωσης κυκλοφορούν σήµερα τρένα µε τις παλιές προ τριακο-
νταετίας προδιαγραφές ασφαλείας. Αυτά συµβαίνουν και σε όλη
την υπόλοιπη Ευρωπαϊκή Ένωση και καταρρίπτουν τα διάφορα
αφηγήµατα ότι τέτοια εγκλήµατα είναι απόρροια µόνο ελληνικών
παθογενειών, ότι είναι οι κακοδαιµονίες, όπως είπε ο κ. Μητσο-
τάκης, είτε ότι είναι µόνο του «Επιτελικού Κράτους Μητσοτάκη»
η ευθύνη, όπως λέει και ο κ. Ανδρουλάκης.

Το κράτος έχει τεράστιες ευθύνες και αυτό αφορά και τη δι-
καιοσύνη ως κρατική λειτουργία και άλλες δήθεν ανεξάρτητες
αρχές. Συνολικά ενενήντα τρεις εξώδικες δηλώσεις-ανακοινώσεις
έγιναν από τις 9-7-2015 έως τις 4-2-2023 από µαζικούς φορείς,
από συνδικαλιστικές οργανώσεις για την απαράδεκτη κατάσταση
στον σιδηρόδροµο και καµία, µα καµία αυτεπάγγελτη έρευνα δεν
κινήθηκε όπως έπρεπε. 

Μέσα σε αυτό το πλαίσιο, όπως αποκαλύφθηκε και στην εξε-
ταστική επιτροπή, δεν λειτουργούσε κανένα σύστηµα ασφαλείας,
παρά το γεγονός ότι υπήρχαν σχετικές συµβάσεις από το 2006,
από το 2007 και από το 2014, η γνωστή σύµβαση 717. Και παρ’
όλο που επίσης είχαµε ψηφίσει την προανακριτική του ΠΑΣΟΚ
για την 717, θυµίζουµε ότι αυτή δεν καταλόγιζε όµως ευθύνες για
τους θανάτους, αλλά µόνο για την οικονοµική ζηµιά της Ευρω-
παϊκής Ένωσης, λες και το κυρίαρχο είναι εάν παθαίνει κάποια
ζηµιά οικονοµική η Ευρωπαϊκή Ένωση των µονοπωλίων που ξε-
ζουµίζουν τους λαούς για να ζουν πλουσιοπάροχα οι διάφοροι
ηγέτες της. 

Το σύστηµα ανάθεσης των συµβάσεων για τα συστήµατα
ασφαλείας ήταν κοµµένο και ραµµένο στις ανάγκες των επιχει-
ρηµατικών οµίλων που ανταγωνίζονται και µεταξύ τους όπως
πάντα. Γι’ αυτό τελικά το σύστηµα ασφαλείας, αυτά τα συστή-
µατα και κατατεµαχισµένα ήταν και ασύµβατα µεταξύ τους και
άρα µη λειτουργικά. Ακόµα και τα µέτρα συγκάλυψης του εγκλή-
µατος και αυτά φαίνεται να έχουν τη µατωµένη σφραγίδα του
κέρδους που υπηρετείτε.

Όπως κατέθεσε µάρτυρας αστυνοµικός, την 1η Μαρτίου 2023
και ενώ ακόµα καλά-καλά δεν είχαν περισυλλεγεί οι σοροί των
νεκρών συνανθρώπων µας, αµαξοστοιχία του ΟΣΕ προσέγγισε
τον τόπο του εγκλήµατος για να παραλάβει τα άθικτα κοντέινερ
της αιµατοβαµµένης εµπορικής αµαξοστοιχίας. Τέτοια ήταν η
πρεµούρα σας για να τρέξουν οι µεταφορές των εµπορευµάτων.
Πρόκειται για γενική πολιτική σας κατεύθυνση, για γενική πολι-
τική επιλογή.

Πάλι στην εξεταστική επιτροπή ακούσαµε τον διευθυντή κυ-
κλοφορίας και διαχείρισης χωρητικότητας του ΟΣΕ να λέει πως
επιτρέπαµε στα τρένα να τρέχουν µε εκατόν εξήντα χιλιόµετρα
χωρίς σηµατοδότηση για να προσελκύουν σιδηροδροµικές επι-
χειρήσεις να κάνουν αιτήσεις για δροµολόγια. Τόσο εγκληµατικά
ανεύθυνοι είναι όλοι αυτοί οι υπεύθυνοι.

Για να µην αναφέρουµε ότι στα φορτία, όπως αναδείχθηκε, δεν
γίνεται σχεδόν ποτέ πραγµατικός έλεγχος παρά µόνο στα χαρτιά,
µε αποτέλεσµα αρκετές φορές, όπως αποδείχτηκε, άλλο να γρά-
φουν τα χαρτιά και άλλο στην πραγµατικότητα να κουβαλάνε τα
φορτία. 

Αν είναι, µάλιστα, για τις πολεµικές ανάγκες του ΝΑΤΟ, τότε
είναι που δεν ξέρει κανένας τι άλλο έγκληµα µπορεί να συµβεί.
Για να µην πούµε το πλέον κρίσιµο στις µέρες µας, πως µέσα και
στη δικογραφία υπάρχουν δεκάδες άδειες από τον ΟΣΕ το διά-
στηµα 2022-2024 για διέλευση στρατιωτικού πολεµικού υλικού
των ΗΠΑ και του ΝΑΤΟ µέσα από το σιδηροδροµικό δίκτυο, µε
ό,τι κινδύνους φέρει αυτό για την ασφάλεια των επιβατών, των
περιοχών, των πόλεων, του λαού µας, όπως τα φορτία µε το TNT
που µετέφεραν στο Λαύριο µέσα από σπίτια και σχολεία χωρίς
καν συνοδεία και µέτρα ασφαλείας και τα οποία τα σταµάτησε
το ΚΚΕ και το εργατικό κέντρο εκεί, εµποδίζοντας την επικίνδυνη
διέλευσή τους. 
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Μετά από όλα αυτά µόνο τυχαία δεν είναι όλα αυτά που πλέον
έχουν έρθει στο φως της δηµοσιότητας και τα γνωρίζει ο λαός
µας: από την καταστροφή κρίσιµου βιντεοληπτικού υλικού και το
ανεκδιήγητο µοντάρισµα των συνοµιλιών σταθµάρχη και µηχανο-
δηγού µέχρι το τεράστιο µέγεθος της αλλοίωσης του τόπου του
εγκλήµατος. Οπότε προφανώς κανέναν δεν πείθουν τα βίντεο
που βρέθηκαν στα σκουπίδια σε µια ύστατη προσπάθεια της Κυ-
βέρνησης να δείξει ότι όλα έχουν γίνει όπως έπρεπε, όπως µας
έλεγε µέχρι εκείνη τη στιγµή.

Εµείς, όπως πάντα, θα συνεχίσουµε και µέσα στη Βουλή την
προσπάθειά µας να αξιοποιηθεί κάθε χαραµάδα για να ριχθεί πα-
ραπάνω φως σε αυτή την υπόθεση. Θα δώσουµε όλες µας τις
δυνάµεις για να αποδοθούν σε όλους τους ενόχους όλες οι ευ-
θύνες, ποινικές και φυσικά πολιτικές, γιατί αυτές δεν παραγρά-
φονται στη συνείδηση του λαού, της νέας γενιάς, που έχει
ορκιστεί να µην ξεχάσει, να µην αφήσει αυτό το έγκληµα να συ-
γκαλυφθεί. Θα δώσουµε όλες µας τις δυνάµεις, ώστε το εργατικό
λαϊκό κίνηµα να βάλει στο στόχαστρο τον πραγµατικό µεγάλο
ένοχο, τις µατωµένες ράγες του κέρδους, αυτού του συστήµατος
της εκµετάλλευσης και το κράτος του µε όλες τις κυβερνήσεις
που υπηρετούν όλα αυτά.

Θα κάνουµε, λοιπόν, τα πάντα, ώστε να αξιοποιηθεί το παρα-
µικρό περιθώριο για να φωτιστούν όλες οι πλευρές αυτού του
εγκλήµατος που δεν υπολογίζει την ανθρώπινη ζωή, του εγκλή-
µατος του κέρδους. Το λέµε ξανά για πολλοστή φορά.

Γνωρίζουµε, όµως, πάρα πολύ καλά ότι στο πλαίσιο αυτού του
σάπιου συστήµατος, των θεσµών του, η τράπουλα είναι και ση-
µαδεµένη, ότι υπάρχουν στεγανά, ότι πάνω από όλα υπάρχει
ένας αρνητικός ακόµα πολιτικός συσχετισµός, που επιτρέπει
στην εκάστοτε κοινοβουλευτική πλειοψηφία και ελέω εκλογικού
νόµου να καθορίζει το αποτέλεσµα των προανακριτικών και το αν
θα ασκηθεί ποινική δίωξη κατά πολιτικών προσώπων, γιατί, εκτός
των άλλων, Νέα Δηµοκρατία, ΠΑΣΟΚ, ΣΥΡΙΖΑ, φρόντισαν να δια-
σφαλίσουν την ειδική ποινική µεταχείριση των πολιτικών προσώ-
πων µέσω του άθλιου νόµου περί ευθύνης υπουργών, αρνούµενοι
και στο ζήτηµα αυτό την πρόταση του ΚΚΕ για κατάργησή του. 

Γι’ αυτόν τον λόγο, από την πρώτη στιγµή είπαµε -και είµαστε
δυστυχώς οι µόνοι που το λέµε- ότι µόνο ο λαϊκός παράγοντας
µε τον αγώνα του µπορεί να πιέσει πραγµατικά, να σας στριµώξει
κι άλλο όλους όσους θέλουν αυτή τη συγκάλυψη και τελικά να
φέρει στο φως όλη την αλήθεια και για τα εγκλήµατα των Τεµπών
και για όλα τα εγκλήµατα σε βάρος του λαού µας. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και εµείς ευχαριστού-

µε τον κ. Κουτσούµπα. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι

από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση,
αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτιρίου και τον τρόπο
οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής και ξεναγήθηκαν στην
έκθεση της Αίθουσας «Ελευθέριος Βενιζέλος», πενήντα δύο µα-
θήτριες και µαθητές και τρεις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 3ο

Γυµνάσιο Μεγάρων. 
Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
Θα µου επιτρέψετε να τους καλωσορίσω ιδιαίτερα εγώ, µιας

και είναι από την ιδιαίτερη εκλογική µου περιφέρεια. 
Καλή πρόοδο, παιδιά, και να είστε πάντα καλά και εσείς οι εκ-

παιδευτικοί καλή δύναµη.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τώρα έχουµε πιο καθαρή εικόνα για τα επόµενα βήµατα. Κατ’
αρχάς, θα µιλήσουν οι Αρχηγοί. Το είπα και πρωτύτερα. Δεν είναι
η ίδια διαδικασία όπως στη νοµοθετική διαδικασία. Άρα, τον λόγο
τώρα θα πάρει ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία, ο κ. Φάµελλος, στη συνέχεια
τον λόγο θα πάρει ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης, ο κ. Βελό-
πουλος. Αµέσως µετά θα πάρει τον λόγο ο Πρόεδρος της Νέας
Αριστεράς, ο κ. Χαρίτσης, στη συνέχεια ο κ. Νατσιός, Πρόεδρος
της Νίκης, στη συνέχεια η κ. Κωνσταντοπούλου, Πρόεδρος της
Πλεύσης Ελευθερίας. Και, βέβαια, να πω ότι αυτό θα συµβεί
οπωσδήποτε, 3 η ώρα έχει ζητήσει τον λόγο και επειδή είναι το
πρώτο σε δύναµη µετά την Κυβέρνηση Κόµµα η Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση, θα µιλήσει ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλ-

λαγής, ο κ. Ανδρουλάκης.
Κύριε Πρόεδρε, κύριε Φάµελλε, έχετε τον λόγο. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική

Συµµαχία)
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-

τική Συµµαχία): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κύριοι Υπουργοί, το έγκληµα των

Τεµπών έχει στιγµατίσει την πολιτική ζωή της χώρας µας, την ελ-
ληνική κοινωνία λόγω του τραγικού αριθµού των θυµάτων, αλλά
και λόγω των αιτιών και των ευθυνών της σύγκρουσης, του σχε-
δίου συγκάλυψης που στήθηκε για να καλύψει την ευθύνη της
Κυβέρνησης για το έγκληµα και έχει πυροδοτήσει ένα εκτεταµένο
κύµα αµφισβήτησης της Κυβέρνησης και των επιλογών της. 

Το έγκληµα των Τεµπών και η συγκάλυψή του από την Κυβέρ-
νηση έρχεται να προστεθεί στο σκάνδαλο των υποκλοπών, που
επίσης συγκαλύφθηκε, στην επίθεση στις Ανεξάρτητες Αρχές,
στο έγκληµα της Πύλου, στο σκάνδαλο της διαρροής και χρήσης
προσωπικών δεδοµένων για κοµµατικούς σκοπούς και στην πολ-
λαπλή υποβάθµιση του κράτους δικαίου στη χώρα µας µε παρα-
βίαση συνταγµατικών διατάξεων, που µας έχουν εκθέσει σε όλη
την Ευρώπη. 

Το έγκληµα των Τεµπών έρχεται να προστεθεί και στα µεγάλα
οικονοµικά προβλήµατα που βιώνει κάθε ελληνική οικογένεια. Ερ-
γαζόµενοι, συνταξιούχοι, αγρότες, επαγγελµατίες, επιχειρήσεις,
νέοι και νέες δεν τα βγάζουν πέρα και ασφυκτιούν σε µια Ελλάδα
που δεν µας αξίζει. Η αβεβαιότητα και τα οικονοµικά αδιέξοδα
ανησυχούν βαθιά κάθε πολίτη της χώρας µας και υπάρχει πλέον
µια συσσωρευµένη αντίδραση για τις κυβερνητικές επιλογές. 

Η Κυβέρνηση δεν έχει την εµπιστοσύνη της κοινωνίας και είναι
πλήρως απονοµιµοποιηµένη. Οι πολίτες µάς δίνουν µονότονα µία
εντολή: Βρείτε τα για να φύγει αυτή η Κυβέρνηση! Και αυτή η
εντολή είναι ξεκάθαρη και από τα πρωτοφανή συλλαλητήρια.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

Μόνο µία επιλογή υπάρχει -κύριοι Υπουργοί, µεταφέρετέ την
στον κ. Μητσοτάκη, ο οποίος δεν έχει έρθει σήµερα εδώ-: Οφεί-
λετε να παραιτηθείτε. Η παραµονή σας στην κυβέρνηση είναι
ανεπίτρεπτη! Η παρουσία σας στα κυβερνητικά έδρανα έρχεται
σε πλήρη αναντιστοιχία µε το λαϊκό αίσθηµα και την παλλαϊκή
αντίδραση της κοινωνίας στα συλλαλητήρια της 28ης Φεβρουα-
ρίου. Είστε πλήρως απονοµιµοποιηµένοι και κοινωνικά και ηθικά. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, οι επιλογές του κ. Μητσοτάκη
έχουν οδηγήσει σε µία ευρεία απαξίωση της Κυβέρνησης, αλλά
και της δικαιοσύνης και των θεσµών και υπάρχει κίνδυνος αλλά
και σχέδιο να υπάρχει απαξίωση συνολικά της πολιτικής και των
κοµµάτων. Το γιατί είναι προφανές. Για να µην υπάρχει διέξοδος
στην κοινωνία, για να συντηρηθεί το οικονοµικό και πολιτικό σύ-
στηµα εξουσίας. 

Εδώ τα προοδευτικά κόµµατα πρέπει να πάρουµε πρωτοβου-
λίες και να απαντήσουµε πρώτα απ’ όλα ότι δεν είµαστε όλοι ίδιοι
και η στάση µας στο έγκληµα των Τεµπών είναι µια ιστορική ευ-
καιρία. Γιατί αυτό που απαιτείται στη χώρα µας είναι αλλαγή πο-
λιτικής, µια αλλαγή πολιτικής σε προοδευτική κατεύθυνση, µε
βαθιές φιλολαϊκές µεταρρυθµίσεις, αλλά και µε ρήξεις µε τις επι-
λογές της Δεξιάς που µας οδηγούν ξανά σε µία νέα κοινωνική και
οικονοµική χρεοκοπία. Δεν µπορεί να υπάρχει καµία συναίνεση,
καµία ανοχή και καµία υποχώρηση απέναντι σε µια κυβέρνηση
άδικη, αλλά και µια κυβέρνηση της αδιαφάνειας, της διαπλοκής,
της λαφυραγώγησης της δηµόσιας και ιδιωτικής περιουσίας. 

Οι προανακριτικές επιτροπές -γιατί σήµερα είναι η αρχή µόνο
της πρώτης- η σηµερινή και οι υπόλοιπες που θα ακολουθήσουν,
είναι υποχρέωσή µας για το δίκαιο και για την αλήθεια. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η θέση του ΣΥΡΙΖΑ από την
πρώτη στιγµή ήταν ξεκάθαρη. Θέλουµε να αποκαλυφθεί η αλή-
θεια και θέλουµε να αποδοθούν οι ευθύνες όσο ψηλά και αν βρί-
σκονται. Διαφάνεια και δικαιοσύνη ζητούν οι πολίτες. Αυτό
ζητάµε και εµείς. Αυτό ζητάει και το Ελληνικό Κοινοβούλιο. Έ-
χουν περάσει δύο χρόνια από την τραγική νύχτα και δεν ξέρω
πώς µπορεί να ανεχθείτε και να ανεχθούµε ότι ακόµα δεν έχει
αποκαλυφθεί η αλήθεια. Η ελληνική κοινωνία και η Βουλή δεν
γνωρίζουν τι έχει γίνει και είναι ο αγώνας των συγγενών των θυ-
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µάτων, των συλλόγων, της κοινωνίας, των πολιτών, των κοµµάτων
της Αντιπολίτευσης, των κοινωνικών και συνδικαλιστικών φορέων
που δεν έχουν επιτρέψει το κουκούλωµα και τη λήθη. 

Εµείς ως ΣΥΡΙΖΑ έχουµε δεσµευτεί -το είπαµε ξανά πριν από
έναν χρόνο και το λέµε και σήµερα- ο ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµ-
µαχία θα ψηφίσει και θα δεχτεί όλα τα κοινοβουλευτικά εργαλεία,
όλες τις επιτροπές που φέρουν όλες τις δικογραφίες εδώ, για να
διαµορφωθούν προανακριτικές επιτροπές για όλα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

Δεν θα µείνει τίποτα σκοτεινό. Θα αποκαλυφθεί η αλήθεια.
Αυτό κάναµε και µόλις ήρθε η ευρωπαϊκή δικογραφία για την 717.
Ζητήσαµε έλεγχο Υπουργών που εµπλέκονται µε οποιονδήποτε
τρόπο από την υπογραφή της σύµβασης και από τις προδιαγρα-
φές µιας σύµβασης που είχε σοβαρές ελλείψεις. Κανένας συµ-
ψηφισµός, κανένα σκοτεινό σηµείο! 

Και σε αυτή την επιλογή παραµένουµε δεσµευµένοι, θα την
ακολουθήσουµε, σε αντίθεση µε τον κ. Μητσοτάκη, σε αντίθεση
µε τους Υπουργούς του, οι οποίοι επέλεξαν, επιχείρησαν και ψή-
φισαν την αθώωση του κ. Καραµανλή, παρ’ ότι υπήρχε εισαγγε-
λική εδώ δικογραφία από την Ευρωπαία εισαγγελέα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

Και όχι µόνο επέλεξαν να ψηφίσουν κατά της δικογραφίας ενώ
τώρα δηλώνουν δήθεν ότι θα ακολουθήσουν ό,τι έρθει από τη δι-
καιοσύνη- αλλά επέλεξαν και επιλέξατε να χειροκροτήσετε τον
κ. Καραµανλή προσβάλλοντας τους πολίτες αυτής της χώρας,
προσβάλλοντας το δίκαιο! Κι αυτό είναι γραµµένο, είναι γραµ-
µένο στην ιστορία. 

Για το λόγο αυτό εµείς δηλώσαµε µόλις ανακοινώθηκε η πρό-
θεση υποβολής προανακριτικής επιτροπής ότι είναι αυτονόητη.
Υπήρχαν ήδη πολλά στοιχεία. Εµείς γνωρίζαµε τα συµπληρωµα-
τικά στοιχεία, παρότι δεν είχαν ανακοινωθεί, πράγµατι, στην Αί-
θουσα της Ολοµέλειας. Κι επίσης εµείς είχαµε αναδείξει το
µπάζωµα ως ένα βασικό στοιχείο της συγκάλυψης, του σχεδίου
συγκάλυψης για την αλλοίωση του χώρου του εγκλήµατος την
αλλοίωση αποδεικτικών στοιχείων της σύγκρουσης, αλλά και της
έκρηξης που προσπαθήσαΤε πολύ καιρό να κρατήσετε στα χα-
µηλά, να µην αναδειχθεί. Εµείς είχαµε στηλιτεύσει την προσπά-
θεια που γινόταν, µε σχέδιο από την Κυβέρνηση, να παραπλα-
νηθεί και η κοινή γνώµη και η δικαιοσύνη και αυτό το υλοποίησε
µε σχέδιο όχι απλά η Κυβέρνηση, αλλά ο ίδιος ο κ. Μητσοτάκης. 

Αλήθεια, έχετε ξεχάσει πόσες φορές ο κ. Μητσοτάκης µίλησε
δηµόσια για θεωρίες συνωµοσίας για τερατολογίες και όταν επι-
χείρησε, ακόµα και σε τηλεοπτικό χρόνο, να παρουσιάσει το µπά-
ζωµα ως µία επιχείρηση σταθεροποίησης για να στηθούν οι
γερανοί και ισχυριζόταν ότι το λάθος της Κυβέρνησης ήταν ότι
δεν απάντησε πειστικά από την αρχή στις θεωρίες συνωµοσίας
και ότι όλα αυτά ήταν τερατουργίες; 

Αλήθεια, κύριοι Υπουργοί, τώρα πιστεύετε ότι αυτό ήταν το
µόνο λάθος της Κυβέρνησής σας; Ότι δεν απαντήσατε πειστικά
σε θεωρίες συνωµοσίας για το µπάζωµα; Γιατί σήµερα έρχεστε
εδώ και, πιεσµένοι από την κοινωνία και εγκλωβισµένοι, έχετε -
απ’ ό,τι καταλαβαίνω- την πρόθεση να την ψηφίσετε την προανα-
κριτική επιτροπή. 

Η επιλογή σας αυτή έρχεται να αδειάσει µεγαλοπρεπώς ό,τι
έχει πει µέχρι τώρα ο κ. Μητσοτάκης. Αυτή είναι µια πολύ µεγάλη
ήττα του κ. Μητσοτάκη, ο οποίος υποστήριζε ότι όλα αυτά είναι
θεωρίες συνωµοσίας και σήµερα έρχεστε να ψηφίσετε σε αντί-
θεση µε ό,τι έχει πει ο Πρωθυπουργός. Ακόµα ένα σοβαρό ζή-
τηµα έλλειψης και δυσπιστίας κατά του κυρίου Πρωθυπουργού. 

Κι εµείς έχουµε πει ξεκάθαρα ότι θα ακολουθήσουν και άλλες
τέτοιες χρονικές στιγµές, γιατί αυτή η προανακριτική είναι απλά
η πρώτη, γιατί κρίνουµε ότι θα πρέπει να διερευνηθούν οι ευθύ-
νες και άλλων µελών της Κυβέρνησης για πολλά άλλα επεισόδια
του σχεδίου συγκάλυψης, αλλά και για τη σύγκρουση και την
έκρηξη αυτές καθαυτές. Κάθε δικογραφία θα διαβιβάζεται στη
Βουλή. Είναι δέσµευση και υποχρέωση όλων µας.

Όµως, δεν µπορούµε να µην κρύψουµε σήµερα, που συζητάµε
για την πρώτη προανακριτική την πολύ µεγάλη καθυστέρηση που
υπάρχει για το βασικό συµβάν, για τη σύγκρουση και για την

έκρηξη που ακολούθησε. Αλήθεια, δεν σας ανησυχεί καθόλου το
ότι δεν έχει έρθει ακόµα ο φάκελος της κεντρικής έρευνας για
τον κ. Καραµανλή; Δεν σας ανησυχεί ότι είναι κι αυτό ένα βασικό
στοιχείο του προβληµατισµού της κοινωνίας, ότι ένα βασικό στοι-
χείο της αναξιοπιστίας της Κυβέρνησης; 

Εµείς δεν θα δεχτούµε να είναι αυτό στοιχείο αναξιοπιστίας
της Βουλής γι’ αυτό και το θέτουµε σήµερα δηµόσια. Όµως,
οφείλουµε να θέσουµε και κάτι ακόµα ως κοινωνικό και πολιτικό
συµπέρασµα. Η σηµερινή αλλαγή στάσης της Νέας Δηµοκρατίας
είναι υποχώρηση απέναντι και µπροστά στην αντίδραση της κοι-
νωνίας. Η απαίτηση των πολιτών για δικαιοσύνη, διαφάνεια και
λογοδοσία έχει στριµώξει σήµερα την Κυβέρνηση και αυτό είναι
το πολύτιµο µήνυµα για το λαό, για τους πολίτες: ότι µε αγώνες
και διεκδικήσεις κατακτά τα δικαιώµατά του και η δικαιοσύνη και
η διαφάνεια είναι δηµοκρατικό δικαίωµα των πολιτών που ήθελε
να το στερήσει η Κυβέρνηση, γι’ αυτό ήθελε να συγκαλύψει και
το έγκληµα των Τεµπών αλλά και το σχέδιο που ακολούθησε στη
συνέχεια. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

Στις 26 Ιανουαρίου έγιναν µαζικές κινητοποιήσεις µε κεντρικό
σύνθηµα «Δεν έχω οξυγόνο» και το οξυγόνο ήταν η δικαίωση.
Αυτό οδήγησε σε αλλαγή στάσης 180 µοιρών τον κ. Μητσοτάκη,
ο οποίος σε τηλεοπτική του συνέντευξη παραδέχτηκε όλα αυτά
που συζητάµε σήµερα.

Είναι στη δηµόσια σφαίρα, επιβεβαιωµένα από τον κύριο Πρω-
θυπουργό εδώ και έναν µήνα. 

Από τότε ο ΣΥΡΙΖΑ, αλλά όχι µόνο ο ΣΥΡΙΖΑ, έθεσε αίτηµα για
προ ηµερησίας διατάξεως συζήτηση στη Βουλή. Ήταν απαίτηση
των πολιτών. Και έχουν περάσει τριάντα ηµέρες και ο κ. Μητσο-
τάκης κρύβεται. Δεν έχει έρθει ούτε σήµερα. Αυτή είναι η εκτί-
µηση που έχει για τη Βουλή και για τους πολίτες ο κ. Μητσο-
τάκης. Υποτιµά και τη Βουλή και τους πολίτες και τα αιτήµατα
των πολιτών. 

Και έφτασε σε σηµείο να παραβιάσει τον Κανονισµό της Βου-
λής που προβλέπει ρητά ότι η προ ηµερησίας διατάξεως συζή-
τηση πρέπει να γίνει εντός ενός µηνός. Και οφείλουµε όλοι να
µην επιτρέψουµε στον κ. Μητσοτάκη, που δεν σέβεται την κοινω-
νία, να ξεφύγει. Να µην του αφήσουµε κανένα περιθώριο. Να
έρθει εδώ να λογοδοτήσει και να απολογηθεί και να κριθεί από
τους πολίτες. 

Την προηγούµενη Παρασκευή ζήσαµε κάτι πρωτόγνωρο. Πολ-
λές εκτιµήσεις συνηγορούν ότι είναι πρωτόγνωρο για όλη τη Με-
ταπολίτευση. Οι πλατείες και οι δρόµοι σε όλη την Ελλάδα
γέµισαν από εκατοντάδες χιλιάδες πολίτες που ζήτησαν δικαιο-
σύνη και όχι µόνο στην Αθήνα, όχι µόνο στις µεγάλες πόλεις,
αλλά σε κάθε µέρος της Ελλάδας. Οι πολίτες δήλωσαν ξεκάθαρα
ότι δεν πάει άλλο. Είπαν «φτάνει, ως εδώ» και ζήτησαν όλη την
αλήθεια για το έγκληµα των Τεµπών και για τη συγκάλυψη που
επιχειρεί και υλοποιεί η Κυβέρνηση και ζήτησαν την απόδοση ευ-
θυνών όσο ψηλά κι αν βρίσκονται οι υπεύθυνοι. Δυνατά και κα-
θαρά είπαν ότι δεν εµπιστεύονται άλλο την Κυβέρνηση. Δεν
εµπιστεύονται µια Κυβέρνηση που εδώ και δύο χρόνια επέλεξε
να εµπαίζει την κοινωνία. 

Δεν µπορείτε άλλο, κύριοι της Κυβέρνησης, να κρύβετε την
αλήθεια, δεν µπορεί να κρύβεστε πίσω από διαδικαστικά τρικ. Ο
λαός απαίτησε δικαιοσύνη, αλήθεια και ασφάλεια, αγαθά τα
οποία η Κυβέρνηση δεν µπορεί, αλλά ούτε και θέλει να προσφέ-
ρει. Γι’ αυτό και ήρθε η ώρα να αποχωρήσετε, να αποχωρήσετε
για να ανασάνει ο τόπος. 

Οι προβοκάτσιες και ο αυταρχισµός που ζήσαµε την Παρα-
σκευή δεν µπόρεσαν να σκεπάσουν το πάνδηµο αίτηµα να αλλά-
ξει σελίδα η χώρα. Νέοι άνθρωποι που ήρθαν να διαδηλώσουν
ειρηνικά, µε τα χέρια ψηλά, ζητώντας αλήθεια και δικαιοσύνη,
αντιµετωπίστηκαν µε βία, µε δακρυγόνα και µε «Αύρες» νερού.
Δεν υπάρχουν αδιέξοδα στη δηµοκρατία. Οι πολίτες έχουν ξεκά-
θαρα διατυπώσει και το αίτηµα δυσπιστίας, αλλά και το αίτηµα
αλλαγής Κυβέρνησης, γιατί ζητάνε αλλαγή πολιτικής, γιατί θέ-
λουν να ζουν σε µια χώρα που έχει δηµοκρατία και ασφάλεια.
Αυτά που παραδέχεται ο κ. Μητσοτάκης -και µε την προχθεσινή
ανάρτηση- ότι δεν έχει εξασφαλίσει. 

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΕ’ - 4 ΜΑΡΤΙΟΥ 2025 (ΜΕΣΗΜΕΡΙ) 8887



Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, αντικείµενο της προκαταρκτικής
επιτροπής θα είναι σαφώς η αλλοίωση του χώρου του εγκλήµα-
τος των Τεµπών. Μέσα σε λίγες ώρες και για διάστηµα λιγότερο
από µία εβδοµάδα µετά τη σύγκρουση, βαριά µηχανήµατα έργου
ανέλαβαν µια άνευ προηγουµένου αλλοίωση του εδάφους, µετα-
κινώντας όγκους χώµατος και ακολούθησε ασφαλτόστρωση. Και
σας θυµίζω ότι µάθαµε για την αλλοίωση του χώρου σχεδόν έναν
χρόνο µετά, γιατί και αυτό είχε κρυφτεί. Έναν χρόνο µετά απο-
καλύφθηκαν και οι δύο χώροι όπου µεταφέρθηκαν υλικά εκχω-
µάτωσης. Τουλάχιστον τριακόσια κυβικά µέτρα έλεγαν τα
δηµοσιεύµατα εκείνων των ηµερών. 

Και η ενέργεια αυτή, προφανώς, δεν αποτελεί αποκατάσταση
του χώρου, αλλά µία αδικαιολόγητη µεταβολή του τόπου του
εγκλήµατος, µε αποτέλεσµα την εξαφάνιση πολύτιµων για την
εξέλιξη της έρευνας στοιχείων. Και ενώ οι συγγενείς των θυµά-
των, αλλά και η δηµοσιογραφική έρευνα, ανέδειξαν το θέµα και
εµείς ως ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία ζητάγαµε απαντήσεις,
κυβερνητικά στελέχη, µε επικεφαλής τον παρόντα σήµερα
Υπουργό Δικαιοσύνης, τον κ. Φλωρίδη, µάς έλεγαν ότι «όποιος
µιλάει για τα µπαζώµατα, είναι για τα µπάζα». 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Πείτε το σω-
στά, κύριε Φάµελλε.  

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµα-
χία)

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Επιτρέψτε µου, θα απαντήσω εγώ στον κ. Φλω-
ρίδη. 

Το ερώτηµα, λοιπόν, είναι ένα και τίθεται σήµερα, ξεκάθαρα,
στην Ελληνική Βουλή. Σήµερα, που τα πολιτικά πρόσωπα της Ελ-
ληνικής Βουλής θα ψηφίσουν τη διενέργεια προκαταρκτικής επι-
τροπής για το µπάζωµα, κύριε Φλωρίδη, όλοι οι Βουλευτές της
Βουλής είναι για τα µπάζα; Οφείλετε να απαντήσετε, όπως οφεί-
λετε να απαντήσετε πώς τολµάτε ακόµα και είστε στη θέση του
Υπουργού Δικαιοσύνης και γιατί ο κ. Μητσοτάκης σας κρατάει
ακόµα στη θέση του Υπουργού Δικαιοσύνης.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

Γιατί ανήκετε και εσείς στο ίδιο σχέδιο συγκάλυψης που υλο-
ποιεί ο κ. Μητσοτάκης. Είναι ο σχεδιαστής, είναι ο υπεύθυνος,
είναι ο εντολέας. 

Αυτή είναι η αλήθεια, κύριε Φλωρίδη.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική

Συµµαχία)
Όταν πλέον σχηµατίστηκε δικογραφία για το µπάζωµα, ο κ.

Μητσοτάκης βγήκε στην τηλεόραση και µας είπε ότι έγινε µπά-
ζωµα για καλό σκοπό. Και ερωτώ: Στην ελληνική έννοµη τάξη
προβλέπεται παράνοµη ενέργεια για καλό σκοπό, χωρίς να υπάρ-
χει παραποµπή των υπευθύνων αµέσως στο δικαστήριο; 

Αυτό σηµαίνει παράβαση του νόµου περί ευθύνης Υπουργών,
ξεκάθαρα. Όσο κι αν προσπαθείτε τις τελευταίες εβδοµάδες,
µέρες, να κρύψετε την ευθύνη του κ. Τριαντόπουλου, για να πάει
πιθανά στα «µαλακά», όπως λέει ο λαός, υπάρχουν πλείστες απο-
δείξεις. Να τις αναφέρουµε εδώ για να µην γίνεται καµία συζή-
τηση; Ξεκάθαρο ζήτηµα. 

Πρώτον, η Εισαγγελία Εφετών Λάρισας αναφέρει ρητά ότι το
µπάζωµα στα Τέµπη έγινε χωρίς εισαγγελική παραγγελία και
αυτό έγινε γνωστό από τον κοινοβουλευτικό έλεγχο που άσκησαν
οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ. Και αξίζει εδώ να πούµε ότι είναι η Κοι-
νοβουλευτική Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ που κάνει κοινοβουλευτικό
έλεγχο και αποκαλύπτει την αλήθεια που εσείς θέλετε να κρύ-
ψετε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

Έτσι η εισαγγελία είπε ξεκάθαρα ότι είναι παράνοµη η πράξη
του µπαζώµατος. 

Το πόρισµα του ΕΟΔΑΣΑΑΜ και αυτό επιβεβαιώνει ότι το µπά-
ζωµα του τόπου του εγκλήµατος κατέστρεψε κρίσιµα στοιχεία
για την έρευνα. 

Και επίσης, υπάρχουν στη δικογραφία πλέον και καταθέσεις
αστυνοµικών, οι οποίοι αποχώρησαν από το συντονιστικό και αρ-
νήθηκαν να συµµετάσχουν σε αλλοίωση του χώρου, γιατί την ευ-

θύνη του χώρου έχει µόνο η ανακριτική αρχή. Αλλά εκεί ήταν τα
στελέχη της Κυβέρνησης, ήταν ο κ. Τριαντόπουλος. Γιατί υπάρ-
χουν δελτία Τύπου που επανειληµµένα ο ίδιος ο κ. Τριαντόπου-
λος έχει αναφέρει την ευθύνη και την αρµοδιότητα, την οποία
είχε λάβει από τον ίδιο τον Πρωθυπουργό, για τον συντονισµό
της «αποκατάστασης», µέσα σε εισαγωγικά για να µη γίνεται πα-
ρανόηση. Το είχε δηλώσει ρητά ο ίδιος. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, εδώ να πούµε κάτι ξεκάθαρο, δεν
είναι δευτερεύον ότι ο κ. Τριαντόπουλος είναι Υφυπουργός παρά
τω Πρωθυπουργώ υπαγόµενος απευθείας στον Πρωθυπουργό.
Τις εντολές του Πρωθυπουργού ήταν και είναι υποχρεωµένος να
ακολουθεί και µόνο στον Πρωθυπουργό λογοδοτεί. 

Και το ερώτηµα, λοιπόν, που προκύπτει δεν είναι αν ορθώς
ελέγχεται και θα ελεγχθεί ο κ. Τριαντόπουλος, το οποίο είναι
αδιαµφισβήτητο, αλλά ποιανού εντολές υπηρετούσε και εκτε-
λούσε. Ήταν ή δεν ήταν Υπουργός παρά τω Πρωθυπουργώ;
Ήταν ή όχι υποχρεωµένος να λογοδοτεί και να εντέλλεται µόνο
τον Πρωθυπουργό; Εφόσον βρέθηκε εκεί µε εντολή Πρωθυπουρ-
γού να συντονίσει το µπάζωµα του χώρου, δεν εκτελούσε εντο-
λές του κυρίου Πρωθυπουργού και παρέµεινε στη θέση του, και
µάλιστα, είχε και τα εύσηµα της Κυβέρνησης; Και σε κάθε περί-
πτωση, ποιος έχει δώσει την εντολή του µπαζώµατος λίγες ώρες
-απ’ ό,τι έχει αποκαλυφθεί- µετά το δυστύχηµα;

Κύριοι και κύριοι Βουλευτές, παρότι η προανακριτική είναι µια
αυτόνοµη διαδικασία που τη σεβόµαστε, δεν µπορούµε να µιλή-
σουµε ξεκάθαρα και πολιτικά. Ο ΣΥΡΙΖΑ, λοιπόν, είναι υποχρεω-
µένος εκ του ρόλου και της θέσης του κ. Τριαντόπουλου να
ζητήσει να έρθει στην προανακριτική ο κ. Γεραπετρίτης που εκτε-
λούσε εκείνη την περίοδο χρέη Υπουργού, αλλά και ο κύριος
Πρωθυπουργός που ήταν ο εντέλων του κ. Τριαντόπουλου. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

Αυτά είναι απλά και ξεκάθαρα. Αν δεν το κάνουµε, θα είναι πα-
ραβίαση του θεσµικού πλαισίου. Είχε ή δεν είχε αρµοδιότητα ο
κ. Τριαντόπουλος εκείνη την περίοδο; Μπορούµε εµείς να υποτι-
µήσουµε αυτό που εσείς υποτιµάτε, το θεσµικό πλαίσιο; Όπως
κάνατε µε την εξεταστική παρωδία, όταν αρνηθήκατε εσείς -εσείς
αρνηθήκατε- να αποκλείσετε και να κόψετε τον κ. Τριαντόπουλο
από µάρτυρα; Το θυµάστε; 

Εσείς συµµετείχατε σε αυτήν την «όχι και τόσο καλή στιγµή
της Βουλής». Γιατί κόψατε τότε τον κ. Τριαντόπουλο και τώρα
συζητάµε για την προκαταρκτική επιτροπή του κ. Τριαντόπουλου;
Θυµάστε εκείνη τη fast track εξεταστική; Θυµάστε πόσοι και
πόσες από τα µέλη της εξεταστικής επιτροπής είναι σήµερα µέλη
του Υπουργικού Συµβουλίου; Τα έχετε ξεχάσει; Δεν τα ζήσατε;
Θα σβήσετε το παρελθόν; Νοµίζετε ότι θα ξεφύγετε τόσο εύ-
κολα; 

Γι’ αυτό είναι οι πολίτες έξω. Γι’ αυτό υπάρχει αποδόµηση και
κοινοβουλευτικών λειτουργιών. Γι’ αυτό σας έχω ξεκαθαρίσει και
έχουµε ξεκαθαρίσει ότι δεν είµαστε όλοι ίδιοι. Σε αυτό το
έγκληµα απαξίωσης της πολιτικής, ο ΣΥΡΙΖΑ δεν θα συµµετέχει
και θα το ανατρέψει, όπως θα ανατρέψει ο λαός τη δική σας Κυ-
βέρνηση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

Η εντολή που έχουµε από την κοινωνία είναι µία και ξεκάθαρη:
Η έρευνα για το µπάζωµα, στην πρώτη προανακριτική, θα είναι
για οποιονδήποτε και για όλα τα αδικήµατα που συνδέονται µε
αυτήν την παράβαση. 

Δηλαδή, θα διερευνηθεί κάθε τυχόν αδίκηµα και κάθε εµπλε-
κόµενο πρόσωπο πολιτικό, όσον αφορά το µπάζωµα. Και µη σας
περάσει από το µυαλό -και αναφέροµαι στους δύο παριστάµε-
νους Υπουργούς- κάποιο δικανικό κόλπο για να αποφύγετε τον
έλεγχο. Η Βουλή είναι υποχρεωµένη να µιλάει πολιτικά και να
απολογείται στην κοινωνία. Το λέµε ξεκάθαρα. Η κοινωνία είναι
στους δρόµους και θα κατεδαφίσει κάθε νέο κουκούλωµα που
θα επιχειρήσει η Κυβέρνηση -και το λέω ξεκάθαρα στους Υπουρ-
γούς που είναι εδώ σήµερα- γιατί ως προς τον κ. Τριαντόπουλο
προβλέπεται και από τη νοµοθεσία που αφορά στον έλεγχο ποι-
νικών πράξεων, ποινικών παραβάσεων, αλλά περιλαµβάνεται και
το διά ταύτα της πρότασης της προανακριτικής ότι η επιτροπή
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δεν θα διερευνήσει ένα περιορισµένο κατηγορητήριο, αλλά θα
διεξαγάγει πλήρη έρευνα, όπως είναι υποχρεωµένη να κάνει η
προανάκριση, όπως προβλέπεται και από τον Ποινικό Κώδικα. 

Μάλιστα, δεν θα περιοριστεί µόνο στο ενδεχόµενο τέλεσης της
παράβασης καθήκοντος. Και για τον λόγο αυτό, εµείς ήδη έχουµε
ανακοινώσει ότι υπάρχουν και άλλα ενδεχόµενα αδικήµατα, για
τα οποία πρέπει να ελεγχθεί ο κ. Τριαντόπουλος. Σεβόµαστε και
θα σεβαστούµε απόλυτα τη διαδικασία -που δεν σέβεστε εσείς-
αλλά δεν µπορούµε να µην πούµε ότι έχουν έρθει υπ’ όψιν µας
καταγγελίες και για άλλα αδικήµατα, τα οποία, σεβόµενοι την αυ-
τονοµία και τη δεοντολογία της προκαταρκτικής επιτροπής, πρέ-
πει να τα ελέγξει. Μας ρωτάει η κοινωνία τα εξής: Υπάρχει ή δεν
υπάρχει υπόθαλψη εγκληµατία; Υπάρχει ή δεν υπάρχει παρεµπό-
διση της δικαιοσύνης; Υπάρχει ή δεν υπάρχει προσβολή µνήµης
νεκρού; Δεν θα τα ελέγξουµε; Δεν πρέπει να τα συζητήσουµε; 

Εµείς, λοιπόν, χωρίς περιορισµούς, χωρίς δεσµεύσεις, µε βάση
το θεσµικό πλαίσιο της χώρας µας, λέµε «για όλα τα αδικήµατα
και για όλους τους εµπλεκόµενους». Αυτή είναι η δέσµευσή µας!
Και αν δεν την υλοποιήσει η Κυβέρνηση, θα πιέσει η κοινωνία να
την υλοποιήσει η Κυβέρνηση! Έτσι θα λειτουργήσει η προκαταρ-
κτική επιτροπή!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

Και τα λέµε όλα αυτά για να είναι ενήµερη η κοινωνία σήµερα,
αλλά και τα µέλη της προκαταρκτικής και τα µέλη της Ολοµέ-
λειας και των άλλων κοµµάτων, γιατί η Κυβέρνηση διά του κ. Βο-
ρίδη έχει ήδη δείξει τις διαθέσεις της. Κάποια στιγµή νοµίζω ότι
απευθυνόταν στην Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ και το
επισηµαίνουµε, γιατί θέλουµε να είµαστε ξεκάθαροι. Είχε µιλήσει
-και θα το πούµε έτσι όπως είναι, απλά- για περιορισµό της διε-
ρεύνησης αδικηµάτων και για περιορισµό της διερεύνησης προ-
σώπων. 

Εµείς, λοιπόν, στέλνουµε από τώρα το µήνυµα στον κ. Μητσο-
τάκη, γιατί εδώ αντ’ αυτού έρχεται ο κ. Βορίδης. Δεν θα περάσει
καµία συγκάλυψη. Η κοινωνία θα εξασφαλίσει ότι δεν θα υπάρξει
καµία συγκάλυψη!

Επιπλέον όλων αυτών, δεν µπορούµε να υποτιµήσουµε ότι έχει
προκύψει και ένα νέο ζήτηµα -το οποίο βέβαια δεν προέκυψε σή-
µερα, αλλά στην κοινοβουλευτική διαδικασία προέκυψε την Τε-
τάρτη και την Πέµπτη- αυτό της αποκάλυψης, της άφιξης νέων
συµπληρωµατικών στοιχείων για τη χρηµατοδότηση του µπαζώ-
µατος. Εδώ δεν µπορούµε να υποτιµήσουµε ότι τα στοιχεία που
ήρθαν, ήρθαν από την εισαγγελική αρχή συσχετιζόµενα µε τον κ.
Τριαντόπουλο. Δεν είναι απλά η µηνυτήρια αναφορά που ορθώς
είχαν καταθέσει οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ. Είναι συσχετιζόµενα
µε τη δικογραφία και εισήχθησαν ως πρόσθετα στοιχεία. 

Θέλουµε εδώ να πούµε ότι υπάρχει ένα µείζον θέµα που δεν
θέλουµε να απασχολήσει τη σηµερινή διαδικασία, το πότε µπή-
καν τα στοιχεία αυτά στη δικογραφία. Εµείς τα βρήκαµε την προ-
ηγούµενη εβδοµάδα. Οι Υπηρεσίες της Βουλής που ρωτήσαµε
επίσηµα σήµερα, µας είπαν ότι µπήκαν τον Οκτώβριο. Σε κάθε
περίπτωση, εµείς το έχουµε θέσει υπ’ όψιν των υπολοίπων προ-
οδευτικών κοµµάτων. Θα επανέλθουµε για το ζήτηµα αυτό, γιατί
δεν είναι η πρώτη φορά που µπήκαν πρόσθετα στοιχεία, χωρίς
να το µάθει η Βουλή και τα κόµµατα. Και θα ψάξουµε πλέον και
θα µας υποχρεώσετε να σελιδοµετρήσουµε όλα τα στοιχεία που
έχουν έρθει όλων των φακέλων, γιατί µε εσάς δεν έχει κανείς
εµπιστοσύνη για το τι γίνεται ούτε στις διαδικασίες αυτές!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

Όµως, πάµε στο µείζον και ουσιαστικό θέµα. Καταλαβαίνουµε
τη µεγάλη ανησυχία της Κυβέρνησης για τη χρηµατοδότηση του
µπαζώµατος. Για να φτάσει ο Κυβερνητικός Εκπρόσωπος να εκ-
στοµίσει αυτά τα ψέµατα ότι δεν ήξερε ποιος και πώς χρηµατο-
δότησε το µπάζωµα, καταλαβαίνουµε την αγωνία σας. Μετά
τολµάνε να µιλάνε για αξιοπιστία της Κυβέρνησης! Ξέρει πάρα
πολύ καλά και τα κρύβει, γιατί ήταν ενήµερος και για τη µηνυτή-
ρια αναφορά και για όλες τις πράξεις που έχουν γίνει. Ξέρει πολύ
καλά την αλήθεια η Κυβέρνηση. Όµως, θέλει να κρύψει κάτι πολύ
σηµαντικό, ότι η χρηµατοδότηση του µπαζώµατος έγινε µε κα-
κουργηµατική απιστία κατά του Δηµοσίου. Και αυτό είναι ένα νέο

αδίκηµα το οποίο µπαίνει προς έλεγχο. 
Εµείς βρήκαµε τη σχετική πρόσθετη δικογραφία, ενηµερώ-

σαµε µε τον Γραµµατέα της Κοινοβουλευτικής Οµάδας τα υπό-
λοιπα προοδευτικά κόµµατα και έχουµε προχωρήσει σε µια
συζήτηση για νέο αίτηµα για να διερευνηθούν και αυτές οι ευθύ-
νες. 

Σε κάθε περίπτωση, όµως, σήµερα µιλάµε για µία πρώτη προ-
καταρκτική επιτροπή. Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ο ΣΥΡΙΖΑ
είναι έτοιµος να ανταποκριθεί στις απαιτήσεις αυτής της προκα-
ταρκτικής επιτροπής. Έχουµε, µάλιστα, εδώ και µήνες τοποθε-
τηθεί µε δύο όρους. Και θέλω να είµαι ξεκάθαρος. Οι δύο όροι
δεν έχουν αλλάξει. 

Πρώτος όρος: Για όλη την έρευνα για τα Τέµπη να έρθουν στη
Βουλή όλα τα υλικά της προανάκρισης και όλες οι πραγµατογνω-
µοσύνες, έτσι ώστε να γίνει ορθή και πλήρη απόδοση των ευθυ-
νών σε όλους και για όλα τα αδικήµατα. 

Δεύτερον, να δεσµευτεί η Κυβέρνηση και ο κ. Μητσοτάκης ότι
τα πολιτικά πρόσωπα θα ελεγχθούν από τα δικαστήρια και δεν
θα έχουµε να επαναληφθεί το προηγούµενο του κ. Καραµανλή
για την 717. 

Όµως, υπάρχει και ένα θέµα ακόµα που µας απασχολεί, ο κίν-
δυνος της παραγραφής, κάτι που αφορά και πιθανές επόµενες
επιτροπές που θα συγκροτηθούν για το έγκληµα των Τεµπών.
Την Πέµπτη, η Κυβέρνηση, δυστυχώς, δεν έκανε δεκτή την τρο-
πολογία µας, έτσι ώστε να υπάρχει κατάργηση της ειδικής παρα-
γραφής των υπουργικών αδικηµάτων. Δηλαδή, δεν δεχθήκατε να
εναρµονιστεί η νοµοθεσία µε τη συνταγµατική διάταξη που εί-
χαµε προτείνει εµείς και ψηφίστηκε το 2019 στην Αναθεώρηση
του Συντάγµατος µε ευρεία πλειοψηφία. Τι έλεγε αυτή η ρύθµιση;
Να υπάρχει η ίδια αντιµετώπιση για όλους τους πολίτες. 

Εµείς, λοιπόν, συζητάµε σήµερα για µια προκαταρκτική επι-
τροπή και υπάρχει ακόµη ανοικτό το ερώτηµα αν είναι πλήρες το
θεσµικό πλαίσιο για να διερευνηθούν τα αδικήµατα που αντιστοι-
χούν στον νόµο περί ευθύνης Υπουργών. Δυστυχώς, όχι. Και
αυτό είναι ευθύνη του κ. Μητσοτάκη. Και δεν έχετε απαντήσει σ’
αυτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ολοκληρώστε, σας
παρακαλώ, κύριε Φάµελλε.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία): Και το λέµε από τώρα, γιατί στο µέλλον µπορεί
οι ελεγχόµενοι να διεκδικήσουν αυτή την αποσβεστική προθε-
σµία. Το κενό αφέθηκε επί τούτου από τον κ. Μητσοτάκη. Έξι
χρόνια ήταν αµελής και ανεπαρκής, για να έρθει να εναρµονίσει
τη νοµοθεσία µε το Σύνταγµα. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ο κ. Μητσοτάκης ένα µόνο φο-
βάται, τον λαό. Για τον λόγο αυτόν, αφού δίχασε και τροµοκρά-
τησε για τη συµµετοχή στις συγκεντρώσεις την Κυριακή, µας είπε
ότι οι συγκεντρώσεις αποδεικνύουν τη δύναµη της δηµοκρατίας.
Καλεί τους πολίτες να εµπιστευτούν τη δικαιοσύνη, ενώ ο ίδιος
εµποδίζει τη δικαιοσύνη και επηρεάζει το έργο της. Για να απο-
φύγει το πολιτικό κόστος, θέτει σήµερα τον στόχο της ασφάλειας
των υποδοµών, ενώ τέσσερα χρόνια δεν έκανε τίποτα και φτά-
σαµε στο έγκληµα των Τεµπών και δύο χρόνια µετά το έγκληµα
των Τεµπών, πάλι δεν έχει προχωρήσει σε µέτρα για την ασφά-
λεια των σιδηροδρόµων και τώρα το υπόσχεται για το µέλλον. Ο
κ. Μητσοτάκης τολµά να µιλάει για αλήθεια και δικαιοσύνη, όταν
η δική του Κυβέρνηση έδρασε µεθοδευµένα για να καλύψει τα
εγκληµατικά λάθη που οδήγησαν στην τραγωδία. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι ξεκάθαρο ότι η δυσπιστία
έχει κατατεθεί από την κοινωνία. Η ελληνική Βουλή και τα προ-
οδευτικά κόµµατα οφείλουµε να συντάξουµε από κοινού πρό-
ταση δυσπιστίας κατά της Κυβέρνησης και να την υποβάλουµε
από κοινού, για να έρθει εδώ να λογοδοτήσει ο κ. Μητσοτάκης!
Και όχι µόνο να λογοδοτήσει, αλλά και να αποχωρήσει! Αυτό ζητά
η ελληνική κοινωνία!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

Το έγκληµα των Τεµπών έχει πολιτικό πρόσηµο. Είναι αποτέ-
λεσµα πολιτικών επιλογών. Για τον λόγο αυτόν πρέπει να έχει πο-
λιτική λύση. Η µόνη λύση είναι να φύγει αυτή η Κυβέρνηση. Και
ο λαός µπορεί να δώσει τη λύση µε εκλογές και µε αλλαγή Κυ-
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βέρνησης, γιατί, όπως είπα ήδη, η δηµοκρατία δεν έχει αδιέξοδα
και ο µόνος που δηµιουργεί αδιέξοδα για να µην αποκαλυφθούν
οι ευθύνες του και να µείνει στην καρέκλα του, είναι ο κ. Μητσο-
τάκης. Γι’ αυτό ζητήσαµε και την προ ηµερησίας διάταξης συζή-
τηση, για να έρθει να λογοδοτήσει. Γι’ αυτό έχουµε ζητήσει και
έχουµε συµφωνήσει στην κοινή πρόταση δυσπιστίας των προ-
οδευτικών κοµµάτων, γιατί αυτό είναι θέµα επιβίωσης της ελλη-
νικής κοινωνίας. Και αυτό µπορούσε και µπορεί να γίνει, γιατί έχει
παραδεχτεί τις πολιτικές του ευθύνες ο ίδιος ο κ. Μητσοτάκης
από την τηλεοπτική συνέντευξη που ακολούθησε τα πρώτα µε-
γαλειώδη συλλαλητήρια. Και να σας πω την αλήθεια, αυτή η πο-
λιτική λύση είναι απαραίτητη για να αποκαλυφθεί και η αλήθεια
και να αποδοθούν οι ευθύνες, όσο ψηλά και αν βρίσκονται, γιατί
έχει δίκιο η ελληνική κοινωνία που δεν εµπιστεύεται ότι θα απο-
δοθεί δικαιοσύνη µε τον κ. Μητσοτάκη στη θέση του Πρωθυπουρ-
γού.

Ως προς την προανακριτική επιτροπή, εµείς θα είµαστε η φωνή
και της δικαιοσύνης, αλλά και της κοινωνίας. Μην επιχειρήσετε
να κάνετε µία προανακριτική επιτροπή fast track. Δεν θα ξεµπερ-
δέψετε έτσι, στα γρήγορα και στα εύκολα. Ο ελληνικός λαός έχει
καταλάβει πολύ καλά τι σχέδιο έχετε και εµείς είµαστε εδώ για
να υπηρετήσουµε την εντολή του ελληνικού λαού και να ανατρέ-
ψουµε το δικό σας σχέδιο.

Ο ΣΥΡΙΖΑ θα είναι στην επιτροπή όχι µόνο για ένα αδίκηµα,
αλλά για όλα τα ενδεχόµενα αδικήµατα που έχουν πιθανά δια-
πραχθεί. Η συµµετοχή µας θα είναι χωρίς περιορισµούς για οποι-
οδήποτε πρόσωπο, όπως επιβάλλεται στην προανακριτική
διαδικασία, και για οποιοδήποτε αδίκηµα. Και µε σεβασµό στον
αγώνα των συγγενών, αλλά και των πολιτών, θα εξακολουθή-
σουµε να είµαστε, όπως εδώ και δύο χρόνια κάνουµε και µέσα
στη Βουλή και στο Ευρωκοινοβούλιο, η φωνή της ελληνικής κοι-
νωνίας. Θα είµαστε µέσα και έξω από τη Βουλή µε έναν ανυπο-
χώρητο στόχο, να υπάρξει οξυγόνο στην ελληνική κοινωνία, να
φύγει το συντοµότερο αυτή η Κυβέρνηση που στερεί το οξυγόνο
της δηµοκρατίας και της προκοπής από την ελληνική κοινωνία.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική

Συµµαχία)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεω-
ρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση, αφού ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτιρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής και ξεναγήθηκαν στην έκθεση της Αίθουσας «Ελευ-
θέριος Βενιζέλος», δεκαεπτά µαθήτριες και µαθητές και τρεις συ-
νοδοί εκπαιδευτικοί από το Γυµνάσιο Μαντουδίου Ευβοίας. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Σας καλωσορίζουν ιδιαίτερα δύο Βουλευτές από την περιφέ-
ρειά σας, την ωραία Εύβοια την οποία και εγώ υπηρέτησα παλαι-
ότερα ως νοµάρχης, η κ. Καραµπατσώλη Κωνσταντίνα και ο κ.
Συµεών Κεδίκογλου.

Θα δώσω τον λόγο τώρα για δύο λεπτά, προκειµένου να απα-
ντήσει…

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-
σης): Όχι, όχι, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Δεν σας κάλεσα.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-

σης): Όχι, κύριε Πρόεδρε, τι να απαντήσει; Θα παραβιάσετε τον
Κανονισµό;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Δύο λεπτά να δώσει
µια απάντηση.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-
σης): Όχι, όχι, σας παρακαλώ πάρα πολύ! Παραβιάζετε τον Κα-
νονισµό τώρα. Αυτό είναι παραβίαση του Κανονισµού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Αν…
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-

σης): Όχι, κύριε Πρόεδρε, ας απαντήσει µετά. Ανέβηκε πάνω
Πρόεδρος κόµµατος, θα απαντήσει ο Υπουργός; Πού το γράφει
αυτό;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ακούστε, κύριε Βελό-
πουλε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-
σης): Πού το γράφει αυτό, σε ποιο άρθρο του Κανονισµού; Όχι,
δεν θα το επιτρέψουµε αυτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Δεν είστε εσείς που
δεν επιτρέπετε, εγώ είµαι εδώ.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-
σης): Σοβαρά; Ποιος είστε εσείς;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Εγώ.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-

σης): Ποιος;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Δεν σας κάλεσα, κατ’

αρχάς.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-

σης): Ο παραβιάσας τον Κανονισµό;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Αλλά εν πάση περι-

πτώσει…
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-

σης): Θα παραβιάσετε τον Κανονισµό;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας):…προκειµένου να µη

δηµιουργήσω πρόβληµα εγώ, έχετε τον λόγο παρά το γεγονός
ότι έπρεπε να δεχθείτε την πρόσκλησή µου να σας καλέσω.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-
σης): Σας ευχαριστώ πάρα πολύ!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Υπήρξε ένας διάλο-
γος, αν δεν ήσασταν εδώ, µία αναφορά του κ. Φάµελλου που
ήταν σε προσωπικό επίπεδο στον κύριο Υπουργό.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-
σης): Ο κ. Φάµελλος…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον κύριο Υπουργό
εγώ τον διέκοψα µε το κουδούνι…

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-
σης): Ναι, ναι…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας):…και ο κ. Παππάς µά-
λιστα είπε «θα απαντήσετε µετά, όταν πάρετε τον λόγο». Αυτό
συνηθίζεται, αλλά εν πάση περιπτώσει, κύριε Βελόπουλε, αφού
επιµένετε, έχετε τον λόγο και θα πάρετε τον λόγο, κύριε Υπουρ-
γέ, µετά τη λήξη της οµιλίας του κ. Βελόπουλου.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-
σης): Για τον κ.Φλωρίδη αναφέρεστε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Για τον κ. Φλωρίδη
αναφέροµαι, ναι.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-
σης): Μάλιστα.

Πρέπει να πω στον κ. Φάµελλο ότι η λέξη «µπάζωµα» και το ότι
είµαστε για τα µπάζα ήταν για µας, όχι για τον ΣΥΡΙΖΑ, τότε ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ δεν µιλούσε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Το µπάζωµα ήταν για µας!
(Θόρυβος στην Αίθουσα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προ-

οδευτική Συµµαχία)
Όχι, θα τα λέµε όλα εδώ µέσα! Το ξεµπάζωµα και µπάζωµα το

αποκάλυψε η Ελληνική Λύση και όχι ο ΣΥΡΙΖΑ που σήµερα ακο-
λουθεί την Ελληνική Λύση. Να είστε τουλάχιστον αξιοπρεπής πο-
λιτικά. Ε, εντάξει, είπαµε!

(Θόρυβος στην Αίθουσα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προ-
οδευτική Συµµαχία)

Σήµερα, πραγµατικά, ήθελα να είµαι ήρεµος, αλλά κατάλαβα
ότι κάτι δεν πάει καλά µε το πολιτικό σύστηµα. Υπάρχει ένα θέµα
και δεν είναι µόνο θέµα πολιτικής τάξης, είναι θέµα και ηθικής
τάξης. Σήµερα επιβεβαίωσα για ακόµη µία φορά τους φόβους
µου. Είναι εδώ ένας συνήγορος των συγγενών. Σας ρώτησαν
εσάς; Μπράβο! Προανακριτική καταθέτει το ΠΑΣΟΚ, ρωτήσατε
τους συγγενείς; Είναι συνάδελφος, πρώην Υφυπουργός Άµυνας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Πρόεδρε, προς
τη Βουλή απευθύνεστε και όχι προς τους παρακολουθούντες.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-
σης): Ναι, εντάξει, πάλι σωσίβιο! Δώστε σωσίβιο πάλι!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Σας παρακαλώ.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-

σης): Δώστε σωσίβιο, δεν πειράζει!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Σας παρακαλώ, είστε
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παλιός κοινοβουλευτικός.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-

σης): Παλιός είµαι, αλλά ο παλιός είναι και αλλιώς και έξυπνος,
δεν είναι κουτός.

Αυτός ο άνθρωπος είναι ΠΑΣΟΚ. Δεν ρωτήθηκε καν από το
ΠΑΣΟΚ. Εκπροσωπεί τους συγγενείς. Δεν ρωτήθηκαν αν θέλουν
οι συγγενείς να κάνουµε προανακριτική ή εξεταστική. Δεν κατά-
λαβα, δηλαδή, δεν ρωτάµε τους συγγενείς; Ποιοι είµαστε εµείς
που αποφασίζουµε για τους συγγενείς; Ποιοι; Πείτε µου εσείς.
Γι’ αυτό λέω ότι είστε µακριά από την κοινωνία και ακολουθείτε
την κοινωνία. Την παρακολουθείτε, αλλά στρεβλά.

Πάµε τώρα και στα υπόλοιπα. Αφού λοιπόν δεν ρωτήσατε τους
συγγενείς, είστε ακριβώς στην ίδια γραµµή που ήσασταν πριν
από ενάµιση χρόνο. Σήµερα µε αυτό που πάτε να κάνετε µε την
πρόταση δυσπιστίας τα προοδευτικά κόµµατα -θα πούµε σε λίγο
για την πρόοδο και τα προοδευτικά, κύριε Βορίδη, γιατί είστε συ-
ντηρητικός παλαιός, είστε της παλαιολιθικής περιόδου, από εδώ
είναι η πρόοδος, πάµε στην πρόοδο, λοιπόν- στηρίζετε τη Νέα
Δηµοκρατία. Τους συσπειρώνετε. Είναι λάθος πολιτικό αυτό που
κάνετε στην πρεµούρα σας να ενωθείτε όλες οι προοδευτικές δυ-
νάµεις απέναντι σε έναν στόχο να ρίξετε την Κυβέρνηση. Όταν
σας λέγαµε «ελάτε να τη ρίξουµε µαζί», δεν το κάνατε ποτέ. Με
τον γάµο οµοφυλοφίλων τότε, θα έπεφταν. Πενήντα δεν ψήφι-
σαν…

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Συµπεριφέρεστε, όµως, υποκριτικά και όπως σας βολεύει τα

κάνετε.
Πάµε και στην υπόθεση. ΠΑΣΟΚ, ΣΥΡΙΖΑ, Νέα Αριστερά, Πλεύ-

ση Ελευθερίας στήριξαν την Κυβέρνηση, ενώ θα µπορούσαν να
πέσει και να βγάζαµε όλοι µαζί την άκρη µε τα Τέµπη. Να τα λέµε
όλα.

Πάµε και στα υπόλοιπα. Για να δούµε τώρα. Για τους συγγενείς
τα είπαµε. Εµένα µου φάνηκε πολύ περίεργος ο όρος «προοδευ-
τικός». Σήµερα, λοιπόν, κύριοι συνάδελφοι, έµαθα ότι προοδευ-
τικός είναι αυτός που κρύβει την αλήθεια που δεν λέει ότι κάποιοι
που τους αποκαλούσαν «ψεκασµένους» και «για τα µπάζα», εκεί-
νοι πίσω οι έντεκα έφεραν το θέµα των εκρήξεων του ξυλολίου,
του µπαζώµατος και ξεµπαζώµατος. Πού είναι η πολιτική σας
εντιµότητα, λοιπόν; Γιατί κρύβεστε; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Σήµερα έµαθα, λοιπόν, ότι προοδευτικός είναι να οικειοποι-

είσαι τον αγώνα των άλλων και να τον κάνεις δικό σου, κύριε Βο-
ρίδη. Να λες ότι είναι δικό µου αυτό, εγώ το είπα αυτό, ενώ είναι
ψευδέστατο. Σήµερα έµαθα ότι προοδευτικός είναι όποιος κλέβει
την αγωνία των άλλων και τις αποκαλύψεις των άλλων. Αποκά-
λυψε -λέει- ο κ. Φάµελλος, το είπε. «Αποκαλύψαµε την έκρηξη,
το ξυλόλιο». Δύο χώροι -λέει- στον Καλόγηρο τον «Πανδρεµµένο»
εννοούσε, έτσι λέγεται. 

Πραγµατικά, δεν ντρέπεσθε λίγο κάποιοι, εδώ µέσα; Γιατί
εµένα όταν µε αποκαλούσαν «ψεκασµένο», γελούσατε όλοι εδώ
κάτω. Όταν µε έλεγε συνωµοσιολόγο εδώ ο Πρωθυπουργός και
ότι είµαι για τα µπάζα και τα υπόλοιπα, γελούσατε όλοι εδώ κάτω,
πριν από δύο χρόνια. Ένας έντιµος να υπάρχει και να πει «ναι, η
Ελληνική Λύση τα αποκάλυψε όλα αυτά, αυτή ξετύλιξε όλα
αυτά», δεν υπάρχει; Να πει ότι ανέλαβε όλο το βάρος του ψεκα-
σµού, της συνωµοσιολογίας, των αποκαλύψεων, µόνη της! Ήρ-
θατε εδώ να σκυλεύσετε; Αυτό λέγεται πολιτική τυµβωρυχία,
πολιτικό σκύλευµα και όχι προοδευτισµός! Δυστυχώς το λέω και
λυπάµαι.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Πάµε στα υπόλοιπα. Πόση πρόοδο να αντέξει κανείς; Τι προ-

οδευτισµός είναι αυτός; Ενωθείτε! Να ενώσετε και το Μάτι και
όλα αυτά που έγιναν κατά το παρελθόν. Δεν θα λύσει κανένα
πρόβληµα η χώρα, εάν συµπεριφέρεστε µε όρους του 2000,
όρους του 20ού αιώνα. Έχουµε 21ο αιώνα, η κοινωνία προχωρά
µπροστά, µην δικάζετε την κοινωνία σε προοδευτικούς και µη
προοδευτικούς. Υπάρχει µια κοινωνία που στενάζει. Εάν δεν το
καταλάβετε, θα είστε πάντα µακριά από την κοινωνία. Και να σας
πω και κάτι; Η αλήθεια δεν κρύβεται.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Πες και για…
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-

σης): Θα σας πω και άλλα, µην βιάζεσθε. Εκνευρίστηκα, αγαπητέ
συνάδελφε, κύριε Παππά γιατί δεν το διορθώσατε κιόλας. Δεν
είναι κακό να παίρνεις τη δουλειά του άλλου, αλλά να σκυλεύεις
είναι άσχηµο. Γιατί ουδέποτε άκουσα από κανέναν εδώ µέσα ότι
κακώς λέγαµε «ψεκασµένη» την Ελληνική Λύση, ότι κακώς λέ-
γαµε συνωµοσιολόγους την Ελληνική Λύση, ότι κακώς λέγαµε τα
όσα λέγαµε για την Ελληνική Λύση. Γιατί ήµασταν οι µόνοι που
και χάσαµε ανθρώπους εκεί µέσα, αλλά και αγωνιστήκαµε για τη
δικαίωση αυτών των ανθρώπων και δεν το καπηλευτήκαµε ποτέ
ούτε το καπελώσαµε εµείς στις διαδηλώσεις.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Πάµε στα υπόλοιπα της Νέας Δηµοκρατίας τώρα. Κύριε

Υπουργέ, σε µια σοβαρή χώρα είναι αδικαιολόγητο να υπήρξε
πρωθυπουργική συγκάλυψη -το πιστεύω- για την προστασία κά-
ποιου λαθρέµπορου. Το πιστεύω. Γιατί, λοιπόν, δεν δέχεσθε την
πρότασή µας; Να σας πω εγώ τι θα έκανα εάν ήµουν Πρωθυ-
πουργός; Θα άνοιγα τα τηλέφωνα όλων των εµπλεκόµενων
Υπουργών και όλων των φορέων εκείνης της βραδιάς και θα σε
πίστευε όλη η Ελλάδα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Διότι σαφώς και είναι κάκιστο προηγούµενο να εµπλέκουµε

έναν πρωθυπουργό µε λαθρεµπόρους, αλλά θα πω και το εξής:
Για να υπάρχουν οι λαθρέµποροι, πρέπει να υπάρχει και µια ανί-
κανη κυβέρνηση να πατάξει το λαθρεµπόριο που γίνεται εδώ και
δεκαετίες και από το ΠΑΣΟΚ και από τον ΣΥΡΙΖΑ και από τη Νέα
Δηµοκρατία. Αλλιώς, δεν υπάρχουν λαθρέµποροι!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Ακούστε τώρα. Είχαµε προτείνει κάποια πράγµατα, τα οποία

δεν τα άκουσε κανένας. Δεν πειράζει! Είχαµε πει να εµπλακεί ο
Ευρωπαίος εισαγγελέας να γίνει µια ανεξάρτητη αρχή και όλα τα
κόµµατα να συµφωνήσουµε για να βάλουµε ειδικούς ερευνητές,
διότι έτσι όπως πάει η δουλειά στα πληµµελήµατα θα µείνουµε.
Ξέρετε τι ζητούν πλέον οι συγγενείς; Αυτό που είπαµε από την
πρώτη στιγµή, να αναβαθµιστούν όλα τα αδικήµατα, γιατί είχαµε
απώλεια ζωών. Δεν είναι πληµµελήµατα, είχαµε απώλεια ζωών.
Κακουργήµατα είναι!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Και µε αυτό που κάνει το ΠΑΣΟΚ σήµερα πάµε για τα πληµµε-

λήµατα. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Δεν θα το ψηφίσετε;
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-

σης): Είπα ότι δεν θα το ψηφίσω; 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Όχι, ρωτώ.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-

σης): Θα µου δώσετε το δικαίωµα να κάνω διακοπές;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Μην διακόπτετε. Θα

απαντήσετε στην ώρα σας.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύ-

σης): Κύριε Μάντζο, την προηγούµενη εβδοµάδα, αν ήσασταν
εδώ, θα ακούγατε ποια είναι η θέση µας. Είπαµε ότι είναι λάθος
επιλογή πολιτική, αλλά για να µην µας κρίνει ο προοδευτικός
χώρος που σκυλεύει και να λέει ότι στηρίζουµε τη Νέα Δηµοκρα-
τία, εµείς θα υπερψηφίσουµε. Είναι όµως λάθος πολιτική επι-
λογή. Γιατί λέω ότι είναι λάθος; Διότι τους συσπειρώνετε. Γιατί
λέω ότι είναι λάθος; Δεν ρωτήσατε τους συγγενείς; Γιατί λέω ότι
είναι λάθος; Διότι κάνετε τα ίδια λάθη και στηρίζετε την Κυβέρ-
νηση της Νέας Δηµοκρατίας, όπως µε τον γάµο οµοφυλοφίλων. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Τι να σας πω άλλο;
Πάµε στα υπόλοιπα. Έχω µπροστά µου το δελτίο τύπου των

πληγέντων. Το καταθέτω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης κ. Κυριά-

κος Βελόπουλος καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
δελτίο Τύπου, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βου-
λής)

Τι λένε λοιπόν οι συγγενείς; Την άποψή τους ακριβώς θα κα-
ταθέσω. Δεν λέω τι λέω εγώ. Λένε: Έχουν διαπραχθεί πολύ βα-
ρύτερα αδικήµατα. Δεν βοηθάει η προανακριτική επιτροπή προς
την αποκάλυψη. Πρέπει η διαδικασία να αλλάξει. Το λένε οι συγ-
γενείς. Δεν το λέω εγώ. 
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Και λέω το εξής: Ποιος έχει µεγαλύτερο πόνο εδώ µέσα από
τον συγγενή που έχασε το παιδί του; Ποιος έχει µεγαλύτερο
καηµό από τη µάνα που έχασε το παιδί της, τον πατέρα που
έχασε το παιδί του ή από τον ξάδερφο, τον συγγενή; Εγώ έχασα
έναν φίλο. Άλλο το ένα, άλλο το άλλο. Ο γονιός, η µάνα που
έχασε το παιδί της είναι σηµαντικότερη. Ο πατέρας που έχασε
το παιδί του είναι σηµαντικότερος. Να τον ακούσουµε τουλάχι-
στον. Δεν τον ακούτε και την πληρώνει όλο το πολιτικό σύστηµα
και αυτό είναι λάθος και θα φανεί και αύριο αν είναι στηµένα ορι-
σµένα πράγµατα από τη διαδικασία. Σας προειδοποιούµε: Μην
στήσετε αύριο εσείς του αντιδηµοκρατικού, προοδευτικού τόξου
και σταµατήσει η αυριανή διαδικασία µε τον κ. Ανδρουλάκη και
δεν µιλήσουν οι υπόλοιποι Αρχηγοί. Η σειρά είναι η εξής: Μητσο-
τάκης, Κουτσούµπας, Φάµελλος, Ανδρουλάκης. Αν κατατεθεί
εκείνη τη στιγµή η πρόταση σταµατάει η διαδικασία. Μην το στή-
σετε και αυτό. Θα θεωρηθεί στηµένος ο αγώνας και ο βαρίστας
στηµένος θα είναι. Αφήστε να µιλήσουν οι πολιτικοί αρχηγοί όλοι
και µετά κάντε ό,τι είναι να κάνετε. Να κρυφτείτε δηλαδή λίγο πα-
ραπάνω. Φαίνεται ότι συνεργάζεστε και στηρίζετε ο ένας τον
άλλο. «Κράτα µε να σε κρατώ, να ανεβούµε στο βουνό» είστε.
Τουλάχιστον αφήστε να µιλήσουν και κάποιοι άλλοι.

Θέλετε αλήθεια; Θα σας την πω. 
Ο ελληνικός λαός, κύριε Υπουργέ, κύριε Βορίδη, αποφάσισε.

Δεν χρειάζεται προανακριτική για τα αυτονόητα. Όλες οι κυβερ-
νήσεις -Νέας Δηµοκρατίας, ΠΑΣΟΚ και ΣΥΡΙΖΑ- επί δεκατέσσερα
ολόκληρα χρόνια δεν έκαναν την περιβόητη σύµβαση 717. Είναι
η ωµή παραδοχή της ανικανότητας τριών κυβερνήσεων. Και αν
υπήρχε αυτή η σύµβαση υλοποιηµένη, δεν θα φτάναµε ή θα µι-
κραίναµε στο ελάχιστο την πιθανότητα να γίνει σύγκρουση. 

Και εδώ φτάνουµε στο χειρότερο. Χθες ο Πρωθυπουργός είπε
ότι το 2027 θα είναι έτοιµος, θα είναι ασφαλής ο σιδηρόδροµος.
Ωµή παραδοχή της αποτυχίας, ακόµη και µετά το έγκληµα των
Τεµπών αυτής της Κυβέρνησης! Ωµή παραδοχή!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Πάµε και στον κ. Φλωρίδη ο οποίος µας είπε ότι είµαστε για τα

µπάζα, κορόιδευε για το βαγόνι.
Ξέρετε τι λέει το πόρισµα, κύριε Φλωρίδη, για το οποίο έχω

πολλές αµφιβολίες, πάρα πολλές, αλλά εδώ συµφωνώ; Είναι συ-
γκεκριµένα τα θέµατα στις σελίδες 135 και 136. Λέει ότι χάθηκε
µισό βαγόνι, µισή µηχανή. Το καταθέτω στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης κ. Κυριά-
κος Βελόπουλος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα
έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βου-
λής)

Και εγώ ρωτώ: Είναι δυνατόν να διασύρεται ένα ιστορικό κόµ-
µα, όπως αυτό της Νέας Δηµοκρατίας, από δηλώσεις του κ. Φλω-
ρίδη, ο όποιος δεν είναι Νέα Δηµοκρατία ο άνθρωπος, δικαίωµά
του, επιλογή του;

Όταν είπα, λοιπόν, ότι χάθηκε µια µηχανή, εννοούσα ότι το
µισό βαγόνι εξαφανίστηκε. Υπάρχει στα Πρακτικά.

Ήρθατε εδώ, κύριε Φλωρίδη, και δεν ζητήσατε ούτε συγγνώµη,
να πείτε: «Έκανα λάθος, ρε παιδί µου. Εντάξει, ρε Βελόπουλε,
δεν είσαι για τα µπάζα. Λάθος έκανα. Ήταν µια λεκτική αστοχία».
Αντίθετα, το επαναλάβατε στον ΣΚΑΪ, στο OPEN. Χάθηκε µισό βα-
γόνι και µισή µηχανή. Αυτά που σας έλεγα εγώ, τα πλάθατε όπως
θέλατε και τα λέγατε όπως θέλατε.

Ακούστε, για µένα δεν είναι δυνατόν να πέφτει µια κυβέρνηση
και να διασύρεται ένα ιστορικό κόµµα και να κινδυνεύει κάποιος
Πρωθυπουργός ή Υπουργός επειδή δεν έκανε απλά καλά τη δου-
λειά του. Όχι. Ούτε είναι ικανό θέµα αυτό να ρίξει µια κυβέρνηση.
Δεν είναι αυτό το πρόβληµα της σύγκρουσης. Όχι. Το γεγονός
που σας ρίχνει είναι ότι πήγατε να κάνετε συγκάλυψη και φαίνεται
από τις εξελίξεις. Επιχειρήσατε να αλλοιώσετε τον τόπο του
εγκλήµατος. Από την πρώτη στιγµή σας το λέω.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Ακούσια; Εκούσια; Μόνο ο Θεός, κύριε Βορίδη, ξέρει. Τα λάθη

όµως έγιναν. Ακόµη και από αµέλεια αν σκοτώσεις έναν, κύριε
Βορίδη, τιµωρείσαι µε βάση το Ποινικό Δίκαιο, τιµωρείσαι µε
βάση τον νόµο. 

Είναι, κύριε Βορίδη, σοβαρό κράτος -και θέλω απάντηση από

εσάς- όταν µε νοµικά τερτίπια η HELLENIC TRAIN δεν θέλει να
αποζηµιώσει συγγενείς; Δεν είναι µόνο τα πενήντα επτά θύµατα.
Είχαµε και ογδόντα επτά τραυµατίες. 

Τους ξεχάσατε, κύριε Βορίδη, όλοι εδώ µέσα. Δεν είναι µόνο
οι πενήντα επτά νεκροί. Οι είκοσι πέντε από τους ογδόντα επτά
είναι σοβαρά τραυµατισµένοι, δεν είναι αρτιµελείς πλέον. Το κα-
ταλαβαίνουµε; Άλλοι έχουν ψυχολογικά προβλήµατα. Και σου
βγαίνει η HELLENIC TRAIN και µε νοµικά τερτίπια δεν αποζηµιώ-
νει τα θύµατα. Παράδειγµα: Ο υπάλληλος που δούλευε στο κυ-
λικείο του τρένου, δεν θα αποζηµιωθεί διότι η σύµβασή του, λέει,
είναι µε µια ανάδοχο εταιρεία που δεν είναι της HELLENIC TRAIN.
Βγήκε απόφαση σήµερα. Το κατήγγειλαν οι γονείς. 

Ψάξτε το, κύριε Υπουργέ. Είστε ευαίσθητος.
Αν υπήρχε σοβαρή κυβέρνηση, θα έπρεπε η HELLENIC TRAIN

να έχει κλείσει χθες, να µην λειτουργεί, να της είχαµε πάρει τη
δουλειά. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Ας είναι καλά όµως ο ΣΥΡΙΖΑ που τώρα κάνει και τον κήνσορα

της ηθικής! Πόσα εκατοµµύρια τον πούλησε τον ΟΣΕ; Κοψοχρο-
νιά. 35, 50; Πόσο;

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Σαράντα; Όσο γυρίζει, να ξεπουλάµε! Ξεπουλάνε οι µεν, ξε-

πουλάνε οι δε, λες και είναι περιουσία του πατέρα τους. 
Ακούστε, θα επιµείνω: Ογδόντα πέντε τραυµατίες, οι είκοσι

πέντε σοβαρά. Και επαναλαµβάνω: Από το 2000 όλοι οι Υπουργοί
Μεταφορών που διέλυσαν τον σιδηρόδροµο στη χώρα επανεκλέ-
χτηκαν όλοι. Το ξέρετε; Από το 2000 αυτοί που διέλυσαν τον σι-
δηρόδροµο επανεκλέχθηκαν όλοι. Γιατί; Θα σας το πω τώρα.
Διότι έκαναν ρουσφέτια οι περισσότεροι, πολλά ρουσφέτια, διο-
ρισµούς στον ΟΣΕ, στην ΤΡΑΙΝΟΣΕ, «βάλτε και το παιδί, βάλτε
και τον µπατζανάκη, βάλετε και τον ξάδελφο». Έτσι αναπαρά-
χθηκε ένα σάπιο πολιτικό σύστηµα. Εξαγόρασαν κοµµατικούς
στρατούς. Από το 2000 µέχρι το 2023 ξοδεύτηκαν 27 δισεκατοµ-
µύρια στο σιδηρόδροµο. Ο Θεός! Ακούστε το νούµερο: 27 δισε-
κατοµµύρια, κύριε Βορίδη, βέβαια µε µισθούς. Οι µισθοί εκεί ήταν
καλοί εκεί το 2000, 3 χιλιάδες ευρώ, 5 χιλιάδες ευρώ, έβαζαν δι-
ευθυντές, υποδιευθυντές, διόριζαν. Εξευτέλισαν το σιδηροδρο-
µικό δίκτυο, µε συνέπεια να έχουµε ένα άθλιο, µη ευρωπαϊκό,
αφρικανικό σιδηρόδροµο στη χώρα αντί µε τα 27 δισεκατοµµύρια
να έχουµε έναν άρτιο σιδηρόδροµο. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Ποιος φταίει, λοιπόν, για τα Τέµπη; Ακούστε, επειδή δεν πή-

ρατε το µήνυµα της Παρασκευής. Το θέµα είναι πολύ πιο σοβαρό
από ό,τι βλέπουµε όλοι εδώ µέσα. Υπάρχει µια ταύτιση του κό-
σµου ψυχικά µε τα θύµατα της τραγωδίας των Τεµπών. Αυτό δεν
καταλάβατε. Δεν είναι ένα θέµα απλό, το προσπερνάµε, δυστύ-
χηµα. Όχι. Ταυτίστηκε ο Έλληνας µε τα θύµατα και τους συγγε-
νείς των Τεµπών. Ξέρετε γιατί; Διότι τα περισσότερα παιδιά του
κόσµου ταξίδευαν µε το συγκεκριµένο τρένο και έχουν ταυτιστεί.
«Μπορεί να ήταν το δικό µου το παιδί» σου λέει ο άλλος. Εδώ
είναι το ερώτηµα. Άρα η ταύτιση είναι ψυχική και αυτή η ψυχική
διασύνδεση δεν είναι ένα οµφάλιος λώρος που τον κόβει η Κυ-
βέρνηση ή η Αντιπολίτευση, δεν κόβεται εύκολα.

Γνωρίζουν όλοι οι Έλληνες ότι και η Ελληνική Λύση ήταν αυτή
που ξετύλιξε το κουβάρι των αποκαλύψεων, αλλά και ότι όλα τα
κόµµατα δεν έκαναν τίποτα για τη σύµβαση 717, ώστε να έχει
ασφάλεια ο Έλληνας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Και εδώ, κύριε Βορίδη, πρέπει να πω ότι τα χειρότερα για σας

δεν πέρασαν, διότι στερείστε -όχι εσείς προσωπικά- παντελώς
του αισθήµατος της ντροπής, της αιδούς. Από το «δεν υπήρχε
παράνοµο φορτίο» -έτσι έλεγε ο Πρωθυπουργός και οι Υπουργοί
την πρώτη µέρα- πήγαν στο «µα για δυόµισι τόνους κάνετε έτσι;».
Από το «δεν είχαµε θανάτους από τη φωτιά», βγήκαν και είπαν
«πέντε µε επτά κάηκαν». Άκουγα Υπουργούς και Βουλευτές στα
κανάλια. Πήγαν στο «αλλοιώθηκε, αλλά δεν υπήρχε σκοπιµότητα»
ενώ πριν λέγατε ότι δεν αλλοιώθηκε τίποτα.

Θα σας το πω, κύριε Βορίδη: Εγώ περιµένω αύριο από τον
Πρωθυπουργό να έρθει και να πει: «Έκανα λάθος. Ζητώ συγ-
γνώµη. Μου είπαν ψέµατα και είπα ψέµατα». Το αντιλαµβάνοµαι.
«Με παραπλάνησαν». Το έχει πει µια φορά στην τηλεόραση.
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Αλλά να µας πει και ποιοι τον παραπλάνησαν, ώστε να µπουν
όλοι φυλακή. Αλλιώς αν δεν πει ποιοι, θα πάει αυτός φυλακή, σας
το λέω. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Και δεν θα το αποφασίσω εγώ. Φυλακή δεν είναι να πας µόνο

στη φυλακή. Στη συνείδηση του ελληνικού λαού έχει συνδεθεί η
Νέα Δηµοκρατία µε το χειρότερο δυστύχηµα που έγινε ποτέ,
γιατί έκανε σειρά λαθών στην πορεία, επικοινωνιακών και όχι
µόνο, και επιχειρησιακών.

Αν διαβάσετε λοιπόν, κύριε Φλωρίδη, το πόρισµα του δικού
σας φορέα που φτιάξατε για το δυστύχηµα, θα διαπιστώσετε ότι
εµπλέκει µεταξύ των άλλων κατ’ ουσίαν και όλη τη Μεταπολί-
τευση. Λέει ότι κανείς από τα κόµµατα της Μεταπολίτευσης δεν
έκανε τον σιδηρόδροµο αξιοπρεπή. Αυτό το γράφει µέσα. Και µά-
λιστα στηλιτεύει και Υπουργούς που κατασπατάλησαν δισεκα-
τοµµύρια ευρώ. 

Και επαναλαµβάνω, αν η Αντιπολίτευση ήθελε να ρίξει τον κ.
Μητσοτάκη, θα το είχε κάνει. Μπορούσατε να το κάνετε, κύριοι
συνάδελφοι. Σας είχα προειδοποιήσει εδώ πάνω, µε τον γάµο
οµοφυλοφίλων. Μπορεί ιδεολογικά να συµφωνείτε στον γάµο
οµοφυλοφίλων και να λέτε «Καλά κάναµε», αλλά αν έπεφταν τότε,
τα Τέµπη θα αποκαλύπτονταν πολύ πιο γρήγορα και η συγκά-
λυψη δεν θα είχε επιχειρηθεί. Αυτό σας λέµε. Μην τους στηρίζετε
επιτέλους. Δεν µπορεί να είστε τρεις σε σάρκα µία, δεν γίνεται.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Και αυτό που θέλω να πω για να κλείσω. Σταµατήστε κάποιοι

να παριστάνετε -όχι Βουλευτές κυρίως, αλλά στελέχη- τους αντι-
στασιακούς. Δεν έχω τίποτα µε τους συναδέλφους µου, αλλά µε
όλο αυτό που έγινε την Παρασκευή που προσπάθησαν κόµµατα
να καπηλώσουν και να καπηλευτούν, να τυµβωρυχήσουν, να σκυ-
λέψουν πάνω στον αγώνα των συγγενών. 

Ο αγώνας των συγγενών είναι δικός τους αγώνας δύο ετών.
Κανένα κόµµα ούτε εµείς δεν έχουµε σχέση µε τον αγώνα τον
δικό τους. Είναι δικός τους αγώνας, δική τους η νίκη, δική της η
δικαίωση και κανενός κόµµατος εδώ µέσα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Πάµε και στο τέλος. Δυστυχώς έχουµε µια χώρα που έχει απο-

δειχθεί ipso facto πως κάθε καλοκαίρι θα καίγονται τα δάση µας,
πως σε κάθε βροχή θα πληµµυρίζει ο τόπος, πως σε κάθε διαδή-
λωση θα καίγεται η πρωτεύουσα, πως στη χώρα αυτή που λέγε-
ται Ελλάδα κανείς Υπουργός δεν θα πάει φυλακή. Αυτά τα έχου-
µε βάλει βιωµατικά µες στο µυαλό µας, κυρίως οι πολιτικοί. Αυτό
είναι λάθος. 

Η κοινωνία ξέρει ότι µε κάθε βροχή δεν πληµµυρίζει µια χώρα,
µε κάθε φωτιά δεν καίγεται όλη η χώρα, αλλού Υπουργοί και
Πρωθυπουργοί µπαίνουν στη φυλακή. Μόνο στην Ελλάδα ισχύει
αυτό. Δεν αξίζουµε τέτοια χώρα. Δεν αξίζουµε τέτοια πολιτική.
Δεν αξίζουµε τέτοιους πολιτικούς. Η Ελλάδα διεκδικεί το µέλλον
της στον 21ο αιώνα. Δεν ζούµε στον 20ο αιώνα. Καταλάβετέ το.
Κι εµείς ως Ελληνική Λύση διεκδικούµε για τους Έλληνες το κα-
λύτερο στο µέλλον τους. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Κύριε Βορίδη, η µόνη λύση για εσάς είναι να πάτε σε εκλογές,

να µιλήσει ο ελληνικός λαός, ο κυρίαρχος λαός να αποφασίσει.
Διότι ούτε η πρόταση µοµφής κάποιου κόµµατος εδώ µέσα θα
κάνει δουλειά ούτε η πρόταση δυσπιστίας. Η πρόταση µοµφής
κατατέθηκε και η πρόταση δυσπιστίας επικυρώθηκε την Παρα-
σκευή όταν εκατοµµύρια Ελλήνων µίλησαν και είπαν: «Δεν έχω
οξυγόνο». Και το οξυγόνο της δηµοκρατίας είναι οι εκλογές.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Δεν κυβερνάτε, κύριε Βορίδη. Νοµίζετε ότι κυβερνάτε. Αυτό

είναι λάθος και σας το λέω και σας το υποδεικνύω, γιατί γνωρι-
ζόµαστε από παλιά. 

Στον πανικό του ο Πρωθυπουργός ούτε εδώ είναι ούτε έρχεται
και είναι εξαφανισµένος και γίνονται τροµακτικά λάθη και στην
εξωτερική πολιτική και στα εθνικά θέµατα. 

Να σας υπενθυµίσω ότι τώρα που µιλάµε, επειδή έχετε µια
αδυναµία και µια ευαισθησία και εσείς, κύριε Πλεύρη, ότι ο φίλος
σας ο Ράµα έχει βάλει µπουλντόζες πάνω από τη Χειµάρρα στα
βουνά και ανοίγει δρόµους, τώρα που µιλάµε. Μου το κατήγγει-
λαν Χειµαρριώτες. Να σας δω κι εδώ τι θα κάνετε.

Να σας πω και το επόµενο; Οι φίλοι σας οι Ευρωπαίοι, γιατί
όλοι σας εδώ µέσα µισείτε τον Τραµπ ή τον Πούτιν, οι φίλοι σας
οι Ευρωπαίοι, κύριε Βορίδη… Εσείς µπορεί όχι, αλλά έχετε ένα
πρόβληµα διπολισµού. Εσωτερικά νιώθετε τραµπιστής, εξωτε-
ρικά µητσοτακιστής. Αποφασίστε τι είστε. Μητσοτακιστής ή τρα-
µπιστής; Αποφασίστε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Λέω λοιπόν τούτο -και δεν είναι προσωπική αιχµή, προσπαθώ

να καταλάβω κι εγώ- ότι η Ευρώπη έδωσε πράσινο φως για όλα
τα οπλικά συστήµατα της Τουρκίας. Τα άφησε ανοικτά, τέλος,
την κάνει ρυθµιστή. Την αποµονώνει ο Τραµπ, επιχειρεί να την
αποµονώσει ο Πούτιν και εσείς πάλι στη λάθος πλευρά της Ιστο-
ρίας είστε όλοι σας εναντίον του Πούτιν και του Τραµπ. Γιατί; 

Κλείνοντας, θα διαβάσω Καζαντζάκη και θα πω σε όλους ότι
δεν µπορείτε να σώσετε την Ελλάδα, δεν είστε οι σωτήρες. Είστε
αυτοί που φέρατε το αποτέλεσµα της χώρας εδώ και µε τη σύµ-
βαση 717 και µε τη χρεοκοπία και µε τα δάνεια, τον υπερδανει-
σµό. Θα µπορούσα να µιλάω ώρες ατελείωτες για τα δάνεια που
δόθηκαν για τη διαγραφή επί Σηµίτη των χρεών του ΟΣΕ, τη µία
1.5 δισ., την άλλη 3,5 δισ. διαγραφές χρεών. Ποιος τα πλήρωνε
αυτά; Ο ελληνικός λαός. Εκεί µεταφέρθηκαν, στο χρέος µας. Τα
ξέρουν οι Έλληνες αυτά;

Θέλω, λοιπόν, να πω το εξής. Δεν είστε οι σωτήρες. Δυστυχώς
είστε οι δήµιοι της Ελλάδος -και αυτό είναι από τον Καζαντζάκη-
και ψευτοσωτήρες. Εξάλλου, όπως έλεγε ο Καζαντζάκης, σωτη-
ρία θα πει να λυτρωθείς από όλους τους σωτήρες, αυτή είναι η
ανώτατη λευτεριά, η πιο αψηλή, όπου µε δυσκολία αναπνέει ο
άνθρωπος. Αντέχεις; Άσε τους σωτήρες στην άκρη, διεκδίκησε
το µέλλον σου για σένα και τα παιδιά σου. Διεκδίκησε τη λύση,
και αυτή είναι η Ελληνική Λύση. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Βελόπουλο.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο

Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της Αί-
θουσας «Ελευθέριος Βενιζέλος» και ενηµερώθηκαν για την ιστο-
ρία του κτιρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της
Βουλής, είκοσι έξι µαθήτριες και µαθητές και τρεις εκπαιδευτικοί
συνοδοί τους από το 3ο Γυµνάσιο Αµαλιάδας.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
Σας ευχόµαστε καλή πρόοδο. 

(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Δεν βλέπω κάποιον συνάδελφο από την Ηλεία.
Τον λόγο τώρα έχει ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας Νέα Αριστερά κ. Χαρίτσης.
Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, έχετε τον λόγο. 
ΑΛΕΞΗΣ ΧΑΡΙΤΣΗΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας της Νέας Αριστεράς): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µετά τις πραγµατικά ιστορικές

συγκεντρώσεις, τις διαδηλώσεις της περασµένης Παρασκευής,
τίποτα πλέον στη χώρα µας δεν είναι το ίδιο. 

Αυτό που ζήσαµε πριν από λίγες µέρες εδώ στην πλατεία Συ-
ντάγµατος έξω από τη Βουλή, αλλά και αυτό που ζήσαµε σε όλη
τη χώρα, στους δρόµους και τις πλατείες, δεν έχει προηγούµενο
στα χρόνια της Μεταπολίτευσης, δεν έχει προηγούµενο εδώ και
µισό αιώνα. Και αυτό που έγινε στις πόλεις, στα χωριά, στα νησιά,
αλλά και όπου σε όλη τη Γη υπάρχουν Έλληνες και Ελληνίδες
µέχρι τα πέρατα της οικουµένης πραγµατικά είναι µια ιστορική
στιγµή. Και µετά από όλα αυτά -και επιµένω σε αυτό- τίποτα δεν
µπορεί να είναι το ίδιο.

Με σύνθηµα αυτήν τη σπαρακτική κραυγή, το «Δεν έχω οξυ-
γόνο», πήραµε τελικά όλοι µας λίγο οξυγόνο, ανάσανε η ίδια η
δηµοκρατία µας. Αυτό έγινε την προηγούµενη Παρασκευή, µε
την κοινωνία να µιλάει, µε τον κυρίαρχο λαό να παίρνει επιτέλους
τον λόγο και να ζητάει ρητά και κατηγορηµατικά κάθαρση, κά-
θαρση στην τραγωδία που εκτυλίσσεται εδώ και δύο χρόνια γύρω
από το έγκληµα στα Τέµπη, ένα έγκληµα που εντός του περικλείει
και άλλα εγκλήµατα. Η κοινωνία, λοιπόν, απαιτεί δικαιοσύνη και
αλήθεια, απαιτεί όλη την αλήθεια και απαιτεί πλήρη δικαιοσύνη. 

Κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης και της κοινοβουλευτικής
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πλειοψηφίας της Νέας Δηµοκρατίας, ξεκινώντας σήµερα -γιατί
ξεκινάµε σήµερα, θα υπάρξουν και επόµενα βήµατα σε αυτήν τη
διαδικασία, να είστε βέβαιοι- µε τη σύσταση προανακριτικής για
τον απεσταλµένο του Πρωθυπουργού από τις πρώτες κιόλας
ώρες στον τόπο του εγκλήµατος και όλα όσα συνέβησαν εκεί
είστε πλέον υποχρεωµένοι να αναλάβετε τις ευθύνες σας.

Και θα είστε υπεύθυνοι, όντας η πλειοψηφία, για το κατά πόσο
αυτή η προανακριτική η οποία θα συσταθεί θα συνδράµει στο
παλλαϊκό αίτηµα για κάθαρση, στο οποίο αναφέρθηκα πριν, για
να βγουν όλα στο φως, για να αποδοθεί δικαιοσύνη, για να απο-
καλυφθεί η αλήθεια ή θα ζήσουµε εδώ στη Βουλή άλλη µια πα-
ρωδία, όπως αυτήν την οποία ζήσαµε πριν από λίγο καιρό µε
αποκλειστικά δική σας ευθύνη στην εξεταστική πάλι για το έγκλη-
µα των Τεµπών. 

Έχετε, λοιπόν, την ευθύνη για το εάν θα κάνετε το χρέος σας
απέναντι στον ελληνικό λαό, αν θα συνδράµετε ουσιαστικά στην
ανεύρεση της αλήθειας ή αν θα θάψετε για άλλη µια φορά την
αλήθεια, γιατί έτσι τότε θα γίνετε συνένοχοι. Αναλογιστείτε, λοι-
πόν, καλά τι θα κάνετε και µιλήστε µε τη συνείδησή σας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το πόρισµα του ΕΟΔΑΣΑΑΜ, το
οποίο δηµοσιοποιήθηκε µία µόλις ηµέρα πριν από τα µεγαλειώδη
συλλαλητήρια της 28ης Φεβρουαρίου, ξεσκέπασε τρία µεγάλα ψέ-
µατα του κ. Μητσοτάκη: Πρώτον, για το δήθεν αποκλειστικό αν-
θρώπινο λάθος. Δεύτερον, για το δήθεν ανύπαρκτο µπάζωµα και
ξεµπάζωµα του τόπου του εγκλήµατος και, τρίτον, για τη δήθεν
ανυπαρξία φορτίου µε εύφλεκτο υλικό. 

Ο κ. Μητσοτάκης, ο Πρωθυπουργός της χώρας, είπε ψέµατα
στον ελληνικό λαό. Και είπε ψέµατα σε µια κοινωνία η οποία ήταν
συγκλονισµένη από την τραγωδία µε τους πενήντα επτά νεκρούς,
οι περισσότεροι από τους οποίους νέα παιδιά. Έτρεξε να δικάσει
µόνος του πριν προλάβει να αναλάβει η δικαιοσύνη, στην οποία
δήθεν κατά τα άλλα οµνύει, και να κηρύξει αποκλειστικά ένοχο
τον µοιραίο σταθµάρχη. Έτρεξε να µας διαβεβαιώσει, κύριε Βο-
ρίδη, ότι γνώριζε πολύ καλά ο κ. Μητσοτάκης ότι δεν υπήρχε πα-
ράνοµο εύφλεκτο υλικό που προκάλεσε την πυρόσφαιρα. Και
βεβαίως έτρεξε να µιλήσει για θεωρίες συνωµοσίας και ο παρι-
στάµενος Υπουργός Δικαιοσύνης να λέει ότι όποιος µιλάει για το
µπάζωµα είναι για τα µπάζα. 

Και επειδή διαβάζουµε, κύριε Φλωρίδη, και κάποια σενάρια τα
οποία σας φέρνουν να λειτουργείτε και εσείς ως Ιφιγένεια -έχει
πολλές φαίνεται ο κ. Μητσοτάκης- και να αποµακρύνεστε από τη
θέση σας στον επικείµενο ανασχηµατισµό, να γνωρίζει ο κ. Μη-
τσοτάκης ότι βεβαίως δεν θα τον σώσει κανένας ανασχηµατισµός
και καµία αποµάκρυνση Υπουργού. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Και τι µας λέει τώρα, µετά τις µεγαλειώδεις διαδηλώσεις της

προηγούµενης Παρασκευής, ο κ. Μητσοτάκης; Τι µας λέει αυτές
τις τελευταίες µέρες; Δεσµεύεται προσωπικά, λέει, για µια άρτια
και ασφαλή γραµµή Αθήνας-Θεσσαλονίκης -πότε;- το 2027. Άρα
το αποκλειστικό ανθρώπινο λάθος είναι ένα τεράστιο ψέµα, γιατί
ήξερε ο κ. Μητσοτάκης ότι δεν είναι ασφαλής η σιδηροδροµική
γραµµή. Όπως το ήξερε και ο Υπουργός του, ο κ. Καραµανλής,
στον οποίο όταν κάναµε τότε ερωτήσεις για την ασφάλεια των
σιδηροδρόµων, όταν έβγαιναν και έκαναν απεργία οι σιδηροδρο-
µικοί για τα ζητήµατα της ασφάλειας των σιδηροδρόµων ερχόταν
εδώ και µας κουνούσε και το δάχτυλο ο αρµόδιος Υπουργός. Τα
θυµάστε αυτά; Και τώρα υπόσχεται ασφαλή σιδηροδροµική
γραµµή για το 2027. 

Ο Πρωθυπουργός της χώρας, ο κ. Μητσοτάκης, είπε ψέµατα
για όλα. Είπε ψέµατα σε µια ολόκληρη κοινωνία για όλα και πρέ-
πει να λογοδοτήσει για αυτό ο κ. Μητσοτάκης. 

Και νοµίζω ότι τώρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µπορούµε
να καταλάβουµε και καλύτερα, να κατανοήσουµε, γιατί προχώ-
ρησε και σε αυτήν τη γελοία τηλεοπτική παράσταση, αλλάζοντας
τη µέχρι τότε επικοινωνιακή του τακτική λίγες µέρες µετά τα
πρώτα συλλαλητήρια της 26ης Ιανουαρίου, όπως θα θυµάστε. Ο
κ. Μητσοτάκης φαίνεται ότι κάτι έµαθε και επέλεξε να αλλάξει
επικοινωνιακή στρατηγική. Δεν µας λέει όµως τι έµαθε, από ποιον
το έµαθε και πότε ακριβώς το έµαθε. Αλλά κάτι έµαθε, φαίνεται,
και άλλαξε γραµµή πλεύσης και έπαιξε ένα ακόµα επικοινωνιακό
χαρτί, θεωρώντας ότι έτσι θα σωθεί από τα ψέµατά του, τα οποία

ξεσκεπάζονταν το ένα µετά το άλλο. 
Ούτε αυτό του βγήκε όµως. Και τι έκανε µετά; Άλλαξε πάλι

γραµµή µε τη γνωστή συνέντευξη στην «Καθηµερινή» και ο ίδιος
και οι πάντα πρόθυµοι Υπουργοί του, όπως και ο παριστάµενος
Υπουργός Επικρατείας κ. Βορίδης, προχώρησαν σε ακόµα πιο
σκληρή γραµµή και σε επιθέσεις ακόµα και στους συγγενείς των
θυµάτων! Ντράπηκε και η ντροπή τις περασµένες εβδοµάδες µε
το σκηνικό το οποίο στήθηκε από την Κυβέρνηση, από τον κ. Μη-
τσοτάκη και από τους Υπουργούς του. 

Όλες αυτές όµως οι προσπάθειες, ακόµα και οι χυδαίες επιθέ-
σεις, όλο αυτό το επικοινωνιακό σκηνικό έπεσε τελικά στο κενό.
Γιατί όταν συγκρούεσαι µε την πραγµατικότητα µε τέτοια σφο-
δρότητα κάθε επικοινωνιακή τακτική πηγαίνει περίπατο. Όσο και
αν προσπάθησαν τα γνωστά πρόθυµα «παπαγαλάκια» να τροµο-
κρατήσουν την κοινωνία, να µη συµµετάσχει στην απεργία, να
µην κατέβει στους δρόµους, να µην κατέβει στις πλατείες, αντα-
ποκρινόµενοι στο κάλεσµα των συγγενών των θυµάτων, δεν τα
κατάφεραν. Ίσα-ίσα κατάφεραν να πεισµώσουν την κοινωνία και
πλέον δεν µιλάµε για συγκεντρώσεις οι οποίες ήταν µαζικές. Μι-
λάµε για συγκεντρώσεις οι οποίες ήταν καθολικές. Είχαµε καθο-
λική συµµετοχή του ελληνικού λαού σε αυτές τις συγκεντρώσεις.
Κατάφερε ο κ. Μητσοτάκης και οι Υπουργοί του να ενώσουν τον
ελληνικό λαό απέναντί τους. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση µας λέει ότι θα
συµφωνήσει µε τη σύσταση της προκαταρκτικής για τον κ. Τρια-
ντόπουλο, τον Υφυπουργό στον Πρωθυπουργό, υπό προϋποθέ-
σεις, λέει, εφόσον προκύπτει το πληµµέληµα της παράβασης
καθήκοντος. Η δουλειά της επιτροπής όµως, όπως όλοι ξέρουµε,
είναι η πλήρης διερεύνηση, είναι να λειτουργήσει σαν ανακριτής
-προανακριτική επιτροπή είναι- και να συγκεντρώσει µαρτυρίες
και στοιχεία που θα οδηγήσουν σε κατηγορητήριο. Όροι και προ-
ϋποθέσεις από πριν δεν µπαίνουν από κανέναν και αυτό πρέπει
να είναι ξεκάθαρο προς όλους. Ο κ. Τριαντόπουλος πήγε στα
Τέµπη µε την ιδιότητα του Υφυπουργού στον Πρωθυπουργό και
συντόνισε το µπάζωµα και το ξεµπάζωµα. 

Αυτό δεν είναι κάτι το οποίο το λέει η Αντιπολίτευση. Δεν το
λέµε εµείς, δεν το λέω εγώ. Το λέει ο ίδιος. Το έχει πει ξεκάθαρα
ο ίδιος. Το έχει πει στα επίσηµα δελτία Τύπου του Υφυπουργού
στον Πρωθυπουργό. Το έχει πει σε συνεντεύξεις και τηλεοπτικές
εµφανίσεις. Διαβάζουµε στα δελτία Τύπου του κ. Τριαντόπουλου,
«ο οποίος βρίσκεται», λέει, «από τους πρώτους στη Λάρισα και
τα Τέµπη, βρίσκεται εκεί για τον συντονισµό και την παρακολού-
θηση ενεργειών και δράσεων». Και ποιες είναι αυτές οι ενέργειες
και οι δράσεις; Είναι µεταξύ άλλων, όπως λέει, «η αποµάκρυνση
των αµαξοστοιχιών και η αποκατάσταση του πεδίου». Αυτό λέει
ο ίδιος ο κ. Τριαντόπουλος. 

Εκεί όµως που είναι ακόµα πιο αποκαλυπτικός ο Υφυπουργός
στον Πρωθυπουργό είναι στις ζωντανές τηλεοπτικές του εµφα-
νίσεις. Επιστρέφοντας από τη Λάρισα ο κ. Τριαντόπουλος ολο-
κληρώνοντας την αποστολή που του ανατέθηκε και εµφανώς
ικανοποιηµένος από το έργο του, όταν τον ρωτούν οι δηµοσιο-
γράφοι: «Εσείς τι µέτρα πήρατε για τους ανθρώπους εκεί, για τις
οικογένειες, για τους συγγενείς των θυµάτων;» απαντάει επί
λέξει: «Το κοµµάτι αυτό το επιχειρησιακό που τρέξαµε εκείνες τις
ηµέρες να προχωρήσει γρήγορα ήταν όλη η διαδικασία συλλο-
γής και αποκατάστασης της περιοχής». Ο κ. Τριαντόπουλος το
λέει, δεν το λέω εγώ, σε τηλεοπτική του συνέντευξη. «Είναι έρ-
γο», συνεχίζει, «που έτρεξε σε συνεργασία µε όλους τους εµπλε-
κόµενους φορείς. Σε σύντοµο σχετικά χρονικό διάστηµα, όπως
µου είπαν και οι ειδικοί, καταφέραµε να αποκαταστήσουµε τον
χώρο», τηλεοπτική συνέντευξη του κ. Τριαντόπουλου στον «ΣΚΑΪ»
στις 7 Μαρτίου 2023, µια εβδοµάδα µετά το δυστύχηµα.

Και την ίδια ηµέρα σε περιφερειακό κανάλι της Θεσσαλίας, στο
«TRT», ο κ. Τριαντόπουλος επιβεβαιώνει κιόλας ότι στη Λάρισα
πήγε κατόπιν ανάθεσης. Τον ρωτάει ο δηµοσιογράφος: «Αυτό
που σας έχει ανατεθεί έχει ολοκληρωθεί, κύριε Υπουργέ;». «Έχει
ολοκληρωθεί» απαντά ο Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό. Και
µάλιστα µας λέει ότι ολοκληρώθηκε σε συνεργασία µε την περι-
φέρεια και σε στενή συνεργασία µε όλους τους εµπλεκόµενους
φορείς και τους ιδιώτες. Ιδιώτες δηλαδή που µε µηχανήµατα και
προσωπικό ανέλαβαν να κάνουν τη δουλειά. Λέει επί λέξει: «Ήµα-
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σταν εκεί για να µπορέσουµε να αποκαταστήσουµε την περιοχή».
Αυτά λέει ο Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό. 

Και δεν νοµίζω ότι κανείς χρειάζεται να αναρωτηθεί, να ρωτή-
σει, ποιου την εντολή εκτελούσε ο κ. Τριαντόπουλος εκεί όταν
αποκαθιστούσε, όπως µας λέει ο ίδιος µε τα λόγια του, την πε-
ριοχή µαζί και µε τους ιδιώτες εργολάβους.

Υφυπουργός παρά τω Πρωθυπουργώ ήταν ο κ. Τριαντόπου-
λος. Ένας και µόνο πάνω από αυτόν είχε το δικαίωµα, είχε τη δυ-
νατότητα να του αναθέσει αυτήν τη δουλειά. Και αυτός ο ένας
δεν είναι άλλος από τον Πρωθυπουργό. Δεν είναι άλλος από τον
κ. Μητσοτάκη. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Αυτά έλεγε, τότε, ο ίδιος ο κ. Τριαντόπουλος, αυτά είναι κατα-

γεγραµµένα, αυτά είναι δηµοσιευµένα. Ίσως τώρα που βρίσκεται
υπόλογος -και ήδη έχει αρχίσει να το κάνει- να αλλάζει λίγο τη
γραµµή του, να λέει τα πράγµατα λίγο διαφορετικά. Δεν µπορεί,
όµως, να αλλάξει αυτά, τα οποία έχουν καταγραφεί. 

Κυρίες και οι κύριοι συνάδελφοι, το µπάζωµα και το ξεµπά-
ζωµα, τα οποία επιβεβαίωσε µε το πόρισµά του πριν από λίγες
µέρες ο ΕΟΔΑΣΑΑΜ, συνιστούν ένα τριπλό έγκληµα. Τριπλό
έγκληµα. 

Η συγκάλυψη που επιχείρησε η Κυβέρνηση της Νέας Δηµο-
κρατίας, µέσω του κ. Τριαντόπουλου και µε εντολή του Πρωθυ-
πουργού, του κ. Μητσοτάκη, έχει τρεις σοβαρότατες πτυχές.

Η πρώτη αφορά αυτό που λέει το ίδιο το πόρισµα ότι: «Η αρ-
χική συλλογή αποδεικτικών στοιχείων για περαιτέρω έρευνα
ασφαλείας έγινε µε τρόπο που οδήγησε -λέει το πόρισµα επί
λέξει- στην απώλεια δυνητικά ζωτικών πληροφοριών για την κα-
τανόηση των αιτίων και των υποκείµενων παραγόντων του ατυ-
χήµατος και τελικά, για τη βελτίωση της ασφάλειας του σιδηρο-
δροµικού συστήµατος. 

Κατανοούµε όλοι πόσο σοβαρό είναι αυτό; Γιατί βγάζει πόρι-
σµα ο ΕΟΔΑΣΑΑΜ; Ο ΕΟΔΑΣΑΑΜ είναι ένας φορέας, ο οποίος
διερευνά τα αίτια του ατυχήµατος για να µπορέσει να προτείνει
µέτρα για την ασφάλεια στο µέλλον. 

Μας λέει, λοιπόν, ο φορέας αυτός ότι: Το µπάζωµα και το ξε-
µπάζωµα, που συντόνισε ο κ. Τριαντόπουλος κατ’ εντολήν του κ.
Μητσοτάκη, στερεί τη δυνατότητα να αναλυθούν πλήρως οι συν-
θήκες και να προταθούν τα µέτρα για την ασφάλεια στον σιδη-
ρόδροµο. Πρώτη πτυχή του εγκλήµατος, λοιπόν, αυτή.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της
Νέας Αριστεράς)

Δεύτερη πτυχή του εγκλήµατος που αφορά τη δικαστική διε-
ρεύνηση για την απόδοση ποινικών ευθυνών. Η απαλλοτρίωση -
διότι περί αυτού πρόκειται- του τόπου του εγκλήµατος κατέστρε-
ψε πολύτιµα αποδεικτικά στοιχεία προκειµένου ο ανακριτής να
µπορέσει να προχωρήσει στη σύνταξη κατηγορητηρίου σε όσους
ενέχονται στην υπόθεση µε ποινικές ευθύνες.

Από τη µία, λοιπόν, έχουµε τον Πρωθυπουργό, τον κ. Μητσο-
τάκη, να µας λέει να σεβαστούµε τη δικαιοσύνη, να την αφή-
σουµε απερίσπαστη να κάνει την δουλειά της. Από τη άλλη
έχουµε την ίδια Κυβέρνηση, του ίδιου Πρωθυπουργού, του κ. Μη-
τσοτάκη, ο οποίος κάνει ό,τι µπορεί για να µην µπορέσει η δικαιο-
σύνη να κάνει τη δουλειά της. Αυτή είναι η δεύτερη πτυχή του
εγκλήµατος, του µπαζώµατος και του ξεµπαζώµατος.

Υπάρχει και µία τρίτη, άθλια, αθλιότερη όλων, πτυχή αυτής της
υπόθεσης, που συνιστά -επιτρέψτε µου να πω- και την ύψιστη
ύβρη. Είναι αυτό που εξοργίζει και φέρνει σε απόγνωση και τους
συγγενείς των θυµάτων, ότι µέσα σε αυτά τα χώµατα και τα συ-
ντρίµµια, που µεταφέρθηκαν αλλού, υπήρχαν υπολείµµατα και
ανθρώπινα µέλη. Αυτοί οι συγγενείς που παρέλαβαν κλειστές σα-
κούλες µε ό,τι είχε αποµείνει από τους αγαπηµένους τους, έµα-
θαν µε τον πιο σκληρό τρόπο ότι πετάχτηκαν υπολείµµατα από
τα νεκρά σώµατα. Αυτό είναι η ύψιστη ύβρις. Η ύψιστη ύβρις µε
όλη την αρχέγονη σηµασία που έχει αυτή η λέξη, στη χώρα της
Αντιγόνης του Σοφοκλή. Κύριε Υπουργέ, µετά την ύβρη, ξέρουµε
όλοι τι ακολουθεί! Μόνον έτσι επέρχεται και η κάθαρση, κύριε
Υπουργέ. 

Όλα αυτά, λοιπόν, τα συντόνιζε στο πεδίο ο Υπουργός παρά
τω Πρωθυπουργώ, ο κ. Τριαντόπουλος, κατόπιν ανάθεσης και

εντολής του Πρωθυπουργού. Αυτή η εντολή, αυτή η ανάθεση
πρέπει να ελεγχθεί. Πρέπει και ο ίδιος ο κ. Μητσοτάκης να λογο-
δοτήσει. Πρέπει µαζί του να λογοδοτήσουν και όσοι εµπλέκονται
άµεσα ή έµµεσα µε το βασικό έγκληµα της σύγκρουσης, δηλαδή,
των τρένων στην ίδια γραµµή, αλλά και µε το έγκληµα της συ-
γκάλυψης, ένα έγκληµα το οποίο συνεχίζεται δυστυχώς ακόµα
και σήµερα, µετά από όλα αυτά που έχουν συµβεί, µετά από δύο
χρόνια συγκάλυψης, µετά από αυτή την πρωτοφανή κινητοποί-
ηση του ελληνικού λαού. Συνεχίζεται ακόµα και σήµερα.  

Έχουµε τον Κυβερνητικό Εκπρόσωπο, όταν ρωτήθηκε για τις
650.000 για το µπάζωµα και το ξεµπάζωµα να λέει επί λέξει: Αυτό
θα το βρει η έρευνα. Εγώ δεν γνωρίζω ποιος πλήρωσε τις ενέρ-
γειες αυτές. Αυτό λέει ο Κυβερνητικός Εκπρόσωπος. Δεν ξέρει
δηλαδή, ο Κυβερνητικός Εκπρόσωπος ότι η ίδια η Κυβέρνησή του
πλήρωσε αυτές τις ενέργειες. Δεν υπάρχει ίχνος ντροπής πια;
Είναι δυνατόν µετά από όλα αυτά που έχουν συµβεί, να συνεχί-
ζετε να κοροϊδεύετε την κοινωνία µε αυτόν τον τρόπο; Σε ποιους
νοµίζετε ότι απευθύνεστε; Σε ανόητους απευθύνεστε; Γνωρίζει
πολύ καλά ο Κυβερνητικός Εκπρόσωπος, ο κ. Μαρινάκης, ποιος
πλήρωσε για το µπάζωµα. Το γνωρίζει πάρα πολύ καλά και ψεύ-
δεται συνειδητά στον ελληνικό λαό. 

Διαβάζω τις εξής Πράξεις: Πρώτον, 6 Απριλίου του 2023. Ανα-
κοίνωση πρόθεσης χρηµατοδότησης για την υποβολή πρότασης
στο «Ειδικό Πρόγραµµα Εκτάκτων Αναγκών», µε την οποία καλεί-
ται η Περιφέρεια Θεσσαλίας να υποβάλει πρόταση για να εντα-
χθούν ως έργο προς χρηµατοδότηση αυτές οι ενέργειες.
Υπογραφές, Ιωάννης Τσακίρης, Υφυπουργός Ανάπτυξης και
Επενδύσεων.

Δεύτερον, 18 Απριλίου του 2023, Απόφαση µε την οποία εντάσ-
σεται για χρηµατοδότηση το έργο «Κατεπείγουσες επεµβάσεις
στο δυστύχηµα των Τεµπών την 1η Μαρτίου του 2023», προϋπο-
λογισµού 647.862,80 ευρώ. Υπογραφή, Γιάννης Τσακίρης, Υφυ-
πουργός Ανάπτυξης και Επενδύσεων. 

Τρίτον, 12 Ιανουαρίου του 2024. Τροποποιητική της Απόφασης
ένταξης του έργου. Υπογραφή, Νικόλαος Παπαθανάσης, Ανα-
πληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών. 

Δεν έχει εικόνα ο Κυβερνητικός Εκπρόσωπος ενώ υπάρχουν
αυτές οι Πράξεις; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Θα τις καταθέσω στα Πρακτικά σε λίγο.
Δεν έχει εικόνα ο Κυβερνητικός Εκπρόσωπος για το πώς πλη-

ρώθηκαν τα 650.000 ευρώ από το µπάζωµα και το ξεµπάζωµα;
Μετά εµείς πρέπει να πιστέψουµε ότι όλα αυτά δεν είναι µέρος
µιας τεράστιας επιχείρησης συγκάλυψης του εγκλήµατος; 

Όµως, ξέρετε κάτι, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης; Οι πο-
λίτες, η κοινωνία στην συντριπτικότατη πλειοψηφία τους, πλέον
δεν χρειάστηκαν ούτε το πόρισµα του ΕΟΔΑΣΑΑΜ ούτε αυτές
τις αποφάσεις που αποδεικνύουν πως πληρώθηκε το µπάζωµα.
Δεν τα χρειάστηκαν όλα αυτά για να δηλώσουν ότι πιστεύουν ότι
υπάρχει συγκάλυψη πίσω από όλα αυτά, τα οποία έχουν γίνει δύο
χρόνια τώρα. Το γνωρίζει η κοινωνία ήδη από πριν, το γνωρίζει η
κοινωνία πολύ καλά και στη συνείδηση της κοινωνίας είστε ήδη
καταδικασµένοι, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης.

Η κοινωνία δεν στήνει λαϊκά δικαστήρια, όπως τεχνηέντως θε-
λήσατε να παρουσιάσετε την έλλειψη εµπιστοσύνης στη δικαιο-
σύνη. Η κοινωνία απαιτεί από τη δικαιοσύνη να κάνει τη δουλειά
της. Η κοινωνία απαιτεί από εσάς, απαιτεί από την Κυβέρνηση,
απαιτεί από τον Πρωθυπουργό να σταµατήσει κάθε συγκάλυψη,
να µπορέσει η δικαιοσύνη να κάνει τη δουλειά της και να αποκα-
λυφθεί η αλήθεια. 

Δεν υπάρχουν οι «δράκοι» που επικαλεστήκατε όλο το προ-
ηγούµενο διάστηµα για να αποτρέψετε τον κόσµο, να συκοφα-
ντήσετε τα συλλαλητήρια και να µην κατέβει κόσµος στον δρόµο.
Ο µόνος «δράκος» σε αυτή την ιστορία είστε εσείς οι ίδιοι. Ο
«δράκος», ο µεγαλύτερος «δράκος» από όλους είναι ο κ. Μητσο-
τάκης που κάτω από το βάρος των τεράστιων διαδηλώσεων, ψά-
χνει σωσίβιο σωτηρίας. Απευθύνεται στον λαό λες και απευ-
θύνεται σε χρυσόψαρα ή λες και απευθύνεται σε ανόητους που
λέει σε µια ολόκληρη κοινωνία ο κ. Μητσοτάκης, «πήρα το µή-
νυµα». Προσέξτε, λέει, «πήρα το µήνυµα και θα παλέψω για να
διαλυθεί το βαθύ κράτος». Σοβαρά τώρα; 
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Σοβαρά τώρα, µιλάει ο κ. Μητσοτάκης για βαθύ κράτος; Εκεί

έχουµε φτάσει; Με ποιον θα παλέψει ο κ. Μητσοτάκης; Με τον
εαυτό του; Με ποιον θα παλέψει ο κ. Μητσοτάκης, για να κατα-
λάβουµε δηλαδή; Ποιο είναι το βαθύ κράτος; Επιτελικό παρακρά-
τος υπάρχει στη χώρα, επιτελικό παρακράτος που το χτίσατε µε
επιστηµονικό -πρέπει να σας πω- τρόπο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Να το αναγνωρίσουµε αυτό στον κ. Μητσοτάκη και στο επιτε-

λείο του. Μετά το 2019 είναι το επιτελικό παρακράτος των υπο-
κλοπών, είναι το επιτελικό παρακράτος της Πύλου, είναι το
επιτελικό παρακράτος της συγκάλυψης του εγκλήµατος των Τε-
µπών. Αυτό είναι το επιτελικό παρακράτος του κ. Μητσοτάκη. 

Δεν σας πιστεύει πια η κοινωνία, κύριοι Υπουργοί και βεβαίως
τον κ. Μητσοτάκη πρώτον από όλους. Έχετε χάσει τη δεδηλω-
µένη πια στην κοινωνία. Η κοινωνία έχει καταθέσει τη δική της
πρόταση δυσπιστίας και το µόνο που έχει να κάνει ο κ. Μητσοτά-
κης πλέον, κύριε Βορίδη -να του το µεταφέρετε µιας και δεν συ-
νηθίζει να έρχεται στο Κοινοβούλιο, το αποφεύγει-, είναι να
παραιτηθεί. Ο κ. Μητσοτάκης πρέπει να παραιτηθεί.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Θα κλείσω, κύριε Πρόεδρε, απευθυνόµενος για µία ακόµα

φορά και προς τους συναδέλφους της προοδευτικής Αντιπολί-
τευσης. Δεν θα σταµατήσω να το κάνω. Το είπα και στην αρχή
της οµιλίας µου, θεωρώ ότι αυτό το οποίο έγινε την Παρασκευή
σε όλη τη χώρα -και σε όλο τον πλανήτη, βασικά- µας ξεπερνάει
όλους. Μας υπερβαίνει όλους, θα έλεγα. Είναι ένα µήνυµα το
οποίο δεν αφορά µόνο την απονοµιµοποιηµένη, πλέον, Κυβέρ-
νηση της δεξιάς. Αφορά και εµάς, αφορά και τις δυνάµεις της
αριστερής και προοδευτικής Αντιπολίτευσης και έχουµε την υπο-
χρέωση να αφουγκραστούµε την κοινωνία. Έχουµε υποχρέωση
αυτό που γίνεται έξω στην κοινωνία να το φέρουµε µέσα στη
Βουλή, να χρησιµοποιήσουµε όλα τα κοινοβουλευτικά µέσα, να
πιέσουµε µε όλους τους δυνατούς τρόπους για να φύγει αυτή η
Κυβέρνηση, η Κυβέρνηση της συγκάλυψης, µε πρόταση δυσπι-
στίας που θα καταθέσουµε όλοι µαζί, από κοινού και µε µία συ-
γκεκριµένη εναλλακτική πρόταση, για να υπάρξει µια διαφο-
ρετική προοπτική, να υπάρξει οδός διαφυγής για τον τόπο από
τη σηµερινή ζοφερή πραγµατικότητα που έχει διαµορφώσει το
καθεστώς της Κυβέρνησης της Δεξιάς. 

Να βρούµε, λοιπόν, τρόπο να δηµιουργήσουµε το απαραίτητο
οξυγόνο, να βρούµε τον τρόπο να αναπνεύσει επιτέλους όλη η
κοινωνία, να αναπνεύσουµε όλες και όλοι µαζί. Το χρειαζόµαστε
και αυτό µπορεί να το δώσει µόνο µία διέξοδος από τη σκοπιά
της Αριστεράς, µία προοδευτική διέξοδος στα αδιέξοδα που αντι-
µετωπίζουµε σήµερα. 

Σας ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας

της Νέας Αριστεράς κ. Αλέξης Χαρίτσης καταθέτει για τα Πρα-
κτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρ-
χείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας
και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ευχαριστούµε και

εµείς τον κ. Χαρίτση.
Καλείται τώρα στο Βήµα ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής

Οµάδας της Νίκης κ. Δηµήτριος Νατσιός.
Κύριε Πρόεδρε, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΝΑΤΣΙΟΣ (Πρόεδρος του Δηµοκρατικού Πα-

τριωτικού Κινήµατος - ΝΙΚΗ): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Νίκη είναι υποχρεωµένη σή-

µερα να καταγγείλει ενώπιον του ελληνικού λαού τη µεθόδευση
που στήνεται µε την πρόταση του ΠΑΣΟΚ για τη σύσταση της
προανακριτικής επιτροπής.

Η επιλογή σας, κύριοι του ΠΑΣΟΚ, και όσοι θα υποστηρίξετε
αυτή την πρόταση, δηλαδή, να προτείνετε την παραποµπή µόνο
του κ. Τριαντόπουλου και αυτή µόνο για πληµµέληµα, ελέγχεται
ως επιλογή συγκάλυψης, συγκάλυψης που οδηγεί στο να αθωώ-
σετε και όχι να παραπέµψετε στο ειδικό δικαστήριο τον κ. Τρια-
ντόπουλο. Διότι αν τον παραπέµψετε το δικαστικό συµβούλιο του
Αρείου Πάγου αργά η γρήγορα θα απαιτηθεί να καλέσει είτε µε

την ιδιότητα του µάρτυρα είτε µε την ιδιότητα του υπόπτου, τον
ίδιο τον Πρωθυπουργό της χώρας, πράγµα που το φοβάται ο κ.
Μητσοτάκης όπως ο διάβολος το λιβάνι. Αυτό δεν πρόκειται να
αφήσει η Συµπολίτευση να συµβεί. 

Εντολές του κ. Μητσοτάκη εκτελούσε ο κ. Τριαντόπουλος. Ει-
πώθηκε από όλους αυτό. Δεν αντενεργούσε, εκτελούσε. Πιστεύει
κανείς ότι ο κ. Τριαντόπουλος ενεργούσε εκτός ή άνευ οδηγιών
από τον Πρωθυπουργό αυτής της χώρας; Εξάλλου ο τίτλος τα
λέει όλα: παρά τω Πρωθυπουργώ, δίπλα στον Πρωθυπουργό.
Από αυτόν παίρνει εντολές. Από τα εκατοµµύρια πάντως του ελ-
ληνικού λαού που κατέβηκαν στους δρόµους την Παρασκευή που
µας πέρασε κανείς δεν το πιστεύει.

Τι µας λέει το πόρισµα της Επιτροπής Διερεύνησης Αεροπορι-
κών και Σιδηροδροµικών Ατυχηµάτων, της -υποτίθεται- ανεξάρ-
τητης επιτροπής -θα αναφερθώ λίγο παρακάτω σε αυτό-, την
επιτροπή αυτή που συστήσατε για τη διερεύνηση του δυστυχή-
µατος; Μας λέει τρία πράγµατα.

Πρώτον, το πόρισµα µιλά για ενδεχόµενο ύπαρξης καύσιµης
ύλης αγνώστου προελεύσεως. Δεν θα πρέπει να µας απασχολή-
σει το θέµα αυτό και οι προεκτάσεις του; Τι λέει η πρόταση του
ΠΑΣΟΚ για το θέµα; Τίποτε. Σιωπή.

Δεύτερον, το πόρισµα αρνείται την ύπαρξη κεντρικού σχεδια-
σµού στο θέµα του µπαζώµατος, δίνοντας στα κυβερνητικά στε-
λέχη που βρέθηκαν εκεί τον ρόλο του αµέτοχου, του απλού
παρατηρητή. Το σηµείο αυτό του πορίσµατος έσπευσαν ασµένως
να το υποστηρίξουν και να χειροκροτήσουν επιφανή στελέχη της
Νέας Δηµοκρατίας.

Εµείς, όµως, τι καταλαβαίνουµε από αυτό, κύριοι της Νέας Δη-
µοκρατίας; Ότι προτιµάτε να πούµε τον κ. Τριαντόπουλο βλάκα
παρά ένοχο. Τι καταλαβαίνουµε, επίσης, όταν αναφέρετε ότι δεν
υπήρχε κεντρικός σχεδιασµός; Ότι από το πόρισµα και την πρό-
ταση του ΠΑΣΟΚ προκύπτει λόγος αθώωσης του κ. Τριαντόπου-
λου προκαταβολικά και όχι µόνο για τον Υφυπουργό, τον Υφυ-
πουργό παρά τω Πρωθυπουργώ, αλλά και για τον ίδιο τον Πρω-
θυπουργό της χώρας που κανονικά του έδινε τις εντολές.

Τρίτον, από το πόρισµα προκύπτουν ισχυρές ενδείξεις τελέ-
σεως κακουργηµάτων από ευρύτερο αριθµό πολιτικών - κυβερ-
νητικών στελεχών, κακουργήµατα που έχουν να κάνουν µε
αδικαιολόγητες και ηθεληµένες παραλείψεις, για να διασφαλιστεί
ένα ασφαλές σιδηροδροµικό δίκτυο στη χώρα, παραλείψεις οι
οποίες τελικά οδήγησαν στον θάνατο των πενήντα επτά αθώων
ψυχών. Τι λέει για αυτό η πρόταση του ΠΑΣΟΚ; Και πάλι τίποτα.
Σιωπή.

Εδώ θα πρέπει να καταθέσουµε έναν προβληµατισµό, που νο-
µίζουµε ότι απηχεί ταυτόχρονα και τον προβληµατισµό του ελλη-
νικού λαού. Ποιος είναι ο πρόεδρος της επιτροπής που συνέταξε
το πόρισµα; Ο κόσµος το έχει τούµπανο και εσείς κρυφό καµάρι.
Είναι ο συνεργάτης και φίλος της κ. Ντόρας Μπακογιάννη, συ-
νεργάτης του πρώην Προέδρου του ΟΣΕ Γιάννου Γραµµατίδη,
στέλεχος της Ρυθµιστικής Αρχής Σιδηροδρόµων και τέως Νοµι-
κός Σύµβουλος της Hellenic Train. Έχει, δηλαδή, τόσα ασυµβί-
βαστα, που απαγορεύεται να τεθεί υπ’ όψιν της προανακριτικής
αυτό το πόρισµα ως ιδιαίτερο αποδεικτικό µέσο. Και µόνο µε τις
παραπάνω «ιδιότητες» του προέδρου της επιτροπής ελέγχεται
ως αναξιόπιστο.

Είναι, όµως, αναξιόπιστο το πόρισµα του ΕΟΔΑΣΑΑΜ ως απο-
δεικτικό µέσο και ειδικότερα και πιο συγκεκριµένα στο σηµείο
που υποστηρίζει ότι δεν υπήρχε κεντρική εντολή για το µπάζωµα.
Αυτό το υποστηρίζουµε µε κάθε βεβαιότητα για έναν απλό λόγο.
Διότι εσείς, η ίδια η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας, έχετε
υπογράψει απόφαση στην οποία οµολογείτε ότι δόθηκαν εντο-
λές. Εξηγώ: Είναι η απόφαση που υπέγραψε ο Υφυπουργός σας
Ιωάννης Τσακίρης για την εκταµίευση 682.000 ευρώ για το µπά-
ζωµα. Αυτή η απόφαση εκταµίευσης ρητώς αναφέρει ότι στη συ-
νεδρίαση του συντονιστικού της Πολιτικής Προστασίας δόθηκαν
εντολές στην Περιφέρεια της Λάρισας για το µπάζωµα. Όλοι ξέ-
ρουµε ότι παρών σε αυτή τη συνεδρίαση ήταν ο Υφυπουργός
παρά τω Πρωθυπουργώ κ. Τριαντόπουλος. Χωρίς αυτές τις εντο-
λές, ο κ. Αγοραστός δεν θα είχε κάνει τίποτα. 

Δεν απευθύνεστε σε αφελείς. Τι θέλετε να πιστέψουµε; Ότι
υπήρχε Υφυπουργός στη συνάντηση του συντονιστικού της Πο-
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λιτικής Προστασίας και καθόταν µε σταυρωµένα τα χέρια και πα-
ρακολουθούσε απαθής και αµέτοχος τη συνεδρίαση; 

Εµείς, λοιπόν, και µαζί µας όλος ο ελληνικός λαός, είµαστε εξό-
χως πάρα πολύ επιφυλακτικοί και αδυνατούµε να αποδεχτούµε
αβασάνιστα αυτό το πόρισµα που εσπευσµένως δηµοσιεύτηκε
την παραµονή των συλλαλητηρίων της 28ης Φεβρουαρίου που
µας πέρασε. 

Βέβαια, ακόµα και µέσα σε αυτό το πόρισµα παρεισέφρησαν
και αδιαµφισβήτητες παραδοχές, όπως αυτή ότι µε το µπάζωµα
καταστράφηκαν σηµαντικά αποδεικτικά στοιχεία και ότι αλλοι-
ώθηκε ο τόπος του δυστυχήµατος, ο τόπος του εγκλήµατος. 

Αυτό, κύριοι του ΠΑΣΟΚ, δεν µπορεί να οδηγεί µόνο στο πληµ-
µέληµα. 

Η πρόταση του ΠΑΣΟΚ, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, σας
δίνει µία σανίδα σωτηρίας και στρατηγικού ελιγµού. Ποια; Να
αποδεχθείτε τη σύσταση της προανακριτικής επιτροπής ως έν-
δειξη τάχα ανωτερότητας, µεγαθυµίας και πολιτικού ήθους, αλλά
µετά, µε σηµαία ακριβώς αυτό το πόρισµα, να απαλλάξετε τον
Υφυπουργό σας και άλλους µαζί, γιατί τρέµει το φυλλοκάρδι σας
τι θα µπορούσε να «κελαηδήσει» για τον Πρωθυπουργό σας ο κ.
Τριαντόπουλος καθισµένος στο εδώλιο του κατηγορουµένου, αν
είχε παραπεµφθεί, που σίγουρα δεν θα παραπεµφθεί από την επι-
τροπή. 

Δεν µπορείτε όµως να κρύψετε αυτό που φωνάζει όλη η Ελ-
λάδα -θα έλεγα καλύτερα, όλη η υφήλιος-, ότι έγιναν σηµεία και
τέρατα εκείνη τη νύχτα. Και θα βρεθεί το τέρας που διέταξε να
πεταχτούν τα οστά νέων ανθρώπων µερικά χιλιόµετρα παρα-
κάτω, αρκεί να µη µαθευτεί τι πραγµατικά συνέβη. 

Εµείς θεωρούµε ότι η προανακριτική αυτή έπρεπε να συσταθεί
υπό δύο προϋποθέσεις: Για περισσότερα άτοµα και για βαρύτερα
αδικήµατα και δη κακουργήµατα. Δεν θα κάνουµε διαφορετικές
προανακριτικές, άλλη για να παραπέµψετε τον πρώην Υπουργό
Μεταφορών και άλλη για να αθωώσετε τον στενό συνεργάτη του
Πρωθυπουργού. Θα πρέπει να συσταθεί µία και εφόσον τα στοι-
χεία επαρκούν, όλοι να παραπεµφθούν. Τα αναφέραµε παρα-
πάνω. 

Η σειρά του εγκλήµατος είναι ως εξής: 717, σύγκρουση, πυ-
ρόσφαιρα, µπάζωµα. Αυτές οι τέσσερις πράξεις κρύβουν πολλά
και διαφορετικά εγκλήµατα. 

Ποιος επέτρεψε να κινούνται στην ίδια γραµµή δύο τρένα µε
αντίθετη κατεύθυνση; Και για να επανέλθω, γιατί τα τρένα ξεκί-
νησαν -θα το πω αυτό, αγαπητοί µου- από το 2010, θα έλεγα, την
τραγική τους πορεία προς τη σύγκρουση; 

Όταν µπαίναµε στα εγκληµατικά µνηµόνια, που σχεδόν όλοι
σας υπογράψατε, τότε ξεπουλήθηκε και διαλύθηκε ο ΟΣΕ. Τότε
αποψιλώθηκε, αποδυναµώθηκε από το εργατικό του προσωπικό. 

Ενδεικτικώς αναφέρω, ο ΟΣΕ θα έπρεπε να διαθέτει δύο χιλιά-
δες εκατό ογδόντα τέσσερις υπαλλήλους, εκ των οποίων τετρα-
κόσιοι δώδεκα σταθµάρχες και διακόσιοι πενήντα πέντε κλειδού-
χοι. Τον Σεπτέµβριο του 2024 διέθετε πεντακόσιους ογδόντα
εννιά υπαλλήλους, εκ των οποίων εκατό οκτώ σταθµάρχες και πε-
νήντα επτά κλειδούχοι. Τον Δεκέµβριο του 2023, που µας ενδια-
φέρει, διέθετε εξακόσια σαράντα πέντε άτοµα προσωπικό, εκ των
οποίων εκατό δεκαεπτά σταθµάρχες και εξήντα τέσσερις κλει-
δούχοι. Αν πάµε και παλαιότερα, τον Δεκέµβριο του 2022 διέθετε
επτακόσια τριάντα πέντε άτοµα, εκ των οποίων εκατόν τριάντα
περίπου σταθµάρχες και εξήντα τέσσερις κλειδούχοι. 

Αυτό πέτυχαν τα εγκληµατικά µνηµόνιά σας. Έτσι φτάσαµε,
συν τοις άλλοις, και στο έγκληµα. 

Για να επανέλθω, η µη εκτέλεση της διαβόητης σύµβασης 717
οδήγησε -ξαναλέω- σε κακουργήµατα και θανάτους. Οι υπεύθυ-
νοι για το πώς θα πρέπει να διερευνηθούν, γιατί έγινε έκρηξη και
γιατί αδυνατούµε να βρούµε στοιχεία γι’ αυτήν. 

Δυστυχώς, τίποτα δεν έχει αλλάξει. Τα τρένα συνεχίζουν τις
επικίνδυνες, τραγικές και θανατηφόρες πορείες τους. Στην εποχή
-αυτό είναι ανήκουστο- της απόλυτης τεχνολογικής επανάστασης
-επαίρεστε συχνά-πυκνά ότι είστε πρωτοπόροι, µόνο στα λόγια-,
την ώρα που η τηλεµατική σε όλο τον κόσµο έχει αλλάξει τις µε-
ταφορές και όχι µόνο, εδώ στην Ελλάδα του 2023, και σήµερα
ακόµη που µιλάµε, τα τρένα λειτουργούν όπως στην εποχή του
καρβουνιάρη µε τις ατµοµηχανές: Κοµµένα καλώδια, κλοπή κα-

λωδίων από συµµορίες των Ροµά -να λέγεται αυτό-, έλλειψη συ-
νεννόησης των σταθµαρχών, σβησµένοι σηµατοδότες, βραχυκυ-
κλώµατα που δηµιουργούν καθηµερινές καθυστερήσεις, έλλειψη
αισθητήρων που θα έπρεπε να έχουν τοποθετηθεί στις γραµµές
εδώ και καιρό. Επαναλαµβάνω, σύστηµα τηλεµατικής ανύπαρκτο!
Διάλυση παντού! Και η πρόταση του ΠΑΣΟΚ δεν πρόκειται να
δώσει καµιά απάντηση σε αυτά. 

Εµείς, λοιπόν, µε αίσθηµα ευθύνης, δεν θα ψηφίσουµε την
προανακριτική. Αλλά, σας προειδοποιούµε ότι αν εφαρµόσετε
την τακτική «ψεκάστε - σκουπίστε - τελειώσατε», δεν θα περάσετε
καλά εκεί µέσα. Τα στόµατα έχουν πλέον ανοίξει. Εκατοµµύρια
κόσµος, ο ελληνικός λαός που ήταν στους δρόµους και άλλοι που
ήταν στα σπίτια τους, είναι ο κριτής µας. 

Ουαί και αλίµονό σας αν προσπαθήσετε να µετατρέψετε, κατά
το συνήθειό σας, την προανακριτική σε πλυντήριο ξεπλύµατος
των ενοχών σας για την απαλλαγή σας!

Η Νίκη δεν θα µείνει άπραγη. Ετοιµάζουµε και καταθέτουµε
δική µας πρόταση για σύσταση προανακριτικής επιτροπής, σε
µια προσπάθεια να απαντηθούν όλα αυτά τα ερωτήµατα που τέ-
θηκαν παραπάνω, να βρεθούν οι πραγµατικοί πολιτικοί και κυβερ-
νητικοί ένοχοι και να κάτσουν στο σκαµνί. Για κακουργήµατα και
όχι για απαλλαγή! Για αποκάλυψη των εγκληµάτων και όχι για συ-
γκάλυψη! 

Είµαστε µόνο δέκα Βουλευτές στη Νίκη, αλλά ελπίζουµε ότι
και άλλα κόµµατα θα συνταχθούν µε την προσπάθεια µας για τη
σύσταση µιας πραγµατικής προανακριτικής επιτροπής που θα
οδηγήσει σε µια δίκη δίκαιη, καθαρή και, επιτέλους, στην από-
δοση των ευθυνών. 

Έτσι θα αναπαυθούν οι πενήντα επτά αθώες ψυχές. Έτσι,
όπως ακούγεται συχνά, θα κλείσουν και οι τάφοι. Και θα αποδο-
θεί δικαιοσύνη, πράγµα που θέλει διακαώς και ο ελληνικός λαός.
Έτσι θα λάµψει η δικαιοσύνη. 

Το είχα πει πέρυσι µέσα σε αυτή την Αίθουσα, θα µιλάµε για
Ελλάδα πριν από τα Τέµπη και για Ελλάδα µετά τα Τέµπη. Κά-
ποιοι τότε γελούσαν συγκαταβατικά, µε ειρωνεία. Είδατε, όµως,
τον λαό στους δρόµους και το καταλάβατε. 

Εσείς της Νέας Δηµοκρατίας, της Κυβέρνησης Μητσοτάκη,
ανήκετε στην Ελλάδα πριν από τα Τέµπη, στη χώρα της αναξιο-
πρέπειας, στη χώρα της λαµογιάς, της woke ατζέντας, της πα-
τριδοκαπηλίας, των εθνικών παραχωρήσεων, στη χώρα που έδιω-
ξε τα παιδιά της στα ξένα, που πρόδωσε τον λαό της µε την οι-
κονοµική φρίκη, τη χώρα που σκότωσε ακόµη τα παιδιά της, τη
χώρα του µπαζώµατος. 

Δεν έχουµε καµία σχέση µε εσάς και µε αυτή την αγνώριστη,
όπως την καταντήσατε, χώρα. Οραµατιζόµαστε και αγωνιζόµαστε
για την Ελλάδα του καθαρού βλέµµατος, τη µάνα πατρίδα, που
σέβεται και φροντίζει τα παιδιά της, τη γαλανόλευκη πατρίδα,
που κάνει τον σταυρό της ορθόδοξα, την Ελλάδα που δακρύζει
όταν ακούει τα ονόµατα των παιδιών που δολοφονήθηκαν στα
Τέµπη. 

Κακά τα ψέµατα, µε βάση προηγούµενες εµπειρίες διερεύνη-
σης ευθυνών στη Βουλή για εγκλήµατα, ο λαός είναι πάρα πολύ
επιφυλακτικός. 

Λόγια παχιά ακούγονται, όµως µέσα στον κυκεώνα αγορεύ-
σεων και αντεγκλήσεων πολλές φορές η αλήθεια πνίγεται και η
Κυβέρνηση θα κάνει τα πάντα για να µπαζωθεί αυτή η αλήθεια.
Έχει ειπωθεί -διάβασα παλαιότερα- ότι αν θέλεις να µη λυθεί ένα
θέµα, παράπεµψέ το σε µια επιτροπή.

Εµείς έχουµε εµπιστοσύνη στους γονείς, οι οποίοι δεν πρόκει-
ται να αφήσουν το θέµα αν δεν αποδοθεί δικαιοσύνη. Αυτοί -και
τους ευχαριστούµε γι’ αυτό- έφτασαν σε αυτό το επίπεδο αυτήν
τη σκοτεινή υπόθεση. Έχουµε εµπιστοσύνη στον λαό µας που
αντιλήφθηκε το µέγεθος του εγκλήµατος. Αυτήν την Ελλάδα
εµπιστευόµαστε. Αυτήν την Ελλάδα θέλουµε και «ας τρώγωµεν
πέτρες», όπως ακουγόταν κάποτε στην Κύπρο, στους αγώνες της
ΕΟΚΑ. Είστε το ψευτορωµαίικο που τελειώνει. Θέλετε, δεν θέ-
λετε, θα ανατείλει το ρωµαίικο, η Ελλάδα που θα φέρει και πάλι
το χαµόγελο στον λαό της. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Δηµοκρατικού Πατριω-

τικού Κινήµατος - ΝΙΚΗ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κι εµείς ευχαριστούµε
τον κ. Νατσιό.

Τώρα θα ακολουθήσει η τοποθέτηση κάποιων συναδέλφων
από τον δεύτερο κύκλο του καταλόγου. Στις 15.30’ τον λόγο θα
πάρει ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλαγής κ. Ανδρου-
λάκης, ενώ στις 16.00’ περίπου θα τοποθετηθεί µε την οµιλία της
η Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας κ. Ζωή Κωνσταντοπούλου.

Καλώ στο Βήµα την Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Άννα
Ευθυµίου. 

Ορίστε, κυρία Ευθυµίου, έχετε τον λόγο.
ΑΝΝΑ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Τα Τέµπη είναι δάκρυα και πόνος και αυτός ο πόνος αγγίζει

βαθιά όλη την κοινωνία. Την Παρασκευή η κοινωνία στάθηκε
δίπλα στους συγγενείς των θυµάτων και µοιράστηκε τον πόνο
τους. Ένας πόνος βουβός, που διαπερνά όλους µας, όλους µας
γιατί ως γονείς εκείνη την τραγική νύχτα µοιραία νιώσαµε ότι
µπορεί να ήταν και το δικό µας το παιδί σε εκείνο το µοιραίο
τρένο. Το αίτηµα είναι καθολικό: Αλήθεια. Δικαιοσύνη. Ποτέ ξανά.
Ένα καλύτερο κράτος για ένα καλύτερο µέλλον των παιδιών µας. 

Η Κυβέρνηση και η Νέα Δηµοκρατία είµαστε εδώ. Πρώτον, για
να κάνουµε πράξη το «ποτέ ξανά». Δεύτερον, να εµπιστευτούµε
τη δικαιοσύνη να κάνει τη δουλειά της. Τρίτον, µέσα από αυτήν
την προανακριτική, µέσα στο πλαίσιο που θέτει το αίτηµα του
ΠΑΣΟΚ, να συνδράµουµε στην αλήθεια. Θέλουµε να φέρει απο-
τελέσµατα αυτή η προανακριτική. Αν το θέλουµε όλοι όµως, θα
είναι σίγουρα ανώφελο να λειτουργήσουµε µε µικροπολιτική σκο-
πιµότητα. Τακτικισµοί και τοξικότητα δεν ωφελούν. 

Σήµερα µου έκανε εντύπωση η εισήγηση του ΠΑΣΟΚ. Αυτήν
τη στιγµή, σήµερα, συζητάµε την προανακριτική για τον κ. Τρια-
ντόπουλο. Όµως, χωρίς στοιχεία περαιτέρω από τη δικαιοσύνη,
χωρίς καν να έχει συσταθεί η προανακριτική επιτροπή, χωρίς καν
να έχει ξεκινήσει τη διαδικασία έρευνας η προανακριτική επι-
τροπή, ήρθε εδώ στην ουσία µε µία καταδίκη για τον κ. Τριαντό-
πουλο και µε ένα µεγάλο κατηγορώ για τον Πρωθυπουργό. Το
80% της εισήγησης του ΠΑΣΟΚ ήταν αυτό. Κατ’ εµέ, αποκαλύ-
πτονται τα κίνητρα αυτής της προανακριτικής του ΠΑΣΟΚ. Δεν
είναι η διερεύνηση της αλήθειας, είναι η δογµατική στοχοποίηση
της Κυβέρνησης και του Πρωθυπουργού. Αυτά είναι τα κίνητρα
της προανακριτικής του ΠΑΣΟΚ, όπως φάνηκε από την εισήγηση
σήµερα του ΠΑΣΟΚ. Άρα θεωρώ ότι πρέπει να σταθούµε στο
ύψος των περιστάσεων, να επιδείξουµε ψυχραιµία για να χειρι-
στούµε τη διαδικασία αυτή, γιατί αυτό ζητά η κοινωνία και η κοι-
νωνία θα µας µετρήσει όλους. 

Ποιο είναι, λοιπόν, το αίτηµα αυτής της προανακριτικής; Μη
σωστή οριοθέτηση του χώρου, µη σωστή συλλογή στοιχείων µε
δόλο, µε σκοπό τη συγκάλυψη και φερόµενο τον κ. Τριαντό-
πουλο. Εµείς λέµε «ναι» στο αίτηµα για την προανακριτική. Δεν
αποδεχόµαστε, όµως, την κατηγορία για τη συγκάλυψη. Την
απορρίπτουµε. Δεν λέµε «όχι» φυσικά στη διερεύνηση των αστο-
χιών, των σωστών ή λάθος χειρισµών, τη µη τήρηση των πρωτο-
κόλλων επί του πεδίου. Αυτή είναι δουλειά που θα την κάνει η
δικαιοσύνη και καλά κάνει και θα την κάνει. Όµως, άκουσα σή-
µερα στην εισήγηση του ΠΑΣΟΚ να λέει ότι υπάρχουν αποχρώ-
σες ενδείξεις. Αποχρώσες ενδείξεις υπάρχουν γι’ αυτούς που
παραπέµπονται. Εδώ το άρθρο 86 του Συντάγµατος λέει ότι
µόλις πέσει η έρευνα του δικαστικού προσώπου σε πολιτικό πρό-
σωπο, τότε αµελλητί στέλνεται στη Βουλή. 

Τώρα, πού στηρίζουµε εµείς ότι δεν υπάρχει συγκάλυψη; Πρώ-
τον, στο ΦΕΚ αρµοδιοτήτων του κ. Τριαντόπουλου. Είχε αρµο-
διότητες κρατικής αρωγής, δηλαδή να συντονίσει τις ενέργειες
στήριξης των οικογενειών των θυµάτων. Θυµάστε -πραγµατικά
δεν νοµίζω να ξεχάσαµε όλοι- την τραγικότητα της κατάστασης
και τη συναισθηµατική φόρτιση όλων των εµπλεκόµενων. Μάχη
για να βρούµε ζωντανούς. Μάχη για να βρούµε ποιοι ήταν οι νε-
κροί. Μάχη για να ταυτοποιηθούν οι σοροί, µέσα σε έναν καται-
γισµό fake news για επιβάτες που πέθαναν και δεν είχαν εισιτή-
ριο, για βαγόνια που εξαϋλώθηκαν. 

Και τι έρχεται τώρα να µας πει η Αντιπολίτευση; Ότι αυτήν την
τραγική στιγµή που εµείς βγάζαµε νεκρούς και προσπαθήσαµε
να σώσουµε ζωντανούς θα µπορούσαµε να είχαµε το νου µας να
κάνουµε συγκάλυψη, αυτό έρχεται να µας πει. Ούτε εµείς, ούτε

και κανείς άλλος, αλλά ούτε και εσείς ως Αντιπολίτευση στη θέση
µας θα µπορούσατε να κάνετε κάτι τέτοιο, αλλά τώρα έρχεστε
εκ των υστέρων και εκ του ασφαλούς.  

Φυσικά, θέλω να προσθέσω κι ακόµη έναν κρίσιµο παράγοντα.
Δεν υπήρχε προηγούµενη εµπειρία από ένα τέτοιο δυστύχηµα.
Δεν υπήρχαν προηγούµενα διδάγµατα. Αυτό προκύπτει και από
τα όσα είπε ο πρόεδρος του ΕΟΔΑΣΑΑΜ. Αυτό σηµαίνει έλλειψη
εκµάθησης, έλλειψη εκπαίδευσης όλων των εµπλεκοµένων φο-
ρέων στον χειρισµό τέτοιων καταστάσεων. 

Επειδή µετά το πόρισµα του ΕΟΔΑΣΑΑΜ υπάρχει ένα άλλο
τοπίο, εγώ θα ήθελα να τονίσω κάποια πράγµατα τα οποία είπε.
Λέει, λοιπόν, στις παραγράφους 6.55, 5.59 και 5.89 του πορίσµα-
τος ότι «ως προς τα αίτια των λαθών στη διαχείριση του σηµείου
του δυστυχήµατος ή της συλλογής των στοιχείων, ο ΕΟΔΑΣΑΑΜ
δεν διαπιστώνει δόλο, αλλά έλλειψη γνώσης και εµπειρίας». Επί-
σης, στην παράγραφο 5.71 λέει ότι «η Κυβέρνηση, ναι, ήταν στον
τόπο του δυστυχήµατος από τις πρώτες ώρες, αλλά όλα τα κυ-
βερνητικά στελέχη λειτουργούσαν µε ρόλο παρατηρητή». 

Καταλήγοντας, θέλω να επισηµάνω και άλλα δύο στοιχεία. Το
ίδιο κατηγορητήριο του ΠΑΣΟΚ δεν περιγράφει πουθενά καµία
εντολή ή καµία απόφαση από πλευράς κυβερνητικών στελεχών.
Επίσης, δεν αναφέρεται, δεν επικαλείται και καµία µαρτυρία. 

Κλείνοντας, λοιπόν, τα υπόλοιπα θα αποτελέσουν αντικείµενο
της προανακριτικής. Είναι σηµαντικό από όλη αυτήν τη διαδικα-
σία να γίνει πράξη το «ποτέ ξανά» και να έχουµε ένα καλύτερο
κράτος και ένα καλύτερο µέλλον για τα παιδιά µας.

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κι εµείς ευχαριστούµε
την κ. Ευθυµίου.

Τον λόγο τώρα έχει η Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλ-
λαγής κ. Ευαγγελία Λιακούλη. 

Ορίστε, κυρία Λιακούλη.
ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Τι να πρωτοπείς και τι να απαντήσεις, κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, στα όσα ακούµε από την πλευρά της Κυβέρνησης σή-
µερα για τη σύσταση προανακριτικής επιτροπής, που κατά τα
άλλα την υπερψηφίζει, πλην όµως εκ των έσω την αποδοµεί, λέ-
γοντας ότι στην πραγµατικότητα κακώς το κάνουµε αυτό, αλλά
άντε, για να µην «γκρινιάζετε», να το κάνουµε κι αυτό, για να µην
έχετε να µας λέτε.

Κοιτάξτε, ο ελληνικός λαός δύο φορές το τελευταίο χρονικό
διάστηµα, που κατά εκατοµµύρια σεµνά, υπεύθυνα, συνειδητά
αλλά και αποφασιστικά κατέβηκε σε δρόµους και πλατείες πρέ-
πει, να κατανοήσετε ότι υιοθέτησε κατ’ αρχάς τα παιδιά των Τε-
µπών. Τα έκανε παιδιά του. Τα ενέταξε στα συλλογικά µας εθνικά
πένθη.

Αναφέρεται στη µνήµη τους και κορυφώνει επετειακά. Αυτό το
κατάφεραν οι γονείς, οι τραγικοί γονείς που µέσα στον πόνο τους
ξεπέρασαν τον «µικρό» τους εαυτό και βρήκαν τον µεγάλο και
στη µνήµη των παιδιών τους, που είναι άταφα ακόµα, κατάφεραν
να κάνουν «σηµαία αγώνα» τη δικαίωση. 

Και το «αρχέγονο τύµπανο» χτύπησε στην καρδιά των Ελλή-
νων. Ήταν αρχέγονος ο ρυθµός που άκουσε για τους άταφους
νεκρούς -θα το θυµάστε αυτό;-, πως ήταν η εσχάτη τιµωρία για
τους αρχαίους µας προγόνους µας. Και επαναλαµβάνεται τώρα
και αγγίζει θεµελιακές χορδές. 

Γι’ αυτό µη γελάτε. Είναι µεγάλο αυτό που έγινε, µεγάλο αυτό
που γίνεται και µεγάλο αυτό που έρχεται, γιατί άγγιξε τους πά-
ντες, πέρα από τα κόµµατα, πέρα από την Αντιπολίτευση, τη Συ-
µπολίτευση, τις κυβερνήσεις. Εµείς θα πρέπει να σταθούµε
στιβαροί απέναντι στο χρέος.

Μαζί µε όλα αυτά ο ελληνικός λαός είπε στην Κυβέρνησή σας:
Η παράσταση έλαβε τέλος, η αυλαία πέφτει, το θέατρο του πα-
ραλόγου πρέπει να σταµατήσει». 

Το παρακράτος σας, που είναι ισχυρότερο από το κράτος,
ακώλυτα τουλάχιστον δεν µπορεί να συνεχίσει. Το ελληνικό κρά-
τος αποδείξατε εσείς µέσα από την ιστορία των Τεµπών ότι µπο-
ρεί πραγµατικά να κάνει θαύµατα σε χρόνο µηδέν. Και πώς;
Μπαζώνοντας και ξεµπαζώνοντας σε µιάµιση ακριβώς µέρα. Το
παρακολουθούσαµε εµείς που ήµασταν τουλάχιστον στην εκλο-
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γική περιφέρεια που συνέβη η µεγάλη τραγωδία. 
Μακάρι να ήταν επιτελικό το κράτος όσο αποτελεσµατικό είναι

το παρακράτος. Θα καταφέρνατε πολλά πράγµατα. Να ξεµπα-
ζώσετε, για παράδειγµα, πολλά µπάζα στο πεδίο της ακρίβειας,
της ενεργειακής ολιγαρχίας, στο Ταµείο Ανάκαµψης, στους
πληµµυρισµένους, στους καθηµαγµένους. Όλα αυτά θα τα εί-
χατε καταφέρει. Όµως, µόνο το παρακράτος µπορείτε να λει-
τουργήσετε.

Και µέσα στις Απόκριες και ενώ έγιναν όλα αυτά βρέθηκε ο
Πρωθυπουργός της χώρας, που ήξερε και δεν ήξερε, που
άκουσε και δεν άκουσε, που του είπαν και τα είπε, αλλά καλά δεν
τα ήξερε, να δει κατά πρόσωπο στον εθνικό καθρέφτη και αφού
κοίταξε τον εθνικό καθρέφτη, ήρθε φιλοσοφώντας να µας πει ότι
δεν του άρεσε αυτό που είδε. 

Είδε, λέει, την «άσχηµη πλευρά της χώρας» χωρίς να πει ότι
κυβερνά από το 2019, χωρίς να πει ότι το 2019 για να κυβερνήσει
είπε στον ελληνικό λαό ότι θα φτιάξει ασφαλείς µεταφορές,
χωρίς να πει ότι το 2023, µετά το έγκληµα των Τεµπών, είπε ότι
θα ξαναφτιάξει τον σιδηρόδροµο και βέβαια χωρίς να πει ότι
τώρα που ανέλαβε, λέει, την προσωπική ευθύνη για να φτιάξει τα
πράγµατα καλά, έχουν χαθεί ήδη πενήντα επτά άνθρωποι και ενε-
νήντα εννέα ακόµη σέρνονται από τα τραύµατα είτε του σώµατος
είτε της ψυχής. 

Αυτά µας είπε για τον εθνικό καθρέφτη. Εµείς, όµως, στον
εθνικό καθρέφτη βλέπουµε άλλα. Ξεπεράσαµε όλες τις προσβο-
λές για τους ψεκασµένους κ.λπ., για τους συνωµότες και βρισκό-
µαστε τώρα τετ α τετ µε την ίδια την ιστορία του πράγµατος. Ο
Πρωθυπουργός της χώρας βλέπουµε στον εθνικό καθρέπτη να
προχωρά στον δρόµο και να λέει: Μα, δεν υπήρχε απολύτως κα-
νένα πρόβληµα, ανθρώπινο λάθος ήταν. Μα, δεν έχει σύνδεση η
717 σύµβαση µε τη συγκεκριµένη τραγωδία. Ο Πρωθυπουργός
δεν το είπε αυτό της χώρας; Στον εθνικό καθρέφτη, λοιπόν, τον
βλέπω. Ο Πρωθυπουργός της χώρας δεν είπε ότι δεν έγινε κανένα
µπάζωµα στην περιοχή, δεν είπε ότι δεν αποκρύφτηκε κανένα
στοιχείο, δεν είπε ότι ήταν έλαια σιλικόνης και καµία πυρόσφαιρα;
Ο Πρωθυπουργός της χώρας δεν τα είπε αυτά; Στον εθνικό κα-
θρέφτη τον βλέπω τον Πρωθυπουργό της χώρας. Ο Πρωθυπουρ-
γός δεν είπε ότι δυστυχώς η εξεταστική επιτροπή ήταν µια άτυχη
στιγµή για το ελληνικό Κοινοβούλιο και έδωσε εσάς, τους Βου-
λευτές της Συµπολίτευσης, τροφή για τα κανόνια;

Αυτό έκανε ο Πρωθυπουργός της χώρας. Σας κρέµασε στα µα-
νταλάκια ο ηγέτης, ο Αρχηγός της Κοινοβουλευτικής σας Οµά-
δας, ενώ ακολουθούσατε το σχέδιό του και τις εντολές του
Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής Οµάδας όντες. 

Τώρα, λοιπόν, ποιος είναι εκείνος ο οποίος µιλά στον ελληνικό
λαό και ποιος µιλά για σκοπιµότητες από την πλευρά της Αντιπο-
λίτευσης µετά και το πόρισµα που πρόσθεσε και νέα στοιχεία στη
δική µας την υποβολή πρότασης για σύσταση προανακριτικής
επιτροπής του ΕΟΔΑΣΑΑΜ, στον οποίο ακούω σήµερα πολλοί
δυστυχώς να αναφέρεστε Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας
χωρίς να έχετε αντιληφθεί να αντιληφθεί τι λέει. 

Ο Οργανισµός, λοιπόν, είπε, κύριε Υπουργέ, ότι αυτό που κά-
νατε στον τόπο του εγκλήµατος ήταν πρωτοφανές και µοναδικό
για τα ιστορικά δεδοµένα όχι µόνο της Ελλάδας, αλλά και του κό-
σµου. Μεταφράστε το σας παρακαλώ. Έχει µια καταλυτική έκ-
φραση: Δεν ιερολογήσατε τον χώρο, λέει ο Οργανισµός, δεν τον
περιφρουρήσατε κατά τρόπο που τα στοιχεία να είναι ικανά και
αυτό δείχνει και τη δολιότητα όλων όσοι βρέθηκαν στη συγκεκρι-
µένη σύσκεψη και του κ. Τριαντόπουλου, Υφυπουργού παρά τω
Πρωθυπουργώ, που βρέθηκε εκεί και έκανε τον συγκεκριµένο συ-
ντονισµό στη συγκεκριµένη σύσκεψη, από την οποία έφυγε ο δι-
οικητής της τροχαίας της Λάρισας λέγοντας: Δεν είναι δυνατόν
σήµερα να το κάνω αυτό, αφού χθες ανέλαβε ανακριτής και ει-
σαγγελέας για τη συγκεκριµένη υπόθεση.

Είδατε, κύριε Φλωρίδη, πώς έρχεται η ώρα, που τότε εν πλήρει
συνειδήσει -τουλάχιστον εγώ δεν είδα τότε, δεν διέκρινα λόγο
άρσης του καταλογισµού σας- είπατε ότι είµαστε για τα µπάζα.
Είδατε τι αποδείχτηκε τελικά απόλυτα και µε έναν εµφανέστατο
τρόπο τι έγινε στον συγκεκριµένο χώρο του εγκλήµατος; Είδατε
τι ακριβώς συντέλεσε ώστε να µη βρεθεί η αλήθεια και να µιλάτε
για έλαια σιλικόνης και άλλα πολλά;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ολοκληρώστε, κυρία
Λιακούλη.

ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Επειδή άκουσα, επίσης, για τις αποχρώσες ενδείξεις, κοιτάξτε

καταλαβαίνω.
Τι να σας πω τώρα, κυρία Ευθυµίου; Σέβοµαι απόλυτα. Οι απο-

χρώσες ενδείξεις είναι στοιχειώδεις νοµικές γνώσεις, µου επιτρέ-
πεται, πρωτοετούς φοιτητή της Νοµικής. Οι αποχρώσες ενδείξεις
προέκυψαν για τους υπόλοιπους της συσκέψεως και παραπέµ-
φθηκαν στα δικαστήρια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κλείστε σας παρα-
καλώ.

ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Για τα πολιτικά πρόσωπα είµαστε
εµείς υπεύθυνοι, η Βουλή, να τα παραπέµψουµε και εσείς δεν θέ-
λετε. Εµείς, όµως, πρέπει να τα ερευνήσουµε και όταν τα βρούµε,
να αποταθούµε στη δικαιοσύνη. 

Σταµατήστε, επιτέλους, να παρακωλύετε τον ρόλο της δικαιο-
σύνης. Αφήστε τη δικαιοσύνη ανεµπόδιστα να κάνει τη δουλειά
της. Βρείτε, ψάξτε και αφήστε τις µεγαλοστοµίες για τα µπάζα,
διότι, όπως βλέπετε, εκεί ακριβώς η υπόθεσή σας πήγε. Ο ελλη-
νικός λαός έδωσε ηχηρή απάντηση, δυνατή απάντηση, που θα
σας στοιχειώνει και θα σας ακολουθεί. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλ-
λαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο τώρα έχει ο
Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Γεώργιος Γα-
βρήλος. 

Ορίστε, κύριε Γαβρήλο, έχετε τον λόγο. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΑΒΡΗΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Είναι µια σηµαντική στιγµή για την ελληνική Βουλή σήµερα και

µε την κοινωνία έξω να µας παρακολουθεί µετά τα µεγαλειώδη
συλλαλητήρια αυτού του κόσµου που αναζητά την αλήθεια, τη
διαλεύκανση της υπόθεσης και την απόδοση δικαιοσύνης, κάτι
που αρνείται ο κ. Μητσοτάκης και η Κυβέρνησή του για δύο ολό-
κληρα χρόνια. 

Γι’ αυτό δεν µπορεί να µένει στη θέση του, διότι πάνδηµο αί-
τηµα είναι η απόδοση δικαιοσύνης σε αυτή τη µεγάλη υπόθεση
της χώρας και ασφαλώς όλος αυτός ο κόσµος βγαίνει έξω και
διαδηλώνει έχοντας και υπόστρωµα αυτή η µεγαλειώδης εξέ-
γερση την καθηµερινότητά του, τη ζωή του, τον τρόπος που ζει
έξι χρόνια τώρα µε Κυβέρνηση Μητσοτάκη.

Είναι άφαντος ο κ. Πρωθυπουργός. Με δύο συνεντεύξεις προ-
σπάθησε να αλλάξει το αφήγηµα της τελευταίας διετίας όταν µε
απόλυτες βεβαιότητες καθησύχαζε τον ελληνικό λαό το 2023 και
για το εύφλεκτο υλικό που τάχα δεν υπήρχε πάνω στην εµπορική
αµαξοστοιχία και για το µπάζωµα και ξεµπάζωµα του χώρου και
την παραποίηση και αλλοίωση των στοιχείων του εγκλήµατος των
Τεµπών, αλλά ασφαλώς και για τον ρόλο που έπαιξε η εξεταστική
επιτροπή που συγκρότησε η κοινοβουλευτική Πλειοψηφία.

«Δύο χρόνια προσπάθεια συγκάλυψης και δυσχέρανσης του
έργου της δικαιοσύνης», αυτό καταλαβαίνει ο ελληνικός λαός και
γι’ αυτό αναζητά αυτή τη στιγµή την κάθαρση κι έχουµε ευθύνη,
ο πολιτικός κόσµος αλλά και η δικαιοσύνη, να σταθούµε στο
ύψος των περιστάσεων. 

Να απαντήσουµε για το πρώτο έγκληµα των Τεµπών, τη σύ-
γκρουση: ένας Υπουργός άφαντος, που ζήτησε από τον Αρχηγό
του να είναι υποψήφιος στα ψηφοδέλτια και να πάει να επανε-
κλεγεί και τάχα να ξεχαστεί και να σβήσει αυτή η υπόθεση, για
τις µεγάλες του ευθύνες, για την έλλειψη των µέτρων ασφαλείας
που δεν είχε λάβει επί υπουργίας του, όταν εδώ οι συνδικαλιστές
και οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ µιλούσαν γι’ αυτά τα µέτρα ασφα-
λείας, που υπήρχε ανάγκη να πάρει η Κυβέρνηση και ο κ. Καρα-
µανλής µας κουνούσε το δάχτυλο. 

Δεν απάντησε ποτέ γιατί από το 2019 δεν αποκατέστησε την
τηλεδιοίκηση τόσο στη Λάρισα όσο και στην Καρόλου. Και δεν
απάντησε ποτέ πώς βρέθηκε αυτός ο σταθµάρχης -δικό του ρου-
σφέτι- τη µοιραία νύχτα να κάνει τον σταθµάρχη, χωρίς να έχει
τα ανάλογα προσόντα και να πάρει στον λαιµό του πενήντα επτά
ψυχές.
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Και ερχόµαστε µε αναπάντητα αυτά τα ερωτήµατα δύο χρόνια
µετά να συζητάµε σήµερα για τον κ. Τριαντόπουλο, όταν ο κύριος
Υπουργός που κάθεται εδώ στα έδρανα τα υπουργικά µας έλεγε
«είστε συνωµοσιολόγοι και για τα µπάζα όταν µιλάτε για ξεµπά-
ζωµα». 

Έρχεται και το πόρισµα του ΕΟΔΑΣΑΑΜ και λέει: Ναι, υπήρχε
παραποίηση στοιχείων σηµαντική και αλλοίωση στοιχείων για να
φτάσουµε σε κάποιο αποτέλεσµα. Υπήρχε εύφλεκτο υλικό, για
να γίνει αυτή η µεγάλη ζηµιά και να χαθούν νέοι άνθρωποι µετά
την ανάφλεξη και τη φωτιά την ώρα του δυστυχήµατος. 

Και ασφαλώς αυτό το πόρισµα λέει και κάτι άλλο. Δεν συνδέ-
εται άµεσα αυτό το φονικό µε την 717, το λέει στη σελίδα 16.
Ήταν άλλες οι ευθύνες που πρέπει να αποδοθούν στον Υπουργό
Μεταφορών κ. Καραµανλή γι’ αυτή τη σύγκρουση και ασφαλώς
οι ευθύνες που σήµερα ζητάµε να αποδοθούν, για τις ενδείξεις
που υπάρχουν. Γιατί προτρέχει η Νέα Δηµοκρατία και η κοινο-
βουλευτική Πλειοψηφία να µιλάει για µη ενοχή του κ. Τριαντό-
πουλου και µας κάνει τάχα χάρη σήµερα που τον στέλνει στην
προανακριτική για το µπάζωµα-ξεµπάζωµα και την παραποίηση
των στοιχείων. 

Και ασφαλώς δεν θα περιµέναµε το πόρισµα του φορέα. Ήρθε
ο κ. Μητσοτάκης µε τη συνέντευξή του στον «Alpha» και κάνο-
ντας µια στροφή 180 µοιρών µάς είπε ότι δεν µπορώ να είµαι βέ-
βαιος αν έχει η αµαξοστοιχία εύφλεκτο υλικό σήµερα, ότι ναι
υπήρχε ξεµπάζωµα-µπάζωµα και παραποίηση στοιχείων, πλην
όµως έγινε για καλό σκοπό. Ξανά έρχεται να µας πει ο κ. Μητσο-
τάκης ότι είναι και δικαστής!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

Και ασφαλώς τι συζητάµε σήµερα; Αν θα πρέπει να στείλουµε
τον κ. Τριαντόπουλο στην προανακριτική; Οµολόγησε ο κ. Μη-
τσοτάκης πάνω στον πανικό του, µετά την πρώτη διαδήλωση στις
26 Ιανουαρίου, ότι υπήρχαν πράξεις που απέδωσε στον κ. Τρια-
ντόπουλο παράνοµες, ποινικές πράξεις, που είχαν να κάνουν µε
την αλλοίωση του χώρου και µε την εξαφάνιση κρίσιµων στοι-
χείων. Τι συζητάµε σήµερα; Αν ο κ. Τριαντόπουλος θα πρέπει να
παραπεµφθεί; 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Δ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΟΛΓΑ ΓΕΡΟΒΑΣΙΛΗ)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η αλλοίωση του χώρου αποδεί-
χτηκε ότι ήταν ένα σχέδιο της Κυβέρνησης. Η Εισαγγελέας Εφε-
τών Λάρισας απαντά στην Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ
ότι δεν έδωσε καµία εντολή για να παραποιηθούν τα στοιχεία του
χώρου. Ο Διοικητής της Τροχαίας της Λάρισας σηκώθηκε και
έφυγε από το άτυπο συντονιστικό που προέδρευε, κατά τα άλλα,
ο κ. Τριαντόπουλος ως επικεφαλής του κυβερνητικού κλιµακίου,
και είπε: Εγώ, όχι, δεν θα παραποιήσω κανένα στοιχείο χωρίς να
είναι εδώ ο ανακριτής και η αρµόδια εισαγγελική αρχή. 

Και έρχεται ο κ. Τριαντόπουλος -3 και 6 Μαρτίου του 2023- και
περηφανεύεται γιατί επιτέλεσε το έργο του και µάλιστα σε συνε-
ντεύξεις του λέει: «Με εντολή Πρωθυπουργού διαχειριστικά την
υπόθεση του µπαζώµατος, του ξεµπαζώµατος», της αλλοίωσης
ουσιαστικά του χώρου και των αποδεικτικών στοιχείων που εξα-
φάνισε!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώνοντας, δεν υπάρχει
αµφιβολία ότι συντονιστής του µπαζώµατος και του ξεµπαζώµα-
τος, της παραποίησης στοιχείων ήταν ο κ. Τριαντόπουλος. Θα
ψάξουµε όµως στην προανακριτική και για άλλα ποινικά αδική-
µατα, όπως και για άλλα πρόσωπα που βαρύνονται. Ήδη στην
ελληνική Βουλή βρίσκεται ο φάκελος για τον κ. Παπαθανάση και
για τον κ. Τσακίρη και ζητάει η Αντεισαγγελέας Εφετών Λάρισας
να συσχετιστεί µε τη δικογραφία του κ. Τριαντόπουλου σε βαθµό
κακουργήµατος για απιστία για τα 647.000 ευρώ, που βγήκε προ-
χθές ο Κυβερνητικός Εκπρόσωπος -τα πιο επίσηµα χείλη- και µας
είπε ότι δεν γνωρίζει η Κυβέρνηση ποιος έδωσε τα 647.000 ευρώ,
όταν έχουν περάσει κάποια χρόνια από τις καταστροφές της
Θεσσαλίας κι ακόµα δεν έχουν εκταµιευτεί χρήµατα για να πά-
ρουν οι άνθρωποι τα λεφτά τους, για να γίνει η αποκατάσταση!
Μέσα σε ένα βράδυ, σε δύο µήνες, πληρώθηκαν, µπαζώθηκαν,
ξεµπαζώθηκαν, όλα καθαρά κι όλα ωραία! 

Για να είµαστε εξηγηµένοι, η προανακριτική επιτροπή και εδώ

η Βουλή θα εξετάσει και την παράβαση καθήκοντος και την υπό-
θαλψη εγκληµατία και την προσβολή µνήµης νεκρού και την πα-
ρεµπόδιση έργου δικαιοσύνης και την απιστία σε βαθµό κακουρ-
γήµατος για τον κ. Παπαθανάση, για τον κ. Τσακίρη. 

Και κάτι άλλο κλείνοντας την οµιλία µου. Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, η Βουλή εδώ και η κοινωνία απαιτεί να εξετάσουµε
ποιος ήταν εντολέας του κ. Τριαντόπουλου! Δεν θα φύγουµε από
την προανακριτική επιτροπή -και αναφέροµαι στα µέλη της κοι-
νοβουλευτικής Πλειοψηφίας που θα την συγκροτήσουν- εάν δεν
πούµε στον ελληνικό λαό ποιος ήταν ο εντολέας του κ. Τριαντό-
πουλου. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική

Συµµαχία)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Επόµενη οµιλήτρια η

κ. Κωνσταντίνα Καραµπατσώλη, Βουλευτής της Νέας Δηµοκρα-
τίας. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΚΑΡΑΜΠΑΤΣΩΛΗ: Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και
κύριοι Βουλευτές, αρχίζοντας την οµιλία µου θέλω να εκφράσω
τη βαθιά µου θλίψη και οργή για την αδυναµία του κράτους µας
να προστατέψει πενήντα επτά αθώες ψυχές ως όφειλε. Αυτή η
θλίψη επεκτείνεται και σε όλες τις άλλες περιπτώσεις, όπου το
κράτος έδειξε ολιγωρία, αδιαφορία και εγκληµατική αµέλεια οδη-
γώντας σε θάνατο αµέριµνους πολίτες. Είτε πρόκειται για τη
φωτιά στο Μάτι, είτε για τις πληµµύρες στη Μάνδρα ή στο έγκ-
ληµα έξω από το Αστυνοµικό Τµήµα Αγίων Αναργύρων, η αδρά-
νεια και η ανευθυνότητα είναι «πανταχού παρούσες». Θλίβοµαι
να υπηρετώ ένα τέτοιο κράτος και ευθύνη όλων µας εδώ µέσα
είναι να το αλλάξουµε. 

Η τραγωδία των Τεµπών δεν είναι απλά ένα δυστύχηµα. Είναι
ένα γεγονός που µας συγκλόνισε όλους και ανέδειξε την ευθύνη
µας απέναντι στους πολίτες, στην ασφάλεια και τη δικαιοσύνη,
µια τραγωδία που έθεσε προ ευθυνών κάθε αρµόδιο φορέα και
κάθε κυβέρνηση του παρελθόντος. Αυτή η τραγωδία δεν µπορεί
και δεν πρέπει να µείνει απαρατήρητη. Είναι ευθύνη µας ως πο-
λιτεία να φέρουµε στο φως όλη την αλήθεια, χωρίς υπεκφυγές
και χωρίς σκιές. 

Την προηγούµενη Παρασκευή, όλοι εµείς της Νέας Δηµοκρα-
τίας ήµασταν εδώ, δίπλα στην πορεία, για να µη σβήσει η µνήµη,
για να συµπαρασταθούµε στους συγγενείς των αδικοχαµένων και
γιατί απαιτούµε να αποδοθούν ευθύνες σε εκείνους που τους
αναλογούν, ανεξάρτητα από τη θέση ή το αξίωµά τους. 

Σήµερα, ωστόσο, συζητάµε µια πρόταση, που αντί να στοχεύει
στη διαλεύκανση της τραγωδίας και στην ουσιαστική απόδοση
ευθυνών, περιορίζεται σε µια προσχηµατική πολιτική εργαλει-
οποίηση. 

Και ερωτώ: Για ποιον λόγο βρισκόµαστε, σήµερα, εδώ να συ-
ζητάµε τη στοχοποίηση ενός κυβερνητικού στελέχους, χωρίς κα-
νένα στοιχείο, χωρίς τεκµηρίωση, χωρίς πραγµατική βάση;
Απλώς και µόνο λόγω της παρουσίας του την 3η Μαρτίου; 

Ας πούµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους. Μελετώντας το πό-
ρισµα του ΕΟΔΑΣΑΑΜ, καταλήγει κανείς ότι η σηµερινή πρόταση
δεν αποσκοπεί στην απόδοση δικαιοσύνης, δεν αποσκοπεί στην
ανάδειξη των πραγµατικών αιτιών και υπευθύνων της τραγωδίας.
Είναι µια πολιτικά κατασκευασµένη επίθεση, µια απέλπιδα προ-
σπάθεια της Αντιπολίτευσης, µέσα από τον εξευτελισµό των θε-
σµών και την πολιτική εξόντωση του αντιπάλου, να λύσει τα
προβλήµατα της! Και το λέω αυτό γιατί τα κόµµατα της κεντρο-
αριστεράς -αυτοαποκαλούµενα ως δηµοκρατικές και προοδευτι-
κές δυνάµεις- έχουν αποδείξει ότι οι όροι αυτοί είναι εργαλειακοί
και όχι ουσιαστικοί. 

Η τραγωδία των Τεµπών, όµως, είναι διαχρονική και όχι ατο-
µική τραγωδία. Δεν είναι απλώς ένα ατύχηµα, ένα δυστύχηµα.
Είναι αποτέλεσµα µιας σειράς βαθύτερων δοµικών προβληµά-
των. ΠΑΣΟΚ, ΣΥΡΙΖΑ και Πλεύση Ελευθερίας επέλεξαν από την
πρώτη στιγµή να υιοθετήσουν µια κοινή στρατηγική µόχλευσης
της οργής, εκµεταλλευόµενοι την εύλογη αγανάκτηση και οργή
των πολιτών, προκειµένου να δηµιουργήσουν ένα αφήγηµα, που
θα παρουσίαζε την Κυβέρνηση ως τον µοναδικό -αποκλειστικά-
υπεύθυνο. 

Το επίσηµο πόρισµα των εµπειρογνωµόνων, ωστόσο, κατέδειξε
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ότι η ευθύνη της τραγωδίας βαραίνει το διαχρονικά προβληµα-
τικό µοντέλο διαχείρισης των σιδηροδρόµων και όχι κάποιο συ-
γκεκριµένο πολιτικό χώρο ή πρόσωπο. Το πόρισµα κατέδειξε ότι
δεν πρόκειται για πρόβληµα που δηµιουργήθηκε τους τελευταί-
ους µήνες ούτε τα τελευταία τέσσερα ή οκτώ χρόνια. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, η Ελλάδα δεν απέκτησε επικίνδυνες σι-
δηροδροµικές γραµµές κατά την περίοδο διακυβέρνησης του
Μητσοτάκη. Η σύµβαση 717 όφειλε να είχε ολοκληρωθεί το 2016.
Δεν είχε ολοκληρωθεί ούτε καν το 2019! Τι είχε ολοκληρωθεί;
Μόλις το 31% του συστήµατος σηµατοδότησης και µόλις το 1%
του συστήµατος τηλεδιοίκησης. Μιλάµε, στην ουσία, για ένα δί-
κτυο που υπήρξε «θύµα» εγκατάλειψης και αδιαφορίας από δια-
δοχικές κυβερνήσεις. 

Ζητάτε τη σύσταση µιας επιτροπής χωρίς αντικείµενο στην
ουσία. Ο κ. Τριαντόπουλος, όπως όλοι γνωρίζουν, είχε συγκεκρι-
µένο ρόλο στη διαχείριση των συνεπειών της τραγωδίας. Ήταν
εκεί για τον συντονισµό των ενεργειών στήριξης της οικογένειας
των θυµάτων. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Από ποιο στοιχείο τεκµηριώνεται η κατηγορία; Σε ποιο σηµείο
του πορίσµατος υπάρχει η παραµικρή ένδειξη ότι ο κ. Τριαντό-
πουλος παρέβη καθήκον του; Να σας απαντήσω εγώ και ως νο-
µικός; Σε κανένα σηµείο! Ούτε από µισή πρόταση ούτε από ένα
πραγµατικό επιχείρηµα! 

Αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν είναι πολιτικός έλεγ-
χος. Είναι µια φθηνή απόπειρα πολιτικής στοχοποίησης, βασιζό-
µενη στην παραπλάνηση και στον ξεσηκωµό του κοινού αισθή-
µατος, συνδυαζόµενη -φυσικά- µε την άγνοια του πλήρους φα-
κέλου. 

Ευθύνες, ωστόσο, υπάρχουν και σε αυτήν την περίοδο διακυ-
βέρνησης. Ας αφήσουµε τη δικαιοσύνη, επιτέλους, να τις βρει και
να τις αποδώσει και ας έρθει η ώρα µεταρρύθµισης του µοντέλου
διοίκησης του κράτους. Η Κυβέρνηση έχει ευθύνη να διασφαλίσει
ότι η τραγωδία δεν θα εκτραπεί από τον πραγµατικό της σκοπό,
που δεν είναι άλλος από την αναζήτηση της αλήθειας και την
απονοµή δικαιοσύνης.

Παρακαλώ, σταµατήστε να υποκαθιστάτε τον ρόλο της δικαιο-
σύνης µε κραυγές, θυµατοποίηση και συνωµοσιολογία. Καλλιερ-
γείτε µε αυτήν σας τη συµπεριφορά µια κρίση αντιπροσώπευσης
και κοινωνική αντίδραση. 

Ας δούµε τη µεγάλη εικόνα. Το πραγµατικό πρόβληµα, σή-
µερα, δεν είναι µόνο η εργαλοειοποίηση της τραγωδίας. Σε κάθε
δηµοκρατία, η αντιπολίτευση έχει έναν θεµελιώδη ρόλο: Να πα-
ρακολουθεί, να ελέγχει, να προτείνει και να διαµορφώνει εναλ-
λακτική πρόταση. Όταν, όµως, η θεσµική αντιπολίτευση αποτυγ-
χάνει να επιτελέσει αυτόν τον ρόλο, δηµιουργείται ένα επικίνδυνο
κενό. Το βλέπουµε ξεκάθαρα στις διαδηλώσεις µετά την τραγω-
δία. Οι πολίτες βγήκαν στους δρόµους, όχι γιατί απάντησαν σε
κάποιο κάλεσµα κοµµάτων, αλλά γιατί νιώθουν ότι η πολιτική
τάξη, στο σύνολό της, δεν τους εκπροσωπεί. 

Αυτό είναι το πραγµατικό ζήτηµα: Η κοινωνική οργή που δεν
βρίσκει θεσµική έκφραση και διοχετεύεται σε µη θεσµικές µορ-
φές αντίδρασης. Η κοινωνική αντιπροσώπευση, όµως, δεν έχει
σαφή ηγεσία. Δεν έχει δοµή, δεν έχει εναλλακτικό σχέδιο και όταν
δεν υπάρχει θεσµική αντιπροσώπευση, το αποτέλεσµα είναι ο κα-
τακερµατισµός και η πόλωση. 

Έχουµε ευθύνες, κυρίες και κύριοι, απέναντι στην αλήθεια. Η
Κυβέρνηση ανέλαβε την ευθύνη να αντιµετωπίσει τις χρόνιες πα-
θογένειες. Δεσµεύτηκε να µην υπάρχουν σκιές στη διερεύνηση
της υπόθεσης. Επέτρεψε στη δικαιοσύνη να κάνει τη δουλειά της
χωρίς καµία παρέµβαση. Η οργή που προκύπτει από τραγωδίες
σαν και αυτή των Τεµπών πρέπει να διοχετεύεται σε θεσµικές και
δηµοκρατικές διαδικασίες που οδηγούν σε πραγµατικές µεταρ-
ρυθµίσεις. Η Αντιπολίτευση έχει την ευθύνη να προτείνει συγκε-
κριµένες λύσεις, όχι να τροφοδοτεί τη σύγκρουση και τον
διχασµό. 

Και επειδή η Κυβέρνηση δεν έχει τίποτα να φοβηθεί ή να κρύ-
ψει, πολλώ δε µάλλον να αναλάβει τυχόν ευθύνη, ναι, δεν θα φέ-
ρουµε αντίρρηση στη σύσταση προανακριτικής επιτροπής για να
διερευνηθεί αν έγινε ή όχι παράβαση καθήκοντος του Υφυπουρ-

γού κ. Τριαντόπουλου. Γιατί εµείς θέλουµε να γίνει αντιληπτό, κα-
τανοητό, από όλους τους πολίτες, ότι η Κυβέρνηση κρατά αυτόν
ακριβώς τον στόχο που είχε. Θα συνεχίσει, δηλαδή, να ενεργεί
µε διαφάνεια και αποφασιστικότητα ώστε να αποκατασταθεί η
εµπιστοσύνη των πολιτών και να αποδοθεί δικαιοσύνη. 

Κυρίες και κύριοι, κλείνοντας, η τραγωδία των Τεµπών είναι µια
στιγµή που θα καθορίσει την αξιοπιστία µας στη δικαιοσύνη και
στις θεσµικές µας δοµές. Ας δείξουµε ότι είµαστε άξιοι της εµπι-
στοσύνης αυτής. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεω-
ρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση, αφού ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτιρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής και ξεναγήθηκαν στην έκθεση της Αίθουσας «Ελευ-
θέριος Βενιζέλος», τριάντα οκτώ µαθήτριες και µαθητές και τρεις
συνοδοί εκπαιδευτικοί από το Γυµνάσιο Σιάτιστας Κοζάνης. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Στο Βήµα καλείται τώρα η κ. Μαρία Κοµνηνάκα, Βουλευτής του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας.

ΜΑΡΙΑ ΚΟΜΝΗΝΑΚΑ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Ψηφίζουµε την προανακριτική επιτροπή γιατί δεν θα αφήσουµε

καµία χαραµάδα να υπάρχει, έστω και στις περιορισµένων δυνα-
τοτήτων διαδικασίες της Βουλής, να διερευνηθεί κάθε πτυχή του
εγκλήµατος των Τεµπών, να πληρώσει κάθε ένοχος γι’ αυτό. 

Αλλά, µην νοµίζετε ότι ξεµπερδέψατε µε µια προανακριτική επι-
τροπή στα µέτρα σας, κύριοι της Κυβέρνησης, αλλά και του
ΠΑΣΟΚ και του ΣΥΡΙΖΑ και της λοιπής βολικής Αντιπολίτευσης.
Γιατί, στα µέτρα σας είναι η επιτροπή. 

Η επιτροπή, όχι µόνο δεν ακουµπάει τις αιτίες για το προδια-
γεγραµµένο έγκληµα, που στέρησε τη ζωή σε πενήντα επτά αν-
θρώπους, αλλά υπάρχει κίνδυνος, σε αυτόν τον άτυπο διαγω-
νισµό και τη βιασύνη για το κέρδισµα των εντυπώσεων, να οδη-
γήσετε σε διαχωρισµό των δικογραφιών µε τις χωριστές προανα-
κριτικές που προαναγγέλλετε και τη µη ενιαία αντιµετώπιση του
εγκλήµατος. Αλλά, ακόµα και σε σχέση µε αυτήν την, πράγµατι,
απαράδεκτη αλλοίωση, το µπάζωµα του τόπου του εγκλήµατος,
που στέρησε από την έρευνα κρίσιµα αποδεικτικά στοιχεία για
το τι µετέφερε η εµπορική αµαξοστοιχία. 

Ξεµπερδεύετε µε µια πληµµεληµατικού χαρακτήρα παράβαση
καθήκοντος του Τριαντόπουλου; Δεν υπάρχει υπόθαλψη εγκλη-
µατία; Δεν υπάρχει παρεµπόδιση της δικαιοσύνης από τον
Υπουργό που είτε µε ενέργειές του είτε µε παραλείψεις του δεν
φρόντισε να διαφυλαχθεί ο τόπος ενός τέτοιου εγκλήµατος; Την
ίδια στιγµή, αφήνετε άβρεχτο και τον πολιτικό του προϊστάµενο,
τον κ. Μητσοτάκη, τον Πρωθυπουργό, υπεύθυνο για τις εντολές
που δόθηκαν εκείνη τη µέρα και βεβαίως για τις διαβεβαιώσεις
για τα «τόσα ήξερα, τόσα έλεγα». 

Αλήθεια, από πού και πώς τα ήξερε αυτά ο Πρωθυπουργός;
Να µας πει κι εµάς, γιατί δεν άφησε κανέναν άλλο να µάθει µε το
κλείσιµο άρον-άρον της εξεταστικής επιτροπής. Μάλιστα, το γε-
γονός ότι για την αλλοίωση του τόπου του εγκλήµατος κινητο-
ποιήθηκε σύσσωµος ο κρατικός µηχανισµός, από την Κυβέρνηση,
την Πυροσβεστική και την Αστυνοµία, µέχρι την Πολεµική Αερο-
πορία, υποδεικνύει µάλλον πολύ σοβαρότερες προεκτάσεις για
το µεταφερόµενο φορτίο, µε δεδοµένο µάλιστα ότι έχετε µετα-
τρέψει τρένα, λιµάνια και δρόµους σε µπαρουταποθήκη του
ΝΑΤΟ για να τροφοδοτείτε τη σωστή πλευρά της ιστορίας σας.

Στα µέτρα σας, λοιπόν, η επιτροπή και δικό σας δηµιούργηµα
–της Νέας Δηµοκρατίας, του ΠΑΣΟΚ, του ΣΥΡΙΖΑ και όλων όσοι
στρογγυλοκαθίσατε µαζί στις κυβερνητικές καρέκλες- το να
εξαρτάται η παραποµπή ή όχι των Υπουργών για τις κραυγαλέες
ποινικές ευθύνες τους από την ψήφο της Πλειοψηφίας, µε τα
γνωστά απαράδεκτα παρατράγουδα που βλέπουµε κάθε φορά
να εξελίσσονται σε αυτές τις επιτροπές µε δεδοµένους πάντα
τους κοινοβουλευτικούς συσχετισµούς. 

Όλοι σας αρνηθήκατε την πρόταση του ΚΚΕ στην προηγού-
µενη συνταγµατική αναθεώρηση για κατάργηση αυτού του απα-
ράδεκτου νόµου περί ευθύνης Υπουργών, για να παίζετε πολιτικά
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παιχνίδια και κυρίως για να βγάζετε αλώβητο από τη φωτιά το
ίδιο το σύστηµα, καίγοντας το πολύ-πολύ κανένα χαρτάκι από
τους τόµους µαύρων σελίδων µε τα εγκλήµατά του. 

Αυτή είναι και µία µόνο, ίσως η πιο εξόφθαλµη, πτυχή για το
πώς το νοµοθετικό πλαίσιο και οι αστικοί θεσµοί είναι φτιαγµένοι
για να θωρακίζουν και να συγκαλύπτουν τα εγκλήµατα του σά-
πιου εγκληµατικού αστικού κράτους, του τόσο κράτους δικαίου
σας! 

Τελικά, λοιπόν, κυρίες και κύριοι του ΠΑΣΟΚ, ποιος ρίχνει τα
σωσίβια στην Κυβέρνηση ή, καλύτερα, ολόκληρες σωστικές λέµ-
βους, για να σας χωράνε όλους σας επάνω, τις κυβερνήσεις σας
και το σύστηµά σας; Διότι, καλά, δεν ακούσατε και δεν διαβάσατε
τίποτα από τις διαδοχικές και διαχρονικές καταγγελίες των ερ-
γαζοµένων στον σιδηρόδροµο για το προδιαγεγραµµένο έγκλη-
µα που έρχεται. Δεν ακούσατε και δεν διαβάσατε τίποτα από τα
όσα συκοφαντικά στοιχεία προέκυψαν, που οδήγησαν στη στοι-
χειοθέτηση συγκεκριµένων κακουργηµατικού χαρακτήρα ποινι-
κών ευθυνών που περιγράφονται αναλυτικά στο πόρισµα του
ΚΚΕ για τους Υπουργούς που έφεραν τους σιδηρόδροµους σε
αυτό το χάλι και επέτρεψαν να συντελεστεί το προδιαγεγραµ-
µένο έγκληµα. Ή, µάλλον, τα διαβάσατε και τα λοιδορούσατε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τώρα όµως; Γιατί κατάπιατε τη γλώσσα σας που οι εξόφθαλ-
µες αυτές διαπιστώσεις δεν µπόρεσαν να κρυφτούν ούτε στο πό-
ρισµα του ΕΟΔΑΣΑΑΜ, φέρνοντας όλους σας προ των ευθυνών
σας για την τραγική αποψίλωση του προσωπικού από το 2010 και
µετά, που οδηγούσε τους εργαζόµενους σε εργασία µέχρι και εί-
κοσι εννέα συνεχόµενων ηµερών πέρα από τα όρια των ανθρώ-
πινων αντοχών, για την υποχρηµατοδότηση και ελλιπή συντή-
ρηση του δικτύου, για την απουσία των σύγχρονων συστηµάτων
ασφαλείας και τις ευθύνες όσων δεν ολοκλήρωσαν την εγκατά-
στασή τους να αφορούν τον θάνατο πενήντα επτά ανθρώπων και
όχι την οικονοµική ζηµιά της Ευρωπαϊκής Ένωσης που θέλετε να
διερευνήσουµε, σύµφωνα µε το πόρισµα της Ευρωπαίας Εισαγ-
γελέα. 

Και αυτές οι ευθύνες, βεβαίως, αφορούν όχι µόνο την περι-
βόητη Σύµβαση 717 που έπρεπε να είχε ολοκληρωθεί το 2016,
αλλά και τις άλλες τρεις συµβάσεις που έτρεχαν από το 2006 και
2007 για την εγκατάσταση των επίδικων συστηµάτων ασφαλείας
που δεν ολοκληρώθηκαν γιατί –και ανοίγω εισαγωγικά- «Τα σιδη-
ροδροµικά έργα ήταν πεδίο ανταγωνισµού, γίνονταν µε κατά-
τµηση συµβάσεων για να ικανοποιηθούν τα διαφορετικά επιχειρη-
µατικά συµφέροντα», όπως διαπιστώνει κυνικά η ίδια η επιτροπή
Γεραπετρίτη. 

Γιατί κατάπιατε τη γλώσσα σας για τα τρένα µε προδιαγραφές
ασφαλείας και πυρασφάλειας τριακονταετίας που κυκλοφορού-
σαν µε τη σφραγίδα και την υπογραφή της Ευρωπαϊκής Ένωσης
που όλοι σας λιβανίζετε και ξεπλένετε τον ρόλο της σε αυτά τα
εγκλήµατα;

Ιδού, λοιπόν, πώς υπηρετήσατε όλοι ευλαβικά την πολιτική της
απελευθέρωσης των σιδηροδρόµων, την πολιτική της κατάτµη-
σης, της ιδιωτικοποίησης του κερδοφόρου τµήµατος –το άλλο
το φορτώσατε στο κράτος και ταυτόχρονα το αφήσατε υποχρη-
µατοδοτηµένο, οδηγώντας τους σιδηροδρόµους εκεί που έφτα-
σαν- πώς υπηρετήσατε τελικά όλοι σας ευλαβικά τη διαφύλαξη
των κερδών έναντι της ασφάλειας και της ζωής του λαού. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, τα µηνύµατα που εξέπεµψαν οι πάνω από ενά-
µισι εκατοµµύριο απεργοί διαδηλωτές –«απεργοί», γιατί φοβάστε
να πείτε και τη λέξη- που συγκρούστηκαν µε τις απειλές, τη συ-
κοφάντηση, την εργοδοσία, που απολύθηκαν πολλοί απ’ αυτούς,
αλλά έστειλαν αδιάβαστους και τους γνωστούς µηχανισµούς κα-
ταστολής και τα παιχνίδια τους, δεν νοθεύονται και δεν στριµώ-
χνονται στα όρια καµιάς ανώδυνης κοινοβουλευτικής διαδικα-
σίας. Ο λαός µίλησε και είπε καθαρά «Με ένοχο το κράτος καµία
πληγή δεν σβήνει, τα κέρδη στο εδώλιο θα πει η δικαιοσύνη». Και
όταν ο αποφασισµένος και οργανωµένος λαός βάλει τη σφρα-
γίδα του στις εξελίξεις, να είστε σίγουροι ότι κανένα από τα
εγκλήµατά σας δεν θα µείνει ατιµώρητο. Να είστε σίγουροι ότι
τότε θα πάµε και θα βγει!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Επόµενος οµιλητής

είναι ο Βουλευτής της Ελληνικής Λύσης κ. Παράσχος Παπαδά-
κης. 

Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΠΑΡΑΣΧΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
Εµείς, ως Ελληνική Λύση, περιµένουµε µαζί µε όλη την Ελλάδα

το αυτονόητο εδώ που φτάσαµε, δηλαδή η κύρια δικογραφία από
τον Εισαγγελέα Εφετών στη Λάρισα να έρθει στη Βουλή και τότε
να συζητήσουµε προανακριτική για τα κακουργήµατα της διατά-
ραξης ασφάλειας συγκοινωνιών κατά συρροή –επισύρει ποινή
ισόβιας καθείρξεως- και να συζητήσουµε για την ανθρωποκτονία
µε ενδεχόµενο δόλο, διότι γνώριζαν πολύ καλά το τι µπορεί να
συµβεί και παρ’ όλα αυτά το αποδέχτηκαν. Τότε, λοιπόν, θα ηρε-
µήσουν και οι ψυχές των πενήντα επτά ανθρώπων και οι συγγε-
νείς τους, αλλά και όλη η Ελλάδα.

Ως προς την προανακριτική την οποία συζητάµε σήµερα, να
πούµε ότι έχει κάνει ένα µεγάλο δώρο το ΠΑΣΟΚ στη Νέα Δηµο-
κρατία µε αυτήν την προανακριτική για τον Τριαντόπουλο, γιατί
µιλάµε µόνο για το αδίκηµα της παράβασης καθήκοντος του άρ-
θρου 259 του Ποινικού Κώδικα και για τίποτα άλλο. Ο πρωτοετής
της Νοµικής γνωρίζει σε ένα πρακτικό που θα του βάλουν γι’ αυτό
το άρθρο 259 ότι δεν στοιχειοθετείται σε καµία των περιπτώσεων
νοµοτυπικά, διότι απαιτείται ο υπάλληλος, δηλαδή ο Τριαντόπου-
λος, να παραβαίνει τα καθήκοντα της υπηρεσίας του. Ήταν στις
αρµοδιότητες του κ. Τριαντόπουλου ως Υφυπουργού παρά τω
Πρωθυπουργώ να είναι εκεί και να δίνει εντολές; Είχε ο Τριαντό-
πουλος καθήκον ως Υφυπουργός παρά τω Πρωθυπουργώ να βρί-
σκεται εκεί; Ήταν στην υπηρεσία του; Φυσικά και όχι. Συνεπώς,
µε το που θα κάτσει στο ειδικό δικαστήριο και θα εκφωνήσουν
το όνοµά του, σε πέντε λεπτά θα έχει αθωωθεί. Γι’ αυτό γελάνε
έξω! Γι’ αυτό λένε ότι είναι ένα πληµµεληµατάκι. Ακόµα και να κα-
ταδικαστεί, µιλάµε για µια ποινή ενός χρόνου µε αναστολή και τί-
ποτα παραπάνω. Γι’ αυτό, ο κ. Βορίδης δέχτηκε τη σύσταση της
προανακριτικής µόνο για το αδίκηµα της παράβασης καθήκοντος
και έβαλε και όρο ότι µόνο αυτό θα συζητήσουµε και τίποτα άλλο.
Γι’ αυτό ο κ. Τριαντόπουλος, όταν καταθέσατε το ΠΑΣΟΚ την αί-
τηση αυτή, βγήκε εδώ έξω µε τον κ. Γεωργιάδη και έβγαιναν φω-
τογραφίες χαµογελαστοί, γιατί ήξεραν πολύ καλά ότι το αδίκηµα
το συγκεκριµένο δεν στοιχειοθετείται και δεν πρόκειται να κατα-
δικαστεί. Κι αν καταδικαστεί, είπαµε ότι είναι ένα ελαφρύ πληµ-
µέληµα.

Τα εγκλήµατα που φέρεται να έχει εκτελέσει ο Τριαντόπουλος
είναι πολύ πιο σοβαρά από την παράβαση καθήκοντος, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι. Είναι κακούργηµα που επισύρει την ποινή
της ισόβιας καθείρξεως. Είναι υπόθαλψη εγκληµατία, την οποία
δεν έχετε βάλει µέσα στην προανακριτική –το άρθρο 231 του Ποι-
νικού Κώδικα- και ηθική αυτουργία σε παράβαση καθήκοντος, αν
θέλουµε να δούµε παράβαση καθήκοντος. 

Μιλούσε για ηθική αυτουργία, γιατί αυτός µε φορτικότητα και
πειθώ έδωσε εντολές στον Αγοραστό να µπαζώσει, στον αστυ-
νοµικό διευθυντή Λάρισας, στην Πυροσβεστική. Δεν έπαιρνε τη-
λέφωνο ο ίδιος σε όλους αυτούς, για να κάνουν όλες τις ενέρ-
γειες εκεί πέρα να αλλοιώσουν τον χώρο του εγκλήµατος. Σε αυ-
τούς έδινε εντολή. Άρα, αν θέλουµε να µιλάµε για παράβαση κα-
θήκοντος, µιλάµε για ηθική αυτουργία την οποία ούτε αυτήν
έχετε βάλει. 

Όλοι λέτε εδώ µέσα ότι όταν τελείται ένα έγκληµα, το γνωρί-
ζουµε όλοι, ότι η Αστυνοµία βάζει κορδέλες και εποπτεύει τον
χώρο. Κανένας, όµως, δεν λέει τη διάταξη που το προβλέπει
αυτό, τη διάταξη από την οποία απορρέει.

Άρθρο 95 προεδρικού διατάγµατος 141/1991 παράγραφος 4.
«Οι αστυνοµικοί που φτάνουν πρώτοι στον τόπο του εγκλήµατος
οφείλουν να διατηρούν ανέπαφο τον τόπο του εγκλήµατος, απα-
γορεύοντας σε οποιονδήποτε αναρµόδιο να πλησιάζει και να
θίγει ή να µετακινεί το σώµα του εγκλήµατος και όλα τα ίχνη ή
αντικείµενα που βρέθηκαν στον τόπο και µπορούν µε κατάλληλη
επιστηµονική έρευνα για αξιοποίηση, να βοηθήσουν στη διαλεύ-
κανση του εγκλήµατος και τον εντοπισµό του αγνώστου δράστη». 

Τι έγινε; Έγιναν όλα αυτά; Χρειαζόταν εµπειρία, την οποία δεν
είχαν οι αστυνοµικοί και οι προανακριτικές αρχές, για να εφαρ-
µόσουν αυτό το προεδρικό διάταγµα; Έπρεπε να πάνε στο Χάρ-
βαρντ, έπρεπε να βγάλουν κάποια σχολή ανωτάτης εκπαιδεύ-
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σεως; Από τη στιγµή που διενεργείται προανάκριση, αυτός που
εποπτεύει είναι ο εισαγγελέας και κανείς άλλος. Δεν µπορεί να
κάνει τίποτα κανένας, αν δεν πάρει έγκριση από τον εισαγγελέα.
Αυτό λέει ο Κώδικας Ποινικής Δικονοµίας. 

Από τη στιγµή της ανάκρισης, ο Τριαντόπουλος µε την παρου-
σία του εκεί, µε εντολή Μητσοτάκη, όπως ο ίδιος έχει πει στα
µέσα µαζικής ενηµέρωσης, έδωσε εντολές για αλλοίωση των
στοιχείων, παραµερίζοντας την ανεξάρτητη δικαιοσύνη. Ήτοι, τέ-
λεσε το κακούργηµα του άρθρου 134, παράγραφος 2, σφετερι-
σµός δηµόσιας εξουσίας. Δηλαδή, µε κατάχρηση της ιδιότητάς
του ως οργάνου του κράτους επιχείρησε να µεταβάλει, να αλλοι-
ώσει, να καταστήσει ανενεργή την ανεξάρτητη δικαιοσύνη και την
αρχή διάκρισης των λειτουργιών, αδίκηµα το οποίο επισύρει
ποινή ισόβιας κάθειρξης. 

Γι’ αυτά τα κακουργήµατα έπρεπε να συζητάµε σήµερα εδώ,
ώστε να µπορούν να ανοίξουν και τα τηλέφωνα εφόσον µιλάµε
για κακούργηµα -άρση του απορρήτου των επικοινωνιών- να
δούµε ποιος έδινε εντολές, από πού έπαιρνε εντολές και τι ακρι-
βώς του έλεγε ο κ. Μητσοτάκης και θα βλέπαµε αν θα κοβόντου-
σαν τα χαµόγελα και του κ. Τριαντόπουλου και του Άδωνι και
οποιουδήποτε άλλου εδώ µέσα. 

Τώρα, λοιπόν, κύριε Φλωρίδη, πείτε ένα ευχαριστώ στο ΠΑΣΟΚ
που σας έκανε αυτή την πάσα, για να µπορείτε αύριο να βγαίνετε
στα µέσα µαζικής ενηµέρωσης και να λέτε ποια συγκάλυψη, ρε
παιδιά, δεν υπάρχει συγκάλυψη, εµείς εξεταστική ζητήσατε, την
κάναµε, προανακριτική ζητήσατε -µε όρο, βέβαια- την κάναµε.
Μακάρι να είχαµε τριάντα Βουλευτές να φέρουµε τη δικιά µας
προανακριτική µε αυτά τα αδικήµατα που λέµε µέσα, για να δείτε
ότι τα πράγµατα είναι τελείως διαφορετικά και να δούµε αν θα
τη δεχόταν ο κ. Βορίδης και η Κυβέρνηση. 

Εµείς φυσικά δεν µπορούµε να κάνουµε διαφορετικά, θα στη-
ρίξουµε την προανακριτική. Ακόµα και παράνοµη βοσκή να φέρ-
νατε για τον Τριαντόπουλο ή οποιοδήποτε άλλον ο οποίος
ευθύνεται, φυσικά και θα τη στηρίζαµε, γιατί εκεί που πρέπει να
πάνε όλοι αυτοί οι οποίοι ευθύνονται για το έγκληµα των Τεµπών
είναι το Ειδικό Δικαστήριο και εκεί πρέπει να οδηγηθούν. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Επόµενος οµιλητής
είναι ο κ. Κωνσταντίνος Κατσαφάδος, Βουλευτής της Νέας Δη-
µοκρατίας. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΑΦΑΔΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρό-
εδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν χωρά καµία αµφιβολία ότι
και στους τριακόσιους, όπως και στα δέκα εκατοµµύρια Έλληνες,
το τραγικό δυστύχηµα των Τεµπών που στοίχισε τη ζωή σε πενή-
ντα επτά αθώους συµπολίτες µας, είναι µια βαθιά πληγή η οποία
παραµένει ακόµη ανοιχτή. Και σίγουρα δεν υπάρχει καµία αµφι-
βολία ότι όλοι οφείλουµε και πρέπει να ταυτιζόµαστε µε το αίτηµα
του συνόλου της ελληνικής κοινωνίας, το οποίο µιλάει για δικαιο-
σύνη, για ανάδειξη της αλήθειας, αλλά και για να µπορέσουµε να
δηµιουργήσουµε ένα κράτος σύγχρονο, το οποίο να ελαχιστο-
ποιεί τις πιθανότητες να ξαναβιώσουµε µια τέτοια τραγωδία. 

Θα µου επιτρέψετε, όµως, γιατί παρακολουθώ τη συζήτηση
από την αρχή σήµερα, να ανέβω σε αυτό το Βήµα βάζοντας στην
άκρη τον συναισθηµατισµό και τους συναισθηµατισµούς όλων
µας, γιατί εδώ υπάρχει µια συγκεκριµένη συζήτηση η οποία γίνε-
ται, µε βάση την πρόταση του ΠΑΣΟΚ για τη σύσταση προανα-
κριτικής επιτροπής, εις βάρος του κ. Τριαντόπουλου. 

Μπορεί η εισηγήτρια του ΠΑΣΟΚ να µην αφιέρωσε στην τοπο-
θέτησή της χρόνο για αυτό καθαυτό το ζήτηµα και να µας µίλησε
γενικόλογα για τα Τέµπη, για την τραγωδία, για τις αιτίες, για τις
συνέπειες, µπορεί οι περισσότεροι µέσα εδώ που έχουν µιλήσει
µέχρι αυτή τη στιγµή, να µην έχουν αφιερώσει πάρα πολύ χρόνο
γύρω από αυτό καθαυτό το θέµα της συζήτησης, αλλά αντιλαµ-
βάνοµαι τον λόγο που το κάνουν. Και ο λόγος, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, είναι για µία αίτηση για σύσταση προανακριτικής επι-
τροπής, όπου θα πρέπει να κάνουµε µια µικρή ιστορική αναδροµή
για το πώς έγινε αυτή η σύσταση και πότε ξεκίνησε η συζήτηση.
Γιατί δεν έχουµε κάτι καινούργιο το οποίο να έχει γίνει από πλευ-
ράς των δικαστικών αρχών γύρω από αυτήν την υπόθεση. 

Να σας θυµίσω, λοιπόν, ότι το ΠΑΣΟΚ ξεκίνησε τη συζήτηση
για τη σύσταση προανακριτικής επιτροπής µετά το πρώτο µε-
γάλο συλλαλητήριο, όταν είχε έλθει η συµπληρωµατική δικογρα-
φία από τον Αύγουστο και όταν βέβαια, ψευδώς λέει ότι δεν είχε
γνώση, γιατί αυτή τη δικογραφία έτυχε να την παραλάβει εκπρό-
σωπος του ΠΑΣΟΚ ο οποίος βρίσκεται στο Προεδρείο της Βου-
λής. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ-Κινήµατος Αλλαγής)
Τότε δεν υπήρχε αυτή η συζήτηση, αλλά να σας θυµίσω και

κάτι άλλο. Να σας θυµίσω για τον ΣΥΡΙΖΑ ο οποίος µάχεται τόσο
πολύ για τη σύσταση της συγκεκριµένης προανακριτικής επιτρο-
πής, όταν οι ίδιοι από τον ΣΥΡΙΖΑ έλεγαν ότι δεν είναι τόσο σο-
βαρή η υπόθεση για να προκαλέσουµε συζήτηση και για να
φέρουµε την κουβέντα για να συσταθεί η προανακριτική επι-
τροπή για τον κ. Τριαντόπουλο. Αυτά λέγανε. 

Τέλος πάντων. Εµείς ως Νέα Δηµοκρατία κάνουµε αυτό το
οποίο είπαµε από την πρώτη στιγµή, ότι οποιοδήποτε πολιτικό
πρόσωπο έρθει από πλευράς της δικαιοσύνης στη Βουλή, για να
υπάρξει σύσταση προανακριτικής επιτροπής και να συζητηθούν
ενδεχόµενες ευθύνες του, η Νέα Δηµοκρατία δεν θα σταθεί
εµπόδιο στη διερεύνηση και στη σύσταση προανακριτικής επι-
τροπής. Αυτό κάνουµε και σήµερα. Αυτό κάνουµε και σήµερα,
όταν εκτός από το µεγάλο συλλαλητήριο έχουµε και κάτι άλλο
πλέον στη δηµόσια συζήτηση, έχουµε τις εκατόν εβδοµήντα οκτώ
σελίδες του πορίσµατος του ΕΟΔΑΣΑΑΜ. Μία επιτροπή η οποία
έπρεπε να είχε συστηθεί από το 2009, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι και, δυστυχώς, φτάσαµε να µπορέσουµε να την κάνουµε το
2023 και µας κατηγορούν οι συνάδελφοι. Αργήσατε, λέει. Ναι αρ-
γήσαµε, αλλά την κάναµε. Αργήσαµε σε σχέση µε όλους τους
προηγούµενους, αλλά την κάναµε. Και όταν πήγαµε να τη στελε-
χώσουµε, εσείς δεν συµµετείχατε, καταψηφίσατε. 

Με στενοχωρεί πάρα πολύ το γεγονός, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, διότι ενώ αποτελεί µια κατάκτηση για τη χώρα η συ-
γκεκριµένη επιτροπή, σήµερα εδώ σε αυτό το Βήµα υπήρξαν
πολιτικοί Αρχηγοί και πρόσωπα τα οποία πλέον αµφισβητούν την
επιτροπή ξεκάθαρα. Ξέρετε, δεν µπορούµε να πάµε έτσι σαν κοι-
νωνία µπροστά. Αµφισβητούµε τη δικαιοσύνη, επειδή δεν µας
κάνει τα χατίρια και επειδή διαφωνούµε µε τις αποφάσεις της.
Ζητούµε τις ανεξάρτητες αρχές. Ε, τελικά ποιοι έχουν δίκιο µόνο;
Ο καθένας έχει την κοµµατική του αλήθεια, την οποία πρέπει να
την περάσει σε όλη την κοινωνία ότι αυτή είναι η πραγµατικότητα; 

Γιατί µε βάση το πόρισµα της επιτροπής ο κ. Ανδρουλάκης,
κατά τη διάρκεια της συνέντευξης Τύπου χωρίς να πάρει στα
χέρια του το πόρισµα της επιτροπής, είπε ότι θα κάνει συζήτηση,
θα κάνει πρόταση µοµφής στην Κυβέρνηση, ενώ περίµενε τα
αποτελέσµατα των επιτροπών και τα πορίσµατα. Μεσούσης, λοι-
πόν, της συνέντευξης Τύπου, είπε ότι «Αποδέχοµαι το πόρισµα
του ΕΟΔΑΣΑΑΜ και γι’ αυτό, επειδή φέρνει νέα στοιχεία, θα κα-
ταθέσω πρόταση µοµφής την άλλη εβδοµάδα». 

Δεν γίνεται αλά καρτ υιοθέτηση του πορίσµατος, όµως, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι. Γιατί το συγκεκριµένο πόρισµα, το οποίο
εµείς το αποδεχόµαστε µία προς µία σελίδα και στις εκατόν εβδο-
µήντα οκτώ σελίδες του, δηλώνει ξεκάθαρα ότι δεν υπήρξε κά-
ποιος κεντρικός µηχανισµός για συγκάλυψη. Δηλώνει ξεκάθαρα
ότι δεν υπήρξε κάποιο µέλος της Κυβέρνησης το οποίο να δια-
δραµάτισε ρόλο κατά τη διάρκεια λήψης επιχειρησιακών αποφά-
σεων στο πεδίο. 

Δεν µπορεί, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να αποδέ-
χεστε κάποια από τα στοιχεία του πορίσµατος και κάποια άλλα
να τα υποτιµάτε και να τα απαξιώνετε. Γιατί µόνο και µόνο αυτό
το στοιχείο οδηγεί στο ότι ο κ. Τριαντόπουλος δεν συντόνισε και
δεν έδωσε καµία εντολή γύρω από το µπάζωµα, έγινε από υπη-
ρεσιακούς παράγοντες και φυσικά, καταρρίπτεται και η θεωρία
της συγκάλυψης. 

Είναι αυτό το οποίο είπαµε από την πρώτη στιγµή εµείς, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι. Είπαµε ότι λάθη έγιναν και πολιτικά λάθη
έγιναν και ελάτε να ανοίξουµε τη συζήτηση, ούτως ώστε να διορ-
θώσουµε και ο καθένας να πάρει το µερίδιο που του αναλογεί σε
σχέση µε αυτά τα λάθη τα οποία έχουν γίνει γύρω από τη λει-
τουργία του σιδηροδρόµου. 

Εσείς φυσικά το αρνείστε. Προσπαθείτε να µπλέξετε την πολι-
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τική ευθύνη µε την ποινική ευθύνη, γιατί αυτό είναι που θέλετε
να κάνετε. Δεν θέλετε να γίνει µια ουσιαστική συζήτηση όχι µόνο
γύρω από την αναζήτηση των πραγµατικά ενόχων και να έχουν
και παραδειγµατική τιµωρία, αλλά και για να µην ξαναγίνει ποτέ
µια τέτοια τραγωδία στη χώρα. Το µόνο το οποίο σας ενδιαφέρει
είναι να πετάξετε λάσπη στους πολιτικούς σας αντιπάλους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς δεν έχουµε κανένα πρό-
βληµα και θα συνηγορήσουµε σε οτιδήποτε έχει να κάνει µε την
προσπάθεια να αναδειχθεί η αλήθεια, αλλά δεν µπορεί όλη αυτή
η συζήτηση να µην γίνεται κάτω από ένα πλαίσιο, τεκµηριωµένα
και µε στοιχεία. 

Ένας πολύ καλός µπούσουλας, λοιπόν, γι’ αυτήν τη συζήτηση
είναι το πόρισµα το οποίο έβγαλε ο ΕΟΔΑΣΑΑΜ. Και φυσικά πε-
ριµένουµε και τα πορίσµατα των άλλων, του Πολυτεχνείου για το
τι µπορεί να περιείχε ως φορτίο η συγκεκριµένη αµαξοστοιχία η
εµπορική. Γύρω από αυτά θα κάνουµε τη συζήτηση, γύρω από
αυτά θα κληθούµε και εµείς και εσείς να δώσετε απαντήσεις,
γιατί νοµίζω ότι έχουµε ακούσει πολλές φορές µέσα σε αυτήν
εδώ την Αίθουσα, αλλά δεν το είδα σήµερα, να λέει Αρχηγός πο-
λιτικού κόµµατος, αλλά και άλλοι Βουλευτές ότι υπάρχουν δύο
µαρτυρικές καταθέσεις, όπου λένε ο κ. Τριαντόπουλος έδωσε την
εντολή.

Περιµένουµε, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να έρθουν
τα πειστήρια, να έρθουν µαρτυρικές καταθέσεις για να δούµε
ποιος λέει αλήθεια και ποιος λέει ψέµατα.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Επόµενος οµιλητής
είναι ο κ. Δηµήτρης Τζανακόπουλος, Βουλευτής της Νέας Αρι-
στεράς.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Στην προσπάθειά του ο εκπρόσωπος της κοινοβουλευτικής

πλειοψηφίας, ο προηγούµενος συνάδελφος, ο κ. Κατσαφάδος,
να δικαιολογήσει τα αδικαιολόγητα είπε αδιανόητα πράγµατα.
Κατηγόρησε την Αντιπολίτευση ότι δεν εµπιστεύεται τη δικαιο-
σύνη και ότι επιτίθεται στις ανεξάρτητες αρχές. Ποιος; Ο εκπρό-
σωπος ενός κόµµατος και µιας κυβέρνησης η οποία οποιοσ-
δήποτε έχει τολµήσει να της ασκήσει κριτική, είτε είναι ο κ. Ράµ-
µος, ο πρόεδρος της Ανεξάρτητης Αρχής Διασφάλισης του
Απορρήτου των Τηλεπικοινωνιών, είτε είναι ο Συνήγορος του Πο-
λίτη, ο κ. Ποττάκης, µε το πόρισµά του για την Πύλο, είτε τώρα
είναι οι εκπρόσωποι των θεσµικών φορέων που αναδεικνύουν τα
ψέµατα και την επιχείρηση συγκάλυψης από τη µεριά της Κυβέρ-
νησης, τον έχει στοχοποιήσει, τον έχει λοιδορήσει, τον έχει κρε-
µάσει στα µανταλάκια. Και βγαίνει ο κ. Κατσαφάδος να µας πει
ότι αυτός που δεν σέβεται το κράτος δικαίου και τις ανεξάρτητες
αρχές είναι η Αντιπολίτευση!

Νοµίζω ότι έχετε ξεπεράσει τα όρια. Πλέον είναι δύσκολο να
µπορέσει κάποιος να κάνει ορθολογικό διάλογο µαζί σας. Και
αυτό δείχνει και το αδιέξοδο, αλλά και τον απόλυτο πανικό στον
οποίο βρίσκεται η Νέα Δηµοκρατία.

Κοιτάξτε, το ζήτηµα για εσάς είναι το εξής: Από την πρώτη στι-
γµή του εγκλήµατος στα Τέµπη έχουν αναδειχθεί τα εξακολου-
θητικά ψεύδη και τα δικά σας, αλλά κυρίως του κ. Μητσοτάκη και
του συνόλου της Κυβέρνησης, και οι προσπάθειες συγκάλυψης
του εγκλήµατος αυτού. Ως προς αυτό εµείς δεν χρειάζεται να
πείσουµε κανέναν. Η κοινωνία είναι ήδη πεισµένη. Το έχετε κα-
τανοήσει αυτό;

Την προηγούµενη εβδοµάδα δύο εκατοµµύρια άνθρωποι, δύο
εκατοµµύρια διαδηλωτές, δύο εκατοµµύρια απεργοί πληµµύρι-
σαν τη χώρα στη µεγαλύτερη κινητοποίηση που έχει γίνει σε όλη
την περίοδο της Μεταπολίτευσης. Εποµένως, θα σας συµβού-
λευα να είστε λίγο πιο προσεκτικοί και να πατάτε λίγο περισσό-
τερο στη γη, όταν επιχειρείτε µε αυτού του είδους τις στρεψο-
δικίες, µε αυτού του είδους τις δικολαβίες να πείσετε ποιον ακρι-
βώς; Τους εαυτούς σας µάλλον προσπαθείτε να πείσετε.

Ο ίδιος ο κ. Μητσοτάκης στο διάγγελµά του, πριν οποιαδήποτε
πραγµατογνωµοσύνη, πριν δει το φως της δηµοσιότητας οποι-
οδήποτε πόρισµα, πριν οποιαδήποτε επιτροπή συνεδριάσει, κα-
ταλόγισε ευθύνη στον σταθµάρχη. Τι είπε; Το δυστύχηµα αυτό
οφείλεται κυρίως σε ανθρώπινο λάθος. Την πρώτη µέρα. Πού το

ήξερε αυτό ο κ. Μητσοτάκης;
Σηµείο δεύτερο, ο ίδιος έσπευσε να προεξοφλήσει -και όχι µία

φορά- ότι η εµπορική αµαξοστοιχία δεν µετέφερε εύφλεκτο
υλικό. Πώς το προεξόφλησε αυτό; Από πού κι ως πού βγαίνει
Πρωθυπουργός της χώρας και προεξοφλεί κατ’ αυτόν τον τρόπο
όλα όσα τελικά αποδεικνύεται ότι δεν ισχύουν, ότι είναι ψέµα, µε
βάση το τεχνικό πόρισµα που λέει ότι προφανώς η έκρηξη δεν
µπορεί να αποδοθεί σε αυτό το οποίο λέγατε επί δύο χρόνια, στα
έλαια σιλικόνης, αλλά ότι υπάρχει πολύ µεγάλη πιθανότητα να
υπήρχε άλλο εύφλεκτο υλικό µέσα στην εµπορική αµαξοστοιχία;

Ο ίδιος ο κ. Μητσοτάκης έχει ισχυριστεί ότι ο χώρος του δυ-
στυχήµατος δεν αλλοιώθηκε. Τα έχει πει αυτά τα πράγµατα ο κ.
Μητσοτάκης. Τα έχει πει και ο κ. Φλωρίδης, για τον οποίο θα πω
αργότερα για ποιον λόγο ο κ. Μητσοτάκης αποφάσισε να είναι
σήµερα εδώ. Επιχείρησε να καλύψει τις ποινικές και πολιτικές ευ-
θύνες του κ. Καραµανλή. Κατήγγειλε όποιον άσκησε κριτική ότι
είναι συνωµοσιολόγος, ότι είναι παραδοξολόγος, ότι είναι «ψεκα-
σµένος» και µετά από µια στιγµιαία αλλαγή και µια στιγµιαία υπα-
ναχώρηση, µετά το µεγάλο συλλαλητήριο του Γενάρη, επανήλθε
τώρα στην απολύτως επιθετική γραµµή του. 

Ποια είναι αυτή η επιθετική γραµµή; Καµία ευθύνη, ανθρώπινο
λάθος, συνωµοσία της Αντιπολίτευσης. Αυτή η επιθετική γραµµή
γίνεται σαφής από τους ανθρώπους οι οποίοι επέλεξε σήµερα να
τον εκπροσωπούν στη Βουλή. Και περιµένουµε κιόλας να τους
ακούσουµε, να δούµε τι έχουν να πουν και αν ο κ. Φλωρίδης επι-
µένει σε εκείνο το διαβόητο «όποιος µιλάει για µπάζωµα, είναι για
τα µπάζα». 

Αναρωτιέµαι, κύριε Φλωρίδη, εάν επιµένετε σε αυτήν τη δή-
λωση, ότι «όσοι µιλούν για µπάζα, είναι για τα µπάζα». Περιµένω
να σας ακούσω να την ξαναλέτε µετά το συλλαλητήριο των δύο
εκατοµµυρίων, να τους πείτε ότι αυτά τα δύο εκατοµµύρια που
µιλάνε για µπάζωµα είναι για τα µπάζα. Περιµένω να σας ακούσω
να το ξαναπείτε. 

Ποιο είναι όµως το κρίσιµο πολιτικό ζήτηµα σήµερα; Το κρίσιµο
πολιτικό ζήτηµα σήµερα είναι -και γι’ αυτό µιλώ για στιγµιαία υπα-
ναχώρηση από τη µεριά του κ. Μητσοτάκη- ότι, απ’ όσο προκύ-
πτει από τις τοποθετήσεις µέχρι στιγµής των εκπροσώπων της
κοινοβουλευτικής Πλειοψηφίας, φαίνεται ότι δεν έχουν απολύτως
καµία διάθεση να προχωρήσουν σε άσκηση ποινικής δίωξης στον
κ. Τριαντόπουλο. Προσέξτε το αυτό. Θα ψηφιστεί η προανακρι-
τική, θα συγκροτηθεί η προανακριτική και αυτό το οποίο θα αντι-
µετωπίσουµε στην προανακριτική είναι αυτό το οποίο αντιµε-
τωπίσαµε και στην εξεταστική επιτροπή. Ο κ. Τριαντόπουλος το
έχετε προαποφασίσει ότι θα βγει λάδι από αυτή την ιστορία. Η
υπόθεση πάει για το αρχείο. Αυτή είναι η γραµµή της Νέας Δη-
µοκρατίας. Και δεν πρέπει αυτό να το αφήνουµε έτσι. 

Άκουσα µάλιστα τη συνάδελφο από τη Νέα Δηµοκρατία που
µίλησε προηγουµένως να λέει: «Γιατί στοχοποιείτε τον κ. Τρια-
ντόπουλο; Επειδή παρευρισκόταν στον τόπο του δυστυχήµα-
τος;». Αυτό έκανε εκεί ο κ. Τριαντόπουλος; Παρευρισκόταν; Αυτή
είναι η γραµµή της Νέας Δηµοκρατίας, τη στιγµή που ο ίδιος έχει
οµολογήσει ότι κατόπιν εντολών του Πρωθυπουργού ήταν ο ίδιος
που οργάνωσε και υλοποίησε την επιχείρηση αποκατάστασης
του τόπου του δυστυχήµατος; Ο ίδιος τα λέει. Εποµένως, το πό-
ρισµα το οποίο είναι ένα τεχνικό πόρισµα και στο οποίο αναφέρ-
θηκε ο κ. Κατσαφάδος, δεν είχε καµία ισχύ σε αυτό το συγκεκρι-
µένο σηµείο, αφού ο ίδιος ο κ. Τριαντόπουλος έχει παραδεχθεί
ότι κατόπιν εντολών του αποκαταστάθηκε ο χώρος. 

Επίσης, δεν έχει καµία σηµασία για εσάς το γεγονός ότι ενώ
ήδη είχαν ασκηθεί ποινικές διώξεις, ενώ ήδη είχαµε να κάνουµε
µε τόπο εγκλήµατος, ο κ. Τριαντόπουλος δεν θεώρησε καθήκον
του να πάρει την έγκριση του ανακριτή για να προχωρήσει σε
αυτές τις διαδικασίες, δεν θεώρησε καθήκον του και αρµοδιό-
τητά του να ζητήσει την παρουσία ανακριτή στον τόπο όπου συ-
ντελέστηκαν τα όσα συντελέστηκαν.

Λοιπόν για να κλείνω, απολύτως επαρκείς είναι οι ενδείξεις για
την τέλεση του αδικήµατος το οποίο προτείνεται, απολύτως σα-
φείς και απολύτως επαρκείς. Άρα, πρέπει να απαντήσετε. Είναι
η διάθεσή σας να µην ασκηθεί ποινική δίωξη; Δεν αρκούν τα ήδη
υπάρχοντα στοιχεία, κύριε Βορίδη, για την άσκηση ποινικής δίω-
ξης από τη µεριά της επιτροπής προκαταρκτικής εξέτασης; Αυτό
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είναι το πολιτικό ερώτηµα σήµερα.
Η απάντηση εδώ από τον κ. Κατσαφάδο ήταν ότι άργησε, λέει,

να έρθει. Το ότι άργησε να έρθει δεν απαντά στο αν θεωρείτε ή
δεν θεωρείτε ότι υπάρχουν ή δεν υπάρχουν επαρκείς ενδείξεις
για την τέλεση του αδικήµατος.

Σε κάθε περίπτωση, ο κ. Τριαντόπουλος δεν θα αποτελέσει τη
γραµµή φυγής της Νέας Δηµοκρατίας. Υπάρχουν άλλα πρόσωπα
τα οποία επίσης πρέπει να διωχθούν ποινικά, πρώτα και κύρια ο
κ. Καραµανλής και µάλιστα, για κακουργηµατικές πράξεις. Αυτό
είναι το πρώτο.

Το δεύτερο είναι ότι το θέµα δεν εξαντλείται στις ποινικές ευ-
θύνες. Αυτήν τη στιγµή υπάρχει καθολικό ηθικό αίτηµα για την
παραίτηση του κ. Μητσοτάκη. Και αυτά τα οποία λέγονται ότι
δήθεν δεν υπάρχει εναλλακτική και τι θα γίνει αν παραιτηθεί ο
Μητσοτάκης, αφήστε να τα λύσουν αυτοί που έχουν αυτήν τη στι-
γµή τον πρώτο λόγο, δηλαδή οι πολίτες. 

Δεν υπάρχει άλλος δρόµος για να θεωρείται η Ελληνική Δηµο-
κρατία σοβαρή κανονική χώρα. Με τον κ. Μητσοτάκη Πρωθυ-
πουργό δεν είµαστε καν σοβαρή κανονική χώρα. Είναι Πρωθυ-
πουργός ψεύτης και ηθικά υπόλογος.

Ευχαριστώ πάρα πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Επόµενος οµιλητής
είναι ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Σταύρος Παπασω-
τηρίου.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑΣΩΤΗΡΙΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το
αίτηµα για την απόδοση δικαιοσύνης στην υπόθεση των Τεµπών
είναι πραγµατικά πάνδηµο. Μας το υπενθύµισαν οι µεγάλες συ-
γκεντρώσεις της περασµένης Παρασκευής δύο χρόνια µετά την
οδυνηρή τραγωδία που συγκλόνισε τη χώρα.

Σήµερα η Βουλή των Ελλήνων µε τη θετική ψήφο της Νέας Δη-
µοκρατίας και τη στήριξη της Κυβέρνησης του Κυριάκου Μητσο-
τάκη αποφασίζει τη σύσταση ειδικής προανακριτικής επιτροπής
για τον συνάδελφο και Υφυπουργό κ. Χρήστο Τριαντόπουλο. Ξε-
κινά δηλαδή µια διαδικασία διερεύνησης ενδεχόµενων, επανα-
λαµβάνω, ευθυνών του κ. Τριαντόπουλου, επειδή η Νέα Δηµο-
κρατία την υπερψηφίζει, χωρίς όµως να λειτουργούµε µε την
προκατάληψη της Αντιπολίτευσης ούτε βέβαια σπεύδοντας να
καταλογίσουµε ευθύνες σε κανέναν πριν τη διενέργεια οποιασδή-
ποτε προδικασίας. 

Διότι στόχος της προανακριτικής δεν µπορεί να είναι η αθώω-
ση ή η καταδίκη κανενός πριν ακόµα η επιτροπή αυτή συνεδριά-
σει για πρώτη φορά. Δεν νοείται απόδοση δικαιοσύνης, αν εµείς
ως Βουλευτές έχουµε ήδη αποδεχθεί µια κατασκευασµένη εικόνα
για την υπόθεση, όταν κάποιοι συνάδελφοι χωρίς να έχουν µελε-
τήσει τη δικογραφία, βγαίνουν συνεχώς στα κανάλια για να απο-
δώσουν ευθύνες ως αυτόκλητοι τηλε-εισαγγελείς. Ούτε υπάρχει
απόδοση δικαιοσύνης όταν κόµµατα της Αντιπολίτευσης σπεύ-
δουν να εκδώσουν τις δικές τους καταδικαστικές αποφάσεις στα
µέσα κοινωνικής δικτύωσης, µετατρέποντάς τα σε αυτοσχέδια
λαϊκά δικαστήρια. 

Και για να το ξεκαθαρίσουµε για µια ακόµη φορά, τη δικαιο-
σύνη στη δηµοκρατία την αποδίδουν οι θεσµοί της και όχι οι τη-
λεοπτικές εκποµπές ούτε τα αποσπάσµατα λιντσαρίσµατος. Όσοι
συνεχίσουν να επιµένουν στα τηλεδικαστήρια και στην οχλοκρα-
τία πολύ απλά δεν έχουν θέση στους θεσµούς της αντιπροσω-
πευτικής δηµοκρατίας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζητούµενη σύσταση προ-
ανακριτικής επιτροπής για ενδεχόµενες ποινικές ευθύνες του
Υφυπουργού κ. Χρήστου Τριαντόπουλου µετά από τη σχετική
πρόταση του ΠΑΣΟΚ προσδιορίζει ως ερευνητέο αδίκηµα την πα-
ράβαση καθήκοντος, µια πρόταση που κατέθεσε το ΠΑΣΟΚ τον
Φεβρουάριο, δηλαδή πριν από µερικές µόλις εβδοµάδες.

Αναρωτήθηκα λοιπόν ποιες άλλες κοινοβουλευτικές διαδικα-
σίες οποιουδήποτε είδους κίνησαν τα κόµµατα της Αντιπολίτευ-
σης κατά την προηγούµενη διετία, προκειµένου να εξεταστούν
τυχόν ευθύνες του κ, Τριαντόπουλου. Αναφέροµαι συγκεκριµένα
σε κάθε είδους συλλογικές διαδικασίες από τη Βουλή οιωνδή-
ποτε ευθυνών του Υφυπουργού ως κύριο και όχι ως παρεµπίπτον
θέµα έρευνας. Με άλλα λόγια, αν οποιοδήποτε κόµµα κατέθεσε
για τον κ. Τριαντόπουλο την περίοδο 2023-2024 έστω και ένα αί-

τηµα διενέργειας προ ηµερησίας συζήτησης ή εξεταστικής επι-
τροπής, όχι µόνο προανακριτικής, για τυχόν ευθύνες ακόµα και
πολιτικές του κ. Τριαντόπουλου.

Ανέτρεξα λοιπόν στα αρχεία της Βουλής και διάβασα όλες τις
προτάσεις της Αντιπολίτευσης που σχετίζονται µε την τραγωδία
των Τεµπών και συγκεκριµένα: την πρόταση την οποία κατέθεσε
η Ελληνική Λύση στις 4 Ιουλίου 2023 µε έγγραφα που ξεπερνού-
σαν τις 300 σελίδες, την πρόταση του ΠΑΣΟΚ για σύσταση εξε-
ταστικής την οποία κατέθεσε στις 13-11-2023, καθώς και το
αίτηµα του τότε ΣΥΡΙΖΑ. 

Ταυτόχρονα αναζήτησα σε σχέση µε τη συγκεκριµένη υπόθεση
και οποιαδήποτε άλλη πρόταση µικρότερων κοµµάτων που να
αναφέρονται ονοµαστικά σε τυχόν εµπλοκή του κ. Τριαντόπου-
λου και ξαναδιαπίστωσα ότι δεν υπήρχε καµία -ούτε µία- ανα-
φορά του ονόµατος του κ. Τριαντόπουλου σε σχέση µε τη διαχεί-
ριση της τραγωδίας των Τεµπών. Το ίδιο ακριβώς διαπίστωσα
διαβάζοντας το πόρισµα του αρµόδιου Εθνικού Οργανισµού Διε-
ρεύνησης Ατυχηµάτων, του ΕΟΔΑΣΑΑΜ, που δηµοσιεύτηκε πριν
από λίγες ηµέρες. 

Φυσικά το γεγονός ότι δεν υπήρξε καµία επίσηµη αναφορά
οποιουδήποτε κόµµατος στο όνοµα του κ. Τριαντόπουλου την πε-
ρίοδο 2023-2024 δεν σηµαίνει ότι η Βουλή δεν οφείλει να το ερευ-
νήσει σήµερα. Σηµαίνει όµως -και αυτό είναι εξίσου σηµαντικό-
ότι δεν πρέπει κανείς να σπεύσει, µα κανείς µας, να καταδικάσει
κανέναν χωρίς να έχει προηγηθεί η αναγκαία ποινική διερεύνηση
της υπόθεσης. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Νέα Δηµοκρατία όχι µόνο δεν
αρνείται, αλλά αντίθετα στηρίζει τη διεξαγωγή κάθε έρευνας για
τη διαχείριση της τραγωδίας των Τεµπών, ακριβώς για να απο-
δειχθεί ότι δεν υπήρξε καµία απόπειρα της Κυβέρνησης για συ-
γκάλυψη της υπόθεσης. Πώς θα µπορούσε άλλωστε να συγκα-
λυφθεί µια τέτοιου µεγέθους τραγωδία; Είναι, κατά τη γνώµη
µου, ένας ισχυρισµός που ξεπερνά κάθε λογικό νου. 

Κυρία Πρόεδρε, ελπίζω ότι από εδώ και πέρα όλα τα κόµµατα
της Αντιπολίτευσης θα αναλάβουν τον θεσµικό ρόλο που τους
αναλογεί συµµετέχοντας στην υπό σύσταση επιτροπή µε τρόπο
που θα τιµά τους θεσµούς και τη λειτουργία του Κοινοβουλίου,
διότι στη δηµοκρατία είναι οι θεσµοί και όχι οι τηλεδίκες και τα
αποσπάσµατα λιντσαρίσµατος. Όλοι µας λοιπόν θα κληθούµε
πολύ σύντοµα να αποδείξουµε πόσο σεβόµαστε το τεκµήριο
αθωότητας και τελικά την αλήθεια. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Επόµενος οµιλητής
είναι ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ-Κινήµατος Αλλαγής, ο κ. Νίκος Αν-
δρουλάκης. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ (Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ-Κινήµα-
τος Αλλαγής): Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι
µαζικές συγκεντρώσεις της προηγούµενης εβδοµάδας είναι ένα
ιστορικό γεγονός. Δεν είναι απλά µαζικές συγκεντρώσεις του ελ-
ληνικού λαού σε κάθε πόλη της χώρας, ακόµη και στα πιο απο-
µακρυσµένα νησιά. Είναι µια κραυγή αγωνίας, µια κραυγή αγω-
νίας για όλα αυτά που έχουν συµβεί τα τελευταία χρόνια. Δεν
ήταν εκδηλώσεις µνήµης, είναι η απαίτηση του ελληνικού λαού
να νικήσει το φως και όχι το σκοτάδι, να νικήσει η αλήθεια και όχι
η συγκάλυψη. Να κερδίσει η δικαιοσύνη και όχι η ατιµωρησία.

Αναρωτηθήκατε, άραγε, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, γιατί
όλα αυτά συµβαίνουν δύο χρόνια µετά την τραγωδία των Τεµπών;
Αναρωτηθήκατε, πράγµατι, τι είναι αυτό που κινητοποίησε εκα-
τοντάδες χιλιάδες Έλληνες όλων των γενεών να βγουν στους
δρόµους και να βροντοφωνάξουν για την ανάγκη να πέσει άπλετο
φως, για να οδηγηθούν οι υπεύθυνοι στη δικαιοσύνη;

Τους οδήγησε σε αυτή την επιλογή η κυρίαρχη αίσθηση ότι το
σχέδιό σας είναι ένα σχέδιο συγκάλυψης, ένα πέπλο ατιµωρησίας
πάνω από τα δικά σας «παιδιά». Επί της ουσίας, ό,τι κάνατε µε το
σκάνδαλο των υποκλοπών πάτε κατά γράµµα να υλοποιήσετε και
στην τραγωδία των Τεµπών, να µην πληρώσει κανείς. Όµως, εδώ
υπάρχουν πενήντα επτά νεκροί!

Δεν οδήγησε τον κόσµο στους δρόµους καµία «ξένη δύναµη»,
κανένα κόµµα. Ο λαός ενωµένος χωρίς κοµµατικά λάβαρα, χωρίς
διαχωρισµούς είπε τα αυτονόητα. Η αλαζονεία σας οδήγησε τον
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ελληνικό λαό στις συγκεντρώσεις. Οι επιθέσεις, η συνωµοσιολο-
γία, η τοξικότητα Υπουργών της Κυβέρνησης που έλεγαν ότι ο
λαός θέλει να υποκαταστήσει τη δικαιοσύνη. Δικαιοσύνη ζητά και
όχι λαϊκά δικαστήρια, όπως έλεγαν κορυφαίοι Υπουργοί της Νέας
Δηµοκρατίας.

Πολιτικό ήθος ζητά ο ελληνικός λαός, αλλά από ποιους να βρει
το πολιτικό ήθος; Από αυτούς που ακόµη και µετά τις µαζικές
αυτές συγκεντρώσεις είχαν το θράσος να λένε ότι δεν γνωρίζουν
πως πληρώθηκε 650.000 ευρώ ο εργολάβος για να µπαζώσει τον
χώρο της τραγωδίας; Δύο χρόνια µετά, µε εκατοντάδες χιλιάδες
στους δρόµους, αυτό είναι το πολιτικό ήθος και το πολιτικό
βάρος του κ. Μαρινάκη, αλλά και όλων των υπολοίπων που έχουν
αντιµετωπίσει µε απίστευτη αυθάδεια και υποκρισία όλες τις αγω-
νίες του ελληνικού λαού.

Τι ζητούν οι πολίτες πέρα από το πολιτικό ήθος; Ένα κράτος
που λειτουργεί εύρυθµα, που υπερασπίζεται τα δικαιώµατά τους,
την ασφάλειά τους, ένα κράτος στην υπηρεσία του πολίτη. Ποιο
είναι αυτό το κράτος; Το κράτος της Νέας Δηµοκρατίας; Το κρά-
τος-λάφυρο; Και πώς αντιµετωπίζει αυτή τη γνήσια αγωνία του
ελληνικού λαού ο Πρωθυπουργός; Λέγοντας δύο χρόνια µετά τον
θάνατο πενήντα επτά συνανθρώπων µας ότι ασφάλεια στα τρένα
θα έχουµε το 2027. Μα, είναι σοβαρά πράγµατα αυτά; Δηλαδή,
δύο χρόνια τώρα τι κάνατε; Τα προηγούµενα τέσσερα τι κάνατε;
Και τώρα µε την πολιτική πίεση των µαζικών συγκεντρώσεων έρ-
χεται να µας βάλει ορόσηµο την προεκλογική περίοδο του 2027
ως στιγµή που επιτέλους ο λαός θα απολαύσει µια γραµµή Αθή-
νας-Θεσσαλονίκης µε ασφάλεια; Είναι αυτά σοβαρά πράγµατα;
Είναι αυτό κράτος στην υπηρεσία του πολίτη;

Τι άλλο ζητά ο ελληνικός λαός; Ανεξαρτησία, ισχυρή ανεξαρ-
τησία στη δικαιοσύνη, ισχυρό κράτος δικαίου και διάκριση των
εξουσιών, όπως σε κάθε άλλη ευρωπαϊκή κοινωνία. Υπάρχει µε-
γάλη κρίση της εµπιστοσύνης για την οποία ευθύνεστε.

Και εµείς πήραµε µια πρωτοβουλία και σας είπα από αυτό εδώ
το Βήµα την προηγούµενη εβδοµάδα, «ορίστε, πεδίο δόξης λα-
µπρό να δείξετε ότι µάθατε από τα λάθη σας!». Δεν είχατε το
θάρρος ούτε µία απλή τροπολογία που ενισχύει τη διάκριση των
εξουσιών και την ανεξαρτησία της δικαιοσύνης να την κάνετε
νόµο του κράτους, γιατί είστε αµετανόητοι. Είστε αµετανόητοι!

Και µάλιστα, χρησιµοποίησα επιχειρήµατα που κάποτε χρησι-
µοποιούσατε και εσείς, αλλά πριν κατακτήσετε το κράτος. Τα λέ-
γατε ωραία και εύκολα όσο ήσασταν Αντιπολίτευση για τη
δικαιοσύνη, το κράτος δικαίου.

Πριν από δεκαπέντε µέρες δέχθηκα µια ολική επίθεση και από
τους Υπουργούς και από τα στελέχη και από τα τρολ της Νέας
Δηµοκρατίας, γιατί είπα το αυτονόητο για έναν άνθρωπο µε τα
δικά µου βιώµατα, αλλά και µε βάση αυτά που αντιµετωπίζει ο ελ-
ληνικός λαός: ότι έχει κλονιστεί η εµπιστοσύνη µου στην ανεξαρ-
τησία της δικαιοσύνης και λες και έπεσε ατοµική βόµβα. Μα, αυτά
δεν λέγατε και εσείς σε σωρεία υποθέσεων κατά τη διάρκεια της
κυβέρνησης Τσίπρα-Καµµένου; Δεν λέγατε ότι θα πάρετε µέτρα,
ότι θα κάνετε µεταρρυθµίσεις;

Εµείς, λοιπόν, φέραµε στη Βουλή των Ελλήνων κάτι για το
οποίο κάποτε συµφωνούσατε να γίνει πράξη. Ούτε αυτό δεν θέ-
λατε να νοµοθετήσετε, διότι πολύ απλά είναι βήµα προς την ανε-
ξαρτησία της δικαιοσύνης, τέσσερα χρόνια µετά την αφυπηρέ-
τηση να µην µπορεί κανένα κόµµα εξουσίας όταν είναι στην κυ-
βέρνηση να πει σε δικαστικούς ότι «να, ξέρετε τώρα ήρθαν αλ-
λιώς τα πράγµατα και υπάρχουν κάποιες ανεξάρτητες αρχές,
κάποιες θέσεις ευθύνης». Έπρεπε, λοιπόν, να έχετε πάρει µια
άλλη απόφαση την προηγούµενη εβδοµάδα. Το ότι µείνατε προ-
σκολληµένοι σε µια συγκεκριµένη πολιτική δείχνει πως ό,τι λέτε
σήµερα και εσείς και ο Πρωθυπουργός είναι επικοινωνιακοί χει-
ρισµοί για να ρίξετε στάχτη στα µάτια του ελληνικού λαού, αλλά
τώρα πια σας έχουν µάθει. Και αυτοί οι άνθρωποι που βγήκαν
στους δρόµους, βγήκαν γιατί έχουν καταλάβει ότι δεν έχουν να
περιµένουν τίποτα από την Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ-Κινήµατος Αλ-
λαγής)

Το επιτελικό κράτος: Τι ήταν τελικά αυτό το επιτελικό κράτος;
Θα καταγραφεί στην ιστορία της Μεταπολίτευσης ως ένα ακόµα
αποτυχηµένο µοντέλο εξουσίας. Και γιατί; Διότι πολύ απλά δεν

έχει πετύχει σε κανέναν τοµέα -σε κανέναν τοµέα!- ούτε στο κρά-
τος δικαίου έχει πετύχει, ούτε στην οικονοµία έχει πετύχει. Ο
λαός µας έχει τη δεύτερη χαµηλότερη αγοραστική δύναµη στην
Ευρώπη των είκοσι επτά. Δεν µπορεί να έχει πετύχει µια οικονο-
µική πολιτική µε αυτά τα αποτελέσµατα για τους Έλληνες πολί-
τες. Στο κοινωνικό κράτος έχει αποτύχει παταγωδώς. Το Εθνικό
Σύστηµα Υγείας παρακµάζει. Δεύτεροι στις ιδιωτικές δαπάνες
υγείας οι Έλληνες, µας ξεπερνάει µόνο ο λαός της Βουλγαρίας.
Στις µεταφορές και στα έργα υποδοµών έχετε αποτύχει. Δεν µπο-
ρείτε να εγγυηθείτε την ασφάλεια ούτε σε µία γραµµή ασφάλειας
Αθήνας-Θεσσαλονίκης. Δεν υπάρχει, λοιπόν, ένας τοµέας όπου
αυτό το οποίο ονοµάσατε επιτελικό κράτος, δήθεν ένα σύστηµα
το οποίο µπορεί να κυβερνά τη χώρα µε επιτυχία, να έχει φέρει
θετικά αποτελέσµατα.

Όµως, η τελευταία εξαγγελία του Πρωθυπουργού είναι πρα-
γµατικά αδιανόητη και δείχνει πόσο πολύ περιφρονείτε τη νοη-
µοσύνη του ελληνικού λαού, να κυβερνάτε έξι χρόνια, να κάνετε
εξαγγελίες για τα αυτονόητα και ο Πρωθυπουργός σε θέση απο-
λογούµενου να µας εξηγεί πώς πριν τις εκλογές του 2027 θα πε-
τύχει κάτι για το οποίο απέτυχε παταγωδώς.

Είχατε ένα ολόκληρο Ταµείο Ανάκαµψης. Ξέρετε πόσο αξιο-
ποιήσατε για το θέµα των σιδηροδρόµων; Το 4‰! Κλείνει το Τα-
µείο Ανάκαµψης. Ούτε αυτό, λοιπόν, αξιοποιήσατε σωστά για να
έχουµε υποδοµές στα ευρωπαϊκά πρότυπα, ιδιαίτερα για ένα
µέσο µεταφοράς που όλοι επενδύουν σε όλη την Ευρώπη, γιατί
είναι φτηνό και οικολογικό.

Και φτάνουµε τώρα στο πόρισµα. Ποιο είναι το επιχείρηµά σας;
«Εµείς θέλουµε συγκάλυψη; Μα, εµείς…» -λέει- «…κάναµε τον
ΕΟΔΑΣΑΑΜ». Το 2019 ψηφίσαµε κι εµείς να υπάρχει εθνική ανε-
ξάρτητη αρχή για θέµατα που αφορούν δυστυχήµατα αεροπο-
ρικά ή σιδηροδρόµων. Εσείς, όµως, δεν κάνατε ανεξάρτητη
αρχή. Καθυστερήσατε τέσσερα χρόνια για να κάνετε έναν οργα-
νισµό υπό τον Υπουργό. Για ποιον λόγο; Για ποιον λόγο άλλα
έπρεπε να γίνουν κι άλλα έγιναν και έγιναν και τόσο καθυστερη-
µένα ώστε να λέει σήµερα αυτή η Αρχή ότι «ένας λόγος που δεν
µπορούµε να έχουµε συγκεκριµένα αποτελέσµατα της έρευνάς
µας είναι γιατί δεν υπήρχαµε τότε». Ποιος ευθύνεται, εµείς ή
εσείς; Κι έχετε το θράσος να λέτε «µα, δεν το ψηφίσατε», όταν
γνωρίζετε πολύ καλά ποια είναι η αλήθεια.

«Από την αρχή η έρευνα αντιµετώπισε µια σειρά περιορισµών
που αναµφίβολα επηρέασαν την πορεία και ενδεχοµένως το
βάθος της ανάλυσης», λέει η Αρχή. «Πολλές πληροφορίες που
θα έπρεπε να είχαν συλλεχθεί εγκαίρως σε µια σωστή έρευνα,
χάθηκαν». Δεν σας ενοχλούν όλα αυτά; 

Αντί, λοιπόν, να απολογείστε για όλα αυτά µας ασκείτε και κρι-
τική; Γιατί όµως; Γιατί πολύ απλά υπήρξε σχέδιο αλλοίωσης του
τόπου του δυστυχήµατος από την Κυβέρνηση. Και δεν το λέµε
εµείς, δεν το λέει µόνο όλος ο ελληνικός λαός, το περιγράφει και
η διάταξη της Εισαγγελέως Εφετών της Λάρισας. Συγκεκριµένα:
«Διαπιστώθηκε ότι από τις επόµενες ηµέρες του δυστυχήµατος
αποµακρύνθηκαν από τον χώρο σηµαντικά αποδεικτικά στοιχεία
ώστε να καθίσταται δυσχερής, αν όχι αδύνατη, η πλήρης συγκέ-
ντρωση και αξιοποίηση όλων των ευρηµάτων προκειµένου να
εντοπιστούν οι αιτίες του δυστυχήµατος και συνακόλουθα οι πρά-
ξεις και οι παραλείψεις των υπαιτίων που οδήγησαν σε αυτό». 

Μάλιστα, σε µια άτυπη σύσκεψη στις 3 Μαρτίου του 2023
χωρίς πρακτικά -ακούστε, χωρίς πρακτικά, σε ευρωπαϊκή χώρα,
µε τραγωδία πενήντα επτά νεκρών, οι άξιοι, το επιτελικό κράτος,
χωρίς πρακτικά εν έτει 2023- αποφασίστηκε η παρέµβαση, η
επέµβαση στον τόπο του δυστυχήµατος και η αλλοίωσή του µε
διαβολική σύµπτωση να συµµετέχει ο απεσταλµένος του Πρωθυ-
πουργού, Υπουργός κ. Τριαντόπουλος. Ήταν παρατηρητής, ό-
πως είναι το επιχείρηµά σας; Όφειλε να είναι θεµατοφύλακας της
νοµιµότητας και όχι παρατηρητής της παρανοµίας, το «δεξί χέρι»
του Πρωθυπουργού. Ούτε αυτό, όµως, σας ενοχλεί. 

Είναι αποκαλυπτικό ότι όλα τα µη πολιτικά πρόσωπα που µε-
τείχαν στη σύσκεψη αντιµετωπίζουν διώξεις, περιµένουν να δικα-
στούν, πλην του κ. Τριαντόπουλου, που ο µόνος τρόπος για να
πάει στον φυσικό δικαστή είναι η συγκρότηση της προανακριτι-
κής που προτείνει το ΠΑΣΟΚ. Το µπάζωµα, λοιπόν, κύριοι της
Νέας Δηµοκρατίας, δεν έγινε για καλό σκοπό, αλλά για δόλιο

8906 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



σκοπό, όπως υπογράµµισε η εισηγήτριά µας κ. Μιλένα Αποστο-
λάκη. 

Ο κ. Τριαντόπουλος άλλα έλεγε στην αρχή και άλλα στην πο-
ρεία, όπως δυστυχώς και ο Πρωθυπουργός, σε αυτή την τραγική
υπόθεση. Ο κ. Τριαντόπουλος µε δελτίο Τύπου στις 3 Μαρτίου
2023 είχε ενηµερώσει ότι βρίσκεται στη Λάρισα «για τον συντονι-
σµό, την παρακολούθηση ενεργειών και δράσεων που προβλέ-
πονται, όπως η αποκατάσταση του πεδίου», ενώ σε τηλεοπτικές
συνεντεύξεις που ακολούθησαν επαιρόταν για την ταχύτητα
αυτής της αποκατάστασης. Ο κ. Τριαντόπουλος διατυµπάνιζε σε
ραδιόφωνο του Βόλου ότι πήγε στα Τέµπη µε εντολή του Πρω-
θυπουργού. Ασφαλώς, βέβαια, ακολουθώντας την πεπατηµένη
του Μεγάρου Μαξίµου, ένα χρόνο µετά διέψευσε τον εαυτό του,
φτάνοντας στο σηµείο να δηλώσει στη Βουλή ότι δεν έδωσε
καµία εντολή και δε συµµετείχε σε καµία σύσκεψη του συντονι-
στικού, το οποίο όµως λειτούργησε µε την ευθύνη του. 

Ποιος είναι λοιπόν ο πραγµατικός ρόλος του κ. Τριαντόπου-
λου; Είναι προφανές ότι βρέθηκε εκεί για να εκτελέσει µία απο-
στολή. «Δεν σεβάστηκαν την ιερότητα του χώρου», λέει το
πόρισµα. «Αναφέρεται πως ο τόπος δεν αντιµετωπίστηκε ωσάν
να περιείχε πολύτιµα αποδεικτικά στοιχεία. Δεν συλλέχθηκαν δεί-
γµατα και δεν πραγµατοποιήθηκε προσεκτική καταγραφή των
συντριµµιών προτού αποµακρυνθούν και καθαριστεί η περιοχή». 

Τον άνθρωπο που σήµερα, υπό το βάρος των αντιδράσεων της
κοινής γνώµης, ψηφίζετε να παραπεµφθεί σε προανακριτική επι-
τροπή πρωτίστως και σε πρώτο χρόνο, τον προστατεύσατε. Αν
σήµερα ψηφίζετε, είναι η δύναµη της κοινωνίας των πολιτών που
σε δύο µαζικές συγκεντρώσεις σας είπε «µην τολµήσετε για την
προανακριτική Τριαντόπουλου να κάνετε ό,τι κάνατε για την πρό-
ταση του ΠΑΣΟΚ για την προανακριτική για τον κ. Καραµανλή».
Αυτό αποδεικνύεται από το ότι δεν επιτρέψατε ούτε καν ως
απλός µάρτυρας να έρθει στην εξεταστική επιτροπή, κύριοι της
Νέας Δηµοκρατίας. 

Επίσης, προκύπτει ένα ερώτηµα προς τον κ. Φλωρίδη διαβά-
ζοντας τη διάταξη της Εισαγγελέως Εφετών Λάρισας, αλλά και
το πόρισµα του ΕΟΔΑΣΑΑΜ. Αυτός που έλεγε αλαζονικά για
όσους µιλάνε για το µπάζωµα, νιώθει σήµερα µία ανάγκη να απο-
λογηθεί; Ως υπεύθυνος πολιτικός, αυτός που έλεγε ότι «όσοι µι-
λούν για µπάζωµα είναι για τα µπάζα», νιώθει την ανάγκη να
απολογηθεί ή να παραιτηθεί µετά τα όσα έχουν δει το φως της
δηµοσιότητας; Αλλά πού τέτοια ευθιξία!

Το µπάζωµα, λοιπόν, κύριε Φλωρίδη, είναι η αρχή της συγκά-
λυψης. Το γεγονός σήµερα ότι οι ειδικοί δεν έχουν πρόσβαση σε
ζωτικής σηµασίας στοιχεία οφείλεται στις ενέργειες που έγιναν
τις πρώτες ώρες της τραγωδίας, για τις οποίες ενέργειες είναι
υπεύθυνη η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας. Δύο χρόνια ήσα-
σταν µνηµείο υποκρισίας και ψέµατος, όταν από την πρώτη στι-
γµή ο Πρωθυπουργός έλεγε για ανθρώπινο λάθος και ότι η
έκρηξη, η ανάφλεξη είναι µε απολυτότητα προϊόν των ελαίων της
µηχανής και όχι άλλων εύφλεκτων στοιχείων. Γιατί σήµερα δεν
γνωρίζουµε ποια είναι αυτά τα στοιχεία; Γιατί πολύ απλά αλλοι-
ώσατε τον χώρο. Διότι αν είχαµε από την πρώτη στιγµή δειγµα-
τοληψία και όχι έναν µήνα µετά, σήµερα δεν θα υπήρχε τίποτα
να κρυφτεί από τη δικαιοσύνη και την κοινή γνώµη. 

Και δεν φτάνει µόνο αυτό. Δύο χρόνια µολύνετε συστηµατικά
τον ελληνικό λαό µε fake news, συστηµατικά, όπως κάνατε και
στην υπόθεση των υποκλοπών. Προσπαθείτε να βάλετε τις οικο-
γένειες των θυµάτων σε θέση απολογίας για τα κίνητρά τους. Τα
κίνητρά τους είναι να µάθουν την αλήθεια και να πληρώσουν οι
υπεύθυνοι και δίπλα τους είµαστε όλοι µαζί, µαζί µε όλο τον ελ-
ληνικό λαό. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλ-
λαγής)

Για το ότι ψάχνουµε ακόµη και σήµερα ποιο είναι το άγνωστο
καύσιµο που δηµιούργησε την πυρόσφαιρα των ογδόντα µέτρων,
η οποία ευθύνεται για το θάνατο πέντε έως επτά ανθρώπων, είστε
υπεύθυνοι εσείς. Σήµερα θα τα γνωρίζαµε όλα. Το µόνο που είναι
σίγουρο είναι ότι η πυρόσφαιρα δεν προκλήθηκε από τα υλικά
των τρένων. Γι’ αυτό ο κ. Μητσοτάκης οφείλει µια µεγάλη «συγ-
γνώµη» στον ελληνικό λαό και όχι από αυτό εδώ το Βήµα να λέει
πέρυσι, κοιτώντας στα µάτια συγγενείς των θυµάτων, ότι γνωρίζει

την απόλυτη αλήθεια, που απέδειξε το πόρισµα ότι ήταν ένα από-
λυτο ψέµα. 

Βάσει, λοιπόν, των παραπάνω στοιχειοθετείται η απόφασή µας
να συγκροτηθεί προανακριτική επιτροπή για τη διερεύνηση ποι-
νικών ευθυνών του Υφυπουργού παρά τω Πρωθυπουργώ Χρή-
στου Τριαντόπουλου, για τον τρόπο και την έκταση της συµµε-
τοχής του στην απόφαση να αλλοιωθεί ο τόπος του δυστυχήµα-
τος. 

Η στάση µας είναι αξιακή και θεσµική και αυτή η στάση δικαιώ-
νεται δυστυχώς από τις τραγικές εξελίξεις. Αντιµετωπίσαµε την
τραγωδία αυτή µε σεβασµό και ευαισθησία. Όλες µας οι πρωτο-
βουλίες ήταν στοιχειοθετηµένες και βασίζονταν σε πραγµατολο-
γικά δεδοµένα. Η προανακριτική για τον κ. Καραµανλή βάσει του
πορίσµατος της Ευρωπαϊκής Εισαγγελίας. Τι έχετε να πείτε σή-
µερα και οι δύο σας και ο κ. Φλωρίδης και ο κ. Βορίδης, που πολ-
λές φορές έχετε πει ότι δεν υπάρχει αιτιώδης συνάφεια µεταξύ
της µη υλοποίησης του έργου της τηλεδιοίκησης και της τραγω-
δίας; Όταν από την πρώτη στιγµή η τριµελής επιτροπή, σύσσωµη
η επιστηµονική κοινότητα, ειδικοί πραγµατογνώµονες λένε κάτι
απλό, ότι αν είχε υλοποιηθεί το έργο και οι πενήντα επτά άνθρω-
ποι σήµερα θα ζούσαν και δεν θα µπορούσε σε καµία περίπτωση
να συγκρουστούν αυτά τα δύο τρένα. Συνεχίζετε ακόµη να επι-
µένετε; Πώς µπορεί να είναι τέτοια η εµµονή σας απέναντι σε όλα
τα πραγµατολογικά δεδοµένα, απέναντι στην επιστηµονική κοι-
νότητα;

Εµείς είπαµε εξαρχής ότι όποια δικογραφία έρθει στη Βουλή,
όποιο πολιτικό πρόσωπο και να αφορά, θα προτείνουµε άµεσα
την προανακριτική, ώστε να οδηγηθούν χωρίς δεύτερη σκέψη
στον φυσικό δικαστή. Δεν µπορεί µη πολιτικά πρόσωπα που αντι-
µετωπίζουν ήδη διώξεις για το µπάζωµα, να οδηγούνται στη δι-
καιοσύνη, αλλά τα πολιτικά πρόσωπα να είναι ανέγγιχτα. Υπάρ-
χουν, λοιπόν, πλέον ακλόνητα στοιχεία για όλες µας τις πρωτο-
βουλίες, όπως και για την πρωτοβουλία που πρέπει να εναρµονι-
στεί µε την κοινή γνώµη, µε τους εκατοντάδες χιλιάδες Έλληνες
που βγήκαν στους δρόµους και εννοώ την πρόταση δυσπιστίας.

Η πρόταση δυσπιστίας είναι ένα κοινωνικό αίτηµα. Είναι δυσπι-
στία απέναντι στην πολιτική σας αναξιοπιστία. Είναι δυσπιστία
απέναντι στην προσπάθεια συγκάλυψης, απέναντι στο πέπλο της
ατιµωρησίας που συνεχώς όταν προκύπτει κάτι που πλήττει τα
στελέχη της Νέας Δηµοκρατίας προσπαθείτε να ορθώσετε τείχος
υπεράσπισης. Πρέπει, λοιπόν, αύριο να κατατεθεί η πρόταση δυ-
σπιστίας και να είναι µια ακόµη πολιτική µας πρωτοβουλία απέ-
ναντι στον τυχοδιωκτισµό της Νέας Δηµοκρατίας.

Σήµερα, όµως, η προανακριτική αυτή είναι ακόµα ένα βήµα για
να αποκαλύψουµε την αλήθεια και να αποδοθεί δικαιοσύνη. Είναι
η πολιτική µας δέσµευση για να συνεχίσουµε τον αγώνα µέχρι
τέλους για να πέσει πραγµατικά άπλετο φως σε αυτήν την εθνική
τραγωδία. Είναι κοινωνική απαίτηση και δηµοκρατικό χρέος ο
απόλυτος σεβασµός στο κράτος δικαίου το οποίο έχετε τραυµα-
τίσει τα τελευταία χρόνια.

Σήµερα η νίκη του ελληνικού λαού είναι ότι η Νέα Δηµοκρατία
δεν µπορεί να πράξει για τον κ. Τριαντόπουλο όπως έπραξε και
για τον κ. Καραµανλή. Τέρµα στον κυνισµό. Δεν θα αφήσει το
ΠΑΣΟΚ να πέσει η αλήθεια και να καλυφθεί για µια ακόµα φορά
στα χειροκροτήµατα της ντροπής, που τότε ήσασταν πρωταγω-
νιστές για τον κ. Καραµανλή, κάτι που έχει µείνει σηµάδι στη
µνήµη του ελληνικού λαού. Τους ανθρώπους, τους πολίτες όλων
των γενεών, αυτή η εικόνα να καταχειροκροτείτε τον άνθρωπο
που δεσµευόταν για ασφάλεια στα τρένα λίγες µέρες πριν την
τραγωδία στη Βουλή των Ελλήνων, αυτή η εικόνα ήταν ένας από
τους κινητήριους µοχλούς που οδηγήσατε εκατοντάδες χιλιάδες
πολίτες στον δρόµο. Γι’ αυτό, λοιπόν, θεσµικές πρωτοβουλίες,
σήµερα προανακριτική και αύριο δυσπιστία απέναντι σε µια ανα-
ξιόπιστη και αλαζονική Κυβέρνηση.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ-Κινήµατος Αλ-

λαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Επόµενη οµιλήτρια

είναι η κ. Ασπασία Κουρουπάκη, Βουλευτής της Κοινοβουλευτι-
κής Οµάδας της Νίκης.

ΑΣΠΑΣΙΑ ΚΟΥΡΟΥΠΑΚΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
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Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, από πότε ο χαµός πενήντα επτά
συνανθρώπων µας θεωρείται πληµµέληµα; Η πάνδηµη συµµε-
τοχή όλων των Ελλήνων στα συλλαλητήρια της Παρασκευής
τόσο στην Ελλάδα όσο και στο εξωτερικό πραγµατοποιήθηκε για
να απαιτηθεί το αυτονόητο, δικαίωση µέσω της δικαιοσύνης.
Έτσι αποκωδικοποιήσατε εσείς τον πόνο των συγγενών των θυ-
µάτων, αλλά και όλων των συµµετεχόντων που βγήκαν στους
δρόµους την Παρασκευή, πληµµυρισµένοι από το αίσθηµα της
αδικίας που βλέπουν να εκτυλίσσεται µπροστά στα µάτια τους;
Μπορείτε να έρθετε για µια στιγµή στη θέση αυτών των ανθρώ-
πων και να αντιληφθείτε στο ελάχιστο τον πόνο τους, όταν βρέ-
θηκαν ανθρώπινα οστά στα µπάζα που µεταφέρθηκαν βιαστικά
από τον τόπο του δυστυχήµατος; Αυτό πιστεύετε ότι ήταν το αί-
τηµα των εκατοµµυρίων συµπολιτών µας που βγήκαν στους δρό-
µους, να διωχθεί για ένα πληµµέληµα ο κ. Τριαντόπουλος;

Το µήνυµα του ελληνικού λαού για δικαιοσύνη το έχετε εσκεµ-
µένα παρερµηνεύσει. Δεν αρκεί να τιµωρηθεί ένας Υφυπουργός
για παράβαση καθήκοντος. Όσο δεν ξέρουµε ποιων εντολές ακο-
λουθούσε ο κ. Τριαντόπουλος και διέταξε το µπάζωµα, όλα θα
µένουν στο σκοτάδι. Αν θέλουµε να µεταφέρουµε εντός του Κοι-
νοβουλίου το δίκαιο αίτηµα των εκατοµµυρίων Ελλήνων που δια-
µαρτυρήθηκαν ειρηνικά την προηγούµενη Παρασκευή, πρέπει να
αποκαλυφθούν οι υπαίτιοι και να θέσουµε χωρίς περιστροφές τα
εξής ερωτήµατα:

Ποια θα ήταν η εξέλιξη της υπόθεσης, αν δεν ήταν αυτό το πό-
ρισµα της Επιτροπής Εµπειρογνωµόνων; Ο ίδιος ο Πρωθυπουρ-
γός δεν εκτέθηκε, όταν µετά περισσής βεβαιότητας υποστήριζε
πως δεν υπάρχει επικίνδυνο φορτίο; Πώς αναλαµβάνει εκ των
υστέρων την πολιτική ευθύνη; Αλλά αυτή η ανάληψη δεν έχει και
συνέπειες; Τότε ποιο το νόηµα να την αναλάβει; Γιατί οδηγήθηκε
σε παραίτηση µόνο ο κ. Τριαντόπουλος για να ικανοποιηθεί βια-
στικά το περί δικαίου αίσθηµα των πολιτών; Ποιος προστατεύει
ποιον τελικά;

Όσο οι αντιπολιτευτικές δράσεις δεν εστιάζουν σε αυτά τα
ερωτήµατα, θα προκαλείται ακόµη περισσότερο θυµός και απο-
γοήτευση σε µια κοινωνία που είναι ήδη στα όριά της. Εκεί θα
έπρεπε να εστιάσει την προσοχή της η Αντιπολίτευση και όχι στη
βολική θυσία µιας αναλώσιµης Ιφιγένειας άνευ ουσιαστικής ση-
µασίας. Δεν σας προβληµατίζει το γεγονός ότι η Κυβέρνηση συ-
ντάσσεται µαζί σας και θα ψηφίσει υπέρ της πρότασης σας, γιατί
πολύ απλά υποβαθµίζεται ένα έγκληµα σε πληµµέληµα; Προσφέ-
ρεται το πολύ βολικό αφήγηµα ότι µόνος υπεύθυνος ήταν ο κ.
Τριαντόπουλος, σώζοντας έτσι ό,τι µπορεί να σωθεί από το
κύρος του Πρωθυπουργού και την αξιοπιστία της Κυβέρνησης,
που έχουν ήδη καταρρεύσει στα µάτια του ελληνικού λαού. Γιατί
το κύρος της δικαιοσύνης δυστυχώς αµφισβητείται σε αυτήν την
υπόθεση.

Είναι πολύ εύλογη η αγανάκτηση των συγγενών για την
σπουδή που έδειξε ο ανακριτής ζητώντας την καταστροφή των
δειγµάτων αίµατος και επιχρισµάτων από το νοσοκοµείο που
είχαν αυτά µεταφερθεί σαράντα ηµέρες µετά το δυστύχηµα,
όταν συνηθίζεται να φυλάσσονται επτά και οκτώ µήνες. Στα δεί-
γµατα αυτά θα µπορούσαν να γίνουν τοξικολογικές εξετάσεις και
να διαπιστωθεί η αιτία θανάτου, αν δηλαδή ο θάνατος προήλθε
από τοξικά αέρια, από τη φωτιά ή από την ίδια τη σύγκρουση.

Οι πολίτες µε το συλλαλητήριο µάς έδειξαν ότι δεν εµπιστεύο-
νται πια τη λειτουργία µιας δικαιοσύνης που υποχωρεί στα κυ-
βερνητικά αφηγήµατα και αποφεύγει να εξετάσει τα αιτήµατα
των θυµάτων.

Έρχοµαι τώρα στην ουσία της πρότασης του ΠΑΣΟΚ. Πι-
στεύετε έστω και για µια στιγµή ότι ο κ. Τριαντόπουλος ενερ-
γούσε αυτόνοµα και αποκοµµένος από την υπόλοιπη Κυβέρνηση
και ο Πρωθυπουργός δεν ήξερε και δεν είχε ενηµέρωση; Είναι
δυνατόν να διανοηθεί κανείς κάτι τέτοιο, όταν µιλάτε για έναν
Πρωθυπουργό που στις µέρες του το λογισµικό Predator έγινε
το σήµα κατατεθέν του τρόπου διακυβέρνησής του;

Ο κ. Τριαντόπουλος προφανώς ήταν ο εντολοδόχος του Πρω-
θυπουργού. Είναι, λοιπόν, αφελές να υποστηρίξει κανείς ότι το
µπάζωµα ήταν µια προσωπική επιλογή του Υφυπουργού και ότι
µόνο αυτός φέρει την ευθύνη. Κι όµως, το ΠΑΣΟΚ το κάνει. Πα-
ραλείπει να αναφέρει τα αυτονόητα και να κατονοµάσει και τον

κ. Μητσοτάκη ως συνυπεύθυνο για τις εντολές συγκάλυψης.
Αυτή η παράλειψη δεν µας αφήνει εποµένως καµία απολύτως επι-
λογή από το να καταψηφίσουµε την πρόταση του ΠΑΣΟΚ, αφού
επιχειρεί να στρέψει την προσοχή της κοινωνίας σε πληµµελή-
µατα και όχι στα ουσιώδη ερωτήµατα που µένουν αναπάντητα.
Αντί να σπαταληθεί ο χρόνος της εξεταστικής επιτροπής για ένα
πληµµέληµα θα έπρεπε να ερευνηθεί κυρίως ένα και µόνο ζήτηµα
που µπορεί να εξηγήσει κάθε προσπάθεια συγκάλυψης. Τι προ-
κάλεσε την πύρινη σφαίρα κατά τη σύγκρουση των δύο αµαξο-
στοιχιών; Πώς το εύφλεκτο υλικό µεταφέρθηκε χωρίς παρα-
στατικά; Ποιος θα το παραλάµβανε; Στη σελίδα 106 του πορίσµα-
τος του ΕΟΔΑΣΑΑΜ αναφέρεται ξεκάθαρα ότι η διάρκεια της
απελευθέρωσης καυσίµου κατά το στάδιο 2, περίπου 4 δευτερό-
λεπτα και το παρατηρηθέν αποτέλεσµα, διογκούµενη πυρό-
σφαιρα διαµέτρου από 40 έως 80 µέτρα υποδεικνύει ποσότητα
καυσίµου που είναι γύρω στα 1.200 κιλά σύµφωνα µε τις CFD
προσοµοιώσεις. Γιατί δεν τίθενται ερωτήµατα γι’ αυτό; Θα
έπρεπε να δοθεί έµφαση προκειµένου να συνδράµουµε θεσµικά
ως Αντιπολίτευση τους γονείς των θυµάτων, να µάθουν τι πρα-
γµατικά συνέβη. Άλλωστε ούτε ο ίδιος ο Πρωθυπουργός απέ-
κλεισε τελικά το ενδεχόµενο λαθρεµπορίας και παράνοµου
φορτίου, όταν διαπίστωσε πως δεν µπορούσε να επιµείνει στην
αρχική του θέση, µιας και τα στοιχεία έρχονταν στην επιφάνεια. 

Ο αγώνας των οικογενειών δεν σταµάτησε στα πολλά εµπόδια
που ανέκυπταν και είχαν να αντιµετωπίσουν και έφερε τα πρώτα
αποτελέσµατα. Δυστυχώς, όµως, το ΠΑΣΟΚ για δικούς του λό-
γους φοβούµενο τον δρόµο της σύγκρουσης, επέλεξε τον δρόµο
της απόσπασης της προσοχής από το ζήτηµα της πιθανολογού-
µενη λαθρεµπορίας και της οργανωµένης συγκάλυψής της. Ψη-
φίζοντας την πρότασή του θα περιορίζαµε την αναζήτηση
ευθυνών για µια εθνική τραγωδία σε µια νοµικίστικη συζήτηση
για ένα πληµµέληµα, απογοητεύοντας τον ελληνικό λαό και κω-
φεύοντας στο αίτηµα του για τη δικαίωση της µνήµης των πενή-
ντα επτά θυµάτων. 

Υπάρχουν ασφαλώς και διαχρονικές ευθύνες που άπτονται
πολλών ζητηµάτων, όπως η διαφθορά, η υποστελέχωση και το
πελατειακό κράτος και βαραίνουν πολλές κυβερνήσεις, συµπερι-
λαµβανοµένων και αυτών του ΠΑΣΟΚ. Μείζονος σηµασίας, όµως,
αυτήν την ώρα είναι η αποκάλυψη της αλήθειας και των υπευθύ-
νων. Η εξεταστική επιτροπή είναι απαραίτητη, όχι όµως µε τον
τρόπο που εισηγείται το ΠΑΣΟΚ. Για να δικαιωθούν οι ψυχές των
πενήντα επτά θυµάτων θα πρέπει αρχικά να µάθουµε τι ακριβώς
προσπαθεί να κρύψει η Κυβέρνηση µε το µπάζωµα και ψεύδεται
από την πρώτη στιγµή, να δούµε την τακτική συγκάλυψης λαθρε-
µπορίας εύφλεκτων υλικών, την απώλεια σηµαντικών αποδεικτι-
κών στοιχείων και την ξαφνική παρουσίαση άλλων. Ιδιαίτερα
σηµαντική είναι η καταγραφή της πορείας της διακίνησης αυτού
του φορτίου. Ποιος το φόρτωσε; Με ποια διαδικασία παρακάµ-
φθηκαν οι απαιτούµενες άδειες φόρτωσης. Και το πιο καίριο ερώ-
τηµα, ποιος θα το παραλάµβανε; Μόνο έτσι θα µπορούσαµε να
πιστοποιήσουµε τον τελικό αποδέκτη και να απαντήσουµε στο
ερώτηµα ποιος κρύβεται πίσω από το οργανωµένο σχέδιο συγκά-
λυψης του δυστυχήµατος. 

Παράλληλα, θα έπρεπε να κάνουµε τις διαπιστώσεις µας για
το πώς απαξιώθηκε τόσο τραγικά η δηµόσια περιουσία του ελ-
ληνικού λαού από το πελατειακό καθεστώς, τη διαφθορά, τη συ-
στηµατική υποστελέχωση και τέλος, την απουσία διαφάνειας και
αξιολόγησης των στελεχών του ΟΣΕ. 

Μόνο µία τέτοια εξεταστική επιτροπή θα είχε νόηµα να στηρί-
ξουµε. Κάθε άλλη επιλογή είναι ηµίµετρο µε αποκλειστικό σκοπό
να αποπροσανατολίσει και να διασπάσει την προσοχή της κοινής
γνώµης από τις διαχρονικές ευθύνες αρκετών κυβερνήσεων και
Υπουργών. Η συγκεκριµένη Κυβέρνηση καλύπτεται πίσω από το
ρητό του Πλάτωνα, «Το δίκαιο δεν είναι τίποτε άλλο παρά το συµ-
φέρον του ισχυρού». Εµείς στη Νίκη θα αποδείξουµε πως σε µία
δηµοκρατία το δίκαιο δεν χειραγωγείται από κανένα συµφέρον
και η ισονοµία είναι το κύριο χαρακτηριστικό για όλους τους πο-
λίτες. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Δηµοκρατικού Πατριω-

τικού Κινήµατος-ΝΙΚΗ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Έχει ζητήσει και έχει
τον λόγο ο Υπουργός Δικαιοσύνης, ο κ. Φλωρίδης. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Ευχαριστώ,
κυρία Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µετά από τα πάνδηµα συλλαλη-
τήρια της 28ης Φεβρουαρίου πολλοί προσπαθούν να ερµηνεύ-
σουν ποια ήταν τα µηνύµατα και ποια ήταν τα αιτήµατα του
κόσµου. Αν είχαν ένα χαρακτηριστικό αυτά τα συλλαλητήρια ήταν
ότι επρόκειτο για αυθόρµητα και ακοµµάτιστα παντελώς συλλα-
λητήρια. 

Η Κυβέρνηση πήρε µε έναν πάρα πολύ καθαρό και εύληπτο
τρόπο τα πολύ καθαρά µηνύµατα, τα οποία είναι ποια, όπως η
Κυβέρνηση τα κατάλαβε; Ότι υπάρχει αίτηµα και απαίτηση να
λάµψει η αλήθεια, υπάρχει αίτηµα να απονεµηθεί η δικαιοσύνη
µε την τιµωρία των ενόχων και υπάρχει ένα αίτηµα το οποίο συ-
νοψίζεται στη φράση «Ποτέ ξανά». Δηλαδή, ότι πρέπει να υπάρξει
µια ριζική επέµβαση για την αντιµετώπιση των παθογενειών στη
λειτουργία του κράτους. Ταυτόχρονα, υπήρξε ένα πάρα πολύ κα-
θαρό µήνυµα προς το πολιτικό σύστηµα, ότι «µην επιχειρήσετε
να εκµεταλλευτείτε κοµµατικά αυτήν τη µεγάλη συµµετοχή του
λαού σε αυτές τις εκδηλώσεις». 

Αυτό που εξελίσσεται σήµερα στη Βουλή από τα κόµµατα της
Αντιπολίτευσης είναι σε απόλυτη δυσαρµονία µε τα αιτήµατα του
κόσµου. Είναι µια εξόφθαλµη απόπειρα κοµµατικής εκµετάλλευ-
σης µιας εθνικής τραγωδίας. Και βρισκόµαστε µπροστά ξανά σε
αστήρικτες κατηγορίες συγκάλυψης, χωρίς κανένα στοιχείο,
χωρίς να προσδιορίζεται ούτε κατ’ ελάχιστο τι επιχειρήθηκε να
συγκαλυφθεί και ποιος να καλυφθεί. 

Τώρα, τα ερωτήµατα είναι τα εξής: Αυτά τα δύο χρόνια ποια
άραγε είναι η συµµετοχή κάποιων κοµµάτων της Αντιπολίτευσης
που µας µέµφονται εδώ για την ανεύρεση της αλήθειας; Ας
πούµε, ο ΣΥΡΙΖΑ τι έχει να απαντήσει στο ερώτηµα γιατί δεν ψή-
φισε τη διάταξη που έφερα εγώ ως Υπουργός Δικαιοσύνης µε
εντολή του Πρωθυπουργού, το καλοκαίρι του 2023, λίγες µέρες
µετά τις εκλογές και ενώ δεν υπήρχαν κινητοποιήσεις, δεν υπήρ-
χαν αιτήµατα, δεν υπήρχαν διαδηλώσεις, δεν υπήρχε τίποτα; Δεν
υπήρχε πίεση από πουθενά όταν έφερα στη Βουλή τη διάταξη
την οποία ζήτησε ο ανακριτής της υπόθεσης, προκειµένου να
µπορέσει να ακούσει τις κρίσιµες συνοµιλίες και τα κρίσιµα ηχη-
τικά τα οποία τα απαγόρευε νόµος. Γιατί λοιπόν ο ΣΥΡΙΖΑ ο
οποίος κατηγορεί την Κυβέρνηση ότι επιχειρήσαµε να συγκαλύ-
ψουµε την αλήθεια δεν ψήφισε αυτήν τη διάταξη µε την οποία θα
αποκαλυπτόταν µεγάλο µέρος της αλήθειας;

Η Κυβέρνηση λοιπόν την ψήφισε. Και ξέρετε έχω ένα ερώτηµα.
Αν ο ΣΥΡΙΖΑ ήταν Κυβέρνηση, αν κάποιος ήταν στη δική µου θέση
Υπουργός Δικαιοσύνης και ο ανακριτής του υπέβαλε αυτό το αί-
τηµα, ο ΣΥΡΙΖΑ δεν θα το έκανε δεκτό; Σύµφωνα µε την ψήφο
του δεν θα το έκανε δεκτό. Θα κρατούσε τον ανακριτή στο σκο-
τάδι. Αυτό είναι η ψήφος, µε την οποία είπε «όχι» σε αυτήν τη διά-
ταξη για να µπορέσει να διευκολυνθεί η ανάκριση. Και επειδή
πολύς κόσµος µιλάει, και δικαίως, για τα ηχητικά τα οποία έχουν
ακουστεί, συγκλονιστικά ηχητικά, σας πέρασε ποτέ από το µυαλό
ότι αυτά τα ηχητικά µπόρεσαν και υπήρξαν, επειδή ψηφίσαµε
εµείς αυτήν τη διάταξη, επειδή φέραµε και ψηφίσαµε αυτήν τη
διάταξη, την οποία δεν ψηφίσατε εσείς;

Το δεύτερο ερώτηµα είναι και προς το ΠΑΣΟΚ και προς τον
ΣΥΡΙΖΑ. Γιατί άραγε δεν ψηφίσατε τη διάταξη που φέραµε πέρυσι
τον Φεβρουάριο, όταν ψηφίζαµε τον Ποινικό Κώδικα εδώ, µε την
οποία αφαιρέσαµε από τη διαδικασία την υποχρέωση να εκδί-
δουν αποφάσεις τα δικαστικά συµβούλια και να µπορεί να οδη-
γηθεί η υπόθεση κατευθείαν στη δίκη, χωρίς τη χρονοβόρο
διαδικασία των δικαστικών συµβουλίων; Στην περίπτωση αυτή µε
µια τεράστια δικογραφία ένα δικαστικό συµβούλιο αποκλείεται
να µπορούσε να βγάλει απόφαση σε λιγότερο από έναν χρόνο. 

Άρα, όταν πήρε την πρωτοβουλία αυτή η Κυβέρνηση, µε συ-
γκεκριµένη νοµοθετική διάταξη, και έλεγε ότι πρέπει να φροντί-
σουµε ώστε η δίκη να γίνει το συντοµότερο δυνατό όταν
περαιωθεί η ανάκριση, γιατί δεν την ψηφίσατε; Και τι λέτε για το
γεγονός ότι ενώ στην περίοδο της διακυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ
αναζητούσαν, δήθεν, αίθουσες για να γίνουν οι µεγάλες δίκες και
δεν έβρισκαν και οι δίκες καθυστερούσαν τραγικά; Τι έχετε να

πείτε για το γεγονός ότι το Υπουργείο Δικαιοσύνης στη Λάρισα
που δεν είχε ούτε καν υποψία χώρου για τόσο µεγάλη δίκη, σή-
µερα ο χώρος αυτός είναι απολύτως έτοιµος για να ξεκινήσει η
δίκη αύριο; Και πρόκειται για έναν χώρο ο οποίος περιλαµβάνει
θέσεις για διακόσιους πενήντα δικηγόρους, για πενήντα κατηγο-
ρούµενους, αίθουσα διασκέψεων, αίθουσα για αστυνοµικούς, αί-
θουσα για δηµοσιογράφους, χώρο για το κοινό. Τι λέτε γι’ αυτό;
Είναι η Κυβέρνηση της συγκάλυψης αυτή, ε; 

Αν θέλετε τώρα και µια προσωπική αναφορά, αισθάνοµαι πάρα
πολύ καλά µέσα µου, γιατί αυτή η θεσµική ιδιότητά µου µού
έδωσε τη δυνατότητα να µπορέσω να συµβάλω στην υπόθεση
αυτή, διευκολύνοντας την ανάκριση µε τη διάταξη να µπορέσει
να ακούσει ο ανακριτής, επιταχύνοντας τη δίκη µε τη διάταξη να
αφαιρεθούν τα δικαστικά συµβούλια και ετοιµάζοντας τον χώρο
να γίνει η δίκη, έστω και αν µπορεί να ξεκινήσει αύριο. Έτσι εγώ
τοποθετούµαι απέναντι σ’ αυτήν την υπόθεση.

Και τώρα το επόµενο ερώτηµα: Ποια είναι η στάση σας στο αί-
τηµα του κόσµου για την απόδοση δικαιοσύνης και την τιµωρία
των ενόχων; Είναι η µόνιµη και διαρκής συνολική αµφισβήτηση
του θεσµού της δικαιοσύνης. Εσείς λοιπόν που ακούσατε τον
κόσµο να λέει ότι θέλει να αποδοθεί δικαιοσύνη, αµφισβητείτε
συθέµελα τον θεσµό της δικαιοσύνης.

Και το ερώτηµα είναι: Εάν η συντεταγµένη δικαιοσύνη δεν είναι
αυτή που θα ερευνήσει και θα δικάσει, τότε ποιος είναι; Θα θέ-
λαµε πάρα πολύ να ακούσουµε, γιατί είπατε εδώ ότι εµείς µιλού-
σαµε για δρόµους και πλατείες. Ναι, όταν αµφισβητείς τον θεσµό
της δικαιοσύνης εν τω συνόλω του, ως διαδικασία και ως λειτουρ-
γία, τότε προφανώς κάπου αλλού πρέπει να γίνει αυτή η δίκη.
Κάπου θα γίνει. Πού; Εκεί θέσαµε λοιπόν το ερώτηµα: Στις πλα-
τείες και στους δρόµους;

Σήµερα πρέπει να πω, και το σηµειώνω αυτό στα θετικά, ότι
άκουσα τον κ. Ανδρουλάκη να ανακρούει πρύµνα και να δηλώνει
ότι εµπιστεύεται τη δικαιοσύνη, παρά τις όποιες επιφυλάξεις θα
µπορούσε να έχει. Κάποιοι, βέβαια, στον δηµόσιο διάλογο λένε
«αφού δεν εµπιστευόµαστε την ελληνική δικαιοσύνη» και αναφέ-
ρονται αφηρηµένα σε µια ευρωπαϊκή δικαιοσύνη που πρέπει να
εµπιστευθούν.

Ας τη δούµε την ευρωπαϊκή δικαιοσύνη. Ας δούµε δηλαδή τι
έκανε η δικαιοσύνη σε συγκεκριµένες σηµαντικές ευρωπαϊκές
χώρες όταν είχε να αντιµετωπίσει τέτοια φοβερά γεγονότα. Στην
Ισπανία έγινε ένα σιδηροδροµικό δυστύχηµα το 2013. Είχε ογδό-
ντα νεκρούς και εκατόν σαράντα τραυµατίες. Η δίκη ξεκίνησε
εννέα χρόνια µετά, το 2022. Και τελικά η ισπανική δικαιοσύνη κα-
ταδίκασε για ογδόντα θανάτους και εκατόν σαράντα τραυµατίες
δύο ανθρώπους. Η ποινή ήταν δυόµισι χρόνια φυλάκιση. Αυτό
έκανε η ευρωπαϊκή δικαιοσύνη. Στην Αγγλία έγινε µια φοβερή
πυρκαγιά µε εβδοµήντα δύο νεκρούς το 2017. Η δίκη προγραµ-
µατίζεται να ξεκινήσει το 2027, δέκα χρόνια µετά. Στη Γαλλία για
το αεροπορικό δυστύχηµα του 2009 η δίκη ξεκίνησε το 2022, δη-
λαδή δεκατρία χρόνια µετά. Αυτά για όσους δεν εµπιστεύονται
την ελληνική δικαιοσύνη και αναφέρονται στην ευρωπαϊκή δικαιο-
σύνη.

Τι έκανε αυτή η ελληνική δικαιοσύνη που δεν την εµπιστεύεστε;
Η ανακριτική δικογραφία που έχει δηµιουργηθεί σ’ αυτά τα δύο
χρόνια ίσως ξεπερνάει τις πενήντα πέντε χιλιάδες σελίδες. Εκδό-
θηκαν διακόσιες πενήντα ανακριτικές εντολές για πλήρη διερεύ-
νηση από τον ανακριτή. Έγιναν εκατόν δέκα εξετάσεις µαρτύ-
ρων. Υπάρχει σηµαντικός αριθµός από πραγµατογνωµοσύνες.
Έχουν ήδη προσδιοριστεί σαράντα τρεις κατηγορούµενοι και η
Εισαγγελέας του Αρείου Πάγου, που τόσο κατηγορείτε, είχε
δώσει εδώ και έναν χρόνο εντολή προς τον ανακριτή ότι δεν θα
υπάρχει τίποτα που δεν θα διερευνηθεί, κανένα αίτηµα το οποίο
δεν θα γίνεται δεκτό προς διερεύνηση.

Πού είµαστε τώρα σύµφωνα µε όσα διαβάζουµε; Είµαστε στο
ότι µετά και από την υποβολή του πορίσµατος από το Μετσόβιο
Πολυτεχνείο πιθανόν να οδεύουµε -πιθανόν- προς την ολοκλή-
ρωση της ανάκρισης και τον ορισµό από τον εισαγγελέα της ηµε-
ροµηνίας της δίκης. Όσοι, λοιπόν, µέµφονται την ελληνική δικαιο-
σύνη στην υπόθεση αυτή, παρακαλώ, να πουν τι έχει κάνει λάθος,
πού έχει αργήσει, πού δεν λειτουργεί όπως πρέπει και παρακαλώ
να τη συγκρίνουν µε τις αντίστοιχες λειτουργίες της δικαιοσύνης
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σε ευρωπαϊκές χώρες όπου συνέβησαν αντίστοιχα µεγάλα γεγο-
νότα.

Υπάρχει βέβαια και το µεγάλο αίτηµα του κόσµου, το «ποτέ
ξανά», δηλαδή η ανατροπή των µακροχρόνιων παθογενειών του
κράτους. Συµπληρώσαµε περίπου επτά-οκτώ ώρες στην Αίθουσα
αυτή. Γι’ αυτό το µείζον θέµα, το µείζον αίτηµα του κόσµου δεν
ακούσαµε λέξη εδώ -πιθανόν να ακούσουµε τις επόµενες ηµέ-
ρες- για το ποιες είναι οι παθογένειες και πώς αυτές θα µπορού-
σαν να αντιµετωπιστούν. 

Όµως, υπάρχει και ένα ακόµα ερώτηµα: Γιατί χρονικά τώρα
αυτή η συζήτηση; Γιατί τώρα αυτή η πρόταση; Εδώ, και στο αί-
τηµα για την προανακριτική, αναφέρονται σε γεγονότα, πράξεις
που ενδεχοµένως έγιναν και που είναι γνωστές εδώ και δύο χρό-
νια. Από οµιλητές ακούσαµε να αναφέρονται σε στοιχεία τα οποία
είχε διερευνήσει η εξεταστική επιτροπή η οποία τέλειωσε -προ-
σέξτε- τις εργασίες της εδώ και ενάµιση χρόνο. Σήµερα γίνεται
επίκληση στοιχείων που υπάρχουν στον φάκελο της εξεταστικής
που τελείωσε τη δουλειά της ενάµιση χρόνο πριν και τώρα κά-
ποιοι τα θυµήθηκαν. Γιατί τα θυµήθηκαν; Γιατί ακριβώς το γεγο-
νός ότι τώρα χρησιµοποιούν στοιχεία γνωστά σε αυτούς δείχνει
και τον καιροσκοπισµό τους. Σε τι συνίσταται ο καιροσκοπισµός;
Είναι υποτίθεται για να πουν στον λαό που βγήκε πράγµατι µε τε-
ράστια συµµετοχή στους δρόµους: «Ξέρετε, εµείς πήραµε το µή-
νυµα». Και ο λαός βεβαίως θα ρωτήσει: «Και γιατί αργήσατε δυο
χρόνια να πάρετε το µήνυµα; Κι έπρεπε να βγούµε στους δρό-
µους για να καιροσκοπείτε εσείς»;

Άρα, αυτό που συµβαίνει τώρα στην πραγµατικότητα προκύ-
πτει ως µια τυχοδιωκτική καιροσκοπική απάντηση, υποτίθεται,
στα αιτήµατα του κόσµου, αλλά ο κόσµος αυτά -όπως δείχνουν
και οι µετρήσεις- τα διαβάζει ως απόπειρες κοµµατικής εκµετάλ-
λευσης. Γι’ αυτό και οι µετρήσεις δείχνουν σε αυτούς που επιχει-
ρούν να τα καπηλευτούν καθοδική τάση.

Πιστέψτε µε δεν περίµενα από πολιτικούς Αρχηγούς να κάνουν
αναφορά σε εµένα ως Υπουργό Δικαιοσύνης και σε απευθείας
µετάδοση να αλλοιώνουν προκλητικά ό,τι είπα.

Γιατί, άραγε προβαίνουν σε µια προκλητική οφθαλµοφανή αλ-
λοίωση, µια και µιλάτε για αλλοίωση στοιχείων, της φράσης που
είπα; Γιατί, άραγε; 

Η φράση, λοιπόν, είναι «όσοι από τους πολιτικούς µιλάνε». Και
ο κ. Βελόπουλος ήρθε εδώ και είπε, µιλώντας προς όλους σας:
«Κυρίες και κύριοι, εµένα αφορούσε», τον ίδιον, αυτόν και µπήκε
στην ευθεία αντιπαράθεση. Είπε: «Εµένα αφορούσε, διότι η αντι-
παράθεση εκείνη την ηµέρα ακριβώς έτσι ήταν εδώ στη Βουλή
έγινε». Και είπε ότι αφορούσε εκείνον και µπήκε τώρα στην ευ-
θεία αντιπαράθεση, λέγοντας ότι έχει δικαιωθεί η άποψή του.
Αυτός, ο κ. Βελόπουλος, είχε αυτήν την πολιτική εντιµότητα να
αναγνωρίσει τι έγινε εδώ.

Οι άλλοι, όµως, γιατί αφαιρούν τη φράση «όσοι από τους πο-
λιτικούς» και λένε «όσοι µιλάνε»; Γιατί κρύβονται δειλοί πίσω από
τους συγγενείς; Γιατί αυτό θέλουν να πουν ότι ο Φλωρίδης βρίζει
τους συγγενείς. Είναι, όµως, οι συγγενείς πολιτικοί; Είναι πολιτι-
κοί οι συγγενείς; Όχι. Εσείς είστε δειλοί, γιατί χρησιµοποιείτε µια
ξεκάθαρη φράση, µε ξεκάθαρη διατύπωση και αντί να βγείτε να
αντιπαρατεθείτε πολιτικά, κρύβεστε πίσω από τους συγγενείς και
λέτε: «Εσάς εννοεί». 

Όµως, οι συγγενείς ξέρουν ότι η φράση είναι «όσοι από τους
πολιτικούς» και αυτοί δεν είναι πολιτικοί. Ξέρουν ότι αυτός ο
Υπουργός Δικαιοσύνης έκανε αυτά που σας είπα νωρίτερα, για
να µπορέσουν οι συγγενείς να δουν κάποια στιγµή να ξεκινάει η
δίκη, έχοντας διενεργηθεί όσο γίνεται µια πλήρης ανάκριση, έτσι
ώστε να έχουν διαλευκανθεί τα πάντα.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι καταπληκτική η αναφορά
του κ. Ανδρουλάκη στο πόρισµα του Οργανισµού. Ο κ. Ανδρου-
λάκης, ενώ δεν είχε ακόµα τελειώσει η παρουσίαση του πορίσµα-
τος από τη διοίκηση του Οργανισµού, έδωσε µία συνέντευξη για
να πει: «Τώρα µε βάση το πόρισµα του ΕΟΔΑΣΑΑΜ, έχω όλα τα
στοιχεία που θέλω για να κάνω πρόταση µοµφής στην Κυβέρ-
νηση». Μάλιστα! Όµως, αυτό το πόρισµα, το οποίο θεωρήθηκε
θέσφατο από τον κ. Ανδρουλάκη, έχει µία ρητή διατύπωση στο
σηµείο 571 στη σελίδα 116, που λέει ότι δεν υπήρξε καµία, µα
καµία πολιτική παρέµβαση. Δεν υπήρξε καµία, µα καµία πολιτική

κατεύθυνση, καµία πολιτική καθοδήγηση, καµία πολιτική εντολή
για την επέµβαση στο χώρο. 

Άρα, λοιπόν, εάν το πόρισµα είναι αυτό, τι λέµε για αυτό το ση-
µείο που αφορά την πρόταση για την προανακριτική; Διότι, η πρό-
ταση για την προανακριτική είναι οι πιθανές, οι εικαζόµενες
ευθύνες ενός Υφυπουργού για το ότι διέταξε επέµβαση στον
χώρο για να αλλοιωθούν τα στοιχεία. Και το κατά τα υπόλοιπα
αποδεκτό πόρισµα του ΕΟΔΑΣΑΑΜ λέει ακριβώς το αντίθετο.
Λέει ότι δεν υπήρξε καµία, µα καµία πολιτική εντολή και καµία πο-
λιτική παρέµβαση.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΠΙΑΓΚΗΣ: Και τι εισηγείστε εσείς; 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Εµείς ειση-

γούµαστε ότι πρέπει η υποκρισία σας να πάρει τέλος. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΠΙΑΓΚΗΣ: Εκτός από αυτό. Για την προανακρι-

τική; 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Γι’ αυτό,

λοιπόν, λέµε ότι η πρότασή σας για την προανακριτική, επειδή
ακριβώς είναι υποκριτική, είναι η µεγαλύτερη πολιτική ευκαιρία
να αποδειχτεί η υποκρισία σας και θα ψηφιστεί.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Μην την ψηφίσετε. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Θα ψηφι-

στεί. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΠΙΑΓΚΗΣ: Αυτή είναι υποκρισία, κύριε Υπουρ-

γέ.
ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Μη διακόπτετε. 
ΝΟΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ: Μιλάει ο Υπουργός. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Παρακαλώ! Ο διάλο-

γος δεν είναι επιτρεπτός.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Σε αυτό το

πλαίσιο, που έχετε θέσει, λοιπόν, κινείται η Κυβέρνηση. Διότι,
ακριβώς θέλει να σας αφαιρέσει κάθε ψήγµα υποκρισίας. Επο-
µένως, θα γίνουν αυτά και θα προχωρήσουµε. 

Σε ό,τι, λοιπόν, αφορά την Κυβέρνηση, η Κυβέρνηση θα αντα-
ποκριθεί, κάνοντας πράξη τα αιτήµατα της κοινωνίας και απορ-
ρίπτοντας την υποκρισία και την κοµµατική ιδιοτέλεια της Αντιπο-
λίτευσης.

Να είστε βέβαιοι ότι σε µία υπόθεση που µετέχουν διακόσιοι
πενήντα δικηγόροι, σε µία υπόθεση που έχει δηλώσει συµµετοχή
και παράσταση η ολοµέλεια των προέδρων των δικηγορικών συλ-
λόγων, σε µία δικογραφία τεράστια, τίποτα δεν µπορεί να κρυ-
φτεί και τίποτα δεν θα κρυφτεί. Έχουν διασφαλιστεί όλα αυτά και
τα ξέρετε. Παρ’ όλα αυτά επιµένετε.

Λοιπόν, όσον αφορά το πρώτο αίτηµα για την αλήθεια, η αλή-
θεια θα φανεί. Όσον αφορά το δεύτερο αίτηµα για τη δικαιοσύνη,
η δικαιοσύνη θα αποδοθεί. Και όσον αφορά τις παθογένειες του
κράτους, αυτές θα νικηθούν.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Κυρία Πρόεδρε, έχετε
ζητήσει τον λόγο για παρέµβαση και όχι για την κύρια οµιλία σας.

Εποµένως, κύριε Γιαννούλη, προηγείται η παρέµβαση της Προ-
έδρου.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, και εγώ θα ήθελα
τον λόγο για παρέµβαση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Και εσείς και ο κ. Γιαν-
νούλης και ο κ. Ηλιόπουλος και ο κ. Χήτας θα έχετε µετά τον λόγο
για τις τρίλεπτες παρεµβάσεις σας.

Πρώτα δίνω τον λόγο στην κ. Κωνσταντοπούλου για µία πεντά-
λεπτη παρέµβαση.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Κύριε Φλωρίδη, µόλις τελειώσετε µε τον κ. Βορίδη, να
µε ακούσετε, παρακαλώ. Αποχωρείτε; Αποχωρείτε, κύριε Φλω-
ρίδη;

Κυρία Πρόεδρε, νοµίζω ότι η παρουσία η σηµερινή της Κυβέρ-
νησης και της Νέας Δηµοκρατίας είναι απολύτως δηλωτική ότι
πρόκειται για αµετανόητα πρόσωπα και ένα αµετανόητο κόµµα
που παίρνει επάνω του ολόκληρη την ευθύνη των κακουργηµά-
των, που οδήγησαν στον θάνατο πενήντα επτά συνανθρώπους
µας, αλλά και των κακουργηµάτων µέσω των οποίων προσπα-
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θούν εδώ και δύο χρόνια να αποσείσουν την ευθύνη τους. 
Το µήνυµα της µεγαλειώδους κινητοποίησης των πολιτών την

περασµένη Παρασκευή δεν το λάβατε, κύριοι, γιατί το µήνυµα
ήταν δικαιοσύνη. Και το να έρχεται σήµερα εδώ να διαβεβαιώσει
ότι κάνει ό, τι µπορεί για να παρεµβαίνει στην απονοµή της δι-
καιοσύνης ο ίδιος ο Υπουργός Δικαιοσύνης, ο κ. Φλωρίδης, που
επιδεικτικά, επιδεικτικότατα αποχώρησε µετά από αυτήν την
«κούφια» οµιλία του, είναι ουσιαστικά η διεκδίκηση εκ µέρους της
Κυβέρνησης…

Κύριε Βορίδη, µη γελάτε. Μη γελάτε. Επιτέλους, συγκρατη-
θείτε. Επιτέλους, συγκρατηθείτε και εσείς και οι Βουλευτές σας,
αυτοί οι λίγοι εν πάση περιπτώσει. Μη γελάτε.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Κυρία
Πρόεδρε, γίνεται να µη δέχοµαι παρατηρήσεις;

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Μη γελάτε πάνω σε πενήντα επτά ψυχές, που τους αφαι-
ρέσατε τη ζωή. Μη γελάτε και µην κάνετε άλλες χειρονοµίες και
εσείς και ο κ. Φλωρίδης, που ήρθε, είπε και απήλθε.

Είναι αδιανόητο σε µία τέτοια συζήτηση…
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Υπάρχει

περίπτωση να κάνετε καµία παρέµβαση, κυρία Πρόεδρε;
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Κυρία Πρόεδρε, µπορεί να σταµατήσει αυτό;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Κοιτάξτε! Η κ. Κωνστα-

ντοπούλου θα ολοκληρώσει και θα πει αυτά τα οποία θέλει να
πει. 

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Θα ήθελε ο κ. Βορίδης να µην πούµε τίποτα. 

Κυρία Πρόεδρε, παρακαλώ µπορώ να µη διακόπτοµαι;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Ο καθένας από εσάς,

όπως και εσείς, κυρία Πρόεδρε, όπως και ο καθένας δεν απευ-
θύνεστε προσωπικά σε κανέναν.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Βεβαίως, απευθύνοµαι στην Κυβέρνηση. Τι λέτε τώρα;
Φυσικά και απευθύνοµαι στην Κυβέρνηση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Χαρακτηρισµοί, ξέρετε
ότι αυτά…

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Κυρία Πρόεδρε, µη συµψηφίζετε. Δεν επιτρέπεται αυτό.
Είναι πολύ σοβαρό το θέµα. Απευθύνοµαι στην Κυβέρνηση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Δεν πρόκειται για συµ-
ψηφισµό, πρόκειται για τήρηση των κανόνων. 

Εποµένως, εσείς συνεχίζετε και λέτε αυτά τα οποία θέλετε να
πείτε.

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Πώς θα κάνει ερώτηση στον
Υπουργό αν δεν είναι ο Υπουργός εδώ;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Ο καθένας κρίνεται
από τη στάση του. Πώς θα τον φέρουµε µέσα τον Υπουργό; Κρί-
νεται ο καθένας για τη συµπεριφορά του στο Κοινοβούλιο. Είναι
ανοιχτή η συζήτηση, είναι δηµόσια διαδικασία. Το παρακολουθεί
το πανελλήνιο. Είναι ανοιχτή δηµόσια συζήτηση. Ο καθένας κρί-
νεται. Αυτά θα τα σχολιάσετε στις τοποθετήσεις σας.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Κρίνεται και ο κ. Βορίδης, που αρχικά γελούσε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Όλοι κρίνονται. Όλοι.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Μη µου απαντάτε, αν θέλετε, κυρία Πρόεδρε, γιατί είχα
τον λόγο, αν δεν κάνω λάθος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Όλγα Γεροβασίλη): Τον χρόνο θα τον
αφαιρέσω από τον λόγο σας.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Ευχαριστώ.

Κρίνεται και ο κ. Βορίδης, λοιπόν, ο οποίος έκανε πλάκα αµέ-
σως προηγουµένως µε τους Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας.
Κρίνεται αυτή η στάση θυµηδίας. Κρίνεται το γεγονός ότι είναι
17:00’ το απόγευµα, έχουµε ξεκινήσει από τις 10:00’ το πρωί και
µόλις και εδέησε να µιλήσει Υπουργός της Κυβέρνησης, ο κ.
Φλωρίδης Υπουργός Δικαιοσύνης ο οποίος απήλθε. Όλα αυτά
κρίνονται. Κρίνεται η ισχνή παρουσία της Νέας Δηµοκρατίας. Κρί-
νεται ότι έβαλαν µπροστά Βουλευτές, κάποιοι από τους οποίους
είναι σχεδόν πρωτοεµφανιζόµενοι. Δεν τους έχουµε ξαναδεί να

µιλάνε ή έχουν µιλήσει ελάχιστες φορές. Κρίνεται ότι κανείς δεν
παίρνει την ευθύνη και κρίνεται βεβαίως ο κ. Μητσοτάκης που
κρύβεται πίσω από όλα αυτά. Όλα αυτά κρίνονται. 

Όταν όµως ανεβαίνει ο κ. Φλωρίδης στο Βήµα σε µία τόσο σο-
βαρή συζήτηση που αφορά την αλλοίωση του τόπου του εγκλή-
µατος, τις τεχνικές και τις ενέργειες συγκάλυψης της Κυβέρ-
νησης σε όλο αυτό το διάστηµα, οφείλει να απαντήσει εάν είναι
ο ίδιος και η Κυβέρνηση για τα µπάζα, όταν έχει διαψευσθεί πε-
ρίτρανα όλη η επιχειρηµατολογία και όλα τα κατασκευασµένα
ψεύδη της Κυβέρνησης επί δύο χρόνια. Οφείλει ο κ. Φλωρίδης
να µας απαντήσει ποιος είναι τώρα για τα µπάζα. Ποιος είναι
τώρα για τα µπάζα, όταν αποδεικνύεται ότι όχι απλώς έγινε συ-
ντονισµένη ενέργεια αλλοίωσης του τόπου του εγκλήµατος, αλλά
έγινε µε τη συµµετοχή του Υπουργού εκείνου που ήταν δεξί χέρι
του Πρωθυπουργού. Υφυπουργός παρά τω Πρωθυπουργώ αυτό
σηµαίνει. 

Οφείλει ο κ. Φλωρίδης, δε, αντί να ανεβαίνει στο Βήµα και να
λέει ότι παρενέβη στον Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας δήθεν για να
επιταχύνει τη δίκη και ότι παρενέβη κιόλας και έφτιαξε αίθουσα
δήθεν για να υπάρχει αίθουσα για να γίνει η δίκη, να συνοµολο-
γήσει ότι από τη θέση του Υπουργού Δικαιοσύνης, που διόρισε
την εισαγγελέα του Αρείου Πάγου και την πρόεδρο του Αρείου
Πάγου, έχει κάνει σε όλο αυτό το διάστηµα τις πιο κραυγαλέες,
κυνικές, ωµές παρεµβάσεις στην απονοµή της δικαιοσύνης, προ-
κειµένου να συσκοτιστεί η υπόθεση και προκειµένου άρον άρον
να κλείσει η ανάκριση για να µη φτάναµε ως εδώ Μάρτιο του
2025 να αποκαλύπτονται οι διαρκείς κυβερνητικές παρεµβάσεις
για να µη φωτιστεί η αλήθεια. 

Η πρώτη παρέµβαση ήταν εκείνη του Πρωθυπουργού την 1η

Μαρτίου του 2023 µε το που ξηµέρωσε. Και πόσες παρεµβάσεις
θα είχε ακόµα κάνει µέχρι να ξηµερώσει, αφού ειδοποιήθηκε από
την πρώτη στιγµή. Υπήρξαν άµεσες παρεµβάσεις µε παρουσία
των στελεχών σας, των δικών σας. Και ο καθένας που αναλαµ-
βάνει τώρα να υπερασπίζεται και να συγκαλύπτει, ας αναλογίζε-
ται ότι οι πολίτες σάς βλέπουν, κύριοι. 

Δεν µας είπε ο κ. Φλωρίδης από πού ξέρει πόσες ενέργειες
έχει κάνει ο ανακριτής, πόσους µάρτυρες έχει εξετάσει, πόσες
σελίδες είναι η δικογραφία, πόσες πραγµατογνωµοσύνες έχουν
παραγγελθεί, πόσοι δικηγόροι είναι δηλωµένοι στην υπόθεση.
Από πού τα ξέρει; Είναι διάδικος το Υπουργείο στην υπόθεση και
δεν το ξέρουµε; Έχει παρασταθεί η Κυβέρνηση στην υπόθεση
και δεν το ξέρουµε ή σηκώνει το τηλέφωνο ο Υπουργός και µιλά
µε τον ανακριτή; Ή τα µαθαίνετε από τους κατηγορούµενους
εκλεκτούς σας, στελέχη τα οποία διώκονται και τα οποία µέχρι
και σήµερα προστατεύετε και υποθάλπετε; Από πού προβλέπεται
ένας Υπουργός Δικαιοσύνης να έρχεται εδώ και να µιλά εκ µέ-
ρους της δικαστικής εξουσίας; 

Μάλλον από τα ίδια κιτάπια όπου προβλέπεται να εκδίδουν
φιρµάνια η Πρόεδρος και η Εισαγγελέας του Αρείου Πάγου, οι
διορισµένες από τον κ. Μητσοτάκη και την Κυβέρνηση για να επι-
τίθενται στους συγγενείς, για να επιτιµούν τα θύµατα ακόµη και
τους νεκρούς, για να προσβάλλουν τη µνήµη ανθρώπων που τους
αφαιρέσατε τη ζωή βίαια και για να αντιπαρατίθενται µε τις οικο-
γένειες, µε τους συγγενείς, που όλο αυτό το διάστηµα κάνουν
έναν τιτάνιο αγώνα για να αποκαλύψουν αυτά που εσείς θάβετε
µέσα στα µπάζα, µέσα στη λάσπη, µέσα στα χώµατα που µετα-
φέρετε.

Είπε ο κ. Φλωρίδης ότι τον Ιούλιο του 2023 δεν υπήρχε τίποτα,
ούτε συλλαλητήρια, ούτε αιτήµατα. Αλήθεια; Υπήρχαν, κύριοι,
χαροκαµένες οικογένειες που κάθε µέρα έδιναν τον αγώνα να ξε-
περάσουν το παραπέτασµα της σιωπής που είχατε εσείς απλώ-
σει. Υπήρχαν συγγενείς που καθηµερινά διεκδικούσαν να γίνουν
ενέργειες, αυτές που εσείς αποτρέπετε. Υπήρχε µια ολόκληρη
κοινωνία, η οποία βγήκε στους δρόµους από την πρώτη στιγµή
και κάνατε ότι δεν την ακούσατε. Υπήρχαν επιζώντες και επιζώ-
σες, που προσπαθούσαν να έρθουν στις οµιλίες του κ. Μητσο-
τάκη και τους βγάζατε σηκωτούς. Υπήρχε η αδερφή των
κοριτσιών της οικογένειας Πλακιά και ξαδέρφη της συνονόµατής
της Αναστασίας, που την πέταξαν έξω από τη συγκέντρωση του
κ. Μητσοτάκη στην Κέρκυρα. Υπήρχαν όλα αυτά, που εσείς θα
θέλατε να µην υπάρχουν, που εσείς προσπαθείτε όλο αυτό τον
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καιρό να καλύψετε και να συγκαλύψετε και που πια δεν κρύβο-
νται.

Δεν κρύβονται, γιατί βγήκε να υπερασπιστεί τις ψυχές των αν-
θρώπων και τη δικαιοσύνη ένας ολόκληρος λαός, αυτός ο λαός
που εσείς τον φοβερίζετε, αυτή η κοινωνία που εσείς τη λοιδο-
ρείτε, αυτοί οι άνθρωποι που αψήφησαν τις απειλές σας, τις πα-
ρακρατικές µεθοδεύσεις σας, τη λάσπη σας, τις συκοφαντίες
σας, που αψήφησαν τις προειδοποιήσεις ότι θα συµβεί κάτι πάρα
πολύ κακό, που δεν έδωσαν καµία σηµασία στα κακέκτυπα,
στους γελωτοποιούς της εξουσίας που είχατε βγει παγανιά στα
µέσα ενηµέρωσης, προσπαθώντας να αποτρέψετε αυτό το οποίο
έγινε, την κοινωνική διαµαρτυρία, τη συλλογική, κοινωνική πρό-
ταση µοµφής εναντίον της Κυβέρνησής σας. 

Αντιλαµβάνοµαι ότι έχετε καταλάβει πάρα πολύ καλά. Αυτό δεί-
χνει η ισχνή σας παρουσία, αυτό δείχνει η προσπάθεια πάση
θυσία υποβάθµισης της συζήτησης, αυτό δείχνει όλη η σηµερινή
µεθόδευση, ακόµα και η αποχώρηση του κ. Φλωρίδη, γιατί έτσι
κάνουν οι γενναίοι. Οι µεν Πρωθυπουργοί κρύβονται πίσω από
τους πιο -εντός πολλών εισαγωγικών- «αδύναµους» Βουλευτές,
οι δε Υπουργοί έρχονται, µιλάνε και φεύγουν. Είναι δείγµα αυτό
γενναιότητας κατά τη δική σας αντίληψη. 

Εµείς, όµως, σας καλέσαµε και καλέσαµε τον κ. Μητσοτάκη
έστω την τελευταία στιγµή να δώσει δείγµα ηγεσίας και να βγει
ως πρώτος τη τάξει, ως Πρωθυπουργός και επικεφαλής όλων
σας και να αναλάβει την ευθύνη, όχι να κρύβεται. Υποθέτω και
καταλαβαίνω ότι επέλεξε να κρυφτεί. Στην οµιλία µου σε λίγη
ώρα θα αναφερθώ προσωπικά στον ίδιο και στη δικαιοσύνη και
στην τεράστια απαράγραπτη κακουργηµατική ευθύνη που βαρύ-
νει τον κ. Μητσοτάκη, τον κ. Καραµανλή, τον κ. Τριαντόπουλο,
τον κ. Γεωργιάδη και πάρα πολλούς άλλους -τον κ. Βορίδη, που
µε κοιτάει και διερωτάται αν θα τον αναφέρω- και εσάς, κύριε Βο-
ρίδη και πάρα πολλούς άλλους και εσάς, κύριε Πλεύρη και πάρα
πολλούς άλλους από εκείνους και εκείνες που συνέπραξαν και
στο έγκληµα και στη συγκάλυψή του και που µέχρι σήµερα µε
τρόπο αµετανόητο προσπαθούν να πείσουν -και δεν πείθουν ούτε
τον εαυτό τους- ότι είναι αθώοι του αίµατος. Δεν είστε αθώοι. Δεν
είστε αθώοι! 

Οι πολίτες το ξέρουν καλά, οι πολίτες διεκδικούν δικαιοσύνη
και αυτός ο λαός έχει µάθει να διεκδικεί και στο τέλος, παρά τη
λοιδορία, παρά τις επιθέσεις, να νικά. Και θα νικήσει και θα είναι
µέρα µεσηµέρι και θα λογοδοτήσετε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθερίας)
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’

Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Μας πετύχατε πάνω

στην αλλαγή του Προεδρείου.
Ζήτησαν να παρέµβουν µε τρίλεπτη παρέµβαση οι Κοινοβου-

λευτικοί Εκπρόσωποι, αν κατάλαβα καλά, αλλιώς διορθώστε µε.
Να συνεννοηθούµε θέλω, δεν είναι ζήτηµα παρεµβάσεων. Οι
ερωτήσεις, οι παρεµβάσεις σας θα αφορούσαν την οµιλία του κ.
Φλωρίδη, έτσι δεν είναι; Τον κ. Φλωρίδη δεν τον βλέπω στην Αί-
θουσα. Εντάξει, κάτι µπορεί να του συνέβη. Δεν ξέρω.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Είναι πρόβληµα αυτό, κύριε Πρό-
εδρε. Το προσέξαµε κι εµείς.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Σίγουρα κάτι του συνέβη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Μισό λεπτό, να συ-
νεννοηθούµε. Εάν επιθυµείτε να πάρετε τις παρεµβάσεις που δι-
καιούστε, ευχαρίστως να ξεκινήσουµε, δεν είναι εκεί το ζήτηµα.
Εάν θέλετε οι παρεµβάσεις σας να γίνουν µε την παρουσία του
κ. Φλωρίδη, να περιµένουµε και µόλις εµφανιστεί θα πάρετε τον
λόγο. Όπως εσείς επιθυµείτε.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Με αυτό που του συνέβη δεν θα εµφανιστεί.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Μην καθυστερούµε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Να δώσω τον λόγο,

λοιπόν, στους Κοινοβουλευτικούς;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Ας κάνουµε τις οµιλίες µας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Έχει ανέβει ήδη ο

κ. Γιαννούλης στο Βήµα.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Να κατέβω;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Εντάξει, όχι, δεν
σας στερώ τον λόγο. Απλώς είµαστε σε µια διαδικασία συνεννόη-
σης. Αν θέλετε εσείς τον λόγο, δεν µπορώ να αρνηθώ, αλίµονο.

Τον λόγο έχει ο κ. Γιαννούλης Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
του ΣΥΡΙΖΑ και αν θέλετε να συνεχίσετε οι Κοινοβουλευτικοί, συ-
νεχίζουµε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Επιθυµούµε, κύριε Πρόεδρε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ζητώ την κατανόηση των συναδέλφων Κοινοβουλευτικών Εκ-

προσώπων, γιατί συµβαίνουν πρωτόγνωρα πράγµατα. Κύριε
Πρόεδρε, µε όλο τον σεβασµό, δεν θα γυρίσει ο κ. Φλωρίδης.
Εδώ επαναλήφθηκε η εικόνα του τραπέντος σε φυγή Πρωθυ-
πουργού, αν δεν κάνω λάθος, στην υπόθεση των υποκλοπών,
όπου µίλησε, άκουσε, δεν απάντησε και έφυγε τρέχοντας από
αυτήν την πόρτα. Αυτό επανέλαβε ο κ. Φλωρίδης πριν από λίγο
και δεν θα επιστρέψει. 

Και ξέρετε γιατί δεν θα επιστρέψει; Γιατί παρακολουθώντας
την οµιλία του µού θύµισε ότι γειτονικά στο Κιλκίς που εκλεγόταν
κάποτε µε το ΠΑΣΟΚ υπάρχει και η Έδεσσα και υπάρχει και η πο-
λιτική εκφορά του λόγου του Εδεσσαϊκού, για όποιους καταλα-
βαίνουν. Σήµερα ο κ. Φλωρίδης ήταν µια πιστή απεικόνιση του
πολιτικού Εδεσσαϊκού, µη λέγοντας τίποτε για την ουσία. Και µά-
λιστα βρέθηκε στη θέση του πολιτικού θράσους να θέτει ερωτή-
µατα, ενώ πρέπει να απαντά σε ερωτήµατα. 

Δεν κρύβω την πολιτική µου ικανοποίηση ότι η αλαζονική συ-
µπεριφορά εξωκοινοβουλευτικού Υπουργού να προσβάλλει µε
τέτοιον σκαιότατο τρόπο το Κοινοβούλιο δεν έχει συµβεί πολύ
συχνά σε αυτήν την Αίθουσα, αλλά θα του θέσω το ερώτηµα που
έθεσε και ο ίδιος στη δηµόσια σφαίρα. Επί λέξει, «όσοι από τους
πολιτικούς θεωρούν ότι υπάρχει θέµα µπαζώµατος στα Τέµπη
είναι για τα µπάζα». 

Σήµερα, αγαπητοί συνάδελφοι -σας το έθεσε το ερώτηµα κι ο
κ. Φάµελλος- είστε κοµµάτι µιας πλειοψηφίας που ο Υπουργός
σας, ο Υπουργός Δικαιοσύνης, σας θεωρεί ότι είστε για τα µπάζα
και µια Κυβέρνηση που είναι για τα µπάζα. Τι να κάνουµε! 

Δεν µπορούµε να υποκριθούµε ότι δεν συµβαίνει αυτό που
ζούµε. Διότι αυτό που είπε ο Πρωθυπουργός στη δεύτερη φάση
του αφηγήµατός του ότι η Εξεταστική δεν ήταν κι η καλύτερη στι-
γµή για τη Βουλή, ότι µε παραπλάνησαν όσοι µου έδωσαν πλη-
ροφορίες για το τι έγινε µε το υλικό, ότι δεν υπήρχε παράνοµο
εµπόρευµα και ότι δεν θα κρυφτεί τίποτα στη δικαιοσύνη, ήρθε
και αναιρέθηκε πράξη-πράξη, βήµα-βήµα, όχι από µια Κυβέρνηση
ή από µια πλειοψηφία για τα µπάζα, αλλά από µια Κυβέρνηση και
µια πλειοψηφία η οποία έχει αλλάξει το νόηµα του τραγουδιού.
Υπάρχει ένα τραγούδι που λέει «ένα αστείο είναι η ζωή». Για εσάς
φαίνεται ότι η ζωή είναι αστείο και η ζωή δεν είναι καθόλου
αστείο, αγαπητοί συνάδελφοι. 

Είναι ένα ερώτηµα -και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε- πώς µένει
στη θέση του, κύριε Βορίδη; Δεν πιστεύω ότι σας στερώ τις πο-
λύτιµες συµβουλές του κ. Μηταράκη.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Χρήσιµες
πάντα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Χρήσιµες πάντα. Γι’ αυτό είναι εκτός
Κυβέρνησης, ναι.

ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Αυτό τώρα τι είναι;
(Διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Μια κρίση είναι, κύριε Λαζαρίδη.
Εδώ ακούσαµε την Άρτα και τα Γιάννενα! Εδώ ακούσαµε από

τον κ. Φλωρίδη ότι υπάρχουν συνάδελφοί σας που είναι για τα
µπάζα! Και δεν ντρέπεστε και µας κάνετε παρατηρήσεις; Όχι,
κύριε Λαζαρίδη, φτάνει το παραµύθι αυτό!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Γιαννούλη,
σας παρακαλώ! Συνεχίστε ή ολοκληρώστε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Εσείς, κύριε Βορίδη, πραγµατικά θα
µείνετε µε πολιτική συνείδηση και υπευθυνότητα σε µια Κυβέρ-
νηση που συνάδελφός σας τη θεωρεί ότι είναι για τα µπάζα; 

Και κάτι τελευταίο. Μέσα στο µωσαϊκό των δηλώσεων Φλωρίδη
ειπώθηκε και κάτι πιο βαρύ προς τους συγγενείς. «Γιατί δεν πη-
γαίνατε, αφού ξέρατε πού είναι τα χώµατα που µετέφερε ο κ.
Τριαντόπουλος, λίγο πιο κει να δείτε, να ψάξετε µόνοι σας για να
βρείτε αυτό που ψάχνατε και σηκώνετε τόσο ντόρο;». 
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Αυτή η δήλωση χαρακτηρίστηκε από Βουλευτή του Ελληνικού
Κοινοβουλίου µια δήλωση που είναι στα όρια της βλακώδους πο-
λιτικής εκφοράς λόγου. Της βλακωδώς πολιτικής εκφοράς λό-
γου! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ελάτε, κύριε Γιαν-
νούλη.

ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Τι δουλειά έχει µε αυτό που σας
είπα;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Κύριε Λαζαρίδη, το είπε ο συνάδελ-
φός σας για τον κ. Φλωρίδη. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Παρακαλώ, κύριε
Γιαννούλη, µην κάνετε αναφορά προσωπική.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Στη Συµπολίτευση απευθύνοµαι. Την
αποκάλεσε βλακώδη. 

Μη συγχύζεστε! Η αλήθεια είναι σαν το νερό, βρίσκει ρωγµή
και βγαίνει. Και εκεί την πατάτε.

ΜΑΚΑΡΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Καθόλου.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΚΤΙΣΤΑΚΗΣ: Και χυδαιότητα.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Μη µιλάτε εσείς για χυδαιότητα.

Έλεος! Δεύτερη φύση σας!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Σας παρακαλώ! Μην

απαντάτε από κάτω. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Κύριε Βορίδη, µε τη σοβαρότητα

που µπορεί να σας διακρίνει, θα δεχθείτε σε αυτή τη φάση της
προανακριτικής να αποκλειστούν µάρτυρες ουσιώδους σηµα-
σίας, να παίξει καθοριστικό ρόλο η πλειοψηφία που έχετε µέσα
στην επιτροπή, εκ του Κανονισµού και του Συντάγµατος κ.λπ., θα
δεχθείτε να υπάρχει το ανάχωµα, να υπάρχει η κακή πρακτική, η
οποία οδήγησε τον Πρωθυπουργό να µιλήσει για άτυχη στιγµή
της Βουλής; Η Προανακριτική θα γίνει στα πρότυπα της Εξετα-
στικής;

Γιατί άκουσα τον δραπετεύσαντα Υπουργό Δικαιοσύνης να λέει
ότι η Εξεταστική ήταν ένα υπόδειγµα. Δεν θα ρωτήσω ποιος έχει
την ευθύνη της Κυβέρνησης ή ποιος εκφέρει γνήσια τον κυβερ-
νητικό λόγο, ο Πρωθυπουργός ή ο Υπουργός Δικαιοσύνης. Αυτά
βρείτε τα µεταξύ σας, ποιος λέει την αλήθεια και ποιος έχει τη
δυνατότητα να αλλάζει αφήγηµα, Δευτέρα, Τρίτη, Τετάρτη, Πέ-
µπτη. 

Εγώ θέτω ερωτήµατα σε εσάς, που έχετε και νοµικές γνώσεις.
Όλα αυτά που αποτέλεσαν όνειδος για τη λειτουργία της Βουλής
στο κοµµάτι της δικαστικής και ερευνητικής της αποστολής, θα
ξανασυµβούν στην Προανακριτική; Και αν ναι, τότε και πάλι θα
φταίει η τοξική Αντιπολίτευση; 

Ίσως ήταν η σωστότερη συµβουλή της ηµέρας, που τη διατύ-
πωσε ο Σωκράτης Φάµελλος. Φύγετε όσο είναι νωρίς για να γίνει
η αναχώρηση και η µετάβαση οµαλή για τον τόπο, τους ανθρώ-
πους και τα παιδιά µας, που θέλουµε να τους λέµε «καλησπέρα,
σε αγαπώ» και όχι «καλό ταξίδι». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει τώρα
ο κ. Χρήστος Τριαντόπουλος και µετά ακολουθούν οι Κοινοβου-
λευτικοί, µε τη σειρά που δήλωσαν, πρώτα ο κ. Μάντζος, ο κ.
Ηλιόπουλος και ο κ. Χήτας. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε, µια δι-
ευκρίνιση. Ανακαλώ αυτό που είπα για τον κ. Μηταράκη, ήταν εν
τη ρύµη του λόγου µου.

ΝΟΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Τριαντόπου-

λε, έχετε τον λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΤΡΙΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν το 2019 εισήλθα στην πο-

λιτική δεν διανοήθηκα ποτέ ότι θα βρισκόµουν σε αυτή τη θέση,
ότι θα ήµουν στο επίκεντρο µιας σηµαντικής κοινοβουλευτικής
συζήτησης για µία από τις µεγαλύτερες σύγχρονες τραγωδίες,
τραγωδία για την οποία είναι εύλογη η ανάγκη να αναζητηθούν
απαντήσεις σε ερωτήσεις προς κάθε κατεύθυνση, µια ανάγκη
που εκφράστηκε συλλογικά και ηχηρά από την κοινωνία στις πρό-
σφατες κινητοποιήσεις, και την οποία φυσικά ακούµε και αντα-
ποκρινόµαστε µε αλήθεια, δικαιοσύνη, υπευθυνότητα απέναντι
στην πολιτική σκοπιµότητα και την τοξικότητα που υπονοµεύει τη
δηµοκρατία µας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ανάγκη για πολιτική ωριµό-

τητα και η προσήλωση στις θεµελιώδεις βάσεις της δηµοκρατίας
προβάλλει σήµερα επιτακτική. Από το ίδιο Βήµα πριν από περί-
που έναν χρόνο, είχα υπογραµµίσει πως για εµένα η πολιτική δεν
είναι επάγγελµα, για εµένα η καρέκλα δεν είναι αυτοσκοπός. Για
αυτό, λοιπόν, όπως κατέστησα σαφές πριν από λίγες ηµέρες,
υποβάλλω σήµερα την παραίτησή µου από τη θέση του Υφυ-
πουργού Κλιµατικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας και από
το χαρτοφυλάκιο της Κρατικής Αρωγής. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Την υποβάλλατε ξανά αυτή.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Από τη θέση του Βουλευτή;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΤΡΙΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

αυτό ήταν και είναι το χαρτοφυλάκιό µου, η Κρατική Αρωγή, που
δηµιουργήθηκε όλη αυτή την περίοδο από το µηδέν, µε έργο µε-
τρήσιµο σε κάθε γωνιά της πατρίδας µας, σε συνεργασία µε
όλους, έργο απτό για πολλές δεκάδες χιλιάδες ωφελούµενους,
µε πάνω από 1 δισεκατοµµύριο ευρώ σε ενισχύσεις και χρηµα-
τοδοτήσεις την τελευταία µόνο περίοδο. Αυτή είναι η αρµοδιό-
τητά µου, η αρωγή του κράτους µετά από φυσικές καταστροφές,
η κρατική αρωγή, όχι η πολιτική προστασία. Και πριν, ως Υφυ-
πουργός παρά τω Πρωθυπουργώ αυτό ήταν το χαρτοφυλάκιό
µου.

Καταθέτω στα Πρακτικά το ΦΕΚ των αρµοδιοτήτων. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Τριαντόπουλος κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Με αυτή την αρµοδιότητα βρέθηκα µέρες µετά το συµβάν στη
Λάρισα και έπειτα στον τόπο του τραγικού δυστυχήµατος. Αυτή
ήταν άλλωστε και η πρώτη ενηµέρωση από τα µέσα, πως µετα-
βαίνω στη Λάρισα, προκειµένου να συντονίσω τις ενέργειες για
την κρατική βοήθεια και στήριξη των οικογενειών των θυµάτων.

Καταθέτω στα Πρακτικά τη σχετική ανακοίνωση. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Τριαντόπουλος κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλοι έχουµε στο µυαλό µας
πότε ενηµερωθήκαµε πρώτη φορά για το τραγικό δυστύχηµα στα
Τέµπη. 

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Έγκληµα!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΤΡΙΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Προσωπικά ήµουν στην Αλόν-
νησο, όπου εκείνο το βράδυ είχα οργανώσει εκδήλωση µε δεκά-
δες κατοίκους του νησιού. 

Καταθέτω στα Πρακτικά την ανάρτηση στα social media και
σχετικό φωτογραφικό υλικό.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Τριαντόπουλος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Στο νησί ήµουν και την επόµενη µέρα. Τα σηµειώνω αυτά διότι
έχουν ακουστεί πολλά ψέµατα, ψέµατα ότι εγώ ήµουν από την
πρώτη στιγµή εκεί στο σηµείο του δυστυχήµατος, ψέµατα ότι
έλαβα µέρος στο συντονιστικά, στα ΣΟΠΠ, δίνοντας εντολές συ-
γκάλυψης, δυστυχώς ψέµατα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλοι µας συγκλονιστήκαµε από
την τραγωδία των Τεµπών, µηδενός εξαιρουµένου, ειδικά όσοι
είχαµε φίλους και γνωστούς που ταξίδευαν µε αυτό το τρένο. Μι-
λούσες µε τις οικογένειές τους και δεν το χωρούσε ο νους σου.
Και ποτέ δεν θα καταλάβουµε ούτε στο ελάχιστο τον ατελείωτο
πόνο που βιώνουν οι συνάνθρωποί µας που έχασαν τους δικούς
τους ανθρώπους, όπως και οι συνάνθρωποί µας που τραυµατί-
στηκαν σωµατικά και ψυχικά εκείνο το τραγικό βράδυ.

Έχοντας εικόνες από αυτή την τραγωδία, που κανείς από τους
χούλιγκαν του πληκτρολογίου που εύχονται το θάνατό µου δεν
έχει, επέλεξα να σταθώ µε σεβασµό και ήθος, επέλεξα να µην
τροφοδοτώ την ατελείωτη παραφιλολογία και την αβάσιµη σενα-
ριολογία κάποιων πολιτικών που εργαλειοποιούν τον πόνο, επέ-
λεξα να απαντώ θεσµικά εδώ στη Βουλή. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επισκέφθηκα τη Λάρισα µε κυ-
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βερνητικό κλιµάκιο λίγες ηµέρες µετά το τραγικό δυστύχηµα. Και
δεν αναφέροµαι στα κυβερνητικά στελέχη που βρέθηκαν εκεί
από τις πρώτες ηµέρες. Αναφέροµαι στο κυβερνητικό κλιµάκιο,
όπως ανακοινώθηκε, που αποτελούνταν από τους Γενικούς Γραµ-
µατείς Μεταφορών, Κοινωνικής Αλληλεγγύης και Καταπολέµη-
σης της Φτώχειας, Υγείας και Πολιτικής Προστασίας. 

Αυτή η παρουσία µου στο πεδίο, ηµέρες από τη στιγµή που συ-
νέβη το δυστύχηµα, µε αυθαίρετες εικασίες σχετικά µε τους λό-
γους αυτής, χρησιµοποιείται µε πολιτική σκοπιµότητα ως ένδειξη
µιας υποτιθέµενης, στην πραγµατικότητα ανύπαρκτης, συγκάλυ-
ψης. Υπονοείται δε ότι τα κυβερνητικά στελέχη δρούσαν µε δόλο,
προκειµένου να συγκαλύψουν απροσδιόριστες, παράνοµες δρα-
στηριότητες και ακαθόριστους ενόχους, ή και δεν δρούσαν, αλλά
διά της ψυχικής συνδροµής και της πολιτικής τους παρουσίας,
παρείχαν, κατά το ΠΑΣΟΚ, κάλυψη σε αυτούς που ήθελαν να συ-
γκαλύψουν ή να αλλοιώσουν εσκεµµένα, µε δόλο πάντα, το
πεδίο. Τι να συγκαλύψουν; Ποιους; Και κυρίως γιατί; Άγνωστο.
Συγκάλυψη µπροστά στα µάτια εκατοντάδων υπηρεσιακών πα-
ραγόντων και αρµοδίων! Συγκάλυψη µπροστά στις κάµερες όλων
των µέσων ενηµέρωσης που βρίσκονταν συνεχώς εκεί! Συγκά-
λυψη που το ίδιο το πόρισµα του ΕΟΔΑΣΑΑΜ πλήρως αποδό-
µησε, και ακύρωσε έτσι το αφήγηµα περί συγκάλυψης και δόλιων
κυβερνητικών εντολών. 

Αναφέρω ενδεικτικά, σύµφωνα µε το πόρισµα στο σηµείο 571:
«Η Κυβέρνηση ήταν παρούσα στον τόπο του δυστυχήµατος από
τις πρώτες ώρες µετά το δυστύχηµα µε Υπουργούς και Γενικούς
Γραµµατείς διαφόρων Υπουργείων, αλλά όλοι λειτουργούσαν σε
ρόλο παρατηρητή, χωρίς κάποιον να ενεργεί µε επίσηµο τρόπο,
δίνοντας εντολές». Σύµφωνα µε τον Πρόεδρο του Οργανισµού,
σε συνέντευξή του, δεν βρήκε η επιτροπή κάποιον περίφηµο κε-
ντρικό σχεδιαστή ο οποίος διέταξε το µπάζωµα ή να κρυφτούν
στοιχεία, δεν υπάρχει κάποια κεντρική εντολή για το µπάζωµα και
δεν βρήκαν καµία ένδειξη πολιτικής παρέµβασης για το µπάζωµα.
Τρίτον, σύµφωνα µε το πόρισµα στο σηµείο 568: «Η Ελληνική
Αστυνοµία επισηµαίνει ότι ο ανακριτής επέβλεπε την έρευνα και
ότι οι όποιες σηµαντικές αποφάσεις, όπως ο τερµατισµός της
αναζήτησης ανθρώπινων λειψάνων και η µεταφορά των πάντων
στο Κουλούρι, έγιναν υπό την προφορική έγκριση του ανακριτή». 

Το καταθέτω και αυτό στα Πρακτικά. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Τριαντόπουλος κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η παρουσία µου στην περιοχή
ήταν γνωστή από την πρώτη στιγµή µε ενηµερώσεις και συνε-
ντεύξεις. Είναι γνωστό, επίσης, πως η επίσκεψη του κυβερνητι-
κού κλιµακίου έγινε µετά τις πρώτες ηµέρες του δυστυχήµατος.
Συνεπώς, αυτό δεν είχε και δεν θα µπορούσε εξ ορισµού να έχει
συµµετοχή σε συντονισµένες αποφάσεις στο πεδίο του δυστυ-
χήµατος, αποφάσεις που ήταν αποκλειστικά έργο των επιχειρη-
σιακών και υπηρεσιακών παραγόντων από την πρώτη στιγµή,
διότι απλά αυτές είχαν ήδη ληφθεί και ξεκίνησαν να υλοποιούνται
προτού το κλιµάκιο βρεθεί εκεί, αποφάσεις και δράσεις που έγι-
ναν σαφείς δηµοσίως από την πρώτη µέρα και είχαν µέληµα,
εκτός από τη διάσωση και τον απεγκλωβισµό των παθόντων, και
τη σταδιακή αποκατάσταση της σιδηροδροµικής γραµµής. Μά-
λιστα, όλοι ενηµερώθηκαν από την ανακοίνωση της Αστυνοµίας
και της Πυροσβεστικής την 1η Μαρτίου του 2023, ώρες µετά το
δυστύχηµα, πως δροµολογούνται και οι ενέργειες για την απε-
λευθέρωση της σιδηροδροµικής γραµµής. 

Καταθέτω στα Πρακτικά το σχετικό κοινό δελτίο Τύπου.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Τριαντόπουλος κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Άρα, στο πλαίσιο των επιχειρησιακών και υπηρεσιακών παρα-
γόντων, οι παρεµβάσεις στον χώρο -οι εργασίες στο πεδίο, η
δροµολόγηση της απελευθέρωσης της σιδηροδροµικής γραµ-
µής, οι µεταφορές των στοιχείων- ξεκίνησαν και δροµολογήθηκαν
µέρες πριν φτάσει το κλιµάκιο εκεί. Δηλαδή οι χωµατουργικές
παρεµβάσεις και οι µεταφορές, όπως προκύπτει και από την ίδια

τη δικογραφία και τις καταθέσεις των εµπλεκοµένων εργολάβων
που η ίδια η πρόταση επικαλείται, έγιναν τις µέρες πριν την πα-
ρουσία του κλιµακίου. Πώς, λοιπόν, αυτό ενεπλάκη ποινικώς στη
λήψη αποφάσεων; Διά της απουσίας του; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το κλιµάκιο όφειλε να είναι
παρόν και ήταν. Από την πλευρά µου, όντας ο αρµόδιος για την
κρατική αρωγή Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό, επικεντρώ-
θηκα σε δύο σκέλη. Το πρώτο αφορούσε την κρατική βοήθεια και
τη στήριξη των οικογενειών των θυµάτων. Ασχοληθήκαµε µε δια-
χειριστικά ζητήµατα της τραγωδίας, όπως η φιλοξενία των οικο-
γενειών, η συνεργασία αυτών µε δοµές και υπηρεσίες, η υπο-
στήριξη από ειδικούς και η συνεργασία στις δύσκολες διαδικα-
σίες που ακολούθησαν τις αναγνωρίσεις των θυµάτων. Συνεργα-
στήκαµε µε τα αρµόδια Υπουργεία για τον συντονισµό τέτοιων
ζητηµάτων µέχρι και τη σχηµατοποίηση των µέτρων στήριξης των
συγγενών, οικογενειών και τραυµατιών, µέτρα που ανακοινώθη-
καν περιλαµβάνοντας και ειδική γραµµή αρωγής, µέτρα που θε-
σµοθετήθηκαν µε τον ν.5039/2023 και καταθέτω στα Πρακτικά το
σχετικό δελτίο Τύπου.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Τριαντόπουλος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ήταν το τραγικό αυτό δυστύχηµα µία φυσική καταστροφή για
να εµπλακεί η κρατική αρωγή; Φυσικά όχι, αλλά τα εργαλεία και
η εµπειρία της κρατικής αρωγής ήταν και είναι ό,τι πιο άµεσο δύ-
ναται να εισφέρει ο κρατικός µηχανισµός για τις ανάγκες που δη-
µιουργήθηκαν µετά την τραγωδία και αυτό έγινε και σε άλλες
περιπτώσεις. Αυτό ήταν ως σήµερα το χαρτοφυλάκιό µου, η κρα-
τική βοήθεια, η βοήθεια και η στήριξη όπου προκύψει ανάγκη. 

Άλλωστε στις 3 Μαρτίου, την ηµέρα της υποτιθέµενης κρυφής
σύσκεψης, είχα επισκεφθεί τον χώρο του δυστυχήµατος για να
κάνω την πρώτη µου δήλωση σε τηλεοπτικό συνεργείο που ήταν
εκεί, µία δήλωση που εστίασε στις έρευνες των αρµοδίων για την
ταυτοποίηση των θυµάτων, την ενηµέρωση των οικογενειών, στις
συστάσεις από τις αρµόδιες υπηρεσίες, αλλά και στη διαχείριση
του πένθους για κάθε οικογένεια. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ενηµέρωση της κοινής γνώµης
ήταν το δεύτερο σκέλος της παρουσίας µου εκεί. Όσο προχω-
ρούσε το έργο των επιχειρησιακών παραγόντων, συµµετείχα
στην ενηµέρωση µε δηλώσεις και δελτία Τύπου για την πρόοδο
των ενεργειών, πάντα µε ενηµέρωση από τους αρµόδιους υπη-
ρεσιακούς παράγοντες που ήταν υπεύθυνοι γι’ αυτές. 

Σε αυτό το πλαίσιο δηµοσιοποιήθηκαν από πλευράς µου µέσω
δελτίων Τύπου ή συνεντεύξεων πληροφορίες, µεταξύ άλλων για
την ταυτοποίηση των θανόντων, την εξέλιξη της υγείας των νο-
σηλευοµένων και την πορεία αποκατάστασης της σιδηροδροµι-
κής γραµµής. Σε αυτές τις δηµοσιεύσεις, εάν δεν πέσουν θύµα
κακόπιστης κοπτοραπτικής και διαστρέβλωσης, εύκολα γίνεται
αντιληπτό πως αναφέροµαι σε όλες ή πολλές πτυχές του έργου
του κρατικού µηχανισµού εκείνες τις ηµέρες. Δεν γίνεται να απο-
µονώνουµε επιλεκτικά τρεις λέξεις για να θρέψουµε ένα φαντα-
σιακό σενάριο και να αποκλείονται τρεις παράγραφοι. Όλες οι
δηλώσεις µου είναι αναρτηµένες στην προσωπική µου ιστοσελίδα
από την πρώτη στιγµή.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή είναι η θέση µου, αυτή
είναι η αλήθεια. Αυτό προκύπτει και από όλα τα στοιχεία που πε-
ριλαµβάνει η δικογραφία. 

Αλήθεια, αναφέρει κανείς ότι του έδωσα εντολή για κάποια
δόλια πράξη συγκάλυψης; Όχι. Αναφέρει κανείς ότι τον παρε-
µπόδισα στο έργο του; Όχι. Αναφέρει κανείς ότι του ζήτησα να
συµπράξουµε για να καλύψουµε κάτι, άγνωστο, τι; Όχι. Αναφέρει
κανείς ότι του πρότεινα να παραβεί τις αρµοδιότητές του και να
κάνει έκνοµες ενέργειες ή ότι δεν τον απέτρεψα προς τούτο; Όχι.
Αναφέρει κανείς ότι µε όποιον τρόπο ενίσχυσα υποτίθεται- ψυ-
χικά κάποιον στο να παραβεί εκείνος το καθήκον του, που γιατί
να το παραβεί; Όχι. Αναφέρεται οπουδήποτε η οποιαδήποτε
σχέση µου µε άγνωστους λαθρεµπόρους ή άλλους που είχαν
υποτιθέµενο όφελος από το να συγκαλυφθεί το οτιδήποτε άγνω-
στο; Όχι. Αναφέρεται πουθενά αλλού το όνοµά µου, πέραν της
αναφοράς µου ότι επισκέφθηκα τον χώρο του δυστυχήµατος;
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Όχι. Και αφού δεν αναφέρεται κάτι, τότε κατά την Αντιπολίτευση
µε την παρουσία µου και τη σιωπή µου µεθόδευσα την υποτιθέ-
µενη συγκάλυψη. Και όλα αυτά µε δόλο, για να συγκαλύψουµε
κάτι έως σήµερα απροσδιόριστο. 

Η µνεία περί ύπαρξης δόλου, ακόµα και ως µία αναπόδεικτη
υπόθεση που δεν εδράζεται σε γεγονότα, που δεν τεκµηριώνεται
από αποδείξεις, που δεν συνάδει µε τη λογική, αλλά που υποθε-
τικά οδήγησε σε ενέργειες συγκάλυψης, είναι ακραία προσβλη-
τική, είναι ακραία προσβλητική για εµένα ως πολιτικό, ως
άνθρωπο, ως πατέρα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σ’ αυτήν την Αίθουσα όλοι γνωρι-
ζόµαστε. Δεν έχω τίποτα ούτε να φοβηθώ ούτε να κρύψω. Όσο δυ-
σάρεστο και να είναι αυτό για εµένα και την οικογένειά µου, πρώτος
θέλω να αναδειχθούν τα γεγονότα και η αλήθεια και να φανούν οι
σκοπιµότητες που εξυπηρετούνται από αυτήν την πρόταση. 

Είναι ξεκάθαρο για όποιον το βλέπει αντικειµενικά ότι όλο αυτό
σήµερα σχετίζεται µε ένα και µόνο πράγµα, µε την ιδιότητά µου
ως Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό, µε µια προσπάθεια να χτυ-
πήσετε την Κυβέρνηση µέσω εµού. Ξέρω ότι γνωρίζετε και κατα-
νοείτε την αλήθεια, ωστόσο προτιµάτε να παραµείνετε εγκλωβισ-
µένοι στη µάταιη -όπως θα αποδειχθεί- επιδίωξη των κοµµάτων
σας να εργαλειοποιήσουν µία µεγάλη τραγωδία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ήθος µου, η πίστη µου στο
δίκαιο, στο καλό και στην αλήθεια, η προσήλωσή µου στον ορθό
λόγο και η αγάπη µου για την πατρίδα µού επιβάλλουν συνειδη-
σιακά να σας ζητήσω µε πίστη στην ακεραιότητα όλων να υπερ-
ψηφίσετε την αβάσιµη και προσβλητική πρόταση του ΠΑΣΟΚ.
Έτσι µε γαλούχησαν οι γονείς, έτσι µεγαλώνουµε τα παιδιά µας.
Καµία σκιά, καµία λάσπη, καµιά σκευωρία, µόνο αλήθεια και φως.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Επιστρέφουµε στον
κύκλο των παρεµβάσεων των Κοινοβουλευτικών Εκπροσώπων. 

Τον λόγο έχει ο κ. Μάντζος, µετά ο κ. Χήτας, µετά ο κ. Ηλιό-
πουλος.

Ορίστε, κύριε Μάντζο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, επειδή προηγήθηκε

η οµιλία του Υπουργού Δικαιοσύνης και παρεµβλήθηκε και ο κ.
Τριαντόπουλος, λίγα λεπτά µόνο ανοχή, να ενοποιηθούν οι πα-
ρεµβάσεις…

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Μάντζο, οι

Κοινοβουλευτικοί έχετε τρεις τρίλεπτες παρεµβάσεις. Εάν θέλετε
να συνενώσετε δύο παρεµβάσεις χρονικά, κανένα πρόβληµα.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Παρακαλώ να γίνει αυτό, επειδή πα-
ρεµβλήθηκε και ο κ. Τριαντόπουλος.

Κατ’ αρχάς, σε συνέχεια αυτών που είπε ο κύριος Υπουργός
και σε συνέχεια όσων είπε ο κ. Τριαντόπουλος, έχω µπροστά µου
το αίτηµα για συγκρότηση προανακριτικής επιτροπής. Εάν εξα-
κολουθεί η Πλειοψηφία να το θεωρεί υποκριτικό, αβάσιµο, κατά-
πτυστο, οτιδήποτε άλλο θέλετε να προσάψετε αυτού του αιτή-
µατος, το οποίο µεταφέρει στη Βουλή των Ελλήνων διάταξη της
ελληνικής δικαιοσύνης, διάταξη της Εισαγγελίας Εφετών Λάρι-
σας, εάν εξακολουθεί η Πλειοψηφία, ιδίως µετά τις εξηγήσεις του
κ. Τριαντόπουλου, να το πιστεύει αυτό, σας καλούµε να το κατα-
ψηφίσετε. 

Επειδή ο κύριος Υπουργός Δικαιοσύνης πριν από λίγο µας
έλεγξε και εξακολουθεί να µας ελέγχει, απ’ ό,τι καταλαβαίνω, γι’
αυτό που κάναµε, να λύσουµε τα χέρια της δικαιοσύνης και να
διερευνηθεί η αποδιδόµενη στον κ. Τριαντόπουλο εγκληµατική
πράξη, αν αυτό εξακολουθείτε να θεωρείτε ότι είναι υποκριτικό
και εργαλειοποιεί µία τραγωδία για υφαρπαγή πολιτικών ωφελη-
µάτων από το ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλαγής, µην το ψηφίσετε. Δεν
θα είναι η πρώτη φορά άλλωστε. 

Έφυγε ο κ. Βορίδης. Μπορεί να µας κάνει ένα µάθηµα ποινικού
δικαίου και ποινικής δικονοµίας σε λίγο και να µας πει γιατί πρέπει
να απορριφθεί αυτό το αίτηµα. 

Εδώ, αν κατάλαβα καλά από τον κύριο Υπουργό Δικαιοσύνης,
υπάρχει και προδιάθεση για το αποτέλεσµα, διότι εγώ καταλα-
βαίνω ότι η στάση της Πλειοψηφίας και η υπερψήφιση του αιτή-
µατος αυτού είναι βαθιά υποκριτική και είναι στάχτη στα µάτια

µέχρι να περάσει η µπόρα, γιατί σχεδόν προεξοφλείτε την αθώω-
ση. Λέτε ότι θα ψηφίσετε µόνο και µόνο για τα µάτια του κόσµου,
για να µη σας λένε και εν τέλει έρχεστε εσείς να προκαταλάβετε
τις εργασίες της επιτροπής πριν καν αυτή συγκροτηθεί. Έχετε
την ευκαιρία να χειροκροτήσετε τώρα -γιατί έγινε µια αρχή δειλή,
αλλά δεν ολοκληρώθηκε- όπως τον Νοέµβριο του 2023 και να κα-
ταψηφίσετε και αυτό το αίτηµα, όπως κάνατε τότε. Υπάρχει η τε-
χνογνωσία. 

Εγώ όµως, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να απευθυνθώ και στον
Υπουργό Δικαιοσύνης για όλα όσα είπε και να τον ρωτήσω πώς
αισθάνεται στη θέση του Υπουργού Δικαιοσύνης όταν έχει πει σε
αυτήν εδώ την Αίθουσα ότι όσοι πολιτικοί µιλούν για µπάζωµα,
αλλοίωση, παραποίηση του τόπου του εγκλήµατος είναι «για τα
µπάζα», πολιτικοί, αυτοί δηλαδή που θα ψηφίσουν σε λίγο. Πολι-
τικοί, κύριε Υπουργέ. Αυτοί που θα ψηφίσουν σε λίγο, αν ψηφί-
σουν και οι συνάδελφοι της Πλειοψηφίας, είναι πολιτικοί. Δεν
είναι περαστικοί από εδώ µέσα. Άρα, είναι «για τα µπάζα» στο σύ-
νολό τους. 

Αυτό συµβαίνει, κύριε Υπουργέ. Αυτό συµβαίνει. Και ξέρετε,
όταν η αλλοίωση πια έχει πιστοποιηθεί από την ελληνική δικαιο-
σύνη, από τον ΕΟΔΑΣΑΑΜ και από όλους τους αρµόδιους φο-
ρείς, είναι πλήρης και καθολική η διάψευση αυτών που λέγατε
πέρυσι τέτοιον καιρό. 

Θέλω να ρωτήσω πώς αισθάνεται ο Υπουργός Δικαιοσύνης στη
θέση του, όταν ο άνθρωπος που σήµερα ελέγχεται και ήρθε εδώ
και κατέθεσε τη θέση του η οποία είναι και η αλήθεια κατά τον
ίδιο -και αυτό είναι το δικαίωµα προφανώς του ελεγχόµενου να
το πει- είναι ο άνθρωπος εκείνος ο οποίος προτάθηκε από την
Αντιπολίτευση να έρθει ως µάρτυρας στην εξεταστική επιτροπή
πριν του απαγγελθούν κατηγορίες και να πει όσα είπε σήµερα
και ακόµα περισσότερα και να απαντήσει κυρίως σε ερωτήσεις
της Αντιπολίτευσης και να έρθει προ των ευθυνών του και προ
των καταθέσεων µαρτύρων στην προδικασία και η πλειοψηφία το
αρνήθηκε. 

Είναι ο κύριος Υφυπουργός παρά τω Πρωθυπουργώ. Όχι παρά
τον Πρωθυπουργό, αλλά παρά τω Πρωθυπουργώ, δίπλα στον
Πρωθυπουργό. Όχι παρά τη θέληση του Πρωθυπουργού, όπως
κάποιοι θέλουν να εµφανίσουν. Δίπλα στον Πρωθυπουργό. Λο-
γοδοτεί στον Πρωθυπουργό, Αναφέρεται στον Πρωθυπουργό.
Παίρνει εντολές από τον Πρωθυπουργό ο Υφυπουργός παρά τω
Πρωθυπουργώ. Αυτός ο άνθρωπος δεν εκλήθη ως µάρτυρας
στην εξεταστική επιτροπή. Και η δικαιοσύνη τον θέλει κατηγο-
ρούµενο. Γι’ αυτό µας το διαβίβασε, για να ελεγχθεί η ποινική του
ευθύνη. Πώς αισθάνεται ο Υπουργός Δικαιοσύνης όταν συµβαί-
νουν αυτά στη Βουλή των Ελλήνων; 

Πώς αισθάνεται ο Υπουργός της Δικαιοσύνης όταν ελέγχει για
καιροσκοπισµό την Αντιπολίτευση που κάνει ακριβώς αυτό που
ορίζει το Σύνταγµα και ο Κανονισµός της Βουλής; Να προκαλέσει
ειδική κοινοβουλευτική επιτροπή για προκαταρκτική εξέταση για
φερόµενα αδικήµατα, για µία δικογραφία η οποία δεν ανακοινώ-
θηκε από τη Βουλή των Ελλήνων όταν έπρεπε, όταν διαβιβάστηκε
τον Αύγουστο του 2024. 

Και γίνεται σήµερα αυτή η συζήτηση. Και τη θεωρείτε άκαιρη,
καιροσκοπική, καθυστερηµένη και ότι έτσι εργαλειοποιεί η Αντι-
πολίτευση τη δικαιοσύνη και τον αγώνα που γίνεται εκεί για την
αποκάλυψη της αλήθειας. Μα, συγγνώµη, η δικογραφία την
οποία συζητούµε δεν έχει διάταξη εισαγγελέως; Ποιος είναι ο
καιροσκοπισµός όταν η Αντιπολίτευση επικαλείται διάταξη εισαγ-
γελέως; Και αυτό µας το λέει ο Υπουργός της Δικαιοσύνης, αυ-
τός που εποπτεύει τη δικαιοσύνη πολιτικά. 

Πώς αισθάνεται ο Υπουργός Δικαιοσύνης όταν υπηρετεί και
συµµετέχει σε µία Κυβέρνηση η οποία πια πιστοποιηµένα από την
ίδια τη δικαιοσύνη συµµετέχει µέσα από τη διαδικασία της αλλοί-
ωσης του τόπου του εγκλήµατος σε διαδικασία συγκάλυψης;
Διότι υπάρχει βούλευµα του δικαστικού συµβουλίου στη Λάρισα
που µιλά για ενέργειες που κατατείνουν σε συγκάλυψη. Όταν η
Κυβέρνηση συγκαλύπτει από τις πρώτες στιγµές µε τις δηλώσεις,
µε τις παρεµβάσεις, µε την άρνηση λειτουργίας της εξεταστικής
επιτροπής κατά πρότυπο τρόπο, µε την άρνηση συγκρότησης
της προανακριτικής επιτροπής για τον κ. Καραµανλή, για τον κ.
Σπίρτζη, όταν αυτή η Κυβέρνηση συγκαλύπτει και τώρα βρίσκεται
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στη διαδικασία συγκάλυψης της συγκάλυψης, πώς αισθάνεται ο
Υπουργός Δικαιοσύνης όταν αυτά συµβαίνουν και η δικαιοσύνη
ακριβώς µιλά για συγκάλυψη σε βούλευµά της; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Μάντζο, συγ-
γνώµη που σας διακόπτω. Ενηµερωτικά να σας πω ότι ήδη καλύ-
ψατε και τον χρόνο της δεύτερης παρέµβασης να ξέρετε. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Και κλείνω και την τρίτη µου.  
Πώς αισθάνεται ο Υπουργός της Δικαιοσύνης όταν σκοπίµως

από αυτό το Βήµα πριν από λίγα λεπτά συγχέει, κύριε Πρόεδρε,
σκοπίµως ένα πόρισµα του Εθνικού Οργανισµού Διερεύνησης
Ατυχηµάτων -ο όποιος δεν λειτουργούσε όταν συνέβη το δυστύ-
χηµα στα Τέµπη- µε ανακριτικό υλικό και λέει ότι εφόσον το πό-
ρισµα λέει το άλφα δεν δικαιούται ούτε η Βουλή να το ερευνήσει,
ούτε η δικαιοσύνη να κάνει κάτι άλλο. Ξέρετε, ο ΕΟΔΑΣΑΑΜ δεν
κάνει ανάκριση. Ο ΕΟΔΑΣΑΑΜ δεν είναι ανακριτικό όργανο. Κι
αν ίσχυε αυτό, τότε πολύ απλά δεν θα χρειαζόταν καν η σηµερινή
διαδικασία της προανακριτικής επιτροπής. 

Συγχέετε σκόπιµα δύο διαφορετικές διαδικασίες. Και το κάνετε
αυτό, κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι της Κυβερνήσεως, για να
κάνετε το εξής: το µόνο ουσιώδες που έχει διαπιστώσει ο ΕΟΔΑ-
ΣΑΑΜ, όσον αφορά στην αλλοίωση, να το κουκουλώσετε κι αυτό.
Τι λέει ο ΕΟΔΑΣΑΑΜ; Ότι εξαιτίας ακριβώς της αλλοίωσης απω-
λέσθηκαν κρίσιµα αποδεικτικά µέσα στις πρώτες ώρες µετά τη
συντέλεση του δυστυχήµατος, του εγκλήµατος, κάτι που είπε και
η Εισαγγελία Εφετών Λάρισας. Το λέει η Εισαγγελία Εφετών στη
Λάρισα, το λέει ο ΕΟΔΑΣΑΑΜ κι εσείς µας λέτε ότι ο ΕΟΔΑΣΑΑΜ
δεν βρήκε κεντρική κρατική καθοδήγηση και συντονισµό της αλ-
λοίωσης. Για την ίδια την αλλοίωση του τόπου και την απώλεια
των αποδεικτικών µέσων, ουδέν σχόλιο από τον κύριο Υπουργό. 

Τέλος, πώς αισθάνεται, κύριε Πρόεδρε, ο Υπουργός Δικαιοσύ-
νης όταν σήµερα µιλά ο ίδιος κατόπιν εορτής για πάνδηµα, ακοµ-
µάτιστα συλλαλητήρια όταν στέκεται στο Υπουργικό Συµβούλιο
δίπλα σε Υπουργούς οι οποίοι το προηγούµενο διάστηµα απει-
λούσαν ευθέως την κοινωνία να µην κατέβει στις διαδηλώσεις,
γιατί θα ήταν κοµµάτι ενός σχεδίου αποσταθεροποίησης της δη-
µοκρατίας, όταν κάποιοι γύρισαν πίσω τους δείκτες των ρολο-
γιών δεκαετίες ολόκληρες για να απειλήσουν τους πολίτες, την
κοινωνία των πολιτών, τους ελεύθερους πολίτες της χώρας µας,
να µη συµµετάσχουν σε µια αυθόρµητη και ειρηνική αντίδραση; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Μάντζο, ενη-
µερωτικά και πάλι, έχετε εξαντλήσει και τις τρεις παρεµβάσεις
σας σε ό,τι αφορά στον χρόνο. Θα αποµείνει µόνο η οµιλία σας
να ξέρετε. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε. 
Πώς αισθάνεται τέλος ο Υπουργός Δικαιοσύνης, όταν πρά-

γµατι δεν λήφθηκε ούτε µία πρωτοβουλία από εσάς στην κατεύ-
θυνση της τροπολογίας µας για την απεξάρτηση της εκτελε-
στικής και της δικαστικής εξουσίας, ο καθ’ ύλην αρµόδιος Υπουρ-
γός δεν δέχτηκε καν να συζητήσει αυτή την τροπολογία για την
απαγόρευση διορισµού δικαστών τέσσερα χρόνια µετά την αφυ-
πηρέτησή τους σε δηµόσιες θέσεις; 

Όταν όλα αυτά συµβαίνουν, πώς αισθάνεται ο Υπουργός της
Δικαιοσύνης εκτός από το ότι δεν πρέπει να είναι πια Υπουργός
Δικαιοσύνης; 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλ-

λαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Συνεχίζουµε. 
Κύριε Χήτα, εσείς θα κάνετε παρέµβαση ή οµιλία; 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Όπου µας βγάλει. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Όχι, δεν είναι «όπου

µας βγάλει». Άλλοι συνάδελφοι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι
ζήτησαν παρέµβαση. Με συγχωρείτε. Να δώσουµε σε αυτούς
που θέλουν να κάνουν παρέµβαση τρίλεπτη και να πάρετε τον
λόγο µετά εσείς να κάνετε την οµιλία σας. Δεν µπορείτε να συ-
νεννοηθείτε για τα στοιχειώδη; 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Θα κάνω οµιλία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Δώδεκα λεπτά, λοι-

πόν; Ωραία. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Όχι, δώδεκα. Έχει µιλήσει ο Πρό-

εδρος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Έχει µιλήσει ο κ. Βε-
λόπουλος, ναι. 

Ζητήσατε τον λόγο για παρέµβαση. Έρχεστε στο Βήµα και ζη-
τάτε τον λόγο. Με συγχωρείτε πάρα πολύ, αλλά αν οι κοινοβου-
λευτικοί…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: … (Δεν ακούστηκε).
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Συγγνώµη. Δεν είναι

προσωπικό το θέµα. Δεν είναι προσωπικό. Αφήστε µε να πω. Θα
είχαµε τελειώσει.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Μάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ζητήσατε τον λόγο,

ως δικαιούστε οι Κοινοβουλευτικοί, προκειµένου να τοποθετη-
θείτε στα όσα ειπώθηκαν από τον κ. Φλωρίδη, ναι ή όχι; 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Μάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ζητήσατε παρέµ-

βαση, όσοι από τους Κοινοβουλευτικούς ζήτησαν. Ένας εξ αυτών
ήσασταν και εσείς. Τώρα έρχεστε στο Βήµα και ζητάτε οµιλία. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: …(Δεν ακούστηκε).
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Δεν είναι παρέµ-

βαση. Είναι οµιλία, κύριε Χήτα. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Οµιλία. Ό,τι σας εξυπηρετεί. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Δεν εξυπηρετεί

εµένα, αλλά να συνεννοούµαστε σε αυτή την Αίθουσα τι θέλουµε,
πότε το θέλουµε. Όχι να δηλώνουµε παρέµβαση και να κάνουµε
οµιλία. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Να διευκολύνω θέλω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Δεν διευκολύνετε.
Θα κάνετε την εξάλεπτη οµιλία που δικαιούστε. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Αυτό θα έλεγα. Φάγαµε τα λεπτά.

Εν πάση περιπτώσει. 
Δηλαδή, θα µιλήσω λιγότερο ως οµιλία απ’ ό,τι µίλησε ο συνά-

δελφος που έκανε παρέµβαση. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ξεκινήστε. Μετράει

ο χρόνος, κύριε Χήτα. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Θα ξεκινήσω, εντάξει, αλλά λίγη δι-

καιοσύνη, αυτό που ζητάµε όλοι. 
Εγώ προσπαθώ να συνέλθω από το εκκωφαντικό χειροκρό-

τηµα της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας στον
κ. Τριαντόπουλο µετά την οµιλία του. Τέτοιο χειροκρότηµα, απί-
στευτο. Δεν µπορώ να συνέλθω ακόµα. Ξεκινάµε από εκεί. Τα
κρατάµε αυτά. Τα κρατάµε αυτά και προχωράµε. Κάτι σηµαίνει.
Ένας ξεγελάστηκε λίγο, του έφυγε λίγο. Σταµάτησε κι αυτός. 

Κύριε Υπουργέ, κύριε Φλωρίδη, είπατε πολλά. Θα τα πάρουµε
ένα-ένα.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Ρε παιδιά, ηρεµήστε λίγο, δεν λέει εσάς ψεκασµένους, ότι

είστε για τα µπάζα, γιατί το είπε ο άνθρωπος πριν από λίγο, γιατί
εκείνη την ηµέρα αυτό είχε γίνει. Δεν λέει εσάς! Μα, έχετε µια
µανία ντε και καλά να σας πουν ψεκασµένους. Δεν λέει εσάς!
Ηρεµήστε λίγο! Ούτε εσείς είστε για τα µπάζα. Είπε πριν από λίγο
ο άνθρωπος ότι εκείνη την ηµέρα, µιλώντας σε µια αντιπαράθεση
µε τον Πρόεδρό µας, τον Κυριάκο Βελόπουλο, που είχε προβεί
σε κάποιες αποκαλύψεις, είπε «ότι όσοι υποστηρίζουν αυτά που
λες είναι για τα µπάζα». Το είπε ο άνθρωπος, επιµένετε εσείς, δεν
είστε εσείς! Τι να κάνουµε τώρα; Με το ζόρι να είστε εσείς; Δεν
είστε εσείς!

Και αφού µας δικαίωσε, λοιπόν, ο Υπουργός Δικαιοσύνης και
αποκαλύψατε ποιους εννοούσατε ότι είναι για τα µπάζα -ότι ήµα-
σταν εµείς δηλαδή, η Ελληνική Λύση- τώρα ήρθε η ώρα να απο-
καλύψετε γιατί µπαζώσατε κιόλας, µιας και έχετε µια διάθεση
αποκαλύψεων σήµερα. Μήπως να πάµε και σε αυτό, για ποιον
λόγο µπαζώσατε κιόλας; Να µας τα πείτε όλα σήµερα, γιατί εµείς
δεν λέµε τίποτα.

Εδώ λέει ότι «η επιθεώρηση του τόπου» -έφυγε ο κ. Τριαντό-
πουλος, πρέπει να έχει γίνει καπνός τώρα- «του ατυχήµατος δεν
έγινε µε τον τρόπο που έπρεπε, ώστε να µπορέσουµε να προσ-
διορίσουµε τον τύπο του καυσίµου που προκάλεσε την πυρό-
σφαιρα». Αυτό το λέει το πόρισµα, δεν το λέµε εµείς.

Και υπάρχει το προεδρικό διάταγµα, κύριε Φλωρίδη -δεν θα
σας τα λέω εγώ, εσείς είστε ο νοµικός, εγώ ένας Βουλευτής
είµαι, δηµοσιογράφος στο επάγγελµα- το προεδρικό διάταγµα
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141/1991, το οποίο τι λέει; «Οι αστυνοµικοί που φτάνουν πρώτοι
στον τόπο του εγκλήµατος να διατηρούν ανέπαφο τον τόπο του
εγκλήµατος, απαγορεύοντας σε οποιονδήποτε αναρµόδιο να
πλησιάζει και να φύγει ή να µετακινεί το σώµα του εγκλήµατος
και όλα τα ίχνη ή αντικείµενα που βρέθηκαν στον τόπο…». Τα
λέει, τι πάτε να µας πείτε σήµερα; Δεν καταλαβαίνω πραγµατικά,
δεν καταλαβαίνω τι προσπαθείτε να πείτε σήµερα.

Είπατε ότι θυµήθηκε η Αντιπολίτευση τα Τέµπη µετά από δύο
χρόνια. Όχι, κάνετε λάθος. Εµείς ήµασταν εδώ και δεν τα ξεχά-
σαµε ποτέ. Ναι, συµφωνώ ότι κάποιοι τα θυµήθηκαν µετά από
δύο χρόνια. Συµφωνούµε απόλυτα ότι κάποιοι τα θυµήθηκαν πριν
από δύο χρόνια και διαφωνώ και µε την κ. Κωνσταντοπούλου ότι
τον Ιούνιο του 2023 δεν µιλούσε κανείς εδώ.

Κάνετε λάθος, κυρία Πρόεδρε, εµείς ήµασταν στη Βουλή και
ανοίγαµε δρόµους και τραβούσαµε το κάρο των αποκαλύψεων
το 2023. Και εκεί έρχονταν όλοι αυτοί οι χαρακτηρισµοί περί ψε-
κασµένων, περί συνωµοσιολόγων, περί όλων αυτών. Αυτά γίνο-
νταν τότε, το 2023, πριν τις δεύτερες εκλογές που µπήκατε εσείς
µέσα στη Βουλή.

Πραγµατικά, κύριε Μάντζο, εγώ σας ακούω, είστε γενναίος άν-
θρωπος, µιλάτε, µιλάτε, εγώ δεν καταλαβαίνω. Πείτε πέντε πρά-
γµατα να καταλάβουµε τι ακριβώς κυνηγάει το ΠΑΣΟΚ σήµερα.
Μιλούσατε δέκα λεπτά, δεν κατάλαβα ειλικρινά. Άκουγα τον κ.
Ανδρουλάκη σήµερα. Εγώ περίµενα να γίνει τρόπον τινά µία πο-
λιτική µονοµαχία εδώ µέσα. Θα έρθει ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ να
καταθέσει, να µας πει για την πρόταση µοµφής αύριο, να µας πει
σήµερα -µισό λεπτό- για την προανακριτική, να πάρει τον λόγο η
Κυβέρνηση. Ακούγοντάς τον αναρωτιέµαι αν κατάφερε ο ίδιος
να πείσει τον εαυτό του µε αυτά που έλεγε. Καµία αντίδραση, η
Κυβέρνηση ούτε καν απάντησε, πλήρης αδιαφορία, σαν να µη µί-
λησε ένα πράγµα! Πραγµατικά λυπάµαι. Σαν να µη µίλησε, τί-
ποτα!

Ακούστε λίγο κάτι, κύριε Υπουργέ, µπορεί να µιλάµε µερόνυ-
χτα και θα µιλάµε. Όλα έχουν ειπωθεί για την υπόθεση αυτή, όλα!
Για το έγκληµα των Τεµπών έχουν ειπωθεί όλα. Ο κόσµος έχει
κάνει το ταµείο του. Η κοινωνία έχει κάνει το ταµείο της. Ό,τι και
να πείτε εσείς, ξέρει πάρα πολύ καλά ότι η Κυβέρνηση κάτι ήθελε
να κρύψει και ξέρουν πάρα πολύ καλά οι Έλληνες πολίτες ότι θέ-
λατε κάτι να συγκαλύψετε. Ό,τι και να πείτε, ό,τι και να πείτε! Και
εσείς τα έχετε κάνει αυτά µόνοι σας! Ό,τι και να πούµε εµείς εδώ
µέσα -που µιλάµε συνέχεια και δεν καταλαβαίνω και τι λένε κά-
ποιοι- ό,τι και να πείτε, ο κόσµος γνωρίζει, η κοινωνία γνωρίζει
ότι η Αντιπολίτευση ξύπνησε αργά. Ό,τι και να πούµε, ό,τι και να
επαναλάβουµε, η κοινωνία γνωρίζει -ό,τι και να πείτε, όσο και να
προσπαθήσετε- ότι η Ελληνική Λύση είναι αυτή που τράβηξε το
κάρο των αποκαλύψεων, ότι η Ελληνική Λύση ήταν αυτή που
άνοιξε δρόµους για την υπόθεση, το έγκληµα στα Τέµπη. Τελεία,
παύλα, παράγραφος. Δεν υπάρχει κάτι άλλο. Ό,τι και να πείτε,
όσο και να προσπαθήσετε να καπηλευθείτε, µιλάνε τα γεγονότα
από µόνα τους. Δεν χρειάζεται να έρθει κανένας Υπουργός να το
πιστοποιήσει αυτό, ότι η κοινωνία έχει βγάλει το συµπέρασµά
της.

Ερώτηση, απλά πράγµατα: Προανακριτική. Έρχεται το ΠΑΣΟΚ
εδώ. Κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, προανακριτική. Θα βγει
κάτι; Ειλικρινά τώρα που συζητάµε, θα βγει κάτι; «Όχι» είναι η
απάντηση. Ποιο είναι το χειρότερο που µπορεί να γίνει; Έναν
χρόνο µε αναστολή πληµµέληµα ο Τριαντόπουλος. Αυτή είναι η
αλήθεια, πείτε τα απλά να τα καταλάβει ο κόσµος. Ερχόµαστε
εδώ, µιλάµε, λέµε, θα την ψηφίσουµε την προανακριτική, το εί-
παµε. Δεν έχουµε άλλη επιλογή. Μα, είναι λάθος, όµως! Ρωτή-
σατε τους γονείς; Αφήστε την Ελληνική Λύση, τα κόµµατα. Τους
γονείς!

Σήµερα το πρωί µάς ήρθε ένα mail από την επιτροπή των θυ-
µάτων των Τεµπών. «Η θέση µας είναι» -λένε οι γονείς, η επιτροπή
των θυµάτων των Τεµπών- «ότι η πρόταση του ΠΑΣΟΚ υπήρξε
βιαστική και αιτιολογηµένα δεν συµφωνούµε µε τον νοµικό χα-
ρακτηρισµό και τα λοιπά». Δεν ακούτε κανέναν; Άντε, εµείς λέµε
χαζοµάρες. Εδώ δεν τους ακούτε; Οι γονείς είναι αυτοί, οι γονείς!
Ακούστε τουλάχιστον τι λένε οι γονείς! Άρα, στην ερώτηση αν θα
βγει κάτι από αυτό η απάντηση είναι «όχι». Κοροϊδευόµαστε µε-
ταξύ µας;

Αύριο θα έρθει ο κ. Ανδρουλάκης, αφού έχετε συνεννοηθεί -
δεν ξέρω ποιοι θα µιλήσουν τελικά αύριο και πότε θα την κατα-
θέσετε την πρόταση δυσπιστίας- ερώτηση: Θα έχει αποτέλεσµα
η πρόταση δυσπιστίας; Όχι, κανένα! Ίσα ίσα θα τους συσπειρώ-
σει παραπάνω. Θα τους ενώσετε; «Ναι» είναι η απάντηση. Είχατε
την ευκαιρία την Κυβέρνηση αυτή, ενώ είχε διαπραχθεί το
έγκληµα των Τεµπών, να τη ρίξουµε όλοι µαζί; «Ναι» είναι η απά-
ντηση. Το κάνατε; «Όχι» είναι η απάντηση, γιατί προσπαθήσατε
και επιλέξατε να εξυπηρετήσετε µια χούφτα ΛΟΑΤΚΙ πεντακόσι-
ους ανθρώπους. Γι’ αυτό, γιατί είχαµε τη δυνατότητα να τους ρί-
ξουµε µε τον γάµο των οµοφυλόφιλων, είχε διαπραχθεί ήδη το
έγκληµα των Τεµπών τότε. Απλά πράγµατα, πείτε τα στον κόσµο
να καταλάβει τι λέµε εδώ µέσα. Μπαίνετε σε κάτι νοµικά µονοπά-
τια και ούτε εσείς καταλαβαίνετε τι λέτε.

Μία πρόταση δυσπιστίας-παρωδία! Εγώ από τη σύντοµη πολι-
τική µου εµπειρία έξι ετών και ως πολιτικό ον νωρίτερα ήξερα ότι
οι προτάσεις δυσπιστίας έχουν και έναν αιφνιδιαστικό χαρακτήρα
να στριµώξει την Κυβέρνηση. Εδώ το συζητάτε δύο µήνες. Πα-
ρωδία! Όχι σήµερα, όχι αύριο, όχι µεθαύριο, σε µισή ώρα, «περι-
µένω τους άλλους δύο να έρθουν», «τελικά θα υπογράψουµε και
οι τέσσερις και οι τρεις, κανένας, όλοι µαζί». Τι είναι αυτό; Πρό-
ταση δυσπιστίας; Αυτό είναι µια παρωδία, πραγµατικά. Δυστυχώς
το λέω, δεν είναι σοβαρά πράγµατα αυτά, δεν είναι σοβαρά πρά-
γµατα. Θα τη στηρίξουµε αύριο; Ναι, δεν έχουµε επιλογή, αλλά
είναι λάθος πολιτικό! Πρέπει να το καταλάβετε. Μιλήστε µε ειλι-
κρίνεια στον κόσµο και µε απλά ελληνικά! Κάνετε λάθος!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τρία πράγµατα -και κλείνω, κύριε Πρόεδρε, δεν ξαναµιλάω σή-
µερα- σε αυτά που είπε σήµερα η Κυβέρνηση διά στόµατος ει-
σηγητού. Δηλαδή όρισαν έναν εισηγητή, ήρθε να µιλήσει για την
προανακριτική, τον ακούσαµε, τον άκουσα. Εκείνη την ώρα που
τον άκουγα, έλεγα «ρε παιδί µου, αυτό το παιδί, αυτός ο συνά-
δελφος λέει ότι έκαναν τα πάντα ως κυβέρνηση και εξεταστική
και όλα, όταν ο ίδιος ο Πρωθυπουργός, ο πολιτικός Αρχηγός του,
έχει βγει και είπε ότι ήταν µια κακή παρένθεση, µια κακή στιγµή»
-τι είπε;- αυτή η παρωδία εξεταστική. Τη ζήσαµε και αυτή. Μην
την επικαλείστε την εξεταστική! Δεν σας τιµά. Πολλά λένε, «καµία
παράβαση καθήκοντος δεν έγινε». Έβγαλαν απόφαση!

Τζάµπα η προανακριτική, κύριε Μάντζο, κυρία Λιακούλη,
έβγαλε απόφαση ο άνθρωπος σήµερα εδώ, δεν υπάρχει -λέει-
καµία παράβαση καθήκοντος. Έβγαλε απόφαση. Τζάµπα θα µι-
λήσουµε τώρα, θα φάµε τα νιάτα µας χωρίς λόγο, αφού έχουν
πάρει απόφαση αυτοί, τελείωσαν. Καθαρός ο Τριαντόπουλος!
Την είπαν σήµερα την απόφαση. Δεν το βλέπετε ότι την είπαν σή-
µερα την απόφαση; Το είπε ο εισηγητής τους πρωί πρωί, 11.00’
ώρα έβγαλε απόφαση. «Μετά από δύο χρόνια», τα λέει ο εισηγη-
τής, ζητάνε άλλα δύο χρόνια. Ο Μητσοτάκης, ο Πρωθυπουργός,
ο Κυριάκος Μητσοτάκης, θα πολεµήσει το βαθύ κράτος, µέρος
του οποίου είναι ο ίδιος. Μα, είναι ο ίδιος Βουλευτής είκοσι χρό-
νια, δεν ξέρω εγώ πόσα είναι! Κυβερνάει ο ίδιος τόσα χρόνια, η
Νέα Δηµοκρατία, το κόµµα του, µισό αιώνα, ένα τέταρτο του
αιώνα! Δηλαδή εσείς δεν είστε κοµµάτι του κράτους αυτού, του
σάπιου, που θέλετε να γκρεµίσετε; Τι θα κάνετε δηλαδή, αυτο-
χειρία; Τους εαυτούς σας δηλαδή; Μα, εσείς είστε το βαθύ κρά-
τος, το σάπιο κράτος αυτό είστε εσείς! Τι θα κάνετε δηλαδή; Θα
τιµωρήσετε, χαρακίρι, τους εαυτούς σας;

Δεν σας έφτασαν τόσα χρόνια; Θέλετε άλλα δύο τώρα; Πόσα
χρόνια θέλετε να φτιάξετε τον σιδηρόδροµο; Θέλετε δύο, πέντε,
δεκαπέντε; Πείτε µας. Πότε θα πάνε τα παιδιά µας να ανέβουν
στο τρένο και θα νιώθουν ασφάλεια; Πείτε µας! Κλείστε το ρη-
µάδι και πείτε θέλουµε δύο, πέντε, δέκα χρόνια, να πάρουµε τα
τρένα πάλι. Βγείτε και πείτε το. Ποιος ΕΟΔΑΣΑΑΜ; Συµπαθέστα-
τος ο κύριος, ο Πρόεδρος αυτός. Τον είδαµε τον άνθρωπο. Κοι-
τούσε προς τα πάνω. Ποιος; Η κ. Μπακογιάννη του παρουσίαζε
το βιβλίο, ρε παιδιά, και τον έλεγε «ο φίλος µου» και ο «συνερ-
γάτης µου». Και ο ίδιος δήλωνε τον θαυµασµό του για την κ. Μπα-
κογιάννη. Εγώ δεν λέω τίποτε άλλο. Δεν υπονοώ τίποτα. Όµως,
η γυναίκα του Καίσαρα πρέπει και να είναι και να φαίνεται τίµια.
Δεν µπορείς να βάζεις αυτόν Πρόεδρο της Επιτροπής αυτής! Δεν
γίνεται! Δεν γίνεται! Ούτε να κρυφτείτε δεν µπορείτε! Ούτε να
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κρυφτείτε δεν µπορείτε! 
Μιλάτε εσείς για δέουσα πολιτική σοβαρότητα; Έχετε δείξει

εσείς τα τελευταία δύο χρόνια στην υπόθεση των Τεµπών τη δέ-
ουσα πολιτική σοβαρότητα; Αν το πείτε αυτό, πραγµατικά θα
βγάλετε όλη την κοινωνία ότι είναι τρελή. Τζάµπα µιλάµε, κύριε
Υπουργέ. Και ξέρετε µιλάµε γιατί τζάµπα µιλάµε; Γιατί ήδη η κοι-
νωνία σας έχει δικάσει. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τώρα τον λόγο έχει
ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος από τη Νέα Αριστερά κ. Ηλιό-
πουλος για µία παρέµβαση.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ (ΝΑΣΟΣ) ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Η παρέµβαση, η οµιλία του κ. Φλωρίδη αποτελεί µνηµείο πολι-
τικής δειλίας. Μνηµείο δειλίας, κύριε Φλωρίδη. Είπατε τα πάντα.
Ένα πράγµα δεν είπατε. Ήσασταν από τα κεντρικά πρόσωπα της
Κυβέρνησης που αµφισβητήσατε ότι έγινε παρέµβαση στον χώρο
που οδήγησε στην καταστροφή στοιχείων. Αν είχατε τσίπα πάνω
σας, θα λέγατε σήµερα ότι συνεχίζετε να πιστεύετε το ίδιο. Γιατί
είναι φανερό ότι συνεχίζετε να πιστεύετε το ίδιο, ότι δεν έγινε
καµία παρέµβαση στον χώρο. Δεν µπορείτε να το πείτε, όµως,
τώρα. Δεν µπορείτε να το πείτε. Ούτε µπορείτε να πείτε ότι ναι,
όντως έγινε παρέµβαση. 

Τι έρχεστε να µας πείτε; Έρχεστε να µας πείτε «εµπιστοσύνη
στη δικαιοσύνη», ενώ έχετε καταστρέψει στοιχεία. Τι έρχεστε να
µας πείτε; «Δεν υπήρχε εντολή». Δηλαδή, η όποια παρέµβαση
στον χώρο έγινε χωρίς εντολή και δεν ξέρουµε και ποιος σας
έδωσε τα λεφτά. Το ακούσαµε κι αυτό. Δόθηκαν 650 χιλιάρικα
από το κράτος δύο µέρες, αλλά δεν ξέρετε ποιος σας έδωσε τα
λεφτά. Δηλαδή, έρχεστε εδώ και ζητάτε απαλλαγή λόγω βλα-
κείας. Λέτε «ήµασταν στο πεδίο, βλέπαµε ότι µπροστά µας γίνεται
καταστροφή στοιχείων αλλά δεν είχαµε δώσει εντολή, δεν έχου-
µε δόλο». Κύριε Φλωρίδη, όταν έχουν καταστραφεί στοιχεία τα
οποία σχετίζονται µε τον θάνατο πενήντα επτά ανθρώπων, δεν
µπορείτε να ζητάτε απαλλαγή λόγω ανοησίας. Δεν γίνεται. Σκε-
φτείτε µια καλύτερη γραµµή. Έλεος! Δεν γίνεται να λέτε «δεν
υπήρχε εντολή». 

Πάµε τώρα στον κ. Τριαντόπουλο. Είναι ή δεν είναι στο πρώτο
δελτίο Τύπου που βγαίνει µε τη σφραγίδα της Κυβέρνησης Υφυ-
πουργός παρά τω Πρωθυπουργό που λέει ότι βρέθηκε στο µέρος
για τον συντονισµό των ενεργειών και την παρακολούθηση όλων
αυτών που πρέπει να γίνουν. Ποιες είναι οι ενέργειες που λέει το
δελτίο Τύπου που έχει βγάλει ο κ. Τριαντόπουλος; Είναι η απο-
µάκρυνση των αµαξοστοιχιών και η αποκατάσταση του χώρου.
Το είπε ο άνθρωπος. Ήταν το δελτίο Τύπου της Κυβέρνησης. Την
επόµενη µέρα 7 Μαρτίου στον «ΣΚΑΪ»: «Καταφέραµε να αποκα-
ταστήσουµε τον χώρο». Αυτή η αποκατάσταση κατέστρεψε ή δεν
κατέστρεψε στοιχεία, κύριε Φλωρίδη; Θα έχετε το πολιτικό θάρ-
ρος να πείτε ότι ναι αυτή η αποκατάσταση κατέστρεψε στοιχεία;
Και µετά συνεχίστε την αστεία γραµµή ότι το κάνατε χωρίς
εντολή. Δόθηκαν 650 χιλιάρικα και δεν υπήρχε εντολή. Βγήκε ο
Κυβερνητικός Εκπρόσωπος και λέει «η δικαιοσύνη θα µας απα-
ντήσει ποιος έδωσε την εντολή». 

Προτελευταία παρατήρηση. Είπατε ότι το κορυφαίο µήνυµα
ήταν το «ποτέ ξανά». Αλήθεια, κύριε Φλωρίδη; Εσείς δεν λέγατε
από την πρώτη µέρα ότι για όλα φταίει ένας άνθρωπος; Εσείς
δεν λέγατε ότι από την πρώτη µέρα όλα ήταν ανθρώπινο λάθος;
Κι έρχεστε δύο χρόνια µετά να µας πείτε ότι ασφάλεια στα τρένα
θα υπάρχει το 2027; Άρα, λέγατε ψέµατα από την πρώτη µέρα
στα πάντα κι όχι µόνο για το πώς πήγε αυτός άνθρωπος εκεί.
Έχετε πει ψέµατα για τα πάντα.

Κι έρχοµαι και στο τελευταίο που ήταν και το πιο εξοργιστικό.
Αν είχατε κάνει αυτή την τοποθέτηση δύο µέρες πριν τα συλλα-
λητήρια, αν είχε µιλήσει ο κ. Τριαντόπουλος δυο µέρες πριν τα
συλλαλητήρια, ακόµα απ’ έξω κόσµο θα είχε. Ένα εκατοµµύριο
εδώ θα ήταν ακόµα, αν τα είχατε πει αυτά δύο µέρες πριν τα συλ-
λαλητήρια. Έρχεστε και λέτε ότι «πήρατε το µήνυµα» και το µή-
νυµα είναι η εργαλειοποίηση από την Αντιπολίτευση. Αυτό είναι
το µήνυµα.

Το µήνυµα, κύριε Φλωρίδη, είναι η συγκάλυψη. Και η συγκά-

λυψη υπάρχει για όλα αυτά τα οποία κάνατε στην εξεταστική, για
όλα αυτά τα οποία κάνατε µε πράξεις και παραλείψεις που οδή-
γησαν στο να καταστραφούν στοιχεία, για όλα τα γεγονότα τα
οποία δύο χρόνια µετά ο κρατικός ΟΣΕ δεν έχει καν τα βίντεο της
εµπορικής αµαξοστοιχίας. Για όλα αυτά και όσα ψέµατα και να
πείτε, η λάσπη που πετάτε προς την Αντιπολίτευση και προς την
κοινωνία -κι εσείς πετάξατε λάσπη προς την κοινωνία- δεν πιάνει.
Γιατί είστε κατηγορούµενοι. 

Από την Παρασκευή είναι µία φράση που σας τροµάζει. Μία
φράση σας τροµάζει από την Παρασκευή. Το «Μητσοτάκης στη
δικαιοσύνη». Γιατί µπορεί να έβγαλε ο κ. Μητσοτάκης τις υποκλο-
πές µε «αυτοφωράκια» τον κ. Δηµητριάδη, µπορεί να πηγαίνετε
τώρα να βγάλετε το έγκληµα των Τεµπών µε «αυτοφωράκια» τον
Καραµανλή και τον Τριαντόπουλο -θα το δούµε, γιατί από ό,τι
φαίνεται τον έχετε ήδη αθωώσει- αλλά ξέρετε, κύριε Φλωρίδη,
όταν σε ένα µαγαζί κάθε δύο χρονιές έχεις πρόβληµα µε «αυτο-
φωράκηδες», έχεις πρόβληµα µε τη διεύθυνση του µαγαζιού. Δεν
σου φταίει ο «αυτοφωράκιας». Φταίει αυτός που το τρέχει το µα-
γαζί. 

Και να ξέρετε ότι δεν θα υπάρξει συγκάλυψη. Αργά ή γρήγορα
θα προχωρήσει και ο λαός µε τον αγώνα του έχει κερδίσει ότι σε
αυτή την υπόθεση η δικαιοσύνη θα προχωρήσει. Θα απονεµηθεί
δικαιοσύνη και όλοι οι εµπλεκόµενοι, όλοι οι οποίοι πρέπει να
απαντήσουν, θα λογοδοτήσουν και πολιτικά εδώ µέσα αλλά θα
λογοδοτήσουν και στη δικαιοσύνη. Κι εµείς θα κάνουµε τα πάντα
γι’ αυτό. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Θα δώσουµε τον

λόγο τώρα στον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο από την Κοινοβου-
λευτική Οµάδα ΝΙΚΗ, τον κ. Ρούντα. Ο κύριος Υπουργός, ο κ.
Φλωρίδης, είχε ζητήσει τοποθετηθεί εφόσον έχει ακούσει τους
Κοινοβουλευτικούς και αµέσως µετά θα πάρει τον λόγο ο κ.
Πλεύρης. 

Κύριε Ρούντα, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΥΝΤΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, λίγες µέρες

µόνο πέρασαν από τη µεγαλειώδη εθνική διαµαρτυρία και απερ-
γία του κυρίαρχου ελληνικού λαού. Το συλλαλητήριο αυτό για τα
Τέµπη ήταν ίσως το µεγαλύτερο σε όλη τη διάρκεια της ελληνι-
κής Μεταπολίτευσης και αποδεικνύει ότι όλοι οι Έλληνες πολίτες
είναι ολοζώντανοι, συσπειρωµένοι κι έχουν ξεκάθαρες απαιτή-
σεις από το σαθρό σύστηµα της κοµµατοκρατίας, το οποίο µέχρι
σήµερα τους έχει απαξιώσει και τους έχει παραγκωνίσει µε τον
χειρότερο τρόπο. 

Ο κυρίαρχος ελληνικός λαός απέδειξε ότι είναι παρών και ότι
έχει αυτός τον πρώτο λόγο στη δηµοκρατία και ότι δεν ανέχεται
άλλο την κοροϊδία. Η συµµετοχή σε αυτή την πανελλήνια διαµαρ-
τυρία ψυχή τε και σώµατι ήταν για όλους η εκπλήρωση µιας ηθι-
κής, εθνικής και πολιτικής υποχρέωσης και οτιδήποτε άλλο
ακούστηκε στον δηµόσιο πολιτικό λόγο περί δήθεν ψυχικής µόνο
συµµετοχής είναι φθηνές πολιτικές δικαιολογίες χειρίστου είδους
και µια προσβολή στις ψυχές των αθώων θυµάτων, στις οικογέ-
νειές τους, στη δηµοκρατία µας και προς τον ελληνικό λαό.

Αν η Κυβέρνησή σας είχε έστω και ένα ίχνος δηµοκρατικής
ευαισθησίας, θα έπρεπε να είχε ήδη παραιτηθεί και να πάει σε
εκλογές. Προφανώς, όµως, δεν σας βρίσκεται τέτοια ευαισθησία
και αξιοπρέπεια. Αν τουλάχιστον τις έχετε, κάντε το τώρα, έστω
κι αυτή τη στιγµή. Γιατί πληγώσατε άλλη µια φορά βαθιά τον ελ-
ληνικό λαό. Γεµίσατε µε πένθος τα νιάτα και τις ελπίδες του. 

Οι µέχρι τώρα αντιδράσεις σας δείχνουν ότι δεν έχετε καταλά-
βει τίποτα από το µήνυµα όλων αυτών των αντιδράσεων. Δεν
έχετε, όπως φαίνεται, ουσιαστική διάθεση αυτοκριτικής και είναι
πλέον ολοφάνερο ότι έχετε εγκλωβιστεί στην ψευδαίσθηση της
πολιτικής ισχύος. Το µόνο που σας ενδιαφέρει είναι η νοµή της
εξουσίας κι έχετε καταντήσει µία ολιγαρχία µε δηµοκρατικό µαν-
δύα. 

Το µήνυµα το οποίο είτε αδυνατείτε να καταλάβετε ή δεν θέ-
λετε να καταλάβετε είναι ξεκάθαρο. Φανερώθηκε η ελλειµµατική
δηµοκρατία. Φανερώθηκε η αποσύνθεση και η πλήρης αποσά-
θρωση την οποία προκάλεσε η πολυετής κοµµατοκρατία, της
οποίας είστε αίτιο και αιτιατό. 
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Όλες οι κυβερνήσεις που πέρασαν µέχρι τώρα και εσείς αυτή
τη στιγµή µε τη σειρά σας έχετε αποτύχει πλήρως να επιβεβαι-
ώσετε το νόηµα της πολιτικής συµµετοχής στην καρδιά του Έλ-
ληνα. Δεν έχετε ίχνος λαϊκής ευαισθησίας γιατί προφανώς
θεωρείτε τον πολίτη κάτι υποδεέστερο και γι’ αυτό ο Έλληνας
πολίτης νιώθει ότι δεν υφίσταται κανένα νόηµα στη συµµετοχή
του στο πολιτικό γίγνεσθαι. Αυτό φαίνεται από το µεγάλο ποσο-
στό της αποχής. Οι πολιτικοί και οι δηµοκρατικοί θεσµοί έχουν
µέσα του απαξιωθεί. Γιατί; Γιατί πολύ απλά διαρρήξατε την εµπι-
στοσύνη που έχουν οι Έλληνες πολίτες απέναντι στους θεσµούς
κι αυτό που έχετε διαπράξει είναι ολέθριο. 

Αυτό το διπλό έγκληµα των Τεµπών µαζί µε όλα τα υπόλοιπα,
στο Μάτι, στη Μάνδρα, στην αποστολή στη Λιβύη όπου έχασαν
τη ζωή τους πέντε άνθρωποι, τρεις στρατιωτικοί και δύο ιδιώτες
πολίτες, και µαζί µε όλα τα υπόλοιπα γνωστά ή άγνωστα ενδεχο-
µένως εγκλήµατα εις βάρος του κυρίαρχου ελληνικού λαού, ανα-
ζητούν τη δικαίωση, την αλήθεια και το φως. Δυστυχώς στην
πατρίδα µας σήµερα, έννοιες όπως η δηµοκρατία, η δικαιοσύνη
και η αλήθεια αποτελούν εθνικά ζητούµενα.

Η ίδια η µεγαλειώδης διαµαρτυρία του κυρίαρχου ελληνικού
λαού αποδεικνύει ότι υπάρχει άµεση ανάγκη για περισσότερη και
ποιοτικότερη δηµοκρατία και φυσικά και δικαιοσύνη. Τι µας είπαν
οι Έλληνες; Ότι υπάρχει τεράστια απόκλιση ανάµεσα στο πώς
θα πρέπει ιδανικά να λειτουργούν οι θεσµοί µε βάση το Σύνταγµα
και τους νόµους και στο πώς τελικά λειτουργούν στην πραγµατι-
κότητα, εξαιτίας των καταχρήσεων όλων των κυβερνήσεων.

Βιώνουµε µια φθίνουσα µετάβαση της δηµοκρατίας στη λεγό-
µενη µεταδηµοκρατία. Βιώνουµε ήδη τη µεταπολιτική, όπου η
εκάστοτε κυβερνητική αυθαιρεσία οδηγεί στην αυτοαναίρεση
των ίδιων των θεσµών. Και είναι τόσο µεγάλο αυτό το µέγεθος
αυτής της αυθαιρεσίας, ώστε πλέον µιλάµε για κάτι ακόµα χει-
ρότερο, µιλάµε για µια νεκροπολιτική η οποία µπορεί να στρέφε-
ται και εναντίον των ίδιων των πολιτών µιας χώρας.

Θα έπρεπε λογικά να προσπαθείτε να βρείτε τρόπους βελτίω-
σης της ζωής του ελληνικού λαού, όπως επιτάσσει το θεσµικό
σας καθήκον, ενώ αντιθέτως εκθέτετε άλλους ανθρώπους σε θα-
νάσιµο κίνδυνο και θάνατο, είτε κοινωνικοπολιτικό είτε κυριολε-
κτικό. Είναι συγκλονιστική και µόνο η σκέψη το πόσοι Έλληνες
πολίτες όλων των ηλικιών χρησιµοποίησαν το τρένο και όλα τα
υπόλοιπα τρένα και µέχρι και σήµερα βρισκόµενοι σε έκθεση θα-
νάσιµου κινδύνου. Η περίοδος του εγκλεισµού της υποχρεωτικό-
τητας, η Μάνδρα, το Μάτι, τα Τέµπη είναι χαρακτηριστικά παρα-
δείγµατα. Ακολούθως ο τρόπος µε τον οποίο τα οστά των θυµά-
των πετάχτηκαν σε παρακείµενα χωράφια και η σκύλευσή τους
είναι ακόµα πιο χαρακτηριστικό παράδειγµα αυτής της νεκροπο-
λιτικής την οποία εφαρµόζετε και διαχειρίζεστε.

Ας είµαστε ειλικρινείς στη συνείδησή µας. Η παρούσα διαδι-
κασία επί τη βάσει του αιτήµατος του ΠΑΣΟΚ συνιστά µια επιτοµή
µιας νέας διαδικασίας και νέας προσπάθειας συγκάλυψης. Είναι
εµφανής µια κοινή προσπάθεια να χρησιµοποιήσετε τον κ. Τρια-
ντόπουλο ως αποδιοποµπαίο τράγο. Αλήθεια έχετε το θάρρος να
πείτε στους γονείς ότι συζητάµε για ευθύνη µόνο ενός ανθρώπου
και µόνο για ένα πληµµέληµα;

Το λαϊκό αίτηµα όλων των Ελλήνων για δικαιοσύνη πρέπει, κύ-
ριοι της Κυβέρνησης, να σας προβληµατίσει βαθιά. Σηµαίνει προ-
φανώς ότι κάτι δεν λειτουργεί σωστά στον θεσµό της δικαιο-
σύνης. Η δηµόσια κριτική στη δικαιοσύνη είναι θεµιτή και επιβε-
βληµένη, αρκεί φυσικά να γίνεται µε σοβαρότητα, µε ευπρέπεια,
χωρίς αδικαιολόγητες γενικεύσεις, στοχοποιήσεις και χωρίς συ-
κοφαντίες. Η ευπρεπής, λοιπόν, και ορθή κριτική στη δικαιοσύνη
είναι θεµέλιος λίθος τόσο της υγιούς λειτουργίας της δηµοκρα-
τίας όσο και βασικό συστατικό στοιχείο της ελευθερίας του
λόγου.

Όµως φαίνεται σήµερα ότι η κοµµατοκρατία της Μεταπολίτευ-
σης προφανώς έχει προσυµφωνήσει -και χωρίς φυσικά να έχει
αφουγκραστεί τη µαζική λαϊκή απαίτηση- ότι όταν µιλάµε για ποι-
νικές ευθύνες πολιτικών προσώπων µιλάµε µόνο για τον κ. Τρια-
ντόπουλο, Υφυπουργό παρά τω Πρωθυπουργώ και µόνο για
πληµµέληµα.

Εµείς, ως Νίκη, όµως, διαφωνούµε απέναντι σε αυτό και στε-
κόµαστε µε θάρρος και αποφασιστικότητα απέναντι σε αυτήν τη

λογική του εξιλαστήριου θύµατος και ζητάµε την πλήρη διαλεύ-
κανση της υπόθεσης όσο ψηλά κι αν φτάνουν οι ευθύνες και δι-
εύρυνση, να ελεγχθούν περισσότερα πολιτικά πρόσωπα και
περισσότερες ευθύνες. Μπορεί άραγε ένας Υφυπουργός παρά
τω Πρωθυπουργώ να δράσει µόνος του χωρίς κατευθυντήριες
εντολές από τον προϊστάµενό του, δηλαδή τον Πρωθυπουργό;
Μπορούµε να παραβλέπουµε τυχόν ευθύνες προηγούµενων κυ-
βερνήσεων, όπως του ΣΥΡΙΖΑ και του ΠΑΣΟΚ, που εγκατέλειψαν
στο έλεος του θεού τον ελληνικό σιδηρόδροµο;

Ο ελληνικός λαός αποζητά να διερευνηθούν πλήρως όλες οι
τυχόν ποινικές ευθύνες όλων των εµπλεκοµένων στην υπόθεση.
Η σύµπραξη των κοµµάτων της µεταπολιτευτικής κοµµατοκρα-
τίας είναι εµφανέστατη και θα βρει την αποδοκιµασία που τους
πρέπει από τον κυρίαρχο ελληνικό λαό. Ήδη εδώ έχει ασκηθεί
δριµύτατη κριτική απέναντι σε αυτήν την πρόταση. Απορώ τότε,
λοιπόν, γιατί τη στηρίζετε. Οι ίδιοι οι γονείς διαφωνούν. Για ποιον
λόγο; Για το θεαθήναι; Είναι αναµφίβολα πάντως εντυπωσιακή η
οµοιότητα µε τις υποκλοπές. Πληµµέληµα στις υποκλοπές, πληµ-
µέληµα και στα Τέµπη. Είναι, λοιπόν, πολύ φυσιολογικό να δια-
µαρτύρεται ο ελληνικός λαός για όλο αυτό. Σας έχει γυρίσει την
πλάτη, κύριοι της Κυβέρνησης, και σας έχει εγκαταλείψει στη µο-
ναξιά της φθοράς η οποία είναι κάθε µέρα µεγαλύτερη και ορι-
στική. 

Κλείνοντας θα ήθελα να υπενθυµίσω το εξής στην Κυβέρνηση.
Καλό θα ήταν τα στελέχη της να κατανοήσουν τα εξής: Πρώτον,
το έγκληµα των Τεµπών δεν είναι µικρό ζήτηµα σε σχέση µε όλα
όσα συµβαίνουν στον πλανήτη. Πρόκειται για ανθρώπινες ζωές.
Τι συγκρίνουµε, την απώλεια ανθρώπινων ζωών σε ένα έγκληµα
µε τους δασµούς; Το ζήτηµα επίσης της υποτιθέµενης σταθερό-
τητας µε την οποία τροµοκρατείτε τον ελληνικό λαό είναι ψευδε-
πίγραφο. Θεωρείτε, δηλαδή, αυτήν την κατάσταση που υπάρχει
αυτήν τη στιγµή ως σταθερότητα; Και δυστυχώς εσείς οι ίδιοι
προκαλείτε τριγµούς στην οµαλή λειτουργία της δηµοκρατίας και
την υποβιβάζετε σε οπαδισµό, όταν δηµοσίως προτρέπετε τους
υποστηρικτές του κόµµατός σας να αντιδρούν και µάλιστα µε
ένταση και βία σε δηµόσιες συζητήσεις όταν δέχονται κριτική για
τα πεπραγµένα της Κυβερνήσεως σας. Και ξέρετε, µη θεωρείτε
δεδοµένη την ψήφο του ελληνικού λαού και συγκεκριµένα των
υποστηρικτών σας. Είναι αλαζονεία αυτό.

Και κάτι τελευταίο. Οι µητέρες των θυµάτων που ήταν στο συλ-
λαλητήριο και όλες οι µητέρες που ήταν στο συλλαλητήριο δεν
είναι χαροκαµένες ούτε µοιρολογίστρες. Είναι ηρωίδες όπως
ολόκληρος ο ελληνικός λαός είναι ήρωας, ο οποίος µέσα στη δυ-
στυχία που τον έχετε ρίξει κρατάει την αξιοπρέπειά του ψηλά και
αγωνίζεται για ιδανικά, για αρετές, για ελευθερία και δηµοκρα-
τία.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Δηµοκρατικού Πατριω-

τικού Κινήµατος - ΝΙΚΗ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κ. Ρούντα.
Θα δώσουµε τον λόγο τώρα στον κ. Φλωρίδη, Υπουργό Δικαιο-

σύνης, για µια παρέµβαση. Μετά θα µιλήσει ο κ. Πλεύρης, Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος. Θα κάνει την οµιλία του και θα
συνεχίσουµε µε τον κατάλογο, δύο οµιλητές, ένας κοινοβουλευ-
τικός.

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι γνωστό ότι η νοµική επι-

στήµη είναι κατ’ εξοχήν επιστήµη της λογικής, δηλαδή βάζει τη
σκέψη σε µια σειρά και καταλήγει σε ένα διά ταύτα το οποίο έχει
λογική συνάφεια µε τις προηγούµενες σκέψεις. Τι εννοώ τώρα
µε αυτό σε σχέση µε αυτά που ακούσαµε από τον κ. Μάντζο;

Ο κ. Ανδρουλάκης και σήµερα εδώ αλλά και την ηµέρα που πα-
ρουσιάστηκε το πόρισµα του Εθνικού Οργανισµού για τη Διερεύ-
νηση των Ατυχηµάτων έσπευσε να το υιοθετήσει και να πει «τώρα
έχω όλες τις αποδείξεις για να καταθέσω πρόταση µοµφής κατά
της Κυβερνήσεως». Η πρόταση µοµφής είναι κάτι πολύ µεγαλύ-
τερο από µια πρόταση για σύσταση προανακριτικής επιτροπής. 

Η λογική συνέπεια αυτής της σκέψης ότι έχω τις αποδείξεις οι
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οποίες εδράζονται σε ένα πόρισµα, είναι ποια; Ότι το πόρισµα
αυτό το οποίο επικαλείται ο κ. Ανδρουλάκης για να κάνει το µεί-
ζον, δηλαδή την πρόταση µοµφής, περιέχει µέσα σαφή αναφορά
ότι δεν υπήρξε καµία, µα καµία πολιτική παρέµβαση στην υπό-
θεση της επέµβασης στον χώρο του δυστυχήµατος. Εάν, λοιπόν,
υπάρχει η στοιχειώδης λογική στις σκέψεις αυτές, αυτό σηµαίνει
τι; «Δέχοµαι το πόρισµα, δέχοµαι αυτό που το πόρισµα λέει, ότι
λείπει οποιαδήποτε ένδειξη για συµµετοχή πολιτικών προσώπων
ή για εντολές πολιτικών προσώπων στο θέµα της επέµβασης
στον χώρο». Άρα, τι έπρεπε να κάνει σήµερα; Να αποσύρει την
πρότασή του. 

Αυτή είναι η λεγόµενη λογική επαγωγή. Πιστεύω σε ένα πόρι-
σµα, το επικαλούµαι το πόρισµα αυτό για τα πάντα, το πόρισµα
αυτό λέει ότι δεν υπάρχει η πολιτική παρέµβαση που αποτελεί
τον µόνο λόγο για να υποβληθεί αυτή η πρόταση που συζητά η
Βουλή σήµερα, άρα εφόσον το πόρισµα είναι το θέσφατο και η
απόδειξη των πάντων αποσύρω την πρόταση.

Όµως εδώ τι έχουµε; Έχουµε µια απόλυτη αντιστροφή µιας
λογικής επαγωγής. Ναι µεν επικαλούµαι το πόρισµα, ναι µεν το
πόρισµα λέει τα πάντα, αλλά τελικά η πρόταση την οποία κά-
νουµε είναι εναντίον του πορίσµατος. Καταπληκτικά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Αυτό είναι για Νόµπελ φιλοσοφίας.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Αυτό είναι σοφιστεία, όχι φιλοσοφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Εντάξει,

ωραία, τα ακούει ο κόσµος αυτά, διότι τελικά ο κόσµος µας κρί-
νει.

Σας είπα και πριν, σας λέµε διαρκώς ότι η κατηγορία που δεν
αποδέχεται η Κυβέρνηση είναι η θεωρία της συγκάλυψης, η κα-
τηγορία της συγκάλυψης.

Ξέρετε, η ανάδειξη της αλήθειας απαιτεί υποµονή, µεγάλη
υποµονή. Έρχεται ένα πέπλο συνωµοσιολογίας, ένα πέπλο ψε-
µάτων και διαµορφώνεται µία κρούστα που δεν αφήνει την αλή-
θεια να εµφανιστεί όπως πρέπει. Όµως σιγά, σιγά εµφανίζεται.
Πώς εµφανίζεται; Επειδή έρχονται στη δηµοσιότητα, όπως έρχο-
νται από αυτούς που κάνουν τα ρεπορτάζ, στοιχεία της ανακρί-
σεως. Και εκεί µην έχετε καµία αµφιβολία ότι θα υπάρξει κάποια
ερώτηση που δεν θα έχει απαντηθεί. Σε µία δικογραφία πενήντα
πέντε χιλιάδων σελίδων µπορούµε να υποθέσουµε βάσιµα, µε
βάση αυτά που διαβάζουµε, ότι υπάρχουν όλες οι απαντήσεις.
Και οι απαντήσεις είναι από τον σωστό δρόµο, δηλαδή από τον
δρόµο της δικαιοσύνης και όχι από κάποιον άλλο δρόµο. Εµείς
έχουµε και την υποµονή και θα περιµένουµε. 

Μίλησα για καιροσκοπισµό γιατί σας είπαµε ότι όλα αυτά τα
οποία φέρατε µε αυτήν την πρόταση για τη σύσταση της λεγό-
µενης προανακριτικής είναι στοιχεία τα οποία τα γνωρίζετε, του-
λάχιστον, εδώ και ενάµιση χρόνο, όταν ολοκλήρωσε τις διαδικα-
σίες της η εξεταστική επιτροπή. Έγιναν πολλές αναφορές για το
υλικό, σας τα είπα και πριν. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Κύριε Υπουργέ, η διάταξη διαβιβά-
στηκε τον Αύγουστο. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης): Λοιπόν, ο
καιροσκοπισµός σας συνίσταται στο ότι έπρεπε να γίνουν τα συλ-
λαλητήρια για να µπορέσετε να δείξετε ότι τάχα επικοινωνείτε µε
τον κόσµο. Αυτός είναι ο καιροσκοπισµός σας και µάλιστα, κατα-
πατώντας κάθε έννοια λογικής. Υποτίθεται ότι κάνατε και µία πρό-
ταση για την απεξάρτηση της δικαιοσύνης από την εκτελεστική
εξουσία, µε µια διάταξη που λέει ότι οι αφυπηρετούντες δικαστές
δεν θα µπορούν να διορίζονται νωρίτερα από τα τέσσερα χρόνια
από την αφυπηρέτησης τους. Σας διαφεύγει κάτι. Αυτή η Κυβέρ-
νηση όταν συζητούσαµε για τον επικεφαλής της Δικαστικής
Αστυνοµίας και ετέθη το ζήτηµα εκεί, είπε, παρότι δεν υπήρχε
κανένα εµπόδιο, ότι ο επικεφαλής πρέπει οπωσδήποτε να έχει
υπηρετήσει τουλάχιστον δύο χρόνια πριν και το εφαρµόσαµε.
Λοιπόν, τι µας λέτε τώρα; Αυτό που έχουµε εφαρµόσει εµείς ήδη;
Τι µας λέτε τώρα; Δεν υπήρχε κανένας, πώς να σας πω, νοµοθε-
τικός περιορισµός, αλλά η Κυβέρνηση έδειξε στην πράξη ότι όταν
ήρθε ένα ζήτηµα διορισµού, που το προβλέπει ο νόµος, για δικα-
στή που έχει αφυπηρετήσει, είπαµε ότι θα διοριστεί δικαστής ή
εισαγγελικός λειτουργός ο οποίος έχει τουλάχιστον δύο χρόνια
από την αφυπηρέτησή του. Και τώρα µας φέρνετε ως µεγάλη
τοµή ότι πρέπει να έχει τέσσερα χρόνια. Θέλω να πω ότι και τέσ-

σερα να πούµε εσείς θα πείτε δεκατέσσερα! Δεν έχετε κατανοή-
σει αυτό που κάναµε.

Και για να κλείσω, επειδή µιλάτε για απεξάρτηση, εκπροσω-
πείτε ένα κόµµα ιστορικό το οποίο κυβέρνησε την Ελλάδα πάρα
πολλά χρόνια και στο οποίο συµµετείχα και εγώ. Έτσι δεν είναι;
Πρέπει να σας πω, όµως, το εξής, όταν µιλάµε για το πώς η δι-
καιοσύνη αποµπλέκεται. Αυτή η Κυβέρνηση κι εγώ ως Υπουργός
Δικαιοσύνης φέραµε διάταξη και ψηφίστηκε, για πρώτη φορά
στην ιστορία του νεοελληνικού κράτους, όπου τα ανώτατα δικα-
στήρια της χώρας µετέχουν µε αποφάσεις των ολοµελειών τους
µε µυστική ψηφοφορία στην επιλογή των ηγεσιών τους. Τι λέτε
τώρα γι’ αυτό; Άρα και η πρώτη εφαρµογή αυτής της διατάξεως
θα γίνει τον ερχόµενο Ιούνιο που αφυπηρετούν η Πρόεδρος και
η Εισαγγελέας του Αρείου Πάγου. Άρα θα έλεγε κάποιος γιατί
στις προηγούµενες πολλές, πολλές δεκαετίες παρά τις ευρωπαϊ-
κές επισηµάνσεις δεν ήρθε ποτέ µία νοµοθετική πρωτοβουλία η
οποία θα λέει ότι τα ανώτατα δικαστήρια της χώρας µε τις ολο-
µέλειές τους και µε µυστική ψηφοφορία θα προτείνουν τις ηγε-
σίες τους; Τι λέτε γι’ αυτό; 

Σας επαναλαµβάνω πως ό,τι είπε ο λαός, δηλαδή αλήθεια,
απόδοση της δικαιοσύνης και «ποτέ ξανά», η Κυβέρνηση αυτούς
τους στόχους τους υπηρετεί και θα τους υπηρετήσει µε µεγαλύ-
τερη ένταση από εδώ και πέρα. Αυτό το οποίο αποκαλύφθηκε
εδώ µέσα σήµερα είναι µια βαθύτατη υποκρισία που έρχεται κό-
ντρα στο λαϊκό αίτηµα το οποίο λέει «µην επιχειρείτε να κοµµατι-
κοποιήσετε τα µεγάλα συλλαλητήρια του λαού». 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει τώρα

ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας, ο κ.
Αθανάσιος Πλεύρης. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µια ερώτηση µπορώ
να κάνω;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Πάλι, κύριε Γιαν-
νούλη; Όχι. Κάναµε έναν κύκλο, κάνατε τις τοποθετήσεις σας, τις
απορίες σας, τις ενστάσεις σας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Την τελική απόφαση, κύριε Υπουργέ,
ποιος θα την παίρνει;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Γιαννούλη,
µην ξεχνάτε ότι έχετε και την οµιλία σας.

Ελάτε, κύριε Πλεύρη.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, πρώτα από όλα να απευθυνθώ

ειδικά στους συναδέλφους της Αντιπολίτευσης, σήµερα έχουµε
µια κορυφαία διαδικασία που δεν είναι διαδικασία νοµοθετικού
έργου ή κοινοβουλευτικού ελέγχου. Στην πραγµατικότητα καλού-
µαστε εδώ να λειτουργήσουµε ως ένα ανακριτικό εισαγγελικό όρ-
γανο το οποίο αρχικά θα κρίνει αν έρχεται µία πρόταση προ-
κειµένου να γίνει προκαταρκτική εξέταση. Εν συνεχεία θα γίνει
προκαταρκτική εξέταση, στην οποία θα έρθουµε ξανά εδώ για να
δούµε αν συντρέχουν περαιτέρω ενδείξεις, που απαιτούνται
βάσει του Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας, προκειµένου να ασκηθεί
δίωξη. Συνεπώς, είναι µία διαδικασία εκτός της συνήθους διαδι-
κασίας. Και αν σεβόµαστε όλοι τη διαδικασία, να ξέρουµε ότι σή-
µερα δεν έχουµε να συζητήσουµε για κάτι άλλο γενικώς και
αορίστως. Έχουµε να συζητήσουµε καθαρά µε τον ρόλο µας,
έναν σύµφυτο ρόλο τις λίγες φορές που καλείται να παίξει η
Βουλή, όπου πλέον λειτουργούµε ως οιονεί ανακριτές, ως οιονεί
εισαγγελείς, οι οποίοι τώρα αποφασίζουµε αν συντρέχουν όροι
και προϋποθέσεις για να έχουµε µία προκαταρκτική εξέταση. Και
προφανώς όταν το συγκεκριµένο αδίκηµα αφορά έναν Υφυ-
πουργό, που συνδέεται όµως µε µια ευρύτερη τραγωδία η οποία
έχει συµβεί, αυτοµάτως αντιλαµβάνοµαι ότι υπάρχει µια πολύ µε-
γαλύτερη βαρύτητα. Διότι εδώ συζητάµε σε ένα πλαίσιο όπου
υπάρχουν συγγενείς που µας ακούν, υπάρχει κοινή γνώµη που
µας ακούει, γίνεται η συζήτηση µετά από µαζικά συλλαλητήρια
που δείχνουν ότι υπάρχει µια καχυποψία από τους πολίτες. Και
άρα όλο αυτό στο σύνολό µας, µάς κάνει να λειτουργούµε πιο
υπεύθυνα κατά τη δική µου εκτίµηση, στον τρόπο τον οποίο θα
πολιτευόµαστε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, απευθύνοµαι σε εσάς και λόγω
του ότι πολλοί από εσάς γνωρίσατε αυτούς τους συγγενείς στην
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πορεία και ήρθατε σε επαφή µαζί τους. Εγώ βρισκόµουν το ξη-
µέρωµα στα νοσοκοµεία, όπου ανακοίνωνα σε αυτούς τους αν-
θρώπους ότι έχουν χάσει τα παιδιά τους. Και πιστέψτε µε αυτή η
βιωµατική σχέση σε κάνει να έχεις και µια ενσυναίσθηση και µια
προσοχή στο λόγο σου, τη στιγµή που αυτοί οι άνθρωποι εκείνη
τη στιγµή µάθαιναν ότι έχουν χάσει τα παιδιά τους και περιµένουν
την ταυτοποίηση την οποία θα γίνει. 

Συνεπώς, για να φύγουµε από το συναισθηµατικό κοµµάτι και
να πάµε αµιγώς στην εργασία την οποία έχουµε να κάνουµε σή-
µερα, το πρώτο που πρέπει να δούµε είναι τι µας έχει ζητήσει η
πρόταση του ΠΑΣΟΚ, που στηρίζεται σε µια έρευνα που έχει γίνει
και µε µια διάταξη του εισαγγελέα, ώστε να τοποθετηθούµε σε
ένα προς ένα τα σηµεία. Αυτό το οποίο έχει έρθει, για να το
πούµε πάρα πολύ απλά, είναι ότι µετά από µηνυτήρια αναφορά
που έχει γίνει και συµπληρωµατικές µηνυτήριες αναφορές σε
σειρά φυσικών και πολιτικών προσώπων, υπήρξε µία διάταξη η
οποία έκανε µία αξιολόγηση ως προς τα φυσικά πρόσωπα. Για
µέρος αυτών των φυσικών προσώπων αρχειοθέτησε, κρίνοντας
ότι η λειτουργία τους ήταν άκρως σύννοµη και δεν συντρέχει
λόγος για άσκηση ποινικής δίωξης. Και γι’ αυτόν το λόγο βλέπετε
ότι και σε µια σειρά από πολιτικά πρόσωπα που ήταν προϊστάµε-
νοι των φυσικών προσώπων που αρχειοθετήθηκαν δεν έρχεται
πρόταση από το ΠΑΣΟΚ. Αναφέρεται σε τέσσερα φυσικά πρό-
σωπα, τα οποία είναι ο Περιφερειάρχης, ο Γενικός Γραµµατέας
Πολιτικής Προστασίας, ο υπεύθυνος στο σηµείο της Αστυνοµίας
και ο υπεύθυνος στο σηµείο της Πυροσβεστικής. Περιγράφει η
πρόταση ότι µε µια σειρά από τις ενέργειές τους θα πρέπει να
ασκηθεί ποινική δίωξη για το θέµα της παράβασης καθήκοντος.
Αντιστοίχως, διαβιβάζει την υπόθεση για τα πολιτικά πρόσωπα
και η πρόταση γίνεται για τον κ. Τριαντόπουλο, λόγω του ότι,
όπως αναφέρει η πρόταση, είχε µία συµµετοχή σε µια άτυπη συ-
νάντηση κατά την πρόταση που έλαβε χώρα στο πεδίο και αυτή
η διαβίβαση γίνεται χωρίς καµία αξιολογική κρίση. Συνεπώς, από
το υλικό το οποίο έχει έρθει και αυτό πρέπει να είναι σαφές, δεν
υπάρχει κάποια αξιολογική κρίση για το συγκεκριµένο πολιτικό
πρόσωπο και δεν υπάρχει καµία κατάθεση που να µνηµονεύει
οποιαδήποτε ευθύνη του συγκεκριµένου πολιτικού προσώπου.
Έρχεται, όµως, σε ένα ευρύτερο πλαίσιο ότι έχει ασκηθεί ποινική
δίωξη σε τέσσερα φυσικά πρόσωπα και όπως έκανε τη δουλειά
της η εισαγγελέας για να ασκήσει τη δίωξη προκαταρκτική και εν
συνεχεία δίωξη στα τέσσερα φυσικά πρόσωπα, µας ζητάει εµάς
από τη Βουλή να δούµε αν συντρέχουν αυτοί οι όροι και οι προ-
ϋποθέσεις.

Εδώ πέρα, λοιπόν, πριν πάµε και στη στάση την οποία ακολου-
θούµε, πρέπει να ξεκινήσουµε από τα βασικά. Ακούω πολλές
φορές τα κόµµατα να αναφέρονται σε επιπλέον αδικήµατα. Μας
έχετε κατηγορήσει ότι βάζουµε πρόβληµα στη διαδικασία της δι-
καιοσύνης. Τα αδικήµατα ποιος τα περιγράφει; Πώς µπορεί να
γίνεται κουβέντα αυτήν τη στιγµή εδώ από πολιτικά κόµµατα, ότι
έπρεπε να έρθει πρόταση για παραπάνω αδικήµατα, τη στιγµή
που η ίδια η εισαγγελική διάταξη έχει καταλήξει ότι διερευνητέα
είναι µόνο η παράβαση καθήκοντος; Δηλαδή δεν σας φαίνεται
τελείως άτοπο, τα µεν φυσικά πρόσωπα που εσείς λέτε ότι έχουν
την ίδια ποινική αντιµετώπιση να πρέπει να έχουν την ίδια τα πο-
λιτικά µε τα φυσικά πρόσωπα στη συγκεκριµένη περίπτωση;

Και αν δεχτούµε τους ισχυρισµούς που θέτει το ΠΑΣΟΚ στην
πρότασή του και υιοθετεί η Αντιπολίτευση ότι ευσταθούν, δεν
είναι οξύµωρο τη στιγµή που µια εισαγγελική έρευνα για φυσικά
πρόσωπα έχει καταλήξει για ένα και µοναδικό αδίκηµα, να λέτε
ότι εµείς ως Βουλευτές που –προσέξτε- δεν θέλουµε να έχουµε
τον ρόλο της δικαιοσύνης και κατά τα λεγόµενά σας ό,τι έρχεται
θα πρέπει να το επιστρέφουµε πίσω, να βάλουµε άλλο αδίκηµα
για το όποιο αδίκηµα δεν έχει καταλήξει η εισαγγελική έρευνα;

Και θα έχουµε το οξύµωρο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι -και
απευθύνοµαι και στους νοµικούς που είναι εδώ- να δικάζονται
φυσικοί αυτουργοί για ένα αδίκηµα και να δικάζεται ο Υπουργός
-γιατί κάπως έτσι παρουσιάζεται στην πρόταση του ΠΑΣΟΚ, ως
συνεργός παρουσιάζεται ο συγκεκριµένος Υπουργός, είτε σαν
ψυχική συνδροµή είτε ως ηθικός αυτουργός- για παραπάνω αδι-
κήµατα από ότι δικάζεται ο φυσικός αυτουργός. Άρα, είναι προ-
φανές ότι όποιος µιλάει για παραπάνω αδικήµατα είναι πλήρως

αντίθετος µε αυτό το οποίο είχε έρθει από τη δικαιοσύνη.
Δεύτερον, αν αναφέρεται σε παραπάνω πρόσωπα. Σε παρα-

πάνω πρόσωπα πάλι είναι µια τελείως ξένη διαδικασία. Αν πι-
στεύετε ότι έχει έρθει κάτι το οποίο έχει τύχει αξιολόγησης από
τη δικαιοσύνη, θα πρέπει να γίνει αυτοτελής πρόταση για οποι-
οδήποτε άλλο πρόσωπο αφορά. Και τι έχει πει ο Πρωθυπουργός;
Ο Πρωθυπουργός έχει πει ότι η κυβερνητική πλειοψηφία δεν θα
σταθεί εµπόδιο όταν έρχονται ώριµες υποθέσεις οι οποίες αξιο-
λογούνται και όχι βεβαίως να έχουµε απλά και µόνο διαβίβαση
µηνυτήριων αναφορών.

Πάµε, λοιπόν, να δούµε τώρα ποιο είναι το αδίκηµα αυτό που
θα κληθούµε να ψηφίσουµε στο τέλος της διαδικασίας για τη σύ-
σταση της προκαταρκτικής επιτροπής. Και οφείλω να σας πω ότι
περίµενα από το ΠΑΣΟΚ που κάνει την πρόταση να αναφερθεί
και στο σκέλος του νοµικού χαρακτηρισµού του αδικήµατος. Το
αδίκηµα στη συγκεκριµένη περίπτωση είναι µια παράβαση καθή-
κοντος. Η παράβαση καθήκοντος σηµαίνει ότι ο κ. Τριαντόπου-
λος παρέβη το υπαλληλικό του καθήκον, όχι απλά υπαλληλικό
καθήκον, αλλά το καθήκον του που ορίζεται από την υπηρεσία
και καθορίζεται από νόµο ή διοικητική πράξη. Το πρώτο πράγµα,
λοιπόν, που θα περίµενε κάποιος είναι να πάρει το ΦΕΚ αρµοδιο-
τήτων του κ. Τριαντόπουλου και να πει: «Κύριοι, παραβιάστηκαν
µε βάση το ΦΕΚ που είχε και τις αρµοδιότητες που είχε, ένα, δύο,
τρία». Είχε κάποια από τις αρµοδιότητες ως υπάλληλος Υφυ-
πουργός που σχετίζονται µε τυχόν παρανοµίες που έγιναν στο
πεδίο; Διότι η εισαγγελική διάταξη έχει κάνει έναν διαχωρισµό.
Λέει ουσιαστικά πως ό,τι έγινε τις πρώτες πρωινές ώρες στο
πεδίο, έχει γίνει σύννοµα. Γιατί έχει γίνει σύννοµα; Γιατί εκείνη τη
στιγµή είχαµε εν εξελίξει επιχείρηση διάσωσης. Και γι’ αυτό στην
πραγµατικότητα αρχειοθετεί όλα τα φυσικά πρόσωπα που ήταν
εκείνο το διάστηµα, αλλά θεωρεί ότι όταν ολοκληρώθηκε αυτή η
διαδικασία, στη συνέχεια έγιναν παρεµβάσεις που πλέον δεν κα-
λύπτονταν από την ανάγκη έρευνας και διάσωσης. Ασκεί στα τέσ-
σερα φυσικά πρόσωπα περιγράφοντας ακριβώς τι έκαναν. Λέει
ότι η Αστυνοµία έπρεπε να είχε οριοθετήσει τον χώρο, η Πυρο-
σβεστική δεν έπρεπε να αφήσει οχήµατα να φύγουν, ο Γενικός
Γραµµατέας Πολιτικής Προστασίας είναι εκ του οργανογράµµα-
τος ο υπεύθυνος εκείνη τη στιγµή, ο Περιφερειάρχης ότι λειτουρ-
γούσε de facto. Δίνει µια περιγραφή που σχετίζεται µε τις
αρµοδιότητες τις οποίες είχαν. Για τον κ. Τριαντόπουλο, επειδή
προφανώς η εισαγγελική διάταξη δεν είχε δικαίωµα να κάνει κά-
ποια σκέψη, έκανε τη πρόταση η οποία έρχεται σήµερα; Όχι, δεν
µας λέει ποια είναι τα καθήκοντα αυτά για να ξέρουµε ότι παρα-
βίασε ένα, δύο, τρία σηµεία. Αφήνει βέβαια ένα έρεισµα ότι και
κανένα καθήκον του να µην έχει παραβιάσει, εκ της θέσεώς του,
στην πραγµατικότητα λειτούργησε µε τη µορφή της συνέργειας
στις παράνοµες πράξεις που έκαναν και ελέγχονται οι υπάλλη-
λοι.

Το δεύτερο και το κρίσιµο στην παράβαση καθήκοντος που
πρέπει να συζητηθεί από τώρα είναι ο διπλός δόλος που απαιτεί
η παράβαση καθήκοντος. Δηλαδή δόλος ότι θέλω να παραβώ το
καθήκον µου. Άρα, εσείς λέτε ότι ο κ. Τριαντόπουλος ήθελε να
παραβεί ένα καθήκον το οποίο όµως δεν έχουµε προσδιορίσει
ποιο είναι. Και όχι µόνον αυτό, δεν φτάνει να θες να το παραβείς,
αλλά να έχουν γίνει λάθη στη διαχείριση του πεδίου από υπηρε-
σιακούς παράγοντες και να έχουν γίνει αυτά που αναφέρονται
στο πόρισµα. Κανείς εδώ στην πλειοψηφία δεν λέει ότι δεν έχουν
γίνει λάθη και ότι δεν πρέπει να διερευνηθούν. Όµως, τα αυτά να
συνιστούν παράλληλα ποινικό αδίκηµα της παράβασης καθήκο-
ντος. Θα πρέπει να γίνει από πρόθεση και όχι απλώς από πρό-
θεση αλλά και από κάτι επιπλέον, να θέλησα να παραβώ το
καθήκον µου αλλά να είχα και σκοπό να ωφελήσω, είτε τον εαυτό
µου είτε κάποιον τρίτο.

Εδώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση όφειλε να λέει
ποιος ήταν ο σκοπός. Σήµερα έχουµε ακούσει –και τα συζητού-
σαµε µε τον εισηγητή- πέντε ή έξι διαφορετικές θέσεις.

Η πρώτη θέση είναι αν τυχόν ήταν ένας τρίτος τον οποίο δεν
γνωρίζουµε. Η δεύτερη θέση είναι αν αυτός ο τρίτος είναι το
εκλογικό όφελος που πρέπει να έχουµε. Το ανέφερε από εδώ ο
Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ, αλλά δεν
το γράφει µέσα στην πρότασή του το ΠΑΣΟΚ. Η τρίτη θέση που
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ακούστηκε είναι µήπως ήταν κάτι του ΝΑΤΟ το οποίο ερχόταν.
Ποιος είναι αυτός τελικά, προκειµένου να έχουµε τον σκοπό, ο
οποίος ήταν να ωφεληθεί από όλο αυτό; Πρέπει να περιγραφεί,
πρέπει να απαντηθεί. «Αυτό ήταν το καθήκον του, παρέβη αυτό
το καθήκον, το παρέβη από δόλο αυτό το καθήκον και παράλ-
ληλα είχε και σκοπό να ωφελήσει ένα τρίτο πρόσωπο», το οποίο
δεν αναφέρεται.

Παράλληλα, έχει έρθει και το πόρισµα του φορέα για τα δυ-
στυχήµατα και για τα ατυχήµατα που έχουν κάνει µε τις αεροµε-
ταφορές και τα τρένα. Εκεί θα συµφωνήσω µε αυτό το οποίο
λέγεται. Προφανώς δεν είναι ανακριτική πράξη. Άρα, αυτό το πό-
ρισµα προφανώς αξιολογείται σε όλες τις διαδικασίες και δεν δε-
σµεύει κανένα όργανο, όπως και η κάθε πραγµατογνωµοσύνη…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Δεν οφείλουµε να πάρουµε πίσω το
αίτηµα.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: …ακριβώς και η κάθε πραγµατογνω-
µοσύνη που µπορεί να γίνει είναι µια δυναµική διαδικασία, αλλά
αυτό αφορά σε όλες τις σκέψεις του πορίσµατος, δεν αφορά
αυτές που µας αρέσουν τις αποδεχόµαστε και δεν µπορούν να
αµφισβητηθούν κι αυτές που δεν µας αρέσουν να λέµε πως δεν
είναι ανακριτική πράξη. 

Το γεγονός, λοιπόν, ότι έρχεται το συγκεκριµένο πόρισµα και
περιγράφει µε µια προσοχή και θέµατα που έχουν να κάνουν µε
τα δυστυχήµατα αλλά και στο επίµαχο και λέει: «Υπουργοί και γε-
νικοί γραµµατείς που βρέθηκαν στο πεδίο βρέθηκαν µε τον τρόπο
του παρατηρητή». Υπό ποια έννοια; Δεν ήµασταν παρατηρητές
µε την έννοια ότι καθόµασταν, αλλά σε µια τέτοια τραγωδία γίνε-
ται η επιχειρησιακή διαδικασία στην οποία βρίσκεσαι και παρα-
κολουθείς. Δεν µπορούσε κάποιος Υπουργός στο πεδίο να πει
στην Πυροσβεστική αυτό και στην Αστυνοµία αυτό.

Και τι λέει το πόρισµα; Λέει ότι ήταν εκείνες τις στιγµές. Προ-
φανώς, µετά ο καθένας µε τις αρµοδιότητές του. Κι εγώ βρέθηκα
στα νοσοκοµεία, γιατί είχα την ευθύνη των νοσοκοµείων. Το πό-
ρισµα περιγράφει στη σελίδα 110 ακριβώς τι έγινε στα νοσοκο-
µεία -βλέπω και την κ. Λιακούλη η οποία ήταν από τους ανθρώ-
πους που ήρθαν στα νοσοκοµεία-, τη συνδροµή που υπήρχε
στους τραυµατίες και ουσιαστικά αναφέρεται και πολύ θετικά στη
λειτουργία των νοσοκοµείων.

Όµως, προσέξτε, αυτό, κύριε Μάντζο, δεν είναι δεσµευτικό
αλλά είναι ένα στοιχείο το οποίο αξιολογείται, ότι από την έρευνα
την οποία έκανε ο συγκεκριµένος φορέας βλέπει ότι δεν υπήρξε
κάποιος κεντρικός συντονισµός ως προς τις αποφάσεις. Αυτό ου-
σιαστικά λέει και ότι η κάθε υπηρεσία λειτουργούσε στη δική της
διαστρωµάτωση, δηλαδή η Αστυνοµία µε το αντίστοιχο Υπουρ-
γείο, η Πυροσβεστική µε το αντίστοιχο Υπουργείο, το Υπουργείο
Υγείας µε το αντίστοιχο Υπουργείο και ότι δεν υπήρξε ένας κε-
ντρικός συντονισµός µε τη µορφή αποφάσεων, όπως, δυστυχώς,
και τα συντονιστικά που έγιναν ήταν συντονιστικά για το πώς θα
λειτουργεί σε ένα πλαίσιο χωρίς να δεσµεύει.

Αυτό, λοιπόν, οπωσδήποτε είναι ένα σηµαντικό στοιχείο που
αξιολογείται ως προς την τυχόν ποινική ευθύνη του Υφυπουργού.
Και σας το λέω εξαρχής, είναι διερευνητέο κι αυτό, αλλά δεν µπο-
ρούµε να πούµε ότι δεν υπάρχει. Συνεπώς, ερχόµαστε εδώ να
αποφασίσουµε σ’ ένα πλαίσιο στο οποίο έχει να κάνει µε µια πρό-
ταση η όποια δεν στηρίζεται σε συγκεκριµένα επιβαρυντικά στοι-
χεία, παρά µόνο για να είµαι ειλικρινής αναφέρεται σε δύο, στα
δελτία Τύπου τα οποία υπήρξαν εκείνη την περίοδο που δόθηκαν
οι απαντήσεις και µια κατάθεση ενός αστυνοµικού που, πράγµατι,
αναφέρει ότι πήγε στο πεδίο και από τη στιγµή που υπάρχει ανα-
κριτική διαδικασία θα πρέπει να υπάρχει άδεια από την ανάκριση,
λέγοντας ο ίδιος ότι αποχώρησε και επειδή αποχώρησε δεν γνω-
ρίζει να πει ποιος πήρε τις αποφάσεις.

Εδώ έχει ένα πολύ µεγάλο ενδιαφέρον, επειδή ακούω και την
ερώτηση που κάνει ο ΣΥΡΙΖΑ και λέγεται στη διάταξη, δεν αρκεί
οι ανακριτικές πράξεις να λένε: «δεν δώσαµε άδεια». Από τη στι-
γµή που το συγκεκριµένο πεδίο εκείνη τη στιγµή είναι πεδίο που
κρίνεται ως πεδίο εγκλήµατος και έρευνας, θα έπρεπε να γίνουν
και από την ίδια την ανακριτική διαδικασία όλες οι απαιτούµενες
πράξεις για να οριοθετηθεί ο χώρος. 

Αυτό, λοιπόν, όλο το λέµε, γιατί ό,τι και να έγινε στο πεδίο, θα
πρέπει να δούµε πώς αυτό θα το συνδυάσουµε µε τον Υφυ-

πουργό. Ποιο είναι το καθήκον, δεν αναφέρεται. Αν είχε δόλο,
δεν αναφέρεται. Ποιος ήταν σκοπός να ωφεληθεί, δεν αναφέρε-
ται. Αν υπήρξε κεντρική απόφαση, πάλι προκύπτει ότι δεν υπάρ-
χει. 

Και σωστά έρχεστε εσείς εδώ πέρα και λέτε: Μα, αφού τα λέτε
όλα αυτά εσείς της Πλειοψηφίας, στο τέλος γιατί ψηφίζετε την
πρόταση για τη σύσταση προκαταρκτικής; Πάλι µιλώντας στο αυ-
στηρά νοµικό πλαίσιο εδώ έρχεται κάτι που άκουσα και τον κ.
Τζανακόπουλο να αναφέρεται και πολλούς άλλους, τι θα κάνετε
µέσα στην προκαταρκτική; 

Προφανώς, να συµφωνήσουµε ότι ακριβώς επειδή είµαστε ένα
οιονεί ποινικό όργανο αυτήν τη στιγµή, έχει δυναµική η κάθε δια-
δικασία που ακολουθείς. Άρα, αυτήν τη στιγµή µε ένα τυπικό
πλαίσιο χρειάζονται στην πραγµατικότητα απλές υπόνοιες στο
στάδιο που είµαστε για να γίνει µια προκαταρκτική εξέταση, µετά
θα χρειάζονται αποχρώσες ενδείξεις, µετά θα χρειάζονται απο-
δείξεις και αναφέροµαι σε όλη τη διαδικασία. 

Σας θέτω και εγώ αυτό το ερώτηµα: Εσείς προσέρχεστε έτοι-
µοι σε µια διαδικασία ότι ήδη έχετε αποφασίσει και θα γράψετε
το πόρισµα ή έρχεστε και λέτε ότι στην παρούσα φάση µε τις αµ-
φιβολίες που εµείς λέµε ότι υπάρχουν και θεωρούµε ότι τα στοι-
χεία τα οποία έχουν έρθει είναι αδύναµα στοιχεία, συναινούµε
στο να γίνει µια προκαταρκτική;

Προφανώς, σε αυτήν την προκαταρκτική µετά, έχοντας µια δυ-
ναµική διαδικασία, µε εξέταση µαρτύρων, µε εξέταση αποδεικτι-
κού υλικού, φαντάζοµαι ότι όλοι προσερχόµαστε όχι για να
προσαρµόσουµε το αποδεικτικό υλικό στη θέση την οποία εκ-
φράζουµε, αλλά να προσαρµόσουµε τη θέση µας στο αποδει-
κτικό υλικό που θα έχει.

Άρα, η προκαταρκτική -και ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε- που
θα συσταθεί σήµερα είναι πάρα πολύ κρίσιµη σε όλες τις πλευ-
ρές και θα κριθεί και η κυβερνητική πλειοψηφία στον τρόπο που
έχοντας την πλειοψηφία θα παίρνει τις αποφάσεις, αλλά θα κριθεί
και η Αντιπολίτευση σε τυχόν µαξιµαλιστικά αιτήµατα τα οποία
θα θέλει να παρουσιάσει, στο γεγονός ότι ενδεχοµένως θα θέλει
να κάνει µια διαδικασία η οποία δεν θα έχει τα χαρακτηριστικά
της ποινικής διαδικασίας αλλά τα χαρακτηριστικά της τηλεοπτι-
κής διαδικασίας. Διότι, αυτό που µας ζητήθηκε προχθές από τα
συλλαλητήρια είναι ότι θέλουν δικαιοσύνη οι άνθρωποι αυτοί και
πρωτίστως οι συγγενείς των θυµάτων που είναι αξιοπρεπείς άν-
θρωποι και ζητούν δικαίωση. Η δικαίωση σηµαίνει να αποδοθεί
δικαιοσύνη σ’ αυτούς, προφανώς, οι οποίοι ευθύνονται και όχι εν
είδει λαϊκού δικαστηρίου να πούµε ότι όποιος βρίσκεται εδώ πέρα
τον κλείνουµε στη φυλακή.

Με όλες αυτές, λοιπόν, τις σκέψεις, εµείς σας λέµε ότι η πρό-
ταση, η οποία φέρατε δεν είναι πρόταση που στην πραγµατικό-
τητα έχει επακριβώς τα χαρακτηριστικά. Η κυβερνητική πλειο-
ψηφία, όµως, από τη στιγµή που έχει έρθει κάτι ώριµο από µια
εισαγγελική πλευρά, µε τις θέσεις που έρχονται και λέµε ότι τα
συγκεκριµένα στοιχεία δεν είναι επαρκή στοιχεία, ούτε στο κοµ-
µάτι της αντικειµενικής υπόστασης ούτε της υποκειµενικής, συ-
ναινούµε στο να γίνει προκαταρκτική επιτροπή και περιµένουµε
όλοι µας σ’ αυτήν την προκαταρκτική επιτροπή να λειτουργή-
σουµε µε τους όρους που µας ζητάει η κοινωνία και τις συντα-
γµατικές µας υποχρεώσεις και όχι µε µικροκοµµατικά οφέλη. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Λοιπόν, συνεχίζουµε

µε τον κατάλογο των οµιλητών.
Καλώ στο Βήµα την κ. Κεφαλά από την Πλεύση Ελευθερίας.

Θα ακολουθήσει ο κ. Χαλκιάς Αθανάσιος και ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ.

Ορίστε, κυρία συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΑ (ΤΖΩΡΤΖΙΑ) ΚΕΦΑΛΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, ακούσαµε το ίδιο αφήγηµα ουσιαστικά από

την Κυβέρνηση ίσως µε κάποιες διαφορετικές επικοινωνιακές
σάλτσες, θα τις έλεγα εγώ. Ακούσαµε τις φράσεις ας πούµε: βγά-
ζαµε ζωντανούς από το πεδίο, ασχολούµασταν µε τους ανθρώ-
πους, δεν προλαβαίναµε, είχαµε τόσα πράγµατα να ασχολη-
θούµε. Αυτό είναι ένα άλλο µεγάλο θέµα για τη διάσωση και το
αν υπήρξε διάσωση και τον τρόπο που υπήρξε διάσωση θα το
συζητήσουµε κάποια άλλη στιγµή ίσως. Εδώ όχι τον κόσµο δεν
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µπορέσαµε να προστατέψουµε, δεν µπορέσαµε να προστατεύ-
σουµε ούτε τους πυροσβέστες που ήρθαν να επιχειρήσουν. Εί-
παµε, όµως, ότι αυτό είναι ένα άλλο θέµα. 

Μέσα, λοιπόν, σ’ όλα αυτά που λέγονται υπάρχουν και κάποιες
φωνές που είναι πιο ψύχραιµες από την κυβερνώσα παράταξη,
όπως είναι η κ. Καραµπατσώλη, που είπε ότι το ΠΑΣΟΚ, ο ΣΥΡΙΖΑ
και η Πλεύση Ελευθερίας µόχλευσαν, λέει, την εύλογη αγανά-
κτηση. Εφόσον είναι εύλογη η αγανάκτηση πάει να πει ότι είναι
και δικαιολογηµένη και η αγανάκτηση του κόσµου και η αγανά-
κτηση της Αντιπολίτευσης και όλων όσων στηρίζουν αυτά που
στηρίζουν. 

Το σίγουρο είναι, εφόσον µιλάµε για µηνύµατα και εάν τα λά-
βαµε, ότι ο πολίτης πλέον έχει ένα πολιτικό σύστηµα που δεν ανα-
γνωρίζει τα προβλήµατά του. Μιλάµε για ένα τέλος εποχής και
ένα σύστηµα που αδυνατεί να βοηθήσει. Έχουµε ηγέτες που
είναι επιχειρηµατίες σε παγκόσµιο επίπεδο και σε τοπικό, πόλεµοι
που µιλάνε για µπίζνα, παιδεία, πανεπιστήµια µπίζνες, υγεία, θρη-
σκεία, ενέργεια όλα είναι µπίζνες. Οι άνθρωποι υποτάσσονται
στην παραγωγική διαδικασία και η γενεσιουργός σκέψη είναι ανε-
πιθύµητη, οι φυσικές διαδικασίες, η ίδια η φύση, όλα είναι προς
εκµετάλλευση. Το ξέρουµε αυτό. Την κλείνουµε αυτήν την πα-
ρένθεση. Γιατί όταν έρχεται κάτι τόσο µεγάλο που ξεγυµνώνει
και αναδεικνύει την αλήθεια, οι πολίτες αντιλαµβάνονται πολύ
καλά ποιο είναι το πρόβληµα, αλλά η πολιτεία αδυνατεί να το ανα-
γνωρίσει γιατί θέλει να συνεχίσει τον ύπνο του δικαίου. Ουσια-
στικά, θέλει να διαιωνίσει την αδράνεια, γιατί την αντιλαµβάνεται
ως ασφάλεια και ως διατήρηση της σταθερότητας. Τα ακούσαµε
και αυτά. Τότε, όµως, έχουµε σοβαρό πρόβληµα. 

Η ώριµη και ήρεµη διαµαρτυρία που έφερε ένα εκατοµµύριο
στους δρόµους της Αθήνας, τριακόσιες και πάνω χιλιάδες στους
δρόµους της Θεσσαλονίκης και άλλες πολλές δεκάδες χιλιάδες
στην Πάτρα, στα Ιωάννινα, στις Σέρρες, που παρουσιάσατε ως
στηρικτικό πλυντήριο του Καραµανλή και τόσοι άλλοι άνθρωποι
που βγήκαν να συµπαρασταθούν στους συγγενείς των θυµάτων
και να ζητήσουν δικαιοσύνη σε όλο τον κόσµο, σας κινητοποίησε
τόσο που είπατε, εντάξει, το πιάσαµε το µήνυµα. 

Ποιο µήνυµα πιάσατε, ακριβώς; Γιατί εξακολουθείτε να µας
λέτε για την Αντιπολίτευση που αποζητά την αποσταθεροποίηση,
γιατί θεωρείτε πως το σώσιµο της παράταξής σας είναι η εγ-
γύηση της σταθερότητας. Είναι συνώνυµα αυτά τα δύο, η στα-
θερότητα και η παράταξη; Και αν ναι, για ποιον; Γιατί προσβάλ-
λετε τη νοηµοσύνη των ανθρώπων που η Αστυνοµία κυνηγούσε
µε τόση µανία στη διαδήλωση για να προστατέψει δήθεν τους
διαδηλωτές;

Όταν η εµπιστοσύνη χάνεται εντελώς, λοιπόν, από τη δηµο-
κρατία µε υπονόµευση των θεσµών, τότε κινδυνεύει το πολί-
τευµα. Αν δεν υπάρξει ένα κράτος που θα έχει το σθένος,
τουλάχιστον, να υπερασπιστεί τον πολίτη, που ζει έτσι και αλλιώς
σε ένα ασταθές διεθνές περιβάλλον και τουλάχιστον να του εγ-
γυηθεί µια υποτυπώδη εσωτερική κανονικότητα, τότε έχει απο-
τύχει παταγωδώς. Γενική παράβαση καθήκοντος, δηλαδή, πώς
να το περιορίσουµε στον κ. Τριαντόπουλο µόνο; 

Έχουµε ένα κράτος βαθιά παραταξιακό και κοµµατικό, που πα-
ράγει πολιτική µόνο για την εσωτερική του επιβίωση και συντή-
ρηση, προσποιούµενο πως δεν βλέπει τις διογκούµενες ανάγκες.
Και έτσι ακούµε για πολιτικούς που ήταν απλοί παρατηρητές στο
µπάζωµα, ακούµε για σαράντα τρία άτοµα υπόλογα στη δικαιο-
σύνη, αλλά κανένας πολιτικός ανάµεσά τους, για άγνοια ή άρ-
νηση του εκπροσώπου της Κυβέρνησης να κατονοµάσει αυτόν
που έδωσε την εντολή για το µπάζωµα ή την αποκατάσταση,
όπως την λέτε, στο πεδίο του εγκλήµατος. Ενώ όλοι ξέρουµε
απλά ότι ακόµα και στη διαφάνεια υπάρχουν υπογραφές, υπάρ-
χουν ποσά, υπάρχουν αρµόδιοι Υπουργοί, δεν ξέρουµε πώς ακρι-
βώς τα παραβλέπετε όλα αυτά. Όλοι ακούσαµε τον Πρωθυ-
πουργό να µας λέει πως αυτό το µπάζωµα έγινε για καλό σκοπό.

Και τι ειρωνεία, έγινε σε κάποια σηµεία εκταφή ενός µέτρου
και σε άλλα σηµεία τριών µέτρων. Για ποιον λόγο; Για να µην
κοπεί δήθεν η Ελλάδα στη µέση, όταν ξέρουµε πολύ καλά πως
σύµφωνα µε το νόµο περί διερεύνησης ατυχηµάτων και όλους
τους κανόνες βέβαια της ανακριτικής, της ιατροδικαστικής και
της εγκληµατολογίας φυλάσσεται ο χώρος αναλλοίωτος και

ανέγγιχτος πάση θυσία. Ακόµη και αν χρειάζεται να γίνει απε-
γκλωβισµός ανθρώπου, θα πρέπει να φωτογραφηθούν όλα πριν
µετακινηθούν και στη συνέχεια αφού γίνει ο απεγκλωβισµός αυτά
τα αντικείµενα να επιστρέψουν στη θέση τους. Πότε έγιναν όλα
αυτά;

Γνωρίζετε πως εκατοµµύρια συµπολιτών σας τα ξέρουν όλα
αυτά και εξακολουθείτε να µη δίνετε απαντήσεις. Γι’ αυτό και οι
υπηρεσίες σας δεν είναι επιθυµητές πλέον. Τι εννοείτε, λοιπόν -
ξαναρωτάµε- όταν λέτε ότι λάβατε το µήνυµα; Εάν το είχατε
λάβει, θα είχατε άλλου είδους επικοινωνιακή πολιτική, δεν θα
σπάγατε στο ξύλο τον κόσµο που υποτίθεται ότι θα προστα-
τεύατε. Δεν θα είχατε άσβεστο µίσος για τους νέους αυτής της
χώρας. Θα γνωρίζατε τι σηµαίνει κατάχρηση εξουσίας και θα
αναγνωρίζατε ότι αυτό είναι κακούργηµα. Παρ’ όλα αυτά επιλέ-
ξατε την αµφισβήτηση στην πράξη των βασικών συνταγµατικών
αρχών όπως είναι η διάκριση εξουσιών και η ανεξαρτησία της δι-
καιοσύνης. Και καταφέρατε να ενώσετε όλη τη χώρα εναντίον
σας. Μόνοι σας το καταφέρετε αυτό. Καµία βοήθεια δεν χρει-
αστήκατε µε απερίγραπτα επικοινωνιακά φάουλ και άρνηση της
πραγµατικότητας ακόµα και τώρα.

Αφού σκύβετε το κεφάλι, λοιπόν, αφού νοιάζεστε, γιατί δεν
απαντάτε στο απλό ερώτηµα του υποµνήµατος των συγγενών
στην Εισαγγελία του Αρείου Πάγου; Ρωτάνε οι άνθρωποι: Γιατί ο
σιδηρόδροµος παραµένει σε λειτουργία ενώ τελείται το αδίκηµα
της διατάραξης των συγκοινωνιών; Ποιος ανέλαβε την ευθύνη να
αντιµετωπίσει τις χρόνιες παθογένειες; Πότε θα αντιµετωπιστούν,
το 2027; Γιατί δεν ρίχνετε άπλετο φως στην υπόθεση µε άνοιγµα
των τηλεφωνικών συνοµιλιών; Γιατί εξαιρέθηκαν χιλιάδες αντικεί-
µενα και µαρτυρίες από τη δικογραφία; Γιατί έγινε αλλοίωση
στοιχείων; Γιατί δεν καλείται ο κ. Μητσοτάκης ως αρχικός εντο-
λέας; «Στο επιτελικό κράτος έχουµε έναν Πρωθυπουργό µο-
νάρχη, που παίρνει όλες τις αποφάσεις». Αυτές είναι δικές σας
δηλώσεις. Τώρα τι έγινε; Τι άλλαξε; Φυσικά αυτό που άλλαξε είναι
ότι υποχρεώνεστε από τους πολίτες να αναλάβετε ευθύνες. 

Μήπως τελικά, λοιπόν, έχουµε αντί για µια απλή παράβαση κα-
θήκοντος, κατάχρηση και σφετερισµό εξουσίας; Αυτό το µήνυµα
που σας το έδωσε ξεκάθαρα ο λαός, δεν νοµίζω να το λάβατε.
Ο, τι και να κάνετε, λοιπόν, η ιστορία ήδη γράφεται. Την γράφει
ο ίδιος ο λαός και ξεκινάει µε ένα ιστορικό αίτηµα που θα γίνει
πράξη, αυτό της δικαιοσύνης. 

Ευχαριστούµε πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθερίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο κ.

Χαλκιάς από τους Σπαρτιάτες. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΛΚΙΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, Αρχικά αισθάνοµαι την ανάγκη

να αναφερθώ στην πάνδηµη συµµετοχή των Ελλήνων πολιτών
στα συλλαλητήρια της περασµένης Παρασκευής. Εκατοµµύρια
ακοµµάτιστοι πολίτες επέλεξαν να βρεθούν στους δρόµους της
Ελλάδας και δεκάδων πόλεων του εξωτερικού και µε τον τρόπο
αυτό να διατρανώσουν δηµοκρατικά το αίτηµα όλων µας. Και
ποιο είναι αυτό; Απλά και µόνον η σωστή λειτουργία της δικαστι-
κής εξουσίας, η διασφάλιση του κράτους δικαίου και η απόδοση
ευθυνών σε όσους, είτε διά των πράξεων είτε διά των παραλεί-
ψεων, ευθύνονται για το τραγικό δυστύχηµα-έγκληµα, όπως άλ-
λωστε έχει χαρακτηριστεί όταν διεξήχθη η εξεταστική τον
περασµένο χρόνο. 

Κυρίες και κύριοι, πενήντα επτά συνάνθρωποί µας σκοτώθηκαν
µε τον πλέον βάναυσο τρόπο επειδή είχαν την ατυχία να µπουν
σε αυτό το καταραµένο τρένο. Μπορείτε να αναλογιστείτε τον
πόνο των οικείων τους; Ρητορικό το ερώτηµα, γιατί είµαι βέβαιος
ότι όλοι διαθέτουµε την απαραίτητη ενσυναίσθηση ώστε να νιώ-
σουµε τι σηµαίνει να χάνεις το παιδί σου βίαια και άδικα. 

Και τι ζητάνε αυτοί οι χαροκαµένοι άνθρωποι; Δικαιοσύνη και
φως. Φως στο δικογραφικό υλικό, ώστε να αποδοθούν οι ευθύνες
σε όσους εµπλέκονται όποιοι κι αν είναι αυτοί και όσο ψηλά κι αν
βρίσκονται.

Επί του προκειµένου τώρα καλούµαστε να ψηφίσουµε σήµερα
για τη σύσταση της προανακριτικής επιτροπής για αντικείµενο τη
διερεύνηση των ποινικών ευθυνών του κ. Τριαντόπουλου και µά-
λιστα για το διάστηµα από 3-3-2023 έως 6-3-2023. Ο εν λόγω κύ-
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ριος ήταν τότε Υφυπουργός παρά τω Πρωθυπουργώ και ελέγχε-
ται για την τέλεση του αδικήµατος του άρθρου 259 του Ποινικού
Κώδικα για παράβαση καθήκοντος. 

Εµείς ως Σπαρτιάτες είµαστε ξεκάθαροι. Ζητούµε να καταρ-
γηθεί ο απαράδεκτος νόµος περί ευθύνης Υπουργών που, δυστυ-
χώς, έχει αποδειχθεί ότι αποτελεί το καταφύγιο του πολιτικού
συστήµατος, αφού παρέχει µια ιδιότυπη ασυλία σε ανώτατα στε-
λέχη της εκάστοτε εκτελεστικής εξουσίας. Εάν και εφόσον ο
Τριαντόπουλος ευθύνεται για το µπάζωµα στο πεδίο του εγκλή-
µατος -γεγονός στο οποίο φαίνεται να επιβεβαιώνει και το πόρι-
σµα της επιτροπής η οποία συγκροτήθηκε λίγες µέρες πριν το
τραγικό δυστύχηµα- τότε ο κ. Τριαντόπουλος αφ’ ενός πρέπει να
κληθεί και να εξετασθεί από τα µέλη της προανακριτικής, η οποία
θα συσταθεί σήµερα και αφ’ ετέρου να παραπεµφθεί και να δι-
καστεί από την αρµόδια δικαστική αρχή εάν κριθεί ύποπτος τέ-
λεσης του εγκλήµατος του άρθρου 259 του Ποινικού Κώδικα.

Είναι όµως κοινώς παραδεκτό ότι ο πρώην Υφυπουργός απο-
τελεί την κορυφή του παγόβουνου, διότι για το δυστύχηµα αυτό
ευθύνονται διαχρονικά οι κυβερνήσεις των τελευταίων δέκα ετών.
Από πού να ξεκινήσουµε; Από το ξεπούληµα των ελληνικών σιδη-
ροδρόµων στους Ιταλούς επί κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ; Από
τη µη υλοποίηση της σύµβασης 7 17 που υπεγράφη το 2014 και
εξαιτίας των παρατάσεων που πήρε η ολοκλήρωσή της δεν
έχουµε ακόµα ασφαλές σιδηροδροµικό δίκτυο; Ακόµα και σή-
µερα δύο χρόνια µετά τα Τέµπη δεν υπάρχει τηλεδιοίκηση, δεν
υπάρχουν εθνικοί κανόνες ασφαλείας όπως επιβάλλει η σχετική
Οδηγία της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Πραγµατικά δεν ξέρω τι άλλο
να πω.

Στο σηµείο αυτό κρίνω ότι είναι δέον να αναφερθώ ταχέως σε
ένα άλλο ζήτηµα που άπτεται της ασφάλειας των συγκοινωνιών.
Αφορά τις καταγγελίες των ελεγκτών εναέριας κυκλοφορίας οι
οποίοι κρούουν τον κώδωνα του κινδύνου σχετικά µε τα απαρ-
χαιωµένα συστήµατα και τον ανεπαρκή εξοπλισµό ελέγχου της
κυκλοφορίας. 

Κύριοι της Κυβέρνησης, καταλαβαίνετε τι θα συµβεί εάν κάτι
πάει στραβά στον τοµέα της εναέριας κυκλοφορίας; Δεν θέλω
καν να το φανταστώ. Λάβετε τα µέτρα σας πριν να είναι αργά.
Εµείς είµαστε εδώ και ζητάµε ένα και µόνο πράγµα. Να λειτουρ-
γήσουν επιτέλους οι θεσµοί, να διερευνηθεί κάθε πτυχή της υπό-
θεσης των Τεµπών και να λάµψει επιτέλους η αλήθεια, να µάθουν
οι γονείς και οι συγγενείς των πενήντα επτά θυµάτων ποιοι ευθύ-
νονται για να φτάσουµε σε αυτό το δυστύχηµα. Το απαιτεί η ελ-
ληνική κοινωνία. 

Αυτός άλλωστε είναι και ο ερµηνευτικός πυρήνας του όρου
του κράτους δικαίου και επακολούθως της δηµοκρατίας, να απο-
δίδεται δικαιοσύνη χωρίς διακρίσεις και σύµφωνα µε τις συντα-
γµατικές αρχές. Είναι το άρθρο 4 παράγραφος 1 του Συντάγ-
µατος, όπου λέει: Οι Έλληνες είναι ίσοι ενώπιον του νόµου». Κλεί-
νοντας, τα Τέµπη κατέδειξαν µε τον πλέον τραγικό και απάν-
θρωπο τρόπο ότι το ελληνικό κράτος πάσχει. Πάσχει από την
εξουσιοµανία, από τη διαπλοκή, από τη διαφθορά και από τις
χρόνιες παθογένειες τις οποίες δεν θεράπευσαν ούτε η Νέα Δη-
µοκρατία ούτε το ΠΑΣΟΚ ούτε ο ΣΥΡΙΖΑ, διότι αυτοί κυβέρνησαν
την πατρίδα µας από το 1974 και µετά. Και για να γίνει πλήρως
κατανοητό όλοι όσοι κυβέρνησαν από τη Μεταπολίτευση φέρουν
την ευθύνη στο ακέραιο. 

Ο λαός ζητάει τη µεγάλη επανεκκίνηση. Ας είναι οι ψυχές των
αδικοχαµένων θυµάτων των Τεµπών η κινητήριος δύναµη για
αυτήν την επανεκκίνηση. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Σπαρτιατών)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει τώρα
ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Γιαννούλης και
θα ακολουθήσει η Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας κ. Κων-
σταντοπούλου.

Κύριε Γιαννούλη, έχετε τον λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΙΑΝΝΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η αλήθεια είναι ότι από το πρωί

µέχρι αυτή την ώρα υπήρξε µια σηµαντική πολιτική αλλαγή. Το
πρωί, µε άκοµψο τρόπο, ο κεντρικός οµιλητής της Πλειοψηφίας
έσπευσε να αθωώσει τον κ. Τριαντόπουλο από κάθε κατηγορία

παράβασης καθήκοντος και πριν από λίγη ώρα ο κ. Πλεύρης
έθεσε λίγο διαφορετικά τους κανόνες της λειτουργίας της προ-
ανακριτικής επιτροπής, αλλά δεν µπορούµε να την αποσυνδέ-
σουµε και από το αποτύπωµα που έχει αφήσει η εξεταστική
επιτροπή.

Κύριε Βορίδη, κατανοώ την κούρασή σας τόσες ώρες να πρέ-
πει να απολογείστε για τον βασικό υπεύθυνο αυτής της κατάστα-
σης, για το πώς ένα σιδηροδροµικό δυστύχηµα παίρνει τη διά-
σταση της εγκληµατικής ενέργειας, είτε από αµέλεια είτε από πα-
ραλείψεις είτε από παραπλάνηση είτε, είτε, είτε από οτιδήποτε.
Ο κ. Πλεύρης τι είπε; «Κοιτάξτε να δείτε, κανείς δεν πρέπει να
προσέλθει σε αυτήν την προανακριτική µε προειληµµένες απο-
φάσεις καταδίκης ή αθώωσης.» Το αυτονόητο, να συµφωνή-
σουµε. Αλλά δεν µπορούµε να διαγράψουµε το πολύ συγκεκρι-
µένο υπόδειγµα γραφής που δώσατε ως κυβερνητική πλειοψηφία
στην εξεταστική. 

Και σας είχα ρωτήσει νωρίτερα, κύριε Βορίδη, εγγυάστε ως
Κυβέρνηση ότι αυτά που συνέβησαν και αποδοκιµάστηκαν και
από τον επικεφαλής της Κυβέρνησής σας, τον κ. Μητσοτάκη, δεν
θα επαναληφθούν στην προανακριτική επιτροπή;

Για να είµαστε και µέσα στο πνεύµα που περιέγραψε ο Κοινο-
βουλευτικός σας Εκπρόσωπος, κ. Πλεύρης, µε σαφήνεια µεν
αλλά µε µια µεγάλη παράλειψη, ότι εσείς δοκιµαστήκατε πολύ
πρόσφατα και είχαµε ως αποτέλεσµα ο σήµερα υπό κρίση Υφυ-
πουργός παρά τω Πρωθυπουργώ µε εισαγγελική διάταξη να διε-
ρευνηθεί από την ειδική επιτροπή, ενώ τότε στην εξεταστική, µε
σπουδή και επιµονή κατηγορούµενοι και ο κ. Τριαντόπουλος
τώρα αλλά και φυσικά πρόσωπα που έλαβαν την ιδιότητα του κα-
τηγορουµένου, στήθηκε ένα τείχος εµµονής να µην κληθούν ούτε
ως µάρτυρες, ως τροχιοδεικτικό της αλήθειας. Γιατί για την αλή-
θεια συζητάµε όλοι εδώ πέρα, για τη δικαιοσύνη. 

Προκύπτει το εύλογο ερώτηµα πώς να εµπιστευθεί κάποιος κά-
ποιον όταν ο βίος δεν ταιριάζει µε τη θεωρητική του προσέγγιση.
Για τον δε κ. Φλωρίδη εντάξει, θα χρησιµοποιήσω κάτι που το είχε
πει εύστοχα, µε σκληρότητα ο πολιτικός του µέντορας, ο κ. Ευάγ-
γελος Βενιζέλος: Έχει φτάσει στο σηµείο να µην είναι άξιος να
είναι ισότιµος συνοµιλητής σε αυτή την Αίθουσα, όχι µόνο γιατί
δεν έχει την ιδιότητα του λαϊκού εκπροσώπου και είναι εξωκοινο-
βουλευτικός αλλά γιατί εισάγει εριστικότητα, αλαζονεία, έπαρση,
σαρκασµό και ευτέλεια σε δόσεις που δεν τις αντέχει ούτε και το
πιο σκληρό καθεστώς. 

Βρισκόµαστε, κυρίες και κύριοι, εδώ για να υπερασπιστούµε
το αυτονόητο, τη διαφάνεια, τη λογοδοσία, τη δικαιοσύνη. Είναι
µια από τις µεγαλύτερες εθνικές τραγωδίες. Είναι µια από τις µε-
γαλύτερες εθνικές πληγές που έγινε συλλογική οδύνη και οι πρό-
σφατες κινητοποιήσεις την ανέδειξαν σε οικουµενική οδύνη. Αυτό
δεν µπορούµε να το προσπεράσουµε µε κανένα επικοινωνιακό
τέχνασµα, µε καµία αλλαγή αφηγήµατος που ακόµα και γεωµε-
τρικά οδηγεί σε αδιέξοδο ή επανερχόµαστε στο ίδιο σηµείο. Γιατί
οι αφηγηµατικές αλλαγές του κ. Μητσοτάκη -τρεις στο σύνολο-
τον κατέστησαν ίσως τον µόνο Έλληνα Πρωθυπουργό που µέσα
σε δύο χρόνια έκανε στροφή 360 µοιρών και ξαναγύρισε στο αρ-
χικό του λάθος. Αυτό δεν έχει προηγούµενο. Το έχει καταφέρει
µόνο ο κ. Μητσοτάκης. 

Και ξέρετε κάτι; Πραγµατικά, ναι, οι ευθύνες του κ. Τριαντό-
πουλου, οι ευθύνες Υπουργών που θα έρθουν προϊούσης της
ερευνητικής διαδικασίας, της προανακριτικής ή και άλλων προ-
ανακριτικών που θα συσταθούν, µε άλλα στοιχεία, από τη δικαιο-
σύνη. Ο κ. Μητσοτάκης πότε θα µιλήσει µε πλήρη επίγνωση των
συνεπειών ότι σε αυτόν τον ιερό χώρο ενίοτε αναζητούνται και
ποινικές ευθύνες σε πολιτικά πρόσωπα; Πότε θα µιλήσει; 

Στην πολιτική θυµίζω ότι είναι καλό να ισχύει αυτό που κάνουµε
και όχι αυτό που λέµε. Ακούστηκε πριν από λίγο από τους εσχά-
τως διεκδικούντες ακόµα και τον ψόγο ή την ύβρη του κ. Φλωρίδη
να την κάνουν πολιτικό εύσηµο. Αυτήν την αντίφαση πρώτη φορά
τη βλέπω. Πρώτη φορά ακούω κοινοβουλευτικό άνδρα να λέει
:«Σας παρακαλώ, εµένα έβρισε, δεν έβρισε εσάς, και όταν βρίζει
εµένα εγώ µόνο θα το καρπωθώ». Αυτά είναι λίγο παρανοϊκά, µε
συγχωρείτε. 

Στην πολιτική, κυρίως, έχει σηµασία αυτό που κάνουµε και όχι
αυτό που λέµε. Και αυτό που έχουµε κάνει εµείς για τις µεταφο-
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ρές -θα σας το καταθέσω, κύριε Βορίδη στα Πρακτικά- είναι από
το 2022 και εντεύθεν περισσότερες από εξήντα κοινοβουλευτικές
παρεµβάσεις για την εικόνα του ελληνικού σιδηροδρόµου. Περι-
λαµβάνει από την υποστελέχωση, τις αστοχίες, τους εργαζόµε-
νους που όλοι µιλούν µόνο τη σερραϊκή, έχουν όλοι σερραϊκή
προφορά -ω του θαύµατος- για όλες τις παθογένειες, που όχι
µόνο δεν τις κληρονοµήσατε αλλά τις δηµιουργήσατε ως αυτό-
φωτοι διαχειριστές των ελληνικών σιδηροδρόµων. 

Γιατί; Γιατί από την αρχή θέλατε να εφαρµόσετε το σχέδιο ότι
ο σιδηρόδροµος, ένα λαϊκό, φτηνό µέσο, αν εκσυγχρονιστεί και
βελτιωθεί, όπως και οι αστικές συγκοινωνίες, δεν παράγονται τε-
ράστια κέρδη σε άλλες κατηγορίες επιχειρηµατικών συµφερό-
ντων, όπου χειρίζονται διόδια, τεχνικά έργα, δρόµους, άσφαλτο
κ.λπ.. Είναι πιο σίγουρα τα έσοδα από αυτά, παρά από έναν λαϊκό
σιδηρόδροµο που θα είναι στα ευρωπαϊκά πρότυπα και δεν θα
λειτουργεί σαν τον καρβουνιάρη. 

Σας καταθέτω, λοιπόν, όλες τις παρεµβάσεις του τοµέα υπο-
δοµών και µεταφορών.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Γιαννούλης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τοµεάρχης ήταν ο Νίκος Παππάς µε αναπληρωτή τοµεάρχη
για ένα διάστηµα εµένα. Μαζί µε αυτές τις κοινοβουλευτικές πα-
ρεµβάσεις και τα δελτία Τύπου ξεπερνάνε τις εκατό δηµόσιες
οχλήσεις προς την Κυβέρνηση, προτάσεις προς την Κυβέρνηση
για µικρά ή µεγαλύτερα ζητήµατα. Αφορούν, για παράδειγµα, την
προκλητική ευκαιρία αποεπένδυσης περίπου 600 εκατοµµυρίων
από την Hellenic Train στον ελληνικό σιδηρόδροµο που συνυπέ-
γραψε ο κ. Κώστας Καραµανλής. Αφορούν µια σειρά ακόµα ζη-
τήµατα µε τις προειδοποιήσεις, βαδίζοντας προς το έγκληµα,
που ήταν σαφείς και δεν επιδέχονται καµία, µα καµία αµφισβή-
τηση. 

Κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε -και ευχαριστώ πάρα πολύ για την
κατανόηση- θέλω να απευθυνθώ και σε εσάς προσωπικά, κύριε
Βορίδη. Αναλάβατε που αναλάβατε το κόστος αντ’ αυτού µε πολύ
διαφορετικό τρόπο προσέγγισης -οφείλω να το αναγνωρίσω. Βέ-
βαια για να προσεγγίσετε τη χυδαιότητα του κ. Φλωρίδη θέλει
πάρα πολλά χιλιόµετρα για να το καταφέρετε και δεν σας έχω
τόσο ικανό περιπατητή. Ανήκει σε κάποιους συναδέλφους σας η
φράση, που ήρθε πραγµατικά ιστορία και την τσάκισε, ότι τα
Τέµπη κρίθηκαν στις εκλογές του 2023, εκείνη η αλαζονεία που
διατύπωνε ότι έγινε ανεπίκαιρο πλέον το θέµα και οι εκλογές του
2023 έκλεισαν το ζήτηµα.

Δεν χρειάζεται να επιχειρηµατολογήσω για το πόσο έκλεισαν
ή όχι, το βλέπετε, το νιώθετε, το αισθάνεστε και είµαι βέβαιος ότι
θα το συναντήσετε και στις εκλογικές σας περιφέρειες. Και δεν
το λέω απειλώντας σας, προσπαθώ να περισώσω την αξιοπιστία
όλων µας, γιατί στο ίδιο κλαράκι που καθόµαστε όλοι, όσοι το
πριονίζουν περισσότερο δεν θα σώσουν τους υπόλοιπους. 

Είχατε πει, κύριε Βορίδη, ότι οι πολίτες απάντησαν. Είχατε πει
ότι τα αίτια ενός δυστυχήµατος είναι µικρό ζήτηµα µπροστά στην
αλλαγή του πλανήτη. Θέλω να σας κοιτάξω πραγµατικά, ειλι-
κρινά, χωρίς να θέλω ούτε να το δραµατοποιήσω ούτε να το κα-
ταστήσω επικοινωνιακό τέχνασµα, και να σας ρωτήσω το εξής.
Είπατε ότι τα αίτια ενός δυστυχήµατος είναι µικρό ζήτηµα µπρο-
στά στην αλλαγή του πλανήτη. Υποστηρίζετε ακόµα αυτή τη θέση
αναφερόµενος στο έγκληµα των Τεµπών, στο δυστύχηµα των Τε-
µπών, στην τραγωδία των Τεµπών; Αν θέλετε µου απαντάτε και
ως πατέρας και ως πολιτικός και ως σύντροφος και µε όποια ιδιό-
τητα θέλετε. 

Νιώθουµε ελάχιστοι µπροστά σε αυτό που έχει συµβεί, και µε
την κοινωνική αντιπολίτευση που έχει προκύψει και µε τη λαϊκή
οργή για το «φτάνει πια», «πάρτε το αλλιώς», όπου ο καθένας έχει
και προσωπική και συλλογική ευθύνη για όσα δεν έχουν συµβεί
αλλά και για όσα θα συµβούν στο µέλλον. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική

Συµµαχία)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει τώρα

η Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Πλεύσης Ελευ-

θερίας, η κ. Ζωή Κωνσταντοπούλου.
ΠΑΥΛΟΣ ΧΡΗΣΤΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µετά την κ. Κωνσταντο-

πούλου, ποιος θα πάρει τον λόγο; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Μετά την κ. Κωνστα-

ντοπούλου είναι ο κ. Ζεµπίλης, µετά ο κ. Παφίλης που είναι Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος, και µετά εσείς.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Όταν τελειώσετε, µε προσκαλείτε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Μα, σας κάλεσα
ήδη. Έχετε τον λόγο, κυρία Πρόεδρε.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Αυτό που ζήσαµε την Παρασκευή 28 Φεβρουαρίου του
2025, αυτό που ζήσαµε ήταν κάτι ιστορικό, χωρίς προηγούµενο,
ανεξίτηλο, γράφτηκε στην ιστορία, έγραψε ιστορία και βεβαίως
από µόνο του κινητοποίησε τις εξελίξεις, αυτές τις εξελίξεις που
θέλετε να αποφύγετε, αυτές τις εξελίξεις που ο λαός µας, η κοι-
νωνία ολόκληρη λαχταρούν, διεκδικούν και µε όλους τους τρό-
πους ενεργοποιούνται για να τις κινήσουν. 

Ο λαός ολόκληρος, η κοινωνία ολόκληρη, άνθρωποι όλων των
ηλικιών, παιδιά, µαθητές που κάνανε κατάληψη στα σχολεία και
βγήκαν στους δρόµους, φοιτητές, εργαζόµενοι, ελεύθεροι επαγ-
γελµατίες, µικροµεσαίοι, οικογένειες, µεγαλύτεροι, γυναίκες, άν-
δρες, µωρά παιδιά που τα είχαν από το χέρι οι γονείς τους,
συγκρότησαν αυτήν την τεράστια πλειοψηφία, αυτήν την παλ-
λαϊκή συγκέντρωση που γέµισε το Σύνταγµα και ξεχείλισε σε
όλους τους γύρω δρόµους. 

Μέχρι την Οµόνοια, µέχρι το Μεταξουργείο, µέχρι τη Συγγρού,
µέχρι το Χίλτον, κύριοι, έφτασε ο κόσµος, βροντοφωνάζοντας
«Δικαιοσύνη», βροντοφωνάζοντας «Ποτέ ξανά φόβος», «Ποτέ
ξανά: Πάµε και όπου βγει», ποτέ ξανά κοροϊδία και απάτη από
τους πολιτικούς, ποτέ ξανά άνθρωποι θύµατα στο έλεος αδίστα-
κτων διεφθαρµένων εξουσιών.

Ο κόσµος δεν τροµοκρατήθηκε από τις απειλές σας, από τις
κραυγές σας, από τα ουρλιαχτά σας, από την προπαγάνδα των
µίσθαρνων εκπροσώπων σας. Ο κόσµος δεν φοβήθηκε. Βγήκε
στον δρόµο θαρρετά και ζήτησε τη ζωή του πίσω, ζήτησε το µέλ-
λον των παιδιών του στα χέρια του, ζήτησε να πάψετε να παρεµ-
βαίνετε στη δικαστική λειτουργία, ζήτησε µε κάθε τρόπο δικαιο-
σύνη. 

Και ως άνθρωπος που όλη µου η ζωή είναι αφιερωµένη σε
αυτόν τον σκοπό, στη δικαιοσύνη, και µέχρι σήµερα από τα
πρώτα µου βήµατα παλεύω απέναντι σε διεφθαρµένες εξουσίες,
σε διορισµένους δικαστές, σε µιληµένες πολλές φορές συνθέ-
σεις, απέναντι σε κυβερνήσεις που θεωρούν ότι τους ανήκει η
ιστορία και η κοινωνία, αισθάνοµαι πολύ µεγάλη συγκίνηση για
αυτό που συµβαίνει και είναι ιστορικό, γιατί οι πολίτες δεν ανα-
θέτουν πια, δεν ζητούν από κάποιον να τους σώσει, δεν προσκα-
λούν κάποιον να αναλάβει εκ µέρους τους, αλλά µπαίνουν οι ίδιοι
µπροστά στο επίκεντρο, κάνουν οι ίδιοι αυτό που φοβάστε, συµ-
µετέχουν, συµµετέχουν και δεν απέχουν, συµµετέχουν και διεκ-
δικούν αυτό που το Σύνταγµα ορίζει, ότι κάθε εξουσία, κύριοι,
πηγάζει από τον λαό, και η εκτελεστική εξουσία και η νοµοθετική
κοινοβουλευτική λειτουργία και η δικαστική εξουσία. 

Τελείωσαν οι µέρες που διορίζατε δικαστές. Έχουµε απέναντι
τον κ. Αθανασίου, λαµπρό παράδειγµα, πρώην Πρόεδρο της
Ένωσης Δικαστών και Εισαγγελέων, µετέπειτα Βουλευτή Επικρα-
τείας της Νέας Δηµοκρατίας, και τώρα µαθαίνω ότι τον προετοι-
µάζετε και για πρόεδρο της προανακριτικής επιτροπής. 

Τελειώσανε αυτά. Τελειώσανε οι µέρες που διορίζατε δικαστές
και εκείνοι κάνανε τη βρώµικη δουλειά για χάρη σας χωρίς η κοι-
νωνία να αντιδρά. Η κοινωνία πια βλέπει τις διορισµένες Πρόεδρο
και Εισαγγελέα του Αρείου Πάγου να βγαίνουν µπροστά σαν εξα-
πτέρυγα του κ. Μητσοτάκη να τον προστατεύσουν, να βγαίνουν
µπροστά σαν να διακυβεύεται η θέση και η καρέκλα τους µε τον
ίδιο τρόπο που διακυβεύεται, και το ξέρετε, η δική σας θέση, η
δική σας καρέκλα, η δική σας ιδιοκτησιακή σχέση µε την εξουσία. 

Είµαι πολύ συγκινηµένη που ο κόσµος παίρνει τα πράγµατα
στα χέρια του, παίρνει τη ζωή του στα χέρια του και αυτό, κύριοι,
πείτε το και στον κ. Μητσοτάκη δεν είναι αποσταθεροποίηση,
αυτό είναι δηµοκρατία. Δεν είναι απειλή στην σταθερότητα της
χώρας και στην πολιτική οµαλότητα, είναι η λαϊκή κυριαρχία. 
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Μπορεί, βεβαίως, ο κ. Βορίδης που είναι ο µόνος που εκπρο-
σωπεί την Κυβέρνηση στα έδρανα -και έχει τη γνωστή του σχέση
µε τη χούντα και την επταετία, ξεκινώντας από τις αντιπαραθέ-
σεις του για το ποιος θα είναι ο επικεφαλής των πιο χουντικών
και οδηγούµενος στα τσεκούρια, αλήθεια, εσάς βρήκαν να µιλή-
σετε για τη βία; Εσάς;- να µην έχει καλή σχέση µε την έννοια της
λαϊκής κυριαρχίας, όπως και πολλοί από αυτούς που πια είναι
µπροστάρηδες της Κυβέρνησης, είτε µιλάµε για τον κ. Γεωρ-
γιάδη είτε µιλάµε για άλλες γνωστές δηµοκρατικές δυνάµεις. Να
µη µιλήσω για τον κ. Τασούλα που ανασηκωµένος εδώ στο Βήµα
της Βουλής είπε ότι δεν έχει σηµασία αν είναι χουντικός.

Μπορεί, λοιπόν, η σχέση σας µε τη λαϊκή κυριαρχία, µε την έν-
νοια του λαού, της κοινωνίας που πρωταγωνιστεί, να µην είναι
καλή, αλλά η σχέση των πολιτών µε τη ζωή τους είναι πολύ καλή,
η σχέση των πολιτών µε τη συνείδησή τους είναι άρρηκτη και οι
πολίτες συνειδητά χωρίς κανέναν δισταγµό, χωρίς αµφιβολίες
ούτε αµφιταλαντεύσεις βγήκαν στους δρόµους και τις πλατείες
όλης της χώρας, συγκεντρώθηκαν παντού και συγκρότησαν µια
παντοδύναµη, ανίκητη και ακατανίκητη πλειοψηφία -έτσι την ανέ-
φεραν οι γονείς των θυµάτων- που σας τροµοκράτησε. Σας τρο-
µοκράτησε και θελήσατε να την υποτιµήσετε. Αυτογελοιο-
ποιήθηκε η Ελληνική Αστυνοµία λέγοντας ότι ήταν εκατόν ογδό-
ντα χιλιάδες οι συγκεντρωµένοι. Σας τροµοκράτησε και θελήσατε
να της επιτεθείτε και να την αποδιώξετε µε τις γνωστές µεθόδους
της αστυνοµικής βίας, της προβοκάτσιας, των εντεταλµένων δυ-
νάµεων ενστόλων και µη που επιτέθηκαν σε άοπλους, ειρηνικά
διαµαρτυρόµενους πολίτες. 

Τι ντροπή! Τι ντροπή! Τι ντροπή! Δεν είδατε κύριοι, ή δεν είδε
ο κ. Μητσοτάκης τις εικόνες των ενστόλων που έλεγαν «είµαστε
δολοφόνοι µαζί µε τον Μητσοτάκη;». Δεν είδε ο κ. Μητσοτάκης
τις εικόνες των ενστόλων που συνεννοούνταν µε δήθεν κουκου-
λοφόρους στα υπόστεγα; Δεν είδε ο κ. Μητσοτάκης και δεν εί-
δατε εσείς τις εικόνες των ενστόλων που σπρώχνανε τον
«Ντύλαν» της διαδήλωσης, τον διαδηλωτή που έπαιζε κιθάρα ει-
ρηνικά µπροστά τους και άρχισαν να τον σπρώχνουν, να τον κα-
κοποιούν και να τον ρωτούν αν είναι Πακιστανός; Δεν τα είδατε;
Δεν τα είδε ο κ. Μητσοτάκης που είπε ότι η Αστυνοµία έκανε τη
δουλειά της και προστάτεψε τους διαδηλωτές; Δεν τα είδε ο κ.
Μαρινάκης που είπε ότι η Αστυνοµία προστάτεψε τη συγκέ-
ντρωση; 

Δεν είδατε τις αστυνοµικές δυνάµεις να προσκαλούν τις
«Αύρες» και να καταβρέχουν µε νερό ανθρώπους οι οποίοι συ-
γκεντρώθηκαν εκεί για να ζητήσουν δικαιοσύνη απέναντι σε εσάς,
στην Κυβέρνηση της συγκάλυψης; Δεν τα είδατε; Ή µήπως δεν
είδατε τη µολότοφ που έφυγε από την πλευρά των αστυνοµικών
στο κέντρο των διαδηλωτών; Διότι αν δεν τα είδατε, αν δεν τα εί-
δατε κύριοι, τα έχουν καταγράψει οι πολίτες, οι πολίτες που µε
τα κινητά τους περιφρούρησαν τη διαδήλωση, οι πολίτες που µε
αυτενέργεια και αυτοοργάνωση και απαράµιλλη ψυχραιµία επέ-
µειναν και παρέµειναν στην πλατεία Συντάγµατος και επανήλθαν
στην πλατεία Συντάγµατος µετά τη βία, µετά τα νερά, µετά τα
γκλοµπς, µετά τις απωθήσεις, µετά τις βρισιές, µετά τις κακοποι-
ήσεις, γιατί οι πολίτες ξέρουν ότι βρίσκονταν εκεί για κάτι πολύ
πολύ σηµαντικότερο και αυτό το υπηρέτησαν και το υπηρέτησαν
µέχρι αργά το βράδυ της 28ης Φεβρουαρίου µαζί µε τους γονείς,
µαζί µε τους συγγενείς. 

Μέχρι στον πατέρα του Ντένις Ρούτσι, του εικοσιτριάχρονου
παιδιού που ο αδερφός του έγραψε µε τεράστια γράµµατα σε
εκατό στρέµµατα «Δεν έχω οξυγόνο», µέχρι στον Πάνο Ρούτσι
επιτέθηκαν οι αστυνοµικές δυνάµεις, κύριοι.

Είστε περήφανοι; Αισθάνεστε καλά στις θέσεις εξουσίας στις
οποίες βολικά κάθεστε όποτε έρχεστε; Αισθάνεστε καλά για
αυτές τις µεθόδους που θυµίζουν και παραπέµπουν σε άλλες
εποχές; 

Όπως και αν αισθάνεστε πάντως, πρέπει να ξέρετε ότι έχει τε-
λειώσει η περίοδος της καθεστωτικής διαφθοράς, έχει τελειώσει
διά παντός η περίοδος της εγκατεστηµένης διαπλοκής, έχουν τε-
λειώσει οι µέρες που στήνατε εξεταστικές επιτροπές και κουκου-
λώνατε τις υποθέσεις µε συµφωνηµένο τρόπο, έχουν τελειώσει
οι µεθοδεύσεις µε τις δικογραφίες που φεύγουν από την Εισαγ-
γελία του Αρείου Πάγου και κάνουν µήνες να φτάσουν στη

Βουλή, µια απόσταση πέντε λεπτών µε το αυτοκίνητο. Έχουν τε-
λειώσει οι εποχές που κόβατε και ράβατε και τυλίγατε σε µια
κόλλα χαρτί την κοινωνία. Δεν θα τυλίξετε σε µια κόλλα χαρτί την
κοινωνία αυτήν τη φορά. Η κοινωνία παρακολουθεί, η κοινωνία
είναι παρούσα. 

Το πιο συγκινητικό που βίωσα προχθές, στις 28 Φλεβάρη, ήταν
τα νέα παιδιά µετά τις δώδεκα το βράδυ µαζί µε συγγενείς, τον
γιο της Βασιλικής Χλωρού, µαζί µε τους δικούς µας και τους δι-
κούς τους ανθρώπους να λένε: «Μπορούµε να έλθουµε στη
Βουλή; Θέλουµε να έλθουµε στη Βουλή». Και πράγµατι αυτοί οι
άνθρωποι είναι σήµερα στη Βουλή όλη τη µέρα και σας παρακο-
λουθούν να απουσιάζετε και παρακολουθούν τις περιδινήσεις και
τις επινοήσεις σας.

Κύριε Πρόεδρε, αν µπορούσατε λίγο πιο χαµηλόφωνα αν έχετε
την καλοσύνη. Ευχαριστώ.

Παρακολουθούν, λοιπόν, οι πολίτες και έχουν πια γνώση και
υποβάλλουν ένα αυτονόητο αίτηµα που πρέπει, κύριε Βορίδη, να
το απαντήσετε. Σε εσάς έλαχε ο κλήρος, γιατί ο κ. Μητσοτάκης
δεν εµφανίζεται. Εορτάζει τα γενέθλιά του σήµερα. Ελπίζουµε ότι
αύριο, τουλάχιστον, θα εµφανιστεί για να µιλήσει. Να µην προσ-
δοκά ότι θα κατατεθεί πρόταση µοµφής πριν να µιλήσει. Από
πλευράς µας τουλάχιστον –και νοµίζω ότι εκφράζω όλες τις Κοι-
νοβουλευτικές Οµάδες που θα καταθέσουµε την πρόταση µοµ-
φής- δεν θα σας δώσουµε µια τέτοια ευκαιρία να µη µιλήσει
αύριο ο κ. Μητσοτάκης και να πάρει άλλες τρεις µέρες παρά-
ταση.

Θα πρέπει, λοιπόν, κύριε Βορίδη, να ετοιµαστείτε να απαντή-
σετε σ’ αυτά που ζητάει ο κόσµος. Η Πλεύση Ελευθερίας τα ζη-
τάει από τότε που ιδρύθηκε, από το 2016, και πορεύτηκε µε αυτά,
ένα µικρό, αυτοδηµιούργητο, χειροποίητο κόµµα που εξαρχής
ζητούσε άρση και κατάργηση της βουλευτικής ασυλίας, κατάρ-
γηση του νόµου περί ευθύνης Υπουργών και της υπουργικής
ασυλίας, κατάργηση του διορισµού της ηγεσίας της δικαιοσύνης
από την εκτελεστική εξουσία, δηλαδή από την κυβέρνηση. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ε’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ)

Αυτά ήταν και οι τρεις από τις οκτώ βασικές προτάσεις που κά-
ναµε προεκλογικά το 2019. Τότε δεν µπήκαµε στη Βουλή και ίσως
θα ήταν διαφορετικά τα πράγµατα αν είχαµε µπει. Θα είχαµε, ας
πούµε, επιµείνει για να γίνει προανακριτική και εξεταστική επι-
τροπή για το έγκληµα στο Μάτι που το ξεχάσατε.

Το ξεχάσατε, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας. Εγώ δεν το ξέ-
χασα. Ήµουν εκείνη που µαζί µε τον Διαµαντή Καραναστάση κα-
ταθέσαµε την πρώτη µήνυση για κακούργηµα στο έγκληµα στο
Μάτι και ων ουκ έστιν αριθµός διαβήµατα. Επί τέσσερις µέρες
κατέθετα στο Τριµελές Πληµµελειοδικείο Αθηνών τον Γενάρη και
τον Φλεβάρη του 2023, λέγοντας ότι πρέπει η κατηγορία να µε-
τατραπεί σε κακούργηµα, ότι είναι ύβρις εκατόν τέσσερις θάνατοι
να δικάζονται σαν πληµµέληµα, σαν τροχαίο ατύχηµα δηλαδή,
ότι εάν δεν τιµωρηθεί το έγκληµα στο Μάτι, εάν δεν δοθεί τέλος
στην ατιµωρησία, θα έχουµε και νέο έγκληµα. Και νέο έγκληµα! 

Και ήρθαν τα Τέµπη που δεν είναι φυσικά ένα συνονθύλευµα
ανθρώπινων λαθών, όπως το θέλει ο κ. Μητσοτάκης. Δεν είναι η
σύγκρουση µε τη συγκυρία και τι άλλες λέξεις και εκφράσεις πε-
ρίτεχνες που του έγραψαν να χρησιµοποιεί. Τα Τέµπη είναι
έγκληµα. Και το γεγονός ότι κανείς σας δεν το αποκαλεί έγκληµα
είναι το πλέον αποκαλυπτικό στοιχείο των προσπαθειών συγκά-
λυψης, στις οποίες όλες και όλοι συµµετέχετε αλλά και της συλ-
λογικής ενοχής που σας βαρύνει.

Γιατί ας είµαστε ξεκάθαροι, κύριοι. Δεν είναι το αδίκηµα που
πρέπει να δικαστεί µόνο για παράβαση καθήκοντος. Αυτό είναι
µία παραφυάδα της εγκληµατικής δράσης µιας εγκληµατικής ορ-
γάνωσης η οποία λειτουργεί, η οποία οδήγησε τον σιδηρόδροµο
στην απαξίωση και σε αυτήν την κινδυνώδη εν γνώσει σας και επί
χρόνια λειτουργία µε θύµατα ξανά και ξανά και ξανά. Υπήρχαν
εκατοντάδες θύµατα πριν από τους πενήντα επτά νεκρούς των
Τεµπών που συντονισµένα αποκρύπτατε, που ηθεληµένα παρα-
σιωπούσατε. Και βεβαίως δεν κάνατε τίποτε. 

Με πολύ µεγάλη έκπληξη, οφείλω να πω, παρακολουθώ τον
κυνισµό µε τον οποίο ο κ. Μητσοτάκης σας ξεµπροστιάζει και σας
θυσιάζει. Μου φάνηκε πολύ αναντίστοιχο για έναν ηγέτη να κρύ-
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βεται σήµερα όλη µέρα, να βάζει µπροστά πρωτοεµφανιζόµενους
Βουλευτές. Ο εισηγητής κ. Βασιλειάδης νοµίζω ότι πρέπει να έχει
µιλήσει ελάχιστες φορές στη Βουλή. Είναι απ’ ό,τι είδα κουµπά-
ρος του κ. Τζιτζικώστα βέβαια. Αλλά, στ’ αλήθεια, τα πρωτοκλα-
σάτα στελέχη σας, εκείνοι που ως κόκορες όλη την προηγούµενη
περίοδο κραύγαζαν, φώναζαν, κακοποιούσαν, επιτίθεντο, πού
είναι; Λουφάξανε; 

Μπήκατε όλοι και στοιχηθήκατε πίσω από τον κ. Βορίδη στα
κυβερνητικά έδρανα και τον κ. Πλεύρη στα κοινοβουλευτικά
έδρανα; Αυτή είναι τελικά η Νέα Δηµοκρατία; Και µήπως γι’ αυτό
πάρα πολλοί που σας ψήφισαν δεν πρόκειται να το ξανακάνουν;
Και το ξέρετε. Ακόµα και στελέχη σας φεύγουν γιατί δεν αναγνω-
ρίζουν αυτή τη λειτουργία και αυτή την έκπτωση. 

Βέβαια ο κ. Βορίδης και ο κ. Πλεύρης πέραν της πολιτικής τους
καταβολής έχουν και ιδιότητες που τους θέτουν σε σύγκρουση
συµφερόντων. Ο κ. Βορίδης έχει υπάρξει και Υπουργός Μεταφο-
ρών, αλλά και Υπουργός Εσωτερικών. Συνδέεται και µε τη συν-
θήκη στον σιδηρόδροµο και σε άλλα µέσα µεταφοράς. Γιατί δεν
υπάρχει µεταφορά που είναι σε ασφαλή συνθήκη. Οι αεροµετα-
φορές είναι εξίσου εγκαταλελειµµένες. Συνδέεται και µε τις δια-
τάξεις για τον διορισµό του σταθµάρχη. Έτσι δεν είναι; Για τον
σταθµάρχη ποτέ δεν µάθαµε ποιος τον διόρισε. 

Ο κ. Πλεύρης αντίστοιχα έχει διατελέσει Υπουργός Υγείας την
κρίσιµη περίοδο, τις κρίσιµες ηµέρες. Κύριε Πλεύρη, δεν ήσα-
σταν απλώς Υπουργός Υγείας που µεταβήκατε στον τόπο εκείνη
τη µέρα, όπως και όλα τα πρωτοκλασάτα στελέχη της Νέας Δη-
µοκρατίας. Είστε και Υπουργός Υγείας που έχετε την ευθύνη για
το γεγονός ότι καταστράφηκαν δείγµατα βιολογικά που τηρού-
νταν στο Νοσοκοµείο της Λάρισας. Έτσι δεν είναι; 

Τον Απρίλιο του 2023 είστε ο Υπουργός που ήταν εκεί όταν
έφτασαν οι ιατροδικαστές οι διορισµένοι από την Κυβέρνησή
σας. Είστε ο Υπουργός εκείνος που µπήκε στην εξεταστική επι-
τροπή και είπε: «εγώ δεν έχω κώλυµα, να φύγει η Κωνσταντοπού-
λου». Είστε ο Υπουργός Υγείας εκείνος ο οποίος συνδέεται και
µε µία σειρά πράξεις και παραλείψεις που έχουν να κάνουν µε το
Υπουργείο Υγείας και µε ό,τι έγινε για τους τραυµατίες και για
τις σορούς στα νοσοκοµεία. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Όλα έγιναν σωστά για τους τραυµα-
τίες. 

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Όλα έγιναν σωστά; 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Για τους τραυµατίες. 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Όλα έγιναν σωστά; 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Για τους τραυµατίες. 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Αυτά να πείτε. Ξέρετε θα έχει ενδιαφέρον να τα πείτε
αυτά στην κοινωνία. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Γιατί δεν λέτε ότι τα είπα για τους
τραυµατίες; 

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Προς το παρόν συγκρατηθείτε και µη µε διακόπτετε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Παρα-
καλώ. Μετά, κύριε Πλεύρη, θα πάρετε τον λόγο. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Το Υπουργείο Υγείας ασχολείται µε
τους τραυµατίες. 

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Η συγκάλυψη ξεκίνησε από την πρώτη στιγµή. Ξεκίνησε
από τον κ. Μητσοτάκη που ειδοποιήθηκε από το βράδυ. Όπως
έχει ο ίδιος οµολογήσει πέρασε όλη τη νύχτα κάνοντας συνεν-
νοήσεις. 

Και για να µην ξεχαστείτε, κύριε Βορίδη κι εσείς κύριε Πλεύρη
-πείτε το και στον κ. Μητσοτάκη- θα ήθελα να είναι σαφές το
εξής: Με δεδοµένη την προσωπική εµπλοκή του Πρωθυπουργού
στο έγκληµα και τη συγκάλυψή του, µε δεδοµένα τα ψέµατα που
αποδεδειγµένα ο ίδιος έχει πει -αποτέλεσµα ανθρώπινου λάθους,
δεν υπήρχε παράνοµο φορτίο, δεν υπήρξε καµία εύφλεκτη ύλη,
ξέρουµε ακριβώς τι µετέφερε η εµπορική αµαξοστοιχία και δεν
υπήρχε τίποτα ύποπτο- µε δεδοµένο ότι όλα τα στενά του πρό-
σωπα ήταν οι επιτελείς της συγκάλυψης, εµείς ζητάµε -και δεν
πιστεύω να το αρνηθεί ο ίδιος, παρακολουθούσε και µάλλον πα-

ρακολουθεί ακόµη, όλο το Υπουργικό Συµβούλιο, παρακολου-
θούσε και µάλλον παρακολουθεί ακόµη δικαστικούς και εισαγγε-
λικούς λειτουργούς µέσω της ΕΥΠ- και περιµένουµε από τον κ.
Μητσοτάκη να έρθει αύριο στη Βουλή και να πει «δέχοµαι άρση
του απορρήτου των επικοινωνιών του ίδιου του Πρωθυπουργού,
όλων των εµπλεκόµενων Υπουργών, του κ. Τριαντόπουλου, του
κ. Αγοραστού, όλων εκείνων που ενεπλάκησαν στο µπάζωµα, των
επιτελών της Πυροσβεστικής και της Αστυνοµίας». 

Για να µην ξεχνάµε, δεν είπε τίποτε κανείς σας, κύριε Πλεύρη,
για τον κ. Παπαγεωργίου; Ξεχαστήκατε; Παραιτήθηκε ο κ. Παπα-
γεωργίου. Παραιτήθηκε ο κ. Παπαγεωργίου. Το ξεχάσατε; Το ξέ-
χασε και ο κ. Τριαντόπουλος; Παραιτήθηκε σήµερα ο γενικός
γραµµατέας που κρατούσε τα πολυπόθητα κονδύλια του Πυρο-
σβεστικού Σώµατος, της Πυροσβεστικής Υπηρεσίας, ο ενεχόµε-
νος και εµπλεκόµενος σε πολλά που τον έχω καταγγείλει εδώ
στις 31 Αυγούστου 2023. Παραιτήθηκε γιατί είναι κατηγορούµε-
νος για το µπάζωµα, όπως κατηγορούµενος για τον µπάζωµα
πρέπει να είναι ο κ. Τριαντόπουλος.

Από την πρώτη στιγµή ο κ. Μητσοτάκης ενδιαφέρθηκε να πα-
ρέµβει στον τόπο του εγκλήµατος. Εµφανίστηκε ο ίδιος, εµφά-
νισε τους δικούς του, τους κολλητούς του, τον κ. Αγοραστό, τον
κ. Τριαντόπουλο, τα δικά του πρόσωπα. Διεκτραγωδήθηκε µπρο-
στά στα µάτια της κοινωνίας µια πρωτοφανής σύληση του τόπο
του εγκλήµατος µε µία Πρόεδρο της Δηµοκρατίας που έραινε µε
λουλούδια και έχωνε λουλούδια από τα παράθυρα των βαγονιών
όπου υπήρχαν ακόµη ανθρώπινες σοροί και ανθρώπινα υπολείµ-
µατα, διότι θελήσατε να προβάλλετε αµέσως την εικόνα της τε-
λειωµένης υπόθεσης.

Τα πρώτα δύο εικοσιτετράωρα η δικογραφία ενώ θα έπρεπε
να βρίσκεται στα χέρια του εισαγγελέα και ανακριτή, πού βρισκό-
ταν; Στην Τροχαία της Λάρισας. Ποιος ήταν εκεί αρµόδιος που
ανέλαβε το µπάζωµα; Ποιος ήταν παντοκράτωρ; Μα, ο κ. Αγορα-
στός, ο κραταιός περιφερειάρχης επί πολλά χρόνια της Θεσσα-
λίας, εισπράκτορας των κονδυλίων που εκταµίευε ο κ.
Μητσοτάκης και κόµπαζε για το πόσα του εκταµιεύει και ο αδελ-
φός του Βουλευτή σας, ο Αγάπιος Χαρακόπουλος, αστυνοµικός
διευθυντής, αδελφός του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας και
πρώην Υπουργού, Μάξιµου Χαρακόπουλου. Στα χέρια αυτού βρι-
σκόταν η δικογραφία επί σαράντα οκτώ ώρες και η δικαιοσύνη,
την οποία εσείς ονοµατίζετε ως ανεξάρτητη, θα πρέπει να απα-
ντήσει µε τίνος εντολή δεν πήρε τη δικογραφία.

Και όταν έφυγε από τα χέρια της Τροχαίας, γιατί δεν µπορούσε
να παραµείνει πλέον συνταγµατικά και πήγε στα χέρια ανακρί-
τριας και εµφανίστηκε ο κ. Τριαντόπουλος για να µπαζώσει τον
χώρο, τότε αγνοήσατε -και το ξέρετε- τις αντιρρήσεις αστυνοµι-
κών, όπως του κ. Βλαχογιάννη -θα το καταθέσω στα Πρακτικά-
την κατάθεση του αστυνοµικού κ. Βλαχογιάννη, ο οποίος δήλωσε
ότι διαφωνούσε µε το µπάζωµα, δήλωσε τις αντιρρήσεις του,
έφυγε από τη σύσκεψη, όπου παρέµεινε ο κ. Τριαντόπουλος,
όπου παρέµεινε ο κ. Αγοραστός και στη συνέχεια έγινε το µπά-
ζωµα.

Έγινε αυτό το µπάζωµα που προσπαθούσατε να το εµφανίσετε
ως θεωρία συνωµοσίας, αυτό το µπάζωµα για το οποίο µας είπε
ότι είµαστε για τα µπάζα ο κ. Φλωρίδης, αυτό το µπάζωµα που
έδωσαν µάχη οι συγγενείς για να φωτιστεί, γιατί σε πρώτο επί-
πεδο στη δικαιοσύνη σκεπαζόταν και χρειάστηκε προσφυγή του
Παύλου Ασλανίδη κατά της αρχικής διάταξης αρχειοθέτησης,
προκειµένου να ελεγχθεί ποιος αλλοίωσε τον τόπο του εγκλήµα-
τος.

Ποιοι ήταν, όµως, στον τόπο του εγκλήµατος; Οι δικοί σας, κύ-
ριοι, ο Αγοραστός ο οποίος ήρθε στην εξεταστική επιτροπή και
ως ένοχος είπε «ασκώ το δικαίωµα της σιωπής» και τον αφήσατε,
δεν του κάνατε καν ερωτήσεις για να µην εκτεθεί. Τον καλύψατε,
κύριοι, συντονισµένα και συνεννοηµένα εξαρχής. Ο αδερφός του
Βουλευτή σας, ο κ. Χαρακόπουλος, ο κ. Τριαντόπουλος, ο οποίος
ήρθε εδώ και µας είπε το άλλοθί του, «ήµουν στην Αλόννησο,
είµαι αθώος». Τι ντροπή!

Τα ξεπνοϊσµένα χειροκροτήµατα δύο, τριών από εσάς και η αυ-
τοσυγκράτηση των υπολοίπων να µην χειροκροτήσετε αυτήν την
άθλια παρουσία δείχνουν ότι έχετε τουλάχιστον καταλάβει ότι
προκαλείτε τη νοηµοσύνη των πολιτών και ότι δεν θα µπορέσετε,
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όσο και αν προσπαθήσετε, να µπαζώσετε την αλήθεια.
Στον τόπο από την πρώτη στιγµή, από την 1η Μαρτίου, ήταν

διορισµένοι ιατροδικαστές, Καρακούκης και λοιποί, ονοµατισµέ-
νοι µε εντολή του Υπουργείου Δικαιοσύνης και αυτοκίνητο του
Υπουργείου Δικαιοσύνης. Και ποιο το αποτέλεσµα; Δεν έγινε
καµία ιατροδικαστική πράξη. Δεν έγιναν εκείνες οι διερευνήσεις
που επιβάλλονται από την Ιατροδικαστική, την Τοξικολογία, την
Εγκληµατολογία για την ανίχνευση του υλικού που οδήγησε σε
αυτήν τη φοβερή ανάφλεξη, σε αυτήν τη φοβερή πυρόσφαιρα
που έκαψε ζωντανά αθώα παιδιά που είχαν επιβιώσει της σύ-
γκρουσης και µιλάνε µέχρι σήµερα και ακούµε τις φωνές τους,
«έχω ελάχιστο οξυγόνο», «Δηµήτρη, κάνε κάτι, θα πεθάνουµε»,
«Μάρθη, σε αγαπώ», «και εγώ σε αγαπώ».

Αυτά τα παιδιά κάηκαν ζωντανά και είστε υπεύθυνοι. Είστε
υπεύθυνοι και υπαίτιοι, είστε αδίστακτοι και αµετανόητοι, γιατί
ακόµη και σήµερα έρχεστε εδώ και προσπαθείτε να συγκαλύψετε
τις αιτίες του θανάτου τους, προσπαθείτε να δικαιολογήσετε τα
αδικαιολόγητα, προσπαθείτε να γλιτώσετε τους δικούς σας.

Ο κ. Μητσοτάκης έκανε και µία πρωτοφανή για Πρωθυπουργό
παρέµβαση τις κρίσιµες ηµέρες που µπαζωνόταν ο χώρος στις 6
Μαρτίου 2023 προς τον εισαγγελέα Ντογιάκο, δικό σας άν-
θρωπο. Το παιδί του, ο γιος του είναι διορισµένος συνεργάτης
του Κώστα Καραµανλή και ο κ. Μητσοτάκης παρεµβαίνει στις 6
Μαρτίου στον κ. Καραµανλή και ζητάει άµεση και σε βάθος δια-
λεύκανση όλων των ποινικών υποθέσεων που σχετίζονται µε το
τραγικό σιδηροδροµικό δυστύχηµα στα Τέµπη, «Προς τούτο σας
ζητώ εκ µέρους της Ελληνικής Κυβέρνησης την προτεραιοποίηση
των σχετικών υποθέσεων και την ανάθεσή τους, εφόσον το κρί-
νετε, στο υψηλότερο δυνατό ανακριτικό επίπεδο». Τι ωραία! Τι
ωραία που ακούγεται, παρεµβαίνει ο Πρωθυπουργός για την ανα-
βάθµιση. Το καταθέτω στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό η Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας κ. Ζωή
Κωνσταντοπούλου καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τι πραγµατικά συνέβαινε, όµως; Παρενέβη ο Πρωθυπουργός
τις κρίσιµες ηµέρες που είχαν αφαιρεθεί εν αγνοία της ανάκρισης
και της ανακρίτριας τόνοι χωµάτων, θραυσµάτων, αντικειµένων,
κυρίως, όµως, ανθρώπινων υπολειµµάτων, οστών, προσωπικών
αντικειµένων των θυµάτων. Είχαν αφαιρεθεί στα µουλωχτά, όπως
δράτε, είχαν αφαιρεθεί µε εντολή Μητσοτάκη, για να µην εντοπι-
σθεί η ουσία που είχε περιχυθεί σε όλο αυτό το έδαφος, σε όλη
αυτήν την έκταση. Αφαιρέθηκαν για να µην εντοπίζεται το εύφλε-
κτο υλικό.

Και όµως, παρά την αφαίρεση τόσων κυβικών, παρά το µπά-
ζωµα µε πίσσα και χαλίκια από πάνω από τους νεκρούς και τα
υπολείµµατά τους, στον έλεγχο που έγινε έναν µήνα µετά το
έγκληµα, στα τέλη Μαρτίου εντοπίστηκε ξυλόλιο, εντοπίστηκε εύ-
φλεκτο υλικό. Και κάνατε δύο χρόνια να το παραδεχθείτε. Κραύ-
γαζε ο κ. Μητσοτάκης ότι είναι τοξικοί όποιοι το επικαλούνται, ότι
είναι θεωρίες συνωµοσίας και τερατουργίες και τερατολογίες οι
επικλήσεις του µπαζώµατος και της εύφλεκτης ύλης που ανε-
φλέγη και σκότωσε ανθρώπους.

Δύο χρόνια κάνατε και δεν ευοδώθηκαν οι προσπάθειές σας,
δεν ευοδώθηκε η προσπάθεια του κ. Φλωρίδη να γίνει άρον άρον
η δίκη, πέντε φορές έχει ανακοινώσει την έναρξη της δίκης και
το κλείσιµο της ανάκρισης ο Υπουργός Δικαιοσύνης. Μας ξεκί-
νησε από τον Μάιο του 2024, συνέχισε τον Σεπτέµβριο του 2024,
στο τέλος του 2024 και ούτω καθεξής. Αναγγέλλει κάθε φορά το
κλείσιµο της υπόθεσης. Γιατί;

Γιατί όσο µένει ανοιχτή η υπόθεση, είναι ανοιχτή η προοπτική
να καθίσετε στο σκαµνί όλοι εσείς που ενέχεστε µε πρώτο τον κ.
Μητσοτάκη και δεύτερο τον κ. Καραµανλή, για τον οποίο θα πε-
ριµένω, κύριοι, µιας και κάνατε τόσες αναφορές στο πόρισµα του
ΕΟΔΑΣΑΑΜ, που είναι ξεκάθαρα ένα πόρισµα υποδιατυπωµένο
από πρόσωπα διορισµένα από εσάς µε σύγκρουση συµφερό-
ντων, µε σχέσεις πολιτικές µαζί σας, που παρ’ όλα αυτά ακόµη
και αυτά τα πρόσωπα δεν τόλµησαν να πουν τις δικές σας τερα-
τολογίες, ακόµη και αυτά τα πρόσωπα αναγκάστηκαν να πουν
αυτό που λέµε από την αρχή, ότι δηλαδή όποιος ευθύνεται για
την κατάσταση στον σιδηρόδροµο και τη µη εκπλήρωση της Σύµ-

βασης 717 ευθύνεται για τους θανάτους.
Και θα περιµένω, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας -φυσικά, εάν

δεν ευδοκήσετε, θα το κάνουµε τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης-
να φέρετε εσείς πρόταση προανακριτικής επιτροπής για τον κ.
Καραµανλή, γιατί εσείς καταψηφίσατε τις δύο προτάσεις που
είχαν κατατεθεί τον Νοέµβριο του 2023. Εδώ µέσα τις καταψηφί-
σατε, εδώ µέσα χειροκροτούσατε τον κ. Καραµανλή, εδώ µέσα
τον αποθεώνατε ότι δεν έχει καµία ευθύνη, εδώ µέσα µπλοκά-
ρατε την Ευρωπαϊκή εισαγγελία και την Ευρωπαϊκή δικαιοσύνη.
Κι έφτασε να σας καταγγείλει η Ευρωπαία Εισαγγελέας ότι θέλει
να ερευνήσει και την µπλοκάρετε. Και ποιον βάλατε τότε πάλι
ξανά να καθαρίσει; Μα, τη διορισµένη ηγεσία της ελληνικής δι-
καιοσύνης, τους διορισµένους από εσάς δικαστές, την Πρόεδρο
και την Εισαγγελέα του Αρείου Πάγου, που έβγαλαν κοινή ανα-
κοίνωση για να «µαλώσουν» την Ευρωπαία Εισαγγελέα να µην
ανακατεύεται στα εσωτερικά µας. Αυτή είναι η κατάπτωση ενός
καθεστώτος που νοµίζει ότι µπορεί όλα να τα ελέγχει και ότι µπο-
ρεί να µην λογοδοτεί πουθενά. 

Οι ενέργειες συγκάλυψης τις οποίες έχετε µετέλθει δεν έχουν
τελειωµό, από το βίαιο κλείσιµο της εξεταστικής επιτροπής πέρσι
τέτοια περίοδο, χωρίς εξέταση του κ. Τριαντόπουλου -τότε δεν
ήθελε να µιλήσει ο ίδιος; Τότε εσείς δεν θέλατε να ακουστεί για
την αθωότητα την οποία παρέθεσε ενώπιον της Ολοµέλειας;- και
χωρίς εξέταση του κ. Μητσοτάκη που και σήµερα κρύβεται και
αύριο θα δούµε τι θα πει. 

Είδατε ότι έφερα πολλά. Μερικά είναι για να τα βλέπουν οι πο-
λίτες και να καταλαβαίνουν. Με αυτό εδώ επιχειρήσατε να µπα-
ζώσετε τη διερεύνηση για το έγκληµα στα Τέµπη. Το καταθέτω
για τα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό η Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας κ. Ζωή
Κωνσταντινοπούλου καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αυτό είναι το πόρισµα των επτακοσίων σελίδων που συγγρά-
ψατε για να πείτε ότι δεν υπάρχουν ευθύνες ποινικές ούτε για λα-
θρεµπόριο, ούτε για διαπλοκή, ούτε για διαφθορά, ούτε για
διατάραξη της ασφάλειας των συγκοινωνιών, ούτε για ανθρωπο-
κτονία µε ενδεχόµενο δόλο, όπως υπάρχουν, ότι δεν υπάρχουν
ποινικές ευθύνες ούτε για συγκάλυψη και ότι όλα είναι καλώς κα-
µωµένα. 

Υπάρχει, βέβαια, για πάντα στην ιστορία από τις 23 και τις 28
Νοεµβρίου 2023 το αίτηµά µου προς την εξεταστική επιτροπή,
που το απορρίψατε µε βίαιο τρόπο, για διαβίβαση όλων των ποι-
νικών δικογραφιών για να εξετασθούν, αυτών των δικογραφιών
που και σήµερα κρύβετε, για εξέταση όλων των προσώπων µε
πρώτο τον κ. Μητσοτάκη. Το καταθέτω για τα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό η Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας κ. Ζωή
Κωνσταντινοπούλου καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και βεβαίως, υπάρχει και η αίτηση εξαίρεσης του Προέδρου,
της Αντιπροέδρου και του Γραµµατέα της Εξεταστικής Επιτρο-
πής που κατέθεσα στις 11 Μαρτίου 2024. Την καταθέτω για τα
Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό η Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας κ. Ζωή
Κωνσταντινοπούλου καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τότε που ο κ. Μαρκόπουλος, κατ’ εντολή Μητσοτάκη, δεν ξε-
κινούσε τη συνεδρίαση της Εξεταστικής Επιτροπής αν δεν
έβγαινα από την αίθουσα. Τότε που µετέφερε τη συνεδρίαση εδώ
µέσα στην Ολοµέλεια και έλεγε «δεν ακούω, δεν ακούω, µίλησε
κανείς» και άρον άρον ψηφίσατε µόνοι σας, οι Βουλευτές της
Νέας Δηµοκρατίας, αυτό το κατάπτυστο πόρισµα αυτοαθώωσής
σας και στη συνέχεια προαχθήκατε κάποιοι από εσάς, οι µισοί,
οκτώ από τους δεκαέξι, σε Υφυπουργούς. 

Οι προαγωγές, άλλωστε, δεν έχουν τέλος στην υπόθεση των
Τεµπών. Από τον κ. Τριαντόπουλο, ο οποίος προήχθη σε Βου-
λευτή. Δεν ήταν Βουλευτής τον Μάρτιο του 2023 που επιτέλεσε
το «µητσοτακάρεστο» έργο του µπαζώµατος. Έγινε Βουλευτής
µετά. Και δε µας είπε, µιας και δήλωσε ότι δεν προσκολλάται στις
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καρέκλες, εκτός από την καρέκλα του Υφυπουργού Κλιµατικής
Κρίσης, που µετά βίας την άφησε µετά από ενάµιση µήνα αφού
το προανήγγειλε, την καρέκλα του Βουλευτή θα την αφήσει; Διότι
τον έχετε περιβάλει και µε βουλευτική ασυλία, εντωµεταξύ, όπως
έχετε αναβαθµίσει κάθε πρόσωπο που βοήθησε στην απόκρυψη,
στην παρασιώπηση, στη συγκάλυψη, µε κορυφαία βεβαίως περί-
πτωση τον κ. Τασούλα, που τον προαγάγατε µόνοι σας -και είναι
µια ντροπιαστική σελίδα στην ιστορία- σε Πρόεδρο της Δηµοκρα-
τίας, ενώ βέβαια θα έπρεπε να ανακηρυχθεί πρόεδρος της µπα-
ζωµένης δικογραφίας, πρόεδρος της βρόµικης δουλειάς. Ελπίζω
πραγµατικά ότι πριν την όρκισή του στις 12-13 Μαρτίου θα πα-
ραιτηθεί. Διότι αυτό το πρόσωπο που έπαιξε τέτοιο ενεργό ρόλο
στη συγκάλυψη δεν δικαιούται να κατέχει το πρώτο τη τάξει πο-
λιτειακό αξίωµα. 

Εµείς θα µείνουµε και εγώ προσωπικά θα παραµείνω στο
πλευρό των πολιτών και της κοινωνίας, των ανθρώπων που αγω-
νιούν για δικαιοσύνη και θα σας ζητάµε δικαιοσύνη µέχρι τέλους.
Ζητάµε, κύριοι, να ελεγχθείτε για εγκληµατική οργάνωση -γιατί
αυτό είναι το πραγµατικό αδίκηµα- µε ιεραρχία, κατανοµή ρόλων,
συγκεκριµένη δράση και προεξάρχοντα τα οικονοµικά αδικήµατα
και τη διαφθορά που σκοτώνει. Αυτή είναι η πραγµατική µορφή
της λειτουργίας σας. 

Ζητάµε την άρση του απορρήτου των επικοινωνιών του κυρίου
Πρωθυπουργού, του κ. Τριαντόπουλου, του κ. Αγοραστού, του
κ. Χαρακόπουλου, του κ. Παπαγεωργίου, του κ. Καρακούκη, του
κ. Γεωργιάδη, του κ. Τσιάρα, του κ. Παπαθανάση, του κ. Πλεύρη,
όλων εκείνων οι οποίοι ενεπλάκησαν τις πρώτες µέρες στο µπά-
ζωµα, στη συγκάλυψη και στα τεχνάσµατα αποπροσανατολισµού
της κοινωνίας. 

Ορίσατε Εφέτη Ειδικό Ανακριτή έναν άνθρωπο που δεν είχε
ούτε γραφείο όταν ανέλαβε στις 14 Μαρτίου και ποντάρατε σε
αυτό. Ποντάρατε στο ότι θα είναι για αρκετό καιρό δεµένα τα
χέρια του. Κι όταν αρχίσατε τις παρεµβάσεις, ποντάρατε στην
ανοχή του. Και πια ποντάρετε στην ευαρέσκειά του, όταν τολµάτε
να έρχεστε κυβερνώντες και να λέτε «τι καλός που είναι ο ανα-
κριτής». Μα, δεν καταλαβαίνετε πόσο εκτίθεστε και πόσο εκθέ-
τετε τον ανακριτή, όταν τον εγκωµιάζει ο ίδιος ο Πρωθυπουργός,
που δεν θα έπρεπε ούτε να έχει εικόνα των ενεργειών του κι όταν
προκαταλαµβάνει το πέρας της ανάκρισης ο ίδιος ο Υπουργός
Δικαιοσύνης; 

Ζητάµε να παραιτηθείτε από τις θέσεις σας. Διότι η κοινωνία
δεν αρκείται στις διαβεβαιώσεις που της δίνετε ούτε και τις µε-
τράει. Δεν σας παίρνει πια στα σοβαρά. Και ζητάµε να ελεγχθείτε.
Γιατί η κοινωνία δεν θα ικανοποιηθεί µε µόνη την παραίτησή σας.
Ζητεί λογοδοσία. Ζητεί να δικαστείτε για τα εγκλήµατα που δια-
πράξατε, µε θύµατα αθώους ανθρώπους, αθώα παιδιά, για τα
εγκλήµατα που συνεχίζετε να διαπράττετε, µε θύµα σας την αλή-
θεια.

Η ελληνική κοινωνία την αλήθεια θα την προστατεύσει. Την δια-
φυλάσσει ως κόρη οφθαλµού. Η ελληνική κοινωνία έχει πια µπει
στο επίκεντρο και µε καθοριστικό τρόπο διαµορφώνει τις εξελί-
ξεις. Δεν µπορείτε να την ξεγελάσετε. Δεν µπορείτε να την απο-
φύγετε. Δεν µπορείτε να την περιχαρακώσετε. Δεν µπορείτε να
την περιθωριοποιήσετε. Οφείλετε να την ακούσετε και να τη σε-
βαστείτε και να ακούσετε αυτήν την κραυγή των µανάδων που
λοιδορήσατε, κύριε Βορίδη, των οικογενειών που συκοφαντή-
σατε, των ανθρώπων και των τραυµατιών που τσαλαπατήσατε,
των ανθρώπων που έρχονταν στις συγκεντρώσεις σας και τους
βγάζατε σηκωτούς, των ανθρώπων οι οποίοι δίνουν τη µάχη όλο
αυτό το διάστηµα την ώρα που εσείς στρογγυλοκάθεστε σε θέ-
σεις εξουσίας, των ανθρώπων εκείνων στους οποίους αν πραγµα-
τικά σκύβετε το κεφάλι, όπως υποκριτικά είπε ο Πρωθυπουργός,
οφείλετε να δείξετε και τον δέοντα σεβασµό. 

Οφείλετε να κάνετε στην άκρη, κύριοι. Οφείλετε να δεχθείτε
τη λειτουργία και την απονοµή της δικαιοσύνης, όχι της διορι-
σµένης. Στα µαύρα κατάστιχα είναι ο Κόλλιας, ο Εισαγγελέας του
Αρείου Πάγου που δέχθηκε να γίνει ο πρώτος πρόεδρος της χού-
ντας και εκεί σε αυτά τα µαύρα κατάστιχα θα πάνε και η κ. Κλάπα
και η κ. Αδειλίνη και ο κ. Ντογιάκος. Να είστε βέβαιοι. 

Οφείλετε να δεχθείτε την απονοµή της δικαιοσύνης και οφεί-
λετε να δεχθείτε την απονοµή της δικαιοσύνης όπως ορίζει το

Σύνταγµα για τα κακουργήµατα, από µικτό ορκωτό δικαστήριο,
µε πλειοψηφία ενόρκων. Αυτό είναι το αρµόδιο όργανο για να δι-
κάσει τα εγκλήµατά σας. Αυτό είναι που θέλετε να αποφύγετε,
γι’ αυτό λοιδορείτε τα λαϊκά δικαστήρια και βάζετε και τους διο-
ρισµένους δικαστές να το λοιδορούν, µικτό ορκωτό δικαστήριο,
µε πλειοψηφία πολιτών, εκείνων που είναι ταγµένοι για τη δικαιο-
σύνη, που είναι ταγµένοι για τη δικαίωση των πενήντα επτά
ψυχών, εκείνων που δεν µπορείτε ούτε να τους αγοράσετε ούτε
να τους εξαγοράσετε.

Εµείς θα δώσουµε µέχρι τέλους τη µάχη για δικαιοσύνη, για
λογοδοσία και για συµµετοχή, κοινωνική συµµετοχή στην από-
δοση δικαίου.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθερίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Τον λόγο

έχει ο κ. Αθανασίου για προσωπικό ζήτηµα. Το είχε ζητήσει πριν
έρθω εγώ στην Έδρα. Πείτε µας ποιο είναι το προσωπικό.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, η κυρία Πρό-
εδρος κατά την έναρξη της οµιλίας της είπε ότι διορίζονταν δι-
καστές και επί των ηµερών µου όταν ήµουν Πρόεδρος της
Ένωσης Δικαστών και Εισαγγελέων, αλλά και ως Υπουργός, για
να βγάζουν αποφάσεις οι οποίες ήταν αρεστές στην πολιτική
εξουσία.

Αυτό, κυρία Πρόεδρε, που είπατε ξέρετε πολύ καλά ότι είναι
ένα µεγάλο ψέµα και βεβαίως παραπλανάτε και τον κόσµο, εκµε-
ταλλευόµενη τον πόνο των ανθρώπων αυτών οι οποίοι έχασαν τα
παιδιά τους και ζητούν δικαιοσύνη πράγµατι. Και πράγµατι θα
αποδοθεί η δικαιοσύνη, αυτό µπορώ να τους πω. Αλλά µπορείτε
να µου πείτε εσείς, σας παρακαλώ, έστω και µια απόφαση που
επί των ηµερών µου ως Υπουργός Δικαιοσύνης οι δικαστές ήταν
διορισµένοι και έβγαλαν συγκεκριµένη απόφαση; Μπορείτε να
µου πείτε; Γιατί δεν λέτε στον κόσµο πώς ορίζονται οι δικαστές
στα µεγάλα δικαστήρια, όπως είναι και η Λάρισα, που διορίζονται
µε κλήρωση; Γιατί δεν λέτε ότι ο εφέτης ανακριτής -που σε άλλη
συνεδρίαση της Βουλής, σε επιτροπή, είπατε ότι δεν ξέρατε γιατί
έπρεπε να διοριστεί- διορίστηκε από την Ολοµέλεια του Συµβου-
λίου Εφετών, γιατί αυτό προβλέπει η ποινική δικονοµία για υπο-
θέσεις υψίστης σηµασίας;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ελάτε, κύ-
ριε Αθανασίου, ολοκληρώστε.

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Γνωρίζετε ότι η Ελλάδα από το

Ευρωπαϊκό Δικαστήριο Δικαιωµάτων των Ανθρώπων έχει καταδί-
κες για καθυστέρηση της δικαιοσύνης, αλλά καµία καταδίκη που
να αποφαίνεται ότι δικαστές Έλληνες ενήργησαν κατά παραγγε-
λία της πολιτικής εξουσίας;

Άρα, λοιπόν, πρέπει να είστε πολύ προσεκτική, αλλά δεν µπο-
ρώ να το περιµένω από σας, γιατί δυστυχώς ταυτίσατε την πολι-
τική σας παιδεία µε τη νοµική παιδεία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-

στούµε.
Συνεχίζουµε µε τον κ. Αθανάσιο Ζεµπίλη από τη Νέα Δηµοκρα-

τία.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΖΕΜΠΙΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, απέναντι στις

µεγαλειώδεις συγκεντρώσεις της Παρασκευής και τα αιτήµατα
που εκφράστηκαν σ’ αυτές οφείλουµε όλοι να επιδείξουµε δια-
κοµµατική ωριµότητα και να σταθούµε στο ύψος της θεσµικής
µας ευθύνης, ιδιαίτερα µάλιστα σε ειδικές διαδικασίες όπου η
Βουλή επέχει τον ρόλο δικαστικού οργάνου, που σηµαίνει ότι
πέραν των άλλων όλων θα πρέπει να σεβαστούµε και τις αξίες
του νοµικού µας πολιτισµού.

Δεν υπάρχει αµφιβολία ότι βιώνουµε ένα πρωτόγνωρο καθε-
στώς γενικευµένης αµφισβήτησης και καχυποψίας. Παρά το
κλίµα αυτό, όµως, σχεδόν όλοι αναγνώρισαν την αµεροληψία, την
αντικειµενικότητα και την αξιοπιστία του πορίσµατος του ΕΟΔΑ-
ΣΑΑΜ. Μάλιστα το πόρισµα αυτό θεωρήθηκε τόσο ισχυρό και
τόσο αδιάβλητο ώστε να ενεργοποιήσει ακόµα και πρόταση δυ-
σπιστίας κατά της Κυβέρνησης. Ας δούµε, λοιπόν, τι λέει το πό-
ρισµα, χωρίς βέβαια να είναι θέσφατο του Οργανισµού για την
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υπόθεση που εξετάζουµε σήµερα.
Το πρώτο που λέει είναι ότι η µη ιεροποίηση του χώρου και η

µη παρουσία του ΕΟΔΑΣΑΑΜ, ο οποίος δηµιουργήθηκε µετά την
τραγωδία, οδήγησε στην απώλεια στοιχείων. Το δεύτερο που λέει
είναι ότι δεν υπήρξε πραγµατικός συντονισµός σε επιτελικό ή επι-
χειρησιακό επίπεδο µεταξύ των συναρµόδιων υπηρεσιών στον
χώρο της τραγωδίας. Διαπιστώνει, δηλαδή, ο Οργανισµός ότι
στην περίπτωση αυτή έδρασε το διαχρονικό δοµικό πρόβληµα
του βαθέως κράτους που είναι η ασυνεννοησία, η έλλειψη συνερ-
γασίας, η προχειρότητα.

Άραγε µπορεί κάποιος να κάνει επίκληση του πορίσµατος αλά
καρτ; Να πει δηλαδή ότι το πόρισµα αυτό είναι αξιόπιστο κατά
το ένα µέρος και αναξιόπιστο κατά το άλλο µέρος κατά το οποίο
δεν συµφωνούµε; Και το λέω αυτό διότι από την πλευρά της Αντι-
πολίτευσης έγινε επίκληση του συνόλου σχεδόν του πορίσµατος
εκτός από µια σελίδα, τη σελίδα 116 του πορίσµατος. Ανέφερε ο
κ. Ανδρουλάκης ότι η πρόταση δυσπιστίας πλέον θα στηρίζεται
σε αξιόπιστα δεδοµένα της επιστηµονικής κοινότητας. Παρέ-
λειψε, όµως, να πει ότι τα στοιχεία αυτά αποκτήθηκαν µε τη συν-
δροµή της Κυβέρνησης, η οποία δήθεν συγκαλύπτει, που
δηµιούργησε όµως τον Οργανισµό αυτόν, προκειµένου να χυθεί
άπλετο φως. Και ένα από τα αδιάσειστα και αδιάβλητα στοιχεία
είναι αυτό που αποδίδει ρόλο απλού παρατηρητή στους Υπουρ-
γούς και τους γενικούς γραµµατείς που βρέθηκαν στον χώρο της
τραγωδίας, που λέει ότι κανένα πολιτικό πρόσωπο δεν λειτουρ-
γούσε επίσηµα δίνοντας εντολές.

Αλλά ας αφήσουµε το πόρισµα. Μήπως από την ίδια την πρό-
ταση για τη σύσταση προκαταρκτικής προκύπτει κάτι διαφορε-
τικό; Το µόνο επιβαρυντικό στοιχείο για τον Χρήστο Τριαντό-
πουλο είναι ότι φέρεται να παρευρέθηκε κάποιες µέρες µετά, όχι
στο συντονιστικό όργανο αλλά σε κάποια άτυπη συνάντηση. Και
βέβαια αυτό είναι απόλυτα δικαιολογηµένο στο πλαίσιο των κα-
θηκόντων του για την παροχή κρατικής αρωγής. Και να µην γίνε-
ται σύγχυση µε άλλες υπηρεσίες οι οποίες ήταν αρµόδιες για την
περιφρούρηση και την προστασία, την οριοθέτηση του χώρου,
οι οποίες ελέγχονται µε τη δικαιοσύνη, αλλά οι υπηρεσίες αυτές
είχαν αρµοδιότητα.

Και βέβαια στο άρθρο 259 υπάρχει και το στοιχείο του διπλού,
του πρόσθετου, του υπερχειλή δόλου. Εν προκειµένω το γεγονός
ότι δεν υπήρξε η υποκειµενική υπόσταση αποδεικνύεται και από
τη δηµόσια παρουσία του κ. Τριαντόπουλου στα µέσα µαζικής
ενηµέρωσης. Είπε ο ίδιος ότι οι ανακοινώσεις αυτές προέρχονταν
από τους αρµόδιους φορείς. Ξέρετε, όµως, κάποιον µε υπερ-
χειλή, συγκαλυπτικό δόλο να βγαίνει στις τηλεοράσεις φόρα παρ-
τίδα για να το πει, κάποιον που έχει πάει στον χώρο για να
αλλοιώσει τα στοιχεία και να βγαίνει µε καµάρι στις τηλεοράσεις;

Και κάτι ακόµα, στο Ποινικό Δίκαιο η καθυστερηµένη ενάσκηση
ενός δικαιώµατος τις πιο πολλές φορές υποκρύπτει σκοπιµότητα.

Στην προκειµένη περίπτωση από τον Αύγουστο του 2024 είχαν
καταφτάσει στη Βουλή αµελλητί τα συµπληρωµατικά στοιχεία
της δικογραφίας. Είχαν γίνει µάλιστα και πρωτοσέλιδα σε εφη-
µερίδες. Γιατί άραγε περιµένατε να περάσουν επτά ολόκληροι
µήνες µέχρι την κατάθεση πρότασης προκαταρκτικής αν πρά-
γµατι τα στοιχεία επαρκούσαν γι’ αυτό; Για τον απλούστατο λόγο
ότι µεσολάβησαν οι µεγάλες συγκεντρώσεις της 26ης Ιανουαρίου
και τα ευρήµατα των δηµοσκοπήσεων. Και ακολούθησε ο γνω-
στός διαγωνισµός µεταξύ του ΠΑΣΟΚ και του ΣΥΡΙΖΑ για το
ποιος θα καπελώσει ποιον, ποιος είναι ο χρυσός χορηγός της Κυ-
βέρνησης και αν θα κάνουν προανακριτική ή πρόταση δυσπι-
στίας. Και ως γνωστόν, οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ, που ήθελε να
πάρει το κεφάλι, στην προκειµένη περίπτωση αρκούσαν µόνο για
την προανακριτική. 

Ας θυµηθούµε όµως τι έλεγαν τότε κορυφαία στελέχη του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, ότι τα στοιχεία δεν επαρκούν για την προανακριτική και πως
θα πρέπει να περιµένουν τα πορίσµατα του ΕΟΔΑΣΑΑΜ και του
Εθνικού Μετσοβίου Πολυτεχνείου. Λοιπόν, βγήκε το πόρισµα και
τα στοιχεία που από πριν ήταν ανεπαρκή και αδύναµα, αποδυνα-
µώθηκαν ακόµα περισσότερο µε ένα πόρισµα που λέει ότι ο κ.
Τριαντόπουλος ήταν απλά σε ρόλο παρατηρητή. 

Έτσι λοιπόν και από τις ώριµες φωνές στον ΣΥΡΙΖΑ και από τα
ακλόνητα στοιχεία σύµφωνα µε τον κ. Ανδρουλάκη προκύπτει ότι

δεν υπάρχουν προς το παρόν επαρκείς ενδείξεις τέλεσης του
αδικήµατος του 259 του Ποινικού Κώδικα. Λέω προς το παρόν
γιατί η διαδικασία στην επιτροπή όπως και στην επ’ ακροατηρίου
διαδικασία στα δικαστήρια θα είναι ανοιχτή, ζωντανή και δυνα-
µική. 

Εµείς θα υπερψηφίσουµε την πρόταση και θα δουλέψουµε
προς την κατεύθυνση να εισφερθούν και νέα στοιχεία ώστε να
διαλευκανθεί πλήρως η υπόθεση. Γιατί θα πρέπει πάση θυσία να
αποδοθεί δικαιοσύνη και να ικανοποιηθεί το κοινό περί δικαίου
αίσθηµα σε µια υπόθεση που θεωρείται συλλογικό και εθνικό µας
τραύµα. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Θα πω λίγο
τη σειρά των οµιλητών και πως κλείνουµε τη διαδικασία. 

Ο κ. Παφίλης έδωσε τη θέση του στην κ. Αχτσιόγλου. Άρα,
µετά την κ. Αχτσιόγλου θα µιλήσει ο κ. Παφίλης, µετά ο κ. Χρη-
στίδης, ο κ. Σαρακιώτης, ο κ. Κόντης, ο κ. Κυριάκης, ο κ. Μάντζος,
ο κ. Καζαµίας και ο κ. Βορίδης. Η κ. Αχτσιόγλου, ο κ. Μάντζος, ο
κ. Καζαµίας και ο κ. Παφίλης είναι από έξι λεπτά ο καθένας. 

Ελάτε, κυρία Αχτσιόγλου.
ΕΦΗ ΑΧΤΣΙΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα συλλαλητήρια της 28ης Φε-

βρουαρίου στην Αθήνα, αλλά και σε ολόκληρη τη χώρα έχουν
αφήσει τη σφραγίδα τους πια µε τρόπο αναπόδραστο θα έλεγα
στις πολιτικές εξελίξεις και σε ό,τι αφορά την Κυβέρνηση και σε
ό,τι αφορά την Αντιπολίτευση. Μετά την 28η Φεβρουαρίου στην
πραγµατικότητα τίποτα δεν είναι όπως πριν. Και δεν µπορεί και ο
κ. Μητσοτάκης να συµπεριφέρεται όπως πριν. Εξακολουθεί να
το κάνει. Είδαµε την ανάρτησή του µετά τα συλλαλητήρια. Νοµί-
ζει ότι µπορεί να συµπεριφέρεται όπως πριν, να κάνει business
as usual. Τον ακούσαµε να λέει ότι έλαβε τάχα το µήνυµα των
συλλαλητηρίων και ότι θα κάνει αλλαγές και παρεµβάσεις για να
γίνει ασφαλής ο σιδηρόδροµος. Είναι έκτος χρόνος Πρωθυπουρ-
γός και δύο χρόνια από τα Τέµπη και η κατάσταση στο σιδηρό-
δροµο πάει από το κακό στο χειρότερο. Οι συνθήκες ασφαλείας
καθηµερινά επιβεβαιώνουν µε τα διάφορα περιστατικά τα κενά
τους. Συνεχίζει να συµπεριφέρεται όπως πριν, λέγοντας να αφή-
σουµε απερίσπαστη τη δικαιοσύνη να κάνει τη δουλειά της, ενώ
στην πραγµατικότητα είναι ο µόνος και ο πρώτος που παρενέβη
στη δικαιοσύνη. Θυµίζω ότι από τις πρώτες µέρες του δυστυχή-
µατος έσπευσε να βγάλει απόφαση, λέγοντας ότι ήταν αποτέλε-
σµα ανθρώπινου λάθους, αλλά και δύο χρόνια µετά έσπευσε να
ξαναβγάλει απόφαση και επικαλούµενος αµφιβόλου γνησιότητας
βίντεο, λέγοντας ότι δεν υπάρχει εύφλεκτο υλικό. Και συνεχίζει
να κάνει business as usual, όταν έχουν αποκαλυφθεί πρώτον, τα
ψέµατά του για την έκρηξη, θυµίζω ότι έλεγε ότι δεν υπήρχε κά-
ποιο εύφλεκτο υλικό και όποιος λέει το αντίθετο είναι συνωµο-
σιολόγος, παραδοξολόγος και εµπαθής. Δεύτερον, είπε ψέµατα
για το µπάζωµα, θυµίζω ότι έλεγε ότι δεν υπήρχε καµία παρέµ-
βαση στο χώρο του δυστυχήµατος που να αλλοιώνει τα στοιχεία.
Είπε ψέµατα και για την ασφάλεια των σιδηροδρόµων, θυµίζω ότι
από τις πρώτες µέρες και οι κύριοι της Κυβέρνησης έλεγαν ότι
λειτουργούσε κανονικά το σύστηµα ασφαλείας στους σιδηρο-
δρόµους, ότι υπήρχε τηλεδιοίκηση και έδειχναν και σε ζωντανή
µετάδοση υποτιθέµενους πίνακες µε φωτάκια για να δείξουν πως
όλα λειτουργούσαν καλά και ότι έφταιγε µόνο ένα ανθρώπινο
λάθος.

Όλα αυτά έχουν αποκαλυφθεί. Στην πραγµατικότητα κανένας
Πρωθυπουργός δεν µπορεί να παραµείνει στη θέση του µετά από
τέτοιες αποκαλύψεις. Διότι, το µήνυµα των συγκεντρώσεων και
των συλλαλητηρίων που υποτίθεται ότι έλαβε ο κ. Μητσοτάκης -
από ό,τι φαίνεται δεν το έλαβε- ήταν ακριβώς το τέλος σε όλα
αυτά. Το µήνυµα των συλλαλητηρίων ήταν τέλος στο µπάζωµα,
τέλος στα παραποιηµένα ηχητικά, τέλος στα χαµένα βίντεο,
τέλος στις εξεταστικές παρωδία, τέλος στη συγκάλυψη. Αυτό
ήταν το µήνυµα των µαζικών συλλαλητηρίων που υποτίθεται ότι
έλαβε ο κ. Μητσοτάκης. 

Και ερχόµαστε σήµερα εδώ, τρεις µέρες µετά από αυτές τις
µαζικές διαδηλώσεις να συζητήσουµε την πρόταση για τη σύ-
σταση προανακριτικής για τον κ. Τριαντόπουλο, Υφυπουργό πα-
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ρά τω Πρωθυπουργώ, αντ’ αυτού στον τόπο του εγκλήµατος,
από την ηµέρα του δυστυχήµατος και µετά και βλέπουµε από την
πλευρά της πλειοψηφίας µία πραγµατικά ακατανόητη, αδιανόητη
στην πραγµατικότητα, προκλητική στάση. Διότι τι λέει στην πρα-
γµατικότητα σήµερα όλη την ηµέρα η Νέα Δηµοκρατία; Λέει ότι
για το µπάζωµα δεν υπάρχουν κυβερνητικές ευθύνες -αυτό ισχυ-
ρίζεται σήµερα-, δεν υπάρχουν ευθύνες του κ. Τριαντόπουλου.
Είναι η Αντιπολίτευση αυτή που τις φαντάζεται αυτές τις ευθύνες
-το είπε ευθέως πριν ο Υπουργός Δικαιοσύνης- και τις εκτοξεύει
για να εκµεταλλευτεί και να εργαλειοποιήσει την κατάσταση.
Αλλά εµείς θα πούµε «ναι» στην σύσταση της προανακριτικής επι-
τροπής είπε ο κ. Φλωρίδης, για να αποδείξουµε πόσο εργαλει-
οποιεί τον πόνο των ανθρώπων η Αντιπολίτευση. Αυτό είπε
σήµερα η Νέα Δηµοκρατία. 

Είστε σοβαροί; Μετά από δύο χρόνια που έχουν αποκαλυφθεί
όσα έχουν αποκαλυφθεί, µετά από τις τεράστιες διαδηλώσεις
των ανθρώπων την Παρασκευή, έρχεστε σήµερα µε αυτήν τη
γραµµή; Πάµε λίγο µε τους κανόνες της λογικής, κύριε Φλωρίδη,
που επικαλεστήκατε για τον ορισµό της νοµικής επιστήµης. Αλ-
λοιώθηκε ο χώρος του εγκλήµατος; Αλλοιώθηκε; Ναι. Δεύτερη
και τρίτη µέρα µετά το δυστύχηµα αφαιρέθηκαν υλικά, αποµα-
κρύνθηκαν 300 κυβικά χώµα µε ό,τι περιείχαν και ανθρώπινα µέλη
από ό,τι γνωρίζουµε, επιστρώθηκε µε πίσσα και χαλίκια. Αλλοι-
ώθηκε. Δεύτερον, ήταν οι ενέργειες αυτές παράνοµες; Ήταν.
Ενώ είχε γίνει ποινική δίωξη, αυτές οι ενέργειες διενεργήθηκαν
χωρίς να υπάρχει εισαγγελική παραγγελία, χωρίς να υπάρχει καν
παρουσία εκεί ανακριτή ή έγκρισή του. Τρίτον, εµπόδισαν οι
ενέργειες αυτές την αποκάλυψη της αλήθειας και την έρευνα του
δυστυχήµατος ακόµη και από τη δικαιοσύνη; Την εµπόδισε.
Όπως γνωρίζουµε πια σήµερα, στιβαρά και σταθερά, αυτές οι
ενέργειες αφαίρεσαν από τον χώρο του δυστυχήµατος ζωτικής
σηµασίας στοιχεία τα οποία θα µας βοηθούσαν να καταλάβουµε
τις αιτίες και τις παραµέτρους του δυστυχήµατος. Υπήρχε κε-
ντρική παρέµβαση της Κυβέρνησης και του κ. Τριαντόπουλου
στις επεµβάσεις αυτές; Απάντηση, δελτίο Τύπου της Κυβέρνησης
του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη, 6 Μαρτίου: «Κυβερνη-
τικό κλιµάκιο από τον Υφυπουργό παρά τω Πρωθυπουργώ ολο-
κλήρωσε το έργο συντονισµού στο πεδίο δράσεων και ενεργειών
στα Τέµπη». Συντόνιζε τις ενέργειες, είπε το Υπουργείο µε δελτίο
τύπου. «Σύµφωνα µε τα στοιχεία και την εικόνα από όλους τους
εµπλεκόµενους στο έργο συλλογής και αποκατάστασης, έχουν
περισυλλεχθεί και µεταφερθεί τα συντρίµµια, ενώ ο χώρος έχει
αποκατασταθεί». Με δελτίο Τύπου η Κυβέρνηση ανακοίνωνε την
αποκατάσταση του χώρου, δηλαδή το µπάζωµά του. Και έρχεστε
σήµερα εδώ να πείτε ότι δεν υπήρχε κεντρική παρέµβαση; Εσείς
το ανακοινώσατε. Η Κυβέρνηση το ανακοίνωσε. Δελτίο Τύπου
έβγαλε για να το ανακοινώσει. Πώς ανακοινώσατε κάτι που δεν
ξέρατε ότι συνέβαινε; Αν δεν γνωρίζατε, τι ανακοινώνατε στην
πραγµατικότητα; Αν δεν υπήρχε έλεγχος της Κυβέρνησης στις
ενέργειες που γίνονταν πώς το ανακοινώνατε αυτό;

Αν δεν ελέγχατε το µπάζωµα, πώς εγκρίνατε την πληρωµή του
µε υπουργική απόφαση από τον Υπουργό Ανάπτυξης; Τελικά έρ-
χεστε σήµερα εδώ για να πείτε ότι δεν υπάρχουν, κύριε Πλεύρη,
επαρκείς ενδείξεις ούτε καν για τη σύσταση προανακριτικής,
πόσω µάλλον για την ποινική δίωξη. Έχετε ήδη αθωώσει τον κ.
Τριαντόπουλο και λέτε ότι θα συναινέσετε στην προανακριτική
µόνο και µόνο για τα µάτια του κόσµου, ενώ στην πραγµατικό-
τητα έχετε αρνηθεί την άσκηση ποινικής δίωξης. Πάτε να βάλετε
ξανά την υπόθεση στο αρχείο, όπως κάνατε και στην εξεταστική.
Πάτε να συνεχίσετε τη συγκάλυψη και πάτε να συνεχίσετε την
συγκάλυψη επικαλούµενοι στην πραγµατικότητα ότι η Κυβέρ-
νηση ήταν εκεί, συντόνιζε τις ενέργειες, πλήρωνε για τις ενέρ-
γειές του µπαζώµατος και του ξεµπαζώµατος, αλλά δεν έχει
ευθύνη, δηλαδή να αθωώσετε τον διωκόµενο κ. Τριαντόπουλο
λόγω βλακείας. Αυτό προσπαθείτε να µας πείτε. Αυτή είναι η
γραµµή µε την οποία έχει προσέλθει η Κυβέρνηση και η Νέα Δη-
µοκρατία σήµερα µετά τις µεγαλειώδεις συγκεντρώσεις.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Προφανώς, η εξεταστική πρέπει να συσταθεί και επιβάλλεται

η ποινική δίωξη. Δεν υπάρχει ερώτηµα γι’ αυτό. Οι ενδείξεις είναι
κάτι παραπάνω από αποχρώσες. Όµως, ούτε η διερεύνηση των
ποινικών ευθυνών του κ. Τριαντόπουλου ή και άλλων πολιτικών
προσώπων που υπάρχουν δεν µπορεί να οδηγήσει στο να υπάρ-
χει βαλβίδα εξαέρωσης των πολιτικών ευθυνών του κ. Μητσο-
τάκη, γιατί εδώ ο βασικός πολιτικός υπεύθυνος, πολιτικός καθο-
δηγητής για ό,τι έγινε στα Τέµπη είναι ο κ. Μητσοτάκης.

Εδώ η συνταγή των υποκλοπών µε «Ιφιγένειες», «αυτοφωρά-
κηδες», δολοφονία χαρακτήρων για όποιον κάνει τη δουλειά του
και κατηγορίες για συνωµοσιολόγους και για παραδοξιολόγους
δεν περνάει. Η κοινωνία το έχει απαντήσει αυτό. Αυτή η συνταγή,
ουσιαστικά µιας πολιτικής καθεστωτικής της Νέας Δηµοκρατίας,
δεν περνάει, έχει τελειώσει. Η κοινωνία υπέβαλε µοµφή στην Κυ-
βέρνηση και η προοδευτική αντιπολίτευση έχει την ευθύνη να
ανταποκριθεί στο χρέος της και να κάνει αυτό που είναι η απαί-
τηση της κοινωνικής πλειοψηφίας σήµερα, να ρίξει αυτήν την Κυ-
βέρνηση, εφόσον η ίδια δεν έχει το ελάχιστο ηθικό όριο να
παραιτηθεί από µόνη της.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Τον λόγο
έχει τώρα ο κ. Παφίλης.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ο Γενικός Γραµµατέας του Κόµµατός
µας Δηµήτρης Κουτσούµπας, ο Νίκος Καραθανασόπουλος και η
Μαρία Κοµνηνάκα που µίλησαν αναφέρθηκαν αναλυτικά και µε
αδιάψευστα στοιχεία και ερωτήµατα για την πρόταση του ΠΑΣΟΚ
και τις συνολικότερες ευθύνες για το έγκληµα των Τεµπών, όπως
επίσης και για τη συγκάλυψη που είναι προφανής. Δεν απάντησε
κανένας από τους άλλους. Φοβάστε; Σας βάζουµε ερωτήµατα,
γιατί δεν µιλάτε;

Θα συνεχίσουµε λοιπόν. Η πρόταση του ΠΑΣΟΚ -επαναλαµ-
βάνω- για προανακριτική είναι βιαστική ενέργεια και είναι απο-
σπασµατική, πριν ολοκληρωθεί η έρευνα που κάθε µέρα βγάζει
καινούργια στοιχεία που προκύπτουν από καταθέσεις, από δη-
µοσιεύσεις κ.λπ.. Επίσης, εντοπίζονται σε ένα και µόνο πρόσωπο.
Ένας ήταν δηλαδή αυτός που τα έκανε όλα; Και µάλιστα µε κα-
τηγορίες πληµµελήµατος. Πληµµέληµα το αδίκηµα µε πενήντα
επτά νεκρούς.

Τις σκοπιµότητες τις καταλαβαίνουµε και µπορεί να τις αντιλη-
φθεί και ο ελληνικός λαός. Πράγµατι υπάρχουν όµως µεγάλα
ερωτήµατα γιατί αλλοιώθηκε ο χώρος του εγκλήµατος. Αυτό δεν
µπορεί να το αρνηθεί κανένας ότι αλλοιώθηκε ούτε και η Κυβέρ-
νηση, ανεξάρτητα από το τι ερµηνείες δίνει. Γιατί; Για να µην βρε-
θούν στοιχεία για τα αίτια της έκρηξης. Και ρωτάµε -στον Θεό
σας δηλαδή- κανένας δεν ξέρει τι µετέφερε η αµαξοστοιχία; Κα-
νένας; Τι Κυβέρνηση είστε κι εσείς και οι προηγούµενοι; Δεν µπο-
ρείτε να ξέρετε τι φορτώθηκε στη Θεσσαλονίκη ή δεν ξέρω πού
και τι µεταφέρονταν εκεί; Άχνα; Κανένας; Και οι Υπουργοί; Κανέ-
νας δεν µπορεί να βρει άκρη για το τι µετέφερε; Κανένας δεν
γνωρίζει;

Ο κ. Ρέππας, προς τιµή του είχε πει στην εξεταστική επιτροπή,
αν δεν κάνω λάθος, Νίκο και Μαρία, ότι πράγµατι υπάρχουν
«µαύρα βαγόνια» που δεν ξέρουµε τι µεταφέρουν. Και µιλάτε κι
από πάνω όλοι σας, αντί να κατεβάσετε το κεφάλι; Είναι δυνατόν
να λέτε, οι κυβερνήσεις όλες, γιατί ο κ. Ρέππας δεν είναι µόνο
της Νέας Δηµοκρατίας, ούτε η επόµενη, «δεν ξέρουµε τι µετα-
φέρουν τα τρένα»; Δηλαδή βάζετε τη ζωή των ανθρώπων σε κίν-
δυνο µέσα στη Θεσσαλονίκη όπου περνάει το τρένο και λέτε «δεν
ξέρουµε»; Το είχε πει ο κ. Ρέππας ότι υπάρχουν και το λέω προς
τιµήν του πραγµατικά. Μιλάµε για «µαύρα βαγόνια» και µιλάτε
µετά για ασφάλεια µεταφορών. Δεν ντρέπεστε; Σε ποιον απευ-
θύνεστε; Σε βλάκες;

Τριακόσιοι εξήντα τόνοι ΤΝΤ. Και αφήστε ότι δεν ήταν επικίν-
δυνα γιατί είχαν µέσα και υγρά και άµα γινόταν τίποτα δεν θα
έµενε κολυµπηθρόξυλο στο Λαύριο. Ευτυχώς τα πήραµε χα-
µπάρι, τα σταµατήσαµε και γύρισαν πίσω. Εµείς το κάναµε, το
ΚΚΕ και το Εργατικό Κέντρο του Λαυρίου. Και όχι ότι το κάναµε
πρώτη φορά, το κάναµε στον Τύρναβο, το κάναµε και στην Αλε-
ξανδρούπολη, το κάναµε και στον Πειραιά.

Μην µας πείτε τώρα, λοιπόν, ότι δεν ξέρουµε. Τι µετέφεραν;
Γιατί από όλο τον κρατικό µηχανισµό κανένας δεν είχε µυαλό να
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πει: «Στοπ, γιατί τα χαλάµε αυτά;» Να δούµε τι περιείχε τελικά
αυτό το «µανιτάρι». Γιατί µικρό «µανιτάρι» ήταν, έτσι δείχνουν τα
βίντεο, εκτός εάν είναι κατασκευασµένα κι αυτά, αλλά δεν νοµίζω. 

Μήπως, λοιπόν, µετέφεραν -ερωτήµατα βάζουµε- αµερικάνικα
καύσιµα στην αµερικάνικη βάση στη Λάρισα για τα drones που
φεύγουν και επιτηρούν περιοχές κοντά στην Ουκρανία; Ποιος το
αποκλείει ότι µπορεί να είναι κάτι τέτοιο; Πέστε ότι το διαψεύ-
δετε. Γιατί, αν δεν λέτε ότι το διαψεύδετε, µπορεί να κατανοήσει
κανένας. 

Και, προσέξτε, αν αποδειχτεί αυτό, πρέπει να βρείτε τις πιο βα-
θιές σπηλιές για να πάτε να χωθείτε µέσα. Πού έχει; Στην Κρήτη;
Στη Μάνη; Και θα πει κανένας «Μα, το ΚΚΕ βλέπει όλο φαντά-
σµατα». Τι φαντάσµατα βλέπουµε; Εδώ κουβαλάνε οι αµαξοστοι-
χίες πυροµαχικά, πέντε χιλιάδες βλήµατα εκατόν πενήντα πέντε
χιλιοστών. Έτυχε µια φορά, επικοινωνήσαµε και το σταµατήσαµε
και βγήκε έξω. Θα πέρναγε µέσα από τη Σίνδο. Και αν εκεί ο µη
γένοιτο -βέβαια δεν έγινε- γινόταν µια σύγκρουση, καταλαβαίνετε
τι θα γινόταν; Καταλαβαίνετε να περνάει µέσα από βιοµηχανική
περιοχή ένα τρένο; Και πού πάει το τρένο; Στους συµµάχους
στην Ουκρανία και στον κ. Ζελένσκι. Και τώρα τι θα κάνετε µε τον
Ζελένσκι; Έχετε πάθει µπλακ-άουτ µε όλες αυτές τις εξελίξεις.
Τι ήταν τελικά; Δικτάτορας; Φασίστας; Δηµοκράτης; Τι λέτε µωρέ
τώρα; Ο Ζελένσκι δηµοκράτης; Πάλευε για τη δηµοκρατία; Μας
δουλεύετε; Βγήκε τώρα το αποτέλεσµα. Ήταν οι σπάνιες γαίες
και τελείωσαν όλα σ’ ένα βράδυ κι εσείς µείνατε τώρα ορφανοί.
Πού να πάτε,; Από δω ή από εκεί; Και µε τους δυο ήσασταν.

Για να δούµε, λέω τώρα, παρεµπιπτόντως, όλο αυτό. Τι γύ-
ρευαν λοιπόν την άλλη µέρα -ποιος θα απαντήσει επιτέλους εδώ
µέσα;- τρεις ανώτατοι αξιωµατικοί της Πολεµικής Αεροπορίας
την άλλη µέρα το πρωί στον χώρο της δολοφονίας των ανθρώ-
πων στα Τέµπη; Τι γύρευαν; Δεν υπάρχει ένας από το ΓΕΣ, ένα
Υπουργός, ένας Υφυπουργός να µας πει ότι πήγαν εκεί για κά-
ποιο πράγµα;

Να, γιατί βάζουµε τέτοια ερωτηµατικά. Κι επειδή δεν έχουµε
αποδείξεις δεν λέµε τίποτα περισσότερο. Κι αυτή είναι µια σηµα-
ντική πράγµατι πλευρά. Όµως, αυτό είναι το αποτέλεσµα. Απο-
τέλεσµα ποιων; Της πολιτικής που ακολουθήθηκε όλα τα προη-
γούµενα χρόνια. Γιατί αντί να ξεκινάµε από το αποτέλεσµα, να
ξεκινήσουµε από τις αιτίες. Αν δηλαδή υπήρχε διαφορετική πο-
λιτική, δεν θα γινόταν η σύγκρουση. Λογικό δεν είναι αυτό; Δια-
φωνείτε; Αν υπήρχαν τα συστήµατα ασφαλείας, αν, αν… Εποµέ-
νως, σ’ αυτό κάνατε τον ψόφιο κοριό και η Νέα Δηµοκρατία και
τα υπόλοιπα κόµµατα. Τι οδήγησε, λοιπόν, στη σύγκρουση -που
δεν ήταν µοναδική, υπήρχαν και τα προηγούµενα χρόνια- δύο
τρένων στην ίδια γραµµή; Τι ήταν αυτό που έφταιγε; Μόνο ο
σταθµάρχης; Θα πω και παρακάτω, όχι για τον σταθµάρχη, αλλά
γενικότερα.

Γι’ αυτά κουβέντα. Σταµατάτε. Βάζετε τελεία -που είναι σο-
βαρό, δεν το συζητάµε- στο ονοµαζόµενο «κουκούλωµα». Είναι
ή δεν είναι; Είναι φανερό ότι είναι. Το γιατί θα το βρούµε αργό-
τερα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Για να δούµε, λοιπόν, τι έγινε στον ΟΣΕ µετά το 2001 αν και
από πριν ξεκίνησε. Έγινε υποχρηµατοδότηση από όλες τις κυ-
βερνήσεις. Ναι ή όχι; Βγείτε να το διαψεύσετε. Δεύτερον, έγινε
δραµατική µείωση του προσωπικού, στο µισό σχεδόν. Πενήντα
άνθρωποι να συντηρούν το σιδηροδροµικό δίκτυο από τον Πει-
ραιά µέχρι εκεί που πήγαινε; Πενήντα έµεναν και ούρλιαζαν και
λέγανε: «Δεν µας ακούτε; Δεν µπορούµε να το κάνουµε αυτό το
πράγµα». Ποιος τα έκανε αυτά; Όλες οι προηγούµενες κυβερνή-
σεις 

Συνεχίζουµε. Εντατικοποίηση της εργασίας. Τώρα να κάνουµε
και ένα λογαριασµό µε τις ονοµαζόµενες προοδευτικές δυνάµεις
και της Αριστεράς. Εννιάωρο στους µηχανοδηγός, για εννέα
µέρες σερί. Ποιος το έκανε αυτό; Η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ, µε τη
στήριξη των υπολοίπων. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε Πα-
φίλη, ολοκληρώστε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Θα ήθελα την ανοχή σας, κύριε Πρό-
εδρε.

Ελλιπής εκπαίδευση. Αυτό ήταν το µεγάλο έγκληµα, ο διαχω-
ρισµός του ΟΣΕ σε τέσσερα κοµµάτια. Αυτό εµάς δεν µας ξενίζει.
Είναι η πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης και είναι η γνωστή συ-
νταγή. Κρατάµε τα ζηµιογόνα να πληρώνει ο λαουτζίκος, ο λαός
από τη φορολογία και δίνουµε τα κερδοφόρα, µάλιστα, µε λογική
άγονης γραµµής, το πιο κερδοφόρο κοµµάτι Αθήνα-Θεσσαλονίκη
και το επιδοτούµε µε 750 εκατοµµύρια για δέκα χρόνια νοµίζω ή
και λίγο παραπάνω. 

Ποιος, λοιπόν, τα αποφάσισε όλα αυτά; Γιατί δεν µιλάτε; Δεν
υπήρχαν αυτά; Τα αποφάσισαν όλες οι Κυβερνήσεις. Το ΠΑΣΟΚ
ξεκίνησε και πρωταγωνίστησε, η Νέα Δηµοκρατία συνέχισε και ο
ΣΥΡΙΖΑ µε τον κ. Βαρουφάκη που έλεγε ότι αν βρω να πουλήσω
τον ΟΣΕ για 1 ευρώ, θα είναι ευτύχηµα για τη χώρα. 

Τι µας λέτε τώρα και εσείς όλοι οι υπόλοιποι; Γιατί δεν λέτε τί-
ποτα για όλα αυτά; Κανένας από εσάς δεν λέει τίποτα. Γιατί;
Διότι, ήταν πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης, της απελευθέρω-
σης. 

Λέτε, λοιπόν, τώρα. Βελόπουλος: Η Ελλάδα δεν έχει ευρωπαϊ-
κούς σιδηροδρόµους, αλλά αφρικανικούς. Συνεχίζουµε. ΠΑΣΟΚ,
Ανδρουλάκης: Δεν είµαστε ευρωπαϊκή χώρα στους σιδηροδρό-
µους. Συνεχίζουµε. ΣΥΡΙΖΑ, Νέα Αριστερά και άλλοι, τα ίδια: Σε
ποια ευρωπαϊκή χώρα συµβαίνουν αυτά; 

Κυρίες και κύριοι, δεν ξέρετε ότι το 13% µόνο των κεντρικών
σιδηροδροµικών γραµµών της Ευρωπαϊκής Ένωσης έχει συστή-
µατα ασφάλειας; Δεν το διαβάσατε πουθενά και µας λέτε ότι
αυτά συµβαίνουν µόνο στην Ελλάδα; Κανένας δεν τα λέει αυτά.
Κανένας! Σιωπή, σιωπή, σιωπή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κύριε Πα-
φίλη, σας παρακαλώ. Βοηθήστε µε λίγο. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Να µιλήσω ένα λεπτό ακόµα;
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Να, ορίστε. Όλοι λένε ναι, κύριε Πρό-

εδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Σας παρα-

καλώ, ολοκληρώστε, κύριε Παφίλη.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Γιατί τα λέτε όλα αυτά; Γιατί δεν λέτε

το τι συµβαίνει; Διότι, είναι ο σιδερένιος νόµος, η πολιτική της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, που εφαρµόζετε όλοι σας και έχετε εγκλη-
µατικές ευθύνες και εµείς τις καταγράψαµε και στο πόρισµα. Κό-
στος - όφελος. 

Μάλιστα, τι λέει η Επιτροπή Σιδηροδρόµων του Ευρωπαϊκού
Κοινοβουλίου; Αρνούνται οι εταιρείες να εφαρµόσουν τα µέτρα
ασφάλειας, γιατί έχουν µεγάλο κόστος. Τα κέρδη τους ή οι ζωές
µας. 

Κανένας εδώ µέσα εκτός ΚΚΕ δεν αναφέρθηκε σε αυτό το σύν-
θηµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ολοκληρώ-
στε, σας παρακαλώ. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Αφήστε µε να ολοκληρώσω. Δίνω µε-
ρικά πράγµατα που νοµίζω ότι έχουν ενδιαφέρον. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Εγώ σας
ξέρω και σας κατανοώ. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Θα είχα τελειώσει τώρα.
Ευρωπαϊκή Ένωση, παράδεισος, το 2021 τριακόσια πενήντα

έξι ατυχήµατα µε εξακόσιους πενήντα νεκρούς. Το 2022 πεντα-
κόσια πενήντα ατυχήµατα µε εννιακόσιους πενήντα νεκρούς.
Είναι στοιχεία επιβεβαιωµένα. 

Παθογένεια είναι αυτό της Ελλάδας; Λέτε παθογένειες η Νέα
Δηµοκρατία και από κοντά µε έναν τρόπο και όλοι οι υπόλοιποι.
Παθογένειες δεν είναι. Είναι καπιταλισµός. Αυτό είναι. Είναι ο
νόµος του κέρδους, που λέει για να κερδίσω, θα πεθάνετε. Αυτό,
αποδείχτηκε στα Τέµπη. Και δεν υπάρχουν µόνο τα Τέµπη. 

Αλήθεια, εσείς όλοι πώς δέχεστε πραγµατικά ο οργανισµός σι-
δηροδρόµων να δίνει πιστοποιητικά ασφάλειας και πυρασφά-
λειας σ’ αυτά τα ερείπια που υπάρχουν σήµερα µε προδιαγραφές
πριν από τριάντα χρόνια; 

Άρα, λοιπόν -και ολοκληρώνω- αυτό που θέλετε να κρύψετε
όλοι σας και γι’ αυτό ασχολείστε µε επιµέρους σοβαρά ζητήµατα,
δικαιοσύνη, όταν εµείς είπαµε να µην διορίζεται από τις κυβερ-
νήσεις, δεν το ψηφίσει κανένας όµως -και σήµερα βγαίνετε στα
κεραµίδια- στην αναθεώρηση του Συντάγµατος. Είναι ο υπέρτα-
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τος νόµος του συστήµατος, που λέει αυτά, αυτά, αυτά.
Εµείς, το ΚΚΕ, δεν κάνουµε διαφήµιση. Ήµασταν οι πρώτοι

που µιλήσαµε -και έτυχε να είµαι εγώ εκ µέρους του ΚΚΕ το πρωί
της επόµενης µέρας- για προδιαγεγραµµένο έγκληµα. Καλέσαµε
τον λαό να βγει στους δρόµους και εσείς λέγατε, να πενθήσουµε. 

Λοιπόν, να ξέρετε ότι θα πενθήσετε όλοι σε µια πορεία, όταν
αντιληφθεί ο λαός ποια είναι η ρίζα. Είναι αυτού του βάρβαρου
απάνθρωπου συστήµατος, που πρέπει να ανατραπεί και αυτό θα
γίνει αργά ή γρήγορα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Οι Κοινο-

βουλευτικοί Εκπρόσωποι καλό είναι να µιλάνε πριν τους Προ-
έδρους για να έχουν άνεση στον χρόνο. Το διευκρινίζω απλώς
γιατί όλοι µετά θα θέλουν τον ίδιο χρόνο µε εσάς, τίποτε άλλο. 

Τον λόγο έχει ο κ. Χρηστίδης.
ΠΑΥΛΟΣ ΧΡΗΣΤΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας ευχαριστώ πολύ. 
Σήµερα, συζητάµε στη Βουλή την πρόταση του ΠΑΣΟΚ για σύ-

σταση προανακριτικής επιτροπής, που αφορά τη διαχείριση, την
οποία έκανε η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας µετά το τρα-
γικό δυστύχηµα, το οποίο στοίχισε στην ελληνική κοινωνία πενή-
ντα επτά ανθρώπινες ζωές το βράδυ της 28ης Φεβρουαρίου του
2023. Συζητάµε το τι συνέβη εκείνες τις πρώτες ώρες, αφότου
χάσαµε συνανθρώπους µας, κυρίως νέους ανθρώπους, οι οποίοι
γυρνούσαν στους χώρους που σπούδαζαν µετά από ένα τριή-
µερο, το οποίο είχαν περάσει, ανθρώπους οι οποίοι έχουν συ-
γκλονίσει µε την απώλειά τους την ελληνική κοινωνία, ανθρώπους
οι οποίοι δείχνουν ότι δε θα ξεχαστούν ποτέ µε τον τρόπο µε τον
οποίο σήµερα η ελληνική κοινωνία συµπαρίσταται στους γονείς
και τους συγγενείς τους.

Αυτό το γεγονός, όµως, συνάδελφοι δεν είναι το πρώτο γεγο-
νός, το οποίο εξετάζουµε γύρω από τις ευθύνες, που αφορούν
την υπόθεση της τραγωδίας των Τεµπών. Το πρώτο βασικό γε-
γονός είναι αυτό το οποίο συνέβη τις πρώτες βραδινές ώρες,
είναι ο τρόπος µε τον οποίο θα µπορούσε το ελληνικό κράτος να
έχει αποφύγει αυτό το τραγικό δυστύχηµα, είναι ο τρόπος µε τον
οποίο θα µπορούσε η ελληνική κοινωνία να έχει αποφύγει σήµερα
να πενθεί για πενήντα επτά συνανθρώπους µας. Και αυτό είναι
κάτι το οποίο σήµερα καταδεικνύουν όλες οι εµπλεκόµενες µε-
ριές ότι θα µπορούσε να είχε αποφευχθεί. Πώς; Εάν, επιτέλους,
εκείνη Σύµβαση 717 είχε υλοποιηθεί µετά από µία σειρά αναβο-
λών που είχαµε δει να λαµβάνουν χώρα όλα τα προηγούµενα
χρόνια.

Και αυτό το γεγονός, το οποίο θέλετε να αποφύγετε από τη
δηµόσια σφαίρα, είναι το πιο σκληρό γεγονός από όσα συζητάµε
µέχρι σήµερα, γιατί σε µια σειρά από αποφάσεις, οι οποίες βλέ-
πουν το φως της δηµοσιότητας η µία µετά την άλλη όλο το τε-
λευταίο χρονικό διάστηµα προκύπτει ότι θα µπορούσαµε να
έχουµε τους πενήντα επτά εκείνους συνανθρώπους µας ανάµεσά
µας αν εσείς είχατε κάνει τη δουλειά σας, αν εσείς όταν παρου-
σιάζετε εκείνα τα µεγαλόσχηµα σχέδια µε τους µπλε φακέλους
στο πρώτο υπουργικό συµβούλιο του 2019 µε Υπουργό τον
Κώστα Καραµανλή κάνατε πράξη, αυτό το οποίο οφείλατε να κά-
νετε, δηλαδή να υλοποιήσετε τη Σύµβαση 717, το οποίο δεν το
κάνετε εσείς, αν εσείς λίγες ηµέρες πριν από το τραγικό γεγονός
της σύγκρουσης των τρένων δεν δείχνατε εκείνη την αλαζονεία
και την αµετροέπεια, αλλά είχατε ακούσει τους συνδικαλιστές και
όλους εκείνους οι οποίοι επεσήµαναν τα τεράστια ζητήµατα, τα
οποία είχαν να κάνουν µε την ασφάλεια στους σιδηροδρόµους
και δεν είχατε τον κ. Καραµανλή να λέει ότι ντρέπεται που κάποιοι
βάζουν ζητήµατα για την ασφάλεια των σιδηροδρόµων.

Αλλά εκείνο το τραγικό γεγονός της µη υλοποίησης της Σύµ-
βασης 717 είναι αυτό το οποίο σήµερα και δικαστικές αποφάσεις
αλλά και το πρόσφατο πόρισµα του Εθνικού Οργανισµού δεί-
χνουν ότι θα µπορούσαν να έχουν αποσοβήσει τον τραγικό θά-
νατο των συνανθρώπων µας.

Και εποµένως λέω, αγαπητοί συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρα-
τίας και ειδικά απευθυνόµενος στους Υπουργούς -ειδικά Υπουρ-
γοί λαλίστατοι οι οποίοι έχουν προκαλέσει διαρκώς στη δηµόσια
σφαίρα- ότι θα έπρεπε τουλάχιστον να έχετε ζητήσει συγγνώµη,
όχι µόνο για τις φράσεις σας που αφορούν το µπάζωµα και τα
µπάζα, όχι µόνο για τις φράσεις σας ότι τα ζητήµατα των Τεµπών

είναι µπαγιάτικα, όχι µόνο για τις φράσεις σας οι οποίες καταδί-
καζαν τα πολιτικά κόµµατα τα οποία έβαζαν ερωτήµατα, αλλά κυ-
ρίως για όλα αυτά τα οποία κάνατε για πάνω από δεκαπέντε
µέρες χτυπώντας τους γονείς και τους συγγενείς, οι οποίοι έβα-
ζαν τα βασικά ζητήµατα τα οποία έχουν να κάνουν µε αυτή κα-
θαυτή τη διαδικασία, η οποία σχετίζεται µε την προανακριτική
επιτροπή την οποία σήµερα καταθέτουµε. 

Γιατί αν δεν ήταν οι γονείς να ξηµεροβραδιάζονται, να γίνονται
ντετέκτιβ, ψάχνοντας να βρουν πού πήγαν τα χώµατα όταν έφυ-
γαν εκείνο το βράδυ από τον τόπο του δυστυχήµατος, δεν θα εί-
χαµε µάθει την αλήθεια. Και αν δεν ήταν οι γονείς εκείνοι οι
οποίοι θα επέµεναν να µάθουµε το τι ακριβώς έχει συµβεί σή-
µερα, εσείς θα ήσασταν εκείνοι οι οποίοι θα εξακολουθούσατε
να υποστηρίζετε ότι επί της ουσίας η υπόθεση των Τεµπών είναι
µια υπόθεση που έχει κλείσει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Άκουσα προηγουµένως τον Υπουργό στρεψοδικίας της Νέας
Δηµοκρατίας τον κ. Φλωρίδη, χωρίς ίχνος, ικµάδα µεταµέλειας
από όσα έχει πει όλο το προηγούµενο χρονικό διάστηµα, να έρ-
χεται σε αυτήν εδώ την Αίθουσα, στην οποία όλοι έχουµε ορκι-
στεί, και να συνεχίζει να στρεψοδικεί µε έναν τρόπο αδιανόητο.
Και αναρωτιέµαι: Έχει διαβάσει το πόρισµα του Εθνικού Οργανι-
σµού; Έχετε διαβάσει, κύριε Φλωρίδη, το τι έλεγε ο Εθνικός Ορ-
γανισµός στο πόρισµά του;

Λέει στη σελίδα 112 ότι στις τέσσερις το ξηµέρωµα πήγαν
µπουλντόζες και πήραν κοµβικά στοιχεία, ήταν έτοιµες να παρέµ-
βουν στο χώρο. Λίγο αργότερα στη σελίδα 104 λέει ότι αυτό το
µπάζωµα επέφερε ουσιώδη αλλοίωση του αποδεικτικού υλικού.
Πιο κάτω στη σελίδα 105 λέει ότι οι επιχωµατώσεις αλλοίωσαν
τον χώρο και απέτρεψαν την ασφαλή συναγωγή συµπερασµάτων
αναφορικά µε το εύφλεκτο υλικό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Παρακα-
λώ.

ΠΑΥΛΟΣ ΧΡΗΣΤΙΔΗΣ: Επιτρέψτε µου, κύριε Πρόεδρε. 
Και αυτό εκτός από ένα αδιανόητο ψέµα, είναι και βέβηλο

ψέµα, διότι είναι αυτό το οποίο ανάγκασε -και αυτό το οποίο πε-
ριγράφει και η εισαγγελέας σε αυτό το οποίο έχει έρθει σήµερα
εδώ- τους ανθρώπους να ψάχνουν εκατοντάδες µέτρα µακριά
τους συνανθρώπους τους και να βρίσκουν εκεί υπολείµµατα των
παιδιών και των συγγενών τους. 

Και τι έρχεστε σήµερα να µας πείτε εδώ; Έρχεστε να µας πείτε
εδώ ότι όλο αυτό δεν ήταν ένα σχέδιο, αλλά είναι η πλήρης ανι-
κανότητα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Παρακαλώ
πολύ.

ΠΑΥΛΟΣ ΧΡΗΣΤΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου. Ακού-
σαµε εδώ Πολιτικούς Αρχηγούς να µιλάνε πολύ περισσότερο.
Ακούσαµε Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους να µιλάνε πολύ πε-
ρισσότερο. Θα µας δώσετε δύο λεπτά να ολοκληρώσουµε και θα
ολοκληρώσουµε. 

Ακούσαµε λοιπόν ανθρώπους να επιπλήττουν την Αντιπολί-
τευση που βάζει ερωτήµατα, αλλά οι ίδιοι να µην έχουν τη στοι-
χειώδη αυτοκριτική γι’ αυτό το οποίο έκαναν προστατεύοντας
τους Υπουργούς αυτής της Κυβέρνησης. Όταν λοιπόν, κύριοι της
Νέας Δηµοκρατίας, µιλάµε για πολιτική συγκάλυψη, ναι αναφε-
ρόµαστε στην άθλια προστασία του κ. Καραµανλή ο οποίος δεν
υλοποίησε τη Σύµβαση 717 και όταν ήρθε η ευρωπαϊκή δικαιο-
σύνη -στην οποία τόσο πολύ ορκίζεστε- είχατε Υπουργούς να
λένε «να γυρίσει στο χωριό της στη Ρουµανία η Ευρωπαία Εισαγ-
γελέας». Τότε δεν είχατε εµπιστοσύνη και σεβασµό στη δικαιο-
σύνη; Τότε δεν ήταν καλή η δικαιοσύνη; Ή είναι καλή η δικαιο-
σύνη µόνο όταν έρχεστε εσείς να υλοποιήσετε αποφάσεις σας;

Και, ναι, προφανώς υπάρχει συγκάλυψη στην ιστορία του κ.
του Τριαντόπουλου. Γιατί αλλιώς, αν δεν φοβόσασταν κάτι και
δεν φοβόταν και ο ίδιος κάτι, θα είχατε επιτρέψει να έρθει να το-
ποθετηθεί στην εξεταστική επιτροπή. Αλλά αυτό δεν το κάνατε,
γιατί πολύ απλά φοβόµασταν για τις απαντήσεις τις οποίες τότε
θα έδινε. 

Και σαν να µην έφταναν όλα αυτά, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, ο επικοινωνιακός ορυµαγδός της Νέας Δηµοκρατίας συνε-
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χίζεται και µε ένα επικίνδυνο θράσος. Έρχεται ο κ. Μητσοτάκης
και µιλάει για το παρελθόν. Μιλάει ο κ. Μητσοτάκης για αυτά τα
οποία στοίχισαν. Ο κ. Μητσοτάκης της γνωστής οικογένειας Μη-
τσοτάκη, ο πενήντα χρόνια στην πολιτική ζωή του τόπου θα κάνει
µαθήµατα για τον τρόπο µε τον οποίο λειτουργούσε το παλιό σύ-
στηµα!

Και τι έρχεται και λέει; Ότι το 2027 θα είναι άρτια και ασφαλή
τα τρένα µας. Άρα, τι πρέπει να κάνουµε µέχρι το 2027;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Εγώ σας
έδωσα δύο λεπτά.

ΠΑΥΛΟΣ ΧΡΗΣΤΙΔΗΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Τι πρέπει να κάνουµε; Τι πρέπει να πούµε σε όλους αυτούς οι

οποίοι παίρνουν κάθε µέρα τα τρένα και τα χρησιµοποιούν; Και
τι κάνατε από τότε που ο κ. Γεραπετρίτης έλεγε ότι µέχρι τέλους
του 2023 θα είναι ασφαλή τα τρένα; Τίποτα απολύτως. 

Αυτό το οποίο σήµερα λοιπόν έρχεστε να µας πείτε, είναι ότι
διεκδικείτε την αθώωση λόγω ανικανότητας. Κανένας Έλληνας
όµως δεν µπορεί να πειστεί για αυτή την ανικανότητα, την οποία
διεκδικείτε στην αθώωσή σας, γιατί ξέρουµε πολύ καλά ότι πίσω
από αυτό κρύβεται ένα πολύ οργανωµένο σχέδιο, ένα οργανω-
µένο σχέδιο σαν αυτό το οποίο διαχειρίζεστε από την πρώτη
µέρα που αναλάβατε την Κυβέρνηση, όπου η επικοινωνία και ο
τρόπος µε τον οποίο χειρίζεστε την προπαγάνδα επιχειρεί να θο-
λώσει οποιοδήποτε µήνυµα. 

Και σας λέµε ότι εµείς θα κάνουµε ό,τι περνάει από το χέρι
µας, ώστε να χυθεί άπλετο φως και µε τη διεύρυνση του κατηγο-
ρητηρίου αν αυτό χρειαστεί, και θα πάµε µέχρι τέλους για να κά-
τσουν στο εδώλιο όλοι οι υπεύθυνοι όσο ψηλά κι αν βρίσκονται.

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ-Κινήµατος Αλ-

λαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Τον λόγο

έχει ο κ. Σαρακιώτης. Αµέσως µετά είναι ο κ. Κόντης, ο κ. Κυριά-
κης, ο κ. Μάντζος, ο κ. Καζαµίας και θα κλείσει ο Υπουργός.

Ορίστε, κύριε Σαρακιώτη, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΑΚΙΩΤΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Δύο χρόνια µετά το έγκληµα των Τεµπών και ενώ έχει δει το

φως της δηµοσιότητας σειρά στοιχείων, τα οποία αποδεικνύουν
πλήρως τις ευθύνες του κ. Καραµανλή για το πώς φτάσαµε στη
σύγκρουση των δύο τρένων αλλά και για τις ευθύνες του κ. Τρια-
ντόπουλου για το µπάζωµα στον χώρο του εγκλήµατος και ακόµη
και σήµερα οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας µίλησαν για
απροσδιόριστη κατηγορία, αλλά και για σενάρια τα οποία έχουν
δήθεν ως στόχο την αποσταθεροποίηση της χώρας. Αυτές είναι
οι θεωρίες συνωµοσίας και τις διακινούν εδώ και µέρες ο ίδιος ο
Πρωθυπουργός και οι Υπουργοί του και ανερυθρίαστα ακούστη-
καν και σήµερα σε αυτήν εδώ την Αίθουσα. 

Ποια είναι όµως η σταθερότητα της Νέας Δηµοκρατίας που
φοβηθήκατε ότι θα διαταραχθεί; Προφανώς οι απευθείας αναθέ-
σεις δεκάδων δισεκατοµµυρίων ευρώ στα δικά σας παιδιά και η
διασπάθιση του δηµοσίου χρήµατος, τα ρουσφέτια σας, όπως το
ρουσφέτι του κ. Καραµανλή, ο µοιραίος σταθµάρχης, για την το-
ποθέτηση του οποίου άλλαξε τα ηλικιακά όρια και όλα τα προ-
απαιτούµενα του διορισµού, αλλά και η πρωτοφανής ανικανότητα
να διασφαλίσετε την οµαλή και ασφαλή λειτουργία του σιδηρο-
δρόµου ακόµη και δύο ολόκληρα χρόνια µετά το έγκληµα των Τε-
µπών. 

Και πραγµατικά πόσο γελασµένοι µπορεί να ήσασταν όταν πι-
στεύατε ότι οι πολίτες θα τρόµαζαν από την απώλεια µιας τέτοιας
σταθερότητας και κανονικότητας; Λοιδορήσατε ακόµη και τους
συγγενείς των θυµάτων, κατηγορώντας τους ότι πολιτικοποιούν
την απώλεια των ίδιων τους των παιδιών και ότι ο σκοπός τους
είναι να αποκτήσουν χρήµατα.  

Πρώτος διδάξας βέβαια ο ίδιος ο Πρωθυπουργός, όταν µόλις
τρεις µήνες µετά τη σύγκρουση των τρένων και το έγκληµα των
Τεµπών, σε ερώτηση για το πώς σχολιάζει την υποβολή µηνύ-
σεων από τους συγγενείς κατά του ιδίου, απάντησε «Λυπάµαι
που το ζήτηµα αυτό εργαλειοποιείται µε τέτοιον τρόπο λίγες ηµέ-
ρες πριν τις εκλογές. Πιστεύω ότι ο δικαιολογηµένος θυµός των
συγγενών των θυµάτων δεν δικαιολογεί τέτοιου είδους συµπερι-
φορές.». Αδικαιολόγητοι κατά τον κ. Μητσοτάκη οι συγγενείς.

Προσπαθήσατε να εκφοβίσετε ολόκληρη την ελληνική κοινωνία
πριν τα µεγαλειώδη συλλαλητήρια της Παρασκευής, µιλώντας
ακόµη και για χάος, και σήµερα συνεχίζετε αµετανόητοι και τυ-
φλωµένοι από την αλαζονεία σας να µην παραδέχεστε τα λάθη
και τις παραλείψεις σας. Και µόνο ως οµιλία-επιτοµή του θρά-
σους µπορεί να χαρακτηριστεί αυτή του κ. Τριαντόπουλου προ-
ηγουµένως, ο οποίος µίλησε -άκουσον-άκουσον- για τοξικότητα
και σκευωρία, ο κ. Τριαντόπουλος!

Και υπερψηφίζετε υποκριτικά το αίτηµα σύστασης προανακρι-
τικής επιτροπής, καθώς είστε εγκλωβισµένοι στα ψέµατά σας και
την αντιµετωπίζετε µόνο ως βαλβίδα αποσυµπίεσης της λαϊκής
οργής. Άλλωστε, εσείς οι ίδιοι οι εκατόν πενήντα οκτώ Βουλευτές
της Νέας Δηµοκρατίας καταψηφίσατε τη σύσταση προανακριτι-
κής επιτροπής για τον κ. Καραµανλή για τη Σύµβαση 717, εσείς
οι ίδιοι απορρίψατε την κλήση του κ. Τριαντόπουλου στην εξετα-
στική, εσείς οι ίδιοι συντάξατε και υπερψηφίσατε ένα πόρισµα
ντροπή 720 σελίδων, στο οποίο δεν γινόταν ούτε µία αναφορά
για ευθύνες πολιτικών προσώπων, ούτε αναφορά για τη µη απο-
κατάσταση της καµένης τηλεδιοίκησης τον Ιούλιο του 2019, ούτε
αναφορά για την ευθύνη του κ. Καραµανλή να εφαρµόσει εθνι-
κούς κανόνες ασφαλείας από τον Οκτώβρη του 2019.

Εσείς ήσασταν οι ίδιοι που δηλώνατε κατά καιρούς ότι έχετε
βαρεθεί να δίνετε συλλυπητήρια, ότι ο κ. Καραµανλής έλεγε ότι
αν τα τρένα έχουν πρόβληµα, δεν θα έµπαινε κανείς, εσείς που
λέγατε ότι όποιος µιλάει για το µπάζωµα είναι για τα µπάζα,
εσείς, οι εκατόν πενήντα οκτώ Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας,
που καταχειροκροτούσατε τον κ. Καραµανλή, εσείς που το δια-
σκεδάζατε στη «γουρλίδικη» Εξεταστική για τα Τέµπη.

Και αναρωτιέται κανείς βλέποντας τον κατάλογο των οµιλητών
πού είναι τα µέλη της Εξεταστικής Επιτροπής, ο Πρόεδρος, η
Αντιπρόεδρος, τα πιο ζωηρά στελέχη της Νέας Δηµοκρατίας, τα
οποία σήκωσαν το βάρος της Εξεταστικής. Αυτοί γνώριζαν καλύ-
τερα το αντικείµενο, αυτούς περιµέναµε να δούµε σήµερα ως
οµιλητές. Τους κρύψατε προφανώς.

Και πώς µπορούν να πιστέψουν οι πολίτες ότι σήµερα -ω του
θαύµατος- σας ενδιαφέρει πραγµατικά η απόδοση δικαιοσύνης,
όταν σας έχει καταγγείλει και η ίδια η ευρωπαία εισαγγελέας, λέ-
γοντας «Μας µπλοκάρουν από το να βρούµε την αλήθεια, µας
µπλοκάρουν από το να αποδώσουµε δικαιοσύνη». Όχι η Αντιπο-
λίτευση, όχι οι πολίτες που βγήκαν στους δρόµους, η Ευρωπαία
Εισαγγελέας. 

Και ακόµη και αυτήν τη στιγµή, που το πόρισµα της επιτροπής
των θαυµαστών σας µιλάει για καταστροφή στοιχείων που δεν
έπρεπε να συµβεί, ο κ. Μητσοτάκης επιµένει να αναφέρει ότι το
µπάζωµα έγινε για καλό σκοπό. Οπότε, κυρίες και κύριοι της
Νέας Δηµοκρατίας, φαντάζοµαι ότι αφού το µπάζωµα έγινε για
καλό σκοπό θα πρέπει να είστε και υπερήφανοι και να µην προ-
σποιείστε ότι δεν γνωρίζετε ποιος το πλήρωσε εν τέλει. 

Γιατί τις τελευταίες µέρες βλέπουµε ότι ο κ. Τσακίρης πετάει
το µπαλάκι στον κ. Παπαθανάση, ο κ. Παπαθανάσης στον κ. Τσα-
κίρη και ο Κυβερνητικός Εκπρόσωπος, παρά το γεγονός ότι οι
αποφάσεις του Υπουργείου Ανάπτυξης έχουν δει το φως της δη-
µοσιότητας εδώ και αρκετούς µήνες για τα 650 χιλιάρικα για το
µπάζωµα, δεν γνωρίζει εν τέλει ποιος έδωσε αυτά τα χρήµατα. 

Είστε η Κυβέρνηση που δεν γνωρίζει τίποτα, δεν ευθύνεται για
τίποτα, δεν λογοδοτεί σε κανέναν και πουθενά. Να είστε όµως
βέβαιοι ότι η νέµεσις δεν είναι µακριά. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-

στούµε για τον χρόνο. Σηµαντικό.
Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Κόντης, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-

πος του κόµµατος Σπαρτιάτες για δώδεκα λεπτά. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δυστυχώς συ-

ζητάµε αυτό το θλιβερό θέµα το οποίο στοιχειώνει την Ελλάδα
και ειδικά µετά από τις τελευταίες τεράστιες διαµαρτυρίες των
εκατοµµυρίων Ελλήνων -γιατί ήταν εκατοµµύρια Έλληνες οι
οποίοι συµµετείχαν σε αυτές- βλέπουµε ακόµα τα περισσότερα
κόµµατα να µην έχουν αντιληφθεί τι σηµαίνουν αυτές οι διαµαρ-
τυρίες και πώς κατέβηκε ο κόσµος προχθές. 

Ο ελληνικός λαός έδειξε ότι έχει κουραστεί από το να µπαίνει
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σ’ ένα παιχνίδι εντυπώσεων και διεκδικήσεων ψαρέµατος µέσα
από τον όχλο και από τη δυναµική που έχει, να ψαρέψουν για
κοµµατικές εκµεταλλεύσεις και κοµµατικά κέρδη. Κανένας δεν
θέλει πλέον από τον κόσµο να µπαίνει σ’ αυτό το παιχνίδι. 

Κατέβηκαν προχθές, όχι µόνο για να συµπαρασταθούν στους
άτυχους και στους δυστυχισµένους συγγενείς των θυµάτων,
αλλά κατέβηκαν για να διαµαρτυρηθούν για τη ζωή τους τα τε-
λευταία χρόνια, για την υποβάθµιση των συνθηκών της ζωής
τους, για τα όσα αντιµετωπίζουν στην καθηµερινότητά τους, για
το ότι δεν µπορούν να βγουν στη ζωή τα παιδιά τους να διεκδι-
κήσουν µια καλύτερη ζωή, για το ότι δεν έχουν τη δυνατότητα να
λένε ότι είναι πολίτες Ευρωπαίοι, όπως η Ευρωπαϊκή Ένωση
θέλει να λέει και να πιστεύουµε, και για την υποβάθµιση γενικά
της ζωής µας, η οποία ήταν διαφορετική πριν χρόνια εν ονόµατι
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Και αν σήµερα συζητάµε για τα χάλια των σιδηροδρόµων τα
τελευταία είκοσι τουλάχιστον χρόνια, που αντί να πηγαίνουν
µπροστά πάνε προς τα πίσω, είναι ακριβώς γιατί τα υποβάθµισαν
οι ίδιες οι εντολές της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Μπορεί να έριξαν
πακέτα, µπορεί να έριξαν χρήµατα- δεν ξέρουµε πού τα έριξαν-
ποτέ δεν υπήρξαν σωστοί έλεγχοι, εντολές, συστήµατα. Και όπως
είπε ένας προηγούµενος οµιλητής πολύ σωστά, συστήµατα
ασφαλείας έχει το εν τέταρτο των χωρών της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης στα τρένα τους, το ETCS και όλα αυτά τα άλλα συστήµατα. 

Γιατί; Γιατί δεν ενδιαφέρθηκαν ποτέ για την ποιότητα της ζωής
των πολιτών. Και στην Ισπανία έγιναν συγκρούσεις τρένων µε
πολλούς νεκρούς, και στη Γερµανία. Δεν τους ενδιέφερε ποτέ. 

Και έτσι εδώ µας έδωσαν εντολή να πουλήσουµε κάποτε τα
τρένα µας βάσει των συµφωνιών που κάναµε µε τα ΤΑΙΠΕΔ, το
ένα, το άλλο. Φέρανε συµφωνίες και στείλαµε για να βάλουµε συ-
στήµατα ασφαλείας. Νοµίζω ότι ήταν η 1014 ή 1012 του 2006.
Δεν µπήκαν ποτέ συστήµατα ασφαλείας. Ήρθε άλλη συµφωνία
µετά, το 2007 ή το 2008. Και εκεί δεν έγινε τίποτε. Ήρθε η 717,
την οποία δεν επέβαλε ούτε ο ΣΥΡΙΖΑ ούτε η Νέα Δηµοκρατία
σαν συστήµατα ασφαλείας. Και τώρα αυτά τα τρία κόµµατα που
κυβέρνησαν προσπαθούν το ένα να δείξει µε το δάχτυλο το άλλο
για το ποιος έχει περισσότερες ευθύνες. 

Σίγουρα, κύριε Υπουργέ, οι ευθύνες οι δικές σας, γιατί έσκασε
στα χέρια σας, είναι οι µεγαλύτερες, αλλά δυστυχώς -δυστυχώς
πραγµατικά- συµµετέχουν τα κόµµατα που κυβέρνησαν όλα. Με
ποσοστό θέλετε λιγότερο, µεγαλύτερο;

Εµείς, κοιτάξτε, δεν έχουµε ανάγκη ούτε να χαϊδέψουµε αυτιά,
ούτε της Νέας Δηµοκρατίας ούτε κανενός. Και είστε και το κόµµα
το οποίο και µας έκοψε από τις ευρωεκλογές, για να λέµε αλή-
θεια, και ήσασταν απέναντί µας γενικά. Εµείς θέλουµε να λέµε
την πραγµατικότητα όµως. Κάποτε πρέπει να λέµε την αλήθεια.

Λοιπόν η αλήθεια είναι ότι επιµεριστικά, αν θέλετε, έχετε ένα
µεγαλύτερο ποσοστό, έχουν κι οι άλλοι ποσοστό ευθύνης. Βρείτε
το αυτό το ποσοστό όλοι αντί να τρώγεστε. Δεν θα βγάλει που-
θενά αυτή η προανακριτική. Θέλετε να ψάξουµε σε βάθος; Κάντε
µια µεγάλη προανακριτική διαχρονικών ευθυνών. Μπορούµε να
την κάνουµε αυτή, να δούµε τι θα βγάλει, µια εξεταστική, από το
2006 έως σήµερα; Μπορεί να χρειάζεται έναν χρόνο να γίνει.
Κάντε το, αν θέλετε να αποδοθούν πραγµατικές ευθύνες.

Δηλαδή αν τιµωρηθεί µόνο ο κ. Τριαντόπουλος λύθηκε το
θέµα; Είναι όλοι ευχαριστηµένοι αν συµβεί αυτό; Οκ. Εµείς πι-
στεύουµε, λοιπόν, ότι δεν είναι. Συµµετέχουν πολλοί. Ο κ. Σπίρ-
τζης πού είναι να µας πει γιατί δεν υπήρχαν συστήµατα ασφα-
λείας σήµερα; Ξέρει µόνο να συµµετέχει σε προσπάθεια εκπα-
ραθύρωσης δικής µας από τη Βουλή για να µπει από το παρά-
θυρο στη Βουλή. Αυτό έχει κάνει, προσφυγή στο εκλογοδικείο
για να µπει στη Βουλή. Γιατί, για να του δώσετε παράσηµο; Δεν
συµµετείχε, λοιπόν, ο κ. Σπίρτζης στην 717; Εδώ, να µας πούνε
αλήθειες.

Ξέρετε µόνο να λέτε: «Ψάχνουµε επίσης να δούµε αν κουβα-
λούσε ξυλόλιο ή όχι.». Μα, όπως είπαν και οι προηγούµενοι, για
να εκραγεί το ξυλόλιο επήλθε σύγκρουση. Γιατί επήλθε; Από την
έλλειψη συστηµάτων ασφαλείας. Δεν είναι ούτε ο σταθµάρχης
ούτε µόνο οι υπεύθυνοι. Έγινε σύγκρουση, χτύπησαν δύο τρένα
από δεκαπέντε χιλιόµετρα µακριά, αντί να τα έχουν αποµονώσει
τα συστήµατα ασφαλείας. Το σύστηµα πέδησης δεν έχει µπει

από το 2006, το σύστηµα αυτόµατης πέδησης, είκοσι χρόνια.
Ψάχνουµε το ξυλόλιο. Και να πω και για το ξυλόλιο που ψά-

χνουµε, που σίγουρα υπάρχει και –δεν ξέρουµε µε ποιου εντολές
θα βρεθεί- σίγουρα έγινε και το µπάζωµα που λέµε. Όµως, για
να υπάρχει ξυλόλιο, ποια Κυβέρνηση κυνήγησε το λαθρεµπόριο
του πετρελαίου; Ποια κυνήγησε το λαθρεµπόριο των καυσίµων;
Καµία. Γιατί γίνεται το λαθρεµπόριο του ξυλολίου και του τολουο-
λίου; Διότι κάποιοι κερδοσκοπούν µε το λαθρεµπόριο καυσίµων.
Έχουµε το κουράγιο να το πούµε ότι υπάρχουν άνθρωποι οι
οποίοι ίσως να γίνονται και ολιγάρχες, µε το να βγάζουν πολλά
χρήµατα, και βγάζουν χρήµατα από το λαθρεµπόριο, που ίσως
τους ξέρετε και όλοι; Δεν τολµάτε να το πείτε. Δεν τολµάει να πει
κανείς τίποτα τέτοιο. Έρχεστε εδώ να ψάξετε ποιος έχει πιο πολ-
λές ευθύνες.

Να σας πω κάτι; Επειδή λέµε αλήθεια. Εγώ δεν πιστεύω ότι το
βράδυ εκείνο που έγινε το µπάζωµα, πήρατε εκατόν πενήντα
Βουλευτές, και τους είπατε: «Παιδιά, µπαζώνουµε, γιατί θέλουµε
να συγκαλύψουµε κάτι». Και τους βλέπω τώρα να τρέχουν να
προσπαθούν να απολογηθούν για κάτι που ίσως πραγµατικά οι
περισσότεροι δεν γνώριζαν. Λοιπόν, δεν το πιστεύω αυτό. Θέλω
να είµαι ειλικρινής. Αλλά έγινε αυτό. Κάποιος το έκανε. Ας βρεθεί
ποιος έκανε και ποιος δεν έκανε. Και είµαι σίγουρος ότι στη συ-
νείδηση κάποιοι, αν τους το λέγατε να το κάνουν, ίσως να µην
ήθελα να το κάνουν.

Θέλουµε, λοιπόν, να λέµε αλήθειες; Εγώ αυτή την αλήθεια πι-
στεύω, αυτή λέω, έτσι έµαθα σε όλη τη ζωή µου. Να κοροϊδευό-
µαστε τώρα για να κερδίσουµε πολιτικά κάποια κέρδη, είναι το
µεγαλύτερο έγκληµα που µπορεί να γίνει στην Ελλάδα. Να έρθω
να πω και εγώ ότι κάνετε αυτό, ότι κάνετε το άλλο, και αύριο το
πρωί δούµε να πηγαίνουµε στο 3%, στο 4%, στο 5%, στο 6%, στο
7%. Δεν θα κερδίσει τίποτα η χώρα. Προσωπικά εγώ ήρθα για να
υπηρετήσω την Ελλάδα εδώ, γιατί, δόξα τω θεώ, δεν ήµουνα πο-
λιτικός, στη ζωή µου δούλευα, και πέρασα τα εξήντα πέντε µου
και ήρθα εδώ στη Βουλή. Κάποιοι άλλοι ίσως το βλέπουν διαφο-
ρετικά. Αλήθειες µπορούµε να πούµε; Να πούµε αλήθειες που να
βοηθήσουν τον ελληνικό λαό.

Οι µόνοι οι οποίοι έχουν κάθε δικαίωµα να τα βάζουν µε όλους,
είναι οι γονείς των θυµάτων. Και έχουµε φτάσει στο σηµείο -και
είναι πραγµατικά γελοίο- να βλέπουµε ανθρώπους οι οποίοι κα-
τακρίνουν ακόµα και γονείς θυµάτων. Μην τους βάζουµε, ούτε
σε πολιτικά παιχνίδια, ούτε σε πολιτικές διεκδικήσεις, ούτε σε τί-
ποτα άλλο. Μπορεί το πολιτικό σύστηµα των τριών υπευθύνων
διαχρονικά όλα αυτά τα χρόνια να βρει πραγµατικά τι έφταιγε,
ποιοι έφταιγαν αναλογικά, αλλά το κυριότερο να κοιτάξει να µην
επαναληφθεί τίποτα. Αυτό είναι το σηµαντικό, να µην υπάρξουν
ξανά νεκροί.

Έχω πει και άλλη φορά ότι την προηγούµενη εβδοµάδα από
αυτό, ταξίδεψε ο γιος µου που πηγαίνει στο Ανατόλια στη Θεσ-
σαλονίκη, ήρθε εδώ επίσκεψη στη Βουλή µε το ίδιο τρένο. Εσάς
µπορεί να ταξίδεψε ο εγγονός σας, ο ανιψιός σας, η αδελφή σας.
Όλοι σκεφτόµαστε ότι µπορεί να είχε συµβεί στο δικό µας παιδί,
και για αυτό ανησυχούµε και το λέµε. Δεν θα πάµε, όµως, να
κλαίµε µε ψεύτικα δάκρυα για να κερδίσουµε πολιτικά οφέλη,
γιατί κάποιοι -το πιστεύω αυτό- µπορεί να σκέφτονται και έτσι.
Κοιτάξτε να βρούµε τι φταίει, τι έφταιξε και ποιοι πραγµατικά
φταίνε. Και δεν είναι θέµα διεκδικήσεων, αντεκδικήσεων και εκ-
δικήσεων, είναι θέµα να βάλουµε τα πράγµατα στη θέση τους.

Ακούω πολλούς από εδώ να λένε ότι δεν εµπιστεύοµαι τη δι-
καιοσύνη. Εµείς έχουµε πει δεκάδες φορές, που έχουµε εκκρε-
µότητα στη δικαιοσύνη, ότι την εµπιστευόµαστε. Αυτοί που δεν
εµπιστεύονται τη δικαιοσύνη, στο δικό µας θέµα την εµπιστεύο-
νται, και έχουν προσφύγει, λέγοντας ότι περιµένουν να βγάλουν
τους Σπαρτιάτες έξω, να τιµωρηθούν οι Σπαρτιάτες για να πά-
ρουν θέσεις εδώ. Την εµπιστεύονται, όµως, τη δικαιοσύνη εκεί,
εκεί η δικαιοσύνη 100% θα είναι ακέραια. Έχουν κάνει υποµνή-
µατα και λοιπά. Εδώ στο θέµα αυτό δεν την εµπιστεύονται. Είναι
άλλη η δικαιοσύνη αυτή; Την κ. Κλάπα, την κ. Αδειλίνη, αυτές που
καθηµερινά επιτιµούν, τις επικαλούνται εκεί στο θέµα αυτό το
δικό µας. Και εγώ δεν το βλέπω εκδικητικά και να πω ότι επειδή
φέρονται έτσι θα πω κάτι, όχι το βλέπω ως άνθρωπος αντικειµε-
νικά. Δεν µπορεί για το ίδιο πράγµα να έχεις δύο διαφορετικές

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΕ’ - 4 ΜΑΡΤΙΟΥ 2025 (ΜΕΣΗΜΕΡΙ) 8935



απόψεις: ή εµπιστεύεσαι ή δεν την εµπιστεύεσαι τη δικαιοσύνη.
Να µας πουν σε ποια σηµεία την εµπιστεύονται; Μόνο όπου τους
συµφέρει; Όπου δεν συµφέρει, δεν την εµπιστεύονται; Και να µας
δείξουν πραγµατικά τι πιστεύουν για την Ελλάδα.

Εµείς είµαστε εδώ, κύριε Υπουργέ, και εδώ και ενάµιση χρόνο
ερχόµαστε στις οκτώ το πρωί και φεύγουµε το βράδυ. Κοιτάµε τι
µπορούµε να προσφέρουµε. Ούτε ερχόµαστε µέρα παρά µέρα.
Κάθε ώρα είµαστε εδώ. Αν υπάρχει απουσιολόγιο, θα το γράφει.
Συµµετέχουµε σε επιτροπές, συµµετέχουµε σε ολοµέλειες και µι-
λάµε. Εγώ έχω πάνω από εκατό οµιλίες στην Ολοµέλεια, γιατί πι-
στεύουµε και θέλουµε και πρέπει να βοηθήσουµε, ώστε να γίνει
κάτι καλό στην Ελλάδα. 

Έχω µιλήσει για τα καράβια, έχω µιλήσει για γιατρούς που
χρειάζεται να βάλετε στα καράβια µέσα, γιατί εµείς ως πλοίαρχοι
κάναµε και τους γιατρούς στα πλοία, και κανείς δεν το ξέρει.
Έπαθε πρόσφατα σκωληκοειδίτιδα, περιτονίτιδα, ο κ. Μπάρκας
και µου είπε ότι για δέκα δευτερόλεπτα θα µπορούσε να είχε πε-
θάνει. Βάλτε και γιατρούς στα καράβια. Είναι θέµατα. Τα λέω
αυτά και τα µαθαίνετε. Κάποιοι δεν ξέρουν ότι τα καράβια δεν
έχουν γιατρούς, και µιλάω για τα ποντοπόρα.

Δεν ερχόµαστε εδώ για να σηµαδεύουµε τον άλλον και να λέµε
αυτός τι έκανε, για να πάµε να κερδίσουµε πολιτικά οφέλη. Αυτό
µπορούµε να το κάνουµε; Όλα τα άλλα, και να ψηφίσουµε µια
προανακριτική σήµερα ή να µην την ψηφίσουµε, εγώ πραγµατικά
αµφιταλαντεύοµαι, δεν ξέρω ποια θέση να πάρουµε, γιατί ό,τι και
να πάρεις είσαι lose-lose, και όχι win-win, είσαι lose-lose.

Δεν ξέρω πώς και µε ποιον τρόπο θα προχωρήσουµε, αλλά
από το σηµείο αυτό, µέχρι κάποιοι να καλούν για λαϊκά δικαστή-
ρια, κάποιοι να εκµεταλλεύονται τον πόνο των ανθρώπων και να
λένε: «Κύριε, να, ο κόσµος απέξω θα σας φάει και αυτά», είναι
ό,τι χειρότερο µπορεί να συµβεί. Βρείτε ο καθένας τις ευθύνες
που έχει, κυβερνήσατε, αναλογιστείτε και επιµεριστείτε, αυτό
είναι ό,τι καλύτερο µπορείτε να κάνετε στην πατρίδα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Σπαρτιατών)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Τον λόγο
έχει ο κ. Κυριάκης.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΚΥΡΙΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Βρισκόµαστε πλέον δύο χρόνια µετά την τραγωδία των Τε-

µπών. Γιατί πώς αλλιώς εκτός από τραγωδία θα µπορούσε κανείς
να χαρακτηρίσει ένα δυστύχηµα κατά το οποίο δύο τρένα βρέ-
θηκαν να πηγαίνουν απέναντι, πάνω στην ίδια γραµµή, συγκρού-
στηκαν και οδήγησαν στο θάνατο πενήντα επτά νέους ανθρώ-
πους.

Στην αρχαία ελληνική τραγωδία µετά το µοιραίο ερχόταν συ-
νήθως η κάθαρση, µία κάθαρση η οποία λειτουργούσε λυτρω-
τικά. Σκέφτοµαι, όµως, ποια µπορεί να είναι η κάθαρση για το
ασυνεχές τού σήµερα, ποια µπορεί να είναι η λύτρωση για τους
ανθρώπους οι οποίοι έζησαν το δράµα, µέσα σε µια στιγµή να
απωλέσουν τα δικά τους παιδιά. Όταν ένα παιδί χάνει τον γονέα
του, µιλάµε για διαφάνεια. Όταν, όµως, ένας γονιός χάνει το
παιδί του, τότε η πλούσια κατά τα άλλα ελληνική γλώσσα δεν έχει
λέξη για να περιγράψει το µέγεθος της απώλειας.

Δεκαεπτά ηµέρες πριν το τραγικό δυστύχηµα των Τεµπών,
στην ίδια διαδροµή, στο ίδιο τρένο, πιθανώς στα ίδια βαγόνια,
βρισκόταν το δικό µου παιδί, που είχε πάει εκδροµή µε το δηµο-
τικό του σχολείο από την Αθήνα στη Θεσσαλονίκη. Δεν µπορώ
καν να σκεφτώ τον εαυτό µου σήµερα αν το δυστύχηµα των Τε-
µπών είχε γίνει δεκαεπτά ηµέρες νωρίτερα. Ως γονιός, ως πατέ-
ρας, αλλά και ως µέλος του Κοινοβουλίου κλίνω το γόνυ απέναντι
στους γονείς που βίωσαν αυτή την απώλεια, στέκοµαι µε ιδιαί-
τερο σεβασµό απέναντι σε αυτές τις πενήντα επτά οικογένειες.

Ως µέλος, όµως, του Κοινοβουλίου, έχω την υποχρέωση, όσο
αυτό είναι δυνατό, να συνδράµω στο έργο της δικαιοσύνης, έτσι
ώστε να αποδοθεί η αλήθεια και κυρίως να προσπαθήσω µε όλες
µου τις δυνάµεις, έτσι ώστε να διορθωθούν τα κακώς κείµενα και
ποτέ ξανά σε αυτή τη χώρα να µη ζήσουµε αντίστοιχο συµβάν,
ποτέ ξανά σε αυτή τη χώρα να µην έχουµε νεκρούς. Αυτό για
εµένα αποτελεί την κάθαρση και αυτό θα έπρεπε να είναι η διεκ-
δίκηση όλων όσων βρισκόµαστε σήµερα στο Κοινοβούλιο.

Αντ’ αυτού εµείς σήµερα δεν συζητάµε για το τι έγινε κατά την

ηµέρα του τραγικού συµβάντος ούτε πώς θα διορθώσουµε την
κατάσταση. Συζητάµε τι έγινε τρεις ηµέρες µετά, γιατί κάποιοι
στην Αντιπολίτευση έχουν επιλέξει να εργαλειοποιήσουν τον αν-
θρώπινο πόνο, σύγχρονοι πολιτικοί τυµβωρύχοι οι οποίοι δεν ορ-
ρωδούν προ ουδενός και προσπαθούν να κατασκευάσουν πολι-
τικές Ιφιγένειας τις οποίες θα τις θυσιάσουν στον βωµό των δικών
τους µικροπολιτικών συµφερόντων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπερψηφίζοντας σήµερα την
πρόταση για την προανακριτική επιτροπή, δηµιουργούµε ένα
πολύ κακό κοινοβουλευτικό προηγούµενο, διότι παραπέµπουµε
ένα πολιτικό πρόσωπο, παραπέµπουµε έναν Υπουργό στην προ-
ανακριτική επιτροπή µε το αδίκηµα της παράβασης καθήκοντος,
για ένα καθήκον το οποίο δεν είχε, για µΊα αρµοδιότητα η οποία
δεν προκύπτει πουθενά εκ του νόµου. Εύχοµαι και ελπίζω η από-
φασή µας αυτή να µη µας στοιχειώνει στο µέλλον, όταν κάποιες
άλλες λιγότερο δηµοκρατικές και περισσότερο αυταρχικές κυ-
βερνήσεις να µετέρχονται τον τρόπον αυτόν, έτσι ώστε να πλή-
ξουν τους πολιτικούς τους αντιπάλους.

Επειδή, όµως όµως, δεν είµαι νοµικός, δεν θα προσπαθήσω να
εξηγήσω το νοµικό κοµµάτι της υπόθεσης. Θα προσπαθήσω να
µπω στην ουσία.

Κατηγορείται ο κ. Τριαντόπουλος για ποιον λόγο; Διότι τρεις
µέρες µετά πήγε στον χώρο του δυστυχήµατος µε µοναδικό
σκοπό να αλλοιώσει τον χώρο του δυστυχήµατος, έτσι ώστε να
µη βρεθεί µία υποτιθέµενη ουσία που κουβάλαγε ένα τρένο από
κάποιους υποτιθέµενους λαθρεµπόρους, οι οποίοι υποτίθεται
πως είχαν και σχέση µε την Κυβέρνηση, η οποία Κυβέρνηση υπο-
τίθεται ότι συγκαλύπτει όλο αυτό το αφήγηµα;

Αλήθεια, κύριοι της Αντιπολίτευσης, αυτό είναι το αφήγηµά
σας; Να συγκαλύψουµε ποιον, τι και γιατί; Είτε απαντήστε σ’ αυτό
το ερώτηµα είτε σταµατήστε να ρίχνετε λάσπη στον ανεµιστήρα
και να δηλητηριάζετε την κοινή γνώµη.

Ο κ. Τριαντόπουλος κατηγορείται γιατί µπάζωσε –λέει- τον
χώρο. Κατ’ αρχάς, δεν υπάρχει µπάζωµα. Οποιοσδήποτε κατα-
νοεί πώς γίνονται τα τεχνικά έργα καταλαβαίνει ότι αυτό που
έγινε εκεί πέρα ήταν µία εξυγίανση του χώρου.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Εξυγίανση του χώρου!

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΚΥΡΙΑΚΗΣ: Ναι, βεβαίως, εξυγίανση του χώρου
ήταν, κυρία Κωνσταντοπούλου, γιατί αν κάποιος µε δόλο προ-
σπαθούσε να πειράξει τον χώρο, δεν θα τον πείραζε σε ένα και
µόνο σηµείο, αλλά θα τον πείραζε αµφίπλευρα του δυστυχήµα-
τος. Δεν υπήρχε, λοιπόν, κανένας δόλος και από κανέναν. Όπως
γνωρίζετε πολύ καλύτερα από τους υπόλοιπους σ’ αυτήν την Αί-
θουσα, ποιος έχει την ευθύνη της ιεροποίησης του χώρου; Την
έχει η Κυβέρνηση ή ο Υπουργός; Όχι. Την έχουν οι υπηρεσιακοί
παράγοντες και οι εισαγγελικές αρχές. Εδώ υπάρχει ένα κοινό
στον δηµόσιο λόγο στο κοµµάτι αυτό, γιατί για άλλο κατηγορείται
ο Τριαντόπουλος, ότι προΐστατο της επιτροπής η οποία διέταξε
το µπάζωµα και εδώ έρχεται το πόρισµα πριν από λίγες µέρες να
µας πει πως όλες οι υπηρεσίες αυτενεργούσαν, χωρίς να υπάρχει
κάποιος κεντρικός σχεδιασµός. Ακόµα και αν δεχτούµε ότι στο
µοιραίο τρένο υπήρχε ένα παράνοµο φορτίο τριών, τεσσάρων,
πέντε τόνων, η απώλεια για το ελληνικό δηµόσιο είναι δύο-τρεις
χιλιάδες ευρώ.

Αποφασίστε, κύριοι της Αντιπολίτευσης. Τι καλύπτουµε; Λα-
θρεµπόρους ή κλεφτοκοτάδες;

Σε κάθε περίπτωση, έχουµε µπροστά µας µία υπόθεση µιας
προανακριτικής επιτροπής. Εµείς στη Νέα Δηµοκρατία δεν φο-
βόµαστε τίποτα, γιατί έχουµε εµπιστοσύνη στη δηµοκρατία,
έχουµε εµπιστοσύνη στους δηµοκρατικούς θεσµούς, έχουµε
εµπιστοσύνη στη δικαιοσύνη. Για να µπορέσει, λοιπόν, να χυθεί
άπλετο φως σε αυτήν την υπόθεση, πάµε να τα εξετάσουµε όλα
στην προανακριτική επιτροπή, για να µην αφήσουµε καµία απο-
λύτως σκιά στον δηµόσιο διάλογο και για να µην κατηγορηθούµε
για µια ακόµη φορά για συγκάλυψη.

Κατηγορείτε τον Πρωθυπουργό, την Κυβέρνηση και εκατόν πε-
νήντα επτά µέλη της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµο-
κρατίας επί ένα χρόνο και παραπάνω για συγκάλυψη. Σας
απαντάµε: Δεν υπάρχει καµία απολύτως συγκάλυψη. Εµείς δεν
µπήκαµε σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα για να συγκαλύψουµε κανέ-
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ναν. Μπήκαµε για να υπηρετήσουµε τις αξίες µας και τα ιδανικά
µας, µπήκαµε για να φανούµε χρήσιµοι στον τόπο µας και στην
πατρίδα µας, µπήκαµε για να υπηρετήσουµε τη γαλανόλευκη µε
τον σταυρό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ολοκληρώ-
στε, κύριε συνάδελφε.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΚΥΡΙΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, την ανοχή σας, όπως
τη δείξατε και προηγουµένως.

Γι’ αυτές τις αξίες, γι’ αυτά τα ιδανικά µπήκαµε σ’ αυτήν την
Αίθουσα, αυτά τα ιδανικά υπηρετούµε, γι’ αυτό δεν δεχόµαστε
καµία απολύτως κουβέντα για συγκάλυψη. Μας προσβάλλετε,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µιλώντας για συγκάλυψη και µιλάω
εκ µέρους του συνόλου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας
Δηµοκρατίας.

Πάµε, λοιπόν, στην προανακριτική επιτροπή έτσι ώστε να λάµ-
ψει η αλήθεια, η οποία αλήθεια, σε αντίθεση µε τα εκατοντάδες
ψέµατα τα οποία έχετε πει στον ελληνικό λαό, είναι µία και θα
λάµψει.

Να είστε καλά. Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-
στούµε.

Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ.
Μάντζος.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι τελειώνουµε πιο εντυ-

πωσιακά απ’ ό,τι αναµενόταν. Θα επιλέξω, όµως, αντί πολλών που
ακούστηκαν και είναι πράγµατι άξια απάντησης και σχολιασµού,
να έχω ως αφετηρία την τοποθέτηση του Κοινοβουλευτικού Εκ-
προσώπου της Πλειοψηφίας, της Νέας Δηµοκρατίας, του κ.
Πλεύρη, ο οποίος πράγµατι σε τελείως διαφορετικό κλίµα -αν µη
τι άλλο- από τον Υπουργό Δικαιοσύνης προσπάθησε τουλάχιστον
να περιγράψει αυτό το οποίο προσπαθούµε να κάνουµε ως
Βουλή σήµερα εδώ, να εφαρµόσουµε διαδικασίες οι οποίες πε-
ριγράφονται στο Σύνταγµα και στον Κανονισµό της Βουλής και
στον νόµο περί ποινικής ευθύνης Υπουργών.

Αυτό στο οποίο διαφωνώ εντελώς, κάθετα µε τον Κοινοβου-
λευτικό Εκπρόσωπο, αλλά και το σύνολο της Πλειοψηφίας, είναι
ότι εδώ σήµερα µε αυτήν τη διαδικασία δεν εκκινεί απλώς η διε-
νέργεια προκαταρκτικής εξέτασης, αλλά πιστοποιείται πέραν
πάσης αµφιβολίας η υποκρισία της Πλειοψηφίας, διότι πολύ
απλά δεν είναι η πρώτη φορά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της
Μειοψηφίας, που ερχόµαστε σε αυτήν την Αίθουσα µε µία ώριµη
ποινική δικογραφία, όπως είπε ο κ. Πλεύρης, εις βάρος ενός δια-
τελέσαντος Υπουργού. Είναι η δεύτερη φορά, αλλά αυτήν τη
φορά δεν είχαµε ούτε χειροκροτήµατα ούτε λογύδρια περί Ποι-
νικού Δικαίου και Ποινικής Δικονοµίας -τουλάχιστον όχι ακόµα,
δεν έχει µιλήσει ο Υπουργός Επικρατείας- ούτε είχαµε διαπρύσι-
ους κήρυκες της αθωότητας και της ακεραιότητας. Έχουµε βέ-
βαια -για να είµαι ειλικρινής- µία απόπειρα της Πλειοψηφίας να
προκαταλάβει το πόρισµα της προανακριτικής επιτροπής πριν
καν αυτή εκκινήσει, πριν καν αυτή συγκροτηθεί.

Έστω και έτσι, όµως, ακόµα και αυτή εδώ η ηµέρα κατά την
οποία η κοινοβουλευτική Πλειοψηφία εξαναγκάζεται «για να µην
της πει ο λαός», να ρίξει στάχτη στα µάτια των πολιτών µέχρι να
περάσει η µπόρα, έστω και τώρα εξαναγκάζεται να ψηφίσει µία
προανακριτική επιτροπή για έναν Υφυπουργό παρά τω Πρωθυ-
πουργώ, όχι έναν οποιονδήποτε Υπουργό. Και αυτό είναι µια νίκη
για την κοινωνία των πολιτών, για τους πολίτες εκείνους που βρέ-
θηκαν πριν από λίγες ηµέρες και πριν από έναν µήνα ξανά στις
πλατείες και στους δρόµους όλης της χώρας αψηφώντας τις
Κασσάνδρες και εκείνους που τους απείλησαν, τους χρέωσαν σε
πολιτικούς σχηµατισµούς και πολιτικά κόµµατα και τους απείλη-
σαν και τους καταλόγισαν συµµετοχή σε σχέδιο αποσταθεροποί-
ησης της δηµοκρατίας.

Αυτό ζήσαµε πριν από λίγες ηµέρες. Οι πολίτες ζήτησαν να
αποδοθεί δικαιοσύνη και εµείς τουλάχιστον ως αιτούντες τη σύ-
σταση της ειδικής κοινοβουλευτικής επιτροπής αυτό ακριβώς θέ-
λουµε να σηµατοδοτήσουµε όχι µόνο σε συµβολικό, αλλά σε
πραγµατικό πολιτικό επίπεδο, να εκκινήσει ακριβώς η διαδικασία
προκαταρκτικής εξέτασης και να λυθούν επιτέλους τα χέρια της

ελληνικής δικαιοσύνης.
Είναι σηµαντικό ότι µετά από µήνες ανοχής και προκλητικής

αδιαφορίας έχουµε παραιτήσεις και από τον ελεγχόµενο Υφυ-
πουργό παρά τω Πρωθυπουργώ, αλλά και από τον Γενικό Γραµ-
µατέα Πολιτικής Προστασίας. Αξιοπρέπεια και ευθιξία υπό
προθεσµία πολλών µηνών.

Κατ’ αρχάς επίσης το ότι συζητάµε σε αυτήν την Αίθουσα σή-
µερα για την αλλοίωση του τόπου του εγκλήµατος µε ποινικό εν-
διαφέρον και περιεχόµενο αυτής της συζήτησης, είναι άλλη µία
σηµαντική νίκη της δικαιοσύνης και της Βουλής, γιατί το αίτηµά
µας είναι αυτό το οποίο φέρνει στη Βουλή τη δικαστική διερεύ-
νηση. Μεταφέρει σε κοινοβουλευτικό επίπεδο αυτά τα οποία η
δικαιοσύνη έχει διαγνώσει τα αυτονόητα, δηλαδή ότι η αλλοίωση
οδήγησε σε απώλεια κρίσιµων αποδεικτικών στοιχείων όχι για
καλό σκοπό, αλλά για τον χείριστο τελικά σκοπό. Όλες οι επεµ-
βάσεις στον τόπο του εγκλήµατος έπρεπε να έχουν γίνει µε
έγκριση και εντολή των δικαστικών αρχών και, όµως, µία εταιρεία
που συστήθηκε τυπικά µετά το έργο µετέφερε τόνους αδρανών
υλικών σε ιδιόκτητα οικόπεδα µε βιολογικό υλικό και προσωπικά
αντικείµενα και στις 3 του Μάρτη 2023 η επιχείρηση εκκαθάρισης
είχε ολοκληρωθεί. Πράξεις µε δραµατικές συνέπειες για το απο-
δεικτικό υλικό και αυτό το λέει και η δικαιοσύνη και ο ΕΟΔΑΣΑΑΜ
εδώ και λίγα εικοσιτετράωρα.

Να το πούµε όσο πιο απλά γίνεται: Η δικαιοσύνη για τα µη πο-
λιτικά πρόσωπα που συµµετείχαν σε αυτήν την άτυπη σύσκεψη
της 3ης του Μάρτη του 2023, που συντέλεσε και αποφάσισε την
αλλοίωση του τόπου του εγκλήµατος, για τα µη πολιτικά πρό-
σωπα έχει, ήδη, ασκήσει ποινικές διώξεις και έχει οδηγήσει τα
πρόσωπα αυτά στη δικαιοσύνη.

Είναι αποκρουστικό, δε, να ξέρουµε ότι υπάρχει άτυπη σύ-
σκεψη χωρίς τήρηση πρακτικών την τρίτη µέρα µετά την τραγω-
δία, χωρίς πρακτικά, χωρίς λογοδοσία.

Η εµπλοκή του κ. Τριαντόπουλου δεν αµφισβητείται, διότι ο
ίδιος είχε φροντίσει να τη διαφηµίσει µε δελτία Τύπου σε τηλεο-
πτικές του συνεντεύξεις, σε δίκτυα της Θεσσαλίας όπου έλεγε
µε σαφήνεια ότι βρισκόταν εκεί µε εντολή Πρωθυπουργού. Προ-
φανώς όχι ως Βουλευτής Μαγνησίας, κύριοι συνάδελφοι, αλλά
ως Υφυπουργός παρά τω Πρωθυπουργώ που ενεργεί και αναφέ-
ρεται απευθείας στον ίδιο τον Πρωθυπουργό. Εκτός αν θέλετε
για δεύτερη φορά τα τελευταία λίγα χρόνια, τρία χρόνια, να µας
πείσετε ότι για δεύτερη φορά ο Πρωθυπουργός δεν γνώριζε τι
έκανε ένας πολύ στενός του συνεργάτης. Δεν γνώριζε τι έκανε ο
Γενικός του Γραµµατέας στο ζήτηµα των υποκλοπών αλλά δεν
γνώριζε και τι έκανε ο Υφυπουργός του στο ζήτηµα της αλλοί-
ωσης του τόπου του εγκλήµατος στα Τέµπη.

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξης της οµιλίας του
κυρίου Βουλευτή) 

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Παρα-

καλώ.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Ο Υφυπουργός που επαιρόταν ότι

είναι παρών µε εντολή του Πρωθυπουργού για την αποκατά-
σταση του τόπου του εγκλήµατος, δεν ενηµέρωσε κανέναν; Ανέ-
χτηκε να γίνει παραποίηση του τόπου χωρίς άδεια της δικαστικής
αρχής; Μια ολέθρια επιλογή, παράνοµη, που δεν µπορεί να γίνει
για καλό σκοπό; Ένας πολιτειακός παράγοντας υψηλόβαθµος, ο
Υφυπουργός παρά τω Πρωθυπουργώ, αντί να είναι θεµατοφύλα-
κας της νοµιµότητας κατέστη εγγυητής της παρανοµίας και όλο
αυτό το ονοµάζουµε «απλό παρατηρητή»; Ο άνθρωπος που δεν
προσκλήθηκε ποτέ στην εξεταστική επιτροπή παρά το γεγονός
ότι αποτελεί κρίσιµο κοµβικό µάρτυρα γι’ αυτήν την υπόθεση,
τώρα, ο ίδιος αυτός άνθρωπος, έρχεται ελεγχόµενος σε προκα-
ταρκτική εξέταση µε ποινικό ενδιαφέρον, µε δικογραφία της δι-
καιοσύνης και όχι κατηγορητήριο από την Αντιπολίτευση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνοντας είναι πρόδηλο ότι το
έγκληµα στα Τέµπη µάς υπερβαίνει όλους, το συλλογικό πένθος,
αφορά σε όλους, όχι µόνο ως κοινωνούς του ίδιου συναισθήµα-
τος. Ως πολιτικά υποκείµενα µας επιτάσσει, µας ορίζει τον βηµα-
τισµό µας. Και όχι, δεν είναι λαϊκό δικαστήριο. Είναι δηµοκρατικό
δικαίωµα και καθήκον η διαµαρτυρία. Είναι τόπος συνάντησης
της δηµοκρατίας µε τον δήµο. Αυτό ήταν. Δεν είναι το κοινό περί
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δικαίου αίσθηµα η κινητήρια δύναµη. Είναι η δικαιοσύνη ως συν-
θήκη δηµοκρατίας. Δεν είναι αποσταθεροποίηση. Είναι η επι-
στροφή στις σταθερές της δηµοκρατίας ότι πηγή κάθε εξουσίας
είναι ο λαός. Δεν είναι εργαλειοποίηση µιας τραγωδίας. Είναι δη-
µοκρατικό καθήκον να συµβάλουµε στο µέτρο των ευθυνών µας
για την ποινική διερεύνηση ενός εγκλήµατος µε εθνικές διαστά-
σεις. Δεν δικάζουµε, δεν καταδικάζουµε, δεν δεχόµαστε κάποιοι
να αθωώνουν πριν ξεκινήσει η διερεύνηση. Είναι καθήκον όλων
µας να φέρουµε τα ελεγχόµενα πρόσωπα πιο κοντά στο φυσικό
τους δικαστή. Εµείς αυτό τουλάχιστον έχουµε επιλέξει να κά-
νουµε. Να λύνουµε κάθε φορά τα χέρια της δικαιοσύνης, να ενι-
σχύουµε το κράτος δικαίου, να θεραπεύσουµε τις πληγές της
εµπιστοσύνης των πολιτών στους θεσµούς της πολιτείας µας,
ώστε να γίνει ξανά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η χώρα µας
µια κανονική ευρωπαϊκή χώρα όπου ένας Υπουργός που ελέγχε-
ται από την ποινική δικαιοσύνη θα δικάζεται από τον φυσικό του
δικαστή και ένα τρένο που θα ξεκινά από την Αθήνα, θα καταλή-
γει στη Θεσσαλονίκη.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλ-

λαγής) 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Ευχαρι-

στούµε.
Τον λόγο έχει ο κ. Καζαµίας, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος

της Πλεύσης Ελευθερίας και αµέσως µετά ο Υπουργός.
Κύριε Καζαµία, έχετε τον λόγο.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, πλη-

σιάζουν σχεδόν δώδεκα ώρες που η Βουλή συζητά τη σύσταση
προανακριτικής επιτροπής για τη διερεύνηση των ποινικών ευθυ-
νών του πρώην Υφυπουργού παρά τω Πρωθυπουργώ σχετικά µε
την αλλοίωση του τόπου του εγκλήµατος των Τεµπών, το περι-
βόητο µπάζωµα που συνιστά µία από τις κεντρικές αποφάσεις
στη µακρά αλυσίδα των κυβερνητικών ενεργειών και παραλεί-
ψεων που συνθέτουν το πέπλο της συγκάλυψης του εγκλήµατος
των Τεµπών. Η Πλεύση Ελευθερίας υπογράµµισε ότι η Βουλή
έπρεπε να αντιµετωπίσει την κρίσιµη αυτή συζήτηση µε αυξηµένο
αίσθηµα ευθύνης τόσο εξαιτίας της σοβαρότητας της ίδιας της
υπόθεσης όσο και εξαιτίας της έντονης κοινωνικής κατακραυγής
και της δίκαιης λαϊκής οργής που εκδηλώθηκε στα πρόσφατα
συλλαλητήρια της 26ης Ιανουαρίου και της 28ης Φεβρουαρίου και
το παλλαϊκό αίτηµα για διαλεύκανση της αλήθειας και απονοµή
δικαιοσύνης.

Επειδή ακριβώς η κοινωνία µάς παρακολουθεί πλέον στενά,
προσβλέποντας από τη Βουλή να πράξει όλα όσα της αναλογούν
ώστε να αποδοθεί πλήρης δικαιοσύνη, δεν πρέπει να χάνουµε την
αίσθηση τού που ήµασταν µέχρι πρότινος και πού βρισκόµαστε
σήµερα σχετικά µε το έγκληµα των Τεµπών. Κατ’ αρχάς δεν πρέ-
πει να ξεχνάµε ότι ένα χρόνο πριν οι Βουλευτές της Νέας Δηµο-
κρατίας δεν άφησαν τον κ. Τριαντόπουλο να κληθεί ούτε καν ως
µάρτυρας στην εξεταστική επιτροπή για τα Τέµπη παρόλο που η
Ζωή Κωνσταντοπούλου και άλλα κόµµατα της Αντιπολίτευσης το
ζήτησαν επίµονα. Σήµερα όπως ακούσαµε και από τους εισηγη-
τές της Νέας Δηµοκρατίας ότι η Πλειοψηφία θα υπερψηφίσει τε-
λικά τη σύσταση προανακριτικής επιτροπής για τη διερεύνηση
των ποινικών ευθυνών του.

Κοιτάξτε πώς αλλάζουν οι καιροί. Τι συνέβη στο µεταξύ για να
επιφέρει αυτή την αλλαγή; Μα κυρίως ο αδιάκοπος αγώνας των
συγγενών των θυµάτων, των κοµµάτων της Αντιπολίτευσης µε
την Πλεύση Ελευθερίας στην πρώτη γραµµή. Και βεβαίως η συ-
γκλονιστική συστράτευση της κοινωνίας στα µεγαλειώδη συλλα-
λητήρια της 26ης Ιανουαρίου και της περασµένης Παρασκευής.
Η ενότητα των τριών αυτών δυνάµεων, των συγγενών, της κοινω-
νίας και των κοµµάτων της Αντιπολίτευσης είναι εκείνη που στο
τέλος θα κάνει το δίκαιο να νικήσει.

Πόσο κοντά θα µας φέρει η σύσταση προανακριτικής επιτρο-
πής στην αλήθεια και στην απονοµή δικαιοσύνης; Η ειλικρινής
απάντηση είναι πιο κοντά αλλά δεν αρκεί από µόνη της. Αφ’ ενός
κανείς δεν πρέπει να έχει την ψευδαίσθηση ότι µε τη σύσταση
προανακριτικής επιτροπής για τον κ. Τριαντόπουλο ικανοποιείται
το παλλαϊκό αίτηµα των συλλαλητηρίων για τη διαλεύκανση της
αλήθειας και την απονοµή δικαιοσύνης. Αφ’ ετέρου, όµως, πρό-

κειται για ένα µικρό αλλά αναγκαίο βήµα το οποίο η Πλεύση
Ελευθερίας θα στηρίξει, διότι είναι πάγια θέση µας να υποστηρί-
ζουµε κάθε κίνηση που ενδέχεται να µας φέρει έστω και λίγο πιο
κοντά στον τελικό στόχο που είναι να δικαστούν όλοι οι υπαίτιοι
του εγκλήµατος των Τεµπών όσο ψηλά και αν βρίσκεστε.

Γιατί πρέπει να συσταθεί η προανακριτική; Πρώτον, είναι
σαφές όπως εξάλλου διαπιστώνει η εισαγγελέας που διαβίβασε
τη σχετική δικογραφία στη Βουλή ότι η αποµάκρυνση σωρού
αδρανών υλικών από τον τόπο του δυστυχήµατος -µε τα δικά της
λόγια- συνιστά αυθαίρετη παρέµβαση στον τόπο του εγκλήµα-
τος. Αυτό οδήγησε στην αλλοίωση και απόκρυψη κρίσιµων στοι-
χείων που θα µπορούσαν να διευκολύνουν την έρευνα για τα
πραγµατικά αίτια του εγκλήµατος και συνιστά κεντρική πράξη
στην αλυσίδα των ενεργειών της κυβερνητικής συγκάλυψης. Το
υλικό είπε η εισαγγελέας που αποµακρύνθηκε ήταν εξαιρετικά
σηµαντικό για αποδεικτική αξιοποίηση.

Δεύτερον, ο ίδιος ο κ. Τριαντόπουλος παραδέχτηκε δηµοσίως
ότι είχε ευθύνη για τα έργα αποκατάστασης όπως τα είχε απο-
καλέσει τότε αυτά που σήµερα ένας Βουλευτής της Νέας Δηµο-
κρατίας ονόµασε εξυγίανση του χώρου, ενώ σε ραδιοφωνική
συνέντευξή του στις 24 Μαρτίου 2023 είπε ο κ. Τριαντόπουλος
ότι «εγώ έτυχε µε εντολή του Πρωθυπουργού να το διαχειριστώ
κιόλας από κοντά, να βρεθώ στο σηµείο για πέντε µέρες». Ο κ.
Τριαντόπουλος τα είπε αυτά. Νωρίτερα στις 7 Μαρτίου του 2023
ο κ. Τριαντόπουλος είχε επίσης πει σε τηλεοπτική συνέντευξη -
διαβάζω τα δικά του λόγια- ότι «το κοµµάτι το επιχειρησιακό που
τρέξαµε εκείνες τις µέρες στη Λάρισα ήταν να προχωρήσει γρή-
γορα όλη η διαδικασία συλλογής και αποκατάστασης της περιο-
χής».

Τρίτος λόγος για τον οποίο πρέπει να συσταθεί προανακριτική.
Η εισαγγελέας εφετών άσκησε δίωξη σε όλους εκείνους που
συµµετείχαν στην κρίσιµη σύσκεψη του συντονιστικού οργάνου
στις 3 Μαρτίου, που έλαβε αποφάσεις σχετικά µε το µπάζωµα
εξαιρώντας τον κ. Τριαντόπουλο λόγω της υπουργικής του ιδιό-
τητας. Με άλλα λόγια αν ο κ. Τριαντόπουλος δεν προστατευόταν
ως Υπουργός από το άρθρο 86 του Συντάγµατος θα είχε ασκηθεί
και εις βάρος του εισαγγελική δίωξη.

Κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε, θέλω να υπογραµµίσω ότι δύο
είναι τα κεντρικά ερωτήµατα που πρέπει να µας απασχολούν σε
αυτή τη συγκυρία. Πρώτον, µε τη σύσταση προανακριτικής επι-
τροπής για τη διερεύνηση των ποινικών ευθυνών του κ. Τριαντό-
πουλου πραγµατοποιείται άραγε κάποια πρόοδος στην προ-
σπάθεια των συγγενών, της κοινωνίας και της Αντιπολίτευσης να
αποκαλυφθεί η αλήθεια; Η Πλεύση Ελευθερίας λέει ότι πραγµα-
τοποιείται σήµερα ένα µικρό αλλά απαραίτητο βήµα και γι’ αυτό
θα υπερψηφίσει τη σύστασή της αλλά και θα αγωνιστεί για την
επέκταση τόσο του κατηγορητηρίου στα κακουργήµατα που πρέ-
πει να δικαστούν όσο και των ελεγχόµενων προσώπων σε αυτούς
που πράγµατι πρέπει να λογοδοτήσουν.

Το δεύτερο ερώτηµα στο οποίο πρέπει να απαντήσουµε είναι
το εξής: Με την παραποµπή του κ. Τριαντόπουλου εξαντλείται ο
κατάλογος των Υπουργών που ευθύνονται όχι για όλη την επιχεί-
ρηση της κυβερνητικής συγκάλυψης, αλλά µόνο για το κοµµάτι
της που αφορά την αλλοίωση του τόπου του εγκλήµατος; Ασφα-
λώς και όχι.

Κατ’ αρχάς, ο ίδιος ο κ. Τριαντόπουλος εξήγησε στη ραδιοφω-
νική συνέντευξή του στις 24 Μαρτίου ότι δρούσε µε εντολές του
Πρωθυπουργού, µία παραδοχή που εµπλέκει τον κ. Μητσοτάκη,
ο οποίος, βεβαίως, απουσιάζει σήµερα.

Επιπλέον, όπως παραδέχθηκε ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνι-
κής Οικονοµίας, ο κ. Παπαθανάσης, κατόπιν προτροπής της
Ζωής Κωνσταντοπούλου στη συζήτηση της πρότασης µοµφής
στις 27 Μαρτίου 2024, «το συντονιστικό όργανο» -και διαβάζω
απευθείας από τα Πρακτικά της Βουλής τα λόγια του κ. Παπαθα-
νάση- «αποφάσισε µεταξύ άλλων την ενίσχυση του επιχειρησια-
κού έργου µε µηχανήµατα βαρέος τύπου». Σύµφωνα µε τον κ.
Παπαθανάση, η απόφαση χρηµατοδότησης για το µπάζωµα
ύψους 647.862 ευρώ από το ΕΣΠΑ ελήφθη από τον Υφυπουργό
Ανάπτυξης τότε, τον κ. Τσακίρη, ενώ εννέα µήνες αργότερα, τον
Ιανουάριο του 2024 και ο ίδιος ο κ. Παπαθανάσης υπέγραψε την
απόφαση για να κλείσει, όπως είπε, το έργο.
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(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Β’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ)

Η Πλεύση Ελευθερίας έχει επανειληµµένα καταγγείλει ότι στην
υπόθεση αυτή εµπλέκονται και άλλοι πολιτικοί, οι οποίοι µένουν
έξω από το κάδρο της προανακριτικής, µε πρώτο τον κ. Μητσο-
τάκη. Γι’ αυτό, παρά τη µικρή πρόοδο που θα επιφέρει η σύσταση
προανακριτικής για τον κ. Τριαντόπουλο, ο στόχος µας είναι και
παραµένει να ρίξουµε το τείχος της συγκάλυψης που ακόµη πε-
ριβάλλει την υπόθεση της αλλοίωσης του τόπου του εγκλήµατος.

Εµείς θα συνεχίσουµε να πιέζουµε ασταµάτητα σε κάθε ευκαι-
ρία και προς κάθε κατεύθυνση µέχρι να µάθουµε τι ακριβώς συ-
νέβη και ποιοι είναι εκείνοι που ευθύνονται τόσο για το ίδιο το
έγκληµα όσο και για το δεύτερο έγκληµα που αφορά τη συγκά-
λυψή του, µέχρι να αποδοθεί δικαιοσύνη, όπως βροντοφώναξε
όλη η κοινωνία.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθερίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, η συζήτηση ολοκληρώνεται µε την τοποθέτηση του
Υπουργού Επικρατείας, του κ. Μαυρουδή Βορίδη.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Το «ολοκληρώνεται» είναι σχετικό, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ολοκληρώνεται.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Ευχαριστώ

πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή συνεδρίαση του Κοι-

νοβουλίου έχει προκληθεί κατόπιν µίας προτάσεως η οποία προ-
ήλθε από το ΠΑΣΟΚ.

Είναι µία πρόταση η οποία ζητά να ενεργοποιηθούν οι ποινικές
διατάξεις, η ποινική αρµοδιότητα της Βουλής και άρα, κύριε Μά-
ντζο, θα περίµενε κανείς η συζήτηση να έχει πολύ Ποινικό Κώδικα
και πολύ Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας, γιατί αυτό είναι το θέµα
µας σήµερα, κατόπιν της δικής σας προτάσεως να ελέγξουµε
έναν συνάδελφό µας, στον οποίο αποδίδεται ένα συγκεκριµένο
ποινικό αδίκηµα, αυτό της παραβάσεως καθήκοντος και να το
πράξουµε πράγµατι ενώπιον µίας κοινωνίας που για όλα -αλλά
εγώ θα πω και ιδιαίτερα για το συγκεκριµένο- απαιτεί δικαιοσύνη.

Και τι σηµαίνει δικαιοσύνη; Να τιµωρούνται οι ένοχοι και να
απαλλάσσονται οι αθώοι. Δικαιοσύνη δεν σηµαίνει να επιδιώκεται
η τιµωρία αθώων για να εξυπηρετηθούν πολιτικές σκοπιµότητες.
Να συµφωνήσουµε ότι αυτό δεν είναι δικαιοσύνη.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Παρακαλώ, κύριοι

συνάδελφοι!
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Άρα, λοι-

πόν, πρέπει απροκατάληπτα, αµερόληπτα, µε ανεξαρτησία, µε
ψυχική απόσταση, χωρίς ταυτίσεις να εξετάσουµε την πρότασή
σας και να το κάνουµε µε έναν τρόπο πειστικό και απέναντι στην
κοινωνία.

Εγώ, λοιπόν, καλώ όλους τους συναδέλφους µου, όλους τους
συναδέλφους και τις συναδέλφισσες στο Κοινοβούλιο να έχουν
αυτήν την ψυχική απόσταση για να εξετάσουµε την πρότασή σας.

Τι είναι εκείνο το οποίο µας προτείνετε; Μας προτείνετε να συ-
στήσουµε µία επιτροπή για να διερευνήσει την τυχόν ύπαρξη ποι-
νικών ευθυνών του συναδέλφου µας, του κ. Τριαντόπουλου. Με
ποια αποδιδόµενη κατηγορία; Το άρθρο 259 του Ποινικού Κώ-
δικα, παράβαση καθήκοντος. Τι λέει αυτό;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, λέω εκ των προτέρων ότι δεν
θα κάνω µία πολιτική οµιλία. Αυτές τις πολιτικές οµιλίες τις έκανε
η Αντιπολίτευση. Εγώ θα κάνω µία οµιλία για το θέµα που µας
κάλεσε το ΠΑΣΟΚ να συζητήσουµε. Πολιτική οµιλία αύριο, αύριο
είναι οι πολιτικές οµιλίες. Σήµερα µιλάµε για το ποινικό ζήτηµα.
Ελάχιστοι µίλησαν, από το σύνολο των οµιλιών της Αντιπολιτεύ-
σεως είναι ζήτηµα αν ακούσαµε 10% κάτι που να αφορά στη συ-
γκεκριµένη ποινική υπόθεση. Ακούσαµε όλα τα άλλα, γιατί πρέπει
να πέσει η Κυβέρνηση, γιατί είµαστε δολοφόνοι. Ακούσαµε γιατί
πρέπει να πάµε όλοι φυλακή, ακούσαµε γιατί έχουν συγκαλυφθεί
τα πάντα, ακούσαµε για τα Τέµπη, για την 717. Για τον Τριαντό-
πουλο και το 259 του Ποινικού Κώδικα, την παράβαση καθήκο-
ντος, ακούσαµε ελάχιστα. Όµως, αυτό φανερώνει τις στοχεύσεις.

Παρά ταύτα -στους συναδέλφους µου λέω- εγώ δεν θα παρα-
συρθώ σε αντίκρουση των πολιτικών αιτιάσεων, γιατί τότε θα ακύ-
ρωνα την ποινική αρµοδιότητα της Βουλής. Θα εµµείνω στο
ποινικό ζήτηµα. Κουραστικό; Κουραστικό. Θα σας κάνω να πλή-
ξετε; Ενδεχοµένως, αλλά αυτή είναι η δουλειά µας σήµερα.

Παράβαση καθήκοντος: Υπάλληλος που µε πρόθεση παραβαί-
νει τα καθήκοντα της υπηρεσίας του -άρα, τα καθήκοντα της υπη-
ρεσίας του, παράβαση- µε σκοπό να προσπορίσει στον εαυτό του
ή σε άλλον παράνοµο όφελος, ή για να βλάψει το κράτος, ή κά-
ποιον άλλον. Τιµωρείται µε την ποινή που προβλέπει η διάταξη.
Τι πρέπει να συντρέξει εδώ για να έχουµε παράβαση καθήκοντος;
Να έχουµε υπάλληλο, ο Υπουργός εµπίπτει στην έννοια του
υπαλλήλου, να υπάρχει παράβαση των καθηκόντων του. Και εδώ
είναι εκτενής η νοµολογία και η θεωρία, η οποία ασφαλώς γνω-
ρίζετε τι λέει, ότι τα καθήκοντα αυτά είναι αυτά που περιγράφο-
νται στον νόµο, σε αυτά που καθορίζουν τις αρµοδιότητές του.
Εάν παραβεί τυχόν άλλα καθήκοντα, άσχετα µε τα δικά του, δεν
διαπράττει παράβαση καθήκοντος. Πρέπει να έχει πρόθεση, δεν
µπορεί να το κάνει εξ αµελείας, γιατί δεν έδειξε την απαιτούµενη
επιµέλεια. Πρέπει να θέλει να τα παραβεί.

Και εδώ έχουµε αυτό που λέγεται –κύριε Μάντζο, θα µε ψέξετε
τώρα πάλι για τα νοµικά µου- έγκληµα υπερχειλούς υποκειµενι-
κής υποστάσεως. Τι είναι αυτό; Αυτό είναι ότι έχει εκτός από τον
δόλο του να παραβεί τα καθήκοντά του –λέει η διάταξη- έχει και
άλλο σκοπό. Τι; Να προσπορίσει παράνοµο όφελος σε κάποιον.
Αυτά όλα πρέπει να συντρέχουν.

Είµαι βέβαιος ότι ειδικά από την πλευρά της Πλεύσης Ελευθε-
ρίας αυτό που είπα, το αµερόληπτο, το ανεξάρτητο, που περιµέ-
νει την εξέλιξη της διαδικασίας το θεωρείτε δεδοµένο, έτσι δεν
είναι; Είναι ξεκάθαρο αυτό, ότι περιµένουν την εξέλιξη της διαδι-
κασίας για να αποφασίσουν.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Είναι χωρατατζής ο κύριος Υπουργός.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Παρακαλώ, οι σχο-
λιασµοί µπορούν να εκλείψουν;

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Προχωρώ.
Πάµε τώρα εδώ. Τι λέει η πρότασή σας, κύριε Μάντζο; Γιατί η
πρότασή σας είναι αυτή η οποία περιγράφει το αποδιδόµενο αδί-
κηµα.

Διαβάζω την πρόταση κατά την κατηγορία της: «Προκύπτουν…
», είναι η άποψη του ΠΑΣΟΚ, «…σοβαρές ενδείξεις ότι ο τότε
Υφυπουργός παρά τω Πρωθυπουργώ Χρήστος Τριαντόπουλος
διά της συµµετοχής του στην άτυπη σύσκεψη ή συνάντηση στις
3-3-2023 όπου φέρεται ότι αποφασίστηκε η αλλοίωση του χώρου
του δυστυχήµατος, χωρίς την απαιτούµενη κατά νόµο ενηµέ-
ρωση και την άδεια της αρµόδιας δικαστικής αρχής και παρά τις
ρητά εκπεφρασµένες αντιρρήσεις του διοικητή Τροχαίας και
µέχρι προ ολίγων ωρών αρµοδίου για τη διασφάλιση του χώρου
ως διενεργούντος την προανάκριση Βασίλειου Βλαχογιάννη, ο
οποίος άνευ περιστροφών επεσήµανε τον παράνοµο χαρακτήρα
τυχόν τέτοιας επέµβασης και αποχώρησε, προκάλεσε…» -ο Τρια-
ντόπουλος προκάλεσε- «…την απόφαση στους αρµοδίους υπαλ-
λήλους να παραβούν το καθήκον της υπηρεσίας τους, επιτρέ-
ποντας…» -ο Τριαντόπουλος επέτρεψε- «…την αλλοίωση του
χώρου και δίνοντας την σχετική εντολή στους υπευθύνους της
επιχείρησης χωµατουργικών εργασιών µε την επωνυµία «ΑΘΑ-
ΝΑΣΙΟΣ ΠΑΝΔΡΕΜΜΕΝΟΣ και ΣΙΑ Ο.Ε.» να µεταφέρουν τα προ-
εκτεθέντα και σε κάθε περίπτωση συναίνεσε…» -ο Τριαντόπουλος
συναίνεσε- «…και συνέβαλε σε αυτήν την έκνοµη απόφαση, προ-
σφέροντάς τους την απαραίτητη ψυχική συνδροµή διά της εµ-
φανούς πολιτικής κάλυψης της πράξεώς τους και σε κάθε,
επιπλέον, περίπτωση, παρέλειψε να τους αποτρέψει, αν και είχε
ιδιαίτερη νοµική υποχρέωση προς τούτο». Αυτά αποδίδονται
στον Τριαντόπουλο.

Η πρώτη µου παρατήρηση. Πού είναι ο συγκαλυπτικός σκοπός
στην πρότασή σας; Γιατί δεν τον γράφετε; Αυτά είπαµε ότι πρέπει
να τα κάνει µε σκοπό να προσπορίσει σε κάποιον παράνοµο όφε-
λος. Δυσκολευόσασταν, προφανώς, να βρείτε τον συγκαλυπτικό
σκοπό και σταµατήσατε στο πρώτο κοµµάτι, στο κοµµάτι που πε-
ριγράφεται η φερόµενη ως παράβαση του καθήκοντος. Χρει-
άζεται συγκαλυπτικός σκοπός. Πού είναι;
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Πρέπει να µας πείτε, ακόµα κι αν τα έκανε αυτά ο Τριαντόπου-
λος -θα αναφερθώ- για ποιον λόγο τα έκανε. Για να ωφελήσει
ποιον; Τον λαθρέµπορο που ακούσαµε εδώ; Το ΝΑΤΟ που ακού-
σαµε; Ακούσαµε το ΝΑΤΟ. Είχαµε µεταφορά υλικών του ΝΑΤΟ.
Άκουσα σε µία αποστροφή της εισηγήτριάς σας, «για να καλύψει
τον Καραµανλή». Ο Καραµανλής, παρεµπιπτόντως, είναι σε προ-
ηγούµενη φάση εµπλεκόµενος, είναι στη φάση της 717, όχι στο
µεταγενέστερο θέµα.

ΜΙΛΕΝΑ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗ: Δεν καταλάβατε.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Μπορεί να

µου διέφυγε. Θα τα διευκρινίσετε, είµαι βέβαιος.
Άρα, λοιπόν, ρωτώ εγώ. Από αυτό εδώ πού είναι ο συγκαλυ-

πτικός δόλος του Τριαντόπουλου; Δεν υπάρχει, λοιπόν, καθόλου.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Αθώος.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Κοιτάξτε.

Θα τοποθετηθώ, κυρία Κωνσταντοπούλου. Το σίγουρο είναι ότι
εγώ δεν έχω καταλήξει στην ενοχή του, όπως εσείς. Κι επειδή
εσείς έχετε καταλήξει, θα σας πρότεινα να µην παρακολουθή-
σετε καν τη διαδικασία της προκαταρκτικής εξετάσεως. Περιττό
είναι. Φτιάξτε από τώρα την πρότασή σας να την έχετε έτοιµη.
Δεν χρειάζεται καθόλου να έρθετε στην προκαταρκτική. Τι να πα-
ρακολουθήσετε; Έχετε προαποφασίσει.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Το ίδιο κι εσείς.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Καθόλου

και θα σας πω. Αφήστε να µιλήσω.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Από το πρωί αυτό λέτε. Ο Υπουργός

Δικαιοσύνης τα ίδια είπε.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Αφήστε να

ολοκληρώσω.
Επειδή βιαστήκατε, τότε θα κάνω µια παρένθεση για να εξη-

γήσω κάτι σε κάτι που επισηµαίνει ο κ. Μάντζος. Λέει ο κ. Μά-
ντζος: «Μα, αυτή η οµιλία που κάνετε, κύριε Βορίδη, είναι µια
απαλλακτική οµιλία και εποµένως έχετε, ήδη, πάρει θέση». Ακού-
στε. Θα σας πω. Έρχοµαι να τακτοποιήσω και θα επανέλθω µετά
στο προηγούµενο. Σε τι φάση βρισκόµαστε δικονοµικά τώρα; Σε
τι φάση βρισκόµαστε δικονοµικά τώρα;

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Αφασίας!

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Η µόνη
αφασία, κυρία Κωνσταντοπούλου, είναι η δική σας διαπιστωµένη.
Διαπιστωµένη, πανταχόθεν.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Προσέξτε, όµως, τώρα. Σε τι δικονοµική φάση βρισκόµαστε;

Για να κινηθεί η διαδικασία εδώ, λοιπόν, πρέπει να ληφθεί µία
απόφαση -θα πω µε ποιες προϋποθέσεις- συστάσεως της προ-
καταρκτικής, να γίνει η προκαταρκτική, να ερευνήσει τα προς
έρευνα αντικείµενα, να εξετάσει µάρτυρες, να κοιτάξει τα έγ-
γραφα κ.λπ. και να καταλήξει σε ποιο συµπέρασµα; Ποιο θα είναι
το ερώτηµα την επόµενη φορά, µετά το πέρας των εργασιών της
προκαταρκτικής; Εάν υπάρχουν ενδείξεις τελέσεως αξιοποίνου
πράξεως. Απλές ενδείξεις. Με απλές ενδείξεις τελέσεως αξιοποί-
νου πράξεως τότε αποφασίζεται η κίνησις ποινικής διώξεως, την
οποία τη λαµβάνει η Βουλή. Εν συνεχεία έχουµε τη διαδικασία
του δικαστικού συµβουλίου, του ειδικού δικαστηρίου. Το δικα-
στικό συµβούλιο, το δικαστήριο θα διατάξει ανάκριση. Αν από την
ανάκριση ισχυροποιηθούν οι ενδείξεις, γίνουν αποχρώσες, θα
έχουµε παραποµπή στο ειδικό δικαστήριο κι εκεί αντιστρέφεται
πλέον το τεκµήριο και πρέπει να µην καταλείπεται η παραµικρή
αµφιβολία για την ενοχή πια, για να κηρυχθεί ένοχος, άλλως
απαλλάσσεται λόγω αµφιβολιών.

Στη φάση που είµαστε τώρα τι λέει το Σύνταγµα; Εδώ δεν θέλω
ούτε ενδείξεις τώρα. Τι θέλω; Να µην είναι η πρότασή σας προ-
δήλως αβάσιµη. Αυτό µου λέει το Σύνταγµα. «Προδήλως αβά-
σιµη». 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Υπόνοιες χρειάζεστε. Και τον Νοέµ-
βριο του 2023 υπήρχαν παραπάνω από υπόνοιες.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Εγώ χρη-
σιµοποιώ την συνταγµατική διατύπωση. Το «υπόνοιες» είναι όπως
το ερµηνεύετε εσείς. Εγώ λέω ότι το Σύνταγµα λέει ότι δεν πρέ-

πει να είναι προδήλως αβάσιµη. Εάν την κρίναµε προδήλως αβά-
σιµη, θα τη απορρίπταµε. Μπορώ να την αφήσω, να την υπερψη-
φίσω;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΝΤΖΟΣ: Όπως κάνατε τον Νοέµβριο του
2023.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Παρακαλώ, κύριε
Μάντζο! Αφήστε να ακουστούν τα επιχειρήµατα, όπως ακούστη-
καν τα δικά σας.

Κύριε Βορίδη, παρακαλώ µην απαντάτε σε όλους.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Δεν απα-

ντάω. Απλώς προσπαθώ λίγο να τελειώσω τη σκέψη µου.
Είχαµε µείνει στο εξής. Για να κινήσουµε τη διαδικασία της διώ-

ξεως θέλω ενδείξεις. Για να κινήσω τη διαδικασία της προκαταρ-
κτικής πρέπει να είναι προδήλως αβάσιµη. Που σηµαίνει ότι
σήµερα µπορώ και να ισχυρίζοµαι ότι επί του παρόντος δεν υπάρ-
χουν ενδείξεις -µπορώ να το ισχυρίζοµαι αυτό- και ταυτόχρονα
να λέω ότι πάντως λέτε κάτι που αξίζει να διερευνηθεί. Παρεµπι-
πτόντως, αυτή είναι και η θέση µας.

Άρα, λοιπόν, πηγαίνω ξανά στο να δούµε ποια είναι η εργασία
που έκανε σε αυτό το δωδεκάωρο η προτείνουσα, κατ’ αρχάς,
παράταξη για να µας πει ότι πράγµατι έφτασε σε ένα συµπέρα-
σµα, ότι κατ’ αρχάς εδώ λέτε εσείς, παίρνετε θέση, ότι υπάρχουν
σοβαρές ενδείξεις. Και διερωτώµαι: Πού τις βρήκατε; Δεν µου
περιγράφετε καν τον συγκαλυπτικό σκοπό. Το είπαµε αυτό.

Πάµε όµως. Είπα προηγουµένως ότι στον Τριαντόπουλο για να
µπορεί να παραβεί το καθήκον του, πρέπει να υπάρχουν συγκε-
κριµένες αρµοδιότητες, οι οποίες του έχουν ανατεθεί και τις
οποίες παραβιάζει. Μπήκατε να δείτε ποιες είναι οι αρµοδιότητες
του Τριαντόπουλου όπως αυτές καθορίζονται από τον Πρωθυ-
πουργό; «Ανατίθεται ο συντονισµός δράσεων συναρµόδιων Υ-
πουργείων και φορέων σε θέµατα κρατικής αρωγής, αποκατά-
στασης του φυσικού και ανθρωπογενούς περιβάλλοντος από φυ-
σικές καταστροφές, περιλαµβανοµένων ιδίως θεµάτων κρατικής
αρωγής προς φυσικά και νοµικά πρόσωπα για την κάλυψη έκτα-
κτων αναγκών και ζηµιών». Αυτό είναι η αρµοδιότητα του Τρια-
ντόπουλου. 

ΝΙΝΑ ΚΑΣΙΜΑΤΗ: Γιατί τον στείλατε τότε; 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Να συµ-

φωνήσουµε ότι το ερώτηµά σας έρχεται ως συµφωνία ότι δεν
φαίνεται να έχει αρµοδιότητες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Και γεννιέται η απορία, η εύλογη εγώ θα πω απορία: Αφού δεν

έχει αρµοδιότητες γιατί βρίσκεται στο πεδίο. Συµφωνήσαµε,
όµως, ότι δεν έχει αρµοδιότητες για να κάνετε αυτή την απορία.
Συµφωνήσαµε σε αυτό.

ΜΙΛΕΝΑ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗ: Δεν συµφωνήσαµε.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Άρα, λοι-

πόν, να απαντήσω στο δεύτερο.
ΠΑΥΛΟΣ ΧΡΗΣΤΙΔΗΣ: Ο κ. Τριαντόπουλος έλεγε ότι τον

έστειλε ο κ. Μητσοτάκης. «Με εντολή Μητσοτάκη», έλεγε.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Να απα-

ντήσω, κύριε Χρηστίδη;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Εδώ δεν έχουµε πο-

λιτική αγωγή και υπεράσπιση. Παρακαλώ. Κύριε Υπουργέ, συνε-
χίστε.

ΠΑΥΛΟΣ ΧΡΗΣΤΙΔΗΣ: Υπεράσπιση έχουµε σίγουρα, κύριε
Πρόεδρε.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Όχι, δεν
έχουµε.

ΠΑΥΛΟΣ ΧΡΗΣΤΙΔΗΣ: Έχουµε υπεράσπιση. Κι έχει ενδιαφέ-
ρον.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Δεν έχου-
µε, κύριε Χρηστίδη.

ΠΑΥΛΟΣ ΧΡΗΣΤΙΔΗΣ: Θα ήσασταν εξαιρετικός πάντως.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριε Χρηστίδη,

φτάνει. Παρακαλώ. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Και θα σας

πω γιατί δεν έχουµε. Έχουµε αξιολόγηση µιας προτάσεως την
οποία έχουµε καθήκον να αξιολογήσουµε, φερόµενοι µε τον
τρόπο που σας είπα, µε απόσταση, µε απάθεια, µε νηφαλιότητα.
Εγώ αυτό κάνω.
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Εσείς είναι που φαίνεται να µην αντέχετε στο επιχείρηµα και
έρχεστε µε πάθος να τοποθετηθείτε. Εγώ εκθέτω επιχειρήµατα
επί της προτάσεώς σας, όπως εκ της ποινικής αρµοδιότητος της
Βουλής υποχρεούµαι να κάνω. Δεν σηµαίνει ότι επειδή διαφωνώ
µαζί σας, κάνω υπεράσπιση. Σηµαίνει ότι έχω διαφορετική άποψη
από εσάς. Συµβαίνει αυτό να ξέρετε στον νοµικό διάλογο, δεν
είναι συγκλονιστικό. Μπορεί να µην είστε εξοικειωµένος µε αυτό,
αλλά γενικώς συµβαίνει.

Έρχοµαι, λοιπόν, όµως και συνεχίζω. Η πρότασή σας -δεν
ξέρω ποιος τη συνέταξε- είναι έξυπνη ως προς αυτό. Γιατί, κύριοι
συνάδελφοι είναι έξυπνη η πρόταση του ΠΑΣΟΚ; Διότι δεν του
αποδίδεται αυτουργική παράβαση. Δεν του λέτε µε δυο λόγια ότι
αυτός παραβίασε µια συγκεκριµένη αρµοδιότητά του. Γιατί δεν
το κάνετε αυτό; Δεν το κάνετε γιατί δεν βρίσκετε αρµοδιότητα
που να έχει παραβεί. Γιατί τον κατηγορείτε, λοιπόν; Για συµµε-
τοχική δράση. Τι είναι η συµµετοχική δράση; Τον κατηγορείτε
σωρευτικώς -παράδοξο αυτό- ότι κάνει δύο πράγµατα: Ηθική αυ-
τουργία, εδώ που λέτε ότι προκάλεσε την απόφαση στους αρµό-
διους υπαλλήλους. Δεν πήρε απόφαση, δεν λένε ότι πήρε από-
φαση ο Τριαντόπουλος, αλλά προκάλεσε σε τρίτους την από-
φαση. Τι είναι αυτό; Ο κ. Κόκκαλης ξέρει, ηθική αυτουργία. Τι
άλλο του λέτε; Δεύτερη µορφή συµµετοχικής δράσης: «Συναί-
νεσε και συνέβαλε σε αυτήν την έκνοµη απόφαση, προσφέρο-
ντάς τους την απαραίτητη ψυχική συνδροµή». Τι είναι αυτό; Απλή
συνέργεια. Τιµωρείται µε το ήµισυ της ποινής του αυτουργού.

Άρα, δύο πράγµατα του αποδίδουν. Επειδή δεν έχει δικές του
αρµοδιότητες για να παραβεί, είναι ηθικός αυτουργός της πρά-
ξης των άλλων και άλλως ότι είναι απλός συνεργός. Ηθικός αυ-
τουργός, λοιπόν. Να εξετάσουµε τα στοιχεία της ηθικής αυτουρ-
γίας. Τι λέει ο Ποινικός Κώδικας ότι είναι ο ηθικός αυτουργός;
«Όποιος µε πειθώ και φορτικότητα κατέπεισε άλλον να κάνει την
παράνοµη πράξη». Πειθώ και φορτικότητα. Έχετε την ευγενή κα-
λοσύνη να µου πείτε από ποιο στοιχείο της δικογραφίας προκύ-
πτει η πειθώς και η φορτικότητα που άσκησε ο Τριαντόπουλος
σε τρίτους υπαλλήλους να παραβούν τα καθήκοντά τους; Γιατί;
Γιατί κανείς δεν λέει ότι έλαβε οποιαδήποτε όχι πειθώ και φορτι-
κότητα ούτε οδηγία ούτε παραίνεση, κουβέντα σχετική από
όσους καταθέτουν. Ο κ. Παντρεµένος τον οποίο επικαλείστε λέει
«εγώ έλαβα την εντολή µου από τους πυροσβέστες», όχι από τον
Τριαντόπουλο.

Άρα, υπάρχει κάποιος από αυτούς όλους τους εµπλεκόµενους
που να πει ότι «ναι ρε παιδιά, εµένα µε κατέπεισε, µε έπιασε ο
Τριαντόπουλος και µου έλεγε πρέπει να το κάνεις αυτό». Ποιος
το λέει αυτό; Κανένας. Πού στηρίζεται, λοιπόν, αυτή η κατηγο-
ρία;

Πάµε, όµως, στη δεύτερη, απλή ψυχική συνδροµή. Τι έκανε,
δηλαδή, ο Τριαντόπουλος; Ήταν εκεί και επειδή ήταν εκεί αυτοί
πήραν τρόπον τινά κουράγιο να κάνουν αυτό. Βέβαια να πούµε
ως προς αυτό ότι πάντως κάπως αυτό πρέπει να εξωτερικεύεται.
Δεν αρκεί να στέκεσαι παραδίπλα. Κάπως δηλαδή πρέπει να υπο-
στηρίζεται αυτή η ψυχική συνδροµή. Έχουµε µια εξωτερίκευση
αυτής της ψυχικής συνδροµής, έστω της απλής συνέργειας; Λέει
τώρα το ερώτηµά σας: «Ναι, αλλά τι έκανε εκεί, τι πήγε να κάνει»;
Εκεί δίνει µια απάντηση αυτός που ήλεγξε. Εµείς -ξέρετε- όλοι
δεν το έχουµε ελέγξει. Εµείς δεν έχουµε κάνει τον έλεγχο. Ο
έλεγχος είναι να γίνει από την προκαταρκτική. Μένει να γίνει. Δεν
το έχουµε κάνει αυτό. Αλλά υπάρχει κάποιος που ήλεγξε το συ-
γκεκριµένο θέµα και αυτό είναι το πόρισµα που περιµένατε για
να καταθέσετε την πρόταση δυσπιστίας.

ΠΑΥΛΟΣ ΧΡΗΣΤΙΔΗΣ: Η Εισαγγελία.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Θα πω για

την Εισαγγελία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Παρακαλώ, κύριε

Υπουργέ, µην απαντάτε, για να µπορέσουµε να ολοκληρώσουµε,
να αρχίσει η ψηφοφορία.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΠΙΑΓΚΗΣ: Θα δικάσετε, κύριε Υπουργέ;
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Αν θα δι-

κάσω; Απαντώ. Εσείς µας κάνατε δικαστές, κύριε µου. Είµαστε
στην ποινική αρµοδιότητα από τη Βουλή. Εσείς τώρα είστε δικα-
στής, αλλά δεν το έχετε καταλάβει.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΠΙΑΓΚΗΣ: Προκαταρκτική είναι.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Βεβαίως
είστε. Έχετε τώρα χαρακτήρα εισαγγελικού λειτουργού και πρέ-
πει να λειτουργήσετε έτσι. Πρέπει να κρίνετε, λοιπόν.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΠΙΑΓΚΗΣ: Όταν ολοκληρωθούν οι εργασίες.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Παρακαλώ, παρα-

καλώ!
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Όχι. Ποιος

σας τα είπε αυτά; Απαντώ. Από τη στιγµή που ενεργοποιούνται
οι πρόνοιες του 86 -που εσείς τις ενεργοποιήσατε- είµαστε στην
ποινική αρµοδιότητα της Βουλής. Τώρα είµαστε δικαστές. Άρα,
λοιπόν, συνηθίστε το -εγώ το δέχοµαι καλοπροαίρετα ότι δεν το
είχατε καταλάβει-, τώρα ναι, αυτό είστε.

Έρχοµαι ξανά στο θέµα και λέω: Ποια είναι τα στοιχεία που
έχουµε µέχρι στιγµής για να τα κρίνουµε µε αυτόν τον τρόπο;
Ποια είναι; Διότι ο ΕΟΔΑΣΑΑΜ έρχεται και µας λέει ότι «εγώ που
το ήλεγξα πάντως και εγώ που το ερεύνησα πάντως, όσοι κυβερ-
νητικοί ήταν εκεί, είχαν χαρακτήρα παρατηρητή», δηλαδή όχι
προσωπική εµπλοκή. Δεν το δέχεστε. Εγώ συµφωνώ. Αλλά να πω
κάτι; Για να µην το δεχτείτε, δεν πρέπει να έχετε ένα άλλο απο-
δεικτικό στοιχείο να µου πείτε τώρα -τώρα να µου το πείτε- που
να το αντικρούει;

ΠΑΥΛΟΣ ΧΡΗΣΤΙΔΗΣ: Η Εισαγγελέας το λέει.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): «Η Εισαγ-

γελέας». Πάµε στην Εισαγγελέα. Η κυρία Εισαγγελέας κάνει κρί-
σεις.

ΠΑΥΛΟΣ ΧΡΗΣΤΙΔΗΣ: Αξιολογείτε την Εισαγγελέα.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Δεν είπα

εγώ τίποτα. Είπα τίποτα; Αφήστε µε να πω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κύριε Βορίδη, µην

κάνετε διάλογο.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Η κυρία Ει-

σαγγελέας κάνει κρίσεις και αποδίδει -θα κριθεί σωστά ή λάθος
στην ποινική διαδικασία, θα κριθεί- συγκεκριµένη παράβαση σε
κάθε έναν από τους τέσσερις, συγκεκριµένη παράβαση σε καθέ-
ναν από τους τέσσερις. Γιατί το κάνει η κυρία Εισαγγελέας; Γιατί
αυτό συνδέεται µε τις αρµοδιότητες εκάστου εκ των τεσσάρων.
Άρα, λοιπόν, δεν µου λέει τίποτα για τον κ. Τριανταφυλλόπουλο.

Επίσης, επειδή η κυρία Εισαγγελέας κάνει σκέψεις για τον συ-
γκαλυπτικό δόλο -δεν λέω ότι µε καλύπτουν, αλλά κάνει σκέψεις-
δεν τις υιοθετήσατε. Δεν τις έχετε βάλει µέσα στην πρότασή σας,
δεν τις έχετε υιοθετήσει. Άρα, λοιπόν, τι λέω, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι; Αν έπρεπε σήµερα να ήµασταν στη δεύτερη συνε-
δρίαση, στη συνεδρίαση που θα έπρεπε να αποφασίσουµε εάν
υπάρχουν ενδείξεις κατά του Τριαντόπουλου για να κινήσουµε
τη δίωξη για την παράβαση καθήκοντος, η απάντησή µας θα ήταν
αρνητική. Αλλά ήµασταν στην πρώτη φάση που θέλουµε να το
ερευνήσουµε αυτό.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): …(Δεν ακούστηκε)

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Δεν γνω-
ρίζω, κυρία Κωνσταντοπούλου εγώ. Εσείς µπορεί να γνωρίζετε
κάτι παραπάνω, έχετε µια µεγαλύτερη εγγύτητα µε τις δικογρα-
φίες αυτές. Εµείς, δυστυχώς, δεν έχουµε. Εποµένως, εγώ δεν
ξέρω για να σας πω τι θα προκύψει από τη διαδικασία της προ-
καταρκτικής εξέτασης.

Θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι θα τα εξετάσουµε όλα, θα τα
εξετάσουµε αµερόληπτα, θα τα εξετάσουµε ακέραια, αλλά θα
θωρακίσουµε και τη δικαιοσύνη απέναντι σε αυτούς που έχουν,
ήδη, προειληµµένες αποφάσεις και θέλουν µόνο να εκµεταλλευ-
τούν πολιτικά τις υποθέσεις αυτές.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-

ζήτηση επί της υπ’ αριθµ 1027/5-02-2025 προτάσεως που κατέ-
θεσαν ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και Πρόεδρος
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας «ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλαγής’ κ. Νι-
κόλαος Ανδρουλάκης και τριάντα (30) Βουλευτές της Κοινοβου-
λευτικής του Οµάδας για τη σύσταση Ειδικής Κοινοβουλευτικής
Επιτροπής προς διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης, σύµφωνα
µε το άρθρο 86 παρ. 3 του Συντάγµατος, τα άρθρα 153 επ. του
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Κανονισµού της Βουλής και το άρθρο 5 του ν.3126/2003 περί της
«Ποινικής Ευθύνης των Υπουργών», όπως ισχύουν, για την ενδε-
χόµενη τέλεση του αδικήµατος της παράβασης καθήκοντος
(άρθρο 259 ΠΚ) κατά το χρονικό διάστηµα µεταξύ 3-3-2023 και
6-3-2023 από τον πρώην Υφυπουργό παρά τω Πρωθυπουργώ κ.
Χρήστο Τριαντόπουλο, κατά την άσκηση των καθηκόντων του και
σύµφωνα µε τα διαλαµβανόµενα στην πρόταση.

Όπως αποφασίσαµε στην έναρξη της συνεδρίασης και σύµ-
φωνα µε την παράγραφο 3 του άρθρου 86 του Συντάγµατος, τις
παραγράφους 8 και 9 του άρθρου 155 και το άρθρο 73 του Κα-
νονισµού της Βουλής, η Ολοµέλεια της Βουλής αποφασίζει µε
µυστική ψηφοφορία για τη συγκρότηση ειδικής κοινοβουλευτικής
επιτροπής για τη διεξαγωγή προκαταρκτικής εξέτασης. Η σχε-
τική απόφαση λαµβάνεται µε την απόλυτη πλειοψηφία του όλου
αριθµού των Βουλευτών αλλιώς η πρόταση απορρίπτεται.

Σας υπενθυµίζω ότι σύµφωνα µε το άρθρο 153 παράγραφος 8
εδάφιο β’ του Κανονισµού της Βουλής στην ψηφοφορία δεν µε-
τέχει εκείνος κατά του οποίου στρέφεται η πρόταση άσκησης
δίωξης αν είναι Βουλευτής.

Η διεξαγωγή της ψηφοφορίας θα γίνει µε εκφώνηση του κα-
ταλόγου από δύο συναδέλφους Βουλευτές, έναν από τη Συµπο-
λίτευση και έναν από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση.

Για τη διεξαγωγή της µυστικής ψηφοφορίας θα σας διανεµηθεί
ένας φάκελος που θα περιέχει ψηφοδέλτιο µε το όνοµα του
πρώην Υφυπουργού παρά τω Πρωθυπουργώ κ. Χρήστου Τρια-

ντόπουλου, λευκό ψηφοδέλτιο και λευκός φάκελος εντός του
οποίου θα τοποθετείται το ψηφοδέλτιο. Παραπλεύρως του ονό-
µατος σηµειώνονται οι λέξεις: «ΝΑΙ», «ΟΧΙ», «ΠΑΡΩΝ». Η ψήφος
εκφράζεται µε σταυρό κάτω από µία από τις τρεις λέξεις: «ΝΑΙ»,
«ΟΧΙ», «ΠΑΡΩΝ». Σε περίπτωση που δεν υπάρχει σηµειούµενη
ψήφος µε σταυρό σε καµία από τις τρεις αυτές λέξεις «ΝΑΙ»,
«ΟΧΙ», «ΠΑΡΩΝ», το ψηφοδέλτιο είναι άκυρο. Οποιοδήποτε άλλο
σύµβολο το οποίο δεν περιλαµβάνει αλφαβητικούς χαρακτήρες,
όπως για παράδειγµα «Χ», εφόσον έχει σηµειωθεί ως ψήφος
κάτω από τις τρεις ανωτέρω λέξεις που αναγράφονται στο ψη-
φοδέλτιο, γίνεται επίσης αποδεκτό.

Σύµφωνα µε την παράγραφο 10 του άρθρου 73 του Κανονι-
σµού της Βουλής σε περίπτωση ασυµφωνίας µεταξύ του αριθµού
των ψηφοδελτίων και του αριθµού των ψηφισάντων επαναλαµ-
βάνεται η καταµέτρηση. Αν και µετά από τη νέα καταµέτρηση δια-
πιστωθεί ότι ο αριθµός των ψηφοδελτίων είναι µεγαλύτερος από
τον αριθµό των ψηφισάντων, καταστρέφεται πριν από τη διαλογή
αριθµός ψηφοδελτίων ίσος µε τον αριθµό των επιπλέον ψηφο-
δελτίων.

Μετά την ολοκλήρωση της ψηφοφορίας η εφορευτική επι-
τροπή θα προχωρήσει στη διαλογή και καταµέτρηση των ψήφων.

Το δείγµα του ψηφοδελτίου καθώς και η κατατεθείσα πρόταση
θα καταχωριστούν στα Πρακτικά της σηµερινής συνεδρίασης.

(Το δείγµα του ψηφοδελτίου και η κατατεθείσα πρόταση κα-
ταχωρίζονται στα Πρακτικά και έχουν ως εξής:

8942 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8944 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8946 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8948 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8950 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8952 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8954 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΕ’ - 4 ΜΑΡΤΙΟΥ 2025 (ΜΕΣΗΜΕΡΙ) 8955



8956 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8958 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8960 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8962 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Με την εκφώνηση
του ονόµατός του κάθε Βουλευτής θα προσέρχεται στην ψηφο-
δόχο όπου θα εναποθέτει τον φάκελο µε την ψήφο του στην
κάλπη και οι επί της ψηφοδόχου συνάδελφοι θα επιβεβαιώνουν,
αναφέροντας το όνοµα κάθε συναδέλφου που ψηφίζει.

Η εκφώνηση του ονόµατος των επί του καταλόγου Βουλευτών
και ψηφολεκτών θα πραγµατοποιηθεί στο τέλος της εκφώνησης
των ονοµάτων των Βουλευτών για λόγους εύρυθµης λειτουργίας
της διαδικασίας. Στην ψηφοφορία, επαναλαµβάνω, δεν µετέχει
εκείνος κατά του οποίου στρέφεται η πρόταση άσκησης δίωξης
αν είναι Βουλευτής, σύµφωνα µε το άρθρο 155 παράγραφος 8
του Κανονισµού της Βουλής.

Σας γνωστοποιώ, επίσης, ότι στο Προεδρείο έχουν αποσταλεί
σφραγισµένες επιστολές από συναδέλφους Βουλευτές που δεν
µπορούν να µετέχουν µε φυσική παρουσία στη µυστική ψηφοφο-
ρία σύµφωνα µε το άρθρο 70Α του Κανονισµού της Βουλής,

όπως ισχύει. Όταν εκφωνείται συνάδελφος που ψηφίζει µε επι-
στολική ψήφο, ο φάκελος θα παραδίδεται στην εφορευτική επι-
τροπή, ώστε να αποτίθεται η ψήφος στην κάλπη και οι
ψηφολέκτες θα επιβεβαιώνουν την ψήφιση. Οι ψήφοι αυτές θα
συνυπολογιστούν στην καταµέτρηση που θα ακολουθήσει. Τα
ψηφοδέλτιά τους βρίσκονται µέσα σε σφραγισµένους φακέλους.
Ο κάθε φάκελος εσωκλείεται σε έναν µεγαλύτερο φάκελο, επί-
σης κλειστό, ο οποίος αναγράφει το ονοµατεπώνυµο του Βου-
λευτή ή του µέλους της Κυβέρνησης που ψηφίζει µε επιστολική
ψήφο. Ο φάκελος συνοδεύεται από διαβιβαστικό έγγραφο που
απευθύνεται προς τον Πρόεδρο της Βουλής και αντίγραφό τους
θα κατατεθεί στα Πρακτικά της σηµερινής συνεδρίασης.

(Τα διαβιβαστικά έγγραφα των προαναφερθεισών επιστολών
καταχωρίζονται στα Πρακτικά και έχουν ως εξής: 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Καλούνται επί του
καταλόγου ο Βουλευτής Θεσπρωτίας κ. Βασίλειος Γιόγιακας από
τη Νέα Δηµοκρατία και η Βουλευτής Εύβοιας κ. Αικατερίνη Κα-
ζάνη από το ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλαγής. 

Καλούνται επίσης ως ψηφολέκτες ο Βουλευτής Ηρακλείου κ.
Κωνσταντίνος Κεφαλογιάννης από τη Νέα Δηµοκρατία, η Βου-
λευτής Λασιθίου κ. Αικατερίνη Σπυριδάκη από το ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα
Αλλαγής.

Πρόεδρος της εφορευτικής επιτροπής θα είναι, σύµφωνα µε
την παράγραφο 6 του άρθρου 73 του Κανονισµού της Βουλής, ο
Α’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Ιωάννης Πλακιωτάκης και γραµ-
µατέας ο κ. Σπυρίδων Κουλκουδίνας.

Παρακαλώ τις κυρίες και τους κυρίους ψηφολέκτες να προ-
σέλθουν στην κάλπη. Επαναλαµβάνω ότι οι επί της ψηφοδόχου
συνάδελφοι θα επιβεβαιώνουν, αναφέροντας το όνοµα κάθε συ-
ναδέλφου που ψηφίζει.

Παρακαλώ να αρχίσει η ανάγνωση του καταλόγου. 
(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)

(ΜΕΤΑ ΚΑΙ ΤΗ ΔΕΥΤΕΡΗ ΑΝΑΓΝΩΣΗ ΤΟΥ ΚΑΤΑΛΟΓΟΥ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Υπάρχει συνάδελ-

φος, ο οποίος δεν άκουσε το όνοµά του; Κανείς.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η ψη-

φοφορία και παρακαλώ τους κυρίους ψηφολέκτες να προβούν
στην καταµέτρηση και διαλογή των ψηφοδελτίων και την εξα-
γωγή του αποτελέσµατος.

(ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ - ΔΙΑΛΟΓΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗ ΔΙΑΛΟΓΗ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το αποτέλεσµα
της διεξαχθείσης µυστικής ψηφοφορίας:

Ψήφισαν συνολικά 297 Βουλευτές.
Ευρέθησαν στην κάλπη 297 ψηφοδέλτια.
Έγκυρα 295 ψηφοδέλτια.
Άκυρα 2 ψηφοδέλτια.
Λευκά 2 ψηφοδέλτια.
Υπέρ της πρότασης του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλαγής ψήφισαν

277.
Κατά της πρότασης του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλαγής ψήφισαν

12.
ΠΑΡΩΝ ψήφισαν 4.
Κατόπιν των αποτελεσµάτων της διεξαχθείσης µυστικής ψη-

φοφορίας γίνεται δεκτή η µε αριθµό 1027/5-2-2025 πρόταση που
κατέθεσαν ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και Πρό-
εδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας «ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλαγής»
κ. Νικόλαος Ανδρουλάκης και τριάντα (30) Βουλευτές της Κοινο-
βουλευτικής του Οµάδας, για τη σύσταση Ειδικής Κοινοβουλευ-
τικής Επιτροπής προς διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης,

σύµφωνα µε το άρθρο 86 παράγραφος 3 του Συντάγµατος, τα
άρθρα 153 επόµενα του Κανονισµού της Βουλής και το άρθρο 5
του ν. 3126/2003 περί της «Ποινικής Ευθύνης των Υπουργών»,
όπως ισχύουν, για την ενδεχόµενη τέλεση του αδικήµατος της
παράβασης καθήκοντος (άρθρο 259 Ποινικού Κώδικα) κατά το
χρονικό διάστηµα µεταξύ 3-3-2023 και 6-3-2023 από τον πρώην
Υφυπουργό παρά τω Πρωθυπουργώ κ. Χρήστο Τριαντόπουλο,
κατά την άσκηση των καθηκόντων του και σύµφωνα µε τα δια-
λαµβανόµενα στην πρόταση.

Η Ειδική Κοινοβουλευτική Επιτροπή για τη διεξαγωγή προκα-
ταρκτικής εξέτασης βάσει των σχετικών άρθρων του Κανονισµού
της Βουλής προτείνω να αποτελείται από είκοσι επτά µέλη και η
προθεσµία για την ολοκλήρωση των εργασιών της επιτροπής, η
υποβολή του πορίσµατος και του αποδεικτικού υλικού της να
είναι σε δύο µήνες από τη συγκρότηση της επιτροπής.

Συµφωνείτε µε αυτή την πρόταση;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Όχι, δεν συµφωνούµε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Το Σώµα συνεφώ-

νησε κατά πλειοψηφία.
Παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την

υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών της σηµερινής συνε-
δρίασης.

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Συνεπώς, το Σώµα

παρέσχε τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Γεωργαντάς): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 23.22’ λύεται η συνεδρίαση για αύριο Τετάρτη
5 Μαρτίου 2025 και ώρα 11.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώ-
µατος κοινοβουλευτικό έλεγχο: Συζήτηση προ Ηµερησίας Διατά-
ξεως, σύµφωνα µε το άρθρο 143 του Κανονισµού της Βουλής,
σε επίπεδο Προέδρων Κοινοβουλευτικών Οµάδων, µε πρωτοβου-
λία:

Α) του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας και Γραµµα-
τέα της Κεντρικής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Δηµητρίου Κουτσούµπα, κατόπιν του υπ’ αριθµ. 694/
27-1-2025 αιτήµατός του, «µε αντικείµενο το έγκληµα των Τεµπών
και τις ευθύνες συγκάλυψής του»,

Β) του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς - Προοδευτική Συµµαχία κ. Σω-
κράτη Φάµελλου, κατόπιν του υπ’ αριθµ. 702/27-1-2025 αιτήµα-
τός του, «µε αντικείµενο το έγκληµα των Τεµπών».

9004 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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